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°۳۲تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)68,480درهم امارات

0 (%0)28,900لير ترکيه

0 (%0)39,100يوان چين

0 (%0)204,750دلار کانادا

0 (%0)277,000فرانک سوئيس

0 (%0)3,380افغاني

0 (%0)3,920روبل روسيه

0 (%0)191,400دلار استراليا

0 (%0)251,510دلار

0 (%0)307,660يورو

0 (%0)351,980پوند انگليس
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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)107,940,000سکه امامي

0 (%0)104,990,000سکه بهار آزادي

0 (%0)57,600,000نيم سکه

0 (%0)37,200,000ربع سکه

0 (%0)22,900,000سکه گرمي



 

1- انتخابات میان دوره اي مجلس در تهران تأیید شد - روزنامه کیهان

2- تنها راه مواجه نشدن با موج پنجم بیماري رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی است - روزنامه کیهان

3- دستگاه قضایی زمینه تداوم اشتغال 3 هزار نفر را در البرز فراهم کرد - روزنامه کیهان

4- معتادان پس از ترك، وام 50 میلیون تومانی اشتغال می گیرند - روزنامه کیهان

5- سهم 20 میلیارد دلاري ایران از بازار 1200 میلیاردي همسایگان - دیوان اقتصاد

6- 1.5 میلیارد دلار از ذخائر ارزي براي اشتغال ریال شد - دیوان اقتصاد

7- وزیر گردشگري یک هتل چهارستاره را در مشهد افتتاح کرد - ایرنا

8- سی ان ان:850 هزار شغل به بازار کار آمریکا در ماه گذشته اضافه شد - شفقنا

9- محتوا در خدمت توسعه شبکه استارتاپی استان - روزنامه رویداد امروز

10- بزرگداشت سالگرد شهید مدافع حرم شهید ابراهیم رشید - خبرگزاري صدا و سیما

11- خبرنامه - روزنامه ستاره صبح

12- قیمت جهانی طلا افزایش یافت - دانا

13- انتخاب "رییسی" امید براي مبارزه با فساد را درقوه مجریه افزایش داد - ایرنا

14- فراخوانی براي هفته هوش مصنوعی - صبجانه پرس

15- مالیات بر عایدي سرمایه دنبال دانه درشت ها است نه مردم عادي - جوان آنلاین

16- جذب نیروي چند هزار نفري کذب است - شعار سال

17- قیمت جهانی طلا افزایش یافت - آفتاب

18- انتقال آب از جنوب به مناطق مرکزي کشور اقدامی ارزشمند براي توسعه کشور بود - روزنامه کار و کارگر

19- بسیاري جوانان تحصیلکرده در صف انتظار کارگري ساده - اکو فارس

20- پیام مدیر عامل فولاد خوزستان به مناسبت روز صنعت و معدن - سیماي اقتصادي

21- بسیاري جوانان تحصیل کرده در صف انتظار کارگري ساده هستند - خبر فوري

22- میزان ذخایر سنگ آهن کشور چقدر است؟ - ماین نیوز

23- مسئولان براي برون رفت از مشکلات اقتصادي به فرمایشات رهبر انقلاب عمل کنند - تابناك

24- فسادستیزي، روحیه مشترك رییسی و اژه اي خواب مفسدان را آشفته کرده است - ایرنا

25- 1.5 میلیارد دلار از ذخائر ارزي براي اشتغال ریال شد - شعار سال

26- طرح ساماندهی پیام رسان ها مغایر اصول قانون اساسی است - شعار سال

27- خودتحریمی در تولید ملی - روزنامه جهان صنعت

28- ضربه سخت مصوبه تعهد ارزي بانک مرکزي به صنعت فرش دستباف کشور - روزنامه رسالت

29- حرکت خراسان جنوبی به سوي توسعه همه جانبه پرشتاب است - ایرنا

30- قیمت جهانی طلا افزایش یافت - دانشجو

31- استفاده از تجربه 9 کشور دنیا در طرح ساماندهی و توسعه مشاغل خانگی کشور - بازار کار



32- فراخوانی براي هفته هوش مصنوعی با رویکرد استارت آپی - بازار کار

33- طلاي جهانی گران شد - رویداد 24

34- گزیده ها - روزنامه حمایت

35- تحریم کنندگان فهمیده اند که ملت ایران شکست نمی خورد - روزنامه حمایت

36- امتداد تحول و امید - روزنامه حمایت

37- در کشور ما نگاه به تجارت منفی است - روزنامه امتیاز

38- ماجراي خواب عمیق مراکز هنري شهرداري تهران - روزنامه امتیاز

39- ایران بالاترین رتبه رشد فولادي جهان را در سال 2020 کسب کرد - جوان آنلاین

40- سالانه حدود 1000 تن عسل در استان بوشهر تولید می شود - بامداد 24

41- حقوق ملت که به واسطه برجام پایمال شده توسط قوه قضاییه احقاق شود/نیمی از واحدهاي صنعتی و معادن اسلام

آبادغرب غیرفعال و راکد است - مرصاد نیوز

42- در خطبه هاي سیاسی نمازجمعه این هفته همدان چه گذشت؟ - همدان پرس

43- جشنواره "خربزه" دراسپند صومعه سرا برگزار شد ( 11تیر 1400 ساعت PM 7:48) - گیلان 24

44- وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی وارد مشهد شد - ایرنا

45- ضرورت استفاده از خدمات متنوع بانک سینا در جهت توسعه و رونق اقتصادي - برداشت روز

46- خدمت رسانی توسعه محور سهام عدالت به جامعه هدف کشاورزان بابهربرداري ازسامانه هوشمند سازي ،صنعت کشاورزي
- برداشت روز

47- تلاش سایپا براي تأمین قطعات خودرو در داخل در راستاي افزایش و رونق تولید است - برداشت روز

48- مدیران صنعت و معدن، فرماندهان جبهه اقتصادي مبارزه با تحریم ها هستند - برداشت روز

49- نوسازي راهبردي در حکمرانی اقتصادي با جایگزینی صنعت به جاي نفت محقق می شود - برداشت روز

50- رتبه دوم گیلان در ایجاد اشتغال براي زندانیان - خبرگزاري صدا و سیما

51- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

52- در ایران نگاه به تجارت منفی است - بهار نیوز

53- هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد - روزنامه جهان صنعت

54- فضاي اقتصادي به نفع ذي نفعان بازدارنده است - تجارت گردان

55- ترندشدن "هشتگ بیکاري-تا-کی" در عربستان سعودي - بازار کار

56- پرداخت تسهیلات 100 میلیون تومانی به بهبود یافتگان - بازار کار

57- افتتاح واحد صنعتی با اشتغالزایی براي 100 نفر در زنجان - بازار کار

58- حراست آموزش و پرورش، معلمان اهل سنت را در خراسان قلع و قمع کرده و مانع حضورشان شده است - بازار کار

59- اطلاعیه جذب محقق پسادکتري صنعتی - بازار کار

60- ضرورت تغییر رشته هاي دانشگاه آزاد از عرضه محور به آمایش محور - بازار کار

61- مرگ و نفس هاي آخر هوراالعظیم مرگ تدریجی آن فرارسید - تجهیز نیوز

62- مدیران صنعت و معدن، فرماندهان جبهه اقتصادي مبارزه با تحریم ها هستند - رویداد 24

63- آغاز جذب دانشجو در دانشگاه امام حسین (ع) ارومیه از اواخر تیر - بسیج نیوز



64- ایران به قدرت فائق منطقه تبدیل شده است/ لزوم برخورد با با متخلفین انتخابات شوراي شهر - دانا

65- ایمیدرو؛ توسعه زیربناها، توانمندسازي و ماموریت هاي جدید - بولتن نیوز

66- ایران بالاترین رشد تولید فولاد خام را ثبت کرد - بولتن نیوز

67- قرارداد موقت، بلاي جان کارگران زحمتکش/برنامه وزارت کار براي حذف قراردادهاي مدت موقت - ایسکا

68- تلاش براي کارآفرینی در 20 درصد دروس رشته هاي علوم انسانی - آنا

69- جشنواره برداشت خربزه محلی در روستاي اسپند صومعه سرا - پانا

70- بازدید خبرنگاران از دو پروژه گردشگري بخش خلجستان قم - تسنیم

71- میرتاج الدینی: کسري تراز بودجه از چالش هاي دولت سیزدهم است - فراسو

72- هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد - فراسو

73- وزیر صمت: ایران بالاترین رشد فولادي جهان در دوران کرونا را کسب کرد - فراسو

74- حل مسائل سیاسی با پول نفت بی راهه اي به سمت ناکجا آباد - روزنامه جهان اقتصاد

75- سرپرست جهاد کشاورزي ابرکوه: کشاورزان آبیاري اراضی را مدیریت کنند - ایرنا

76- وزیر بعدي ورزش باید تحول نگر باشد - پول نیوز

77- میزان ذخایر سنگ آهن کشور چقدر است؟ - عصر خبر

78- بررسی مشکلات منطقه امامزاده ابراهیم - خبرگزاري صدا و سیما

79- گلایه امام جمعه سلطانیه از گلنگ زنی هاي بی سرانجام - آخرین خبر

80- هوشمندسازي صنعت طیور در کردستان - خبرگزاري صدا و سیما

81- برگزاري 29 دوره آموزشی براي هنرمندان صنایع دستی - خبرگزاري صدا و سیما

82- اهداء 15 فقره جهیزیه به نوعروسان لنده - خبرگزاري صدا و سیما

83- تبدیل رشته هاي تحصیلی از عرضه محور به آمایش محور - خبرگزاري صدا و سیما

84- ایجاد شغل براي 6 هزار کهگیلویه و بویراحمدي - خبرگزاري صدا و سیما

85- قدردانی امام جمعه موقت شهرکرد از حضور حماسی مردم در انتخابات - خبرگزاري صدا و سیما

86- جزئیات آزمون اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد اعلام شد - آرمان تبریز

87- حکم رفع وقف جنگل هاي ''آق مشهد'' ساري ابلاغ شد - تسنیم

88- تقدیر مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید از رئیس صندوق کارآفرینی امید شهرستان کرمان با اهداي لوح - صندوق
کارآفرینی امید

89- پرداخت 18 هزار و 300فقره تسهیلات از سوي صندوق کارآفرینی امید در کهگیلویه و بویراحمد به ارزش2هزار و 900

میلیارد ریال از ابتداي سال 1392 - صندوق کارآفرینی امید

90- روستاهاي بدون بیکار و پیش بینی طرح هاي تکمیل زنجیره تولید در کهگیلویه و بویراحمد - صندوق کارآفرینی امید

91- تولیدات متنوع زاییده حمایت از کسب وکارهاي کوچک در کهگیلویه و بویراحمد - صندوق کارآفرینی امید

92- بدبینی نسبت به کمپ ها در استان وجود دارد - گیرا آنلاین

93- افزایش سهم تامین مالی از طریق بازار سرمایه با تجمیع و تنقیح قوانین - روزنامه خریدار

94- بهره برداري از 3 طرح بزرگ صنعتی  در یزد - جوان آنلاین

95- موادمخدر بلاي خانمانسوز کانون خانواده و جامعه - گیتی آنلاین



96- 1/5 میلیارد دلار براي اشتغال ریال شد - جوان آنلاین

97- کدخدایی درباره شکایت رسایی: انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران تایید شد/ کوثري به مجلس یازدهم می رود -
تدبیر و امید

98- تلاش سایپا براي تأمین قطعات خودرو در داخل در راستاي افزایش و رونق تولید است - تدبیر و امید

99- روحانی: ایران سال گذشته 3.6 درصد رشد مثبت اقتصادي داشت - تدبیر و امید

100- بهره برداري از 3 طرح بزرگ صنعتی  در یزد - جوان آنلاین

101- حمایت از گردشگري با اجراي استانداردهاي بین المللی ISO - میراث آریا

102- پیوند نا گسستنی هنر و صنعت نقطه عطف شکوفایی البرز - میراث آریا

103- فعالان طرح «ایران قوي» در راز و جرگلان تقدیر شدند - شبستان

104- آیا تسهیلات بانکی رکود اقتصادي را تشدید می کند؟ - تفاهم آنلاین

105- رشته هاي دانشگاه آزاد باید از عرضه محور به آمایش محور تغییر کنند - شعار سال

106- برگزاري آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد - شعار سال

107- خیز گردشگران به سمت گردشگري رویدادمحور و قاعده سازي طبیعت گردي - شعار سال

108- اعطاي تسهیلات بانک قرض الحسنه رسالت به دارندگان ایساکوکارت - شبکه بانک و بیمه

109- ضرورت مسئولیت اجتماعی شرکت ها/ حرکت به سوي سازمان هاي با فرهنگ هیبریدي - آرمان اقتصادي

110- اعلام جزئیات آزمون اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد - پارسینه

111- اهداي 2500 جهیزیه به نوعروسان در استان اصفهان - تابناك

112- تعهد خراسان جنوبی براي ثبت بیش از 11 هزار اشتغال در سامانه رصد - خبرگزاري صدا و سیما

113- کدخدایی درباره شکایت رسایی: انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران تایید شد/ کوثري به مجلس یازدهم می رود -
خبر فوري

114- اعلام شرایط تمدید اعتبار آزمون ورود به حرفه مهندسان - صبجانه پرس

115- دولت را با رشد اقتصادي مثبت تحویل می دهیم - صبجانه پرس

116- ماجراي لیست منتشر شده اسامی افراد استخدام شده در بیمارستان ولیعصر بهبهان چیست؟ - خبرگزاري فارس

117- رئیس جمهور : رتبه دهم و هفتم ایران در فولاد و مس افتخار آفرین است - روزنامه اقتصاد برتر

118- ابوالفضل پایداري: فعالیت بیش از 25000 همکار در گروه میهن - فصل اقتصاد

119- بازدید استاندار از محل حوزه هاي برگزاري کنکور سراسري در شهر یاسوج / رقابت علمی بیش از 22 هزار کهگیلویه و

بویراحمدي - تابناك

120- نماینده مجلس: مشکل برخی ایرانیان براي بازگشت به کویت حل شود - ایرنا

121- فرماندار: بانک جامع اطلاعاتی نیازمندان و مددجویان کاشان تشکیل شود - ایرنا

122- رئیس شوراي مرکزي خانه نخبگان بسیج گیلان معرفی شد - آنا

123- 66 واحد صنعتی در گیلان به مدار تولید و اشتغال بازکشت - جارستان

124- افتتاح 6 طرح ملی با سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومانی - خبر اقتصادي

125- اعلام شرایط تمدید اعتبار آزمون ورود به حرفه مهندسان - خبر اقتصادي

126- اگر نمی توانید براي شهرك صعنتی خیرآباد کاري کنید، استعفا دهید - خبر اقتصادي



127- دولت را با رشد اقتصادي مثبت تحویل می دهیم - خبر اقتصادي

128- صنعت ایران در دهه 90 چه تغییراتی کرده است؟ - خبر اقتصادي

129- خرید و فروش زمین و دلالی را به صفر رسانده ایم ، 5100 هزار شغل ایجاد شده است - خبر اقتصادي

130- لطمه وصل نشدن گاز به تولید در شهرك صنعتی قرچک - خبر اقتصادي

131- تعیین ضرب الاجل براي رفع مشکل تامین برق شهرك صنعتی قرچک - خبر اقتصادي

132- نوسازي راهبردي در حکمرانی اقتصادي با جایگزینی صنعت به جاي نفت محقق می شود - خبر اقتصادي

133- پیام آیت االله اعرافی به فعالان و مجاهدان صنعت و معدن به ویژه کارگران - قم نیوز

134- زمان آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد - خلیج فارس نیوز

135- طهرانچی در یاسوج - کبنا نیوز

136- ارتقاي دانش، مهارت و توانمندي عشایر هفتکل - روستا نیوز

137- بورس ها در جهان روز بدي داشتند - فراز

138- صنعت ایران در دهه 90 چه تغییراتی کرده است؟ - صبحانه آنلاین

139- اعلام شرایط تمدید اعتبار آزمون ورود به حرفه مهندسان - دیار کارون

140- اشتغالزایی 3 هزار و 232 نفري در بخش صنعت زنجان - صبجانه پرس

141- 2 میلیون و 300 هزار فرصت شغلی با اجراي طرح هاي نیمه تمام - ایرنا

142- انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران تایید شد - سلام نو

143- معرفی پیمانکاران خاطی پارس جنوبی به دادگاه - شعار سال

144- کمیته وزارتی براي توسعه رشته هاي علوم پایه تشکیل شد - شعار سال

145- آیت االله اعرافی: ارتباط صنعت و معدن و دانشگاه ها دچار رخوت و سستی است - شفقنا

146- رشته هاي تحصیلی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود - آنا

147- تغییر معاونت هاي آموزشی و پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی به معاونت هاي «آموزش و کارآفرینی» و «پژوهشی و حل

مسئله» - آنا

148- کسب بالاترین رشد فولادي جهان در دوران کرونا - کیوسک خبر

149- کرد:اقدامات ارزشمند دولت در حوزه معادن و تکمیل زنجیره فولاد/ تبریک روز صنعت و معدن به همه دست اندرکاران

و فعالان این بخش - کیوسک خبر

150- فرصتی براي تجلیل از طلایه داران عرصه تولید - کیوسک خبر

- صفحه نخست مطبوعات 1400/04/12



 

انتخابات میان دوره اي مجلس در تهران تأیید شد

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/04/11

سخنگوي شوراي نگهبان از تایید صحت انتخابات میان دوره اي مجلس در تهران خبر داده و می گوید شوراي نگهبان ورود
آقاي کوثري به مجلس را تایید کرد.

عباسعلی کدخدایی سخنگوي شوراي نگهبان در گفت وگو با خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به شکایت حجت الاسلام
والمسلمین حمید رسایی مبنی بر قانونی نبودن حضور سردار اسماعیل کوثري در انتخابات میان دوره اي مجلس شوراي اسلامی
گفت: شکایت آقاي رسایی و اظهارات وي در شوراي نگهبان بررسی و گزارش هاي مفصلی نیز ارائه شد. در نهایت، اعضاي این شورا به

 
صحت این انتخابات در تهران راي دادند و آقاي کوثري به مجلس راه 

 
پیدا کرد. 

گفتنی است در روز هاي گذشته آقاي رسایی یکی از نامزد هاي انتخابات میان دوره اي مجلس در حوزه انتخابیه تهران، ري،

 
شمیرانات، اسلامشهر و پردیس از شکایت خود درباره قانونی نبودن حضور آقاي کوثري خبر داده بود. 

وي در کانال تلگرامی خود گفته بود که آقاي حداد عادل روز 13 فروردین 1400 در تماسی تلفنی از آقاي کوثري درخواست می کند

 
تا در انتخابات میان دوره اي مجلس به عنوان کاندیداي ائتلاف اصولگرایان ثبت نام کند. 

این نامزد انتخاباتی در بخش دیگري از اظهارات خود بیان کرده بود طبق قانون نیرو هاي نظامی که شش ماه قبل در نهاد هاي نظامی

 
مشغول به کار بوده یا مسئولیت داشته اند، حق کاندیداتوري مجلس را ندارند. 

آقاي رسایی افزوده با توجه به الزام قانونی، آقاي کوثري باید در روز ثبت نام، برگه استعفاي خود از عضویت در سپاه و همچنین استعفا
از جایگاه مشاور عالی فرمانده کل سپاه و عدم اشتغال به تاریخ شش ماه قبل را ارائه می داده، اما هیچ کدام از این اسناد را به همراه

 
نداشته و ارائه نداده است. 

سردار اسماعیل کوثري هم در روز هاي گذشته نسبت به این موضوع پاسخ داده و گفته است در رابطه با شکایت آقاي رسایی از سوي
شوراي نگهبان به وي زنگ زده اند. وي ادامه داده «بنده هم توضیحاتی ارائه دادم و بیان کردم که اگر حضور بنده در انتخابات

غیرقانونی بوده پس بر چه اساسی در مجلس هشتم و نهم حضور داشتم؟ بنده در سال 87 بازنشسته شده ام.»



تنها راه مواجه نشدن با موج پنجم بیماري رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی

است

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/04/11

رئیس جمهور گفت: با توجه به فضایی که در آن قرار داریم، براي اینکه دچار محدودیت هاي قبلی نشویم و شهرها دوباره
تبدیل به وضعیت قرمز نشوند نیازمند رعایت کامل پروتکل ها هستیم تا دوباره مجبور به اعمال محدودیت هاي شدید نباشیم.

حجت الاسلام روحانی رئیس جمهور روز پنج شنبه (10 تیر ماه) در جلسه روساي کمیته هاي تخصصی ستاد ملی مقابله با
کرونا پس از شنیدن گزارش کاملی از شیوع سویه جدید ویروس موسوم به «دلتا ویروس» یا ویروس هندي در برخی از استان هاي
جنوبی که موجب قرمز شدن وضعیت تعداد از شهرهاي کشور و احتمال مواجه شدن با موج پنجم درکشور شده است، گفت: رعایت
کامل دستورالعمل هاي بهداشتی از سوي مردم باید مورد توجه قرار بگیرد و دستگاه هاي مسئول و نظارتی موظف به اعمال نظارت

 
هاي جدي و دقیق در این زمینه هستند. 

روحانی در ادامه همچنین بر استفاده از تجربیات گذشته در زمینه مهار موج هاي قبلی این بیماري تاکید و ابراز امیدواري کرد بدون
اینکه وارد خیز بعدي شویم، توقف سیر نزولی را بهبود ببخشیم و بتوانیم با موج پنجم سریع تر مقابله کنیم که این در سایه رعایت

 
پروتکل ها خواهد بود. 

وي افزود: با توجه به فضایی که در آن قرار داریم، براي اینکه دچار محدودیت هاي قبلی نشویم و شهرها دوباره تبدیل به وضعیت قرمز

 
نشوند نیازمند رعایت کامل پروتکل ها هستیم تا دوباره مجبور به اعمال محدودیت هاي شدید نباشیم. 

در این جلسه کمیته بهداشت ودرمان با ارائه گزارشی از تسریع در روند واکسیناسیون با توجه به از سرگیري واردات واکسن خارجی و
ورود محموله هاي واکسن خارجی به کشور با پیگیري وزارت امور خارجه و بانک مرکزي براي رفع موانع و همچنین ورود واکسن

 
داخلی به چرخه واکسیناسیون، خبر داد و همچنین روند تولید چند نوع واکسن داخلی دیگر را تشریح کرد. 

کمیته بهداشت و درمان همچنین با اشاره به بروز برخی بی نظمی ها و ازدحام متقاضیان تزریق واکسن در برخی از مراکز
واکسیناسیون بدلیل مشکلات ایجاد شده در زمینه تامین واکسن خارجی، تاکید کرد که با همکاري کمیته اطلاع رسانی با بخش هاي
مختلف دیگر در کمیته بهداشت و درمان این معضل به سرعت رفع شده بوده و عملیات واکسیناسیون با همان روال و نظم سابق ادامه

 
خواهد یافت. 

رئیس جمهور تاکید کرد: با رفع کمبود واکسن از طریق واردات واکسن خارجی و استفاده از واکسن هاي تولید داخل که مجوز تزریق
عمومی را کسب کرده اند، عملیات واکسیناسیون براساس سند ملی و اولویت هاي تعیین شده تسریع یافته و وعده دولت براي

 
واکسیناسیون گروه هدف تا پایان این دولت محقق خواهد شد. 

در این جلسه همچنین قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا،درمورد تمهیدات اندیشیده شده و محدودیت هاي ایجاد شده براي
ورود اتباع خارجی از مرزهاي کشور بویژه مرزهایی که احتمال ورود مسافران با ویروس دلتاي هندي داده می شود، گزارشی را ارایه و
تاکید کرد که با هماهنگی کمیته حمل ونقل ستاد ملی و وزارت راه و شهرسازي نظارت جدي و دقیق در زمینه رعایت کامل پروتکل

 
ها اعمال می شود. 

روحانی با تأکید بر اینکه باید با هماهنگی کامل بین دستگاه ها نسبت به این ماجرا با جدیت و قاطعیت برخورد شود، تاکید کرد: به
هیچ عنوان نباید اتباعی که آلوده به این ویروس هستند وارد کشور شوند و ضمن اطلاع رسانی شفاف و کامل در این زمینه، پروتکل

 
ها و اقدامات نظارتی باید به طور دقیق رعایت شود تا مبادا مسافران خارجی و ایرانی در این خصوص دچار مشکل شوند. 

 
افتتاح طرح هاي ملی وزارت صنعت، معدن و تجارت 

وي همچنین روز پنج شنبه در این ارتباط تصویري فرمان افتتاح طرح شمش فولادي شرکت پارس بوتیل و طرح تولید کاشی و



سرامیک مجتمع جواهر در اشکذر و طرح گندله سازي شرکت آهن اسفنجی در اردکان استان یزد، طرح توسعه توتون و تنباکو
فرآوري شده شرکت جی تی اي پارس در شهرستان سلطانیه استان زنجان ، طرح انتقال ذخیره و صادرات اسید سولفوریک در کرمان

 
و بندرعباس و همچنین طرح آهک پخته و هیدراته در شهرستان اهر را صادر کرد. 

درمجموع، براي طرح هایی که امروز توسط رئیس جمهور در بخش صنعت، معدن و تجارت افتتاح شد، سه هزار و 577 میلیارد تومان

 
اعتبار هزینه شده و این طرح ها براي 881 نفر اشتغال پایدار ایجاد کرده است. 

رئیس جمهور در آئین افتتاح این طرح ها به توطئه دشمنان اشاره کرد و گفت: در مقابل توطئه دشمن براي تحریم نفت، توانستیم
محصولاتی مانند، گاز و فرآورده هاي نفتی مانند بنزین، برق، پتروشیمی، صنعت و معدن را جایگزین کنیم. همچنین شرکت هاي

 
دانش بنیان هم به صحنه آمدند و با تأمین نیازمندي هاي داخل در شکست توطئه دشمنان نقش بسزایی داشتند. 

روحانی ادامه داد: با تلاش و اقدامات شرکت هاي دانش بنیان توانستیم کیت هاي تشخیص کرونا را در طول 2 ماه در داخل کشور
تولید کنیم و تعداد آزمایشگاه هاي تشخیصی را از 2 آزمایشگاه به 400 آزمایشگاه افزایش دهیم و به واسطه تلاش این دانشمندان به
ترامپ که پیام داده بود حاضر است 4 ونتیلاتور در اختیار کشورمان قرار دهد پاسخ دادیم که اگر نیاز داشته باشید حاضریم 40

دستگاه ونتیلاتور برایت بفرستیم.



دستگاه قضایی زمینه تداوم اشتغال 3 هزار نفر را در البرز فراهم کرد

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/04/11

رئیس کل دادگستري البرز عنوان کرد: ورود دستگاه قضایی در کنار همکاري دیگر دستگاه ها موجب شد تا در سال گذشته

 
زمینه تداوم اشتغال براي بیش از سه هزار نفر فراهم شود. 

حسین فاضلی هریکندي گفت: اطلاعات بیش از 23 هزار بنگاه اقتصادي و 57 هزار واحد صنفی فعال در استان با هدف شناسایی

 
مشکلات و موانع پیش پاي تولید آنها احصاء شده است. 

وي حل مشکلات شهرك صنفی شیخ آباد بعد از 15 سال که موجب ایجاد هفت هزار شغل می شود، حل مشکل شرکت پارس لامع
که از سال 89 به دلیل ورشکستگی روند فعالیت آن متوقف شده بود و با رسیدگی رئیس قوه قضائیه پس از سال ها با 200 نفر
فعالیت خود را آغاز کرد و برطرف کردن و پیگیري مسائل مربوط به گروه صنعتی زر را از دیگر مسایلی عنوان کرد که با ورود دستگاه

 
قضایی فعالیت خود را از سر گرفتند. 

رئیس کل دادگستري البرز در ادامه با اشاره به انتخابات 28 خرداد ماه امسال عنوان کرد که 30 نفر در این استان در رابطه با خرید و

 
فروش راي در انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستا بازداشت و تحت تعقیب قرار گرفتند. 

وي افزود: گزارشاتی در این رابطه در شهرستان هاي کرج، ساوجبلاغ، نظرآباد و فردیس داشته ایم که در مجموع 30 نفر تحت تعقیب

 
و بازداشت که عده اي با تامین قرار آزاد و مابقی نیز در بازداشت هستند. 

رئیس کل دادگستري البرز در بخش دیگري از سخنان خود به پرونده هاي مربوط به دستگیري مدیران استان در سال 99 اشاره و
گفت: درخصوص پرونده هایی از جمله پرونده موسوم به فلاحتی در راستاي حفظ بیت المال و مبارزه با مفاسد اقتصادي بیش از 54
نفر تحت تعقیب و حکم نیز صادر شده که البته در مرحله تجدیدنظرخواهی است، پرونده تعدادي از مدیران شهرداري نیز به جرم
ارتشاء و سوءاستفاده از مقام ها برایشان کیفرخواست صادر شده و در دادگاه تجدید نظر نیز در حال رسیدگی است. فاضلی هریکندي
ادامه داد: یکی از پرونده هایی که در اواخر سال گذشته باز شد درخصوص فساد مالی در شرکت توزیع نیروي برق بود که در این رابطه
سه نفر از مدیران و کارکنان این شرکت و هشت نفر بیرون از مجموعه تحت عنوان مشاوره به جرم ارتشا تحت تعقیب و بازداشت قرار

 
گرفتند. 

وي با بیان اینکه مبلغ ریالی پرونده شرکت توزیع نیروي برق استان حدود 20 میلیارد تومان است اظهار داشت: روش این افراد بدین
شکل بوده که براي واگذاري انشعاب برق با مگاوات بالا متقاضیان را که بیشتر آنها تولید کنندگان بودند به واسطه هایی در خارج از

 
شرکت تحت عنوان مشاوره معرفی که در نهایت بخشی از مبلغ به حساب این افراد واریز می شد. 

فاضلی هریکندي گفت: هر کدام مبلغی در حدود 50 میلیارد ریال دریافتی نامشروع و تحت عنوان رشوه داشتند که در حال پیگیري

 
هاي بیشتر و در مرحله تکمیل مقدمات است که با تکمیل مقدمات به صورت ویژه در دادگاه رسیدگی می شود. 

 
وي ادامه داد: همچنین پرونده شرکت شهرك هاي صنعتی البرز نیز در حال رسیدگی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود به راه اندازي قرارگاه صیانت از بیت المال و اراضی منابع طبیعی در استان در سال گذشته اشاره

 
و گفت: با راه اندازي این قرارگاه پارسال بیش از سه هزار و 873 هکتار از اراضی استان رفع تصرف و آزاد سازي شد. 

رئیس کل دادگستري البرز با بیان اینکه بیشترین تغییر کاربري ها به ترتیب در حوزه ساوجبلاغ، چهارباغ، نظرآباد، کرج، اشتهارد،

 
فردیس و طالقان بوده افزود: همچنین در سال گذشته بیش از پنج هکتار از حریم رودخانه آتیشگاه آزاد سازي شد. 

وي در ادامه به حل مشکل مربوط به بیمارستان امام خمینی(ره) کرج اشاره کرد و گفت: با توجه به اینکه این ملک متعلق به بنیاد
شهید و سازمان همیاري و شهرداري هاي البرز بود حکم مبنی بر ابطال مزایده و تحویل این بیمارستان به این 2 نهاد بوده که در



 
دادگاه تجدیدنظر نیز مورد رسیدگی و تائید و اجراي حکم نیز در 2 هفته گذشته صورت گرفته است. 

رئیس کل دادگستري البرز به پرونده موسوم به فلاحتی اشاره و افزود: با همکاري اداره اطلاعات حدود 12 هکتار از اراضی داخل شهر
نظر آباد که با تبانی و همدستی به ارزش بیش از سه هزار میلیارد تومان آزادسازي و 54 نفر در این رابطه از جمله کارشناسان
شهرداري، شهرداري سابق، اعضاي شوراي شهر، روساي سابق آموزش و پرورش، دستگاه قضایی و ثبت و اسناد شناسایی و تحت

 
تعقیب و حکم صادر شده و در مرحله تجدیدنظرخواهی است. 

فاضلی هریکندي در ادامه به تخلف در واگذاري زمین در فردیس پیش از انتزاع از کرج اشاره و گفت: از سوي شهرداري وقت کرج به
صورت غیرقانونی 28 هکتار از زمین ها اقاله شده بود که با راي دادگاه تجدیدنظر اقاله باطل و این زمین ها در اختیار شهرداري باقی

خواهد ماند.



معتادان پس از ترك، وام 50 میلیون تومانی اشتغال می گیرند

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/04/11

معاون توسعه پیشگیري و درمان اعتیاد سازمان بهزیستی گفت: زنان و مردان معتاد یک سال پس از بهبود می توانند 50
میلیون تومان وام خوداشتغالی دریافت کنند.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، رضوان مدنی با اشاره به این موضوع که آمار قطعی در رابطه با زنان معتاد وجود ندارد،

 
اظهارداشت: مراکزي هستند که به بانوان معتاد خدمات می دهند و آمار این مراکز موجود است. 

مدنی ادامه داد: این افراد (زنان و مردان) یک سال پس از بهبود می توانند 50 میلیون تومان وام خوداشتغالی دریافت کنند. حق بیمه
این افراد از 7 سال به 9 سال افزایش یافته است که توسط سازمان بهزیستی به کارفرمایان پرداخت می شود و حتی وام کارفرمایی به
کارفرما و حقوق معادل قانون کار به این افراد پرداخت می شود. وي افزود: زنان بهبودیافته سرپرست خانواده تحت پوشش بهزیستی
قرار می گیرند و تا زمان توانمندشدن مستمري دریافت می کنند. زنان و مردانی که در مراکز بازتوانی و درمان حضور دارند تا زمان
توانمندي تحت نظر بهزیستی هستند و حتی خانواده هاي آنها تا زمان خودکفایی از این مستمري بهره مند می شوند. معاون توسعه
پیشگیري و درمان اعتیاد سازمان بهزیستی: همچنین حرفه آموزي براي این افراد انجام می شود و مراکزي این زنان را تحت پوشش
قرار می دهند. متاسفانه نگاه جامعه نسبت به این زنان متفاوت از مردان است. زنانی که در کمپ هاي قانونی هستند توسط همین
مراکز براي دریافت وام معرفی می شوند. شرایط دریافت وام براي این زنان تسهیل شده است. مدنی ادامه داد: واجدین شرایط وام خود

اشتغالی به واحد مشارکت هاي اداره کل بهزیستی مراجعه کنند.



سهم 20 میلیارد دلاري ایران از بازار 1200 میلیاردي همسایگان

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/04/11

رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: 15 کشور همسایه ما به طور سالانه 1200 میلیارد دلار تعامل اقتصادي و
تجاري دارند. از این ظرفیت 1200 میلیارد دلاري، بر اساس همین توانایی هاي موجود خود می توان سهم 200 تا 300

میلیارد دلار داشته باشیم. در حالیکه کل صادرات و واردات ما کمتر از 100 میلیارد ...

رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: 15 کشور
همسایه ما به طور سالانه 1200 میلیارد دلار تعامل اقتصادي
و تجاري دارند. از این ظرفیت 1200 میلیارد دلاري، بر
اساس همین توانایی هاي موجود خود می توان سهم 200 تا
300 میلیارد دلار داشته باشیم. در حالیکه کل صادرات و
واردات ما کمتر از 100 میلیارد دلار و مراوداتمان با
کشورهاي همسایه 20 میلیارد دلار است. یعنی از این
ظرفیت 300 میلیارد دلاري آنچه عملا محقق کرده ایم

 
کمتر از 10 درصد بوده است. 

به گزارش دیوان اقتصاد،یحیی آل اسحاق در گفت وگو با  ایلنا در مورد راه هاي افزایش تجارت با همسایگان اظهار کرد: تجارت
خارجی ما یعنی مجموع سیستم واردات و صادرات، ارتباطات و سرمایه گذاري ها در منطقه و جهان یکی از عوامل توسعه و حتی
امنیت ملی یک کشور است. یک بخشی از توسعه و امنیت کشور ما به چگونگی روابط اقتصادي و تجاري ما با منطقه و جهان مربوط

 
می شود. لذا صحبت هاي آقاي رئیسی مبنی بر ارتباط با همسایگان کاملا درست است.   

وي افزود: 15 کشور همسایه ما به طور سالانه 1200 میلیارد دلار باهم تعامل اقتصادي و تجاري دارند. از این ظرفیت 1200 میلیارد
دلاري، بر اساس همین توانایی هاي موجود خود می توانیم سهم 200 تا 300 میلیارد دلار داشته باشیم. در حالیکه کل صادرات و
واردات ما کمتر از 100 میلیارد دلار و مراوداتمان با کشورهاي همسایه 20 میلیارد دلار است یعنی از این ظرفیت 300 میلیارد دلاري

 
آنچه عملا محقق کرده ایم کمتر از 10 درصد بوده است.  

آل اسحاق تصریح کرد: بر اساس شاخص هاي جهانی نیز، سهم ما از تجارت جهانی با توجه به شاخص هاي اقتصادي که داریم باید
حدود 1 درصد بود اما الان حدود 0/03 است. بنابراین روابط اقتصادي و تجاري با منطقه و جهان در حوزه اقتصاد در 40 سال گذشته
مغفول بوده درحالی که بر همه حوزه ها مانند اشتغال، رفاه، توسعه، جایگاه ما در منطقه و... تاثیرگذار است، لذا این موضوع کاملا مهم

 
است و امیدواریم که آقاي رئیسی با برنامه هاي عملی این نقیصه را از اقتصاد کشور رفع کنند.  

وي با اشاره به دلایل این موضوع گفت: دلیل موضوع این است که یک تصور و برخورد غلط در مورد روابط اقتصادي و تجاري در کشور
وجود دارد و ما واردات و صادرات را غیرمولد می دانیم. یعنی ذهنیت تصمیم گیران و تصمیم سازان اینطور است که تجارت را
غیرمولد می دانند و فکر می کنند فعالیت مولد اقتصادي تنها زیر سقف کارخانه و درآمدن محصول از آن است، یعنی باید یک مواد



اولیه تبدیل به محصول شود. این تصور نه علمی و نه مطابق با معیارهاي جهانی است. بعضی کشورهاي پیشرفته تا 70 یا 80 درصد از
درآمد خود را از بازرگانی و خدمات بازرگانی و امور زیربنایی آن مانند بندر، کشتیرانی، حمل و نقل، بیمه و. .. تامین می کنند ولی در

 
کشورهاي عقب افتاده و در حال توسعه کمتر به روابط اقتصادي توجه می شود.  

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق با اشاره به اهمیت رقابت بیان کرد: وقتی کالاهاي ما در بازارهاي بین المللی رقابت کنند،
کیفیت و بهره وري کالا، خدمات پس از فروش و همچنین تمام شاخص هاي رشد و توسعه اقتصادي پیشرفت می کند چراکه مجبور
به رقابت هستند. حتی باعث جلوگیري از قاچاق کالا می شود، اگر بتوانیم کالاي خود را در منطقه و جهان بفروشیم دیگر نیازي به

 
وارد شدن کالا قاچاق نیست. همه اینها به خاطر عدم توجه به جایگاه اقتصادي و تجاري است.  

وي افزود: بنابراین اولین مشکل بر سر راه ارتباط تجاري موثر با همسایگان این است که رویکرد و نگاه به تعاملات تجاري در کشور
منفی است. متاسفانه تصور بر این است که تجارت موجب اتلاف سرمایه و انرژي است. اگر ذهنیت ما از تجارت این باشد که نفت
بفروشیم، کالا بخریم و مصرف کنیم ضربه می زند اما اگر استراتژي وجود داشته باشد که واردات در جهت تولید و صادرات باشد
حرکت مثبتی است. یعنی مدیریت واردات ما به گونه اي باشد که مواد اولیه، ماشین آلات و قطعات وارد کنیم تا کالا تولید و آن را
صادر کنیم، می توانیم علاوه بر اینکه نیاز داخل را تامین کنیم رشد صادرات و افزایش کیفیت نیز در پی خواهد داشت، پس مهم نگاه
به واردات است. این نوع واردات به معناي افزایش اشتغال است. در این شرایط 500 میلیون واردات به معناي 500 میلیون دلار

 
اشتغال، کیفیت و بهره وري است. اما در شرایط محدود نمی توان از بازارهاي منطقه اي استفاده کرد. 

آل اسحاق خاطرنشان کرد:  اگر رئیسی می خواهد مسائل اقتصادي را حل کند، یکی از فاکتورهاي مهم آن توجه به بازارهاي جهانی و
منطقه اي است که باعث افزایش درآمد، بهره وري و درآمد می شود. در این صورت دیگر به این شکل نیست که با چندبرابر قیمت
جهانی پرایدي تولید کنیم که مردم در ازاي آن 120 میلیون تومان پرداخت کنند و بیشتر از جنگ هم کشته بدهیم، بنزین زیادي
هم مصرف کنیم که مجبور به واردات بنزین هم شویم. اگر خودرویی تولید کنیم با مصرف بنزین کم و کیفیت زیاد که در بازارهاي
جهانی عرضه شود نیازي نبود که بیشترین فشار به خودروسازان وارد شود تا بیشترین اعتبارات و بدهی هاي بانکی را داشته باشند.
این خنده دار است که یک بازار 1 میلیون خودرویی در اختیار داشته باشند و مردم هم صف بکشند که با قرعه کشی خودرو دریافت
کنند. در حالی که اگر به ارتباطات اقتصادي و رقابت توجه می شد، هرگز این وضعیت به وجود نمی آمد که بعد از 40 سال ما هنوز

 
در اول خط باشیم. 

وي در پاسخ به سوالی در مورد تاثیر عوامل سیاسی گفت: ذي نفعانی در این حوزه وجود دارند که می توان آنها را ذي نفعان بازدارنده
نامید. آنها با استفاده از همه جریانات سیاسی و تبلیغاتی اجازه نمی دهند این حوزه از اقتصاد کشور سامان پیدا کند. براي مثال اگر
خودروسازان می توانستند رقابت کنند مردم دیگر مجبور نبودند پراید را 120 میلیون تومان پیش خرید کنند. اینها با همه ابزارها و

 
تبلیغات سیاسی پیش می روند، اگر اینگونه نبود دیگر بعد از 40 سال براي یک فرد آرزو نبود که یک یخچال خوب داشته باشد. 

وي همچنین تصریح کرد: علت وضعیت این است که واحد تولیدکننده رقیب نداشته، خودروساز هر کالاي بی کیفیتی تولید کرده
مردم مجبور به خرید بودند. جنبه رقابت در سایه تعاملات اقتصادي شکل می گیرد نتیجه هم این است که هیچ وقت نمی تواند در

 
سطح بازارهاي منطقه و جهان حضور پیدا کند و از 1200 میلیارد دلار بازار به 20 میلیارد دلار اکفا کنیم.  

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: ما نیروي انسانی و فارغ التحصیل دانشگاهی داریم. 3 میلیون نفر فارغ
التحصیل دانشگاهی داریم که براي آنها ظرفیت کار وجود ندارد، در صورتی که اگر تعاملات تجاري داشتیم و می توانستیم تولید و

 
صادرات کنیم تمام واحدها به حرکت درآمده و نیروها به کار گرفته می شد و کشور اینهمه خسارت نمی دید.  



وي در پایان اضافه کرد: رئیسی قول دادند که تحول ایجاد می کنند، یکی از فاکتورهاي تحول در نگاه هاي اقتصاد است و این کار
شهامت در برخورد با ذي نفعان بازدارنده است. یکی از فاکتورهایی که ظرفیت اقتصاد را در سطح پایین نگه داشته ، ذي نفعان
بازدارنده هستند که فضاي موجود به نفع آنها است. جرئت و شهامتی که ایشان در قوه قضاییه داشت باید در این حوزه هم داشته
باشد و علاوه بر تشخیص نقاط ضعف، نیروهاي بازدارنده ذي نفع در اقتصاد را هم تشخیص دهد و با قاطعیت با آنها برخورد شود تا از
صحنه اقتصاد کنار بروند. اینکه آقاي رئیسی می گویند باید جذابیت اقتصادي ایجاد کرد یکی از راه هاي آن این است که این ذي

نفعان از بازار کنار بروند. واسطه هایی هستند که واسطه گري آنها اجازه رشد و توسعه اقتصادي نمی دهد.



1.5 میلیارد دلار از ذخائر ارزي براي اشتغال ریال شد

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/04/11

تاکنون و در راستاي حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري، حدود 1.5 میلیارد دلار از منابع
صندوق توسعه ملی به ریال تبدیل و در بانکها سپرده گذاري شده است.

تاکنون و در راستاي حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار
در مناطق روستایی و عشایري، حدود 1.5 میلیارد دلار از
منابع صندوق توسعه ملی به ریال تبدیل و در بانکها سپرده

 
گذاري شده است.   

به گزارش دیوان اقتصاد به نقل از ایسنا، در سال 1396 بود
که قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق
روستایی و عشایري با استفاده از منابع صندوق توسعه ملی

 
به تصویب رسید.   

طبق این قانون به صندوق توسعه ملی اجازه داده شد تا براي ارتقاي تولید و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري،
معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق را به صورت قرض الحسنه نزد موسسات مالی تعیین شده در قانون سپرده گذاري کند
تا این منابع صرف اعطاي تسهیلات به اشخاص حقیقی و حقوقی غیردولتی، براي ایجاد اشتغال در روستاها و شهرهاي زیر 10 هزار

 
نفر جمعیت واقع در مناطق مرزي و عشایري شود. 

این در حالی است که بررسی تازه ترین گزارش عملکرد صندوق توسعه ملی در رابطه با وضعیت تامین منابع جهت حمایت از اشتغال
در مناطق روستایی و عشایري  نشان می دهد که این صندوق طی پنج مرحله و در سال هاي 1396، 1387 و 1399 نسبت به سپرده

 
گذاري مبلغ 9750 هزار میلیارد تومان معادل 1.5 میلیارد دلار در بانک ها یا صندوق هاي منتخب در قانون، اقدام کرده است.   

همچنین در 9 ماهه سال 1399 مطابق با ابلاغ مرحله پنجم تخصیص اعتبار قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق
روستایی و عشایري، دستور برداشت و تسعیر مانده مصرف نشده این اعتبارات به میزان 245  میلیون دلار از حساب صندوق به بانک

 
مرکزي صادر شده  است. 

در همین جریان از چهار قرارداد ابلاغ شده، سهم مبلغ ریالی مربوط به دو بانک عامل نیز به حساب آن ها واریز شده است ولی دو

 
فقره قرارداد مربوط به دو بانک دیگر در مرحله تسعیر توسط بانک مرکزي و واریز وجه به حساب بانک ها است.   

طبق توضیحی که صندوق توسعه ملی در در این رابطه ارائه کرد، با توجه به نوسانات نرخ ارز، احتمالا مجموع مبالغ ریالی حاصل از



این تسعیر، از سقف ریالی تعیین شده مرحله پنجم ابلاغی بیشتر خواهد شد که در این صورت طبق توافق صندوق با سازمان برنامه و
بودجه کشور، نسبت به تخصیص مازاد این منابع تصمیم گیري می شود.



وزیر گردشگري یک هتل چهارستاره را در مشهد افتتاح کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/04/11

مشهد- ایرنا- یک هتل چهارستاره در مشهد، جمعه شب با حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به بهره
برداري رسید.

مشهد- ایرنا- یک هتل چهارستاره در مشهد، جمعه شب با
حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به

 
بهره برداري رسید. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
خراسان رضوي به خبرنگار ایرنا گفت: این هتل با زیربناي
10 هزار و 500   مترمربع در زمینی به مساحت هزار و 900 
متر مربع در خیابان شارستان ساخته شده با 127 اتاق

 
داراي درجه چهار ستاره است. 

سیدجواد موسوي ادامه داد: سرمایه گذار این طرح در دوره پنج ساله ساخت آن حدود 300 میلیارد تومان براي اجراي آن هزینه کرده

 
است. 

 
وي افزود: با ساخت این هتل براي 130   نفر اشتغال ایجاد شده است. 

علی اصغر مونسان، در سفر 2 روزه خود به مشهد مقدس ضمن زیارت بارگاه ملکوتی حضرت امام رضا(ع) با تعدادي از مدیران و

 
مسوولان استان خراسان رضوي دیدار خواهد کرد. 

دیدار با تولیت آستان قدس رضوي و زیارت مضجع شریف رضوي برنامه روز شنبه وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی

 
اعلام شده است. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- مشهد 

 
- افتتاح طرح 

 
- علی اصغر مونسان 

- هتل



سی ان ان:850 هزار شغل به بازار کار آمریکا در ماه گذشته اضافه شد

منبع: شفقناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/04/11

شفقنا &– شبکه سی ان ان گزارش داد که برغم اضافه شدن 850 هزار شغل به بازار آمریکا در یک ماه گذشته، وضعیت
اشتغال این کشور هنوز به حالت عادي بازنگشته است. به گزارش ایرنا از سی ان ان، وزارت کار آمریکا اعلام کرد که در ماه

ژوئن (خرداد) 850 هزار شغل به بازار کار این کشور اضافه شده است. (...)

شفقنا &– شبکه سی ان ان گزارش داد که برغم اضافه شدن 850 هزار شغل به بازار آمریکا در یک ماه گذشته، وضعیت اشتغال این

 
کشور هنوز به حالت عادي بازنگشته است. 

به گزارش ایرنا از سی ان ان، وزارت کار آمریکا اعلام کرد که در ماه ژوئن (خرداد) 850 هزار شغل به بازار کار این کشور اضافه شده

 
است. 

طبق گزارش وزارت کار آمریکا، بالاترین میزان مشاغل ایجاد شده در حوزه مهمانداري و هتلداي صورت گرفته که در دوران بحران

 
اقتصادي کرونا بیشترین آسیب را متحمل شده است. 

کیت بان اقتصاددان ارشد مرکز رشد عادلانه واشنگتن در پیام توییتري نوشت: اشتغال ژوئن یک گزارش روشن بود اما هنوز جاي

 
نگرانی وجود دارد. 

شبکه سی ان ان نیز گزارش داد که بازار کار آمریکا هنوز به حالت عادي بازنگشته و 6میلیون و 800 هزار نفر نسبت به ماه فوریه سال

 
2020 هنوز بیکار هستند. 

براساس این گزارش، 6 میلیون و 200 هزار نفر در آمریکا هنوز نتوانسته اند به صورت تمام وقت و یا نیمه وقت به سر کار برگردند.

 
یعنی کارفرماي آنها هنوز تحت تأثیر همه گیري کرونا قرار دارند. 

طبق آمار وزارت کار آمریکا، 22 میلیون شغل در ماه هاي آوریل و مارس سال 2020 در این کشور به علت بحران کرونا از دست رفت

 
و تا ماه ژوئن سال 2021 بیش از نیمی از آنها بازگشتند. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



محتوا در خدمت توسعه شبکه استارتاپی استان

محتوا در خدمت توسعه شبکه استارتاپی استان

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/04/11

در راستاي حمایت از تجاري سازي محصولات و دستاوردهاي واحدهاي فناور، تفاهم نامه همکاري بین پارك علم و فناوري
خراسان رضوي و خانه خلاق و نوآوري محتواي دیجیتال نیتک منعقد شد.

در راستاي حمایت از تجاري سازي محصولات و دستاوردهاي واحدهاي
فناور، تفاهم نامه همکاري بین پارك علم و فناوري خراسان رضوي و خانه

 
خلاق و نوآوري محتواي دیجیتال نیتک منعقد شد. 

مشهد پایگاه خبري رویداد ایران-با انعقاد این تفاهم نامه، همکاري مشترك بین دو مجموعه در راستاي ارائه خدمات تخصصی  تولید
محتوا در جهت توسعه بازار و شبکه سازي پارك و شرکت هاي عضو و همچنین برگزاري دوره ها، سمینارها و کارگاه هاي آموزشی

 
صورت خواهد پذیرفت. 

همچنین پارك علم و فناوري متعهد شد در جهت معرفی ظرفیت هاي تخصصی نیتک به واحدهاي فناور و پروژه هاي معرفی شده از

 
سوي پارك اقدام نماید. 

دکتر رضا قنبري، رییس پارك علم و فناوري خراسان رضوي در حاشیه این مراسم هدف از این تفاهم نامه را توسعه کارآفرینی و
افزایش قدرت شرکتهاي دانش بنیان بیان کرد و افزود: الگو بودن شرکت هاي دانش بنیان با مساعدت مجموعه هایی همچون خانه

 
خلاق و نوآوري محتواي دیجیتال نیتک سریع تر انجام می شود. 

قنبري افزود: پارك علم و فناوري خراسان رضوي سعی دارد ارتباط بخش خصوصی را با خانه خلاق و نوآوري محتواي دیجیتال نیتک

 
سریع و آسان تر کند تا کسب و کارها بتوانند با استفاده از این سرویس ها رشد کنند. 

حمیدرضا بحرینی، مدیر خانه خلاق و نوآوري محتواي دیجیتال نیز ضمن ابراز خرسندي از انعقاد این تفاهم نامه، گفت: ایجاد هم

 
افزایی بین این دو مرکز میتواند زمینه را براي شکوفایی بیشتر استارتاپهاي فعال در استان فراهم کند.  

بحرینی با بیان این نکته که تفاهمنامه همکاري بین مرکز پارك علم و فناوري خراسان رضوي و این خانه،  براي معرفی ظرفیتهاي
استارتاپی در استان است، گفت:  استفاده از امکانات رسانه اي خانه خلاق نیتک  و ایجاد برنامه هاي اینترنتی توسط شرکتهاي تحت

 
حمایت این پارك میتواند از دیگر خدمات قابل ارائه براي کسب و کارهاي مختلف باشد. 

وي ادامه داد:  تفاهم نامه همکاري بین پارك علم و فناوري خراسان رضوي و این خانه، باهدف توسعه کارآفرینی و اقتصاد دانش بنیان
و حمایت از بخش خصوصی جهت شکل گیري  شرکتهاي نوپا و کمک به فراهم آوردن موجبات رشد و توسعه آموزشهاي مهارتی مورد

نیاز فضاي کسب و کارخواهد بود.



بزرگداشت سالگرد شهید مدافع حرم شهید ابراهیم رشید

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/04/11

مراسم سالگرد شهید مدافع حرم شهید ابراهیم رشید با حضور قشرهاي مختلف مردم انقلابی قم در حسینیه امام خمینی
گلزار شهداي علی بن جعفر برگزار شد.

به گزارش خبرگزاري صدا سیما؛ مرکز قم ، شهید ابراهیم رشید، اهل روستاي صرم استان قم، بار ها براي دفاع از حرم اهل
بیت(ع) در سوریه حضور یافته بود و سرانجام در 10 تیرماه 97 در 32 سالگی در حین انجام ماموریت مستشاري در تدمر سوریه به

 
همرزمان شهیدش پیوست. 

فرمانده نیروي هوافضاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در این مراسم به منشا ظهور شجره ي خبیثه داعش پرداخت و گفت: ویروس
داعش برآمده از اندیشکده هاي آمریکایی بود و این رژیم در تلاش بود تا با نیروهاي تکفیري و تروریستی خود سراسر دنیاي اسلام را

 
درگیر کند. 

سردار حاجی زاده گفت: ویروس داعش با تدبیر و تصمیم به موقع رهبر معظم انقلاب و ایثار و از خودگذشتگی مدافعان حرم خصوصا

 
سردار رشید حاج قاسم سلیمانی مهار شد و به سمت نابودي رفت. 

وي با اشاره به مظلومیت شهداي مدافع حرم گفت: هدایت و فرماندهی سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و ایثار شهداي مدافع حرم،

 
عامل اصلی امنیت امروز ماست و به برکت خون همین شهدا و درایت رهبري دشمنان تاکنون ناکام مانده اند. 

فرمانده نیروي هوافضاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه آمریکا هیچ زمانی دوست ما نبوده و روابط ما با آمریکا عادي نمی

 
شوند تاکید کرد: نظام اسلامی به دنبال جنگ با هیچ کشوري نیست اما مشکلات ما در دوستی با آمریکا نیز حل نمی شود. 

سردار حاجی زاده با قدردانی از حضور پرشور مردم در انتخابات 28 خرداد گفت: امیدواریم با تشکیل دولت جدید بتوانیم براي

 
نخستین بار دولت اسلامی تشکیل دهیم و با روي کار آمدن نیروهایی ولایی و خدمتگذار، گره از مشکلات مردم باز کنیم. 

وي با اشاره به آمادگی کشور براي ایجاد تحولی عظیم در تمامی عرصه ها گفت: بسترها براي ایجاد تحولی عظیم در کشور فراهم شده
و امیدواریم دولت اسلامی مساله ازدواج، اشتغال، توروم و... را مرتفع کند.



خبرنامه

منبع: روزنامه ستاره صبحشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/04/11

 
کوثري به مجلس یازدهم می رود 

سخنگوي شوراي نگهبان از تایید صحت انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران خبر داد و گفت: شوراي نگهبان ورود آقاي کوثري به
مجلس را تایید کرد.عباسعلی کدخدایی سخنگوي شوراي نگهبان با اشاره به شکایت حجت الاسلام و المسلمین حمید رسایی مبنی بر
قانونی نبودن حضور سردار اسماعیل کوثري در انتخابات میان دوره اي مجلس شوراي اسلامی گفت: شکایت آقاي رسایی و اظهارات
وي در شوراي نگهبان بررسی و گزارش هاي مفصلی نیز ارائه شد. در نهایت، اعضاي این شورا به صحت این انتخابات در تهران راي
دادند و آقاي کوثري به مجلس راه پیدا کردگفتنی است در روز هاي گذشته آقاي رسایی یکی از نامزد هاي انتخابات میان دوره اي
مجلس در حوزه انتخابیه تهران، ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس از شکایت خود درباره قانونی نبودن حضور آقاي کوثري خبر داده

 
بود. 

 
نمایندگان مجلس خواستار شفافیت دریافتی هاي کارگزاران نظام 

بیش از 50 نماینده مجلس با امضاء طرحی خواستار شفافیت دریافتی هاي کارگزاران نظام جمهوري اسلامی ایران شدند.این طرح از
سوي هیئت رئیسه مجلس اعلام وصول و براي بررسی بیشتر به کمیسیون هاي اصلی و فرعی بررسی کننده ارجاع کننده ارجاع داده
است.در بخش هایی از این طرح آمده است:یکی از معضلات نظام اداري جمهوري اسلامی ایران، پرداخت و دریافت حقوق و مزایاي
ماهانه چند دهمیلیونی است که این مسأله علاوه بر اینکه موجب خدشه به حیثیت دولت میشود خطر آسیب به سرمایه اجتماعی
نظام را در پی دارد.. در حالیکه میلیون ها نفر از جوانان کشور بیکار هستند و اکثریت کارمندان و کارگران این کشور از حقوق اندکی
برخوردار هستند و فشار هاي مالیاتی موجب تعطیلی بسیاري از کارخانجات و واحد هاي اقتصادي و تولیدي شده است، پرداخت این

 
وجوه آنهم با فشار بر مالیاتدهندگان و از محل اموال مردم بیچاره با ذات انقلاب اسلامی و عدالت و انصاف مغایر است. 

 
خروج سه ایرانی از لیست تحریم هاي آمریکا 

وزارت خزانه داري آمریکا از خروج نام 3 ایرانی از لیست تحریم هاي خود خبر داد.سخنگوي این وزارت خانه اعلام کرده است که
خروج این سه ایرانی از لیست تحریم ها، سیاست تحریم هاي دولت آمریکا در قبال ایران را تغییر نخواهد داد.این سخنگو همچنین
اعلام کرد که اقدام آمریکا هیچ ارتباطی نیز با مذاکرات بر سر برجام ندارد.دانیل بهزاد فردوس»، «مهرزاد مانوئل فردوس» و
«محمدرضا دزفولیان» اشخاصی هستند که به بهانه ارتباط با گروه صنعتی ماموت و شرکت ماموت دیزل در فهرست تحریم ها قرار

 
گرفته بودند و اکنون از این فهرست خارج شده اند. 

 
شکایت فرمانداري کرمانشاه 

 
از دو کاندیدا به خاطر ادعاي تغلب 

فرماندار کرمانشاه از شکایت این فرمانداري از 2 نامزد انتخابات شوراي اسلامی شهر کرمانشاه به دادستانی به دلیل تهمت ناروا خبر
داد.فضل االله رنجبر اظهار کرد: ششمین دوره انتخابات شوراي اسلامی شهرهاي کرمانشاه، ماهیدشت، کوزران، هلشی و قلعه از سوي
هیئت هاي اجرایی و نظارت شهرستان کرمانشاه تأیید شد.وي افزود: رئیس هیئت نظارت شهرستان کرمانشاه پس از بررسی شکایت
ها در هیأت هاي اجرایی و نظارت نتیجه نهایی انتخابات شوراي اسلامی شهرهاي مذکور را به فرمانداري کرمانشاه اعلام کرده و پس از
این مرحله آگهی انتشار اسامی در شهرهاي کرمانشاه، ماهیدشت، کوزران و هلشی بدون تغییرات در رأي نامزدها اعلام شده و در شهر
قلعه با بازشماري صندوق هاي رأي جاي نفر اول و دوم تغییر کرده و اعضاي اصلی و علی البدل قلعه مرکز بخش بیلوار هیچ گونه

 
تغییراتی نداشته است. 



 
کسري تراز بودجه از چالش هاي دولت سیزدهم 

نایب رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی، کسري تراز عملیاتی بودجه را یکی از چالش هاي دولت
جدید عنوان کرد و گفت: لازم است دولت سیزدهم با ایجاد منابع پایدار این مشکل را حل کند تا به بازتولید تورم افسارگسیخته سال
هاي اخیر منجر نشود.سید محمدرضا میرتاج الدینی ادامه داد: ثبات بخشی به اقتصاد یکی از مسائل اصلی و اولویت کشور است که
باید مورد توجه رییس جمهوري منتخب قرار گیرد. در صورت تثبیت اقتصاد کشور، وضعیت براي سرمایه گذاران و کارآفرینان روشن
می شود و ریسک فعالیت آنان کاهش می یابد و در نتیجه با فعال شدن آنها تولید، اشتغال و صادرات رونق پیدا می کند.معاون امور
مجلس دولت دهم ادامه داد: ایجاد فضاي امن براي سرمایه گذاري در کنار ثبات اقتصادي حتی می تواند به بازگشت سرمایه از خارج
و سرمایه گذاري ایرانیان مقیم خارج در داخل منجر شود.میرتاج الدینی با اشاره به مبارزه سیدابراهیم رییسی با فساد در دوران تصدي
ریاست قوه قضاییه، افزود: رییسی با تجربه و سوابقی که دارد توان ایجاد فضاي امن براي سرمایه گذاري و قطع دست رانت خواران و

برهم زنندگان امنیت اقتصادي را دارد.



قیمت جهانی طلا افزایش یافت

منبع: داناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/04/11

قیمت جهانی طلا در معاملات امروز جمعه، در آستانه انتشار گزارش اشتغال ماهانه آمریکا که می تواند سرنوشت آینده
سیاست گذاري مالی این کشور را مشخص کند، رشد کرد.

قیمت جهانی طلا در معاملات امروز جمعه، در آستانه
انتشار گزارش اشتغال ماهانه آمریکا که می تواند سرنوشت
آینده سیاست گذاري مالی این کشور را مشخص کند، رشد

 
کرد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از سی ان بی
سی، قیمت جهانی طلا در معاملات امروز جمعه، در آستانه
انتشار گزارش اشتغال ماهانه آمریکا که می تواند سرنوشت
آینده سیاست گذاري مالی این کشور را مشخص کند، رشد

 
کرد. 

قیمت خرید نقدي هر اونس طلا در بورس لندن، اسپات
گلد، 0.3 درصد رشد کرد و به 1,781.62 دلار رسید. قیمت پیش خرید هر اونس طلاي آمریکا هم عصر جمعه 0.4 درصد رشد کرد و

 
به 1,783.30 دلار رسید. 

عامل دیگري که قیمت طلا را در روزهاي اخیر بالا برده است نگرانی هاي جهانی از گسترش گونه دلتاي ویروس کرونا می باشد که

 
می تواند برنامه هاي کشورهاي براي بازگشایی اقتصاد را به تعویق بیاندازد. 

انتهاي پیام؛



انتخاب "رییسی" امید براي مبارزه با فساد را درقوه مجریه افزایش داد

منبع: ایرناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/04/11

بجنورد- ایرنا- دبیرکل هماهنگی ملی نیروهاي انقلاب گفت: با انتخاب حجت الاسلام" سید ابراهیم رییسی " رییس سابق
قوه قضاییه به عنوان رییس جمهوري منتخب، امید مردم را براي تداوم برخورد با فساد و رانت خواري در قوه مجریه افزایش

داد.

بجنورد- ایرنا- دبیرکل هماهنگی ملی نیروهاي انقلاب
گفت: با انتخاب حجت الاسلام"" سید ابراهیم رییسی ""
رییس سابق قوه قضاییه به عنوان رییس جمهوري منتخب،
امید مردم را براي تداوم برخورد با فساد و رانت خواري در

 
قوه مجریه افزایش داد. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، سردار مرتضی طلایی شامگاه
جمعه در گردهمایی همبستگی ملی نیروهاي انقلاب
اسلامی در بجنورد اظهار داشت: حماسه اي که مردم در
28 خرداد ماه انتخابات 1400 با وجود مشکلات فراوان

 
خلق کردند ،بی نظیر بود و باید ریشه هاي این حماسه واکاوي و در راستاي حل بهتر مشکلات تلاش شود. 

رییس ستاد انتخابات شوراي وحدت استان تهران اظهارداشت : اکنون نقش مردم بیش از گذشته برجسته است و باید در کنار دولت

 
براي استقرار نظام اسلامی تلاش کنند و در این راه همه ادیان ،مذاهب و شهروندان باید مشارکت داشته باشند. 

وي خاطرنشان کرد : تشکیل دولت و امت اسلامی به واسطه انقلاب ایران شکل گرفت و اکنون با انتخابات سیزدهمین دوره ریاست

 
جمهوري در خردادماه 1400 نوبت اجراي تمدن اسلامی است . 

سردار طلایی با بیان این که خون شهداء ، انقلاب ایران را بیمه کرد اظهارداشت : شهدا سر دادند تا ما سرور باشیم و عزتمندانه زندگی
کنیم و هیچ عنصري به اندازه خون شهدا نمی تواند پشتوانه این انقلاب باشد و خون شهدا بود که تاثیر مهمی بر ایجاد خلق حماسه

 
1400 داشت. 

این فعال سیاسی اصولگرا افزود: تاب آوري مردم در مقابل تحریم ها به پشتوانه خون شهداست و جوانان ما نیز ثابت کردنده اند که

 
همواره پاي نظام ایستاده اند و از ارزش هاي شهدا و انقلاب دفاع خواهند کرد. 

سردار طلایی وجود رهبر معظم انقلاب را عامل اصلی پیروزي و موفقیت مردم ایران در تمام صحنه هاي انقلاب اعلام کرد و

 
اظهارداشت : رهبر معظم انقلاب کشتی نظام را در تمام طوفان ها به خوبی هدایت کرد و مردم ما هم به خوبی پاي رهبر ایستاده اند. 

 
اعتماد به جوانان دولت سیزدهم 

دبیرکل همتا جوانان را موتور محرکه در دولت سیزدهم اعلام کرد و اظهارداشت : باید فضایی را آماده کنیم تا جوانان در تمام صحنه

 
ها حضور یابند و با هم افزایی در جهت اصلاح حکومت اسلامی تلاش کنند. 

سردا طلایی اظهارداشت : مکتب شهید سلیمانی ابعاد سیاسی ،اقتصادي و فرهنگی را به همراه داشت و چیزي که سلیمانی را ماندگار
کرده است مکتب اجتماعی است و آغوش این شهید بزرگوار براي همه باز بود و چپ و راست براي او معنا نداشت و این شاخص ها



اصلی جبهه همتا را تشکیل می دهند و ما با به کارگیري جوانان همچون یک دانشگاه هویت سازي کنیم و جوانان را آموزش دهیم تا

 
به خوبی رشد کنند و با این شاخصه هاي مهم شناخته شویم. 

عضو اسبق شوراي شهر تهران افزود : مشکل کشور ما این است که طیف گذشته با جوانان دیالوگ نداشت، چرا که جوانان امروز
ادبیات و زبان خاص خود را دارد و باید با زبان آنها صحبت کرد و در این صورت است که مردم به ما اعتماد خواهند کرد و می توانیم

 
پایگاهی براي جوانان و مردم باشیم. 

 
رسیدگی ویژه به مشکلات خراسان شمالی 

رییس شوراي سیاستگذاري همتا ا ستان خراسان شمالی نیز در ادامه گفت: این تشکل در استان از نخبگان و جوانان تشکیل شد که
در کنار دیگر نیروهاي انقلابی در انتخابات 1400 فعال شدند و موفق شدند تا حماسه اي را با مشارکت 64 درصد مردم در انتخابات

 
28 خرداد 1400 خلق کنند. 

دکتر رضا وحدانی افزود: مردم استان در تمام صحنه ها پاي نظام ایستاده اند ولی اکنون درد و دل هایی نیز دارند که باید به آنها
رسیدگی شود ، چرا که این با وجود پتانسیل هاي دامپروري، صنعت، کشاورزي و گردشگري همچنان محروم است و در اکثر شاخص

 
ها از استان هاي هم ردیف خود عقب است. 

این فعال سیاسی افزود: خراسان شمالی در شاخص هاي ازدواج، اشتغال و صنعت عقب است و با وجود موقعیت مناسب گردشگري دز

 
این زمینه سرمایه گذاري مناسبی نشده است. 

وي حاشیه نشینی را از دیگر معضلات استان عنوان کرد و گفت: از آن جایی که بعد از برگزاري انتخابات 1400 تمامی قوا همدست و

 
در دست یک جریان قرار دارد نیاز است تا دولت با همدلی سایر قوا نگاه ویژه اي به این استان داشته باشد. 

وحدانی ادامه داد: مدیرانی که در آینده براي این استان از سوي رییس جمهوري منتخب منصوب می شوند، باید در میان مردم و از

 
خود مردم باشند تا بتوانند مشکلات استان را کاهش دهند. 

 
برچسب ها 

 
- مرتضی طلایی 

 
- انتخابات 1400 

 
- بجنورد 

 
- سید ابراهیم رییسی 

 
- خراسان شمالی 

 
- دولت 

- قوه قضاییه



فراخوانی براي هفته هوش مصنوعی

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/04/11

صندوق نوآوري و شکوفایی همزمان با هفته هوش مصنوعی اقدام به برگزاري سلسله رویدادهاي استارت آپی کرده است که
این رویدادها با همکاري مرکز نوآوري و توسعه هوش مصنوعی پژوهشگاه ارتباطات (...)

صندوق نوآوري و شکوفایی همزمان با هفته هوش مصنوعی اقدام به برگزاري سلسله رویدادهاي استارت آپی کرده است که این

 
رویدادها با همکاري مرکز نوآوري و توسعه هوش مصنوعی پژوهشگاه ارتباطات (...) 

صندوق نوآوري و شکوفایی همزمان با هفته هوش مصنوعی اقدام به برگزاري سلسله رویدادهاي استارت آپی کرده است که این
رویدادها با همکاري مرکز نوآوري و توسعه هوش مصنوعی پژوهشگاه ارتباطات و فناوري اطلاعات و ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد
دیجیتال و هوشمندسازي برگزار خواهد شد و هدف آن هم رسانی بین استارت آپ ها و طرح هاي نوآورانه با سرمایه گذاران و

 
شتابدهنده هاي اکوسیستم کارآفرینی کشور است. 

به گزارش صبحانه پرس، رویدادهاي هفته هوش مصنوعی در سه محور سلامت دیجیتال، شهر هوشمند و حمل و نقل شهري و

 
هوافضا و سنجش از دور و و در دو بخش پیوند و دوشنبه هاي استارت آپی برگزار می شود. 

مخاطبان رویداد دوشنبه هاي استارت آپی، استارت آپ هاي مستقر در شتابدهنده ها و مراکز رشد، کارآفرینان و فناورانی هستند که
موفق به ایجاد نمونه اولیه محصول خود (MVP) شده اند و نیاز به جذب سرمایه براي رشد کسب و کار خود دارند. استارتآپ هاي
متقاضی حضور در رویداد پس از طی یک فرآیند آموزشی کوتاه مدت، محصولات و خدمات خود را به سرمایه گذاران ارائه می دهند و

 
زمینه لازم براي جذب سرمایه مورد نیاز آنها فراهم می شود. 

در طرح پیوند نیز ایده پردازان و استارت آپ هایی که هنوز به مرحله MVP نرسیده اند، براي تامین بخشی از هزینه هاي شتابدهی
کسب و کار به شتابدهنده ها (اعم از دانش بنیان یا غیر دانش بنیان) و سایر سرمایه گذاران و فعالین اکوسیستم نوآوري معرفی می

 
شوند. 

یکی از نقاط قوت این رویدادها، طرح هم سرمایه گذاري صندوق نوآوري و شکوفایی است. در این برنامه، در صورتی که یکی از عاملان
سرمایه گذاري صندوق و یا شتابدهنده ها، پس از ارزیابی و تایید طرح کسب وکار، تصمیم به سرمایه گذاري روي آن طرح بگیرد،

 
صندوق نوآوري و شکوفایی تا سقف 80 درصد سرمایه جسورانه مورد نیاز آن استارت آپ یا طرح سرمایه پذیر را تامین می کند. 

رویدادهاي هفته هوش مصنوعی در روزهاي دوشنبه تا چهارشنبه 4 تا 6 مرداد ماه سال جاري برگزاري می شود و تیم ها و استارت
آپ هایی که تمایل به حضور در هرکدام از دو رویداد پیوند و دوشنبه هاي استارت آپی را دارند تا روز یکشنبه 20 تیر ماه فرصت
دارند با مراجعه به سامانه غزال به آدرسhttps://ghazal.inif.ir/Nsfund_Project/new/ در این رویداد ثبت نام کرده و طرح

 
هاي خود را ارسال کنند. 



به نقل از صندوق نوآوري و شکوفایی، تمامی هزینه هاي برگزاري رویداد توسط صندوق نوآوري و شکوفایی تامین شده است و شرکت
در این فرآیند توانمندسازي و رویداد کاملا رایگان است. علاقه مندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر از طریق شماره تلفن

 
66128068-021 و 09366129101 با دبیرخانه رویداد در ارتباط باشند. 

انتهاي پیام



مالیات بر عایدي سرمایه دنبال دانه درشت ها است نه مردم عادي

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/04/11

با توجه به اینکه ثروت به دلیل ضعف شدید نظام مالیاتی در کشور به شکل نامناسبی توزیع شده است و با فاصله طبقاتی
قابل ملاحظه روبه رو هستیم، قریب به اتفاق کارشناسان و اساتید اقتصادي معتقدند باید ثروتی که در حوزه دلالی و سفته

بازي پرسه می زند از طریق مالیات مهار شود. در همین راستا برخی از ثروتمندان از ...

سرویس اقتصادي جوان آنلاین: با توجه به اینکه ثروت به دلیل ضعف شدید نظام مالیاتی در کشور به شکل نامناسبی توزیع
شده است و با فاصله طبقاتی قابل ملاحظه روبه رو هستیم، قریب به اتفاق کارشناسان و اساتید اقتصادي معتقدند باید ثروتی که در
حوزه دلالی و سفته بازي پرسه می زند از طریق مالیات مهار شود. در همین راستا برخی از ثروتمندان از بیم عملیاتی شدن طرح
مالیات بر عایدي سرمایه علیه این طرح جوسازي کرده اند که نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی گفت: 5/98

 
درصد مردم شامل این پایه مالیاتی نمی شوند. 

اخیراً یکی از نشریات خارجی در گزارشی به افزایش تعداد میلیادر هاي ایرانی در شرایط تحریم و شیوع کرونا اشاره کرده است. اگرچه
کسب درآمد از مسیر قانونی و حلال منع ندارد، اما از آنجایی که طی سال هاي اخیر اقتصاد رشدي نداشته و عموماً بازار هاي مالی
دچار نوسان هاي شدید بودند، می توان پیش بینی کرد که نوسان قیمت در بازارهایی، چون سهام، ارز، طلا و سکه، زمین، ساختمان،
خودرو و کالایی سرمایه اي و مصرفی از این دست به ثروت برخی از سرمایه داران افزوده باشد. یکی از ناراحتی ها در میان مردمی که
دلسوز نظام هستند، آن است که چرا مسیر هاي دلالی و سفته بازي در اقتصاد با ابزار مالیات مسدود نمی شود تا منابع به بخش تولید

 
و مولد تزریق شود. 

 
جوسازي ممنوع 

اخیراً طرح مالیات بر عایدي سرمایه مطرح شده است که برخی از ثروتمندان از بیم اجراي این طرح علیه طرح در رسانه هاي مختلف
جو سازي می کنند تا بتوانند اشخاصی را که اصلاً مشمول اجراي طرح مالیاتی فوق نمی شوند براي تقابل با اجراي طرح با خود همراه

 
کنند. 

بسیاري از مردم ایران فاقد دارایی هاي غیرمصرفی خاص هستند، از این رو مشمول طرح مالیات بر عایدي سرمایه نمی شوند، اما از
طرف دیگر برخی از اشخاص ثروت هاي نجومی دارند که باید هم ثروت آن ها شناسایی شود و هم اینکه مالیات این ثروت و عایدي

 
آن از فضاي اقتصادي ایران اخذ شود. 

چندي پیش کلیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه در صحن مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسید و براي انجام مراحل بعدي به
کمیسیون اقتصادي ارجاع شد. مالیات بر عایدي سرمایه به عنوان یکی از ابزار هاي کنترل سوداگري در بازار هاي دارایی شناخته می

 
شود که تجربه جهانی بالایی دارد. 

گفتنی است، به تازگی حواشی در خصوص این پایه مالیاتی در کشور ما به وجود آمده است و برخی آن را به عنوان مالیات بر تورم و

 
حتی این پایه مالیاتی را به عنوان عاملی براي خروج سرمایه از کشور مطرح کرده اند. 

در همین باره سیداحسان خاندوزي، نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با بیان جزئیات بیشتري از طرح مالیات بر
عایدي سرمایه گفت: در کشور ما از افراد زحمتکش، حداقل 10 درصد مالیات گرفته می شود، اما از افرادي که شغلی ایجاد نمی کنند
و صرفاً با خرید و فروش زمین هاي اطراف شهر یا ایستادن در صف ارز یا خرید و فروش طلا به صورت عمده کسب درآمد می کنند،

 
مالیات گرفته نمی شود. 

وي افزود: به طور مشخص، هدف از مالیات بر عایدي سرمایه این است که این ناعدالتی را برطرف کند. این بی عدالتی موجب شده



 
است جامعه ما به صورت تاریخی به جاي دنبال کردن مسیر تولید و اشتغال به سراغ کار هاي ساده و سوداگري برود. 

 
هدف گذاري مالیاتی براي کسب درآمد از دانه درشت ها 

وي افزود: هدف مالیات بر عایدي سرمایه کسب درآمد از محل سفته بازي و سوداگري است. بنابراین اگر خانواده اي به اندازه نیاز خود

 
خانه، خودرو، طلا و حتی ارز دارد، به طوري که منشأ کسب درآمد براي آن محسوب نشود، شامل این پایه مالیاتی نمی شود. 

خاندوزي ادامه داد: ما براي آنکه اکثریت مردم دغدغه اجراي این پایه مالیاتی را نداشته باشند، اصطلاحاً ابتدا باید به سراغ دانه درشت
ها و افرادي که ارقام کلانی را از طریق سوداگري کسب می کنند، برویم. به همین دلیل معافیت هاي وسیع تري را به نسبت خیلی از

 
کشور ها در نظر گرفتیم. 

نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه از حدود 25 میلیون خانواري که در کشور داریم، 700 هزار
خانوار بیش از سه خودرو دارند، گفت: حتی از این تعداد نیز افرادي که به تعداد اعضاي خانواده خود خودرو دارند شامل این مالیات
نمی شوند. اگر بگوییم که حدود نصف این 700 هزار خانوار شامل مالیات بر عایدي سرمایه شوند، می بینیم که حدود 1/5 درصد

 
خانوار ها در کشور شامل این پایه مالیاتی جدید می شوند. 

وي افزود: به عبارت دیگر 98/5 درصد از خانوار ها در کشور شامل مالیات بر عایدي سرمایه نمی شوند. مزیت این قانون این است که
از نظر اطلاع رسانی مردم را درگیر خود نمی کند و نیازي به خوداظهاري نیست. این اقدام صرفاً بر اساس منضبط کردن تراکنش هاي

 
بانکی حساب ها صورت می گیرد. 

خاندوزي با تأکید بر ضرورت اجراي مقدمه مالیات بر عایدي سرمایه گفت: باید تمام حساب هایی که به نام فرد است با کد ملی او
لینک شود، بدین ترتیب خود بانک بر مبناي دریافتی هاي فرد یک صورت حساب مالیاتی را به سازمان امور مالیاتی ارائه می کند. آن
چیزي که باقی می ماند و ناشی از دریافتی هاي معمول فرد مانند حقوق نیست، طبیعتاً مربوط به فعالیت هایی نظیر خرید و فروش

 
مسکن است. 

وي ادامه داد:، اما اگر به نام یک کد ملی دو یا چند خودرو وجود داشته باشد، در این شرایط اطلاعات به سازمان مالیاتی ارائه می شود
تا پس از بررسی مالیات بر عایدي سرمایه اخذ شود.



جذب نیروي چند هزار نفري کذب است

منبع: شعار سالشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/04/11

شعارسال:معاون برنامه ریزي، توسعه سرمایه انسانی و امور شورا شهرداري تهران گفت: متاسفانه طی روز هاي گذشته خبري
مبنی بر جذب چند هزار نفري نیروي انسانی در شهرداري تهران از سوي یکی از منتخبین شوراي شهر دوره ششم در فضاي

رسانه ها منتشر شده که به هیچ عنوان صحت ندارد. حامد مظاهریان، معاون شهردار تهران ...

شعارسال:معاون برنامه ریزي، توسعه سرمایه انسانی و امور شورا شهرداري تهران گفت: متاسفانه طی روز هاي گذشته خبري
مبنی بر جذب چند هزار نفري نیروي انسانی در شهرداري تهران از سوي یکی از منتخبین شوراي شهر دوره ششم در فضاي رسانه ها

 
منتشر شده که به هیچ عنوان صحت ندارد. 

حامد مظاهریان، معاون شهردار تهران در واکنش به شایعه جذب چندین هزار نفري در روز هاي پایانی کار شوراي شهر دوره پنجم آن

 
را تکذیب کرد و افزود: گاهی اخباري منتشر میشود که نه صحیح است و نه عقلانی و اخلاقی. 

او ادامه داد: متاسفانه طی چند روز گذشته خبري مبنی بر جذب چند هزار نفري نیروي انسانی در شهرداري تهران از سوي یکی از
منتخبین شوراي شهر دوره ششم در فضاي رسانه ها منتشر شده که به هیچ عنوان صحت ندارد و به روشنی مشخص است که انتقال

 
اطلاعات و اخبار اشتباه به این عضو محترم شوراي ششم بستر ساز چنین اظهار نظر اشتباهی شده است. 

معاون شهردار تهران در ادامه در خصوص روند جذب نیروي انسانی در شهرداري تهران آن را مستلزم اخذ مجوز هاي لازم دانست و
گفت: فرآیند بکارگیري نیروي انسانی جدید در واحد هاي تابعه شهرداري تهران مستلزم اخذ مجوز از بالاترین مقام مسئول در

 
شهرداري تهران و سیر مراحل مربوطه است. 

مظاهریان گفت: قطع به یقین در این دوره مدیریت شهري، هرگز اقدامات اینچنینی مورد تایید و تاکید شهردار تهران نبوده و اعلام
جذب چندین هزار نفر در این مقطع زمانی هم ناصحیح بوده و قابل استناد نیست. علاوه بر این تمام اعضاي شوراي شهر و مدیران

 
شهري از این روند اطلاع دارند. 

به گفته او؛ در این دوره مدیریت شهري بود که انضباط در وجوه مختلف بها پیدا کرد و در مقوله نیروي انسانی تعداد آن از 68هزار نفر

 
به کمتر از 58 هزار نفرتقلیل یافت. 

مظاهریان همچنین در ارتباط با تبدیل وضعیت پرسنل ایثارگر شهرداري تهران توضیح داد: مدیریت شهري تهران در نظر دارد مطابق
قانون و برابر تبصره 20 بودجه سال جاري و بخشنامه مشترك سازمان اداري و استخدامی کشور و سازمان برنامه و بودجه، اقدامات
لازم براي تبدیل وضعیت ایثارگران مطابق با قانون جامع ایثارگران، و با رعایت مقررات و ضوابط مربوط معمول نماید و در این خصوص

 
نیز شیوه نامه اجرایی در هفته آینده ابلاغ خواهد شد. 

معاون شهردار تهران همچنین در پاسخ به سوال مجوز ماخوذه از سازمان اداري و استخدامی کشور براي استخدام ثابت دو هزار و
یکصد نفر در شهرداري تهران افزود: مطابق با آئین نامه استخدامی شهرداري تهران مصوب سال 1358 و 1359 شوراي انقلاب و برابر
سوابق و مستندات موجود، در ادوار مدیریت شهري شهرداري تهران، کارمندان طرف قرارداد شرکت خدمات اداري شهر شاغل در



مشاغل کارمندي شهرداري تهران طبق مجوز هاي ماخوذه از مبادیان ذیصلاح، همچون وزارت کشور، شوراي اسلامی شهر تهران و
سازمان اداري و استخدامی کشور براي تصدي پست هاي سازمانی بلاتصدي در آزمون داخلی و دریک فضاي رقابتی به کارمند ثابت

 
شهرداري تهران تبدیل وضعیت یافته اند که آخرین آزمون انجام شده در سال 1395 بوده است. 

مظاهریان بیان کرد: بنابراین با این توضیح و براي توجه به درخواست هاي همکاران، مدیریت شهري نیز بدنبال فراهم کردن فضاي
مناسب براي برگزاري آزمون داخلی همانند ادوار گذشته بوده که با پیگیري هاي متمادي از سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوز
لازم اخذ و با تصویب شوراي اداري شهرداري تهران، مقدمات اجراي امر فوق مهیا شده و همکاران قراردادي موصوف شهرداري تهران
به زودي از این اقدام بهره مند خواهند شد، هرچند که ممکن است در این اقدام با مشکلاتی در اجرا واقع شویم، ولی با توجه به

 
شفافیت موضوع، امیدواریم این مشکلات نیز مرتفع شود. 

معاون برنامه ریزي، توسعه سرمایه انسانی و امور شورا در ادامه به دغدغه پرسنل شهرداري تهران براي امنیت شغلی اشاره و در
خصوص لزوم برگزاري تبدیل وضعیت پرسنل گفت: در اوضاع اقتصادي فعلی، بحران اشتغال و نبود امنیت و ثبات شغلی، این اقدام
شهرداري تهران می تواند حداقل گره گشاي وضع این تعداد از همکاران معزز در چارچوب و سقف مجوز ماخوذه باشد و قطعا مابقی

 
همکاران که شرائط لازم براي تبدیل وضع را در آزمون داخلی احراز نمی کنند به همان ترتیب فعلی، ادامه خدمت خواهند داشت. 

 
او ابراز امیدواري کرد تا این اقدامات به نحو شایسته انجام و سبب رضایت همکاران محترم و ایثارگران شاغل شود. 

معاون برنامه ریزي، توسعه سرمایه انسانی و امور شورا شهرداري تهران گفت: متاسفانه طی روز هاي گذشته خبري مبنی بر جذب
چند هزار نفري نیروي انسانی در شهرداري تهران از سوي یکی از منتخبین شوراي شهر دوره ششم در فضاي رسانه ها منتشر شده که

 
به هیچ عنوان صحت ندارد. 

حامد مظاهریان، معاون شهردار تهران در واکنش به شایعه جذب
چندین هزار نفري در روز هاي پایانی کار شوراي شهر دوره پنجم آن را
تکذیب کرد و افزود: گاهی اخباري منتشر میشود که نه صحیح است و

 
نه عقلانی و اخلاقی. 

او ادامه داد: متاسفانه طی چند روز گذشته خبري مبنی بر جذب چند
هزار نفري نیروي انسانی در شهرداري تهران از سوي یکی از منتخبین

شوراي شهر دوره ششم در فضاي رسانه ها منتشر شده که به هیچ عنوان صحت ندارد و به روشنی مشخص است که انتقال اطلاعات و

 
اخبار اشتباه به این عضو محترم شوراي ششم بستر ساز چنین اظهار نظر اشتباهی شده است. 

معاون شهردار تهران در ادامه در خصوص روند جذب نیروي انسانی در شهرداري تهران آن را مستلزم اخذ مجوز هاي لازم دانست و
گفت: فرآیند بکارگیري نیروي انسانی جدید در واحد هاي تابعه شهرداري تهران مستلزم اخذ مجوز از بالاترین مقام مسئول در

 
شهرداري تهران و سیر مراحل مربوطه است. 

مظاهریان گفت: قطع به یقین در این دوره مدیریت شهري، هرگز اقدامات اینچنینی مورد تایید و تاکید شهردار تهران نبوده و اعلام



جذب چندین هزار نفر در این مقطع زمانی هم ناصحیح بوده و قابل استناد نیست. علاوه بر این تمام اعضاي شوراي شهر و مدیران

 
شهري از این روند اطلاع دارند. 

به گفته او؛ در این دوره مدیریت شهري بود که انضباط در وجوه مختلف بها پیدا کرد و در مقوله نیروي انسانی تعداد آن از 68هزار نفر

 
به کمتر از 58 هزار نفرتقلیل یافت. 

مظاهریان همچنین در ارتباط با تبدیل وضعیت پرسنل ایثارگر شهرداري تهران توضیح داد: مدیریت شهري تهران در نظر دارد مطابق
قانون و برابر تبصره 20 بودجه سال جاري و بخشنامه مشترك سازمان اداري و استخدامی کشور و سازمان برنامه و بودجه، اقدامات
لازم براي تبدیل وضعیت ایثارگران مطابق با قانون جامع ایثارگران، و با رعایت مقررات و ضوابط مربوط معمول نماید و در این خصوص

 
نیز شیوه نامه اجرایی در هفته آینده ابلاغ خواهد شد. 

معاون شهردار تهران همچنین در پاسخ به سوال مجوز ماخوذه از سازمان اداري و استخدامی کشور براي استخدام ثابت دو هزار و
یکصد نفر در شهرداري تهران افزود: مطابق با آئین نامه استخدامی شهرداري تهران مصوب سال 1358 و 1359 شوراي انقلاب و برابر
سوابق و مستندات موجود، در ادوار مدیریت شهري شهرداري تهران، کارمندان طرف قرارداد شرکت خدمات اداري شهر شاغل در
مشاغل کارمندي شهرداري تهران طبق مجوز هاي ماخوذه از مبادیان ذیصلاح، همچون وزارت کشور، شوراي اسلامی شهر تهران و
سازمان اداري و استخدامی کشور براي تصدي پست هاي سازمانی بلاتصدي در آزمون داخلی و دریک فضاي رقابتی به کارمند ثابت

 
شهرداري تهران تبدیل وضعیت یافته اند که آخرین آزمون انجام شده در سال 1395 بوده است. 

مظاهریان بیان کرد: بنابراین با این توضیح و براي توجه به درخواست هاي همکاران، مدیریت شهري نیز بدنبال فراهم کردن فضاي
مناسب براي برگزاري آزمون داخلی همانند ادوار گذشته بوده که با پیگیري هاي متمادي از سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوز
لازم اخذ و با تصویب شوراي اداري شهرداري تهران، مقدمات اجراي امر فوق مهیا شده و همکاران قراردادي موصوف شهرداري تهران
به زودي از این اقدام بهره مند خواهند شد، هرچند که ممکن است در این اقدام با مشکلاتی در اجرا واقع شویم، ولی با توجه به

 
شفافیت موضوع، امیدواریم این مشکلات نیز مرتفع شود. 

معاون برنامه ریزي، توسعه سرمایه انسانی و امور شورا در ادامه به دغدغه پرسنل شهرداري تهران براي امنیت شغلی اشاره و در
خصوص لزوم برگزاري تبدیل وضعیت پرسنل گفت: در اوضاع اقتصادي فعلی، بحران اشتغال و نبود امنیت و ثبات شغلی، این اقدام
شهرداري تهران می تواند حداقل گره گشاي وضع این تعداد از همکاران معزز در چارچوب و سقف مجوز ماخوذه باشد و قطعا مابقی

 
همکاران که شرائط لازم براي تبدیل وضع را در آزمون داخلی احراز نمی کنند به همان ترتیب فعلی، ادامه خدمت خواهند داشت. 

 
او ابراز امیدواري کرد تا این اقدامات به نحو شایسته انجام و سبب رضایت همکاران محترم و ایثارگران شاغل شود. 

www.entekhab.ir ،625711 :شعارسال، با اندکی تلخیص و اضفات بر گرفته از انتخابات، تاریخ انتشار 11 تیر 1400، کد خبر



قیمت جهانی طلا افزایش یافت

منبع: آفتابشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/04/11

قیمت جهانی طلا در معاملات امروز جمعه، در آستانه انتشار گزارش اشتغال ماهانه آمریکا که می تواند سرنوشت آینده
سیاست گذاري مالی این کشور را مشخص کند، رشد کرد.

قیمت جهانی طلا در معاملات امروز جمعه، در آستانه انتشار گزارش اشتغال ماهانه آمریکا که می تواند سرنوشت آینده سیاست

 
گذاري مالی این کشور را مشخص کند، رشد کرد. 

آفتاب نیوز : قیمت جهانی طلا در معاملات امروز جمعه، در
آستانه انتشار گزارش اشتغال ماهانه آمریکا که می تواند سرنوشت

 
آینده سیاست گذاري مالی این کشور را مشخص کند، رشد کرد. 

به گزارش سی ان بی سی، قیمت خرید نقدي هر اونس طلا در
بورس لندن، اسپات گلد، 0.3 درصد رشد کرد و به 1,781.62
دلار رسید. قیمت پیش خرید هر اونس طلاي آمریکا هم عصر

 
جمعه 0.4 درصد رشد کرد و به 1,783.30 دلار رسید. 

عامل دیگري که قیمت طلا را در روزهاي اخیر بالا برده است نگرانی هاي جهانی از گسترش گونه دلتاي ویروس کرونا می باشد که
می تواند برنامه هاي کشورهاي براي بازگشایی اقتصاد را به تعویق بیاندازد.



انتقال آب از جنوب به مناطق مرکزي کشور اقدامی ارزشمند براي توسعه

کشور بود

منبع: روزنامه کار و کارگرشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/04/11

روحانی در آیین افتتاح طرح هاي ملی صنعتی و معدنی: انتقال آب از جنوب به مناطق مرکزي کشور اقدامی ارزشمند براي
توسعه کشور بود رئیس جمهور از معادن به عنوان یکی از نعمت هاي خدادادي که در خدمت مردم ایران قرار داده شده، نام برد و با
اشاره به اقدامات ارزشمند انجام شده در این دولت در حوزه معادن، گفت: اقدامات بسیار بزرگی در حوزه معادن انجام شده که از نظر
اشتغال جوانان، تامین نیازهاي داخلی و همچنین صادرات محصولات معدنی آثار آن مشهود است. به گزارش کاروکارگر، حسن روحانی
روز پنج شنبه همزمان به روز صنعت ومعدن و در هفتاد و هفتمین پویش تدبیر و امید براي جهش تولید بعد از افتتاح طرح هاي ملی
بخش صنعت، معدن و تجارت در استان هاي مختلف کشور، اظهار داشت: در بخش فولاد و برخی از دیگر زمینه هاي معدنی در

 
گذشته وارد کننده بودیم اما امروز نیازمندي ها در داخل را تامین می کنیم و صادر کننده هم هستیم. 

روحانی با اشاره به اقدامات انجام شده در این دولت در راستاي تکمیل زنجیره فولاد در کشور، گفت: با انجام این کار ارزشمند درحوزه
فولاد، از خام فروشی این محصول ارزشمند جلوگیري شده است.رئیس جمهور با اشاره به اهمیت معادن در اشتغال جوانان، گفت:
معادن کشور سالها معطل و در اختیار کسانی بود که استفاده درستی از آن نمی شد، اما در این دولت معادن آزاد شد و در اختیار

 
کسانی قرار گرفته که می توانند به سرعت و به نحو مطلوب از آن براي توسعه کشور، افزایش تولید و اشتغال جوانان استفاده کنند. 

دکتر روحانی همچنین به موفقیت ها در بخش پتروشیمی و افزایش تولید محصولات در این حوزه اشاره کرد و گفت: در پتروشیمی
شاهد یک جهش عظیم و بی سابقه در تاریخ کشور هستیم به طوري که در یکسال (99) 17 طرح ملی پتروشیمی افتتاح شده است و

 
با صادرات محصولات پتروشیمی ارز مورد نیاز کشور در دوران جنگ اقتصادي تامین شد. 

ادامه در صفحه 2



بسیاري جوانان تحصیلکرده در صف انتظار کارگري ساده

منبع: اکو فارسشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/04/11

اکوفارس: مشاور کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران با تاکید بر فراهم کردن شرایط کار براي همه آحاد جامعه به ویژه
فارغ التحصیلان و کارآفرینان، گفت:امروز بسیاري از جوانان تحصیلکرده با داشتن مدرك دانشگاهی براي یک کارگري ساده

در صف هاي طولانی انتظار و نوبت هاي چندماهه می ایستند تا بلکه در یک خط تولید ...

اکوفارس: مشاور کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران با تاکید بر فراهم کردن شرایط کار براي همه آحاد جامعه به ویژه فارغ
التحصیلان و کارآفرینان، گفت:امروز بسیاري از جوانان تحصیلکرده با داشتن مدرك دانشگاهی براي یک کارگري ساده در صف هاي
طولانی انتظار و نوبت هاي چندماهه می ایستند تا بلکه در یک خط تولید یا مجموعه مشغول کار شوند، بنابراین انتظار داریم شرایط
کسب و کار را آسان کنند و ظرفیت جوانان تحصیلکرده را به کار گیرند. به گزارش ایسنا، مشاور کانون عالی انجمن هاي صنفی
کارگران با تاکید بر فراهم کردن شرایط کار براي همه آحاد جامعه به ویژه فارغ التحصیلان و کارآفرینان، گفت:امروز بسیاري از جوانان
تحصیلکرده با داشتن مدرك دانشگاهی براي یک کارگري ساده در صف هاي طولانی انتظار و نوبت هاي چندماهه می ایستند تا بلکه
در یک خط تولید یا مجموعه مشغول کار شوند، بنابراین انتظار داریم شرایط کسب و کار را آسان کنند و ظرفیت جوانان تحصیلکرده

 
را به کار گیرند. 

علی اکبر سیارمه با تاکید بر فراهم کردم شرایط کار براي آحاد جامعه به ویژه جوانان و کارآفرینان، اظهار کرد: در گذشته جلوي در
ورودي کارخانجات تهران اتاقی قرار داشت که اتاق استخدام بود و هر روز هرکسی که مراجعه می کرد و درخواست کار داشت اسم
خود را می نوشت و بر اساس مهارت ها و توانمندي هایش مشغول کار می شد و شرایط کار براي کارجویان مهیا بود ولی امروز ایجاد
شغل و پیدا کردن آن سخت و دشوار شده است، بنابراینانتظار داریم شرایط ایجاد اشتغال براي جوانان و فارغ التحصیلان و همه

 
کارآفرینان و کسانی که در صدد ایجاد کسب و کار هستند، فراهم شود و از ظرفیت جوانان غافل نشویم. 

 
افراد تحصیلکرده در صفهاي طولانی کارگري ساده 

وي افزود: در گذشته کارگران از بسیاري امکانات در کارخانه ها مثل داشتن تعاونی مصرف، پاداش و سود تولید بهره مند بودند ولی
متاسفانه امروز بسیاري از جوانان تحصیلکرده با وجود داشتن مدرك دانشگاهی براي یک کارگري ساده در صف هاي طولانی انتظار و
نوبت هاي چندماهه می ایستند تا بلکه در یک خط تولید یا مجموعه مشغول کار شوند، بنابراین امیدواریم دولت آقاي رئیسی با یک

 
برنامه جامع ظرفیت هاي جوانان کشور را به کار گیرد و شرایط کسب و کار را آسان کند. 

 
تعداد کمی از رانندگان وام کرونا گرفتند 

مشاور کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران در ادامه با تاکید بر لزوم استفاده از ظرفیت هاي قانونی براي بهبود معیشت و افزایش
رفاه اقشار کارگري، خاطرنشان کرد: در چند سال گذشته به دلیل نوسان نرخ ارز، شرایط اقتصادي و کرونا معیشت براي بسیاري از
خانوارهاي کارگري به سختی گذشت. در بحث بیمه بیکاري انتظار داریم حمایت بیشتري از کارگران صورت گیرد، به ویژه در بخش
کارگران حمل و نقل و رانندگان که متاسفانه در ایام کرونا به دلیل داشتن بیمه خویش فرمایی، بیمه بیکاري شامل حالشان نشد و به

 
جز تعداد اندکی از رانندگان، مابقی از دریافت وام و تسهیلات حمایتی کرونا چندان بهره مند نشدند. 



رئیس کانون انجمن هاي صنف کارگري رانندگان استان قزوین درباره بهره مندي رانندگان از وام کرونا، گفت: پنج یا شش میلیون
تومان وام چه نقشی در زندگی یک راننده دارد و آیا می تواند یک ماه زندگی خانواده او را بچرخاند؟ متاسفانه نتوانستیم در ایام کرونا
رانندگان بیکار را تحت پوشش بیمه بیکاري قرار دهیم یا کاري کنیم که به همه آنها وام تعلق بگیرد اما اگر یک روز وقفه در فعالیت
حمل و نقل جاده اي کشور ایجاد شود، فعالیت بخش هاي صنعت، بهداشت و درمان و مهم تر از آن ارتزاق مردم دچار مشکل می

 
شود. 

 
تاثیرگذاري کرونا بر 50 درصد فعالیت رانندگان بخش مسافر 

به گفته وي درحال حاضر رانندگان بخش حمل و نقل مسافري به دلیل کرونا شدیدا با کمبود کار مواجهند چون بیشتر افراد با
اتوبوس و یا وسایل نقلیه عمومی جابجا نمی شوند به همین دلیل 50 درصد فعالیت رانندگان این بخش دچار رکود شده و این مساله

 
در اشتغال و معیشت آن ها اثر گذار بوده است. 

 
برقراري بیمه تکمیلی رانندگان کارگري 

مشاور کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران در پایان برقراري بیمه تکمیلی و توجه به بیمه تامین اجتماعی را از جمله مطالبات
اصلی رانندگان کارگري عنوان کرد و گفت: انتظار داریم از ظرفیت هاي قانونی براي افزایش رفاه قشر آسیب پذیر کارگري به نحو

شایسته استفاده شود و بیمه تکمیلی و درمان رانندگان کارگري مورد توجه قرار گیرد.



پیام مدیر عامل فولاد خوزستان به مناسبت روز صنعت و معدن

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/04/11

مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان در پیامی فرارسیدن دهم تیرماه روز ملی صنعت و معدن را تبریک گفت.

مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان در پیامی فرارسیدن دهم تیرماه

 
روز ملی صنعت و معدن را تبریک گفت. 

 
به گزارش ایران نو، متن پیام تبریک به شرح زیر است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

پویایی کشور مرهون مدیریت، خلاقیت، تلاش و پشتکار بزرگ مردان و زنانی است که با کارآفرینی و تولید، تعالی و پیشرفت را
سرلوحه ي خویش قرار داده اند؛ فولاد مردان خوزستان همگام با صنعت گران کشور با تلاش شبانه روزي توانسته اند در دوران سخت
تحریم ها و بیماري کرونا، با تولید پایدار پله هاي ترقی را یکی پس از دیگري بپیمایند و برگ زرینی دیگر بر افتخارات پایتخت جنگ

 
تحمیلی بیفزایند. 

اینجانب دهم تیرماه روز ملی صنعت و معدن را به فعالان این عرصه، به ویژه کارکنان مجموعه فولاد خوزستان که با تلاش خود نقش
مهم و اساسی در توسعه این صنعت حیاتی کشور دارند، تبریک عرض نموده و امیدوارم در سال 1400 همکاران این مجموعه نقش

 
تعیین کننده اي در رونق اقتصاد و اشتغال در کشور ایفا نماید. 

 
و من االله التوفیق 

 
امین ابراهیمی 

مدیرعامل فولاد خوزستان



بسیاري جوانان تحصیل کرده در صف انتظار کارگري ساده هستند

منبع: خبر فوريشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/04/11

مشاور کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران بر فراهم کردن شرایط کار براي همه آحاد جامعه به ویژه فارغ التحصیلان و
کارآفرینان تاکید کرد.

مشاور کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران بر فراهم
کردن شرایط کار براي همه آحاد جامعه به ویژه فارغ

 
التحصیلان و کارآفرینان تاکید کرد. 

علی اکبر سیارمه با تاکید بر فراهم کردن شرایط کار براي
همه آحاد جامعه به ویژه فارغ التحصیلان و کارآفرینان،
گفت: امروز بسیاري از جوانان تحصیلکرده با داشتن مدرك
دانشگاهی براي یک کارگري ساده در صف هاي طولانی
انتظار و نوبت هاي چندماهه می ایستند تا بلکه در یک
خط تولید یا مجموعه مشغول کار شوند، بنابراین انتظار
داریم شرایط کسب و کار را آسان کنند و ظرفیت جوانان

 
تحصیلکرده را به کار گیرند. 

سیارمه با تاکید بر فراهم کردم شرایط کار براي آحاد جامعه به ویژه جوانان و کارآفرینان، اظهار کرد: در گذشته جلوي در ورودي
کارخانجات تهران اتاقی قرار داشت که اتاق استخدام بود و هر روز هرکسی که مراجعه می کرد و درخواست کار داشت اسم خود را می
نوشت و بر اساس مهارت ها و توانمندي هایش مشغول کار می شد و شرایط کار براي کارجویان مهیا بود ولی امروز ایجاد شغل و پیدا
کردن آن سخت و دشوار شده است، بنابراینانتظار داریم شرایط ایجاد اشتغال براي جوانان و فارغ التحصیلان و همه کارآفرینان و

 
کسانی که در صدد ایجاد کسب و کار هستند، فراهم شود و از ظرفیت جوانان غافل نشویم. 

 
افراد تحصیل کرده در صفهاي طولانی کارگري ساده 

وي افزود: در گذشته کارگران از بسیاري امکانات در کارخانه ها مثل داشتن تعاونی مصرف، پاداش و سود تولید بهره مند بودند ولی
متاسفانه امروز بسیاري از جوانان تحصیلکرده با وجود داشتن مدرك دانشگاهی براي یک کارگري ساده در صف هاي طولانی انتظار و
نوبت هاي چندماهه می ایستند تا بلکه در یک خط تولید یا مجموعه مشغول کار شوند، بنابراین امیدواریم دولت آقاي رئیسی با یک

 
برنامه جامع ظرفیت هاي جوانان کشور را به کار گیرد و شرایط کسب و کار را آسان کند. 

 
تعداد کمی از رانندگان وام کرونا گرفتند 

مشاور کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران در ادامه با تاکید بر لزوم استفاده از ظرفیت هاي قانونی براي بهبود معیشت و افزایش
رفاه اقشار کارگري، خاطرنشان کرد: در چند سال گذشته به دلیل نوسان نرخ ارز، شرایط اقتصادي و کرونا معیشت براي بسیاري از



خانوارهاي کارگري به سختی گذشت. در بحث بیمه بیکاري انتظار داریم حمایت بیشتري از کارگران صورت گیرد، به ویژه در بخش
کارگران حمل و نقل و رانندگان که متاسفانه در ایام کرونا به دلیل داشتن بیمه خویش فرمایی، بیمه بیکاري شامل حالشان نشد و به

 
جز تعداد اندکی از رانندگان، مابقی از دریافت وام و تسهیلات حمایتی کرونا چندان بهره مند نشدند. 

رئیس کانون انجمن هاي صنف کارگري رانندگان استان قزوین درباره بهره مندي رانندگان از وام کرونا، گفت: پنج یا شش میلیون
تومان وام چه نقشی در زندگی یک راننده دارد و آیا می تواند یک ماه زندگی خانواده او را بچرخاند؟ متاسفانه نتوانستیم در ایام کرونا
رانندگان بیکار را تحت پوشش بیمه بیکاري قرار دهیم یا کاري کنیم که به همه آنها وام تعلق بگیرد اما اگر یک روز وقفه در فعالیت
حمل و نقل جاده اي کشور ایجاد شود، فعالیت بخش هاي صنعت، بهداشت و درمان و مهم تر از آن ارتزاق مردم دچار مشکل می

 
شود. 

 
تاثیرگذاري کرونا بر 50 درصد فعالیت رانندگان بخش مسافر 

به گفته وي درحال حاضر رانندگان بخش حمل و نقل مسافري به دلیل کرونا شدیدا با کمبود کار مواجهند چون بیشتر افراد با
اتوبوس و یا وسایل نقلیه عمومی جابجا نمی شوند به همین دلیل 50 درصد فعالیت رانندگان این بخش دچار رکود شده و این مساله

 
در اشتغال و معیشت آن ها اثر گذار بوده است. 

 
برقراري بیمه تکمیلی رانندگان کارگري 

مشاور کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران در پایان برقراري بیمه تکمیلی و توجه به بیمه تامین اجتماعی را از جمله مطالبات
اصلی رانندگان کارگري عنوان کرد و گفت: انتظار داریم از ظرفیت هاي قانونی براي افزایش رفاه قشر آسیب پذیر کارگري به نحو

شایسته استفاده شود و بیمه تکمیلی و درمان رانندگان کارگري مورد توجه قرار گیرد.



میزان ذخایر سنگ آهن کشور چقدر است؟

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/04/11

دبیر انجمن سنگ آهن ایران گفت: آنچه امروز درباره میزان ذخایر سنگ آهن کشور از سوي مسوولان و حتی کارشناسان
اعلام می شود و همان ارقام، مبناي تولید در زنجیره فولاد قرار می گیرد، می تواند ما را به پیش بینی هاي غلط در برنامه

ریزي ها سوق دهد.

دبیر انجمن سنگ آهن ایران گفت: آنچه امروز درباره میزان ذخایر سنگ آهن کشور از سوي مسوولان و حتی کارشناسان اعلام
می شود و همان ارقام، مبناي تولید در زنجیره فولاد قرار می گیرد، می تواند ما را به پیش بینی هاي غلط در برنامه ریزي ها سوق

 
دهد. 

به گزارش ماین نیوز، در افق چشم انداز 1404 تولید 55 میلیون تن فولاد پیش بینی شده است. به اعتقاد کارشناسان، اگر قرار باشد
به تولید قطعی 55 میلیون تنی برسیم، ذخایر سنگ آهن کشور فقط پاسخ گوي 14 سال پس از افق چشم انداز خواهد بود، به همین

 
ترتیب با دستیابی به تولید قطعی حدود 45 میلیون تنی، ذخایر سنگ آهن فقط بین 17 تا 19 سال دوام خواهند آورد. 

کارشناسان می گویند: در هر صورت، این مدت زمان کوتاه است و باید به طور جدي به دنبال اکتشافات جدید و جذب سرمایه گذاري

 
براي اکتشاف و استخراج معادن جدید سنگ آهن باشیم تا وابستگی مان را همچون حال حاضر به واردات سنگ آهن قطع کنیم. 

در این پیوند، دبیر انجمن سنگ آهن ایران در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي ایرنا گفت: این اعداد و ارقام که حاصل تقسیم کل ذخایر
بر میزان مصرف سالیانه سنگ آهن و اشتباه است، با توجه به مدل هاي تحلیلی مختلف، متفاوت است و از 10 سال تا حتی 25 سال

 
به عنوان عمر باقی مانده ذخایر سنگ آهن کشور مطرح می شود. 

«سعید عسکرزاده» گفت: واقعیت این است که ساده سازي محاسبات، درست نیست و مطرح شدن ارقامی همچون 4.8 میلیارد تن

 
ذخیره احتمالی و 2.9 میلیارد تن ذخیره قطعی براي سنگ آهن، کارشناسی نیست. 

وي ادامه داد: در تعیین میزان ذخایر قابل استحصال براي تولید، باید به مولفه هاي دیگري غیر از مسائل فنی هم توجه کرد، به طور

 
مثال بخش عمده اي از برداشت و استخراج معادن به عنوان باطله در سر معادن جدا می شود. 

این مقام صنفی اضافه کرد: اینکه تا چه عیاري را به عنوان باطله، اطلاق و جداسازي کرده و چه درصدي از سنگ را به عنوان کانی

 
شناسایی کنیم و در فرآوري از آن بهره گیري کنیم، به دو مولفه فناوري و قیمت محصولات بالادستی وابسته است. 

وي اظهار داشت: طبیعی است اگر قیمت ها به طور نسبی تغییر کرده یا به سمت واقعی شدن قیمت ها برویم، آن گاه بسیاري از

 
ذخایر، قابلیت استخراج پیدا می کنند و در این صورت، پیش بینی ما از عمر معادن سنگ آهن و ذخایر موجود تغییر خواهد کرد. 

دبیر انجمن سنگ آهن ایران، به باطله هاي معدنی اشاره کرد که بر اساس فناوري هاي قدیمی به عنوان باطله محسوب می شدند، اما



 
امروز می توان از آنها بهره برداري کرد. 

وي همچنین به معادن «هماتیتی» اشاره کرد که اکنون در زنجیره تولید سیمان قرار دارند و هنوز وارد زنجیره تولید فولاد نشده اند

 
که در این صورت، محاسبات را تغییر خواهند داد. 

 
میزان ذخایر سنگ آهن کشور چقدر است؟ 

این مقام صنفی به ذخایر عمیق اشاره کرد که اکنون با توجه به نسبت باطله برداري بالا یا استخراج زیرزمینی به صرفه نیست، اما در

 
آینده با توسعه فناوري هاي نوین صرفه اقتصادي پیدا خواهد کرد. 

وي در عین حال، به ذخایر کم عیاري اشاره کرد که با قیمت هاي مشخص شده از گذشته جزو ذخایر محسوب نمی شدند، اما در

 
صورت اصلاح قیمت ها به موجودي سنگ آهن کشور اضافه خواهند شد. 

عسکرزاده افزود: آنچه امروز در حال برداشت آن هستیم، مربوط به اکتشافات سال هاي گذشته است و موظفیم اکتشافات را به طور

 
جدي دنبال کرده و براي ارتقاي کمی و کیفی آن تلاش کنیم. 

وي همچنین بر لزوم رفتن به عمق و توسعه اکتشافات در بخش معدن تاکید کرد و افزود: اکنون متوسط عمق اکتشافات معدنی در

 
کشور 20 متر است، درحالی که متوسط جهانی این رقم 150 متر و در کشورهاي پیشرو تا بیش از یک هزار و 500 متر است. 

 
دبیر انجمن سنگ آهن ایران خاطرنشان کرد: توسعه اکتشافات عمیق می تواند اشتغال زا و متضمن توسعه همگون کشور باشد. 

در راستاي اجراي برنامه هاي توسعه اي ایمیدرو و واحدهاي تابعه در حوزه اکتشاف، 977 میلیون تن ذخیره سنگ آهن در 6 سال

 
گذشته در کشور شناسایی شده است. 

 
آمار فوق نشان می دهد سهم ذخیره جدید از کل ذخایر، معادل 33 درصد است. 

نتیجه کشف ذخایر ناشی از فعالیت اکتشافی در 6 سال گذشته نشان می دهد، کل ذخایر سنگ آهن حال حاضر به 2 میلیارد و 736

 
میلیون تن می رسد. 

پیش بینی می شود با ادامه برنامه هاي توسعه اي و راهبري ایمیدرو در بخش اکتشاف، میزان ذخایر شناسایی شده سنگ آهن تا سال

 
1420، به میزان 2 میلیارد تن دیگر افزایش یابد. 

اکتشاف پهنه ها در فازهاي شناسایی و پی جویی در 30 استان شامل 107 پهنه بیش از 660 هزار کیلومترمربع گستره کشور در
راستاي اهداف کلان وزارت صنعت، معدن و تجارت در حال اجرا است که 80 درصد آن تکمیل شده است.



مسئولان براي برون رفت از مشکلات اقتصادي به فرمایشات رهبر انقلاب عمل

کنند

منبع: تابناكشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/04/11

 
مسئولان براي برون رفت از مشکلات اقتصادي به فرمایشات رهبر انقلاب عمل کنند 

 
امام جمعه موقت همدان گفت: مسئولان کشور باید براي برون رفت از مشکلات اقتصادي به فرمایشات رهبر معظم انقلاب عمل کنند. 

 
امام جمعه موقت همدان گفت: مسئولان کشور باید براي برون رفت از مشکلات اقتصادي به فرمایشات رهبر معظم انقلاب عمل کنند. 

به گزارش تابناك همدان، حجت الاسلام حسن طاهري ظهر امروز خطبه هاي نماز جمعه همدان اظهار داشت: تنها راه سعادت دنیوي

 
انسان ها تقوا است پس هر انسانی که تقواي الهی پیشه کند از تمامی مشکلات و گرفتاري ها رهایی پیدا می کند. 

وي با اشاره به لزوم رسیدگی به مشکلات مردم افزود: مدیران و کارکنان در مقابل مشکلات مردم و جامعه مسئول هستند بنابراین

 
باید براي رفع مشکلات آن ها تلاش کنند. 

امام جمعه موقت همدان با تشریح جایگاه افرادي که اقدام به گره گشایی از مشکلات مردم می کنند مطرح کرد: مسئولان کشور باید

 
براي برون رفت از مشکلات اقتصادي به فرمایشات رهبر معظم انقلاب عمل کنند. 

وي برنامه ریزي را از جمله راهکار هاي غلبه بر مشکلات معیشتی و اشتغال جوانان دانست و بیان کرد: مسئولان باید در کنار هم با

 
برنامه ریزي مدون وظایف قانونی خود را تا کسب نتیجه مطلوب انجام دهند. 

طاهري همچنین با اشاره به آغاز موج پنجم کرونا و شیوع ویروس جهش یافته دلتا عنوان کرد: لازم است بیش از گذشته آحاد جامعه

 
نسبت به رعایت پروتکل هاي بهداشتی اهتمام داشته باشند. 

امام جمعه موقت همدان نماز جمعه را زمینه ساز الفت و و وحدت میان اقشار مختلف مردم دانست و گفت: نماز جمعه ارتباط مردم با

 
اسلام انقلاب و رهبري را فراهم می کند. 

منبع: تسنیم



فسادستیزي، روحیه مشترك رییسی و اژه اي خواب مفسدان را آشفته کرده

است

منبع: ایرناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/04/11

استانها- ایرنا- خطیبان نماز جمعه، فساد ستیزي، کارآمدي و روحیه انقلابی و مردمی را از جمله ویژگی هاي رییس جمهوري
منتخب مردم و رییس جدید قوه قضاییه دانستند و تاکید کردند که رفع مشکلات معیشتی جامعه و خشکاندن ریشه فساد در

کشور اولویت روساي جدید قوه مجریه و قضاییه است.

استانها- ایرنا- خطیبان نماز جمعه، فساد ستیزي، کارآمدي
و روحیه انقلابی و مردمی را از جمله ویژگی هاي رییس
جمهوري منتخب مردم و رییس جدید قوه قضاییه دانستند
و تاکید کردند که رفع مشکلات معیشتی جامعه و
خشکاندن ریشه فساد در کشور اولویت روساي جدید قوه

 
مجریه و قضاییه است. 

امامان جمعه در خطبه هاي نماز جمعه این هفته که در
جمع نمازگزاران و همچنین در برخی از شهرها بصورت
مجازي ایراد شد با تاکید براینکه فراجناحی و مستقل بودن

رییس جمهوري منتخب در دیدارها و دعوت از همه جناح ها به اثبات رسیده و نوید شکل گیري کابینه و تیم اجرایی کارآمد، جوان،
انقلابی و وراي زد و بندهاي سیاسی را می دهد، در سخنانی از رییس جدید قوه قضاییه نیز خواستند با جذب قضات و نیروهاي

 
توانمند در قوه قضاییه بسترساز رفع مشکلات قضایی مردم شده و بالندگی قوه قضاییه را رقم بزند. 

خطیبان نماز جمعه با تبریک به حجت الاسلام محسنی اژه اي به ریاست قوه قضاییه و تاکید براینکه انتخاب اژه اي خواب مفسدان را
آشفته تر کرد، اظهار کردند: بدون تردید حجت الاسلام اژه اي، با فصل الخطاب قرار دادن سیاست هاي کلی و فرامین مقام معظم
رهبري و توجه به مطالبه مردم به عدالت طلبی در قوه قضاییه ادامه خواهد داد و نه تنها رضایت مردم را افزایش می دهد، بلکه رشد و

 
اقتدار قوه قضاییه را موجب خواهد شد. 

امامان جمعه در بخش هاي دیگري از خطبه هاي این هفته با اشاره به سالروز شهادت تعدادي از هموطنان در حادثه سقوط هواپیماي
مسافربري جمهوري اسلامی توسط آمریکا ، تاکید کردند: تیره ماه سال 67 در حافظه تاریخی ایران و جهان ، یادآور یک حادثه تلخ و

 
دردناك و جنایتی بزرگ است که خوي وحشیگري و چهره و ماهیت واقعی مدعیان دروغین حقوق بشر را پدیدار ساخته است. 

12 تیر ماه سال 1367 آمریکاي جنایتکار با مورد هدف قرار دادن هواپیماي مسافربري جمهوري اسلامی ایران و به شهادت رساندن

 
290 سرنشین بی دفاع و بی گناه، فاجعه اي عظیم، هولناك و فراموش ناشدنی را رقم زد. 

 
خبرنگاران خبرگزاري جمهوري اسلامی بخش هایی از خطبه هاي مراکز استانی را به شرح ذیل گزارش کرده اند: 



آیت االله عبدالکریم عابدینی نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه قزوین گفت: برخورد جدي با مفسدان ، زمین خواران و متخلفان

 
مطالبه جدي مردم از مسوولان قضایی است. 

وي با بیان اینکه در مبارزه با فساد باید بدون ملاحظه و تبعیض بود، انتصاب حجت الاسلام محسنی اژه اي به سمت ریاست قوه

 
قضاییه را تبریک گفت و افزود: سازش ناپذیري با مفسدان و مبارزه با رانت خواران از جمله ویژگی بارز ایشان است. 

وي با بیان اینکه حجت الاسلام محسنی اژه اي تجربه طولانی خدمت در سنگر برقراري عدل و کارنامه درخشان در مبارزه قاطعانه با
فساد دارد، اظهار داشت، این امر موجب دلگرمی و امید دوستداران انقلاب نسبت به آینده دستگاه قضایی و نگرانی مفسدان در جامعه

 
خواهد شد. 

امام جمعه قزوین تصریح کرد: رییس جدید قوه قضائیه در برخورد با مفسدین داخل حکومت، قوه قضائیه، قوه مجریه و دستگاه هاي

 
دیگر برخورد سخت تر و شدیدتري خواهد داشت . 

آیت االله عابدینی با تاکید بر اینکه نخستین اقدام مبارزه با فساد در دستگاه قضایی است، گفت: کوتاه کردن دست مدیران و مسوولانی

 
که دست طمع به بیت المال دارند دومین اقدام است که با دولت هماهنگ کوتاه خواهد شد. 

وي ضمن تقدیر از اقدامات آیت االله رئیسی در قوه قضائیه افزود: طی چند سال اخیر، قاطعیت دستگاه قضایی در مقابله با مفسدان و

 
رانتخواران، امیدهایی در دل مردم زنده کرده که امیدواریم این راه تداوم داشته باشد. 

آیت االله عابدینی بابیان اینکه اقدامات اخیر قوه قضاییه سبب خرسندي و رضایت مردم از دستگاه قضایی شد،افزود: مردم انقلابی
همچنان انتظار دارند این نوع برخورد با دیگر سرشاخه هاي مفاسد اقتصادي ادامه داشته باشد، و این امر موجب امید مردم و مأیوس

 
شدن مفسدان می شود. 

نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز گفت: مدیرانی که درحال حاضر سرکار هستند و مدیرانی که طی ماه هاي آتی

 
خواهند آمد باید توجه داشته باشند که حل مشکلات مردم مهمترین وظیفه آنهاست. 

آیت االله لطف االله دژکام در خطبه هاي نماز جمعه شیراز با بیان اینکه باید رفع نگرانی ها و دغدغه هاي مردم در شرایط کنونی مدنظر
قرار گیرد افزود: مسئولان باید دعواهاي سیاسی را کنار بگذارند و به حل مشکلات جامعه کمک کنند تا بتوان نشاط سیاسی و حضور

 
اجتماعی و سیاسی مردم را در آینده افزایش داد. 

وي ادامه داد: امسال سال تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها نامگذاري شده و انتخابات نیز تمام شد و اکنون باید مردم و مسئولان به

 
فکر تحقق شعار سال باشند و در این زمینه از هیچ تلاشی فروگذاري نکنند. 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه زنجان گفت: بزرگترین سرمایه اجتماعی، امید و اعتماد مردم به نظام جمهوري اسلامی است.

حجت الاسلام علی خاتمی در خطبه هاي نماز جمعه زنجان به 12 تیر سالروز حمله ددمنشانه ناو آمریکایی به هواپیماي مسافربري
جمهوري اسلامی ایران و شهادت بیش از 290 نفر اشاره کرد و اظهار داشت: وقیحانه ترین حرکت در این جنایت این است که رییس

 
جمهوري آمریکا به افسر ناو مدال می دهد که در واقع مدال آدم کشی و کودك کشی است. 

امام جمعه بجنورد گفت: مقاومت تنها راه برون رفت از مشکلات و ایستادگی در برابر استکبار است و باید جوانان در صف اول مقاومت

 
قرار گیرند. 

حجت الاسلام رضا نوري در خطبه هاي این هفته نماز جمعه بجنورد اظهار داشت: مقاومت در تلاش و کوشش و خنثی کردن تحریم



 
ها خلاصه می شود و باید در این راه برنامه ریزي کنیم و از ابزارهاي مقاومت استفاده کرد. 

وي تصریح کرد: جوانان فعال و خلاق ابزاري مهم در راه مقاومت در برابر استکبار هستند و باید کاري کینم تا این قشر تاثیرگذار به ما

 
اعتماد کنند، چرا که این جوانان قدرت هسته اي را در کشور ایجاد و اکنون در حوزه بهداشت، واکسن ایرانی کرونا را تولید کردند. 

خطیب جمعه بجنورد ادامه داد: این یک افتخار محسوب می شود که جوانان ما براساس رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب اسلامی با
رویکرد خود اتکایی داخلی موفق به تولید واکسن کرونا شدند و معظم له نیز با اعتقاد به جوانان همراه با مردم و به نوبت سنی این

 
واکسن را تزریق کردند. 

وي بیان کرد: نباید دست در روي دست قرار دهیم و نظاره گر توطئه دشمنان باشیم، همه ملت به خصوص جوانان باید در اندیشه

 
توسعه ، با تحریم ها مقابله کنند و لازمه این کار نیز مقاومت و ایستادگی است. 

امام جمعه موقت همدان با تاکید بر اینکه مسئولان کشور براي برون رفت از مشکلات اقتصادي به فرمایشات رهبر معظم انقلاب عمل

 
کنند گفت: مدیران رفع مشکلات معیشتی مردم را باید در اولویت برنامه هاي خود قرار دهند. 

حجت الاسلام حسن طاهري افزود: براي غلبه بر مشکلات معیشتی و اشتغال جوانان باید همه مسئولان در کنار هم با برنامه ریزي

 
مدون وظایف قانونی خود را تا حصول نتیجه انجام دهند. 

امام جمعه موقت مهاباد با اشاره به شیوع دوباره بیماري کووید 19 در برخی از مناطق کشور گفت: شهروندان باید نسبت به هشدار

 
موج پنجم کرونا آگاه بوده و در رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی اهتمام ویژه داشته باشند. 

ماموستا سلیمان رشیدي با اشاره به سالروز شهادت تعدادي از هموطنان در حادثه سقوط هواپیماي مسافربري جمهوري اسلامی
توسط آمریکا گفت: 12 تیرماه سال 1367 در حافظه تاریخی ملل جهان، یادآور یک حادثه تلخ و دردناك و جنایتی بزرگ است که

 
خوي وحشیگري و چهره و ماهیت واقعی مدعیان دروغین حقوق بشر را پدیدار ساخت. 

سلیمان رشیدي اضافه کرد: آمریکاي جنایتکار با مورد هدف قرار دادن هواپیماي مسافربري جمهوري اسلامی ایران و به شهادت
رساندن 290 سرنشین بی دفاع و بی گناه، فاجعه اي عظیم، هولناك و فراموش ناشدنی را رقم زد و نشان داد هیچ وقت دوست

 
مسلمانان و حقوق بشر نبوده است. 

حجت الاسلام و المسلمین سید " احمدرضا شاهرخی" نماینده ولی فقیه در لرستان نیز به 12 تیرماه روز حمله ددمنشانه ناوگان
آمریکاي جنایتکار به هواپیماي مسافربري ایران اسلامی اشاره کرد و گفت: آمریکا با این حرکات اداي حقوق بشر خود را در جهان به

 
یک ادعاي دروغین تبدیل کرده است. 

وي افزود: امروز آمریکا در عرصه داخلی و خارجی خود کارنامه ننگین و سیاهی دارد که در یک روز 220 هزار نفر در جنگ جهانی از

 
ژاپن را کشت و همچنین یک میلیون نفر از مردم ویتنام را به قتل رساند. 

امام جمعه خرم آباد گفت: آمریکا نسبت به ایران اسلامی با حمایت از منافقین و فتنه گران، ترور دانشمندان هسته اي و شهادت حاج

 
قاسم سلیمانی چهره اي منفور اي را از خود به یادگار گذاشته است. 



نماینده ولی فقیه در آذربایجان غربی و امام جمعه ارومیه گفت: وجود 17 هزار شهید ترور در جاي جاي ایران اسلامی نشانه اي از

 
مظلومیت ملت ایران بوده و ددمنشی دشمنان این مرز و بوم را به دنیا نشان می دهد. 

حجت الاسلام والمسلمین سیدمهدي قریشی در خطبه هاي این هفته نمازجمعه ارومیه افزود: استکبار جهانی و در راس آن آمریکاي
جنایتکار و صهیونیسم بین الملل، با شعارهاي فریبنده سعی دارند جلوه خشن خود را موجه نشان دهند ولی مردم دنیا باید با وجدان

 
خود در مقابل آنان ظاهر شوند. 

وي اضافه کرد: مردم دنیا به ویژه ایران اسلامی باید با بصیرت و توجه به پیشینه کار دشمنان نظام مقدس جمهوري اسلامی تامل

 
کرده و به ظاهر فریبنده دشمنان توجهی نداشته باشند. 

وي واقعه شوم 12 تیرماه، سالروز حمله به هواپیماي مسافربري ایران توسط ناو آمریکایی را یادآور شد و بیان کرد: این امر نیز یکی از

 
نشانه هاي مهم خباثت آمریکایی ها و خشم آنان از پیروزي هاي مستمر ایران اسلامی در عرصه هاي مختلف بود. 

 
امام جمعه موقت اصفهان گفت: دشمن تلاش می کند از همه راه ها به مرزهاي فکري و اخلاقی ورود و مردم را از اسلام دور کند. 

حجت السلام سید مجتبی میردامادي، افزود: دشمن با برنامه ریزي به مرزهاي عفت، عزت، اخلاق، ارزش ها و اعتقاد و توجه به خدا

 
نفوذ کرده، در حالی که تقواي الهی رمز پیروزي بر قوي ترین دشمنان است. 

امام جمعه موقت اصفهان به انتخابات اخیر ریاست جمهوري اشاره و بیان کرد: توطئه هاي مختلفی برنامه ریزي شده بود تا در کنار

 
شرایط کرونایی انتخابات این دوره را با شکست و کاهش مشارکت مواجه شود. 

وي با بیان اینکه برخی حقوق و درآمدشان از فشار آوردن بر مردم است، افزود: در این دوره انتخابات عده اي تلاش کردند بخشی از

 
مردم بدنبال اعتراض به تورم،گرانی و مشکلات معیشتی در انتخابات شرکت نکنند که البته بی تاثیر هم نبود. 

امام جمعه موقت اصفهان تصریح کرد: در این میان، تهدید دشمنان از جمله آمریکا،انگلیس و فرانسه با هدف کاهش رغبت مردم ایران

 
و مشارکت حداقلی در انتخابات بود. 

امام جمعه موقت شهرکرد با اشاره به سالروز هدف قرار دادن هواپیماي مسافربري ایران از سوي ناو آمریکایی و شهادت 290 سرنشین

 
آن بر فراز آب هاي خلیج فارس، گفت: دشمنی هاي آمریکا نباید از حافظه تاریخی کشور پاك شود. 

حجت الاسلام سید ابوالحسن فاطمی افزود: آمریکا قابل اعتماد نیست و می طلبد جنایاتی که در طول سال هاي گذشته علیه ایران و

 
سایر ملت هاي جهان مرتکب شده را بازگو کرد تا نسل هاي جوان نیز نسبت به آن آگاه باشند. 

وي ادامه داد: از کودتاي 28 مرداد 1332 گرفته تا هدف قرار دادن هواپیماي مسافربري، ترور سردار شهید قاسم سلیمانی و تحریم
هاي اخیر کشور گوشه اي از جنایات آمریکا است، تا بدانیم که زبان سیاست آمریکا همین است و نباید به آن به چشم یک دوست

 
نگاه کنیم. 



وي در ادامه با تبریک به رییس جمهوري منتخب، مسئولیت وي در برابر اعتماد مردم را سنگین و مهم دانست و گفت: بار دیگر ملت
بزرگ ایران به روحانیت و یک نفر از نیروهاي انقلابی اعتماد کرد و وظیفه مهمی را برعهده انقلابیون و روحانیت و شخص رییس

 
جمهوري و کابینه وي قرار داد. 

فاطمی تصریح کرد: ملت ایران از امتحان سختی سربلند بیرون آمد و اکنون نوبت منتخب مردم است تا دغدغه ها و مشکلات آنها را

 
برطرف و موجب خوشحالی آنها شود. 

امام جمعه موقت شهرکرد همچنین انتصاب حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه اي به ریاست قوه قضاییه را تبریک گفت و افزود: با
توجه به عظمت و اقتداري که قوه قضاییه در نظام جمهوري اسلامی ایران دارد، ریاست این قوه می تواند نقش مهم و اثرگذاري در

 
مناسبات کشور ایفا کند. 

امام جمعه موقت سمنان با اشاره به انتخابات 1400، گفت: حضور پرشور مردم در انتخابات تجلی عزت ملی بود و اقتدار ملی را به رخ

 
جهانیان کشید. 

حجت الاسلام و المسلمین محمدباقر عبدوس ابراز داشت: در دوران شیوع کرونا، 180 انتخابات در جهان برگزار شد و همه کارشناسان
اذعان داشتند حضور مردم به دلیل شیوع کرونا در تمام کشورها کم رنگ بود ولی در ایران مردم با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی

 
با شرکت پرشور در انتخابات حماسه خلق کردند. 

امام جمعه موقت سمنان با اشاره به عملکرد مطلوب حجت الاسلام والمسلمین رئیسی در قوه قضائیه، تصریح کرد: عملکرد مطلوب در

 
قوه قضائیه اعتماد مردم را تقویت کرد و باید این مشی تداوم یابد. 

وي خاطرنشان کرد: رقیب هاي رئیس جمهوري منتخب در رخدادي نادر با حجت الاسلام والمسلمین رئیسی دیدار کردند و این نشان

 
از منش و رضایت آحاد جامعه از روي کارآمدن وي است. 

امام جمعه سمنان گفت: نوید آینده درخشان و تحول بنیادي از وعده هاي حجت الاسلام والمسلمین رئیسی است که امید است با این

 
رویکرد شاهد بهبود شرایط باشیم. 

عبدوس اظهار داشت: رویکرد رئیس جمهوري منتخب امید بخش جامعه است، چرا که گفته است آحاد جامعه مشکلات خود را به

 
صورت صریح اعلام کنند تا براي رفع مشکلات اقدامات اساسی انجام شود. 

امام جمعه موقت سمنان بیان کرد: تحریم برداشته نمی شود و دشمنان همواره بدخواه نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران و به دنبال

 
تثبیت فشار حداکثري به کشور هستند و راه حل مشکلات توجه به ظرفیت داخلی و مدیریت درون است. 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه ایلام با اشاره به جنایت هاي جبهه استکبار در منطقه گفت: سرنگونی هواپیماي مسافربري
ایران با شلیک 2 موشک متعلق به نیروي دریایی در 12 تیر سال 67 که تمامی مسافران شهید شدند، نقض آشکار حقوق بشر

 
آمریکایی بود. 

حجت الاسلام و المسلمین اله نور کریمی تبار در خطبه هاي نماز جمعه ایلام اظهار داشت: آمریکایی ها که همواره در دنیا خود را
حامی حقوق بشر می دانند، سال 67 این اقدام آنان منجر به فوت 268 نفر زن و مرد، جوان و کودك شد که این عمل مصداق بارز

 
نقض حقوق بشر و وحشی گري آنان بود. 

وي افزود: کارگزاران آمریکایی با سرنگونی این هواپیماي مسافربري قصد داشتند ایران را مجبور به عقب نشینی کنند، اما این اقدام
آنان نه تنها خللی در اهتمام مردم ایران براي پیشرفت در تمامی ابعاد ایجاد نکرد، بلکه موجب افزایش نفرت مردم براي همیشه از



 
جبهه استکبار شد. 

 
برچسب ها 

 
- انتخابات 1400 

 
- ستاد اقامه نماز کشور 

 
- خطبه ها 

 
- انتخابات ریاست جمهوري 

 
- ستاد اقامه نماز کشور 

 
- دولت سیزدهم 

 
پروندهٔ خبري 

- انتصاب رییس جدید قوه قضائیه



1.5 میلیارد دلار از ذخائر ارزي براي اشتغال ریال شد

منبع: شعار سالشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/04/11

شعار سال:در سال 1396 بود که قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري با استفاده از
منابع صندوق توسعه ملی به تصویب رسید. طبق این قانون به صندوق توسعه ملی اجازه داده شد تا براي ارتقاي تولید و ایجاد

اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري، معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار ...

شعار سال:در سال 1396 بود که قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري با استفاده از منابع

 
صندوق توسعه ملی به تصویب رسید. 

طبق این قانون به صندوق توسعه ملی اجازه داده شد تا براي ارتقاي تولید و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري،
معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق را به صورت قرض الحسنه نزد موسسات مالی تعیین شده در قانون سپرده گذاري کند
تا این منابع صرف اعطاي تسهیلات به اشخاص حقیقی و حقوقی غیردولتی، براي ایجاد اشتغال در روستاها و شهرهاي زیر 10 هزار

 
نفر جمعیت واقع در مناطق مرزي و عشایري شود. 

این در حالی است که بررسی تازه ترین گزارش عملکرد صندوق توسعه ملی در رابطه با وضعیت تامین منابع جهت حمایت از اشتغال
در مناطق روستایی و عشایري نشان می دهد که این صندوق طی پنج مرحله و در سال هاي 1396، 1387 و 1399 نسبت به سپرده

 
گذاري مبلغ 9750 هزار میلیارد تومان معادل 1.5 میلیارد دلار در بانک ها یا صندوق هاي منتخب در قانون، اقدام کرده است. 

همچنین در 9 ماهه سال 1399 مطابق با ابلاغ مرحله پنجم تخصیص اعتبار قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق
روستایی و عشایري، دستور برداشت و تسعیر مانده مصرف نشده این اعتبارات به میزان 245 میلیون دلار از حساب صندوق به بانک

 
مرکزي صادر شده است. 

در همین جریان از چهار قرارداد ابلاغ شده، سهم مبلغ ریالی مربوط به دو بانک عامل نیز به حساب آن ها واریز شده است ولی دو

 
فقره قرارداد مربوط به دو بانک دیگر در مرحله تسعیر توسط بانک مرکزي و واریز وجه به حساب بانک ها است. 

طبق توضیحی که صندوق توسعه ملی در در این رابطه ارائه کرد، با توجه به نوسانات نرخ ارز، احتمالا مجموع مبالغ ریالی حاصل از
این تسعیر، از سقف ریالی تعیین شده مرحله پنجم ابلاغی بیشتر خواهد شد که در این صورت طبق توافق صندوق با سازمان برنامه و

 
بودجه کشور، نسبت به تخصیص مازاد این منابع تصمیم گیري می شود. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایسنا ، تاریخ انتشار: 11تیر 1400، کدخبر:1400041107547 ،
www.isna.ir



طرح ساماندهی پیام رسان ها مغایر اصول قانون اساسی است

منبع: شعار سالشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/04/11

شعار سال: به نقل از قرن نو، نعمت احمدي، حقوقدان و استاد دانشگاه می گوید طرح مجلس براي ساماندهی پیام رسان ها
فارغ از تمام ایرادات شکلی و محتوایی که دارد، مغایر دو اصل نهم و بیست و هشتم قانون اساسی است و در صورت تصویب

باید به همین جهت توسط شوراي نگهبان رد شود. طرح مجلس با عنوان حمایت از پیام ...

شعار سال: به نقل از قرن نو، نعمت احمدي، حقوقدان و استاد دانشگاه می گوید طرح مجلس براي ساماندهی پیام رسان ها فارغ
از تمام ایرادات شکلی و محتوایی که دارد، مغایر دو اصل نهم و بیست و هشتم قانون اساسی است و در صورت تصویب باید به همین

 
جهت توسط شوراي نگهبان رد شود. 

طرح مجلس با عنوان حمایت از پیام رسان هاي داخلی در روزهاي اخیر مرکز توجهات عمومی در بهارستان بوده است. طرحی که
نقاط برجسته آن به تعیین مجازات براي کاربران شبکه هاي مجازي خارجی و ایجاد محدودیت هاي فراگیر براي این ابزارها مربوط
می شود. در این روزها فعالان مختلف حوزه هاي فناوري اطلاعات، رسانه، کسب و کارهاي نوین و حقوقدانان راجع به ایرادات این

 
طرح نقدهاي فراوانی را مطرح کرده و نسبت به عواقب این طرح که گفته می شود خارج از مجلس ، تهیه شده ، هشدار میدهند. 

همین نقدها و اعتراضات باعث شد تا روز سه شنبه اعلام شود که این طرح از دستورکار مجلس خارج شده. با این وجود روز چهارشنبه
و با سخنان مجتبی یوسفی، عضو هیات رئیسه مجلس مشخص شد که موضوع چیز دیگري است و این طرح منتفی نشده. بر سخنان
این نماینده مجلس قرار است بعد از تعطیلات مجلسی ها نمایندگان در این رابطه تصمیم بگیرند که این طرح را طبق اصل 85 قانون

 
اساسی به کمیسیون بسپارند یا نه. بدین ترتیب ماجراي طرح ساماندهی پیام رسان ها همچنان ادامه خواهد داشت. 

نعمت احمدي، حقوقدان و استاد دانشگاه در همین رابطه گفت: اگر بخواهیم طرح ساماندهی پیام رسان ها را به صورت موشکافانه
بررسی کنیم، متوجه می شویم که تهیه کنندگان این طرح اساسا چیزي از قانون نویسی بلد نبودند. چون در هر بند این طرح می

 
شود چند ایراد شکلی و محتوایی جدي گرفت. 

 
طرح مجلس باید توسط شوراي نگهبان رد شود 

وي افزود: اگر از آن ایرادات شکلی و محتوایی بگذریم، این طرح اگر تبدیل به قانون شود حداقل در دو مورد بسیار روشن و بنیادین

 
مغایر با قانون اساسی است و باید توسط شوراي نگهبان رد شود. 

این حقوقدان اضافه کرد: بخش پایانی اصل نهم قانون اساسی ما می گوید که «هیچ مقامی حق ندارد به نام حفظ استقلال و تمامیت
ارضی کشور آزادي هاي مشروع را، هر چند با وضع قوانین و مقررات ، سلب کند.» این بخش از اصل نهم قانون اساسی کاملا شفاف،
صریح و روشن است و با هیچ منطق حقوقی هم قابل تفسیر به غیر از آنچه که در آن آمده، نیست. به نظر من همین یک مورد کافی

 
است تا کلیت این طرح توسط شوراي نگهبان مغایر قانون اساسی تشخیص داده شود. 

احمدي توضیح داد: اما ما در قانون اساسی اصل بیست و هشتم را هم داریم که مربوط به حق اشتغال افراد است و می گوید: هر کس



حق دارد شغلی را که بدان مایل است و مخالف اسلام و مصالح عمومی و حقوق دیگران نیست برگزیند. دولت موظف است با رعایت
نیاز جامعه به مشاغل گوناگون ، براي همه افراد امکان اشتغال به کار و شرایط مساوي را براي احراز مشاغل ایجاد نماید. وقتی در این
اصل، دولت به معناي کلیت حاکمیت موظف به ایجاد امکان اشتغال شده، به طریق اولی هیچ بخشی از حاکمیت اجازه انجام اقدامی را

 
ندارد که به مساله اشتغال آسیب بزند. 

 
این طرح به دنبال راهکار هایی براي جرم انگاري وسیع در جامعه است 

وي گفت: طبق برخی برآوردها که در روزهاي اخیر توسط کارشناسان منتشر شده، عنوان شده که تنها حدود 900 هزار نفر در بستر
فضاي اینستاگرام به واسطه مشاغل خرد خانگی مشغول به کسب درآمد هستند. وقتی پاي دیگر شبکه هاي اجتماعی و پیام رسان ها
هم در میان باشد می بینیم این آمار قطعا بیشتر هم خواهد بود. تعطیلی این فضا یا محدودیت آن مستقیما اشتغال این بخش از
جامعه را از بین می برد و به همین دلیل قطعا بخش هاي زیادي از طرح مجلس را باید مغایر اصل بیست و هشتم قانون اساسی

 
دانست. 

نعمت احمدي در بخش دیگري از سخنانش تاکید کرد: امروز درباره محتواي این طرح و جزئیات داخل آن بحث هاي حقوقی زیادي
مطرح است اما من معتقدم اصل ایراد و مشکل به همین دست موارد کلی بر می گردد. یعنی اگر نمایندگان با هر نوع اصلاح و تغییري
درعبارات، توضیحات و ترتیبات این طرح، آن را تصویب کنند باز هم کلیت و روح آن مغایر اصول قانون اساسی است و باید توسط

 
شوراي نگهبان رد شود. 

وي گفت: من اساسا معتقدم که حمایت از پیام رسان هاي داخلی که در این طرح به عنوان یک «نیت خیر» مطرح شده فقط یک
ظاهرسازي حقوقی است و این طرح در روح خود به دنبال راهکارهایی است که بتواند یک جرم انگاري وسیع در جامعه انجام دهد و

 
سپس از این جرم انگاري براي انجام مجازات در جاهایی که نیاز دارد، استفاده کند. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازپایگاه خبري جماران ، تاریخ انتشار: 11 تیر 1400، کدخبر:1515597 ،
www.jamaran.news



خودتحریمی در تولید ملی
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دکتر مهدي کریمی تفرشی ایران سابقه اي طولانی در تحریم شدن دارد و علاوه بر تجربه تحریم ها در سال هاي پس از ملی
شدن صنعت نفت در دهه 30 خورشیدي، از همان سال نخست انقلاب اسلامی و پس از اشغال سفارت آمریکا در تهران

تاکنون همواره با تحریم مواجه بوده است. اما شاید تحریم هاي گسترده هسته اي در سال هاي 90 ...

 
دکتر مهدي کریمی تفرشی 

ایران سابقه اي طولانی در تحریم شدن دارد و علاوه بر تجربه تحریم ها در سال هاي پس از ملی شدن صنعت نفت در دهه 30
خورشیدي، از همان سال نخست انقلاب اسلامی و پس از اشغال سفارت آمریکا در تهران تاکنون همواره با تحریم مواجه بوده است. اما
شاید تحریم هاي گسترده هسته اي در سال هاي 90 تا 95 خورشیدي که در نهایت به توافقنامه برجام و برداشته شدن آنها ختم شد
و تنفس حدود سه ساله پس از آنکه با خروج دونالد ترامپ از برجام و بازگشت تحریم هاي آمریکا علیه ایران به پایان رسید، مهم ترین

 
تجربه اي بود که صنایع را بیش از پیش آماده مواجهه با تحریم کرد. 

دکتر مهدي کریمی تفرشی ایران سابقه اي طولانی در تحریم شدن دارد و علاوه بر تجربه تحریم ها در سال هاي پس از ملی شدن
صنعت نفت در دهه 30 خورشیدي، از همان سال نخست انقلاب اسلامی و پس از اشغال سفارت آمریکا در تهران تاکنون همواره با
تحریم مواجه بوده است. اما شاید تحریم هاي گسترده هسته اي در سال هاي 90 تا 95 خورشیدي که در نهایت به توافقنامه برجام و
برداشته شدن آنها ختم شد و تنفس حدود سه ساله پس از آنکه با خروج دونالد ترامپ از برجام و بازگشت تحریم هاي آمریکا علیه

 
ایران به پایان رسید، مهم ترین تجربه اي بود که صنایع را بیش از پیش آماده مواجهه با تحریم کرد. 

یکی از راهکارهاي لازم براي برون رفت از فشار تحریم ها، کاهش بحران اقتصادي در جامعه، افزایش ضریب اشتغال، کاهش بیکاري و

 
فعال کردن واحدهاي نیمه فعال و راکد بوده است. 

 
تحریم ها باعث شدند از صرفه اقتصادي خرید کالاهاي وارداتی کاسته شود و تولید داخل و صادرات توجیه پذیري قابل قبولی بیابند. 

مدت زیادي است فشار مشکلات معیشتی بر مردم فزونی گرفته است. افزایش قیمت ها در کنار کمبود عرضه برخی کالاها و همچنین
نوسانات نرخ ارز و چشم انداز تورمی پیش رو، خاطر مردم را براي تامین معیشت خود آشفته کرده است. اما بسیاري از فعالان

 
اقتصادي و کارشناسان این حوزه، معتقدند اثر تحریم ها بسیار کمتر از سوءتدبیر مسوولان و به عبارتی تحریم داخلی است. 

صدور بخشنامه هاي متعدد از یک سو، تحریم هاي فزاینده علیه صنعت ایران و عمل نکردن تعدادي از بانک ها به تعهدات خود در

 
قبال کارخانه ها و صنایع تولیدي باعث آن شده تا تعدادي از این صنایع به مرز تعطیلی و ورشکستگی برسند. 

به گفته معاون وزیر صمت امسال حدود هزار و 600 واحد تولیدي و صنعتی کشور که به علل مختلف راکد هستند و یا زیر ظرفیت



 
کار می کنند به چرخه تولید باز خواهند گشت. 

با هدف باز فعال سازي واحدهاي راکد و یا واحدهایی که زیر ظرفیت در حال فعالیت هستند، در قالب کلینیک صنعت در سطح کشور
900 مشاور از بخش خصوصی و شرکت هاي دانش بنیان انتخاب شده اند که این مشاورها با حضور در این واحدها نسبت به عارضه

 
یابی و بررسی هاي علمی و اقتصادي و رصد نقاط ضعف آنها اقدام می کنند. 

تعدد دستورالعمل ها، آیین نامه ها و بخشنامه ها، زمان بر بودن ثبت سفارش و فرآیندهاي مربوط به ترخیص کالاها، عدم امکان
برقراري ارتباطات مالی و بین المللی وعده داده شده، محدودیت هاي حاکم بر صرافی ها، برخی سازوکارهاي نادرست در پیمان
سپاري هاي ارزي و عمل نکردن مسوولان مختلف به وعده هاي داده شده از عمده ترین مصداق هاي سوء مدیریت داخلی و

 
خودتحریمی است که مانع از رونق تولید داخلی می شود. 

رکود، واردات بی رویه، قاچاق فراوان اجناسی که در داخل کشور نیز تولید می شوند، بالا بودن هزینه هاي تولید، نقدینگی بالا، کاهش
قدرت خرید مردم و عدم حمایت و برنامه ریزي نادرست دولت در حمایت از بخش صنعت و تولید از عوامل مهم در تعطیلی کارخانه

 
ها و بیکار شدن کارگران از سوي کارشناسان معرفی می شود . 

ضعف نظام بانکداري کشور سال هاست که یکی از مهم ترین موانع تولید در کشور است و همواره دست و پاي تولیدکنندگان را بسته
و نوعی حکمرانی ناعادلانه بر تولید و بنگاه هاي اقتصادي دارد. چه بسیار تولیدکنندگانی که با وجود تولید محصولات باکیفیت و

 
نوآورانه و تلاش براي ایجاد اشتغال پایدار مورد بی مهري نظام بانکی قرار گرفته و به تعطیلی کشیده شده اند. 

سیستم مالیاتی ناعادلانه سال هاست که مورد انتقاد بسیاري از کارشناسان و فعالان اقتصادي بوده و عارضه یابی در این حوزه نیاز به
یک بازنگري جدي در شناسایی تولیدکنندگانی دارد که به حمایت در این زمینه نیاز دارند و نیز شناسایی و برخورد با فرارکنندگان

 
پرداخت مالیاتی. 

 
بوروکراسی هاي اداري یکی از مهم ترین عوامل فرار سرمایه از بخش تولید، ایجاد بی انگیزگی و خوابیدن چرخ تولید در کشور است. 

در همه جاي دنیا براي تولیدکنندگان و کارآفرینان شرایط ویژه تسهیل کننده و فرآیندهاي بخششی در نظر گرفته می شود که
متاسفانه این موارد در کشور ما وجود ندارد، بنابراین زمانی که هزینه تمام شده براي تولیدکننده زیاد باشد، تولیدکننده به سمت

 
دلالی و واسطه گري سوق داده خواهد شد. 

سرمایه گذاري در کشور در سایه تولید امکان پذیر است. عدم امنیت و ثبات اقتصادي همواره مهم ترین تهدید براي سرمایه گذاران و

 
تولیدکنندگان است. 

افزایش اقبال عمومی نسبت به محصولات ایرانی می تواند به عنوان یکی از مهم ترین راهکارهاي رفع معضلاتی مانند بیکاري گسترده
جوانان و حجم بالاي قاچاق کالا باشد. بدون شک حمایت از تولیدات داخلی موجب رونق بازار، رقابت سازنده، فعال شدن هر چه
بیشتر چرخ صنعت، خودکفایی هر چه بیشتر کشور، ایجاد انگیزش سازنده در تولیدکنندگان و صنعتگران در ارائه کالا و خدمات بهتر،
بهبود وضعیت اشتغال و کارآفرینی براي خیل عظیمی از جوانان و نیروهاي تحصیلکرده کشورمان و در نهایت حمایت از کارگر ایرانی و

 
بالطبع بهبود وضعیت اقتصادي و معیشتی مردم خواهد شد. 



درمان عارضه خودتحریمی در کشور نظارت جدي و کنترل بی قید و شرط تمام دستگاه هاي نظارتی و قواي سه گانه را می طلبد و تا

 
زمانی که این عارضه مهلک در کشور وجود دارد نمی توان به ایجاد فضاي امن تولید و سرمایه گذاري چندان امیدوار بود. 

 
عضو هیات مدیره کنفدراسیون صنعت ایران 

 
 -
-



ضربه سخت مصوبه تعهد ارزي بانک مرکزي به صنعت فرش دستباف کشور
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ضربه سخت مصوبه تعهد ارزي بانک مرکزي به صنعت فرش دستباف کشور

 
رئیس اتحادیه سراسري تولیدکنندگان فرش دستباف اعلام کرد: 

 
ضربه سخت مصوبه تعهد ارزي بانک مرکزي به صنعت فرش دستباف کشور 

رئیس اتحادیه سراسري تولیدکنندگان فرش دستباف با اشاره به افت صادرات فرش دستباف کشور به کمتر از 50 میلیون دلار در دو
سال اخیر گفت: در 2 سال اخیر شدیدترین حمله به این صنعت از سوي دولت صورت گرفته است.به گزارش خبرگزاري تسنیم،
عبداالله بهرامی در مصاحبه با رادیو گفت: مسئولان به عمد موجب کناره گیري تولیدکنندگان از عرصه صنعت فرش دستباف می شوند
و در 2 سال اخیر شدیدترین حمله به این صنعت از سوي دولت صورت گرفته است.رئیس اتحادیه سراسري تولیدکنندگان فرش
دستباف افزود: صنعت فرش دستباف با سرمایه اندك 10 تا 20 میلیون تومانی قادر به ارزآوري 85 درصدي براي کشور است و
مسئولان از این جایگاه غافل مانده اند.وي ادامه داد: در سال 97 فرش دستباف ایران به عنوان کالاي استراتژیک مورد تحریم قرار
گرفت و این در حالی است که نه تنها هیچ حمایتی از این کالاي استراتژیک براي تسهیل در تولید و صادرات صورت نگرفت، بلکه با
وضع مصوبه تعهد ارزي بانک مرکزي، براي صادرات این محصول مانع تراشی شد.رئیس اتحادیه سراسري تولیدکنندگان فرش دستباف
از پایین ترین میزان صادرات این محصول ظرف 2 سال اخیر خبر داد و گفت: میزان صادرات این محصول در سال 98 و 99 کمتر از
50 میلیون دلار برآورد شد . ما در بدترین شرایط جنگ و تحریم بیش از 300 میلیون دلار صادرات داشتیم.وي دریافت تسهیلات
بانکی را از دیگر مشکلات تولیدکنندگان دانست و توضیح داد: طبق مصوبه دولت مقرر گردید مبلغ 1200 میلیارد تومان وام با نرخ
بهره 14 درصد در اختیار قالیبافان قرار گیرد که تاکنون این تعهد انجام نگرفته است و از سوي معاون اشتغال وزارت تعاون فرش

 
دستباف یک کالاي غیر توجیه 

اقتصادي اعلام گردید.وي افزود: با رایزنی صورت گرفته با بانک توسعه تعاون 2000 نفر از تولیدکنندگان موفق به دریافت تسهیلات
18 درصد شدند که همین امر موجب بالا رفتن قیمت تمام شده و عقب ماندن تولیدکنندگان و صادرکنندگان از رقباي بین المللی

 
شد.وي خاطرنشان کرد: 

 
حمایت از قالیبافان ضمن جلوگیري از کوچ روستائیان به شهر، ارزآوري قابل توجهی در شرایط تحریم به همراه دارد. 





حرکت خراسان جنوبی به سوي توسعه همه جانبه پرشتاب است

منبع: ایرناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/04/11

بیرجند - ایرنا - استاندار خراسان جنوبی گفت: حرکت پرشتاب استان به سوي توسعه همه جانبه، متوازن و پایدار در حال
انجام است.

بیرجند - ایرنا - استاندار خراسان جنوبی گفت: حرکت
پرشتاب استان به سوي توسعه همه جانبه، متوازن و پایدار

 
در حال انجام است. 

حمید ملانوري روز جمعه در برنامه زنده رادیویی میز خبر
شبکه خاوران خراسان جنوبی افزود: من معتقدم اگر
بخواهد استان توسعه پیدا کند و مردم از خدمات ما در
گوشه گوشه استان بهره مند شوند باید همه ظرفیت ها را

 
به خدمت بگیریم و جرأت و جسارت مردم را بالا ببریم. 

وي ادامه داد: نیروي انسانی از ظرفیت هاي مطلوب استان است و ما به لحاظ هوش، استعداد و قدرت و پشتوانه برنامه ریزي داراي

 
نیروهاي توانمندي هستیم. 

استاندار خراسان جنوبی گفت: با وجود چنین ظرفیت مطلوبی، نام محروم و محرومیت را زیبنده استان و مردم نجیب، با سخاوت و

 
بافرهنگ و پرتلاش آن نمی دانم. 

وي یادآور شد: 50 نوع کانی معدنی خراسان جنوبی را به بهشت معادن تبدیل کرده، معادنی که هم به لحاظ ذخیره و عیار و کیفیت

 
داراي درجه و اهمیت بسیار بالایی هستند و در گوشه گوشه استان هم گسترده و توزیع شده اند. 

وي افزود: علی رغم اینکه استان، کویري و کم بارش است، اما تلاش مردمان این منطقه باعث رویش محصولات کشاورزي مهمی

 
همچون زعفران، زرشک، عناب، خرما و زیتون شده و محصولات استراتژیک خراسان جنوبی زبانزد جهان است. 

ملانوري اظهار داشت: گردشگري به جهت اشتغال بالایی که به همراه دارد، یکی از محورهاي مهم توسعه در دنیا شناخته می شود،

 
تنوع و تعدد جاذبه هاي طبیعی و آثار تاریخی به اندازه وسعت و گستره خراسان جنوبی در اقصی نقاط این استان پراکنده اند. 

 
بازگشایی بازارچه هاي مرزي استان پیگیري می شود 

استاندار خراسان جنوبی گفت: تنها معبر فعال مرزي با افغانستان در استان مرز ماهیرود است که اکنون با وجود درگیري هاي موجود
در کشور افغانستان هنوز هم مبادلات تجاري و اقتصادي از این معبر ادامه دارد. 



وي افزود: میزان صادرات از این مرز با وجود محدودیت هاي کرونایی 3 میلیون و 534 هزار تن کالا به ارزش 844 میلیون دلار بوده

 
که از نظر وزنی با 26 درصد و به لحاظ ارزش ریالی با 73 درصد رشد مواجه بوده است. 

ملانوري یادآور شد: با توجه به این که استقرار مرزنشینان در نقاط مرزي امنیت آور است، لذا باید اقتصاد و معیشت مرزنشینان را

 
فراهم کنیم که در همین راستا یکی از راه هاي تأمین معیشت و اقتصاد مرزنشینان، توسعه فعالیت هاي مرزي است. 

وي ادامه داد: ما آمادگی کامل را براي بازگشایی بازارچه هاي مرزي داریم، اما دولت افغانستان هنوز اعلام آمادگی نکرده و چون بدون
موافقت کشور همسایه این کار امکان پذیر نیست، مذاکرات گسترده اي با وزیر، معاونین وزیر، کارگزاران، سفرا، مسئولان افغانستان

 
داشته ایم. 

وي گفت: حتی براي تمایل بیشتر آنها به بازگشایی مرزها، طرح هاي اقتصادي مشترك در زمینه هایی که براي آنها انگیزه اقتصادي
داشته باشد و انگیزه ایجاد کند تا به این قضیه ورود کنند، تعریف شده است که این اواخر تمایلاتی هم نشان دادند و ما امیدواریم

 
درگیري هاي فعلی تمام شود و بازگشایی مرزها انجام گیرد. 

 
برنامه ریزي براي ایجاد 700 هکتار فضاي گلخانه اي 

استاندار خراسان جنوبی گفت: از اولین روز حضور خود در خراسان جنوبی، شعار تدبیر، تلاش، توسعه را در دستور کار قرار دادیم و در

 
راستاي تحقق آن ستاد توسعه خاوران را راه اندازي کردیم. 

وي افزود: شتاب بخشی به کارها در قالب حرکت هاي جهادي و انقلابی مهمترین تکلیف این ستاد می باشد و توسعه پایدار، همه

 
جانبه و متوازن با بهره گیري از ظرفیت هاي موجود و استفاده از منابع خارج از استان مدنظر ستاد توسعه خاوران است. 

ملانوري یادآور شد: با راه اندازي ستاد توسعه خاوران، اقدامات گذشته استان هم پرشتاب دنبال می شود، ما روز اول اعلام کردیم،
هواپیما، همان هواپیماست، فقط خلبانش عوض شده و امروز اعلام می کنم نه تنها همان هواپیما در حال حرکت است که موتور دوم

 
آن را هم روشن کرده ایم تا کارها با شتاب بیشتري دنبال شوند. 

وي ادامه داد: در قالب نهضت گلخانه اي براي ایجاد 700 هکتار فضاي گلخانه در خراسان جنوبی برنامه ریزي کرده ایم و همین جا
هم اعلام می شود که این گلخانه ها آماده واگذاري است و متقاضیان می توانند با مراجعه به جهاد کشاورزي از این ظرفیت استفاده

 
کنند. 

استاندار خراسان جنوبی گفت: تکمیل زنجیره طرح هاب منطقه اي شتر نیز در راستاي سودآوري و درآمدزایی براي فعالان این حوزه
در اولویت برنامه ها قرار دارد و در نشستی با ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، مذاکراتی درخصوص تفاهم نامه طرح هاب شتر

 
صورت گرفت و بخشی از این طرح به زودي به بهره برداري می رسد. 

وي افزود: در مورد سیل سال 99 و به جهت جبران خسارات بحرانی که براي خراسان جنوبی به همراه داشت، پیگیر اخذ اعتبارات

 
بودیم و توانستیم به عنوان تنها استان، مبلغ 30 میلیارد تومان بگیریم. 



ملانوري ادامه داد: موضوع راه آهن از دیگر مباحث کلیدي استان است، براي تسریع در روند اجراي کار در پروژه راه آهن استان،
تشکیل جلسه با صندوق توسعه ملی، بانک هاي عامل و کنسرسیوم ریلی را دنبال کردیم و خوشبختانه کار با شتاب درحال انجام

 
است. 

وي یادآور شد: کارخانه فولاد در بحث تأمین برق و گاز مشکل داشت ولی با پیگیري هایی که انجام شد، این مشکل قبل از سال

 
برطرف شد و قرار بود خط احیاي کارخانه، بهمن ماه به طور رسمی به بهره برداري برسد. 

وي افزود: وقوع یک حادثه آتش سوزي کار را متوقف کرد اما مشکلات برطرف شده و بر اساس پیگیري هایی که انجام داده ایم، قول

 
گرفته ایم که خط احیا تا پایان تیرماه به بهره برداري برسد. 

استاندار خراسان جنوبی گفت: انجام این اقدامات نشان می دهد که مدیران همچنان دغدغه دارند و ما مدام در حال پیگیري هستیم و

 
این طور نیست که نشسته باشیم و اقدامی انجام ندهیم. 

وي اظهار داشت: با مدیران نشسته مخالفم و این نگاه را که چون به آخر دولت رسیده ایم و نباید ادامه بدهیم را اشتباه می دانم، بنده

 
مسوولیت دارم حتی براي یک ماه، پس باید وظایف خود را آن طور که بایسته و شایسته است، ادامه دهم. 

 
جذب سرمایه گذاران داراي اهلیت و صلاحیت برنامه ستاد توسعه خاوران 

ملانوري اظهار داشت: یکی از مهمترین برنامه هاي ستاد توسعه خاوران، جذب سرمایه گذاران داراي اهلیت و صلاحیت است، در

 
همین راستا، شرایط را براي حضور سرمایه گذاران بزرگ معدنی کشور در استان فراهم کردیم. 

وي ادامه داد: سال گذشته هزار و 650 میلیارد تومان اعتبار دولتی داشتیم که حدود 60 تا 70 درصد آن، کمتر از هزار میلیارد تومان
تخصیص یافت اما در همین 6 ماه گذشته، بیش از 3 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري بخش خصوصی بوده که در ستاد توسعه

 
خاوران رقم خورده است. 

 
استاندار خراسان جنوبی گفت: ستاد توسعه خاوران، به طور دقیق همان چیزي است که مقام معظم رهبري از ما انتظار دارند. 

وي یادآور شد: اکنون در ستاد توسعه خاوران، نزدیک 200 ایده دانش آموزي از آموزش و پرورش گرفتیم که این اقدام باعث می شود،

 
نوجوانان امروز ما اعتماد به نفس، جرأت و جسارت پیدا کنند و از آن فرار نخبگانی جلوگیري شود. 

ملانوري ادامه داد: اینکه محورهاي توسعه در مسیر توسعه قرار نگرفته اند، به این دلیل است که نیروها و امکانات به هم متصل نشده

 
اند و ما در ستاد توسعه خاوران به دنبال برقرار کردن این اتصال هستیم. 

وي گفت: در برنامه هاي ستاد، فرهنگ، اجتماع، سیاست و امنیت را در کنار هم دیده ایم و در قالب سرمایه گذاري بخش خصوصی،
حوزه هاي اجتماعی را پوشش می دهیم ، مثلاً پشتیبانی از نجمه خدمتی تنها دارنده سهمیه المپیکی استان یکی از این اقدامات

 
است. 

وي اضافه کرد: استقرار 15 روحانی در 150 مدرسه براي پاسخ به ابهامات دانش آموزان ، تأمین 400 میلیارد تومان اعتبار براي



احداث بیمارستان 100 تختخوابی طبس ، ساخت زائرسرا و سایر موارد تنها بخش هایی از حوزه هاي اجتماعی است که در قالب

 
تفاهم نامه هاي ستاد اجرایی شده است. 

استاندار خراسان جنوبی افزود: در دیدار 2 ماه گذشته با وزیر در این خصوص بحث و رایزنی شد و مقرر گشت تا پایان دولت تمامی

 
روستاهاي فاقد پوشش استان را به اینترنت 3G و 4G ارتقا دهیم. 

ملانوري ادامه داد: گزارش دو هفته گذشته مدیرکل ارتباطات استان این گونه بود که بعد از آن دیدار، تجهیزات به طور مرتب در حال
ارسال به استان و نصب در مناطق مختلف است و امیدواریم بتوانیم نهایت تا پایان مرداد یا اوایل شهریور، وضعیت مطلوبی را به لحاظ

 
ایجاد ارتباط تلفن همراه و هم ارتقاي سطح اینترنت در استان شاهد باشیم. 

وي اظهار داشت: با توجه به این که سال گذشته بارندگی ها وضعیت بهتري داشت، دامداران نسبت به حذف دام مازاد خود اقدام
نکردند و ما امسال با 500 هزار رأس دام مازاد مواجهیم که با عنایت به خشکی مراتع با مشکل تأمین نهاده روبرو هستند.با پیگیري
هایی که براي رفع این مشکل صورت گرفت، بنا به گزارش جهاد کشاورزي حدود 4 یا 5 برابر دوره مشابه سال قبل، نهاده دامی تأمین

 
و در بین دامداران توزیع شده است. 

ملانوري یادآور شد: موضوع خرید دام مازاد عشایر و دامداران از دیگر اقدامات استان است که از 25 خرداد شروع شده و همچنان ادامه

 
دارد و به ازاي هر کیلو دام زنده، سه کیلو نهاده به دامداران تحویل می شود. 

 
موردي از ابتلاي ویروس هندي در خراسان جنوبی وجود ندارد 

استاندار خراسان جنوبی گفت: مدیریت ویروس کرونا تیغه اي دو لبه است، اگر براي کنترل بیماري محدودیت هایی اعمال می شد،
خسارت ها و ضررهایی را براي اقشار و گروه هایی به همراه داشت اما همراهی هاي مردم، اصناف و بازاریان سبب شد با همه مشکلاتی

 
که داشتیم، مدیریت بیماري در استان، نمره قبولی بگیرد. 

ملانوري اظهار داشت: با توجه به احتمال ورود ویروس هندي از مرزهاي شرقی، مراقبت هاي ویژه اي در مرز ماهیرود انجام شد و

 
خوشبختانه موردي از ابتلا به ویروس هندي تا این لحظه نداریم. 

وي افزود: با توجه به افزایش آمار بیماران در استان سیستان و بلوچستان و با وجود ترددهایی که بین دو استان هست، احتمال
افزایش آمار در خراسان جنوبی نیز وجود دارد به همین دلیل طی مکاتبه اي با ستاد ملی کرونا، درخواست محدود کردن ترددها را

 
ارائه کرده ایم، روز شنبه هم در ستاد استانی مدیریت ویروس کرونا در این زمینه تصمیم گیري خواهیم کرد. 

 
وي ادامه داد: مردم در شرایط فعلی باید از مسافرت به سیستان و بلوچستان پرهیز کنند. 

 
برچسب ها 

 
- حمید ملانوري 

 
- توسعه اقتصادي 
- خراسان جنوبی



قیمت جهانی طلا افزایش یافت

منبع: دانشجوشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/04/11

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، قیمت جهانی طلا در معاملات امروز جمعه، در آستانه انتشار گزارش اشتغال
ماهانه آمریکا که می تواند سرنوشت آینده سیاست گذاري مالی این کشور را مشخص کند، رشد کرد. به گزارش سی ان بی

سی، قیمت خرید نقدي هر اونس طلا در بورس لندن، اسپات گلد، 0.3 درصد رشد کرد و به ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، قیمت جهانی
طلا در معاملات امروز جمعه، در آستانه انتشار گزارش
اشتغال ماهانه آمریکا که می تواند سرنوشت آینده سیاست

 
گذاري مالی این کشور را مشخص کند، رشد کرد. 

به گزارش سی ان بی سی، قیمت خرید نقدي هر اونس
طلا در بورس لندن، اسپات گلد، 0.3 درصد رشد کرد و به
1،781.62 دلار رسید. قیمت پیش خرید هر اونس طلاي
آمریکا هم عصر جمعه 0.4 درصد رشد کرد و به 1،783.30

 
دلار رسید. 

عامل دیگري که قیمت طلا را در روز هاي اخیر بالا برده است نگرانی هاي جهانی از گسترش گونه دلتاي ویروس کرونا می باشد که
می تواند برنامه هاي کشور هاي براي بازگشایی اقتصاد را به تعویق بیاندازد.



استفاده از تجربه 9 کشور دنیا در طرح ساماندهی و توسعه مشاغل خانگی کشور

منبع: بازار کارشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/04/11

معاون آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی با بیان اینکه ما در حوزه مشاغل خانگی 9 کشور دنیا را بررسی کرده ایم، گفت:
طرح کنونی مشاغل خانگی که استان البرز در آن پیشرو است بر گرفته از تجربیات کشورهاي موفق و تجربیات ارزشمند

داخلی است.

 
 

معاون آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی با بیان اینکه ما در حوزه مشاغل خانگی 9 کشور دنیا را بررسی کرده ایم، گفت:طرح
کنونی مشاغل خانگی که استان البرز در آن پیشرو است بر گرفته از تجربیات کشورهاي موفق و تجربیات ارزشمند داخلی است. مثلاً
در کشور آمریکا 42 میلیون نفر در قالب شبکه ها و ساختارهاي رسمی، جدا از شبکه غیررسمی در حوزه مشاغل خانگی فعال هستند.
در ایتالیا 90 درصد برندهاي درجه یک در حوزه چرم، پوشاك و کفش در شبکه مشاغل خانگی است. یا چین با همین سیستم دنیا را

 
در دست گرفته است. 

دکتر محمدصادق بیجندي روز پنجشنبه 10 تیرماه در بازدید از مرکز ساماندهی مشاغل خانگی البرز، با بیان اینکه وقتی یک تیم
منسجم، همراه و پرانرژي را در این مرکز دیدم خیلی خوشحال شدم، گفت: واقعاً کارهاي ارزشمندي انجام شده و به همه دست

 
اندرکاران این طرح ملی خسته نباشید می گویم. 

به گزارش بازارکار، دکتر بیجندي با اشاره به خاطره اي از سفر به چین در اواخر سال 1368، تصریح کرد: نکته جالب آن سفر در
شانگهاي چین بود. در این سفر با توجه به مطالعاتی که درباره شانگهاي انجام داده و مطلع بودم که کارهاي جالبی در این منطقه
صورت گرفته درخواست کردم با یکی از این کارها آشنا شوم. بر همین اساس صبح زود حرکت کردیم و مترجم به من در یک منطقه
سه چرخه اي را نشان داد که در هر خانه یک بسته پلاستیکی می گذارد. صبح روز بعد دوباره به همان منطقه رفتیم و دیدیم که سه
کامیونت عروسک بار می زدند. بعد داخل یکی از خانه ها رفتیم دیدیم که در گوشه خانه یک دستگاه تزریق پلاستیک گذاشته شده
است. در هر خانه یک قسمت از عروسک ها را تولید می کردند. این یعنی به جاي اینکه کارخانه درست کنند با یک شبکه، کار را به

 
داخل خانه ها آورده بودند. 



 
 

وي ادامه داد: حتی مواد اولیه هم در همان منطقه در چند خانه که چند کوچه آن طرف تر بود تولید می شد. یک تیم بزرگ دیگر هم
در همان منطقه کار بازاریابی را انجام می دادند البته کار بازاریابی قبل از تولید انجام شده بود. عمده مشکل ما در مشاغل خانگی

 
همین مشکل بازاریابی است که فرد اول تولید می کند بعد به دنبال بازار می گردد و ممکن است در این مسیر به مشکل بخورد. 

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی با بیان اینکه ما در حوزه مشاغل خانگی 9 کشور دنیا را بررسی کرده ایم، گفت: مثلاً در کشور آمریکا
42 میلیون نفر در قالب شبکه ها و ساختارهاي رسمی، جدا از شبکه غیررسمی در حوزه مشاغل خانگی فعال هستند. در ایتالیا 90
درصد برندهاي درجه یک در حوزه چرم و پوشاك و کفش در شبکه مشاغل خانگی است. یا چین با همین سیستم دنیا را در دست

 
گرفته است. تولید ارزان، با کیفیت و استاندارد. 

 
 

وي خاطرنشان کرد: ما در حوزه مشاغل خانگی هیچ کدام از این کارها را انجام نداده ایم. 12 سال پیش که قانون مشاغل خانگی ایجاد
شد تا سال 95 فکر می کردند به هر کسی وام بدهند شغل ایجاد می کند. طرح کنونی که البرز هم در آن پیشرو شده است بر گرفته
از تجربیات کشورهاي موفق و تجربیات داخلی است. الان الگوهاي بسیار موفقی داریم و بازتاب بین المللی هم پیدا کرده است همین
امسال به دو همایش بین المللی دعوت شده ایم. دوشنبه هفته آینده به سفیر ژاپن ارائه می شود. در منطقه ملارد و صفادشت یک

 
طرح با UNDP شروع کرده ایم. 

دکتر بیجندي ادامه داد: هر کدام از شما ظرفیت زیادي دارید این ظرفیت می تواند با قرار گرفتن کنار هم و همراه شدن شبکه هاي
خوبی بسازد. مثلاً ما در ملارد یک تولید کننده جعبه را در کنار سازنده عروسک قرار دادیم و بعد آنها را به یک تیم از حوزه برندینگ



 
متصل کردیم و الان صادرات بسیار زیادي به عراق دارند. 

 
 

معاون آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی گفت: در این مرکز ریل گذاري خوبی انجام شده است این فضایی که در اختیار قرار گرفته
نعمت بی نظیري است و حضور شما هم غنیمت است اما اگر دوستان از نظر اقتصادي منتفع نشوند کار به جایی نمی رسد. باید فروش

 
افزایش پیدا کند. این کار به صبوري، همدلی و همراهی نیاز دارد. 

 
این مسئول خاطرنشان کرد: ما باید به توان هاي زیاد اینها مقدار اندکی اضافه کنیم. اگر ایرادي می گیریم براي بهتر شدن کار باشد. 

به گزارش ایسنا وي افزود: ما در ایران باید از فضاي تئوري خارج شویم اگر همایشی برگزار می کنیم باید نمونه موفق آن را به نمایش

 
بگذاریم. 

 
 



 
 

 
 

 
 

انتهاي پیام



فراخوانی براي هفته هوش مصنوعی با رویکرد استارت آپی

منبع: بازار کارشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/04/11

صندوق نوآوري و شکوفایی همزمان با هفته هوش مصنوعی اقدام به برگزاري سلسله رویدادهاي استارت آپی کرده است که
این رویدادها با همکاري مرکز نوآوري و توسعه هوش مصنوعی پژوهشگاه ارتباطات و فناوري اطلاعات و ستاد توسعه فناوري

هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي برگزار خواهد شد و هدف آن هم رسانی بین استارت آپ ...

صندوق نوآوري و شکوفایی همزمان با هفته هوش مصنوعی اقدام به برگزاري سلسله رویدادهاي استارت آپی کرده است که این
رویدادها با همکاري مرکز نوآوري و توسعه هوش مصنوعی پژوهشگاه ارتباطات و فناوري اطلاعات و ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد
دیجیتال و هوشمندسازي برگزار خواهد شد و هدف آن هم رسانی بین استارت آپ ها و طرح هاي نوآورانه با سرمایه گذاران و

 
شتابدهنده هاي اکوسیستم کارآفرینی کشور است. 

به گزارش بازارکار، رویدادهاي هفته هوش مصنوعی در سه محور سلامت دیجیتال، شهر هوشمند و حمل و نقل شهري و هوافضا و

 
سنجش از دور و و در دو بخش پیوند و دوشنبه هاي استارت آپی برگزار می شود. 

مخاطبان رویداد دوشنبه هاي استارت آپی، استارت آپ هاي مستقر در شتابدهنده ها و مراکز رشد، کارآفرینان و فناورانی هستند که
موفق به ایجاد نمونه اولیه محصول خود (MVP) شده اند و نیاز به جذب سرمایه براي رشد کسب و کار خود دارند. استارتآپ هاي
متقاضی حضور در رویداد پس از طی یک فرآیند آموزشی کوتاه مدت، محصولات و خدمات خود را به سرمایه گذاران ارائه می دهند و

 
زمینه لازم براي جذب سرمایه مورد نیاز آنها فراهم می شود. 

در طرح پیوند نیز ایده پردازان و استارت آپ هایی که هنوز به مرحله MVP نرسیده اند، براي تامین بخشی از هزینه هاي شتابدهی
کسب و کار به شتابدهنده ها (اعم از دانش بنیان یا غیر دانش بنیان) و سایر سرمایه گذاران و فعالین اکوسیستم نوآوري معرفی می

 
شوند. 

یکی از نقاط قوت این رویدادها، طرح هم سرمایه گذاري صندوق نوآوري و شکوفایی است. در این برنامه، در صورتی که یکی از عاملان
سرمایه گذاري صندوق و یا شتابدهنده ها، پس از ارزیابی و تایید طرح کسب وکار، تصمیم به سرمایه گذاري روي آن طرح بگیرد،

 
صندوق نوآوري و شکوفایی تا سقف 80 درصد سرمایه جسورانه مورد نیاز آن استارت آپ یا طرح سرمایه پذیر را تامین می کند. 

رویدادهاي هفته هوش مصنوعی در روزهاي دوشنبه تا چهارشنبه 4 تا 6 مرداد ماه سال جاري برگزاري می شود و تیم ها و استارت
آپ هایی که تمایل به حضور در هرکدام از دو رویداد پیوند و دوشنبه هاي استارت آپی را دارند تا روز یکشنبه 20 تیر ماه فرصت
دارند با مراجعه به سامانه غزال به آدرسhttps://ghazal.inif.ir/Nsfund_Project/new/ در این رویداد ثبت نام کرده و طرح

 
هاي خود را ارسال کنند. 

به گزارش صندوق نوآوري و شکوفایی، تمامی هزینه هاي برگزاري رویداد توسط صندوق نوآوري و شکوفایی تامین شده است و
شرکت در این فرآیند توانمندسازي و رویداد کاملا رایگان است. علاقه مندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر از طریق شماره

تلفن 66128068-021 و 09366129101 با دبیرخانه رویداد در ارتباط باشند.



طلاي جهانی گران شد

منبع: رویداد 24شماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/04/11

قیمت جهانی طلا در معاملات امروز جمعه، در آستانه انتشار گزارش اشتغال ماهانه آمریکا که می تواند سرنوشت آینده
سیاست گذاري مالی این کشور را مشخص کند، رشد کرد.

رویداد24 قیمت خرید نقدي هر اونس طلا در بورس لندن،
اسپات گلد، 0.3 درصد رشد کرد و به 1،781.62 دلار
رسید. قیمت پیش خرید هر اونس طلاي آمریکا هم عصر
جمعه 0.4 درصد رشد کرد و به 1،783.30 دلار
رسید.بیشتر بخوانید: گرانی طلا ادامه دارد؟عامل دیگري
که قیمت طلا را در روز هاي اخیر بالا برده است نگرانی

هاي جهانی از گسترش گونه دلتاي ویروس کرونا می باشد که می تواند برنامه هاي کشور هاي براي بازگشایی اقتصاد را به تعویق
بیاندازد.



گزیده ها
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گزیده ها

 
گزیده ها 

 
اجازه تعطیلی هیچ واحد تولیدي و صنعتی را نخواهیم داد 

رییس کل دادگستري استان خوزستان گفت: اجازه نخواهیم داد هیچ کارخانه ، واحد تولیدي و صنعتی تعطیل شود و با جدیت پیگیر

 
حل مشکلات و رفع موانع آنها با همکاري همه دستگاه ها خواهیم بود. 

حجت الاسلام صادق مرادي در بازدید از واحد هاي تولیدي و صنعتی در شهرك صنعتی شماره 2 اهواز اظهار کرد: یکی از سیاست
هاي بسیار مهم دستگاه قضایی، مانع زدایی ها در تولید و صنعت است که خوشبختانه دادگستري استان خوزستان در سال گذشته و
3 ماهه نخست امسال با اقدامات خوب و شایسته، مشکلات چندین کارخانه، واحد هاي تولیدي بزرگ و کوچک و شرکت هاي صنعتی
که دچار مشکلاتی بوده اند را با پیگیري جدي و مستمر، مرتفع کرد و از تعطیلی و بیکاري افرادي که در این کارخانه ها، واحدي هاي

 
تولیدي و شرکت هاي صنعتی مشغول به کار بودند با تدابیري جلوگیري به  عمل آورد. 

وي افزود: با توجه به اهمیت موضوع تولید و اشتغال، ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري استان خوزستان به صورت مستمر جلسات
متعددي با صنعتگران، کارآفرینان، تجار و بازرگانان که مشکلات و موانعی دارند برگزار و تصمیمات خوبی براي حل مشکلات و موانع
آنها اتخاذ می کند و اگر مسئول یا مدیري به مصوبات این ستاد بی اعتنایی کند، دستگاه قضایی استان وفق مقررات و بدون مماشات

 
با آنان برخورد جدي و قاطع خواهد کرد. 

مرادي ادامه داد: به منظور تسریع در رسیدگی به پرونده هاي صنعت گران، تولیدکنندگان، بازرگانان و مسایل خاص تجارت، مجتمع
ویژه اي در خصوص چنین پرونده هاي در اهواز تشکیل و راه اندازي شد و خوزستان دومین استانی است که در سطح کشور این

 
مجتمع را تشکیل می دهد و با راه اندازي این مجتمع، این گونه پرونده ها هم با کیفیت و هم با سرعت رسیدگی می شوند. 

وي تصریح کرد: دستگاه قضایی استان خوزستان اجازه نخواهد داد هیچ کارخانه ، واحد تولیدي و صنعتی تعطیل شود و با جدیت

 
پیگیر حل مشکلات و رفع موانع آنها با همکاري همه دستگاه ها خواهد بود. 

 
ایجاد صلح و سازش در 60 پرونده قصاص در خراسان رضوي 

 
رییس شورا هاي حل اختلاف استان خراسان رضوي از ایجاد صلح و سازش در 60 پرونده قصاص با کسب رضایت اولیاي دم خبر داد. 
محمود رفسنجانی از ایجاد صلح و سازش در 60 پرونده قصاص با کسب رضایت اولیاي دم خبر داد و عنوان کرد: تاکنون در نواحی سه
گانه دادسراي عمومی و انقلاب مشهد، شعب همیاران شورا هاي حل اختلاف راه اندازي شده است. به طوري که در محدوده
جغرافیایی هر ناحیه 40 شعبه و در مجموع 120 شعبه همیاران تشکیل شده است که در مساجد محل مستقر هستند و جرایم قابل

 
گذشت به این شعب ارجاع داده می شود. 

وي خاطرنشان کرد: در سال گذشته 6 هزار و 556 پرونده به این شعب ارجاع داده شد که 5 هزار و 571 پرونده مختومه شده و 354
پرونده منتهی به سازش شده که طبق آمار 63 درصد پرونده هاي ارجاعی منتهی به سازش شده اند؛ همچنین در 3 ماهه سال جاري

2 هزار و 865 پرونده ارجاع داده شده که یک هزار و 983 فقره پرونده مختومه و 947 فقره منجر به سازش شده است.



تحریم کنندگان فهمیده اند که ملت ایران شکست نمی خورد
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تحریم کنندگان فهمیده اند که ملت ایران شکست نمی خورد

 
روحانی در آیین افتتاح طرح هاي ملی صنعتی و معدنی: 

 
تحریم کنندگان فهمیده اند که ملت ایران شکست نمی خورد 

رییس جمهوري با بیان اینکه در بخش پتروشیمی با افتتاح 17طرح ملی پتروشیمی در یکسال، یک جهش عظیم تاریخی در کشور

 
ایجاد شده، گفت: تحریم کنندگان امروز فهمیده اند که ملت ایران شکست نمی خورد. 

حجت الاسلام حسن روحانی رییس جمهوري پنجشنبه گذشته و بعد از افتتاح طرح هاي ملی بخش صنعت، معدن و تجارت در استان
هاي مختلف کشور، اظهار داشت: در بخش فولاد و برخی از دیگر زمینه هاي معدنی در گذشته وارد کننده بودیم اما امروز نیازمندي
ها در داخل را تامین می کنیم و صادرکننده هم هستیم. روحانی با اشاره به اقدامات انجام شده در این دولت در راستاي تکمیل
زنجیره فولاد در کشور، گفت: با انجام این کار ارزشمند درحوزه فولاد، از خام فروشی این محصول ارزشمند جلوگیري شده است. وي
با اشاره به اهمیت معادن در اشتغال جوانان، گفت: معادن کشور سال ها معطل و در اختیار کسانی بود که استفاده درستی از آن نمی
شد، اما در این دولت معادن آزاد شد و در اختیار کسانی قرار گرفته که می توانند به سرعت و به نحو مطلوب از آن براي توسعه کشور،

 
افزایش تولید و اشتغال جوانان استفاده کنند. 

 
رشد 3/6 درصدي اقتصاد کشوردر سال99 

روحانی همچنین به موفقیت ها در بخش پتروشیمی و افزایش تولید محصولات در این حوزه اشاره کرد و گفت: در پتروشیمی شاهد
یک جهش عظیم و بی سابقه در تاریخ کشور هستیم به طوري که در یکسال(99) 17طرح ملی پتروشیمی افتتاح شده است و با
صادرات محصولات پتروشیمی ارز مورد نیاز کشور در دوران جنگ اقتصادي تامین شد. رییس جمهوري با اشاره به توطئه دشمنان
براي ایجاد قحطی و جنگ خیابانی در کشور با تحریم و جنگ اقتصادي، اظهار داشت: دشمنان پیش بینی کرده بودند که با قطع
درآمدهاي نفت می توانند درآمدهاي ارزي کشور را از بین ببرند و به این وسیله کشورمان نتواند مواد اولیه، تجهیزات و کالاهاي
اساسی مورد نیاز و ضروري کشور را وارد کند و با ایجاد کمبود و قحطی در بازار، جنگ خیابانی به راه افتاده و بتوانند نظام را ساقط
کنند، اما در مقابل این توطئه، مردم، دولت و بخش خصوصی در کنار هم به میدان آمدند و محصولات دیگري را جایگزین فروش نفت
کرده و تامین ارز مورد نیاز کشور توطئه دشمنان را با شکست مواجه کردند. روحانی خاطرنشان کرد: البته جنگ اقتصادي که ترامپ
تحمیل کرده بود، فشار زیادي را از لحاظ قیمت و تورم به مردم تحمیل کرد، اما در ایجاد قحطی و کمبود کالا در بازار ناموفق بودند.
وي گفت: در مقابل توطئه دشمن براي تحریم نفت، توانستیم محصولاتی مانند، گاز و فرآورده هاي نفتی مانند بنزین، برق،
پتروشیمی، صنعت و معدن را جایگزین کنیم. همچنین شرکت هاي دانش بنیان هم به صحنه آمدند و با تأمین نیازمندي هاي داخل
در شکست توطئه دشمنان نقش بسزایی داشتند. روحانی افزود: در بخش صنعت و معدن نیز توانستیم اقدامات بسیار بزرگی انجام
دهیم و در 3ماهه چهارم سال گذشته بیش از 9درصد رشد صنعتی را شاهد هستیم و در سال گذشته نیز در مجموع 7.1درصد رشد
صنعتی داشتیم. وي خاطر نشان کرد: در سال99 که با شیوع ویروس کرونا بسیاري از کشورها داراي رشد منفی بودند و به طور
متوسط 3درصد رشد منفی داشتند ما در کشور مثبت 3.6دهم رشد داشتیم و امروز دولت را با رشد مثبت و درحالی تحویل می دهیم
که تخت هاي آي سی یو 2برابر شده و در یک سال گذشته حدود 14هزار تخت بیمارستانی افتتاح کرده ایم. رییس جمهوري تصریح



کرد: اینکه تحریم کنندگان امروز در وین پاي میز مذاکره آمده اند بخاطر این است که فهمیده اند ایران شکست نمی خورد و در
مقابل سختی ها ایستادگی و تلاش می کند.



امتداد تحول و امید
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امتداد تحول و امید

 
یادداشت 

 
امتداد تحول و امید 

امتداد رویکردهاي عدالت خواهانه در قوه قضائیه و ادامه روند تحول در دوره آیت االله رئیسی، یکی از دغدغه هایی بود که با انتصاب
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي خاتمه یافت. مأموریت ایشان به جهت انتظاراتی که طی حدود دو سال و نیم گذشته از
عدلیه شکل گرفته، ادامه همان مسیر و به سرمنزل رساندن اهداف تعیین شده در «سند تحول قضایی» است کما اینکه در بند دوم

 
حکم رهبر معظم انقلاب نیز به این موضوع اشاره شد. 

جریان سازي و اقدامات قاطع عدلیه در راستاي احقاق حقوق عامه، برخورد با فساد در دوره اي که مردم تحت فشار اقتصادي و
معیشتی قرار داشتند، یکی از امیدهایی بود که در جامعه ایجاد شد و ریاست حجت الاسلام والمسلمین اژه اي، به طور حتم می تواند

 
ابعاد و عمق جدیدي در سیاست هاي قوه قضائیه ترسیم کند. در این خصوص چند نکته گفتنی است. 

1. آقاي محسنی اژه اي در زمره پیشتازان و معماران فعلی قوه قضائیه است و به این جهت، اعتقاد مبنایی به مبارزه بدون ملاحظه با
فساد دارند. ازنظر ایشان، چنانچه تبعیض در برخورد با مفسدان وجود داشته باشد، «کار رها می شود و جلو نخواهد رفت.» ضمن
اینکه متولیان این امر، خود باید پاك دست باشند چراکه اگر این شرط محقق نشود، اساساً نمی توان از نهادهاي دیگر انتظار شفافیت
و مبارزه با فساد داشت. در کمپین بی سابقه مبارزه با فساد، علت اینکه عدلیه با تمام قوا وارد میدان شد و لرزه بر اندام مفسدان و
خیانت کاران به بیت المال انداخت این بود که افراد سالم و پاك در رأس این مبارزه قرار داشتند و درنتیجه، ثمرات آن به دل مردم

 
می نشست و احساس رضایت می کردند. 

از سوي دیگر، رئیس جدید عدلیه اعتقاد دارند خودسازي و تزکیه نفس براي برخورد جدي با فساد، شرط مهمی به شمار می آید
چراکه افراد ضعیف النفس و فاقد اراده در برابر وسواس، توانایی خروج پیروزمندانه از این میدان را ندارند. عرصه مواجهه با فساد، بسیار
سخت و در عین حال لغزنده است و اندك بی تقوایی و دنیاطلبی می تواند نتایج خسارت باري به همراه داشته باشد. بر همین اساس،
«گماردن نیروهاي کارآمد و جهادي و فاضل و صالح در مسئولیت ها» (بند چهارم حکم انتصاب رهبر معظم انقلاب) می تواند تضمین

 
کند که نابود کردن ریشه ها و شاخه هاي فساد، تا رسیدن به ایستگاه آخر ادامه خواهد یافت. 

2. در نگاه رییس جدید عدلیه، عدالت زمانی محقق می شود که تعارفات معمول کنار گذاشته شوند و از ابتدا تا انتهاي کار، صبغه
«قاطعیت» و «مردمی بودن» در رأس باشد. ویژگی اتکا و ارتباط با مردم در این حوزه بسیار مؤثر است؛ همان گونه که در بند ششم
حکم رهبر حکیم انقلاب به آن اشاره شده است. ملاحظات و مصلحت اندیشی ها در جریان عدالت طلبی، بیشترین آسیب ها را به
اعتماد عمومی وارد کرده و باعث موج سواري بدخواهان داخلی و خارجی شده است. به عنوان نمونه، در برخی مواقع که دستگاه قضا
براي پاسخگو کردن دست اندازان به بیت المال به میدان آمد و سفره حرام خواري جماعتی مورد تهدید قرار گرفت، بعضی به خیال
خود کوشیدند پادرمیانی کنند چون تصور می کردند دادگاهی کردن فلان شخصیت یا بهمان فرد، به این اعتبار که وابسته به یک

 
عنصر سیاسی و یا مسئول بلندپایه است، چهره نظام را مخدوش خواهد کرد! 

اما افکار سنجی هاي رسمی و مراجعه به نظرات عمومی نشان می داد که این قاطعیت عدالت خواهانه، تا چه اندازه مردم را خوشحال
و امیدوار کرده است. انتصاب حجت الاسلام والمسلمین اژه اي با توجه به روحیه مردمی، قاطعیت و کنار گذاشتن ملاحظات این مژده



را در پی دارد که ساز و کار عدالت در دوره مدیریت ایشان حتی با شتاب بیشتري تقویت و به یک اسلوب کاملاً روشمند و دائمی در

 
همه دستگاه هاي و سازمان ها بدل شود. 

3. هر چند عدلیه سر و کارش با پرونده هاي حقوقی – قضایی است و فیصله دادن به دعاوي، مأموریت اصلی این نهاد حاکمیتی
محسوب می شود، اما از باز کردن چتر حمایتی بر سر تولید و تولیدکنندگان کوتاه نیامده است. با روي کار آمدن دولت انقلابی و
مردمی به ریاست آقاي رئیسی، قطعاً زحمت عدلیه از این منظر بسیار کمتر خواهد شد اما در عین حال، مأموریت هاي ویژه دستگاه
قضا در حمایت از تولید به قوت خود باقی است. نحوه دادرسی به تخلفات واحدهاي تولیدي به نحوي که به روند اشتغال و تولید لطمه
وارد نشود و نمونه هایی از این دست که در حیطه اختیارات قوه قضائیه است، کمک شایانی به ادامه بدون وقفه جریان تولید و حمایت
از کار و سرمایه ایرانی خواهد کرد. افزون بر این، عدلیه با کوله باري از تجربه در دوره اخیر که مصادف بود با افزایش فشارهاي خارجی
به این توانمندي رسیده که نقش مکمل در یاري رساندن به بخش تولید را در کنار قوه مجریه ایفا کند و هر جا لازم باشد، به مدد

 
دولت بیاید. 

4. بند سوم از حکم انتصاب رییس جدید دستگاه قضا از سوي مقام معظم رهبري، به تسهیل در خدمات رسانی قضایی به عموم جامعه
اشاره و بر «گسترش فناوري هاي نوین و تضمین دستیابی آسان و رایگان مردم به خدمات قضائی» تأکید دارد. این بخش به خصوص،
مورد اهتمام رئیس عدلیه بوده و تأکید دارند که «باید زنجیره هوشمندسازي فرآیندها و تحقق کامل دولت الکترونیک در تمام بخش
ها و دستگاه هاي کشور تحقق یابد.» قوه قضائیه با راه اندازي چندین سامانه الکترونیکی براي آسان کردن دسترسی عمومی به

 
خدماتش و تبلیغات رسانه اي براي اطلاع رسانی، نسبت به دستگاه هاي دیگر، پیشتاز بوده و کارنامه موفقی را به ثبت رسانده است. 

و بالاخره اینکه قرار گرفتن اهداف قوه مجریه و قضائیه در یک راستا با محوریت حمایت از تولید و مبارزه فراگیر و ریشه اي با فساد،
نویدبخش آینده اي روشن تر براي نظام است که در راستاي گام دوم انقلاب، به تقویت ارکان جمهوري اسلامی ختم می شود و خط

بطلانی بر توهمات دشمنان براي تضعیف نظام و کشور خواهد بود.



در کشور ما نگاه به تجارت منفی است
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در کشور ما نگاه به تجارت منفی است

 
سهم 20 میلیارد دلاري ایران از بازار 1200 میلیاردي همسایگان 

 
در کشور ما نگاه به تجارت منفی است 

رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: 15 کشور همسایه ما به طور سالانه 1200 میلیارد دلار تعامل اقتصادي و تجاري دارند.

از این ظرفیت 1200 میلیارد دلاري، بر اساس همین توانایی هاي موجود خود می توان سهم 200 تا 300 میلیارد دلار داشته باشیم.
در حالیکه کل صادرات و واردات ما کمتر از 100 میلیارد دلار و مراوداتمان با کشورهاي همسایه 20 میلیارد دلار است. یعنی از این

 
ظرفیت 300 میلیارد دلاري آنچه عملا محقق کرده ایم کمتر از 10 درصد بوده است. 

یحیی آل اسحاق در مورد راه هاي افزایش تجارت با همسایگان اظهار کرد: تجارت خارجی ما یعنی مجموع سیستم واردات و صادرات،
ارتباطات و سرمایه گذاري ها در منطقه و جهان یکی از عوامل توسعه و حتی امنیت ملی یک کشور است. یک بخشی از توسعه و
امنیت کشور ما به چگونگی روابط اقتصادي و تجاري ما با منطقه و جهان مربوط می شود. لذا صحبت هاي آقاي رئیسی مبنی بر

 
ارتباط با همسایگان کاملا درست است. 

وي افزود: 15 کشور همسایه ما به طور سالانه 1200 میلیارد دلار باهم تعامل اقتصادي و تجاري دارند. از این ظرفیت 1200 میلیارد
دلاري، بر اساس همین توانایی هاي موجود خود می توانیم سهم 200 تا 300 میلیارد دلار داشته باشیم. در حالیکه کل صادرات و
واردات ما کمتر از 100 میلیارد دلار و مراوداتمان با کشورهاي همسایه 20 میلیارد دلار است یعنی از این ظرفیت 300 میلیارد دلاري

 
آنچه عملا محقق کرده ایم کمتر از 10 درصد بوده است. 

آل اسحاق تصریح کرد: بر اساس شاخص هاي جهانی نیز، سهم ما از تجارت جهانی با توجه به شاخص هاي اقتصادي که داریم باید
حدود 1 درصد بود اما الان حدود 0/03 است. بنابراین روابط اقتصادي و تجاري با منطقه و جهان در حوزه اقتصاد در 40 سال گذشته
مغفول بوده درحالی که بر همه حوزه ها مانند اشتغال، رفاه، توسعه، جایگاه ما در منطقه و... تاثیرگذار است، لذا این موضوع کاملا مهم

 
است و امیدواریم که آقاي رئیسی با برنامه هاي عملی این نقیصه را از اقتصاد کشور رفع کنند. 

وي با اشاره به دلایل این موضوع گفت: دلیل موضوع این است که یک تصور و برخورد غلط در مورد روابط اقتصادي و تجاري در کشور
وجود دارد و ما واردات و صادرات را غیرمولد می دانیم. یعنی ذهنیت تصمیم گیران و تصمیم سازان اینطور است که تجارت را
غیرمولد می دانند و فکر می کنند فعالیت مولد اقتصادي تنها زیر سقف کارخانه و درآمدن محصول از آن است، یعنی باید یک مواد
اولیه تبدیل به محصول شود. این تصور نه علمی و نه مطابق با معیارهاي جهانی است. بعضی کشورهاي پیشرفته تا 70 یا 80 درصد از
درآمد خود را از بازرگانی و خدمات بازرگانی و امور زیربنایی آن مانند بندر، کشتیرانی، حمل و نقل، بیمه و. .. تامین می کنند ولی در

 
کشورهاي عقب افتاده و در حال توسعه کمتر به روابط اقتصادي توجه می شود. 

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق با اشاره به اهمیت رقابت بیان کرد: وقتی کالاهاي ما در بازارهاي بین المللی رقابت کنند،
کیفیت و بهره وري کالا، خدمات پس از فروش و همچنین تمام شاخص هاي رشد و توسعه اقتصادي پیشرفت می کند چراکه مجبور
به رقابت هستند. حتی باعث جلوگیري از قاچاق کالا می شود، اگر بتوانیم کالاي خود را در منطقه و جهان بفروشیم دیگر نیازي به

 
وارد شدن کالا قاچاق نیست. همه اینها به خاطر عدم توجه به جایگاه اقتصادي و تجاري است. 

وي افزود: بنابراین اولین مشکل بر سر راه ارتباط تجاري موثر با همسایگان این است که رویکرد و نگاه به تعاملات تجاري در کشور



منفی است. متاسفانه تصور بر این است که تجارت موجب اتلاف سرمایه و انرژي است. اگر ذهنیت ما از تجارت این باشد که نفت
بفروشیم، کالا بخریم و مصرف کنیم ضربه می زند اما اگر استراتژي وجود داشته باشد که واردات در جهت تولید و صادرات باشد
حرکت مثبتی است. یعنی مدیریت واردات ما به گونه اي باشد که مواد اولیه، ماشین آلات و قطعات وارد کنیم تا کالا تولید و آن را
صادر کنیم، می توانیم علاوه بر اینکه نیاز داخل را تامین کنیم رشد صادرات و افزایش کیفیت نیز در پی خواهد داشت، پس مهم نگاه
به واردات است. این نوع واردات به معناي افزایش اشتغال است. در این شرایط 500 میلیون واردات به معناي 500 میلیون دلار

 
اشتغال، کیفیت و بهره وري است. اما در شرایط محدود نمی توان از بازارهاي منطقه اي استفاده کرد. 

آل اسحاق خاطرنشان کرد: اگر آقاي رئیسی می خواهد مسائل اقتصادي را حل کند، یکی از فاکتورهاي مهم آن توجه به بازارهاي
جهانی و منطقه اي است که باعث افزایش درآمد، بهره وري و درآمد می شود. در این صورت دیگر به این شکل نیست که با چندبرابر
قیمت جهانی پرایدي تولید کنیم که مردم در ازاي آن 120 میلیون تومان پرداخت کنند و بیشتر از جنگ هم کشته بدهیم، بنزین
زیادي هم مصرف کنیم که مجبور به واردات بنزین هم شویم. اگر خودرویی تولید کنیم با مصرف بنزین کم و کیفیت زیاد که در
بازارهاي جهانی عرضه شود نیازي نبود که بیشترین فشار به خودروسازان وارد شود تا بیشترین اعتبارات و بدهی هاي بانکی را داشته
باشند. این خنده دار است که یک بازار 1 میلیون خودرویی در اختیار داشته باشند و مردم هم صف بکشند که با قرعه کشی خودرو
دریافت کنند. در حالی که اگر به ارتباطات اقتصادي و رقابت توجه می شد، هرگز این وضعیت به وجود نمی آمد که بعد از 40 سال ما

 
هنوز در اول خط باشیم. 

وي در پاسخ به سوالی در مورد تاثیر عوامل سیاسی گفت: ذي نفعانی در این حوزه وجود دارند که می توان آنها را ذي نفعان بازدارنده
نامید. آنها با استفاده از همه جریانات سیاسی و تبلیغاتی اجازه نمی دهند این حوزه از اقتصاد کشور سامان پیدا کند. براي مثال اگر
خودروسازان می توانستند رقابت کنند مردم دیگر مجبور نبودند پراید را 120 میلیون تومان پیش خرید کنند. اینها با همه ابزارها و

 
تبلیغات سیاسی پیش می روند، اگر اینگونه نبود دیگر بعد از 40 سال براي یک فرد آرزو نبود که یک یخچال خوب داشته باشد. 

وي همچنین تصریح کرد: علت وضعیت این است که واحد تولیدکننده رقیب نداشته، خودروساز هر کالاي بی کیفیتی تولید کرده
مردم مجبور به خرید بودند. جنبه رقابت در سایه تعاملات اقتصادي شکل می گیرد نتیجه هم این است که هیچ وقت نمی تواند در

 
سطح بازارهاي منطقه و جهان حضور پیدا کند و از 1200 میلیارد دلار بازار به 20 میلیارد دلار اکفا کنیم. 

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: ما نیروي انسانی و فارغ التحصیل دانشگاهی داریم. 3 میلیون نفر فارغ
التحصیل دانشگاهی داریم که براي آنها ظرفیت کار وجود ندارد، در صورتی که اگر تعاملات تجاري داشتیم و می توانستیم تولید و

 
صادرات کنیم تمام واحدها به حرکت درآمده و نیروها به کار گرفته می شد و کشور اینهمه خسارت نمی دید. 

وي در پایان اضافه کرد: آقاي رئیسی قول دادند که تحول ایجاد می کنند، یکی از فاکتورهاي تحول در نگاه هاي اقتصاد است و این
کار شهامت در برخورد با ذي نفعان بازدارنده است. یکی از فاکتورهایی که ظرفیت اقتصاد را در سطح پایین نگه داشته ، ذي نفعان
بازدارنده هستند که فضاي موجود به نفع آنها است. جرئت و شهامتی که ایشان در قوه قضاییه داشت باید در این حوزه هم داشته
باشد و علاوه بر تشخیص نقاط ضعف، نیروهاي بازدارنده ذي نفع در اقتصاد را هم تشخیص دهد و با قاطعیت با آنها برخورد شود تا از
صحنه اقتصاد کنار بروند. اینکه آقاي رئیسی می گویند باید جذابیت اقتصادي ایجاد کرد یکی از راه هاي آن این است که این ذي

نفعان از بازار کنار بروند. واسطه هایی هستند که واسطه گري آنها اجازه رشد و توسعه اقتصادي نمی دهد.
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ماجراي خواب عمیق مراکز هنري شهرداري تهران 

1 در کلانشهر تهران، سالن هاي بسیاري وجود دارد که کم و بیش از امکانات قابل قبولی بهره مند هستند و حداقل اگر نتوانند در
برخی مسائل چون تعداد نور، صوت و دیگر امکانات لازم براي اجرا یک نمایش کافی باشند، اما فضاي بسیار خوبی براي مخاطبان
دارند. شهرداري تهران با بیش از 300 مرکز و مجموعه شامل فرهنگسرا و خانه فرهنگ و سراي محله و کتابخانه یا سالن سینما و
تئاتر در کلانشهر تهران و بیش از 10 هزار نیروي تخصصی و فنی و عمومی به تنهایی از بزرگ ترین مجموعه هاي فرهنگی هنري
ایران به حساب می آید. معاونت فرهنگی و اجتماعی شهرداري تهران و سازمان فرهنگی و هنري شهرداري تهران دو تشکیلات بزرگ

 
براي هدایت فعالیت فرهنگی و هنري در شهر تهران هستند. 

اغلب سالن ها در اختیار شهرداري تهران است و از آنجا که شهرداري یکی از نزدیک ترین نهادها به مردم است، انتظار این است که
شاید به جاي بی استفاده ماندن سالن درطول روزهاي سال سالن هاي تئاتر را با شرایط و حمایت مناسب در اختیار گروه هاي حرفه
اي تئاتر قرار دهند تا بتوانند اجراهایی مستمر براي محلات مختلف شهر تهران داشته باشند یا در حالت دیگر سالن ها را در اختیار

 
گروه هاي تئاتر آماتور مردمی یا گروه هاي تئاتري دانشجویی قرار دهند که غالبا بی توقعات مالی اقدام به تولید اثر می کنند. 

بسیاري از هنرمندان و فعالان فرهنگی معتقدند اگر شهرداري بخواهد با امکانات لجستیکی و تبلیغاتی خود می تواند تاثیري بسزا در
جریان تئاتر داشته باشد و شرایط اقتصادي این هنر و از آن مهم تر نزدیک شدن ارتباط میان مردم و تئاتر شود. در این بین باید به
این نکته هم اشاره کنیم که سازمان فرهنگی هنري شهرداري تهران بخشی را تحت اداره ساماندهی و پایش مراکز مشارکتی دارد که
وظیفه گسترش مشارکت شهروندان در تعاملات فرهنگی هنري در کلانشهر تهران را برعهده دارد، اما این مرکز در عمل اقدامی خاص

 
و ملموس تاکنون صورت نداده است. 

2شهرداري تهران طی 20 سال گذشته در قدم اول توانسته است ظرفیت امکانات سخت افزاري در عرصه فرهنگ و هنر را به میزان

 
نسبی مخاطبان شهري افزایش دهد، اما امکاناتی که نتوان به درستی از آن استفاده کرد، چه سودي براي فرهنگ و هنر تهران دارد. 

وضعیت مدیریت تئاتر در شهرداري تهران از سال 96 افولی شدید را آغاز کرد و درنهایت در سه سال اخیر و پیش از آغاز تعطیلی هاي
گسترده سالن هاي نمایشی به دلیل شیوع ویروس کرونا سالن هاي شهرداري تهران پیشواز رفتند. اکنون نزدیک به سه سال است
سالن هاي تئاتر وابسته به شهرداري تهران اتفاقی جدي در عرصه تئاتر را تجربه نکرده است و از طرفی چند جشنواره محلی و استانی
ازجمله جشنواره هاي جریان ساز تئاتر شهر و خمسه نیز به طور کامل تعطیل شده اند و تمام تلاش هایی که طی برگزاري چندین
نوبت جشنواره صورت گرفته بود، در یک بی تدبیري مدیریتی چهارساله شهرداري تهران به محاق رفت. جشنواره تئاترشهر و خمسه
دو جشنواره اي بودند که دوران مدیریتی شهرام کرمی مدیر خلاق و پرکار تئاتر کشور در آن دوران شکل گرفتند و حتی در دوره هاي

 
آخر برگزاري به جشنواره هاي کشوري تبدیل شدند. 

سازمان فرهنگی هنري شهرداري تهران طی چندساله اخیر تنها به مرکزي براي پرداخت حقوق و مزایا به نیروهایش تبدیل شده و
هیچ گونه فعالیت جدي یا حتی صرفا گزارش کاري هم درحوزه تئاتر نداشته است و سالن هایش یا تعطیل بوده اند یا در اختیار گروه
هاي تلویزیونی قرار گرفته اند. البته در یک لجبازي داخلی در بدنه شهرداري تهران و شوراي شهر باعث شد اغلب بودجه هاي تولید
تئاتر به معاونت فرهنگی-اجتماعی شهرداري تهران سرازیر شوند؛ چراکه به لحاظ اندیشه اي و جبهه بندي سیاسی مدیران این



معاونت قرابت بیشتري با اعضاي شوراي شهر فعلی و مدیران بالادستی شهرداري تهران دارند. هرچند نتیجه این حمایت هاي مالی و
معنوي حیف و میل بودجه هاي بسیاري است، این حمایت ها تا جایی پیش رفت که مدیران این معاونت به فکر ادغام با سازمان
فرهنگی- هنري شهرداري تهران یا حداقل در اختیار گرفتن امکانات لجستیکی این سازمان افتادند، اما با مخالفت دلسوزان فرهنگی
هنري مواجه شدند. یکی از مراکز مهم شهرداري تهران پردیس تئاتر تهران است که کلنگ آن از ابتداي شهریور سال 86 به زمین
خورد و در زمینی به مساحت 28 هزار مترمربع در منطقه 15 شهر تهران ساخته شد. سالن نمایش اصلی این مجموعه در فضایی به
وسعت دوهزار و 400 مترمربع و با ظرفیت هزار نفر فراهم شده است و درکنار آن چهار سالن نمایش تئاتر تجربی، هر یک به ظرفیت
150 نفر، سالن نمایش تئاتر عروسکی با ظرفیت 120 نفر و نیز سالن نمایش سینما و آمفی تئاتر با ظرفیت 150 نفر پیش بینی شده

 
است. 

در این مجموعه هزار مترمربع به کارگاه ساخت دکور و کارگاه خیاطی و سه هزار مترمربع هم به اتاق هاي پشت صحنه و سالن هاي
تمرین اختصاص داده شده است. همچنین این مجموعه داراي یک لابی اصلی است که در طبقه بالا و ضلع غربی آن یک کتابخانه
است و فضاي غرفه اي براي ارائه محصولات فرهنگی هم در آنجا درنظر گرفته شده و در ضلع شرقی این لابی یک سالن کنفرانس
مطبوعاتی قرار گرفته که براي برگزاري نشست ها محل مناسبی است. مرکز پردیس تئاتر حرفه اي شهر تهران فضاي آمفی تئاتر روباز

 
نیز دارد که به مساحت 3500 مترمربع است؛ این مکان می تواند براي نمایش هاي آئینی و سنتی مورد استفاده قرار گیرد. 

همچنین نزدیک به چهارهزار مترمربع و مکان هایی تفریحی چون رستوران، فروشگاه و سالن بازي کودکان از دیگر امکانات این
مجموعه محسوب می شوند. همه این امکاناتی که گفته شد در ساختاري کوچک تر در مراکز فرهنگی هنري شهرداري تهران و حتی
برخی سراي محلات وجود دارد؛ با این چشم انداز شاهدیم درصورتی که شهرداري تهران بتواند برنامه اي جامع براي تئاتر به عنوان
مادر همه هنرها ایجاد کند، جریان زنجیره اي مناسبی در امر فرهنگ سازي، سبک زندگی، آموزش هاي شهروند و... به وجود خواهد

 
آمد. 

درکنار پردیس تئاتر تهران می توان به دیگر مراکز تخصصی با ظرفیت بسیار خوب فنی و دسترسی راحت به تماشاخانه ایرانشهر با دو
سالن نمایش، فرهنگسراي بهمن با سه سالن نمایش و یک سالن باز ظرفیت با 1500 صندلی چندمنظوره، فرهنگسراي گلستان،

 
فرهنگسراي فردوس، فرهنگسراي شفق، ساختمان معاونت فرهنگی اجمتاعی منطقه 22 تهران، فرهنگسراي ابن سینا و... اشاره کرد. 

3 فضا و امکانات و مراکز شهرداري تهران یک ظرفیت بسیار خوب براي فعالیت درحوزه هنر نمایش است. این ظرفیت به دلایل

 
مختلفی در صورت بهره مندي و برنامه ریزي مناسب می تواند منجر به شکوفا شدن و رونق قابل توجه تئاتر شود. 

اعتبار قابل توجه جهت فعالیت فرهنگی و هنري چنانچه براساس مصوبه مجلس شوراي اسلامی که در دهه 70 تصویب شده پنج
درصد اعتبار شهرداري در این بخش هزینه می شود، وضعیت جریان سازي هنري در شهر تهران درکنار درآمدزایی هایی که به طور

 
مستمر از طریق فضاهاي تجاري مکان هاي فرهنگی هنري شهرداري می تواند به معناي واقعی انقلابی بزرگ را ایجاد کند. 

نکته بسیار مهم دیگر این است که مردم به دلیل اعتماد به مراکز شهرداري به عنوان پایگاه هایی رسمی که داراي نظارت و چارچوبی
مشخص هستند، اقبال خوبی دارند و براي بهره مندي از آثار هنري، آموزش و... مراکز شهرداري از اولین گزینه هاي انتخاب شان
است. این استقبال مخاطبان در بخش کودك و نوجوان هم طبق آماري که در سال هاي گذشته و فروش بسیار خوب آثار این حوزه

 
داشته اند، به لحاظ اقتصادي براي هنرمندان بسیار خوب است. 

4 عدالت فرهنگی ایجاب می کند مردم براي بهره مندي از فعالیت هاي فرهنگی هنري دسترسی آسان داشته باشند. یکی از مزیت
هاي شهرداري تهران که چندسالی است به شدت ضعیف شده بهره مند کردن مردم از ظرفیت پراکندگی و تعدد مراکز محلی خود در
سطح شهر تهران است. به نظر می رسد اگر وضعیت فعالیت هاي نمایشی در شهرداري به یک تمرکز واحد در قالب شورایی مشخص
از مدیران متولی این امر در بخش هاي مختلف آن شکل گیرد، از جهات مختلف ازجمله برنامه ریزي هدفمند و ایجاد اشتغال براي
هنرمندان تهران سودبخش خواهد بود؛ در این امر گروه هاي ثبت شده نمایشی و تشکل هاي هنري قابلیتی خوب براي ارتباط با این

 
بدنه و مردم هستند و امکانی خوب براي فعالیت در همه سطوح مبتدي تا حرفه اي در این مراکز به وجود می آید. 

5 ماجرا این است که با توجه به تعطیلی نزدیک به دوسال تئاتر کشور و نیاز دوطرفه هنرمندان و مردم به ارتزاق و بهره مندي از آثار
هنري، زمان بسیار کم است و هرچه زودتر شهرداري تهران باید امکانات آماده خود را به شکلی هدفمند در اختیار مردم و هنرمندان



منتظر قرار دهد. شهرداري باید به این مساله هم توجه کند که اقدامات هیجانی و مقطعی نمی تواند تاثیرگذار باشد و راه پیش رو راه
استمرار فعالیت است تا بتواند نقش بسزا و مهم خود در فرهنگ سازي جامعه را ایفا کند. در این گزارش به صورت کلی به وضعیت
تئاتر در شهرداري تهران پرداختیم اما در آینده سعی می کنیم در پنجشنبه هاي تئاتري به بخش هاي مختلف به جزئیات بیشتر
بپردازیم؛ چراکه می توان ظرفیت موجود در تئاتر تهران به لحاظ نیروي انسانی و لجستیک را با فعالیت و امکانات در سراسر کشور

برابر دانست.



ایران بالاترین رتبه رشد فولادي جهان را در سال 2020 کسب کرد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/04/11

وزیر صمت، تعداد واحد هاي تولید کننده شمش فولادي کشور را 89 واحد عنوان کرد و گفت: در دوران شیوع پاندمی کرونا
کشور با رشد 3/13 درصدي در تولید فولاد، بالاترین رشد فولادي را در بین کشور هاي دنیا در سال 2020 به خود اختصاص

داد.

وزیر صمت، تعداد واحد هاي تولید کننده شمش فولادي کشور را 89 واحد عنوان کرد و گفت: در دوران شیوع پاندمی کرونا

 
کشور با رشد 3/13 درصدي در تولید فولاد، بالاترین رشد فولادي را در بین کشور هاي دنیا در سال 2020 به خود اختصاص داد. 

شش طرح بزرگ صنعتی و معدنی در هفتاد و هفتمین پنج شنبه هاي افتتاحی دولت، دهم تیر ماه 1400، به دستور رئیس جمهور و

 
با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت به صورت ویدئوکنفرانسی مورد بهره برداري قرار گرفت. 

این طرح ها مجموعاً با سرمایه گذاري 3 هزارو 577 میلیارد تومان و ایجاد 881 فرصت شغلی جدید در استان هاي یزد، زنجان،

 
هرمزگان و آذربایجان شرقی به بهره برداري رسید. 

طرح شمش فولادي پارس بوتیل یزد در اشکذر، طرح توسعه توتون و تنباکو فرآوري شده شرکت جی تی اي پارس سلطانیه، طرح
تولید کاشی و سرامیک جواهر یزد در اشکذر، طرح انتقال و ذخیره صادرات اسید سولفوریک در کرمان و بندرعباس، طرح آهک پخته
و هیدراته در اهر و طرح گندله سازي شرکت آهن اسفنجی اردکان طرح هایی بودند که با دستور رئیس جمهور مورد بهره برداري قرار

 
گرفته و ضمن رفع نیاز داخلی، تقویت توان صادراتی کشور را باعث می شوند. 

 
تکمیل زنجیره فولاد 

رئیس جمهور در آیین افتتاح طرح هاي ملی وزارت صمت ضمن تبریک روز صنعت و معدن به تمامی فعالان این بخش گفت: اقدامات
بسیار بزرگی در حوزه معادن انجام شده که از نظر اشتغال جوانان، تأمین نیاز هاي داخلی و همچنین صادرات محصولات معدنی آثار
آن مشهود است. حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در هفتاد و هفتمین پویش تدبیر و امید براي جهش تولید بعد از افتتاح
طرح هاي ملی بخش صنعت، معدن و تجارت در استان هاي مختلف کشور اظهار داشت: ما امروز نیازمندي هاي داخل را رفع و صادر

 
می کنیم. اینکه در زمینه فولاد دهمین کشور و در مس هفتمین کشور در دنیا هستیم، جاي افتخار است. 

 
تکمیل زنجیره تولید فولاد 

 
روحانی صریح کرد: بسیار خوشحالم در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تلاش شد تا زنجیره تولید فولاد کامل شود. 

 
رشد صادرات کشور در بهار امسال 

رئیس جمهور تأکید کرد: صادرات کشور در سه ماهه نخست امسال نسبت به همین زمان در سال گذشته 69/2 درصد افزایش داشته
است و در سه ماهه نخست امسال نسبت به همین بازه زمانی درسال گذشته، 10 میلیارد و 213 میلیون دلار جنس وارد کردیم که

 
نیاز کشور بوده، در همین زمان 10 میلیارد و 689 میلیون دلار صادرات داشتیم یعنی صادرات و واردات ما تراز مثبتی داشته است. 

وي افزود: در سه ماهه نخست امسال نسبت به همین زمان در سال گذشته 69/2 درصد افزایش صادرات داشته ایم؛ یعنی صادرات ما

 
بیشتر از واردات بوده است. 

رئیس جمهور تأکید کرد: من می خواهم در این روز صنعت و معدن از همه مردم ایران از تمام صنعتگران و معدنکاران از همه آن ها
که براي ایران عزیز در این سه سال و نیم در سخت ترین جنگ ایستادگی کردند و رزمندگان خط مقدم جنگ نرم بودند، تشکر و

 
سپاسگزاري کنم. 

 
کسب بالاترین رشد فولادي جهان در دوران کرونا 

وزیر صمت هم در مراسم مذکور ضمن تبریک روز ملی صنعت و معدن گفت: در دوران شیوع پاندمی کرونا کشور با رشد 3/13



درصدي در تولید فولاد، بالاترین رشد فولادي را در بین کشور هاي دنیا در سال 2020 به خود اختصاص داد. علیرضا رزم حسینی با
اشاره به حفظ جایگاه دهمی ایران در بین کشور هاي تولید کننده فولاد خاطر نشان کرد: با بهره برداري از طرح هاي وزارت صمت،

 
تعداد واحد هاي تولید کننده شمش فولادي کشور به 89 مورد رسید. 

 
رشد صنعتی 9/9 درصدي در سه ماهه پایانی سال 1399 

رزم حسینی با تأکید بر میزان رشد صنعتی کشور در سال گذشته خاطر نشان کرد: در سه ماهه پایانی سال گذشته کشور رشد

 
صنعتی 9/9 درصدي را تجربه کرد و در بسیاري از کالا ها و رشته هاي صنعتی شاهد رشد چشمگیر و جهش تولید بودیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به فعالیت 72 هزار واحد فعال صنعتی و تولیدي کشور افزود: این واحد ها اشتغال مستقیم 2
میلیون و 542 هزار نفر را فراهم کرده اند و بخش صنعت در کنار پتروشیمی، سهم 75 درصدي از ارزش صادرات غیر نفتی را به خود

 
اختصاص داده اند. 

رزم حسینی با تأکید بر اجراي سیاست درون زایی و برون نگري اقتصاد مقاومتی در وزارت صنعت، معدن و تجارت خاطر نشان کرد:
در شرایط تحریم و جنگ اقتصادي واردات مواد اولیه کارخانجات را تأمین نمودیم و مفتخریم که در سه ماهه نخست سال جاري در

 
اکثر کالا ها و محصولات رشد تولید بالاي 50 درصدي را تجربه کرده ایم. 

 
آزادسازي 6 هزار محدوده و معدن غیرفعال کشور 

وي به آمار رسمی مربوط به حوزه معدن کشور اشاره کرد و گفت: هم اکنون 6 هزارو 130 معدن فعال در کشور داریم که ظرفیت

 
مستقیم اشتغال 245 هزار نفر را فراهم کرده اند. 

وزیر صمت افزود: 6هزار محدوده و معدن غیر فعال کشور براي فعال سازي از طریق واگذاري با برگزاري مزایده آزاد شد و برنامه
مزایده عمومی محدوده هاي اکتشافی، مجوز برداشت، گواهی کشف و پروانه هاي بهره برداري این معادن در 31 استان کشور، جنوب

 
کرمان، مناطق تجاري ارس، ماکو و قشم با ایجاد فرصت برابر و شفافیت در واگذاري انجام پذیرفت. 

 
افتتاح 6 طرح ملی 

وزیر صمت ادامه داد: شش طرحی که با دستور رئیس جمهور مورد بهره برداري قرار گرفتند در مجموع با سرمایه گذاري 3 هزارو
577 میلیارد تومان و ظرفیت اشتغالزایی 881 نفري عملیاتی شد.



سالانه حدود 1000 تن عسل در استان بوشهر تولید می شود

منبع: بامداد 24شماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/04/11

راضیه علیزاده: استان بوشهر در سال هاي اخیر با توسعه واحدهاي دامداري، مرغداري و صنایع جنبی، تکمیلی و تبدیلی
موفق شده است در زمینه تولید گوشت مرغ و گوشت قرمز به رشد قابل توجهی دست بیابد و تمام نیاز خود را به استثناي

حوزه تولیدات شیري در خود استان مرتفع کند.

 
راضیه علیزاده 

استان بوشهر در سال هاي اخیر با توسعه واحدهاي دامداري،
مرغداري و صنایع جنبی، تکمیلی و تبدیلی موفق شده است در
زمینه تولید گوشت مرغ و گوشت قرمز به رشد قابل توجهی دست
بیابد و تمام نیاز خود را به استثناي حوزه تولیدات شیري در خود

 
استان مرتفع کند. 

بدیهی است این استان در حال حاضر بزرگ ترین واحد پرواربندي گوساله و واحد جوجه کشی ساحلی نوار جنوبی کشور را با فعالیت
سرمایه گذاران بخش خصوصی در خود جاي داده است که راه اندازي این واحدها در سال هاي اخیر به بهبود و کیفیت تولیدات دامی
و طیور استان کمک شایانی کرده است. البته معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي درصدد است تا با جلب افراد
متخصص و سرمایه گذاران بخش خصوصی زنجیره هاي تولید مرغ و گوشت قرمز را در استان بیشتر توسعه بدهد تا علاوه بر
خودکفایی استان در این حوزه ها، بخشی از محصولات تولیدي استان را در این دو حوزه به کشورهاي جنوب خلیج فارس صادر کند.
افزون بر این، استان بوشهر در حوزه زنبورداري نیز خیز خوبی برداشته است تا جایی که سالانه بیش از هزار تن عسل در استان تولید

 
می شود که توسعه این بخش نیز می تواند به توسعه پایدار استان در بخش کشاورزي بیشتر دامن بزند. 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر در خصوص مهم ترین برنامه هاي این معاونت در سال 99 به بامداد
جنوب گفت: مهم ترین کاري که در سال 99 در بخش بهبود تولیدات دامی و طیور انجام شد، کمک و حمایت از سرمایه گذاري در
این بخش بود؛ با توجه به اینکه در سال هاي اخیر در این بخش اعتبارات دولتی کاهشی چشمگیر داشت از این رو درصدد برآمدیم تا
با حمایت سرمایه گذاران خصوصی در بحث تولیدات دامی و طیور و اشتغال زایی اتفاقات نیکی در استان بیفتد. تشکیل زنجیره ارزش
در محصولات مختلف دام و طیور و عسل و زنبور عسل گام دیگري بود که در سال 99 برداشته شد. براي مثال، حلقه هاي زنجیره
گوشت مرغ در استان تشکیل شد که حلقه اصلی آن «مرغ مادر» بود. کشتارگاه، کارخانه خوراك دام و طیور و جوجه کشی دیگر

 
حلقه هاي این زنجیره است. 

افشین قطبی در ادامه با بیان اینکه در حال حاضر در استان بوشهر حدود 200 مرغداري گوشتی فعالیت می کند، افزود: این واحدها
در طول سال حدود 22 تا 23 میلیون قطعه جوجه ریزي می کنند و تقریبا همه نیاز استان را در این زمینه تامین می کنند. اکنون

 
دنبال توسعه این زنجیره تشکیل شده هستیم و امیدوارم که در سال جاري بتوانیم فاز2 تولید مرغ مادر را در استان اجرایی کنیم. 

به گفته وي، اقدام دیگري که در بخش بهبود تولیدات دامی و طیور استان در سال 99 انجام شد، توزیع نهاده ها بود. با توجه به اینکه



نهاده ها با ارز 4200 تومانی وارد کشور می شوند، تاکید ویژه اي بر نظارت و توزیع عادلانه آن میان دامداران و مرغداران می شود. در
این راستا سامانه بازارگاه از اوایل سال گذشته رسما راه اندازي شد و تمام خرید و فروش نهاده ها در این سامانه اتفاق می افتد. همه
مرغداران فعال در این سامانه ثبت نام کردند و به صورت سیستماتیک پس از هر مرحله جوجه کشی و دریافت تائیدیه هاي لازم از

 
طرف دامپزشکی و...، سهم خود را از نهاده ها می گیرند. 

معاون بهبود تولیدات دامی و طیور سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر ادامه داد: در بخش دامداران هم وضعیت به همین شکل
است؛ البته در این بخش روال کار هنوز سیستماتیک نشده و به صورت دستی ماهانه نهاده براي آن ها تعیین می شود. بخشی از
واحدهاي صنعتی که در سامانه ثبت نام کرده اند، به طور مستقیم این نهاده ها را دریافت می کنند و بخش دیگر هم سهم شان را از
تشکل ها، اتحادیه ها و تعاونی هاي استان دریافت و خرید می کنند. همواره در پی این بوده ایم که از ظرفیت تعاونی ها و تشکل ها به
عنوان رابط میان جهاد کشاورزي و دامداران و مرغداران به نحو مطلوبی استفاده کنیم. بخشی از نهاده ها براي تهیه خوراك دام به دو
کارخانه اي که در استان وجود دارد، تعلق می گیرد. در شش ماه اخیر حدود 2500 تن خوراك دام از طریق این دو کارخانه تولید

 
شده که میان دامداران استان توزیع شده است. 

قطبی با تاکید بر اینکه در سال گذشته، حدود 100 هزار تن جو، ذرت و کنجاله سویا بین دامداران و مرغداران توزیع شد، تصریح
کرد: توزیع نهاده ها در سال جاري ادامه دارد. افزون بر این، سال گذشته حدود 20 هزار تن سبوس میان آن ها توزیع شد که
همچنان ادامه دارد. یکی از مباحث مهمی که همواره در کشور مورد تاکید است، بحث هویت گذاري دام است که تقریبا از سال 98 به

 
صورت جدي در استان آغاز شده که تاکنون ادامه دارد. 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر در ادامه به توسعه واحدهاي پرواربندي استان و ظرفیت آن ها در
سال هاي اخیر اشاره و تصریح کرد: سال 98 بزرگ ترین واحد پرواربندي جنوب کشور با ظرفیت سه هزار راس و سرمایه گذاري بیش

 
از 80 میلیارد تومان سرمایه گذاري در دشتستان شروع به فعالیت کرد و خوشبختانه در این زمینه بسیار موثر ظاهر شده است. 

وي در بخش دیگري از گفته هاي خود با بیان اینکه اولین واحد ساحلی جوجه کشی کل نوار جنوبی کشور در استان بوشهر فعال شده
است، تصریح کرد: همچنین نخستین واحد مرغ مادر و یک واحد کشتارگاهی در گناوه به بهره برداري رسیدند و مشغول فعالیت
هستند. از ابتداي تیرماه سال گذشته تا کنون در واحد جوجه کشی ساحلی حدود چهار تا پنج میلیون قطعه جوجه تولید شده است.
مرغ مادر هم که جوجه ریزي آن صورت گرفته است که اواخر شهریورماه یا اوایل مهرماه تولید آن که همان تخم مرغ نطفه دار است،

 
صورت می گیرد و به واحدهاي گوشتی منتقل می شود. 

قطبی با بیان اینکه در 25 سال اخیر تولید گوشت از واحدهاي پرواربندي گوساله استان بوشهر رشد خیلی خوبی داشته است، گفت:
سالانه حدود 20 هزار راس گوساله در استان پروار و به بازار داخل و خارج استان عرضه می شود. خوشبختانه نیاز استان در این زمینه
کاملا در داخل برطرف می شود. شاید نقطه قوت این بخش در یک دهه اخیر این است که افرادي که هم متخصص هستند و هم
سرمایه گذار به احداث و راه اندازي واحدهاي پرواربندي گوساله ورود کردند. این افراد در این زمینه کمتر از تسهیلات بانکی استفاده

 
کردند. خوشبختانه تولیدات گوشت قرمز در حال حاضر در استان سالانه حدود هشت هزار تن است. 

وي در خصوص تولیدات شیري استان توضیح داد: در این حوزه با توجه به شرایط اقلیمی استان تعداد واحدهاي تولید شیر در استان
کم است؛ البته تاکید خود ما این است که در این حوزه به آرامی پیش برویم، چون اگر افرادي با تخصص پایین یا بدون تخصص به
این حوزه ورود کنند، چه بسا که با شکست روبه رو شوند. بنابراین امیدوار به ورود افراد متخصص و با سرمایه کافی به این حوزه
هستیم. در حال حاضر میزان شیر تولیدي از دام سبک و سنگین استان حدود 40 هزار تن است و بخشی از شیر استان از استان هاي



 
دیگر وارد می شود. 

قطبی در خصوص پرورش و اصلاح نژاد گاو شیري و صنعتی توضیح داد: در بحث اصلا نژاد گاو شیري به دلیل اینکه واحدهاي فعال
استان تعطیل نشوند، با طمانینه پیش می رویم. در این زمینه هم بیشتر دنبال افرادي توانمند، داراي تخصص با سرمایه لازم هستیم.
بدیهی است بحث اصلاح نژاد گاو یک بحث بسیاري تخصصی است که در مرکز اصلاح نژاد کشور پیگیري می شود ولی آنچه در استان
بوشهر اتفاق می افتد، استفاده از اسپرم هاي نژادهاي سازگار با آب و هواي استان یعنی «سمینتال» است که گاوي هم گوشتی و هم
شیري است که بیشتر جنبه گوشتی آن ملاك است اما شیر خوبی هم تولید می کند و مشتریان خیلی زیادي دارد. افزون بر این، از
نژاد دیگري به نام «مونت بیلیارد» استفاده می شود که این نژاد بیشتر شیري است. خوشبختانه استفاده از این دو نژاد در استان در

 
حال توسعه است. 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر راه اندازي کشتارگاه گناوه را در سال گذشته یکی از اقدامات مهم
استان در حوزه توسعه صنایع جنبی، تکمیلی و تبدیلی بخش کشاورزي دانست و یادآور شد: کشتارگاه به عنوان یک صنعت جنبی در
حوزه دام و مرغ براي استان بسیار لازم بود. ما دو واحد کشتارگاه فعال در استان داشتیم که با اضافه شدن کشتارگاه گناوه نیاز استان
در این زمینه مرتفع شده است. البته در سال هاي آینده یک واحد دیگر به کشتارگاه هاي استان اضافه خواهد شد و امیدواریم با
توسعه این بخش و واحد بسته بندي و قطعه بندي مدرن بتوانیم زمینه لازم را براي صادرات مرغ استان را به کشورهاي جنوب خلیج

 
فارس فراهم کنیم. 

قطبی در خصوص صادرات محصولات دامی و طیور توضیح داد: اهم این محصولات یا در استان بوشهر یا در استان هاي همجوار
استفاده می شود و در حال حاضر محصولات دامی و طیور استان به خارج از کشور صادر نمی شود، البته پیش از این مدتی فقط

 
گوساله زنده به کردستان عراق صادر می شد که ادامه نیافت. 

وي در ادامه به تولید عسل در استان اشاره کرد و گفت: سالانه حدود هزار تن عسل در استان تولید می شود که در دهه 90 بیش از
شش برابر تولیدات عسل استان توسعه پیدا کرد. اکنون حدود 100 هزار زنبور عسل و 650 زنبوردار داریم که بخشی از تولیدات این
بخش در خارج استان مورد استفاده واقع می شود. خوشبختانه برند عسل کنار به نام استان بوشهر ثبت شده است و در اختیار اتحادیه

 
زنبورداران استان است که دارند براي توسعه این برند برنامه ریزي می کنند. 

معاون بهبود تولیدات دامی و طیور سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر در پایان به تاثیر سوء خشکسالی بر زنبورداري استان اشاره و
تصریح کرد: در کل زنبورداري در استان بوشهر از پتانسیل بالایی برخوردار است. تقریبا 8 تا 9 ماه شرایط آب و هوایی استان براي
زنبورداري مطلوب است. در بوشهر هم عسل بهاره و هم عسل پاییزه تولید می شود و عسل دیگري هم که زنبورداران در ییلاق در
تابستان می گیرند که البته این عسل در خارج از استان تولید می شود. در سال هاي اخیر برخی از زنبورداران حرفه اي استان در
حال پرورش ملک هستند که در حال حاضر موافقت اولیه این کار صادر شده است و امیدوارم هر چه زودتر پروانه بهره برداري به آن
ها تعلق بگیرد تا از نژادهایی که تولید بهتري دارند و با شرایط استان ما سازگاري بیشتري دارند، استفاده شود که هم به تولید عسل

استان افزوده و هم زنبورداري به شغلی مقرون به صرفه تر بدل شود.



حقوق ملت که به واسطه برجام پایمال شده توسط قوه قضاییه احقاق شود/نیمی

از واحدهاي صنعتی و معادن اسلام آبادغرب غیرفعال و راکد است

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/04/11

امام جمعه شهرستان اسلام آبادغرب در خطبه هاي
نمازجمعه: حقوق ملت که به واسطه برجام پایمال شده
توسط قوه قضاییه احقاق شود/نیمی از واحدهاي صنعتی و
معادن اسلام آبادغرب غیرفعال و راکد است مرصاد نیوز:
امام جمعه شهرستان اسلام آبادغرب گفت: با توجه به
مطالبه رهبري درخصوص احیاي حقوق عامه تقاضا داریم
که حقوق ملت که به واسطه برجام پایمال شده توسط قوه

 
قضاییه احقاق شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، به نقل از اسلام آباد خبر ، حجت الاسلام سید روح االله زمانی موسوي در خطبه هاي نماز
جمعه اسلام آباد غرب با اشاره به بحث برجام اظهار داشت: در هفته گذشته شاهد اعتراف دیرهنگام سفیر و نماینده ایران در سازمان
ملل مبنی بر اینکه "کشوري که براي برجام هزینه هاي هنگفتی کرد و هیچ بهره اي از آن نبرد ایران بود"، بودیم که اعتراف این
شخصیت سیاسی حاکی از این است که چه هزینه هاي هنگفتی و چه وقت طلایی براي برجام از دست داده ایم و بعد از این هشت

 
سال باید مجدد از نقطه آغاز 8 سال پیش شروع کنیم یعنی اینکه چه سرمایه گذاري ها، بازارها و چه منافعی را از دست داده ایم. 

وي افزود: با اصرار مکرر دولت تدبیر و امید مسیر مذاکره با آمریکا گشوده شد اما اکنون باید تاسف بخوریم در حالیکه روحانی 750
سکه طلا در سال 94 بعنوان تقدیر به تیم مذاکره کننده می دهد و نشان لیاقت به ظریف می دهد و برخی رسانه ها کلمه سردار
دیپلماسی براي ظریف به کار می بردند و عکس او را در کنار عکس سردار سلیمانی منتشر می کردند که بنده همان وقت گفتم که

 
این یک جعل عنوان است و ظریف سنخیتی با “سردار” ندارد و اکنون بعد از 4 سال این مطالب تازه براي مردم قابل فهم است. 

امام جمعه شهرستان اسلام آبادغرب گفت: سردمداران این دولت براي توجیه برجام از اهل بیت مایه گذاشتند و حتی بعد از نقض
برجام به آیات قرآن و سیره پیامبر تمسک جستند که این جاي تاسف دارد کسی که خودش لباس روحانیت بر تن دارد به طور یک
طرفه از قرآن استفاده می کند در صورتی که در همان سوره از قرآن می فرماید تا زمانی که دشمنان شما به پیمان خود پایبند
هستند شما هم پایبند باشید و در آیات شریفه دیگري در قرآن می فرماید اگر دشمنان عهد شکنی کردند شما هم تقابل به مثل

 
کنید. 

زمانی موسوي عنوان کرد: از قوه قضاییه، قوه مقننه و از رسانه ها می خواهیم که مسئولینی که در برجام برخلاف فرمایشات رهبري

 
عمل کردند و به خط قرمزهاي رهبري توجه نکردند اینها مورد پیگرد قضایی و قانونی قرار بگیرند. 

وي با اشاره به انتخاب حجت الاسلام اژه اي به عنوان رئیس قوه قضاییه و تبریک به ایشان، عنوان کرد: مقام معظم رهبري از قوه



قضاییه دو مطالبه داشتند که یکی بحث احیاي حقوق عامه است که ما هم با توجه به حقوق عامه تقاضا داریم که حقوق ملت که به

 
واسطه برجام پایمال شده توسط قوه قضاییه احقاق شود. 

وي با اشاره به مطالبه رهبري در خصوص تشکیل دولت جوان انقلابی و حزب اللهی گفت: انشاالله این دولت تشکیل شود و ضمن اینکه
ملاك ها و فضائل مدیریتی رئیس جمهوري در آقاي رئیسی هست انشااالله بتواند مجموعه یک دولت حزب اللهی در مقیاسی فراتر اعم
از استاندران، فرمانداران، بخشداران انقلابی روي کار بیاورد و اجازه سهم خواهی به بهانه هاي مختلف به افرادي که در ستادها مشغول
کار بوده اند داده نشود، کسانیکه سابقه کارجهادي و حزب الهی بودن ندارند، خودشان را به دولت نزدیک می کنند و به سمت باد
موافق گرایش پیدا می کنند حواستان باشد، جناب آقاي رئیسی با هوشمندي و زیرکی که دارد از نفوذ عناصر بی خاصیت و بی لیاقتی

 
که هر دولتی سرکار می آید خود را می چسپانند جلوگیري کند. 

امام جمعه اسلام آبادغرب با اشاره به روز صنعت و معدن، این مناسبت را به مسئولین و تولیدکنندگان این عرصه تبریک و گفت: تولید

 
کنندگان عزیز علی رغم مشکلات موجود کار تولید را رها نکرده اند و به این بخش رونق بخشیده اند جاي تقدیر و تشکر دارد. 

وي با اعلام آمار پایش شده توسط جامعه بسیج مهندسین شهرستان در بخش صنعت و معدن در یک سال گذشته گفت: کل
واحدهاي صنعتی شهرستان اسلام آبادغرب 53 واحد است که 30 واحد فعال و 23 واحد نیمه فعال و راکد هستند، کل معادن
شهرستان 21 واحد است که 10واحد فعال و 11 واحد غیرفعال و راکد است، یعنی قریب به نیمی از واحدهاي صنعت و معدن
شهرستان غیرفعال و راکد است که مشکلات احصا شده این بخش ها قابل پیگیري و قابل رفع است که با همان رویه اي که آقاي
رئیسی در قوه قضائیه داشتند و بیش از 2000 واحد تولیدي را احیا کردند و هزاران نفر به اشتغال بازگشتند، توقع هست دستگاه
قضایی و به ویژه دادستان عزیز شهرستان دست به دست هم دهند و در راستاي رفع موانع تولید واحدهاي صنعتی و معادن غیرفعال

 
شهرستان اقدام کنند تا زمینه اشتغال بسیاري از جوانان رقم بخورد. 

حجت الاسلام موسوي با اشاره به مشکلات برخی واحد هاي غیرفعال شهرستان گفت: عدم حمایت دوایر دولتی از این واحدهاي
تولیدي که در کشور آمار 85 درصد مسئولان ما در عدم حمایت از تولید نقش داشته اند و ترك فعل در این زمینه داشته اند و در
سطح شهرستان نیز لازم است همه ما فعالیت کنیم، رسانه ها مشکلات را انعکاس دهند، مسئولین پیگیري کنند و دوایر دولتی
حمایت بیش از پیش را داشته باشند که انشاءاالله این شهرستان از عنوان بیکارترین شهرستان کشور خارج شود چون نرخ بیکاري 40

 
الی 45 درصد زیبنده شهر شهیدان مرصاد نیست و باید با همت مردم، حمایت قوه قضائیه و قوه مجریه محق شود. 

حجت الاسلام موسوي در خطبه اول نماز جمعه با اشاره به مفهوم انتظار از منظر شیعه گفت: دیدگاه هاي متفاوتی نسبت به انتظار
وجود دارد و با توجه به روایات فراوانی که در خصوص انتظار فرج داریم در بحث مهدویت منجی گرایی را مدنظر قرار دهیم با همین
نگاه اگر از ابتداي عالم بشریت تا انتهاي عالم را در نظر بگیریم، بشر فراز و نشیب هاي متعددي از تهدیدها، جنگها و نگاه هاي مکاتب

 
غربی که در این وانفساي تاریخ ادعاي به سعادت رساندن انسان را دارند. 

وي افزود: اگر قبل و بعد از پیامبر توسط ادیان و مکاتب الهی و غیر الهی و همه اینها را در نظر بگیریم می بینیم و ظهور منجی عالم
بشریت به عنوان یکی از حلقات مبارزه اهل حق و اهل باطل است، واژه مقدس انتظار در دوران غیبت در کنار این همه مشکلات
مسلمانان با آن مواجه هستند معناي خیلی ژرفی دارد که باید عرصه هاي متعدد سیاسی، فرهنگی و غیره را در مفهوم انتظار ببینیم و

 
تفسیر کنیم. 

انتهاي پیام/





در خطبه هاي سیاسی نمازجمعه این هفته همدان چه گذشت؟

منبع: همدان پرسشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/04/11

امام جمعه موقت همدان با تاکید بر اینکه مسئولان کشور براي برون رفت از مشکلات اقتصادي به فرمایشات رهبر معظم
انقلاب عمل کنند گفت: مدیران رفع مشکلات معیشتی مردم را باید در اولویت برنامه هاي خود قرار دهند | مردم باید نکات

بهداشتی را به منظور پیشگیري از ابتلا به ویروس کرونا جدي بگیرند تا این بیماري ...

به گزارش همدان پرس؛ امام جمعه موقت همدان با تاکید بر اینکه مسئولان کشور براي برون رفت از مشکلات اقتصادي به

 
فرمایشات رهبر معظم انقلاب عمل کنند گفت: مدیران رفع مشکلات معیشتی مردم را باید در اولویت برنامه هاي خود قرار دهند. 

حجت الاسلام حسن طاهري در خطبه هاي عبادي و سیاسی این هفته نماز جمعه همدان افزود: براي غلبه بر مشکلات معیشتی و

 
اشتغال جوانان باید همه مسئولان در کنار هم با برنامه ریزي مدون وظایف قانونی خود را تا حصول نتیجه انجام دهند. 

امام جمعه موقت همدان با اشاره به شیوع ویروس کرونا ادامه داد: مردم باید نکات بهداشتی را به منظور پیشگیري از ابتلا به ویروس

 
کرونا جدي بگیرند تا این بیماري در کشور ما ریشه کن شود. 

حجت الاسلام طاهري با تاکید بر اهمیت برگزاري نماز جمعه گفت: نماز جمعه توانست زمینه الفت و وحدت را میان مسلمانان و

 
ارتباط بیش از گذشته مؤمنان با اسلام، انقلاب و رهبر معظم انقلاب فراهم کند. 

 
وي عنوان کرد: نصرت از آن خداست و اگر ما تقوا داشته باشیم خدا به هر طریقی شده حیله دشمنان را نابود خواهد کرد. 

امام جمعه موقت همدان با اشاره به اینکه مقاومت در زندگی یک اصل است، اظهار داشت: مقاومت در خود انسان نسبت به نفس
بسیار مهم است، چرا که شیطان از طریق نفس نفوذ می کند.



جشنواره "خربزه" دراسپند صومعه سرا برگزار شد ( 11تیر 1400 ساعت 7:48

(PM

منبع: گیلان 24شماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/04/11

شبکه خبري، تحلیلی گیلان 24: جشنواره برداشت خربزه
محلی در روستاي اسپند صومعه سرا با 200 هکتار باغ زیر
کشت برگزار شد. مسوول برگزاري این جشنواره گفت:
خربزه محلی یکی از محصولات کشاورزي ویژه شهرستان
صومعه سراست که همزمان با برداشت این محصول شیرین
و خوشمزه علاقمندان زیادي از سراسر استان گیلان براي

 
خرید خریزه محلی به این شهرستان سفر می کنند. 

حمزه بخشنده گفت : جمعی از کشاورزان صومعه سرائی
در کنار کشت برنج به کشت محصولات کشاورزي از جمله

 
خربزه محلی اشتغال دارند. 

فرماندار صومعه سرا هم گفت: در شهرستان صومعه سرا حدود 200 هکتار از زمین ها به کشت خربزه اختصاص دارد که بطور میانگین

 
از هرهکتار 8 تن خربزه برداشت. 

وي با بیان اینکه با استقبال خوب گیلانی ها از خربزه محلی صومعه سرا تولید این محصول در 2 سال گذشته 20 درصد افزایش یافته

 
است، پیش بینی کرد امسال بیش از هزار و 500 تن خربزه در این شهرستان برداشت شود. 

سیدجلال سیدمحمدي با بیان اینکه این جشنواره ها براي شادي و نشاط مردم و رونق و فروش محصولات کشاورزي برگزارمی شود
گفت: در کنار این جشنواره بازارچه فروش محصولات کشاورزي هم برگزاري شد.



وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی وارد مشهد شد

منبع: ایرناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/04/11

مشهد- ایرنا- وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، شامگاه جمعه با استقبال محمدصادق معتمدیان، استاندار
خراسان رضوي وارد مشهد مقدس شد.

مشهد- ایرنا- وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی، شامگاه جمعه با استقبال محمدصادق معتمدیان،

 
استاندار خراسان رضوي وارد مشهد مقدس شد. 

به گزارش ایرنا، علی اصغر مونسان در سفر 2 روزه خود به
مشهد مقدس ضمن زیارت بارگاه ملکوتی حضرت امام
رضا(ع) با تعدادي از مدیران و مسوولان استان خراسان

 
رضوي دیدار خواهد کرد. 

افتتاح یک باب هتل چهار ستاره در خیابان شارستان در
زمینی به مساحت 1900 متر مربع در 127 اتاق با حجم سرمایه گذاري حدود سه هزار میلیارد ریال و اشتغال 130 نفر از برنامه هاي

 
این سفر است. 

دیدار با تولیت آستان قدس رضوي و زیارت مضجع شریف رضوي برنامه روز شنبه وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی

 
اعلام شده است. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- مشهد 

 
- علی اصغر مونسان 

- وزارت میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی



ضرورت استفاده از خدمات متنوع بانک سینا در جهت توسعه و رونق اقتصادي

منبع: برداشت روزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/04/11

به گزارش برداشت روز، به نقل از روابط عمومی بانک سینا، دکتر ایمانی در این سفر با اشاره به وجود مضجع و مرقد مطهر
امام رضا(ع) در مشهد مقدس و حضور خیل زائران آن امام همام بر استفاده از ظرفیت هاي اقتصادي، تجاري و گردشگري

استان خراسان رضوي تاکید کرد و اظهار داشت: اولویت بانک (...)

مدیرعامل بانک سینا در سفر به استان خراسان که به همراه جمعی از معاونین بانک صورت گرفت، به استفاده از ظرفیت هاي
بانک در جهت کمک به تقویت تولید داخلی و توسعه اشتغال در راستاي تحقق شعار سال مبنی بر تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها

 
تاکید کرد. 

 به گزارش برداشت روز، به نقل از روابط عمومی بانک سینا، دکتر
ایمانی در این سفر با اشاره به وجود مضجع و مرقد مطهر امام رضا(ع) در مشهد مقدس و حضور خیل زائران آن امام همام بر استفاده
از ظرفیت هاي اقتصادي، تجاري و گردشگري استان خراسان رضوي تاکید کرد و اظهار داشت: اولویت بانک سینا در حوزه تخصیص
منابع در سال جاري، تلاش در جهت اشتغالزایی و رفع موانع تولید است و باید از ظرفیت ها و خدمات بانک به ویژه در حوزه تسهیلات

 
براي تحقق این مهم که منجر به ارز آوري و رشد اقتصادي می شود، استفاده کرد. 

مدیرعامل بانک سینا ظرفیت این بانک در بخش محصولات را مطلوب ارزیابی کرد و گفت: نیروي انسانی کارآمد، متخصص و باانگیزه
در کنار ظرفیتها و خدمات مطلوب به ویژه در حوزه هاي اعتباري، امتیازي مهم در مسیر ارتقاء جایگاه بانک و افزایش سهم بازار است.

دکتر ایمانی تاکید کرد: بانک سینا با ارائه تسهیلات و خدمات نوین بانکی همواره در پله نخست خدمت رسانی ایستاده و با تامین مالی

 
طرح ها به ویژه بنگاه هاي مولد و تولیدي در مسیر رونق اقتصادي کشور گام برداشته است. 

وي ضمن قدردانی از زحمات همکاران در جهت تحقق اهداف بانک و سیاست هاي اتخاذ شده، اعلام کرد: با تمرکز تلاش ها و اقدامات
همکاران براي کاهش مطالبات، افزایش منابع و افزایش درآمدهاي غیرمشاع، می توان به نتایج مطلوبی در پیشبرد سیاست هاي

 
راهبردي بانک دست پیدا کرد. 

وي تصریح کرد: منطقه خراسان با برخورداري از زیرساخت هاي مناسب و پتانسیل بالا این قابلیت را دارد که با استفاده از امتیازات

 
بانک عزم خود را براي ارتقاء عملکرد و تحقق اهداف مورد انتظار جزم کند. 

مدیرعامل بانک سینا در حاشیه این سفر از ساختمان زائرسراي کارکنان بانک در مشهد بازدید و دستوراتی در جهت تسریع بازسازي



 
زائرسرا صادر نمود. 

گفتنی است معاونین امور شعب و مناطق و سرمایه هاي انسانی و مدیر منطقه خراسان در این سفر همراه مدیرعامل بودند و از

 
تعدادي شعب منطقه بازدید به عمل آوردند. 



خدمت رسانی توسعه محور سهام عدالت به جامعه هدف کشاورزان

بابهربرداري ازسامانه هوشمند سازي ،صنعت کشاورزي

منبع: برداشت روزشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/04/11

به گزارش برداشت روز، به نقل از کانال دانایی، در پی رونمایی از ابر سامانه هوشمند سازي کشاورزي ایران که توسط تیم
اندیشکده مهندسی محتواي مدیاي ایرانیان با همکاري و مشارکت مرکز پایش و مدیریت هوشمند سازي کشاورزي ایران

طراحی و به وزارت جهاد کشاورزي ارائه گردیده بود، آقاي عسگر توکلی رئیس هیئت مدیره ...

به مناسبت روز صنعت تقدیر و تشکر رئیس هیئت مدیره اتحادیه کشوري تعاونی هاي سهام عدالت ومدیرعامل اندیشکده

 
مهندسی محتواي مدیاي ایرانیان از پژوهشگران ومتخصصین صورت گرفت. 

به گزارش برداشت روز، به نقل از کانال دانایی، در پی رونمایی از
ابر سامانه هوشمند سازي کشاورزي ایران که توسط تیم
اندیشکده مهندسی محتواي مدیاي ایرانیان با همکاري و
مشارکت مرکز پایش و مدیریت هوشمند سازي کشاورزي ایران
طراحی و به وزارت جهاد کشاورزي ارائه گردیده بود، آقاي عسگر
توکلی رئیس هیئت مدیره اتحادیه کشوري تعاونی هاي سهام
عدالت و رئیس هیئت مدیره اندیشکده، ضمن پیامی از مدیرعامل
اندیشکده دکتر مجتبی علی اکبري و تیم همراه ایشان ،
پژوهشگران ومتخصصین این عرصه تشکر و قدردانی به عمل

 
آورد. 

آقاي توکلی در پیام خود این کار بزرگ اندیشکده را مثبت
ارزیابی کرده و خاطر نشان کردند: راه اندازي و هوشمند سازي
صنعت کشاورزي نتایج مثبتی را براي این صنعت به همراه
خواهد داشت و سهام عدالت کشور را نیز در ابعاد مختلف تحت
تاثیر قرار می دهد، توکلی گفت: قطعا منابع کشاورزي از دست
رفته بسیاري را در مناطق مختلف کشور می توان از این طریق
احیا نمود و در بخش اقتصاد و اشتغال نیز تاثیرات بسزایی خواهد
داشت لازم بذکراست بالاي نود درصد اعضاي سهام عدالت

 
راکشاورزان تشکیل میدهند 

درخاتمه یادآور میگردد جناب آقاي توکلی مدیر عامل شرکت خدمات بیمه ایی سعاد شرکت بیمه دانا میباشد.



تلاش سایپا براي تأمین قطعات خودرو در داخل در راستاي افزایش و رونق

تولید است

منبع: برداشت روزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/04/11

به گزارش برداشت روز، غلامعلی کوهساري با اشاره به سیاست مجلس در قبال صنعت خودرو اظهار داشت: ما موافق افزایش
کمیت و کیفیت خودرو هستیم و معتقدیم شرکت هاي داخلی باید مورد حمایت قرار گیرند تا از توانمندي آنها براي افزایش

کیفیت و کمیت خودرو استفاده شود. وي با بیان اینکه کارکرد صنعت خودرو داراي رشد (...)

نماینده رامیان و آزادشهر در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ما موافق حمایت از صنعت خودرو هستیم گفت: تلاش سایپا

 
براي تأمین قطعات خودرو در داخل در راستاي افزایش و رونق تولید است. 

به گزارش برداشت روز، غلامعلی کوهساري با اشاره به سیاست
مجلس در قبال صنعت خودرو اظهار داشت: ما موافق افزایش
کمیت و کیفیت خودرو هستیم و معتقدیم شرکت هاي داخلی
باید مورد حمایت قرار گیرند تا از توانمندي آنها براي افزایش

 
کیفیت و کمیت خودرو استفاده شود. 

وي با بیان اینکه کارکرد صنعت خودرو داراي رشد بوده است،
عنوان کرد: با توجه به نیاز جامعه، سازندگان به کیفیت توجه
بیشتري داشته باشند تا خودروي باکیفیت در شأن مردم تولید

 
شود. 

عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه حمایت از صنعت خودرو، باعث ایجاد اشتغال می شود، گفت: این حمایت همچنین در

 
افزایش درآمد مردم مؤثر است و باید براي حمایت از صنعت خودرو برنامه ریزي بهتري صورت گیرد. 

 
کوهساري تصریح کرد: از صنعت خودرو باید به گونه اي حمایت شود تا روزي روي پاي خود بایستیم و تولیدات داخلی سازي شود. 

وي با اشاره به تلاش مدیران سایپا در دوران تحریم گفت: برنامه ریزي شرکت سایپا براي تولید قطعات خودرو در داخل، سیاست

 
بسیار خوبی بود و قراردادهایی که این شرکت با وزارت دفاع و شرکت هاي زیرمجموعه آن منعقد کرد اقدام بسیار خوبی بود. 

عضو کمیسیون عمران مجلس تصریح کرد: همانطوري که نیروهاي نظامی در حوادث غیرمترقبه مثل سیل و زلزله کارهاي بسیار
بزرگی انجام می دهند و به خدمت مردم و کشور می شتابند، این توانمندي را دارند که در صنعت خودرو تحول و شگفتی ایجاد کنند

 
بنابراین ضرورت دارد از ظرفیت آنها در این صنعت استفاده شود. 

 
کوهساري افزود: هرچه توجه به داخل بیشتر باشد شاهد کاهش وابستگی خواهیم بود. 

وي با بیان اینکه قیمت خودرو باید به گونه اي باشد که اقشار متوسط جامعه بتوانند خودرویی در شأن خود خریداري کنند، اظهار



 
داشت: وقتی قیمت دلار کاهش پیدا می کند طبیعی است که قیمت خودرو نیز باید کاهش یابد. 

عصر خدمات



مدیران صنعت و معدن، فرماندهان جبهه اقتصادي مبارزه با تحریم ها هستند

منبع: برداشت روزشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/04/11

به گزارش برداشت روز، متن این پیام به شرح زیر است: نام گذاري روز دهم تیرماه به نام «روز صنعت و معدن»، نمایانگر
اهمیت بنیادین و سرنوشت ساز صنعت و معدن، در توسعه، اقتصاد و شکوفایی ایران اسلامی است و این اهمیت در سال هاي

اخیر، با اعمال محدودیت ها و تحریم هاي ظالمانه بر صنعت نفت کشور از سوي (...)

حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در پیامی فرا رسیدن روز صنعت و معدن را به تمامی مدیران، کارکنان و

 
کارگران شاغل در حوزه صنعت و معدن تبریک گفت. 

 
به گزارش برداشت روز، متن این پیام به شرح زیر است: 

نام گذاري روز دهم تیرماه به نام «روز صنعت و معدن»، نمایانگر
اهمیت بنیادین و سرنوشت ساز صنعت و معدن، در توسعه،
اقتصاد و شکوفایی ایران اسلامی است و این اهمیت در سال هاي
اخیر، با اعمال محدودیت ها و تحریم هاي ظالمانه بر صنعت نفت
کشور از سوي دولت هاي متخاصم و متجاوز، دوچندان شده

 
است. 

صنعت و معدن، محرك و مشوق تولید، جهش و رشد نظام هاي
سیاسی و اقتصادي است و بخش زیادي از پیشرفت هاي نظام

 
مقدس جمهوري اسلامی متأثر از پیشرفت در این حوزه است. 

بی تردید لطف پروردگار الهی شامل حال این مرزوبوم گردیده و جاي جاي میهن اسلامی ما مملو از منابع و معادن غنی طبیعی و
سوختی و معدنی است و این امر، کشورمان را درزمینه بهره مندي از مواد اولیه در جایگاه مطلوبی قرار داده است. علاوه بر این، در
دهه هاي اخیر، دانش، مهارت، توانمندي و تعهد مهندسان، کارآفرینان، معدن کاران، صنعتگران و فرزندان برومند کشور ارتقاي چشم

 
گیري یافته و سرمایه هاي انسانی این حوزه افزایش درخور توجهی داشته است. 

صنعت و معدن به عنوان مهم ترین حوزه اقتصاد، نقش مؤثري در توسعه و پیشرفت نظام اسلامی و پویایی نظام بانکی و گردش مالی
ایفا کرده و مولد اشتغال پایدار، افزایش تولید ناخالص ملی و درآمد سرانه و رونق کسب وکار و صادرات غیرنفتی و درنهایت خوداتکایی
و خودکفایی اقتصادي بوده است؛ به طوري که به اذعان کارشناسان اقتصادي کشور، مدیران صنعت و معدن کشور، فرماندهان جبهه

 
اقتصادي مبارزه با تحریم هاي ظالمانه نظام سلطه خواه به شمار می آیند. 

10 تیرماه سالروز گرامیداشت و یادآوري اهمیت صنعت و معدن در سرنوشت کشور و پاسداشت تلاش هـــــــاي سخت
کوشـــــــانه، مجاهــــدانه و خستگی ناپذیر فعالان این عرصه است که با اراده پولادین و همت مضاعف، چرخ هاي اقتصاد، تولید و
رونق اقتصادي را به حرکت درآورده اند. در این میان، گروه فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین مجتمع صنعتی کشور و تنها مجموعه
تکامل یافته صنعتی که چرخه کامل تولید از سنگ تا رنگ و از معدن تا محصول نهایی را در اختیار دارد، همواره مفتخر به پیشتازي و



 
موفقیت در عرصه هاي صنعتی و معدنی نظام جمهوري اسلامی ایران بوده است. 

بدین وسیله این روز خجسته را به تمامی مدیران، کارکنان، کارگران شاغل در حوزه صنعت و معدن و همکاران گران قدر گروه فولاد
مبارکه از شمال تا جنوب کشور، تهنیت عرض می نمایم و براي کلیه صنعتگران، معدن کاران، کارآفرینان و کارگران این عرصه که

 
مجاهدانه در راه صیانت از پویندگی صنعت و اقتصاد این مرزوبوم، کوشش می کنند توفیق و سربلندي آرزو می کنم. 

حمیدرضا عظیمیان



نوسازي راهبردي در حکمرانی اقتصادي با جایگزینی صنعت به جاي نفت

محقق می شود

منبع: برداشت روزشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/04/11

به گزارش برداشت روز، به نقل از شاتا متن یادداشت محمد حسن ترابی به شرح زیر است: نوسازي راهبردي یا تحول
استراتژیک یکی از مهمترین ابعاد کارآفرینی سازمانی است و اینکه چگونه در شرایط امروزي و به عنوان یک استراژي در

حکمرانی اقتصادي کشور می تواند موثر باشدِ، موضوعی است که در این یادداشت مورد (...)

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت صمت در یادداشتی به مناسبت دهم تیرماه، روز ملی صنعت و معدن ضمن
تبریک روز ملی صنعت و معدن به تمامی فعالان اقتصادي، کارآفرینان، صنعت گران و معدن کاران کشور بر ضرورت نوسازي راهبردي

 
در حکمرانی اقتصادي با جایگزینی صنعت به جاي نفت تأکید کرد. 

به گزارش برداشت روز، به نقل از شاتا متن یادداشت محمد

 
حسن ترابی به شرح زیر است: 

نوسازي راهبردي یا تحول استراتژیک یکی از مهمترین ابعاد
کارآفرینی سازمانی است و اینکه چگونه در شرایط امروزي و به
عنوان یک استراژي در حکمرانی اقتصادي کشور می تواند موثر
باشدِ، موضوعی است که در این یادداشت مورد تجزیه و تحلیل

 
قرار می گیرد. 

تغییرات محیطی و سازمانی از جمله عوامل اصلی نوسازي
راهبردي هستند که با توان بخشی مجدد به عملیات اصلی و تغییر گسترده فعالیت ها و رویکردها و با در نظر داشتن شرایط رقابتی در

 
ابعاد داخلی و بین المللی منجر به تحقق رفتارهاي کارآفرینانه می شوند. 

نگارنده معتقد است در شرایط خاص کشور، با توجه به فضاي تحریمی ایجاد شده و اثرات پیچیده آن بر زیرساخت هاي اقتصادي،
نوسازي راهبردي حکمرانی اقتصادي مبتنی بر روش هاي کارآفرینانه و فرصت شناسی هاي هوشمندانه از ناحیه تصمیم گیران و
تصمیم سازان کشور با هدف «جایگزینی صنعت به عنوان یک مزیت رقابتی، با نفت» از ضروري ترین استراتژي هاي حال حاضر کشور

 
است. 

ذکر این نکته لازم است که این راهبردها همواره با پذیرش ریسک و قبول هزینه ناشی از تغییر و تحول به سرانجام رسیده است و در

 
حقیقت قبول ریسک مواجهه با این موقعیت ها است که می تواند اثرگذاري تحولات و بازنگري هاي استراتژیک را ارتقا دهد. 

بخش صنعت و معدن با سهم حدود 45 درصدي از GDP و 36 درصدي از اشتغال کشور نقش مؤثري در عبور اقتصاد کشور از شرایط
سخت تحریم هاي ظالمانه دشمنان داشت و در شرایطی که اقتصاد تمام دنیا به سبب شیوع ویروس کرونا با چالش هاي جدي روبه رو
بود این بخش موتور محرکه تأمین نیازهاي کشور و توسعه اقتصادي شد و زمینه عبور از تنگناهاي پیش رو را فراهم آورد. موضوعی که

 
توانایی و توانمندي این حوزه را براي جایگزینی با حوزه نفت بر همگان آشکار ساخت. 



حضور موثر بخش خصوصی به عنوان متولیان اصلی صنعت و معدن؛ این بخش مولد، جریان ساز و پول ساز را به تعبیري در خط

 
مقدم جهاد اقتصادي در جبهه توسعه، کارآفرینی، اشتغال و ارزآوري قرار داد. 

ایستادگی، پویایی و توانمندي جامعه تولید و تجارت کشور، تمامی ظرفیت ها را در جهت، تحقق جهش تولید، افزایش کیفیت و تنوع
در محصولات ایرانی، تکمیل زنجیره ارزشی و جلوگیري از خام فروشی، جایگزینی واردات و بهبود تراز تجاري کشور، رشد اقتصادي،
ایجاد اشتغال، بهبود وضعیت معیشتی و امیدآفرینی در جامعه، توسعه نوآوري و کارآفرینی فناورانه و حرکت در مسیر اقتصاد درون زا
و برون نگر و هدایت سرمایه ها به بخش تولید به کار گرفت تا همچنان براي غلبه بر چالش ها و ساختن کشوري آبادتر، سرزمینی

 
پیشرفته تر و زیست پذیرتر امید و انگیزه وجود داشته باشد. 

پیشگامان عرصه صنعت و معدن ایران در همین شرایط سخت و طاقت فرسا، دستاورهاي بزرگی را در یک سال گذشته ثبت کردند که
به ثمر نشستن رویاي ناباورانه انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان براي توسعه همه جانبه شرق و فلات مرکزي کشور، به عنوان
یکی از بزرگترین ابرپروژه هاي آبی_خاکی تاریخ این سرزمین از مهترین آنان بود و طلیعه هاي امیدبخشی را براي رشد و شکوفایی

 
هرچه بیشتر در قرن جدید نمایان ساخت. 

رشد 7درصدي بخش صنعت، احیاي مسئولیت اجتماعی شرکت ها، احیاي واحدهاي صنعتی و معدنی تعطیل و نیمه تعطیل و طرح
بزرگ و نوین توسعه سرمایه گذاري اقتصاد مقاومتی با شرکت هاي برتر، آزادسازي 6000 محدوده و معدن غیرفعال کشور و افزایش
تولید با رشد بالاي صد درصدي در برخی رشته هاي صنعتی از دیگر اتفاقات مبارکی بود که با تکیه بر همت بلند تلاشگران عرصه

 
صنعت، معدن و تجارت کشور حاصل شد. 

بررسی آمار ده سال گذشته شامل رشد 160، 99 و 697 درصدي به ترتیب تعداد، اشتغال و میزان سرمایه جوازهاي تاسیس صادره و
رشد 8٫9، 7٫7 و 961 درصدي به ترتیب تعداد، اشتغال و میزان سرمایه پروانه هاي بهره برداري صادره نیز موید این مطلب است که با
ارتقاء وضعیت موجود و حمایت از این بخش مهم می توان راهبرد جایگزینی "صنعت با نفت" را عملیاتی نموده که این مهم طی سال
هاي گذشته محقق و زمینه ساز اجرایی شدن یکی از مهمترین دغدغه ها و منویات مقام معظم رهبري در کاهش و یا حذف وابستگی

هاي افتصاد کشور به نفت خواهد بود.



رتبه دوم گیلان در ایجاد اشتغال براي زندانیان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/04/11

دو هزار زندانی در استان گیلان مشغول کسب درآمد در دوره حبس هستند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز گیلان؛ مدیرکل
زندان هاي گیلان با اشاره به رتبه دوم زندان هاي استان
در ایجاد اشتغال گفت: بر اساس آمار تاکنون بیش از دو
هزار نفر در زندان هاي گیلان با کسب حرفه درآمد کسب

 
می کنند. 

رضا محمدي اصل با بیان اینکه ایجاد اشتغال در زندان ها
به یک هدف از پیش طراحی شده در قوه قضاییه تبدیل
شده است، گفت: 60 درصد زندانیان گیلان یک حرفه را

 
دنبال کرده و مشغول به کار هستند. 

وي با تأکید بر لزوم توجه به خانواده هاي زندانیان گفت: تولید صنایع دستی، قالیبافی و مهارت هاي فنی از جمله مشاغل شکل گرفته

 
در زندان هاست و تمامی درآمد حاصل به خانواده هاي زندانی و یا خود مددجویان تحویل داده می شود. 

مدیرکل زندان هاي استان گیلان، با اشاره رتبه دوم زندان هاي این استان در ایجاد اشتغال افزود: زندانیان ابتدا توسط سازمان فنی
حرفه اي و جهاد کشاورزي آموزش داده شده و سپس وارد عرصه کار می شود که بر اساس آمار تاکنون بیش از دو هزار نفر در زندان

 
هاي گیلان مشغول به کسب درآمد هستند. 

محمدي اصل بیشترین دلیل ورود افراد به زندان ها را اشتغال و بیکاري دانست و گفت: سازمان زندان ها به افرادي که در طول حبس
حرفه فنی حرفه اي و یک اشتغال خاص را یاد گرفته اند پس از آزادي تسهیلات اعطا می کند تا این افراد بتوانند پس از خروج از

 
زندان از این راه کسب درآمد کنند. 
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اخبار

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/04/11

اخبار

 
اخبار 

 
مدیر روابط عمومی بانک ایران زمین؛ 

 
تکیه بر توان داخلی، راهگشاي حل مشکلات کشور 

 
خواهد بود 

مرکز تجمیعی واکسن کرونا طالقانی با حضور دکتر شهریاري رئیس کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی، دکتر زالی فرمانده
ستاد مقابله با کرونا در استان تهران، مدیران روابط عمومی، حوزه مدیرعامل، دبیرخانه هیات مدیره و مهندسی املاك بانک ایران

 
زمین، افتتاح شد. 

به گزارش اخبارصنعت به نقل از روابط عمومی بانک ایران زمین، سید محمد حسین استاد مدیر روابط عمومی در آیین افتتاح مرکز
تجمیعی واکسن کرونا طالقانی با اشاره به توان متخصصان کشور در تولید واکسن کرونا اظهار داشت: امروز شاهد هستیم که جوانان
کشور با تکیه بر دانش و تخصص اقدام به ساخت واکسن کرونا در کشور کرده اند، و امیدواریم بزودي توزیع و تزریق آن نیز آغاز شود

 
تا شاهد بازگشت شرایط عادي در کشور باشیم. 

مدیر روابط عمومی بانک ایران زمین با اشاره به همکاري این بانک در راه اندازي این مرکز براي تزریق واکسن کرونا گفت: انجام

 
مسئولیت هاي اجتماعی توسط نهادهاي مالی در امور عام المنفعه از اقداماتی است که بانک ایران زمین بر آن تاکید ویژه اي دارد. 

وي افزود: از زمان شیوع بیماري کرونا ما اقدامات زیادي را در راستاي کمک به بیمارستان ها، نهادهاي بهداشتی و ... انجام دادایم و
سعی کرده ایم با برگزاري کمپین هاي اطلاع رسانی ضمن آگاه سازي مشتریان، از شیوع این بیماري در شعب خود نیز جلوگیري

 
کنیم. 

استاد در انتها با اشاره به همکاري که توسط بانک ایران زمین در راستاي مسئولیت اجتماعی خود براي راه اندازي این مرکز بهداشت
انجام داده گفت: اقدامات مهم و بزرگی توسط بانک ایران زمین در راستاي کمک به تولید واکسن کرونا انجام گرفته که بزودي اطلاع

 
رسانی خواهد شد. 

 
حرکتی در جهت تعمیق مفاهیم بیمه در ذهن دانش آموزان؛ 

 
فرایند ایجاد رشته بیمه اي درهنرستان ها تکمیل می شود 

در دیدار مدیرکل دفتر آموزش هاي فنی و حرفه اي و کاردانش وزارت آموزش و پرورش با رئیس کل بیمه مرکزي، بر تسریع در ایجاد
رشته بیمه اي در هنرستانهاي دوره متوسطه تاکید شد. با رئیس کل بیمه مرکزي، بر تسریع در ایجاد رشته بیمه اي در هنرستانهاي

 
دوره متوسطه تاکید شد. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل، رئیس کل بیمه مرکزي در دیدار با مدیرکل دفتر آموزش هاي فنی و حرفه اي و
کاردانش وزارت آموزش و پرورش با رئیس کل بیمه مرکزي، بر تسریع در ایجاد رشته بیمه اي در هنرستانهاي دوره متوسطه تاکید
شد. با استقبال از ایجاد رشته بیمه اي درهنرستان هاي کشور گفت: در ادامه ي تعامل بین صنعت و وزارت آموزش و پرورش، ایجاد

 
رشته بیمه اي می تواند تاثیر شایان توجهی در توسعه فرهنگ بیمه بگذارد. 

غلامرضا سلیمانی گفت : بیمه مرکزي با استفاده از نظر کارشناسان آموزشی و پژوهشی برنامه ریزي لازم را براي تامین محتواها و



سرفصل هاي آموزشی این رشته انجام داده و ان شاءاالله با همکاري بعمل آمده درآینده نه چندان دور شاهد راه اندازي این رشته

 
باهدف مهارت افزایی بیمه اي در بین دانش آموزان خواهیم بود. 

رئیس کل بیمه مرکزي با اشاره به فعالیتهاي فرهنگی و ترویجی بیمه اي انجام شده در طی سالیان اخیر گفت: قطعا سرمایه گذاري بر
روي دانش آموزان، می تواند در عمق بخشیدن به مفاهیم پراکنده و ابتدایی ارائه شده در ذهن دانش آموزان مفید باشد و بیمه مرکزي

 
این رویکرد را به عنوان یکی از اهداف استراتژیک خود دنبال خواهد کرد 

رئیس شوراي عالی بیمه در بخش دیگري از سخنان خود گفت: بیمه مرکزي از فرصت همکاري با آموزش و پرورش و نهادهاي
آموزشی براي اشتغال پایدار نیروي جوان در صنعت بیمه و آشنایی آحاد مردم با مفاهیم بیمه اي استفاده کرده و گنجاندن مفاهیم

 
بیمه اي در کتب درسی یکی از برکات تعامل با وزارت آموزش و پرورش درسالیان اخیر بوده است. 

سلیمانی با اشاره به اینکه فرهنگ سازي بیمه با همکاري دستگاههاي مختلف انجام می شود، تصریح کرد بیمه مرکزي و صنعت بیمه
به این فعالیت ها اکتفا نخواهد کرد و با برقراري ارتباط منطقی و مطلوب با دیگر نهادها در جهت آشنایی مردم با مفاهیم بیمه اي از

 
هیچ تلاشی فرو گذار نمی کند. 

درراین جلسه مدیر کل دفتر آموزش هاي فنی و حرفه اي کار و دانش وزارت آموزش وپرورش وجود تعامل و ارتباط میان هنرستانها و

 
بازار کار رادر جذب فارغ التحصیلان به بازار کار موثر دانست. 

آذرکیش افزود: بر اساس قانون نظام جامع آموزش مهارتی، تربیت نیروي انسانی ماهر، متخصص و کارآمد متناسب با نیازهاي بازار کار
فعلی و آینده و ارتقاي توان کارآفرینی و افزایش نقش آموزش و تربیت فنی، حرفه اي و مهارتی، موجب رونق تولید و رشد و پویایی

 
اقتصاد و توسعه ملی می شود. 

وي همچنین مهارت آموزي را زمینه ساز اشتغال پایدار در جامعه دانست و اضافه کرد : ارتباط اصلی بین آموزش و پرورش و رشد و

 
توسعه ي اقتصادي به طور عمده نتیجه ي تربیت نیروي انسانی مورد نیاز بازار کار از طریق آموزش و پرورش است. 

 
رییس هیأت مدیره بانک صنعت و معدن: 

 
میزان وصول مطالبات در 3 ماهه امسال از افزایش 60 درصدي برخوردار است 

اصغر پاك طینت اظهار داشت: با تعامل مناسب با مشتریان، میزان وصولی هاي این بانک در 3 ماهه نخست سال جاري نسبت به

 
مدت مشابه سال گذشته 60 درصد افزایش یافته است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، پاك طینت عنوان داشت: در تجهیز مالی بانک و دستیابی به منابع ارزان قیمت تر
باید نگاه ویژه اي به بخش وصول مطالبات داشته باشیم؛ البته دلیل اصلی معوق شدن تسهیلات و اعتبارات بانکی را باید در مشکلاتی
مانند تداوم تحریم هاي ظالمانه اقتصادي و تبعات شیوع ویروس کرونا بر کسب و کارها دانست و دلایل دیگر می تواند عدم اشراف
کافی نسبت به مقررات در زمان اعطاي تسهیلات و در برخی موارد خلأهاي قانونی باشد که سبب عدم بازگشت سرمایه هاي بانکی به

 
شبکه اقتصادي کشور بوده و مانع پویایی اقتصاد و بخش تولید می شود. 

پاك طینت خاطرنشان کرد: براي کاهش معوقات لازم است در زمان پذیرش طرح ها براي اعطاي تسهیلات، اعتبار سنجی دقیق و
صحیحی براي اطمینان یافتن از اهلیت، صلاحیت و حسن سابقه متقاضیان و توجیه پذیري و سودآوري طرح هاي تولیدي داشته
باشیم؛ در اخذ وثایق با توجه به ریسک هاي سرمایه گذاري هر طرح تصمیم گیري نماییم و پس از پرداخت نیز با نظارت و پیگیري
مستمر و با استفاده از ظرفیت شعب و ایجاد نظام انگیزشی در حوزه وصول مطالبات براي همکاران و مشتریان و فرهنگ سازي

 
مناسب در جهت کاهش مطالبات بانکی گام برداریم. 

پاك طینت تأکید کرد: موانع بخش تولید مانند نوسانات نرخ ارز، تورم، وجود سیاست هاي دستوري و در مواردي بوروکراسی و عدم
اجراي تعهدات از سوي برخی سازمان ها خود سبب ایجاد یک چرخه و دور باطل در بحث درآمدزایی بنگاه هاي تولیدي و توانایی آنها
در بازپرداخت تسهیلات و وام ها می شود که در تمامی این موارد بانک ها با پشتیبانی نهادهاي ذیربط باید خود را شریک
تولیدکنندگان و صنعتگران بدانند و براي وصول مطالبات به سراغ حل مشکلات اصلی و ساختاري بخش تولید بروند نه تملیک و
تعطیلی واحدهاي تولیدي و با عارضه یابی مناسب در نقش یک مشاور امین براي سرمایه گذاران بخش تولید،کارآفرینان و صنعتگران،



 
در حد توان سعی در از میان برداشتن موانع اصلی داشته باشند. 

 
اجراي برنامه هاي آموزشی براي تبدیل باجه هاي بانک توسعه تعاون به شعبه 

 
برنامه هاي آموزشی ویژه کارکنان باجه هاي داراي مجوز تبدیل به شعبه در بانک توسعه تعاون به اجرا در آمده است. 

کریم میرزاخانی مدیر مرکز آموزش و پژوهش بانک توسعه تعاون ضمن تبیین برنامه آموزشی ویژه کارکنان باجه هاي بانک گفت:
کارکنان باجه هایی که داراي مجوز اصولی ارتقاي فعالیت به شعبه از سوي بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران می باشند، مشمول

 
گذراندن دوره هاي مورد نیاز بانکداري هستند و با این دوره آموزشی، شرایط براي تبدیل باجه هاي بانک به شعبه هموارتر می شود. 

میرزاخانی با تبیین ضرورت آموزش و تجهیز سرمایه انسانی به دانش تخصصی، مهارت عملی و بینش مدیریتی گفت: آموزش از
ملزومات ایجاد و توسعه هر فعالیت و پروژه اي در صنعت بانکی است و دانش بانکداري به واسطه ماهیت فنی و تخصصی، نیازمند

 
بروزرسانی اطلاعات و فراگیري علوم جدید است. 

وي دراین رابطه تصریح نمود: رویکرد مرکز آموزش و پژوهش بانک توسعه تعاون همواره مبتنی بر تسهیل فرایند توانمندسازي

 
همکاران بانک و فراهم ساختن فرصتهاي یادگیري براي همه مدیران و کارکنان بانک در ستاد و صف، بوده است. 

همچنین مدیر مرکز آموزش و پژوهش با اشاره به مدل هاي نوین بانکداري در سطح جهانی و ملی همچون بانکداري دیجیتال،
بانکداري باز، فرابانک ها و دیگر مدل هاي نوین بانکداري، رویکرد آموزشی بانک توسعه تعاون در سال 1400 را تمرکز بر فرهنگ

 
سازي و نهادینه سازي چنین رویکردهایی در صنعت بانکداري ایران و بانک توسعه تعاون ذکر کرد. 

میرزاخانی در خصوص برنامه آموزشی ویژه کارکنان باجه هاي داراي ارتقا به شعبه از سوي بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران گفت:

 
آموزش این گروه از همکاران زمینه شروع فعالیت حرفه اي تر در ابعاد دانشی، مدیریتی و اجرایی را در آینده فراهم خواهد ساخت. 

حسن عاشقی رییس اداره کل آموزش در این باره تبیین نمود این برنامه آموزشی مشتمل بر محتواي تخصصی از قبیل تنظیم
قراردادهاي بانکی، آشنایی با الزامات بازرسی در شعب، مقررات روز مبارزه با پولشویی، آشنایی با مبانی قانونی و مصادیق تخلفات
اداري، اصول نظارت بر اعطاي تسهیلات، اصول مشتري مداري، تجزیه و تحلیل صورت هاي مالی، اخلاق حرفه اي، اعتبار اسنادي،

 
مباحث و پرونده هاي اعتباري، مقررات اعطاي تسهیلات بوده است. 

 
بانک اقتصادنوین و ثبت 3467 میلیارد ریال سود عملیاتی در خرداد 1400 

 
بانک اقتصادنوین در خرداد ماه 1400، در ادامه رشد کم سابقه خود موفق به کسب سه هزار و 467 میلیارد ریال سود عملیاتی شد. 

به گزارش بورس نیوز، بانک اقتصادنوین در خرداد ماه 1400، در ادامه رشد کم سابقه خود موفق به کسب سه هزار و 467 میلیارد
ریال سود عملیاتی شد که این رقم نسبت به سود خردادماه 1399، حدود 11 برابر و در مقایسه با اردیبهشت ماه سال جاري بیش از

 
100 درصد رشد کرده است. 

 
روند حرکت بانک اقتصادنوین و تداوم رشد بی سابقه آن حاکی از به ثمر نشستن اصلاحات بنیادي این بانک در دو سال اخیر است. 

بانک اقتصادنوین در خرداد ماه 1400، حدود 16 هزار و 564 میلیارد ریال از محل واسطه گري مالی درآمد کسب کرده است. هم
چنین سود پرداختی به منابع تامین شده در این بانک به 13 هزار و 97 میلیارد ریال رسیده که مقایسه این دو رقم نشان از ثبت سود

 
عملیاتی به میزان سه هزار و 467 میلیارد ریال در خرداد سال جاري دارد. 

این بانک در ماه مشابه سال 1399، حدود شش هزار و 364 میلیارد ریال درآمد از محل واسطه گري مالی کسب و در مقابل رقمی
حدود شش هزار و 58 میلیارد ریال به منابع تامین شده سود پرداخت کرده بود. سود عملیاتی بانک اقتصادنوین در خرداد ماه سال

 
گذشته حدود 306.7 میلیارد ریال بود که این رقم در خردادماه امسال، بیش از 11 برابر شده است. 

گفتنی است، سود عملیاتی بانک اقتصادنوین در سه ماه ابتدایی سال جاري به ترتیب 1492، 1726 و 3467 میلیارد ریال بود که رقم

 
تجمیعی آن در این سه ماه، به 6685 میلیارد ریال رسید که حدود نیمی از آن در خردادماه امسال محقق شده است. 

 
ارتقاي جایگاه بیمه رازي به رتبه سوم صنعت بیمه 



شرکت بیمه رازي با مدیریت دکتر جباري ، از رتبه سیزدهم صنعت بیمه به رتبه سوم درشرکتهاي بیمه خصوصی از نظر سرمایه ثبت
شده ارتقاء یافته است.معاونت مالی و اداري بیمه رازي در هفتمین جلسه «سه شنبه هاي پاسخگویی» گفت : این ارتقاي جایگاه ده

 
رتبه اي و تحقق بودجه در صنعت بیمه بی نظیر می باشد. 

مهندس عباس نویدي ،با اشاره به چرخش هاي استراتژیک ابلاغ شده از سوي مدیرعامل و اهمیت نماینده محوري گفت : این معاونت

 
در تعامل کامل با نمایندگان محترم و شبکه فروش می باشد و پرداخت ماهیانه دوبار کارمزد به ایشان از مصادیق این امر است. 

وي در پاسخ به سوالی از نمایندگان در حوزه هاي مالی گفت : پرداختی ها در معاونت مالی حداکثر ظرف سه روز پرداخت می شود و

 
تاخیر در برخی پرداختی ها به علت کامل نبودن پرونده ها بوده است. 

مهندس عباس نویدي معاون مالی و اداري بیمه رازي در هفتمین جلسه پاسخگویی بیمه رازي که با حضور بیش از هزار و 200 نفر
برگزار شد ، افزود : با نگاه ویژه مدیرعامل بیمه رازي ، نمایندگانی که به هر دلیلی صدورشان بسته شده یا کارمزدشان بلوکه شده با

 
ارائه درخواست ، در اسرع وقت نسبت به رفع مشکلشان اقدام خواهد شد. 

در پایان این نشست ، تندیس پاسخگویی بیمه رازي توسط دکتر ناصرالدین اسلامی فرد ، مدیر روابط عمومی و بین الملل به مهندس

 
نویدي معاونت محترم مالی و اداري بیمه رازي اهدا گردید. 

 
قابل ذکر است جلسات پاسخگویی بیمه رازي هر سه شنبه ، به صورت آنلاین و از طریق اینستاگرام بیمه رازي برگزار می گردد. 

اولین جلسه «سه شنبه هاي پاسخگویی » 25 فروردین ماه 1400 و با حضور دکتر جباري ، مدیرعامل بیمه رازي برگزار شد.



در ایران نگاه به تجارت منفی است

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/04/11

گروه اقتصادي: رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق اظهار
داشت: 15 کشور همسایه ما به طور سالانه 1200 میلیارد
دلار تعامل اقتصادي و تجاري دارند. از این ظرفیت 1200
میلیارد دلاري، بر اساس همین توانایی هاي موجود خود
می توان سهم 200 تا 300 میلیارد دلار داشته باشیم. در
حالیکه کل صادرات و واردات ما کمتر از 100 میلیارد دلار
و مراوداتمان با کشورهاي همسایه 20 میلیارد دلار است.

 
یعنی از این ظرفیت 300 میلیارد دلاري آنچه عملا محقق کرده ایم کمتر از 10 درصد بوده است. 

یحیی آل اسحاق، در مورد راه هاي افزایش تجارت با همسایگان اظهار کرد: تجارت خارجی ما یعنی مجموع سیستم واردات و صادرات،
ارتباطات و سرمایه گذاري ها در منطقه و جهان یکی از عوامل توسعه و حتی امنیت ملی یک کشور است. یک بخشی از توسعه و
امنیت کشور ما به چگونگی روابط اقتصادي و تجاري ما با منطقه و جهان مربوط می شود. لذا صحبت هاي آقاي رئیسی مبنی بر

 
ارتباط با همسایگان کاملا درست است. 

وي تصریح کرد: بر اساس شاخص هاي جهانی نیز، سهم ما از تجارت جهانی با توجه به شاخص هاي اقتصادي که داریم باید حدود 1
درصد بود اما الان حدود 0/03 است. بنابراین روابط اقتصادي و تجاري با منطقه و جهان در حوزه اقتصاد در 40 سال گذشته مغفول
بوده درحالی که بر همه حوزه ها مانند اشتغال، رفاه، توسعه، جایگاه ما در منطقه و... تاثیرگذار است، لذا این موضوع کاملا مهم است و

 
امیدواریم که آقاي رئیسی با برنامه هاي عملی این نقیصه را از اقتصاد کشور رفع کنند. 

وي با اشاره به دلایل این موضوع گفت: دلیل موضوع این است که یک تصور و برخورد غلط در مورد روابط اقتصادي و تجاري در کشور
وجود دارد و ما واردات و صادرات را غیرمولد می دانیم. یعنی ذهنیت تصمیم گیران و تصمیم سازان اینطور است که تجارت را
غیرمولد می دانند و فکر می کنند فعالیت مولد اقتصادي تنها زیر سقف کارخانه و درآمدن محصول از آن است، یعنی باید یک مواد
اولیه تبدیل به محصول شود. این تصور نه علمی و نه مطابق با معیارهاي جهانی است. بعضی کشورهاي پیشرفته تا 70 یا 80 درصد از
درآمد خود را از بازرگانی و خدمات بازرگانی و امور زیربنایی آن مانند بندر، کشتیرانی، حمل و نقل، بیمه و. .. تامین می کنند ولی در

 
کشورهاي عقب افتاده و در حال توسعه کمتر به روابط اقتصادي توجه می شود. 

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق با اشاره به اهمیت رقابت بیان کرد: وقتی کالاهاي ما در بازارهاي بین المللی رقابت کنند،
کیفیت و بهره وري کالا، خدمات پس از فروش و همچنین تمام شاخص هاي رشد و توسعه اقتصادي پیشرفت می کند چراکه مجبور
به رقابت هستند. حتی باعث جلوگیري از قاچاق کالا می شود، اگر بتوانیم کالاي خود را در منطقه و جهان بفروشیم دیگر نیازي به

 
وارد شدن کالا قاچاق نیست. همه اینها به خاطر عدم توجه به جایگاه اقتصادي و تجاري است. 

وي افزود: بنابراین اولین مشکل بر سر راه ارتباط تجاري موثر با همسایگان این است که رویکرد و نگاه به تعاملات تجاري در کشور
منفی است. متاسفانه تصور بر این است که تجارت موجب اتلاف سرمایه و انرژي است. اگر ذهنیت ما از تجارت این باشد که نفت
بفروشیم، کالا بخریم و مصرف کنیم ضربه می زند اما اگر استراتژي وجود داشته باشد که واردات در جهت تولید و صادرات باشد



حرکت مثبتی است. یعنی مدیریت واردات ما به گونه اي باشد که مواد اولیه، ماشین آلات و قطعات وارد کنیم تا کالا تولید و آن را
صادر کنیم، می توانیم علاوه بر اینکه نیاز داخل را تامین کنیم رشد صادرات و افزایش کیفیت نیز در پی خواهد داشت، پس مهم نگاه
به واردات است. این نوع واردات به معناي افزایش اشتغال است. در این شرایط 500 میلیون واردات به معناي 500 میلیون دلار

اشتغال، کیفیت و بهره وري است. اما در شرایط محدود نمی توان از بازارهاي منطقه اي استفاده کرد.



هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/04/11

عضو هیات رئیسه اتاق ایران با بیان اینکه هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد، خاطرنشان کرد: تعدد
کشورهاي همسایه، مسیرهاي زمینی و دریایی متعدد در شمال و جنوب کشور، دسترسی به دریاي مدیترانه و قرارگیري در

مسیر جاده ابریشم همگی از جمله این مزیت ها است. نوشته هیچ کشوري در منطقه به ...

عضو هیات رئیسه اتاق ایران با بیان اینکه هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد، خاطرنشان کرد: تعدد
کشورهاي همسایه، مسیرهاي زمینی و دریایی متعدد در شمال و جنوب کشور، دسترسی به دریاي مدیترانه و قرارگیري در مسیر

 
جاده ابریشم همگی از جمله این مزیت ها است. 

به گزارش جهان صنعت نیوز:  از پایگاه خبري اتاق ایران، «کیوان کاشفی» با بیان اینکه امروز صنعت و تولید ایران در بیم و امید به
سر می برند، افزود: چند چالش اصلی موجب نگرانی صنعت کشور شده که مهم ترین آن، نامساعد بودن فضاي کسب وکار کشور و

 
ایستایی این فضاي نامناسب در سال هاي اخیر است. 

وي با بیان اینکه نبود ثبات در قوانین و مقررات یکی دیگر از مواردي است که بخش صنعت و تولید را در بیم فرو برده است، گفت:
فضاي کسب وکار نامساعد موجب شده تولید در کشور پرهزینه و فرسایشی شود و با وجود همه تلاش هاي صورت گرفته بهبودي در

 
این محیط حاصل نشود. 

عضو هیات رئیسه اتاق ایران تصریح کرد: با وجود آنکه در چند وقت اخیر تا حدودي شاهد ثبات نرخ ارز در کشور بودیم اما همچنان

 
شاهد سیل قوانین و بخشنامه هاي متعدد و گاهی متضاد هستیم که فضا را براي فعالان اقتصادي تنگ می کند. 

وي با بیان اینکه دستگاه هاي مختلف مانند سازمان تامین اجتماعی، سازمان امور مالیاتی، محیط زیست و غیره بدون درگیر بودن
مستقیم با روند تجارت و تولید، بلافاصله خود را با دستورالعمل هاي جدید وفق می دهند، اظهار داشت: از آنجایی که همه تار و پود

 
صنعت و تولید با فعالیت این دستگاه ها گره خورده است اکنون شاهد پیچیده شدن وضعیت کسب وکار در کشور هستیم. 

 
حجم بالاي نقدینگی و دست خالی بخش تولید 

کاشفی تامین نقدینگی را چالش دیگري دانست و گفت: با وجود حجم نقدینگی بالاي کشور که هر سال روند افزایشی دارد و پیش
بینی می شود امسال به بیش از پنج هزار میلیارد تومان هم برسد، واحدهاي تولیدي همچنان براي تامین مالی خود با مشکل مواجه

 
اند، اکنون روند تامین نقدینگی بسیار پرپیچ و خم است و به سختی می توان از آن عبور کرد. 

عضو هیات رئیسه اتاق ایران در ادامه از نبود حمایت لازم از صادرات انتقاد کرد و یادآور شد: صادرکنندگان ایرانی بین تمام کشورهاي

 
منطقه و همسایه کم ترین حمایت، پوشش بیمه، ضمانت و غیره را دارند و اگر در تجارت به مشکلی بر بخورند تک و تنها هستند. 



وي در عین حال نبود امکان گشایس اعتبار، بسته بودن سوئیفت، محدودیت هاي ناشی از تحریم که نقل و انتقلات مالی را دشوار

 
کرده را از دیگر موارد پیش روي صادرکنندگان دانست که به صادرات کشور به شدت صدمه زده است. 

 
چشم امید تولید به حمایت هاي رهبري و دولت سیزدهم 

این فعال اقتصادي در بخش دیگري از سخنان خود به امیدهایی که پیش روي صنعت و تولید کشور وجود دارد اشاره کرد و گفت:
مهم ترین امید، تاکیدات مقام معظم رهبري بر حمایت از تولید است که طی چند سال گذشته همواره شاهد آن بودیم. ایشان از

 
دقایق ابتدایی هر سال حمایت از تولید و اشتغال را در قالب نام گذاري هاي سالانه مورد تاکید قرار می دهند. 

کاشفی اظهار کرد: این مهم سبب شده اکنون حمایت از تولید به یک فرهنگ تبدیل شود و امیدواریم این فرهنگ در دولت سیزدهم

 
رنگ و بوي عملیاتی تري به خود بگیرد. 

وي خوشبینی دیگر پیش روي تولید را آغاز به کار دولت جدید عنوان کرد و گفت: به طور معمول هر دولتی که بر سر کار می آید به
ویژه در دوره چهار سال اول، بسیار باانگیزه است و در دولت آقاي رئیسی این خوشبینی بیشتر وجود دارد زیرا او در برنامه ها و
شعارهاي تبلیغاتی خود نیز مدام بر حمایت از تولید تاکید داشت و در زمان ریاست قوه قضاییه نیز از معدود روساي این قوه بود که در

 
سفرها و برنامه هاي کاري خود بازدید از کارخانجات و رفع مشکلات آنها را پیگیري می کرد. 

 
رئیس اتاق کرمانشاه ابراز امیدواري کرد: در دوره جدید دولت شاهد بارقه هایی از بهبود فضاي کسب وکار کشور باشیم. 

کاشفی عامل دیگري که زمینه ساز امید براي تولید و صنعت کشور می شود را به نتیجه رسیدن مذاکرات مرتبط با برجام دانست و
عنوان کرد: با این روند بخش قابل توجهی از تحریم ها و فشار ناشی از آنها شکسته خواهد شد و مجدد شاهد رشد اقتصادي کشور

 
خواهیم بود. 

این فعال اقتصادي مثبت شدن فضاي تعاملات بین المللی را نیز از دیگر پیامدهاي به نتیجه رسیدن برجام دانست و تاکید کرد: اتاق
هاي بازرگانی به ویژه اتاق هاي مشترك از همین حالا آماده هستند تا بلافاصله پس از توافق احتمالی، مباحث اقتصادي مشترك با

 
کشورها را پیگیري کنند. 

 
تولید توانمند و رشید ایران در انتظار حمایت 

عضو هیات رئیسه اتاق ایران به نقش صنعتگران در بحران هاي اقتصادي که با آن مواجه بودیم اشاره و تاکید کرد: اینکه با وجود
مسائل اقتصادي ناشی از شیوع کرونا، افزایش تقاضاهایی که براي برخی از کالاها ایجاد شد و سایر اتفاقاتی که رخ داد، اما کمبودي

 
براي تولید مایحتاج و ارزاق مردم نداشتیم، نشان از توانمندي بخش تولید کشور دارد. 

وي نمونه این موضوع را در تامین به موقع اقلام بهداشتی مورد نیاز در شرایط کرونا مانند ماسک، مواد ضدعفونی و غیره دانست که به
همت تولیدکنندگان ایرانی با قیمت بسیار کمتر از روزهاي اول در اختیار مردم قرار گرفت، به علاوه اکنون توفیقات خوبی هم در

 
صنعت داروسازي ایران در زمینه واکسن ایجاد شده و همه این موارد نشان از قابلیت هاي صنعتی ایران دارد. 



کاشفی همچنین پیشنهاد داد: استفاده از ظرفیت تشکل هاي بخش خصوصی در تصمیم گیري هاي اقتصادي کشور نکته مهم است
که باید مورد توجه کلیه دستگاه هاي دولتی، تصمیم گیر و قضائی باشد، زیرا این تشکل ها در خاکریز اول فعالیت هاي اقتصادي قرار

 
دارند و تجارب آنها در اختیار بسیاري از دستگاه ها و سازمان هاي دیگر نیست. از همین رو باید در راس مشورت ها قرار بگیرند. 

عضو هیات رئیسه اتاق ایران تسهیل فضاي کسب وکار را نیز از دیگر خواسته هاي بخش خصوصی برشمرد و گفت: امروز در فضاي
کسب وکار کشور با تابوهایی مواجه هستیم که هیچ اثربخشی هم ندارد و لازم است در حرکتی انقلابی یک بار براي همیشه کنار

 
گذاشته شوند. 

 
وي ثبات قوانین و بخشنامه ها و قابل پیش بینی شدن فضاي اقتصادي براي تولید و صنعت را نیز ضروري اعلام کرد. 

کاشفی خواسته دیگر بخش تولید کشور را واگذاري تنظیم بازار به این بخش عنوان کرد و ادامه داد: باید به بخش خصوصی اعتماد

 
کنیم زیرا تجربه 40 سال گذشته با تنظیم بازار دستوري و تعزیراتی نتیجه موفقی نداشته است. 

عضو هیات رئیسه اتاق ایران حمایت از صادرات را نیز بسیاري ضروري خواند و گفت: هر واحدي که دستی بر صادرات دارد اشتغال آن

 
نیز پایدار خواهد بود. 

وي با بیان اینکه هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد، خاطرنشان کرد: تعدد کشورهاي همسایه، مسیرهاي
زمینی و دریایی متعدد در شمال و جنوب کشور، دسترسی به دریاي مدیترانه و قرارگیري در مسیر جاده ابریشم همگی از جمله این

 
مزیت ها است. 

کاشفی تاکید کرد: حاکمیت باید زمینه استفاده بهینه از این ظرفیت هاي صادراتی را براي تقویت بنیه تولید و صنعت کشور فراهم

 
کند. 

 
 -
-



فضاي اقتصادي به نفع ذي نفعان بازدارنده است

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/04/11

رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: 15 کشور همسایه ما به طور سالانه 1200 میلیارد دلار تعامل اقتصادي و
تجاري دارند. از این ظرفیت 1200 میلیارد دلاري، بر اساس همین توانایی هاي موجود خود می توان سهم 200 تا 300

میلیارد دلار داشته باشیم. در حالیکه کل صادرات و واردات ما کمتر از 100 میلیارد ...

رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: 15 کشور
همسایه ما به طور سالانه 1200 میلیارد دلار تعامل
اقتصادي و تجاري دارند. از این ظرفیت 1200 میلیارد
دلاري، بر اساس همین توانایی هاي موجود خود می توان
سهم 200 تا 300 میلیارد دلار داشته باشیم. در حالیکه
کل صادرات و واردات ما کمتر از 100 میلیارد دلار و
مراوداتمان با کشورهاي همسایه 20 میلیارد دلار است.

 
یعنی از این ظرفیت 300 میلیارد دلاري آنچه عملا محقق کرده ایم کمتر از 10 درصد بوده است. 

به گزارش تجارت گردان ، یحیی آل اسحاق در گفت وگو با ایلنا در مورد راه هاي افزایش تجارت با همسایگان اظهار کرد: تجارت
خارجی ما یعنی مجموع سیستم واردات و صادرات، ارتباطات و سرمایه گذاري ها در منطقه و جهان یکی از عوامل توسعه و حتی
امنیت ملی یک کشور است. یک بخشی از توسعه و امنیت کشور ما به چگونگی روابط اقتصادي و تجاري ما با منطقه و جهان مربوط

 
می شود. لذا صحبت هاي آقاي رئیسی مبنی بر ارتباط با همسایگان کاملا درست است. 

وي افزود: 15 کشور همسایه ما به طور سالانه 1200 میلیارد دلار باهم تعامل اقتصادي و تجاري دارند. از این ظرفیت 1200 میلیارد
دلاري، بر اساس همین توانایی هاي موجود خود می توانیم سهم 200 تا 300 میلیارد دلار داشته باشیم. در حالیکه کل صادرات و
واردات ما کمتر از 100 میلیارد دلار و مراوداتمان با کشورهاي همسایه 20 میلیارد دلار است یعنی از این ظرفیت 300 میلیارد دلاري

 
آنچه عملا محقق کرده ایم کمتر از 10 درصد بوده است. 

آل اسحاق تصریح کرد: بر اساس شاخص هاي جهانی نیز، سهم ما از تجارت جهانی با توجه به شاخص هاي اقتصادي که داریم باید
حدود 1 درصد بود اما الان حدود 0/03 است. بنابراین روابط اقتصادي و تجاري با منطقه و جهان در حوزه اقتصاد در 40 سال گذشته
مغفول بوده درحالی که بر همه حوزه ها مانند اشتغال، رفاه، توسعه، جایگاه ما در منطقه و... تاثیرگذار است، لذا این موضوع کاملا مهم

 
است و امیدواریم که آقاي رئیسی با برنامه هاي عملی این نقیصه را از اقتصاد کشور رفع کنند. 

وي با اشاره به دلایل این موضوع گفت: دلیل موضوع این است که یک تصور و برخورد غلط در مورد روابط اقتصادي و تجاري در کشور
وجود دارد و ما واردات و صادرات را غیرمولد می دانیم. یعنی ذهنیت تصمیم گیران و تصمیم سازان اینطور است که تجارت را
غیرمولد می دانند و فکر می کنند فعالیت مولد اقتصادي تنها زیر سقف کارخانه و درآمدن محصول از آن است، یعنی باید یک مواد
اولیه تبدیل به محصول شود. این تصور نه علمی و نه مطابق با معیارهاي جهانی است. بعضی کشورهاي پیشرفته تا 70 یا 80 درصد از



درآمد خود را از بازرگانی و خدمات بازرگانی و امور زیربنایی آن مانند بندر، کشتیرانی، حمل و نقل، بیمه و. .. تامین می کنند ولی در

 
کشورهاي عقب افتاده و در حال توسعه کمتر به روابط اقتصادي توجه می شود. 

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق با اشاره به اهمیت رقابت بیان کرد: وقتی کالاهاي ما در بازارهاي بین المللی رقابت کنند،
کیفیت و بهره وري کالا، خدمات پس از فروش و همچنین تمام شاخص هاي رشد و توسعه اقتصادي پیشرفت می کند چراکه مجبور
به رقابت هستند. حتی باعث جلوگیري از قاچاق کالا می شود، اگر بتوانیم کالاي خود را در منطقه و جهان بفروشیم دیگر نیازي به

 
وارد شدن کالا قاچاق نیست. همه اینها به خاطر عدم توجه به جایگاه اقتصادي و تجاري است. 

وي افزود: بنابراین اولین مشکل بر سر راه ارتباط تجاري موثر با همسایگان این است که رویکرد و نگاه به تعاملات تجاري در کشور
منفی است. متاسفانه تصور بر این است که تجارت موجب اتلاف سرمایه و انرژي است. اگر ذهنیت ما از تجارت این باشد که نفت
بفروشیم، کالا بخریم و مصرف کنیم ضربه می زند اما اگر استراتژي وجود داشته باشد که واردات در جهت تولید و صادرات باشد
حرکت مثبتی است. یعنی مدیریت واردات ما به گونه اي باشد که مواد اولیه، ماشین آلات و قطعات وارد کنیم تا کالا تولید و آن را
صادر کنیم، می توانیم علاوه بر اینکه نیاز داخل را تامین کنیم رشد صادرات و افزایش کیفیت نیز در پی خواهد داشت، پس مهم نگاه
به واردات است. این نوع واردات به معناي افزایش اشتغال است. در این شرایط 500 میلیون واردات به معناي 500 میلیون دلار

 
اشتغال، کیفیت و بهره وري است. اما در شرایط محدود نمی توان از بازارهاي منطقه اي استفاده کرد. 

آل اسحاق خاطرنشان کرد: اگر آقاي رئیسی می خواهد مسائل اقتصادي را حل کند، یکی از فاکتورهاي مهم آن توجه به بازارهاي
جهانی و منطقه اي است که باعث افزایش درآمد، بهره وري و درآمد می شود. در این صورت دیگر به این شکل نیست که با چندبرابر
قیمت جهانی پرایدي تولید کنیم که مردم در ازاي آن 120 میلیون تومان پرداخت کنند و بیشتر از جنگ هم کشته بدهیم، بنزین
زیادي هم مصرف کنیم که مجبور به واردات بنزین هم شویم. اگر خودرویی تولید کنیم با مصرف بنزین کم و کیفیت زیاد که در
بازارهاي جهانی عرضه شود نیازي نبود که بیشترین فشار به خودروسازان وارد شود تا بیشترین اعتبارات و بدهی هاي بانکی را داشته
باشند. این خنده دار است که یک بازار 1 میلیون خودرویی در اختیار داشته باشند و مردم هم صف بکشند که با قرعه کشی خودرو
دریافت کنند. در حالی که اگر به ارتباطات اقتصادي و رقابت توجه می شد، هرگز این وضعیت به وجود نمی آمد که بعد از 40 سال ما

 
هنوز در اول خط باشیم. 

وي در پاسخ به سوالی در مورد تاثیر عوامل سیاسی گفت: ذي نفعانی در این حوزه وجود دارند که می توان آنها را ذي نفعان بازدارنده
نامید. آنها با استفاده از همه جریانات سیاسی و تبلیغاتی اجازه نمی دهند این حوزه از اقتصاد کشور سامان پیدا کند. براي مثال اگر
خودروسازان می توانستند رقابت کنند مردم دیگر مجبور نبودند پراید را 120 میلیون تومان پیش خرید کنند. اینها با همه ابزارها و

 
تبلیغات سیاسی پیش می روند، اگر اینگونه نبود دیگر بعد از 40 سال براي یک فرد آرزو نبود که یک یخچال خوب داشته باشد. 

وي همچنین تصریح کرد: علت وضعیت این است که واحد تولیدکننده رقیب نداشته، خودروساز هر کالاي بی کیفیتی تولید کرده
مردم مجبور به خرید بودند. جنبه رقابت در سایه تعاملات اقتصادي شکل می گیرد نتیجه هم این است که هیچ وقت نمی تواند در

 
سطح بازارهاي منطقه و جهان حضور پیدا کند و از 1200 میلیارد دلار بازار به 20 میلیارد دلار اکفا کنیم. 

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: ما نیروي انسانی و فارغ التحصیل دانشگاهی داریم. 3 میلیون نفر فارغ
التحصیل دانشگاهی داریم که براي آنها ظرفیت کار وجود ندارد، در صورتی که اگر تعاملات تجاري داشتیم و می توانستیم تولید و

 
صادرات کنیم تمام واحدها به حرکت درآمده و نیروها به کار گرفته می شد و کشور اینهمه خسارت نمی دید. 



وي در پایان اضافه کرد: آقاي رئیسی قول دادند که تحول ایجاد می کنند، یکی از فاکتورهاي تحول در نگاه هاي اقتصاد است و این
کار شهامت در برخورد با ذي نفعان بازدارنده است. یکی از فاکتورهایی که ظرفیت اقتصاد را در سطح پایین نگه داشته ، ذي نفعان
بازدارنده هستند که فضاي موجود به نفع آنها است. جرئت و شهامتی که ایشان در قوه قضاییه داشت باید در این حوزه هم داشته
باشد و علاوه بر تشخیص نقاط ضعف، نیروهاي بازدارنده ذي نفع در اقتصاد را هم تشخیص دهد و با قاطعیت با آنها برخورد شود تا از
صحنه اقتصاد کنار بروند. اینکه آقاي رئیسی می گویند باید جذابیت اقتصادي ایجاد کرد یکی از راه هاي آن این است که این ذي

نفعان از بازار کنار بروند. واسطه هایی هستند که واسطه گري آنها اجازه رشد و توسعه اقتصادي نمی دهد.



ترندشدن "هشتگ بیکاري-تا-کی" در عربستان سعودي

منبع: بازار کارشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/04/11

هشتگ "هشتگ بیکاري-تا-کی" کاربران سعودي در اعتراض به بحران بیکاري در این کشور در توئیتر ترند شد.

 
هشتگ ""هشتگ بیکاري-تا-کی"" کاربران سعودي در اعتراض به بحران بیکاري در این کشور در توئیتر ترند شد. 

به گزارش سرویس بین الملل خبرگزاري صداوسیما به نقل از پایگاه ویکیلیکس سعودي گزارش داد: ”شماري از فارغ التحصیلان

 
سعودي در اعتراض به بحران بیکاري که هر سال در عربستان وخیم تر می شود، هشتگ بیکاري-تا-کی را همرسانی کردند. “ 

 
این هشتگ پیش تر نیز در محکومیت برخورد دولت با بحران بیکاري و درخواست اشتغال زایی در عربستان منتشر شده بود. 

فعالان با بازنشر این هشتگ با اشاره به مدیریت بد منابع عربستان، تاکید کردند: عربستان از جمله ثروتمند ترین کشور هاي عربی و

 
بزرگترین تولید کننده نفت در جهان است هر چند این امتیاز، در زندگی مردم تاثیري ندارد. 

موسسات مختلف گزارش می دهند که در واقع، نرخ بیکاري در مقایسه با سالی که چشم انداز 2030 مطرح شد افزایش داشته است،
بنابراین به جاي کاهش نرخ بیکاري از 11.6 ٪ به 7.3 ٪، سال 2020 به 12.6 ٪ رسیده است. در نتیجه، چشم انداز 2030 "محمد
بن سلمان" ولیعهد سعودي نه تنها بیکاري را کاهش نداده است؛ بلکه باعث افزایش بیکاري نیز شده است که این امر نشان دهنده
شکست و ناکامی طرح ولیعهد سعودي است که در سایه شیوع اپیدمی ویروس کرونا و کاهش بی سابقه قیمت نفت و عدم سرمایه

گذاري سرمایه گذاران خارجی در این کشور بحران بیکاري افزایش یافته است.



پرداخت تسهیلات 100 میلیون تومانی به بهبود یافتگان

منبع: بازار کارشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/04/11

مدیر کل بهزیستی گیلان، از پرداخت وام هاي 100 میلیون تومانی به بهبود یافتگان اعتیاد خبر داد.

 
مدیر کل بهزیستی گیلان، از پرداخت وام هاي 100 میلیون تومانی به بهبود یافتگان اعتیاد خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما مرکز گیلان ؛ به مناسبت هفته مبارزه با مواد مخدر مراسم قدردانی و صیانت از 10 بهبود یافته

 
اقامتی اعتیاد در رشت برگزار شد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان در آیین تجلیل از درمانگران نمونه مراکز اقامتی معتادان مواد مخدر گفت : درمانگران در مراکز ترك اعتیاد

 
با تلاش شبانه روزي در صدد کاهش آسیب هاي اجتماعی اعتیاد و نجات معتادان هستند. 

حسین نحوي نژاد با بیان اینکه در سال گذشته براي اشتغالزایی 500 بهبود یافته 19 میلیارد تومان هزینه شده گفت: پیش بینی می

 
شود امسال 40 درصد افزایش داشته باشد. 

 
وي با بیان اینکه 50 مراکز اقامتی معتادان در استان وجود دارد افزود : این تعداد مراکز بوسیله بهبود یافتگان راه اندازي شده است. 

مدیر کل بهزیستی گیلان اعطاي زمین ، تسهیل در پروانه ساخت وساز ، پرداخت تسهیلات کم بهره را از حمایت هاي این سازمان به

 
افرادي که می خواهند از شر این آسیب اجتماعی رها شوند اعلام کرد. 

وي با بیان اینکه پیشگیري از اعتیاد تنها به مراکز درمانی ختم نمی شود افزود: باید متولیان فرهنگی و اجتماعی براي مقابله با

 
معضلات اعتیاد همراه و همگام با این مراکز باشند و بستر را براي زندگی و اشتغال افراد نجات یافته از اعتیاد فراهم کنند. 

حسین نحوي نژاد تصریح کرد: هدف این اقامتگاه ها حفظ کرامت و رعایت موازین در درمان افراد معتاد است تا علاوه بر درمان جسم
و روان مشکلات اجتماعی آن ها از جمله اشتغال رفع شود.



افتتاح واحد صنعتی با اشتغالزایی براي 100 نفر در زنجان

منبع: بازار کارشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/04/11

رئیس جمهور واحد صنعتی تولید دخانیات را با سرمایه گذاري 7 هزار میلیارد ریال در زنجان افتتاح کرد.

 
رئیس جمهور واحد صنعتی تولید دخانیات را با سرمایه گذاري 7 هزار میلیارد ریال در زنجان افتتاح کرد. 

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري صداوسیماي مرکز زنجان؛ رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان از افتتاح واحد

 
بزرگ صنعتی با سرمایه گذاري 7 هزار میلیارد ریال در استان زنجان خبر داد. 

فغفوري گفت: این واحد که امروز توسط رئیس جمهور و به صورت ویدئو کنفرانس در زنجان افتتاح شد به عنوان طرح توسعه شرکت

 
جی تی آي پارسیان به شمار می رود و اقدام به فرآوري انواع توتون و تنباکو در شهرستان سلطانیه خواهد کرد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن وتجارت استان با اشاره به اینکه عملیات اجرایی این پروژه در سال 1398 آغاز شده اضافه کرد: ظرفیت

 
تولید این پروژه سالانه 25 هزار تن پیش بینی شده است که با راه اندازي آن زمینه اشتغال 100 نفر در استان فراهم می شود. 

فغفوري از جمله مزایاي این طرح را کاهش واردات مواد اولیه مورد نیاز براي تولید سیگارت، کنترل کیفی بیشتر، ایجاد ارزش افزوده
بالاتر، انتقال دانش فنی فرآوري توتون دانست و افزود: راه اندازي این طرح صرفه جویی ارزي به میزان 14 میلیون دلار را براي کشور

 
در پی خواهد داشت. 

او گفت:این شرکت با ظرفیت تولید 30 میلیارد نخ در سال توانسته بیش از 40 درصد سهم بازار محصولات دخانی کشور را به خود

 
اختصاص دهد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان ادامه داد: این شرکت که در سال 1392 به سرمایه گذارخارجی واگذار شد، هم
اکنون با سرمایه گذاري بالغ بر 13 هزار میلیارد ریال و اشتغالزایی مستقیم 600 نفر فعال است.



حراست آموزش و پرورش، معلمان اهل سنت را در خراسان قلع و قمع کرده و

مانع حضورشان شده است

منبع: بازار کارشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/04/11

اگر بنا بر شایسته سالاري باشد انتظارمان از براداران اصولگرا و دولت آقاي رئیسی این است که مشارکت بالاي اهل سنت و
آنچه را اهل سنت در انتخابات به عنوان تعلق به این نظام و آب و خاك نشان دادند با شایسته گزینی و احیاي حقوق ملت در

قانون اساسی پاسخ مناسب بدهد.

اگر بنا بر شایسته سالاري باشد انتظارمان از براداران اصولگرا و دولت آقاي رئیسی این است که مشارکت بالاي اهل سنت و آنچه
را اهل سنت در انتخابات به عنوان تعلق به این نظام و آب و خاك نشان دادند با شایسته گزینی و احیاي حقوق ملت در قانون اساسی

 
پاسخ مناسب بدهد. 

به گزارش بازارکار، عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: امروزه روستاها هیچ متولی ندارند. طرح توسعه

 
روستاها و خدمتگزاري به روستاها رها شده است؛ ضمن اینکه مهاجرت به شهرها روز به روز در حال افزایش است. 

به گزارش خانه ملت، جلیل رحیمی جهان آبادي در نشست علنی دیروز ( چهارشنبه 9 تیرماه) مجلس شوراي اسلامی در نطق میان
دستور خود ضمن عرض سلام خدمت ملت شریف ایران، همکاران عزیزم در خانه ملت، مردم حوزه انتخابیه ام و همچنین تسلیت
عرض می کنم فرا رسیدن سالگرد شهادت شهید مظلوم دکتر بهشتی و یاران ایشان به ویژه شهید علی اکبر دهقان، اولین نماینده
تربت جام تایباد در خانه ملت که در هفتم تیرماه به شهادت رسید، گفت: مردم با حضورشان در انتخابات علی رغم همه دلخوري ها،

 
مشکلات و مانع تراشی هاي دشمن نشان دادند که نسبت به این نظام و آب و خاك تا چه میزان تعلق دارند. 

نماینده مردم تربت جام و تایباد و باخرز و صالح آباد در مجلس افزود: مشارکت مردم در مناطق مرزي و محروم به ویژه در مناطق اهل
سنت ایران همچون سیستان و بلوچستان، خراسان، کردستان، جنوب، شمال، شرق و غرب ایران نشان داد باید نسبت به حقوق و
مطالبات اهل سنت در نظام جمهوري اسلامی توجه اساسی شود؛ ضمن اینکه از دولت آقاي روحانی بابت اینکه دو فرد شایسته در
جایگاه وزارت و همچنین دو فرد شایسته به عنوان سفیر از اهل سنت در نظام مقدس اسلامی انتخاب نمودند تا اینکه خدمتگزار باشند

 
تشکر می کنم. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس بیان کرد: اگر بنا بر شایسته سالاري باشد انتظارمان از براداران اصولگرا و دولت
آقاي رئیسی این است که مشارکت بالاي اهل سنت و آنچه را اهل سنت در انتخابات به عنوان تعلق به این نظام و آب و خاك نشان

 
دادند با شایسته گزینی و احیاي حقوق ملت در قانون اساسی پاسخ مناسب بدهد. 

وي تاکید کرد: اینجانب! از وقتی که در اختیار دارم می خواهم به چند نکته اساسی و مشکلات کشور اشاره کنم؛ سروران عزیز!
آموزش و پرورش در عرصه نوسازي مدارس و در عرصه بکارگیري نیروها دچار مشکلات عدیده اي است، آموزش و پرورش در بحث
استخدام ها جداي از اینکه افراد بلاتکلیف همچون نهضتی هاي سال 92 به بعد و همچنین کارنامه سبزي ها و خرید خدمت ها را

 
دارد، ناگفته نماند که دچار درد دیگري به نام تبعیض است. 

رحیمی جهان آبادي به رد صلاحیت معلمان اهل سنت اشاره کرد و گفت: در استان خراسان رضوي حراست اداره آموزش و پرورش
علی رغم همه تاکیدات مقام معظم رهبري جوانان شایسته اهل سنت را به دلایل مذهبی رد صلاحیت گسترده کرده است؛ آمار و ارقام



 
داریم که از ورود اینها به رشته هاي الهیات و پرورشی آن هم در مناطقی که اکثریت اهل سنت هستند جلوگیري می کنند. 

وي افزود: من از حراست آموزش و پرورش استان سوال دارم که آیا جوانان شایسته ما حق ندارند فرزندان خودمان را تدریس کنند و
یا حق ندارند در منطقه اي که بیش از 70 درصد آنها اهل سنت است رشته حقوق و معارف اسلامی به بچه هاي خود اهل سنت
آموزش دهند، از کدام مغز معیوب و دیدگاه متحجرانه طالبانی این تفکرات خارج می شود نه نظام جمهوري اسلامی و نه رهبري
چنین خواسته اي نداشته است؛ لذا پاسخ مشارکت اهل سنت رفتار حراست آموزش و پرورش خراسان نیست که بچه هاي اهل سنت

 
را در خراسان قلع و قمع کرده و مانع حضورشان شده است. 

عضو مجمع نمایندگان استان خراسان رضوي تصریح کرد: مشکلی بعدي که ما در کشور داریم موضوع کشاورزي و دامپروري است؛
مردم در تهیه نهاده هاي دامی و تامین برق براي کشاورزان مشکلات اساسی دارند بارها با مسئولان صحبت کردیم، اما ظاهرا یا اراده
اي نیست و یا درك درستی از بهبود اقتصاد در کشاورزي و دامپروري ندارند. من خواهشم این بوده که به این موضوع در مجلس توجه

 
شود. 

وي اظهار کرد: امروزه روستاها هیچ متولی ندارند. بنده در همین مجلس یازدهم طرح تشکیل وزارت روستا را پیشنهاد دادم که
متاسفانه به دلیل مخالفت هایی که شد تصویب نشد، طرح توسعه روستاها و خدمتگزاري به روستاها رها شده است؛ ضمن اینکه
مهاجرت به شهرها روز به روز در حال افزایش است و حاشیه نشینی و فقیر نشینی در شهرهاي بزرگ توسط روستاییان در حال

 
افزایش بوده لذا باید براي روستاها متولی انتخاب کنیم. 

این نماینده مردم به ضعف خوردهاي داخلی اشاره کرد و گفت: ما در خودروسازي در کشور مشکل داریم کجاي دنیا خودروي بی
کیفیت، گران و غیراستاندارد و غیر قابل استفاده را به ملت خودشان می فروشند، اما اجازه نمی دهند ناوگان حمل و نقل و مسافربري
و باربري توسط پیشرفته ترین و ارزانترین خودرسازي هاي جهان نوسازي شود.امروز اگردر آذربایجان و کرمان و استانهاي مختلف
شاهد تصادفات هستیم بخش عمده اي از این اتفاقات به مافیایی بر می گردد که اجازه نمی دهند خودرهاي خارجی با کیفیت به نام

 
تولید ملی وارد این کشور شوند. 

رحیمی جهان آبادي افزود: در حالی که دارند خودرهاي بی کیفیت و آشغال و بدون ضمانت و گارانتی را به مردم می فروشند یا وارد

 
کننده بی کیفیت ترین خودرهاي چینی در این کشور هستند. 

نماینده مردم تربت جام و تایباد و باخزر اظهار کرد: در خصوص حوزه انتخابیه خودم بعدا در نطق اضطراري 5 دقیقه اي صحبت
خواهم کرد، اما چند مشکل اساسی را تیتر وار عرض می کنم. 21 روستاي فاقد آب داریم و البته از دولت آقاي روحانی براي 26
روستاي آبرسانی شده تشکر می کنم. ما نزدیک به 25 روستاي فاقد گاز داریم، اما از دولت تدبیر و امید براي گازرسانی به بیش از
160 روستا در چهارسال تشکر می کنم. در حوزه بیمارستانی، بیمارستان نصر آباد و صالح آباد نیاز به تجهیزات دارد؛ نصر آباد منطقه

 
پر جمعیتی است که بیمارستان ندارد و بیش از 6 الی 7 سال است که این بیمارستان رها شده است. 

رحیمی جهان آبادي بیان کرد: مشکل دیگري که در حوزه انتخابیه وجود دارد منطقه آزاد دوغارون است در این کشور براي صادارت و
اشتغال و درآمد شعار می دهیم، اما بیش از یکسال است که پرونده منطقه آزاد و دوغارون سرخس که دروازه صادارات ایران به
افغانستان و ترکمنسان بوده در دولت و مجلس خاك می خورد، این منطقه آزاد وارداتی نیست بلکه صادراتی است و می تواند به
توسعه، اشتغال و درآمد کشور کمک کند. منطقه آزاد دوغارون می تواند به درآمد ایران از 3 میلیارد در سال به بیش از 6 تا 7 میلیارد



دلار در سال افزایش پیدا کند.من درخواستم از کمیسیون اقتصادي و دولت این است که پرونده منطقه آزاد دوغارون تعیین تکلیف
شود.



اطلاعیه جذب محقق پسادکتري صنعتی

منبع: بازار کارشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/04/11

دانشگاه شیراز از فارغ التحصیلان دوره دکتري رشته هاي مدیریت صنعتی، کارآفرینی و مهندسی صنایع در قالب آئین نامه
پذیرش پسا دکتري صنعتی، دعوت به همکاري می کند.

دانشگاه شیراز از فارغ التحصیلان دوره دکتري رشته هاي مدیریت صنعتی، کارآفرینی و مهندسی صنایع در قالب آئین نامه

 
پذیرش پسا دکتري صنعتی، دعوت به همکاري می کند. 

 
به گزارش ایسنا، در این اطلاعیه آمده است: 

با توجه به انعقاد قرارداد همکاري پژوهشی بین دانشگاه شیراز و سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس تحت عنوان "عارضه
یابی صنایع فعال و راکد استان و ارائه راهکارهاي عملی جهت فعال سازي و استفاده بهینه از ظرفیت آنها"، بر اساس درخواست مجري

 
طرح، دانشگاه شیراز محقق پسادکتري جذب می کند. 

 
شرایط متقاضیان به شرح زیر است: 

 
-حداکثر سن 35 سال 

 
-فارغ التحصیل دوره دکتري رشته هاي مدیریت صنعتی، کارآفرینی و مهندسی صنایع (ترجیحاً آشنا به صنایع استان فارس) 

 
-فارغ التحصیل 1397 یا بعد از آن 

 
-نداشتن منع قانونی به لحاظ نظام وظیفه و سایر قوانین. 

طبق اعلام سایت دانشگاه تهران، متقاضیان حائز شرایط می توانند درخواست هاي خود را به آدرس
mirghaderi@shirazu.ac.ir ارسال کنند.



ضرورت تغییر رشته هاي دانشگاه آزاد از عرضه محور به آمایش محور

منبع: بازار کارشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/04/11

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تاکید کرد: رشته هاي این دانشگاه باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود.

 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تاکید کرد: رشته هاي این دانشگاه باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، دکتر محمد مهدي طهرانچی در نشستی با کارکنان و اعضاي هیأت علمی دانشگاه آزاد
اسلامی واحد یاسوج با بیان اینکه بدون شک دانشگاه آزاد اسلامی عضو تأثیرگذار آموزش عالی کشوراست، گفت: دانشگاه آزاد اسلامی
در عرصه پزشکی و غیرپزشکی تأثیرات بسیار جدي در نظام آموزش عالی دارد و در دوران شیوع ویروس کرونا که با مسئله کمبود
پرستار مواجه بودیم، دانشگاه آزاد اسلامی که 40 درصد پرستاران کشور را تربیت کرده، توانست نقش آفرینی خوبی در این حوزه در

 
سراسر کشور داشته باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: اگر بخواهیم نقش این دانشگاه را در فرآیند توسعه کشور ببینیم، این نقش غیرقابل انکار و بسیار
جدي است، البته دانشگاه آزاد اسلامی در مقاطع مختلف توسط دولت ها مورد بی مهري قرار گرفت و در سال هاي اخیر شاهد
بیشترین کم لطفی نسبت به این دانشگاه بودیم. نوع نگاه مردم در انتخابات اخیر ریاست جمهوري نشان داد که خوب می دانند خادم

 
ملت کسی است که نگاه یک جانبه به مردم ندارد. 

طهرانچی با اشاره به سفر خود به استان کهگیلویه و بویراحمد، گفت: پیش از سفر بنده، گروهی از کارشناسان به استان آمدند و
گزارشی از وضعیت دانشگاه آزاد اسلامی در این استان تهیه کردند که در جلسه هیأت رئیسه واحد یاسوج مورد بررسی قرار گرفت.
استان کهگیلویه و بویراحمد نیازمند مدیریت کارآمد، پرانگیزه و خردمند است، چرا که 20 درصد منابع نفت و گاز کشور در گچساران

 
است، اما سوال این است که سهم دانشگاه آزاد اسلامی در بهره وري این صنعت و اقتصاد استان و شهر کجاست؟ 

وي با بیان اینکه از سال 1393 یک سوال در برابر دانشگاه قرار گرفت که آموزش عالی به آن فکر نکرده بود، تصریح کرد: سوال این
است که چرا شرکت کنندگان در رشته تجربی 6 برابر رشته ریاضی شده اند و متقاضیان رشته ریاضی حتی از زبان هاي خارجی نیز
کمتر شده است؟ با توجه به اتفاقات چند سال اخیر، از سال 1393 سالانه 150 هزار دانشجو در دانشگاه ها کاهش یافت، اما هیچ
کسی به دنبال چاره آن نبود، در صورتی که اگر در سال 1390 متولدین 1372 را با 5 سال قبل از آن مقایسه می کردند، به این
نتیجه می رسیدند که 18 سال آینده با کاهش جمعیت دانشجویی مواجه می شوند و نباید هزینه هاي دانشگاه را صرف ساختمان

 
سازي و هزینه هاي اضافی کنند. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد اسلامی با تأکید بر اینکه آموزش باید عمقی، کاربردي و فایده محور باشد، افزود: نگاه ما به دانشگاه آزاد
اسلامی این است که این دانشگاه یک جامعه هم بسته و یک خانواده بزرگ است که باید در آموزش خود تحول ایجاد کند، چرا که
دیگر شیوه آموزش گذشته خریدار ندارد. در عین حال به این موضوع واقف هستیم که هر جامعه در جهت زندگی بهتر نیاز به آموزش

 
دارد و آموزش را نمی توان از جامعه گرفت، اما این آموزش نیازمند تحول است. 

طهرانچی ادامه داد: اگر جوان بیکار است، نشان می دهد که آموزش ها منجر به آمادگی و بسترسازي اشتغال جوانان نمی شود و
آموزش کانون و بستر پیشرفت در زندگی نیست، بنابراین باید آموزشی که فرداي امتحان از یاد دانشجو می رود را به آموزش عمقی،

 
کاربردي و فایده محور تغییر داد. 

 
تمرکز دانشگاه آزاد اسلامی باید بر تحول در آموزش باشد 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: تمرکز این دانشگاه باید بر تحول در آموزش باشد، به طوري که پژوهش، فناوري، شرکت هاي



دانش بنیان و … منجر به تحول در آموزش شود، بنابراین اگر اقتصاد شهر هاي ده دشت و گچساران قرار است تغییر کند، راه آن
تحول در آموزش جوانان این شهرهاست. به نوعی می توان گفت که توصیه به اهتمام داشتن به امور مسلمین در دانشگاه، ارائه آموزش

 
مفید، کاربردي و عمیق است. 

وي با بیان اینکه در گام دوم انقلاب، علم و پژوهش محور است و باید آن را جدي گرفت، گفت: دانشگاه در جامعه معنا پیدا می کند و
دانشگاه به ما هو دانشگاه معنا ندارد، همانطور که یک فروشگاه و بازار بدون مشتري و شهر بی معناست. دانشگاه بی جامعه نیز معنایی
ندارد. درست است که دانشگاه کشف اسرار الهی را برعهده دارد، اما واقعیت این است که دانشگاه ها نسبت به چند سده قبل متفاوت
شده اند و اکنون به عنوان سازمان تولید و انتقال دانش تخصصی پس از کشف اسرار الهی نقش آفرینی می کنند تا بتوانند به کشف

 
مهارت هاي مورد نیاز جامعه و ارتقاي مطلوب و همچنین آگاهی هاي فرهنگی و اجتماعی با رویکرد خلق فناوري بیانجامد. 

 
فعالیت دانشگاه آزاد اسلامی باید اثرات اجتماعی و اقتصادي در پی داشته باشد 

طهرانچی با تأکید بر اینکه کشف پدیده ها و توجه به منافع مردم از کارکرد هاي مهم دانشگاه است، تصریح کرد: ما علم براي علم
نداریم، بلکه علم براي مردم است و فعالیت دانشگاه آزاد اسلامی باید اثرات اجتماعی و اقتصادي همچون افزایش بهره وري کسب و کار
هاي موجود، جذب سرمایه ها از بازار هاي مالی و جهانی، خلق کسب و کار هاي جدید، عرضه افراد بسیار ماهر به بازار کار، عرضه

 
منابع اجتماعی به معناي خاص و عالم از طریق ارتقاي سیاست عمومی و خدمات عمومی و… را در پی داشته باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی اضافه کرد: مدیران گروه واحد هاي این دانشگاه نسبت به شغل دانشجویان مسئول هستند. حل مسئله
باید به عنوان قدرت دانشگاه مطرح باشد و دانشگاه باید بین فشار دانش و کشش بازار، بین منافع اقتصادي و اجتماعی، تبادل دانش به

 
وجود آورد. 

وي با بیان اینکه دانشگاه باید به دانشجویان مهارت تعامل، کار گروهی، حل مسئله، کارآفرینی و مدیریت بیاموزد و پژوهش منجر به
افزایش قدرت اقتصادي کشور و دانش فنی شود، گفت: براي تحقق این هدف، لازم است که مأموریت هاي مطالعاتی صنعتی در
دانشگاه آزاد اسلامی تعریف شود تا پژوهشگران این دانشگاه به صنایع، مزارع و… بروند و مسائل را دریابند تا بتوانیم آموزش را مبتنی
بر نیاز جامعه و صنایع اصلاح کرده و ارتقا دهیم. بدین منظور باید بین دانشگاه و بخش هاي تجاري و صنعتی رفت و آمد ایجاد شود.

 
افزایش بهره وري، ارتقاي تکنولوژي و دانش فنی باید با تعامل صنایع در دانشگاه دنبال شود. 

 
ارائه رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود 

طهرانچی با تأکید بر اینکه ارائه رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود، اظهار داشت: دانشگاه
آزاد اسلامی باید حل مسئله محور و کادرساز محلی، پیشران محلی و رشد دهنده باشد. شبکه دانشگاه آزاد اسلامی داراي سه زیر
شبکه "علوم و تحقیقات حل مسئله، "فناوري و نوآوري" و "مهارت و کارآفرینی" است. براي شکل گیري این شبکه باید دانشکده

 
هاي موضوع محور و دانشکده هاي چند رشته اي موضوعی داشته باشیم. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: دانشگاه باید جامعه و محیط بیرون را ببیند و بتواند دانش ضمنی را به دانش

 
مستند تبدیل کند. 

 
مدرسه داري عادي در دانشگاه آزاد اسلامی ممنوع است 

وي با بیان اینکه مدرسه داري عادي در دانشگاه آزاد اسلامی ممنوع است، گفت: مدارس سما باید تحولی باشند و اساتید علوم تربیتی

 
دانشگاه باید با این مدارس در ارتباط بوده و دانشجویان رشته هاي مرتبط نیز کارورزي خود را در این مدارس بگذرانند. 

 
اکنون فضاي گفت و شنود در دانشگاه آزاد اسلامی شکل گرفته است 

طهرانچی تأکید کرد: در گذشته مدیریت دانشگاه آزاد اسلامی قالب و یکسویه بود، اما اکنون فضاي گفت و شنود در دانشگاه شکل



گرفته است. برخی که غیبت می کنند، دروغ می گویند و آداب گفتگو را رعایت نمی کنند، مخالف شکل گیري چنین فضایی هستند
و از این بابت عصبانی هستند که فضاي گفت و شنود دوطرفه در دانشگاه آزاد اسلامی به وجود آمده است. عصبانیت آن ها به خاطر

تغییر فرهنگ گذشته به فرهنگ گفت و شنود مدیران و رویکرد ضد اشرافی گري و تجملاتی این دانشگاه است.



مرگ و نفس هاي آخر هوراالعظیم مرگ تدریجی آن فرارسید

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/04/11

روز جمعه یازدهم تیرماه 1400 جمعی از خبرنگاران استان خوزستان با همراهی فعالان محیط زیست این استان، ضمن
بازدید از تالاب هورالعظیم از نزدیک نظاره گر آبزیان تلف شده بر اثر بی آبی شدند هورالعظیم دماي دشت آزادگان و هویزه را

تنظیم می کند و این تالاب بعنوان پناهگاهی امن براي حیوانات و پرندگان نادر و (...)

 
 

مرگ و نفس هاي آخر هوراالعظیم مرگ تدریجی آن فرارسید روز جمعه یازدهم تیرماه 1400 جمعی از خبرنگاران استان خوزستان با

 
همراهی فعالان محیط زیست این استان، ضمن بازدید از تالاب هورالعظیم از نزدیک نظاره گر آبزیان تلف شده بر اثر بی آبی شدند 

هورالعظیم دماي دشت آزادگان و هویزه را تنظیم می کند و این تالاب بعنوان پناهگاهی امن براي حیوانات و پرندگان نادر و آبزیانی
در دل خود ، با طبیعی زیبا و جاذبه هاي گردشگري، به دلیل عدم مدیریت صحیح تأمین حقابه از سوي وزارت نیرو، حیاتش روبه

 
نابودي و در حال تبدیل شدن به یکی از بیابان هاي اصلی براي منشاي از گردوغباربراي استان و کشور شود 

وقتی  می  خواهیم  از  عمق  فاجعه زیست_محیطی پرده برداریم، حتما باید به مرکزِ بحران برویم. خوشبختانه امروز  بوسیله
گزارشگران محیط زیست استان  خوزستان و خبرنگاران  مجموعه ي نهاد خبري  صبح ملت در قالب عکس ها و فیلم هاي خبري از
وضعیت اسف بار هورالعظیم آگاهی پیدا کردیم.  مشخص است عمق فاجعه بیش از این حرف ها است. متاسفانه دیر زمانی است که
منابع  طبیعی استان خوزستان و مواهب خدا داد این استان مورد هجوم استان هاي کویر نشین قرار گرفته است. سرمایه داران

 
استانهاي کویري، سرمایه گذاري عظیمی در استان خود انجام داده اند، 

سرمایه گذاریهایی که بجاي ایجاد اشتغال براي جوانان استان شان اینک محیط زیست ما را هدف گرفته است. سرمایه گذاران
استانهاي کویري براي حفظ و شکوفایی دست آوردهاي مالی خود جلگه بدیع استان  خوزستان، ایلام و چهار محال و بختیاري را
قربانی کرده اند. اینک دست آورد بشري، موجودیت فلات زگراس را تهدید می کند. علاوه  بر موج بیکاري جوانان استان هاي درگیر
به دلیل استخدامی هایی که بیشتر  شائبه  سیاسی کاري دارد، حالا  نوبت به خشکاندن  طبیعت بی دفاع این استانهاي مظلوم است.
استان هایی در ظاهر  قدرتمند با عنوان زگراس  نشین ها، که اینک قربانی کویر نشینان ثروتمند و کارآفرین شده اند. قدرت سیاسی
کویر نشینان در عرصه سیاست ملی راه تنفس براي محیط زیست  جانوري، منابع آبی و ذخیزه گاه هاي طبیعی  آب در جنوب را
گرفته است، حجم عظیم مصرف آب کارخانه هاي غول پیکر قسمت مرکز و کویر ایران به مردم، حیوانات و حتی زیستگاه هاي  گیاهی
استان هاي خوزستان، ایلام و چهارمحال بختیاري رحم نمی کند. امید است با روي  کار آمدن  دولت  عدالت محور  آیت االله  ریسی و
کابینه جدید ایشان، این  نفس هاي آخر طبیعت زیبا و بدیع جنوب ایران به شمارش نیفتد و جنوب ایران را به زمین سوخته تبدیل
ننماید، هورالعظیم در حال خشک شدن است و گوش وزارت نیرو بدهکار که نیست بلکه با کم کردن و قطع حقابه بیشتري از هور
باعث خشک شدن کامل حوضچه هاي بزرگتري نیز شده است و در برخی نقاط با کم شدن عمق آب از چندین متر به نیم متر"



 
موجب گنداب شدن و تلف شدن آبزیان این تالاب شده است  

 



مدیران صنعت و معدن، فرماندهان جبهه اقتصادي مبارزه با تحریم ها هستند

منبع: رویداد 24شماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/04/11

حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در پیامی فرا رسیدن روز صنعت و معدن را به تمامی مدیران، کارکنان و
کارگران شاغل در حوزه صنعت و معدن تبریک گفت.

 
رویداد24 متن این پیام به شرح زیر است: 

نام گذاري روز دهم تیرماه به نام «روز صنعت و معدن»،
نمایانگر اهمیت بنیادین و سرنوشت ساز صنعت و معدن،
در توسعه، اقتصاد و شکوفایی ایران اسلامی است و این
اهمیت در سال هاي اخیر، با اعمال محدودیت ها و تحریم
هاي ظالمانه بر صنعت نفت کشور از سوي دولت هاي

 
متخاصم و متجاوز، دوچندان شده است. 

صنعت و معدن، محرك و مشوق تولید، جهش و رشد نظام
هاي سیاسی و اقتصادي است و بخش زیادي از پیشرفت

 
هاي نظام مقدس جمهوري اسلامی متأثر از پیشرفت در این حوزه است. 

بی تردید لطف پروردگار الهی شامل حال این مرزوبوم گردیده و جاي جاي میهن اسلامی ما مملو از منابع و معادن غنی طبیعی و
سوختی و معدنی است و این امر، کشورمان را درزمینه بهره مندي از مواد اولیه در جایگاه مطلوبی قرار داده است. علاوه بر این، در
دهه هاي اخیر، دانش، مهارت، توانمندي و تعهد مهندسان، کارآفرینان، معدن کاران، صنعتگران و فرزندان برومند کشور ارتقاي چشم

 
گیري یافته و سرمایه هاي انسانی این حوزه افزایش درخور توجهی داشته است. 

صنعت و معدن به عنوان مهم ترین حوزه اقتصاد، نقش مؤثري در توسعه و پیشرفت نظام اسلامی و پویایی نظام بانکی و گردش مالی
ایفا کرده و مولد اشتغال پایدار، افزایش تولید ناخالص ملی و درآمد سرانه و رونق کسب وکار و صادرات غیرنفتی و درنهایت خوداتکایی
و خودکفایی اقتصادي بوده است؛ به طوري که به اذعان کارشناسان اقتصادي کشور، مدیران صنعت و معدن کشور، فرماندهان جبهه

 
اقتصادي مبارزه با تحریم هاي ظالمانه نظام سلطه خواه به شمار می آیند. 

10 تیرماه سالروز گرامیداشت و یادآوري اهمیت صنعت و معدن در سرنوشت کشور و پاسداشت تلاش هـــــــاي سخت
کوشـــــــانه، مجاهــــدانه و خستگی ناپذیر فعالان این عرصه است که با اراده پولادین و همت مضاعف، چرخ هاي اقتصاد، تولید و
رونق اقتصادي را به حرکت درآورده اند. در این میان، گروه فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین مجتمع صنعتی کشور و تنها مجموعه
تکامل یافته صنعتی که چرخه کامل تولید از سنگ تا رنگ و از معدن تا محصول نهایی را در اختیار دارد، همواره مفتخر به پیشتازي و

 
موفقیت در عرصه هاي صنعتی و معدنی نظام جمهوري اسلامی ایران بوده است. 



بدین وسیله این روز خجسته را به تمامی مدیران، کارکنان، کارگران شاغل در حوزه صنعت و معدن و همکاران گران قدر گروه فولاد
مبارکه از شمال تا جنوب کشور، تهنیت عرض می نمایم و براي کلیه صنعتگران، معدن کاران، کارآفرینان و کارگران این عرصه که

 
مجاهدانه در راه صیانت از پویندگی صنعت و اقتصاد این مرزوبوم، کوشش می کنند توفیق و سربلندي آرزو می کنم. 

 
حمیدرضا عظیمیان 

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه



آغاز جذب دانشجو در دانشگاه امام حسین (ع) ارومیه از اواخر تیر

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/04/11

رئیس دانشگاه علمی کاربردي امام حسین (ع) ارومیه با بیان اینکه از سال 1389 فعالیت مان را در زمینه هاي مختلف اعم از
علمی، آموزشی، تربیتی و تحقیقی آغاز کرده ایم، گفت: ویژگی مهم دانشگاه مهارت محور بودن آن است

شیرزاد عباسیان امروز در گفت و گو با خبرنگاران در
ارومیه با بیان اینکه در دو مقطع کاردانی و کارشناسی
بیش از 15 رشته در این دانشگاه وجود دارد، اظهار کرد:
حقوق، مروج سیاسی، تربیت مربی قرآن، آي.تی، حفاظت
اطلاعات، روایتگري دفاع مقدس، بازاریابی حرفه اي،
مدیریت کسب و کار، مدیریت امور اداري و ... این رشته ها

 
را شامل می شود. 

این مسئول به آغاز نام نویسی از دانشجویان اعم از آقا و
خانم از اواخر تیر ماه امسال اشاره کرد و گفت: شهریه ها بین 800 هزار تومان تا 1 میلیون و 200 هزار تومان است، که 15 درصد

 
تخفیف عمومی براي همه ورودي ها لحاظ می شود. 

 
جذب دانشجو بدون کنکور در دانشگاه امام حسین (ع) در ارومیه 

وي با بیان اینکه این دانشگاه بدون کنکور و براساس معدل از اواخر تیر ماه نسبت به جذب دانشجو اقدام خواهد کرد، گفت: مدرك
صادره از این دانشگاه بدون شک معتبر بوده و از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري صادر می شود، بنابراین قابل ارائه در همه مراجع

 
است. 

عباسیان از اعمال تخفیف ویژه براي برخی دانشجویان شامل افراد زیرپوشش کمیته امداد امام خمینی، بهزیستی، زنان سرپرست
خانوار و فرزندان شان اشاره کرد و بیان داشت: همچنین نسبت به مقوله آموزش در این مجموعه، نگاه انتفاعی وجود ندارد، بنابراین با

 
در نظر گرفتن بضاعت دانشجو براي قسط بندي شهریه نیز اقدام می شود. 

رئیس دانشگاه امام حسین (ع) ارومیه از پرداخت وام ازدواج نزدیک 10 میلیون تومان و وام تحصیلی بین 1 میلیون تومان تا 5 میلیون
تومان خبر داد و اظهار کرد: به صورت مستقیم و بدون معرفی به صندوق رفاه دانشجویان در اسرع وقت بعد از تقاضاي دانشجو، نسبت
به پرداخت وام اقدام می کنیم، که می توان گفت این موضوع از جمله مواردي است، که این مجموعه را با سایر دانشگاه ها متمایز می

 
کند. 

تزکیه، جهاد علمی و دانشگاه تمدن ساز هدف دانشگاه امام حسین (ع) است 



وي با بیان اینکه هم اکنون 400 نفر در مقاطع و رشته هاي مختلف این دانشگاه مشغول تحصیل هستند، ادامه داد: پیش بینی می

 
کنیم در سال تحصیلی پیش رو 200 نفر دیگر هم جذب کنیم؛ گرچه ظرفیت دانشگاه بیش از این است. 

رئیس دانشگاه امام حسین (ع) ارومیه، اظهار کرد: از میان داوطلبان متعهد به انقلاب اسلامی، بسیجیان و شاغلین نیروهاي مسلح

 
پذیرش دانشجو انجام می شود، و طبق قوانین و مقررات وزارت علوم تحقیقات و فناوري فعالیت می شود. 

وي اضافه کرد: دانشگاه جامع امام حسین(ع) با هدف تأمین نیروي انسانی متخصص و حل مسائل علم و فناوري کشور فعالیت می

 
کند و شعار محوري این دانشگاه «تزکیه، جهاد علمی و دانشگاه تمدن ساز» است. 

عباسیان از راه اندازي دو کارگاه عمومی براي دروس عمومی و تخصصی، 20 کلاس هوشمند، سالن آمفی تئاتر، سالن ورزشی و ... خبر
داد و خاطرنشان کرد: خوشبختانه با سپاه شهداي استان و قرارگاه حمزه سیدالشهداء (ع) همکاري تنگاتنگی وجود دارد و از امکانات

 
آنها در حوزه هاي مختلف اعم از علمی، ورزشی و ... دانشجویان می توانند به صورت رایگان یا با تخفیف ویژه استفاده کنند. 

این مسئول با بیان اینکه دانشجویان این دانشگاه همراه با سایر دانشجویان نسبت به مسائل پیرامون خود اعم از مسائل اقتصادي،
سیاسی و فرهنگی حساس هستند، و با برگزاري وبینار، کارگاه هاي بصیرت افزایی و ... در تلاش هستند که به نوعی در رویدادهاي

 
کشور تاثیرگذار باشند. 

 
راه اندازي سایت ویژه مشاوره حقوقی در دانشگاه امام حسین (ع) ارومیه 

وي از راه اندازي سایت ویژه مشاوره حقوقی در طول دو ماه گذشته خبر داد و اظهار کرد: خانواده هایی که با مشکلات حقوقی روبه رو
هستند می توانند با مراجعه به سایت «Mizanu.ir» مسائل خود را طرح کرده به این ترتیب از بهترین اساتید حقوق این دانشگاه

 
مشاوره دریافت کنند. 

وي خاطرنشان کرد: این سایت توسط هسته نوآور متشکل از دانشجویان و اساتید مستقر در مرکز آموزش علمی کاربردي امام
حسین(ع) آذربایجان غربی پیاده سازي شده است؛ وکلاء و اساتید حقوقی دانشگاه را گرد هم جمع کرده ایم، تا همشهریان بتوانند به

 
راهنمایی هاي قضایی و مشاوره هاي حقوقی دسترسی داشته باشند. 

این مسئول ادامه داد: پورتال میزان ارومیه سعی می کند، در گام نخست با ارائه مشاوره و آموزش از ایجاد مشکل حقوقی جلوگیري

 
کند و در گام بعد با ارائه مشاوره حقوقی، قبول وکالت و ارزیابی پرونده ها، موکلین را از روند رسیدگی و درصد موفقیت آگاه سازد. 

وي اضافه کرد: مدرسین دانشگاه و وکلاء پایه یک دادگستري، کارشناسان حقوقی، کارشناسان مسائل قراردادها و حقوق خانواده،
متخصص مسائل جنایی و کیفري، حقوق جزا و جرم شناسی و حقوق عمومی آماده پاسخگویی هستند و مشاوره حضوري، تلفنی و

 
آنلاین ارائه می دهند، تا باري از دوش مردم بردارند. 

رئیس دانشگاه امام حسین (ع) ارومیه در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه در حال حاضر یکی از مهم ترین دغدغه خانواده
ها و والدین جوانان شان، است، اضافه کرد: ما نیز به عنوان یک فرد دانشگاهی که همواره با نسل جدید سر و کار داریم، از این دغدغه
دور نیستیم و امیدوار هستیم همه جوانان بتوانند به زندگی ایده آل خود در زمینه شغلی، ازدواج و تحصیل دست پیدا کرده و رشد



 
کنند. 

عباسیان اضافه کرد: افرادي که علاقه مند به تحصیل در این دانشگاه هستند براي کسب اطلاعات بیشتر می توانند به آدرس ارومیه
خیابان همافر 1 خیابان شهید گلستانی کوچه اول دفتر کارآفرینی مرکز آموزش علمی-کاربردي امام حسین (ع) ارومیه مراجعه کنند

 
یا اینکه با 0443277271 تماس حاصل کنند.0 

 
اهتمام براي تبدیل دانشگاه امام حسین (ع) به «الگوي دانشگاه تراز انقلاب اسلامی» در استان و کشور 

این مسئول اضافه کرد: در تلاش هستیم که این دانشگاه را به «الگوي دانشگاه تراز انقلاب اسلامی» تبدیل کنیم، که لازمه این موضوع

 
عملیاتی کردن منویات رهبر معظم انقلاب است، که در این راستا عزم خود را جزم کرد ه ایم. 

وي ادامه داد: همچنین دانشگاه جامع امام حسین(ع) در حوزه پژوهش و فناوري به دنبال حل مسائل کلان کشور، رصد دانشی، آینده

 
پژوهی و مدیریت دانش می باشد. 

انتهاي پیام



ایران به قدرت فائق منطقه تبدیل شده است/ لزوم برخورد با با متخلفین

انتخابات شوراي شهر

منبع: داناشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/04/11

ائمه جمعه شهرستان هاي استان اردبیل در خطبه هاي نماز جمعه بر ضرورت برخورد با متخلفان انتخابات شوراهاي شهر و
روستا تاکید کرده و اعلام داشتند، تولید واکسن کرونا در ایران، نشان داد که کشور ما خیز بزرگ علمی برداشته و توان

خاصی در پیشرفت هاي علمی دارد.

 ائمه جمعه شهرستان هاي استان اردبیل در خطبه هاي
نماز جمعه بر ضرورت برخورد با متخلفان انتخابات شوراهاي شهر و روستا تاکید کرده و اعلام داشتند، تولید واکسن کرونا در ایران،

 
نشان داد که کشور ما خیز بزرگ علمی برداشته و توان خاصی در پیشرفت هاي علمی دارد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از سبلان ما ، ائمه جمعه شهرستان هاي استان اردبیل در خطبه هاي نماز جمعه بر
ضرورت برخورد با متخلفان انتخابات شوراهاي شهر و روستا تاکید کرده و اعلام داشتند، تولید واکسن کرونا در ایران، نشان داد که

 
کشور ما خیز بزرگ علمی برداشته و توان خاصی در پیشرفت هاي علمی دارد. 

 
 

آیت االله سید حسن عاملی در خطبه هاي نمازجمعه این هفته اردبیل یکی از برکات مهم انقلاب اسلامی را پیشرفت هاي علمی در
عرصه هاي مختلف سازندگی دانست و اظهار کرد: تولید واکسنکرونادر ایران، نشان داد که کشور ما خیز بزرگ علمی برداشته و توان

 
خاصی در پیشرفت هاي علمی دارد. 



وي افزود: جاي بسیار افتخار است که در هفته گذشته، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، دو قدم بسیار بزرگ علمی برداشت و دو هدیه
خطیر علمی به ملت ما تقدیم کرد؛ اولا، از واکس «نورا» رونمایی کرد که قابلیت رقابت و عرضه در سطح بین المللی را دارد و دوما،

 
توانست به پهپادهاي قاره پیما با برُد 7هزار کیلومتر دست پیدا کند. 

امام جمعه اردبیل ادامه داد: این پهپادها از تکنولوژي بسیار پیشرفته و پیچیده برخوردار است و دستیابی سپاه به آن، نشان می دهد

 
که ایران اسلامی در آینده، عرصه هاي بسیار مهم صنعتی، دفاعی و نظامی را فتح خواهد کرد. 

وي تصریح کرد: دشمنان، مخصوصا از روز گذشته، سر و صدا راه انداخته اند که رونمایی از این پهپاد، پیام دارد. بله، پیام دارد اما پیام
آن، پیام دفاعی است نه هجومی، پیام آن، این است که ایران به قدرت فائق منطقه اي تبدیل شده و بدون ایران، معضلات منطقه

 
خاورمیانه، قابل حل نیست و ایران را نمی توان از معادلات منطقه اي کنار گذاشت. 

نماینده ولی فقیه در استان اردبیل تاکید کرد: سپاه معظم در عرصه هاي دیگر نیز در گذشته، شاهکار ها آفریده که بیان آنها وقت
بسیار مفصلی را می طلبد؛ هنوز ماهواره «نور 1» بالاي سر ماست، این ماهواره، 16 بار روزانه با ارتفاع 430 کیلومتر از سطح زمین،

 
حول آن می چرخد و اطلاعات مورد نیاز را به مرکز مخابره می کند. 

وي ادامه داد: ده سال پیش، در آستانه سی امُین سالگرد انقلاب اسلامی، پایگاه خبري کانادایی «موندویس» اعلام کرد که جمهوري

 
اسلامی ایران، امروز پس از سه دهه توانسته عقب ماندگی هاي 500 ساله خود را جبران نماید. 

عاملی بیان کرد: ملتی که در محاصره تکنولوژي، به این موفقیت هاي عظیم دست پیدا می کند، قطعا با تحریم و فشار، تسلیم نخواهد
شد. فشار تحریم، فوق العاده بود، اما اراده ملت ما با آن نشکست و در موضوع خودکفایی، تحریم را به فرصت تبدیل کرد و قبولبرجاماز

 
سوي طرف هاي غربی نیز، به جهت اطلاع آنان از مقاومت و کفایت ملت ما بود. 

نماینده رهبر معظم انقلاب در استان اردبیل در بخش دیگري از سخنان خود گفت: بسته شدن 35 سایت اطلاع رسانی منسوب به
ایران و مقاومت توسط آمریکا که این هفته صورت گرفت و تعطیلی چندین کانال ماهواره اي ایران توسط آمریکا و اروپا که در گذشته
صورت گرفته، نشان می دهد که قوانین بین المللی در دنیاي معاصر، هیچ گونه ضمانتی ندارد و بدیهی ترین حقوق انسان ها که همان

 
حق دانستن است، به راحتی نقض می شود. 

وي ادامه داد: یک خبرنگار آمریکایی که از ایران بازدید کرده می گوید؛ «مطبوعات در ایران، قدرت درگیر شدن با ارکان نظام را دارند.

 
در هیچ نقظه از دنیا، مطبوعات این گونه عمل نمی کنند»، 

امام جمعه اردبیل در ادامه با اشاره به اقدامات سازمان ملل بیان کرد: سازمان ملل به راحتی حکم محکومیت عربستان را پس می
گیرد ومی گویدبخش مهمی از هزینه این سازمان، از طرف عربستان تأمین می شود! در چنین حالتی، همه از عدل جهانی مأیوس
هستند و دنیا رفته رفته به یک تشنگی، عطش و اضطرار جهانی براي عدالت می رسد و ما این را به فال نیک گرفته و می گوییم: یا

 
حجت ابن الحسن، عجّل علی ظهورك ... 

رئیس شوراي فرهنگ عمومی استان اردبیل در بخش دیگري از خطبه ها اذعان داشت: براي همه ملت عزیز، آرزوي صحت، عافیت و
مصونیت از بیماري داریم. اگر مشیت خداوند بر مرگ مغزي عزیزي قرار گرفت،خانوادهآن عزیز، ازاهداي عضوو نجات ده ها بیمار



 
گرفتار، مضایقه ننمایند. 

وي افزود: در استان ما حدوداً 120 بیمار نیازمند چشم به راه، در حسرت حیات دوباره هستند، در سال 1399 در مجموع 30 نفر
مرگ مغزي در سطح استان، صرفا تعداد 13 خانواده افراد مرگ مغزي، راضی به اهداي عضو شده اند و بقیه با دفن اعضاء عزیزان خود

 
در خاك سرد، 120 بیمار نیازمند را ناامید کردند. 

عاملی تاکید کرد: اهداي عضو، مصداق «مَن احیا نفساَ فکأنما احیا النّاس جمیعاً» است و اگر خود فرد مبتلی به مرگ مغزي شده، از
اول، کارت اهداي عضو داشته و وصیت کرده باشد که در صورت مرگ مغزي، اعضاء من اهداء شود، او در ساحت ابدیت، از ثواب احیاء

 
تمام انسان ها بهره مند می شود. 

وي تصریح کرد: من شخصاً، خودم عضو انجمن اهداء هستم و کارت عضویت دارم، استان اردبیل در این باب، پیشرو بود، متاسفانه بعداً

 
به رتبه هاي پایین تر تنزل کرد. 

نماینده ولی فقیه در استان اردبیل ادامه داد: آرامش میّت با گل، گریه، سر و صدا، مجالس پر طمطراق، عکس بزرگ کردن و سنگ
قبرهاي گران قیمت درست کردن نیست. حتی نامگذاري خیابان ها و پارك ها به نام میّت هم، هیچ تأثیري در احوال او در عالم برزخ

 
و ابدیت ندارد بلکه آرامش، فقط با صالحات است که یا خود میّت جلوتر فرستاده یا بازماندگان می فرستند. 

امام جمعه اردبیل در خاتمه خطبه ها اظهار داشت: از کاندیداهاي محترم شوراي شهر که به نتیجه اعتراض دارند می خواهیم که به
شمارش جدید وثوق کامل داشته وآن رابپذیرند و از هرگونه سوء ظن اجتناب نمایند. دادستانی محترم و دستگاه هاي نظارتی با دقت

 
و وسواسی کامل در حال شمارش مجدد هستند. 

عاملی گفت: از مسؤولان قضایی و امنیتی نیز می خواهیم که بعد از اتمام کار، متخلفین را شناسایی و با آنها به اشدّ وجه برخورد
نمایند به حدي که درس بزرگی و بازدارندگی محکمی براي ادوار بعدي درست شود، این خیانت کاران ضربه به حیثیت کشور و نظام

 
زده و مدیونیت عمومی پیدا کرده اند و نباید با آنها مماشات شود. 

 
 

 
امام جمعه نیر: کارنامه غرب در دفاع از حقوق بشر، مردود است/ رژه حشدالشعبی ، رژه اي در تراز نیروي مردمی و ضد آمریکایی بود 

حجت الاسلام آیت نعمتی امام جمعه شهرستان نیر در خطبه هاي این هفته نماز جمعه با بیان اینکه دشمنان انقلاب اسلامی می
خواهند هم پیمانان منطقه اي ما را محدود کنند به رژه حشد الشعبی در سالروز تاسیس این جبهه مردمی در کشور عراق اشاره کرد و

 
گفت: رژه حشدالشعبی در واقع رژه اي در تراز نیروي مردمی و ضد آمریکایی بود 



امام جمعه نیر در ابتداي خطبه هاي نماز جمعه با بیان اینکه بدهکاري و حق الناس در عالم آخرت خطرناك است، به حدیثی از
پیامبراکرم(ص) اشاره کرد و گفت: میان بنده و بهشت هفت گردنه بسیار سخت است که مرگ آسان ترین و ایستادن محضر خداوند

 
متعال سخت ترین آن است چراکه مظلوم در این حالت یقه ظالم را گرفته و رها نمی نکند. 

وي در ادامه سخنان خود از خدمتگذاري توام با مهربانی به مردم به عنوان بهترین نوع خدمتگذاري نام برد و گفت: برخورد با عطوفت
و مهربانی با ارباب رجوعی که براي حل مشکلات خود به نهاد و اداره اي مراجعه کرده هرچند با برطرف نشدن مشکلش همراه باشد

 
ولی نوع برخورد منجر به ایجاد احساس مثبت و امید در وي می شود. 

امام جمعه شهرستان نیر در ادامه سخنان خود به بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در جمع مسئولان قوه قضائیه اشاره کرد و گفت:
نقش بی بدیل آیت االله بهشتی در تدوین قانون اساسی و بنیانگذاري او در معماري دادگستري اسلامی و قوه قضاییه و حرکت جهادي

 
او در قوه قضائیه، اعتماد سازي و افزایش سرمایه اجتماعی بسیار موثر بوده است. 

وي در ادامه سخنان خود از زحمات آیت االله رئیسی که با حرکت جهادي و تلاش شبانه روزي خود اعتماد عمومی و افزایش امید در
مردم نسبت به قوه قضائیه کرد را احیا کرد، قدردانی کرد و گفت: نتیجه تلاش هاي خستگی ناپذیر آیت االله رئیسی بازگشت امید به

 
اجراي عدالت در بین مردم کشور است. 

حجت الاسلام نعمتی انتصاب حجت الاسلام اژه اي به عنوان رئیس جدید قوه قضائیه را تبریک گفت و افزود: این انتصاب نشان از

 
کادرسازي در قوه قضائیه است. 

وي از انتخابات 1400 به عنوان یک حماسه کم نظیر در تاریخ انقلاب اسلامی نام برد و گفت: این حماسه سیاسی در حالی صورت
گرفت که فضاي تبلیغاتی سنگین دشمنان در تحریم انتخابات و سوء مدیریت مسئولان فعلی کشور در کنار بیماري کرونا مردم با
حضور خود تمام توهمات و توطئه هاي دشمنان را نقش بر آب کرده و نشان دادند همچنان از انقلاب خودشان حراست کرده و تداوم

 
دهنده راه انقلابیون و شهداي خود هستند. 

امام جمعه شهرستان نیر در بخش دیگري از سخنان خود به تزریق واکسن کروناي ایرانی توسط رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز اشاره

 
کرد و گفت: این اقدام به هنگام در واقع قدردانی از یک افتخار ملی بود. 

وي با بیان اینکه واکسن برکت، اولین واکسن ضد کروناي تولید شده در جهان اسلام است، گفت: تزریق این واکسن در این برهه از
زمان توسط رهبر معظم انقلاب براي پیشبرد دانش بومی و ارتقاي فرهنگ ملی، با وجود تحریم هاي سخت و جنگ رسانه اي و

 
اقتصادي پیام آور اعتماد و خودباوري و خنثی کننده ترفندها و شایعات دشمن بود. 

حجت الاسلام نعمتی به هفته حقوق بشر آمریکایی نیز اشاره کرد و با بیان اینکه ششم تا دوازدهم تیر ماه هر سال به عنوان حقوق

 
بشر آمریکایی نامگذاري شده است گفت: تمدن غرب در دفاع از حقوق بشر کارنامه مردودي از خود دارد. 

وي مداخله در امور کشورها، حمایت از تروریست هاي تکفیري، حمایت از رژیم سفاك صهیونیستیو حمایت از جنایات آل سعود امروز
را از جمله نقاط تاریک و سیاه حقوق بشر غرب عنوان کرد و گفت: امروز آمریکا وحشی ترین رژیمی است که به هیچ حق و حقوقی

 
پایبند نیست. 



 
حجت الاسلام نعمتی تصریح کرد: بزرگترین مدعی حقوق بشر، امروز بزرگترین ناقض حقوق بشر در تاریخ است. 

 
وي افزود: این دردآورترین سیرك دنیاي امروز و بزرگترین وارونگی اخلاقی از مدعیان حقوق بشر است. 

امام جمعه شهرستان نیر با بیان اینکه آمریکا با طولانی کردن زمان مذاکرات، تحریم ها را رفع نخواهد کرد، گفت: از رئیس جمهور

 
منتخب و دولت آینده می خواهیم با اقتدار و قاطعیت انقلابی پاسخ گستاخی هاي آمریکا را بدهند. 

وي با بیان اینکه دشمنان انقلاب اسلامی می خواهند هم پیمانان منطقه اي ما را محدود کنند به رژه حشد الشعبی در سالروز تاسیس

 
این جبهه مردمی در کشور عراق اشاره کرد و گفت: رژه حشدالشعبی در واقع رژه اي در تراز نیروي مردمی و ضد آمریکایی بود. 

حجت الاسلام نعمتی با بیان اینکه رژه حشت الشعبی ها در سالروز فتواي مرجعیت در تشکیل بسیج مردمی عراق و با حضور نخست
وزیر این کشور و مقامات عراقی برگزار شد، گفت: این رژه خط بطلانی بر تفرقه افکنی هاي آمریکا میان ارتش، مقامات سیاسی و

 
بسیج مردمی بود. 

وي افزود: رژه حشدالشعبی بعد از گروه هاي مقاومت در فلسطین، انصاراالله در یمن، حزب االله در لبنان، این پیام را براي ملت ها و
دولت هاي منطقه داد که بسیج مردمی جبهه ي بین المللی مقاومت، توان تامین امنیت منطقه را دارد و نیازي به آمریکا و شرکاي

 
بحران سازش ندارد. 

حجت الاسلام به حادثه پلاسکو نیز اشاره کرد و گفت: در این حادثه یک عده می گفتند از آمریکا علم و ابزار نوین فناوري وارد کنیم

 
اما امروز همین آمریکا در حادثه فرو ریختن یک ساختمان درمانده است. 

 
وي گفت: درماندگی آمریکا در مدیریت بحران، نمایش ضعیف مدیریت یک ابرقدرت رو به افول است. 

امام جمعه شهرستان نیر در پایان سخنان خود به مناسبت هاي تقویمی هفته پیش رو نیز اشاره کرد و گفت: روزه گرفتن در 25 ذي

 
القعده روز دحوالارض سفارش شده است. 

وي از شهید محراب آیت االله صدوقی به عنوان الگوي امام جمعه تراز انقلابی نام برد و گفت: حضور جدي در عرصه هاي خدمات
اجتماعی، خدمت رسانی به اقشار جامعه، مردم داري، حضور در جبهه و روحیه دادن به رزمندگان از جمله ویژگی هاي این شهید

 
محراب است. 

وي از حضور بنیاد برکت در شهرستان نیر قدردانی کرد و گفت: این حضور نشان از تلاش خادمان شهرستان جهت ایجاد اشتغال و

 
محرومیت زدایی است. 



 
 

 
امام جمعه خلخال: پیشرفت هاي علمی ایران تمامی ندارد 

حجت الاسلام کریم اسدي در خطبه هاي نماز جمعه خلخال اظهارکرد: دستیابی کشورمان به علم و فناوري تولید واکسن کرونا و
پیوستن نام ایران اسلامی به جمع 6 کشور تولیدکننده این واکسن در جهان افتخاري جدید و بزرگ براي ملت نام آور این نظام

 
اسلامی است. 

وي گفت: ایران اسلامی تنها کشور جهان اسلام است که برغم تحریم هاي ظالمانه موفق به دستیابی به فناوري تولید انبوه واکسن

 
کرونا شده و ملت ایران براي کسب این افتخار بزرگ جهانی امروز به خود می بالد. 

حجت الاسلام اسدي بیان کرد: جمهوري اسلامی ایران توانسته است به رغم تحریم هاي ظالمانه و غیرقانونی آمریکا و محدودیت هاي
فراوان ناشی از آن ، با اتکا به توانمندي ها و دانش داخلی به معدود کشورهاي پیشرو در تولید واکسن کرونا تبدیل شود و این درحالی

 
است که برخی کشورهاي پیشرفته همچنان در تلاش براي دستیابی به فناوري تولید این کالاي راهبردي هستند. 

وي گفت: ایران که سال هاست به دلیل اعمال تحریم هاي غیرقانونی آمریکا با محدودیت هاي مالی و کالایی روبرو بوده، در دوران

 
همه گیري کرونا نیز با چالش هایی از جمله عدم دسترسی به دارو و تجهیزات پزشکی کافی روبرو شد. 

خطیب جمعه خلخال اظهارکرد: در این میان بسیاري از نهادها از جمله نهادهاي حقوق بشري از آمریکا و متحدانش خواستند که
زمینه را براي انتقال یکسري کالاها، داروها و تجهیزات ضروري مربوط به درمان بیماري کووید- 19 به ایران فراهم کند اما واشنگتن
نسبت به تامین کالاها و داروهاي ضروري براي مردم ایران بی توجهی کرده و اقدامی براي حل این چالش که جان شهروندان

 
کشورمان را در خطر قرار داده، انجام نداده است. 

وي با بیان اینکه با آغاز تزریق واکسن کو ایران برکت به رهبر معظم انقلاب اسلامی بزودي تزریق همگانی این واکسن در جامعه ایران
اسلامی آغاز و قدم بسیار مهمی در قطع زنجیره بیماري کووید 16 درکشور بزودي برداشته می شود، افزود: تا آن زمان انتظار از مردم
رعایت پروتکل هاي بهداشتی مقابله با کرونا و افزایش مراقبت هاي بهداشتی براي دستیابی به اهداف ریشه کنی این ویروس منحوس

 
از جامعه است. 

خطیب جمعه خلخال گفت: مشاهده نوع جدیدي از ویروس کرونا در مناطق مختلف کشورمان و احتمال شیوع مجدد بیماري کووید
19 به شکل جدید در این منطقه اهمیت و ضرورت رعایت مسائل بهداشتی و موارد پیشگیرانه از کرونا را در میان آحاد مختلف جامعه



 
دوچندان می کند. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با گرامیداشت یاد جان باختگان حادثه حمله ناو آمریکایی به هواپیماي مسافربري ایران در سال
1397 و جان باختن 275 سرنشین و 16 خدمه بی گناه این هواپیماي مسافربري افزود: جاي بسی تعجب و شگفت است که آمریکا و

 
بزرگترین ناقض حقوق بشر در تاریخ جهان خود را مدعی دفاع از حقوق بشر اعلام می کند. 

امام جمعه خلخال بیان کرد: در حالی که ایران اسلامی هزینه هاي سنگین مقابله و مبارزه با استکبار جهانی را پرداخت می کند ،
هزینه همسو شدن و حمایت آمریکا توسط برخی از کشورهاي عربی منطقه بسیار بالاتر از هزینه هاي مصرف شده در ایران اسلامی

 
براي حفظ عزت و اقتدار مردم و نظام اسلامی است. 

انتهاي پیام/



ایمیدرو؛ توسعه زیربناها، توانمندسازي و ماموریت هاي جدید

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/04/11

سرمایه گذاري در طرح هاي معدن و صنایع معدنی، علاوه بر ایجاد اشتغال، از یک سو توسعه مناطق کم برخوردار، تقویت
زیرساخت هاي کشور و ...

گروه اقتصادي: سرمایه گذاري در طرح هاي معدن و صنایع معدنی، علاوه بر ایجاد اشتغال، از یک سو توسعه مناطق کم
برخوردار، تقویت زیرساخت هاي کشور و نیز کاهش وابستگی به درآمدهاي نفتی را در پی داشته و از دیگر سو، با اجراي برنامه هاي
آموزشی و همکاري با دانشگاه ها و مراکز علمی، سبب توانمند شدن بخش خصوصی شده است. این سازمان در عین حال طی سال
هاي اخیر ماموریت هاي جدیدي از جمله صنعت گوهرسنگ ها، براي توسعه بخش معدن و صنایع معدنی طراحی و اجرایی کرده
است. سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، به ویژه در سالی که به نام «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی
ها» مزین شده، اهداف فوق را در قالب دو استراتژي کلان "توسعه " و توانمندسازي" شکل می دهد. در این میان سرمایه گذاري و راه
اندازي طرح ها، اکتشاف، فعال سازي معادن راکد، تنوع سازي در تامین مالی، بومی سازي، تقویت جایگاه صندوق بیمه فعالیت هاي

 
معدنی، توسعه برنامه هاي آموزشی و... ذیل استراتژي هاي فوق انجام می شود. 

 
 

 
سرمایه گذاري و اشتغال 

به گزارش بولتن نیوز به نقل از روابط عمومی ایمیدرو، ارزش سرمایه گذاري هاي سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی
ایران (ایمیدرو) از ابتدا تاسیس تا پایان سال 99 به بیش از 21.5 میلیارد دلار رسید. این میزان سرمایه گذاري در راستاي سیاست
هاي کلان وزارت صنعت ، معدن و تجارت و با مشارکت بخش خصوصی انجام شده است. در سال جاري نیز با احتساب نزدیک بیش از
یک میلیارد و 941 میلیون دلار، از 23.5 میلیارد دلار عبور می کند. در همین حال میزان اشتغال ایجاد شده از سال 92 تا پایان سال
قبل به 16700 نفر رسید. در سال 99 با تکمیل و افتتاح طرح هاي جدید، بیش از 3.45 میلیارد دلار سرمایه گذاري در حوزه معدن و

 
صنایع معدنی محقق و براي بیش از 4200 نفر شغل به صورت مستقیم ایجاد شد. 

 
امسال نیز برنامه راه اندازي بیش از 1.9 میلیارد دلار پروژه در برنامه قرار دارد که اشتغال مستقیم آن از 5هزار نفر عبور می کند. 



 
جذب سرمایه از بخش خصوصی 

یکی از اقدامات ایمیدرو طی سال هاي اخیر تنوع بخشی به تامین مالی طرح ها بوده به طوري که از سال 92 براي چهل و هفت طرح،
بیش از 7.2 میلیارد دلار سرمایه از بخش خصوصی تامین شده که 2.5 میلیارد دلار آن محقق شده و براي بیش از هفت هزار نفر

 
شغل ایجاد شده است. 

 
اکتشاف 

انجام فعالیت هاي اکتشافی به عنوان اقدامی پایه اي به منظور تامین خوراك واحدهاي صنایع معدنی از جمله اقدامات اصلی ایمیدرو
در حوزه "توسعه" بوده است. اکتشاف پهنه ها در فازهاي شناسایی و پی جویی در 30 استان شامل 104 پهنه در بیش از 680
هزارکیلومتر مربع گستره کشور در حال اجراست که 70 درصد آن تکمیل شده است. نکته قابل توجه این است که محدوده هاي
معدنی کشور شامل محدوده هاي اکتشافی، گواهی کشف و پروانه هاي اکتشافی کمتر از 5درصد مساحت کشور است. از سوي دیگر

 
طبق برنامه ایمیدرو، تا پایان سال جاري حفاري اکتشافی به مرز یک میلیون متر می رسد. 

 
احیاي 500معدن کوچک 

طرح فعال سازي معادن کوچک و متوسط در نقاط مختلف کشور، با هدف فعال سازي معادن بخش خصوصی که به دلیل شرایط
داخلی یا بین المللی نیمه فعال و یا تعطیل شده اند، از آذر ماه سال 97 تعریف و در سال 98 عملیاتی شده است. معادن کوچک و
متوسط به دلیل گستردگی (98.3درصد تعداد کل معادن کشور)، اشتغال زایی (85درصد سهم اشتغال معادن کشور) و تولید
(65درصد سهم تولیدات معدنی کشور) داراي اهمیت است و می توانند در ایجاد اشتغال پایدار در بخش معدن و توسعه متوازن کشور،
نقش بسیار مهمی ایفا کنند. با اجراي این طرح تا پایان سال 98، تعداد 146معدن در مناطق کمتر توسعه یافته احیا شده و در سال
99، تعداد 253 معدن احیا و 14 کارخانه فرآوري، احداث شد. همچنین از ابتداي امسال تا 23 خرداد ماه سال جاري نیز، 101 معدن
کوچک احیا و فعال شده است. بدین ترتیب تعداد کل معادن احیا شده بخش خصوصی از ابتداي اجراي طرح، به 500 واحد معدنی

 
رسیده است. 

 
راهبري شرکت هاي بزرگ و سرمایه گذاري 

طراحی نظام کنترل مدیریتی بر شرکت هاي بزرگ با هدف اولویت بندي در سرمایه گذاري و جهت دهی استراتژي هاي آنها، از سوي
ایمیدرو اجرایی شده است. برنامه افزایش سرمایه شرکت هاي بزرگ در سال 99 با هدف حفظ سرمایه و تکمیل طرح هاي توسعه

 
بیش از 39 هزار میلیارد تومان بود. 

 
شناسایی طرح هاي سرمایه گذاري 

ایمیدرو با هدف تنوع بخشی به تامین مالی طرح ها، اقدام به شناسایی 215 هزار میلیارد تومان (10 میلیارد دلار) طرح بزرگ و
متوسط مقیاس در حوزه معدن و صنایع معدنی (عموما واحدهاي تابعه) کرده که به منظور تامین مالی بخش ریالی آن از روش

 
تاسیس و راه اندازي"شرکت سهامی عام پروژه" استفاده می کند. 



درمدل یادشده ، حداقل 6 شرکت سهامی عام پروژه زیرمجموعه شرکت هاي فولاد مبارکه، فولاد خوزستان، ملی صنایع مس ایران،
گل گهر، چادرملو و معادن تشکیل شده و طرح هاي مختلف موجود در قالب این شرکت ها دسته بندي و سهام شرکت هاي مذکور
متناسب با پیشرفت مالی پروژه ها، در بورس به مردم عرضه می شود. تاکنون طبق همکاري هایی که با سازمان بورس در جریان است،
نخستین شرکت سهامی عام پروژه با نام "تجلی" در آستانه پذیرش در بورس است. با این اقدام گامی نو در جهت استفاده از توان

 
سرمایه هاي جامعه به منظور تامین مالی طرح هاي توسعه، رشد تولید و اشتغال صورت می گیرد. 

 
 

 
توانمندسازي و طریق هدایت منابع مالی به بانک هاي توسعه اي 

ایمیدرو در نظر دارد با همکاري بنگاه ها و بانک ها، بخشی از منابع حاصل از فروش را به سمت بانک هاي توسعه اي هدایت و منابع

 
حاصله را صرف تامین منابع مالی مورد نیاز تکمیل طرح هاي نیمه تمام کشور کند. 

در این باره، نخستین تفاهم نامه بهمن ماه سال گذشته، با بانک صنعت و معدن به ارزش 12 هزار میلیارد تومان (در قالب 3 فاز)
منعقد شد و در ادامه طی 22 جلسه با بانک ها، تفاهم نامه هاي جدیدي در حال تهیه است. امید است تا سقف 200 هزار میلیارد
تومان منبع مالی براي تکمیل طرح هاي نیمه تمام توسعه کشور تجهیز شود. اردیبهشت ماه امسال نیز تفاهم نامه اي با بانک تجارت

 
به ارزش 15 هزار میلیارد تومان نیز مبادله و عملیاتی شد. 

 
صندوق بیمه فعالیت هاي معدنی 

یکی دیگر از ابزارهاي ایمیدرو براي حمایت از بخش خصوصی در توسعه معدن و صنایع معدنی، صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت
هاي معدنی است. در این راستا طی سال گذشته سرمایه صندوق از 350 میلیارد به 500 میلیارد تومان افزایش یافت و در سال

 
جاري، قرار است سرمایه صندوق بیمه با رشد 500 میلیارد تومانی به 1000 میلیارد تومان، افزایش یابد. 

 
ارزآوري 

یکی از اثرات سرمایه گذاري و توسعه بخش معدن و معدنی ایجاد زمینه اي براي ارزآوري و در عین حال جلوگیري از خروج ارز از
کشور و تحقق اقتصاد مقاومتی، بوده است. در سال 99 به رغم تشدید تحریم ها، این حوزه 7.2 میلیارد دلار ارزآوري حاصل از
صادرات براي کشور داشت. این در حالی است که سال پیش از آن این حوزه توانسته بود نزدیک به 10 میلیارد دلار ارزآوري براي
کشور ایجاد کند. این امر علاوه بر ورود ارز به کشور، کاهش وابستگی به درآمدهاي نفتی را نیز در پی داشته است. انتظار می رود در



 
سال جاري نیز شاهد افزایش ارزآوري این بخش از اقتصاد، براي کشور باشیم. 

 
بومی سازي 

ایمیدرو از ابتداي سال گذشته، سیاست بومی سازي و توسعه ساخت داخل را بر مبناي اهداف کلان وزارت صنعت معدن و تجارت
ابلاغ و بر اساس آن عملکرد شرکت هاي زیرمجموعه را دریافت و پایش می کند. طبق برنامه ریزي انجام شده، بومی سازي بیش از
500 میلیون دلار قطعه و فرایند تولید در سال جاري انجام خواهد شد و با احتساب بومی سازي هایی که در طرح هاي توسعه صورت
می پذیرد، در سال جاري نزدیک به یک میلیارد دلار صرفه جویی ارزي ناشی از بومی سازي و توسعه توان ساخت داخل خواهیم
داشت. سال گذشته نیز بیش از 617 میلیون دلار از محل اجراي سیاست هاي بومی سازي توسط شرکت هاي بزرگ، صرفه جویی

 
ارزي ایجاد شد. 

 
زیربناها 

تامین امور زیربناها براي بخش خصوصی از جمله آب، جاده، خط ریلی و برق، در راستاي سیاست هاي توسعه اي ایمیدرو انجام می
شود. در این میان تامین پایدار آب معدن و صنایع معدنی، از جمله اقدامات اساسی است که راهبري این مهم از سوي ایمیدرو و
سرمایه گذاري آن از سوي شرکت هاي بزرگ و همکاري بانک ها صورت گرفت. در سال گذشته قطعات یک تا سه خط انتقال آب از
خلیج فارس به فلات مرکزي ایران (سیرجان، سرچشمه و اردکان) افتتاح و سپس عملیات اجرایی 3 خط انتقال آب از خلیج فارس به

 
استان هاي خراسان رضوي و اصفهان و همچنین از دریاي عمان به سیستان و بلوچستان آغاز شد. 

همچنین امسال، تامین زیربناهاي مورد نیاز راه و برق براي 56 معدن، طراحی شده و اجرایی می شود. مبادله تفاهم نامه احداث 778
کیلومتر راه آهن سنگان بافق - سنگان با سرمایه گذاري 8100 میلیارد تومان با وزارت راه و مشارکت بخش خصوصی، شروع عملیات
اجرایی جاده ناحیه سنگان، با ارزش800 میلیارد تومان در قالب قرارداد مشارکت، مبادله تفاهم نامه احداث اتوبان لامرد پارسیان با
سرمایه گذاري 1000 میلیارد تومان در راستاي اهداف توسعه اي ایمیدرو صورت می گیرد. طبق برآوردهاي صورت گرفته، هزینه
موردنیاز زیربناهاي بخش معدن و صنایع معدنی به منظور تحقق اهداف چشم انداز بیش از 19 میلیارد دلار است که68 درصد از این

 
رقم مربوط به زنجیره فولاد است. 

از سوي دیگر ایمیدرو توسعه مناطق صنایع انرژي بر را با تسهیلاتی که در اختیار سرمایه گذاران قرار می دهد، از ابتداي دهه 80
عملیاتی کرده است. در حال حاضر علاوه بر منطقه ویژه صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس در غرب بندرعباس، توسعه مناطق ویژه
لامرد در جنوب استان فارس، پارسیان در غرب استان هرمزگان و نیز کاشان را با هدف جذب سرمایه گذار در بخش صنایع معدنی

 
کشور را در حال اجرا دارد. 

 
گوهرسنگ ها 

این سازمان حمایت از توسعه گوهرسنگ ها و حمایت از ایجاد بازارچه و فرآوري این نوع سنگ ها را نیز به عنوانی اقدامی جدید در
راستاي اهداف توسعه اي، از دو سال گذشته آغاز کرده است. سند توسعه صنعت گوهرسنگ ها، برنامه هاي عملیاتی و اصلاحات و
الزامات مورد نیاز آن با همکاري ذینفعان بخش خصوصی و نهادهاي دولتی مرتبط، تهیه شده و مورد تایید وزارت صنعت معدن و

 
تجارت نیز قرار گرفته است. تاکنون با هدف توسعه این صنعت، بازارچه هاي گوهرسنگ در اصفهان و مشهد راه اندازي شده است. 



 
همکاري با دانشگاه ها 

بخشی از استراتژي "توانمندسازي" ایمیدرو در قالب همکاري با دانشگاه ها و مراکز علمی و نیز برگزاري دوره هاي آموزش تخصصی
اجرایی شده است. در سال 99 و سال قبل از آن، 604 دوره براي سطوح تکنیسین، کارگري و کارشناسی برگزار شد که 10هزار و
262 نفر را تحت پوشش قرار داد. این سازمان همچنین با هدف توسعه همکاري با مراکز علمی و دانشگاهی، تصویب و عقد 28 قرارداد
پروژه هاي پژوهشی به مبلغ 204 میلیارد ریال، برگزاري دو جلسه شوراي پژوهش ایمیدرو و بنگاه هاي منتخب بخش معدن و صنایع
معدنی، همکاري با شوراي عالی علوم، تحقیقات و فناوري در راستاي اجرایی کردن آیین نامه اجرایی بند ح تبصره 9 ماده واحده قانون
بودجه سال 1399 و بررسی و تصویب پروپوزال هاي منتخب در کمیته تخصصی پژوهش، مبادله تفاهم نامه همکاري آموزشی و
پژوهشی با انجمن مهندسی معدن ایران و دانشگاه علم و صنعت ایران، تصویب 9 پایان نامه تحصیلات تکمیلی تقاضا محور دریافتی از
سامانه ساتع به ارزش 3900 میلیون ریال، حمایت از 6 مورد همایش تخصصی و چاپ کتاب به ارزش 372 میلیون ریال و تامین
اعتبار فرآیند حمایت از پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی مرکز تحقیقات فرآوري مواد معدنی ایران به ارزش 5000 میلیون ریال را

در کارنامه خود دارد.



ایران بالاترین رشد تولید فولاد خام را ثبت کرد

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/04/11

وزیر صمت گفت: ایران در سال 2020 بالاترین رشد تولید فولاد خام را با عدد 13.3 درصد در جهان ثبت کرده است.

به گزارش بولتن نیوز، علیرضا رزم حسینی در مراسم افتتاح طرح هاي صنعتی با حضور رئیس جمهور با اشاره به اینکه در تولید
فولاد خام ایران، چین، ترکیه و روسیه در دوران کرونا رشد تولید داشته اند افزود: ایران با رشد 13/3 درصد در سال 2020 بالاترین

 
رشد تولید فولاد خام را در جهان را ثبت کرده که این رتبه دهم جهان را براي کشورمان حفظ کرد. 

وي با اشاره به افتتاح شش طرح در زمینه هاي زنجیره فولاد، کاشی و سرامیک و اسیدسولفوریک گفت: طرح هاي امروز با سرمایه
گذاري 3 هزار و 577 میلیارد تومان افتتاح می شود که زمینه اشتغال 881 نفر را در استان هاي یزد، زنجان، آذربایجان شرقی، کرمان

 
و هرمزگان فراهم کرده است. 

وزیر صمت افزود: با افتتاح طرح هاي امروز تعداد واحدهاي بزرگ تولید شمش به 89 می رسد که ظرفیت اسمی آن ها 40 میلیون و

 
300 هزار تن است و ما در سال گذشته 30 میلیون و 300 هزار تن شمش فولادي در کشور تولید کرده ایم. 

وي اضافه کرد: در زمینه گنداله آهن با افتتاح امروز، تعداد واحدهاي تولیدي ما به 20 عدد می رسد که ظرفیت اسمی آن ها 6

 
میلیون و 300 هزار تن است که ظرفیت بسیار خوبی است و البته در چند سال اخیر ما از خام فروشی فولاد جلوگیري کرده ایم. 

رزم حسینی گفت: تولید آهک هیدراته هم اکنون در کشور در 67 واحد فعال با ظرفیت 2 میلیون و 100 هزار تن انجام می شود که

 
این آهک مواد اولیه کارخانه فولاد، شرکت هاي معدنی و فلزات رنگین است. 

وزیر صمت افزود: در حوزه کاشی و سرامیک ما در 15 سال گذشته وارداتی نداشته ایم و ظرفیت تولید ما نیز 700 میلیون متر مربع
است که در 250 طرحی که در حال اجرا داریم این رقم به یک میلیارد و 200 میلیون متر مربع خواهد رسید و البته ما صادرات بسیار

 
خوبی به کشورهاي همسایه داریم. 

رزم حسینی با اشاره به این که امروز روز صنعت و معدن است گفت: تولید در کشور حال خوبی پیدا کرده و امروز اگر در بازار ایران
کالاي ایرانی پیدا می شود به دلیل زحمت تولیدکنندگان، کارآفرینان، صنعتگران و معدن کاران زیادي است که در شرایط سخت

 
تحریم و کرونا تولید کرده اند. 

وي افزود: هم اکنون ما 72 هزار واحد فعال در کشور در بخش صنعتی و تولیدي داریم که 2 میلیون و 542 هزار نفر در این واحدها

 
مشغول شده اند و سهم صادرات غیر نفتی در صنعت و پتروشیمی هم اکنون 75 درصد است. 

وزیر صمت گفت: با توجه به تحریم، ما تهاتر را به خوبی انجام داده ایم و مواد اولیه به اندازه کافی تأمین شده است و در اکثر
واحدهاي تولیدي که 24 رشته صنعتی را تشکیل می دهد بالاي 50 درصد رشد تولید را در سه ماهه اول امسال نسبت به سه ماهه



 
اول سال گذشته تجربه کرده ایم. 

وي افزود: در حوزه معادن ما 6 هزار و 130 معدن فعال داریم که 245 هزار نفر در آن ها مشغول هستند و ایران با داشتن 62 ماده
معدنی و ذخیره کشف شده 57 میلیارد تن مواد معدنی و 37 میلیارد تن ذخیره قطعی دارد و جزو 15 کشور معدنی جهان محسوب

 
می شود. 

وزیر صمت گفت: سال گذشته 590 میلیون تن استخراج از معادن کشور داشته ایم که نسبت به سال 98، 12 درصد رشد داشته است
که با توجه به اینکه ایران یک درصد جمعیت جهان و 7 درصد ذخیره معدنی جهان را دارد، فرصت مناسبی است که در کنار نفت به

 
این ذخیره نیز توجه شود. 

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري در خصوص معادن راکد، ادامه داد: یکی از افتخارات ما این است که 6 هزار معدن را در
مزایده عمومی اعلام کردیم و تاکنون 2 هزار نفر فعال در 31 استان کشور مشارکت داشته اند و فرصت هاي جدید سرمایه گذاري در

 
این بخش شکل گرفته است. 

وزیر صمت گفت: براساس گزارش هاي بانک مرکزي در سال 99 رشد صنعتی ایران 7/1 درصد بوده که در مقایسه با 2.3 درصد سال
98, امسال با سه تا چهار برابر رشد در گروه صنعت و معدن روبه رو بوده ایم و البته در زمستان سال 99 یعنی ماه هاي دي، بهمن و

اسفند ما 9/9 درصد رشد را تجربه کرده ایم که این رقم در سال 98، 2.2 بوده است.



قرارداد موقت، بلاي جان کارگران زحمتکش/برنامه وزارت کار براي حذف

قراردادهاي مدت موقت

منبع: ایسکاشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/04/11

یکی از مهم ترین انواع قراردادهاي کار، قرارداد کار موقت است که با توجه به سهولت انعقاد آن، امروزه در بسیاري از موارد،
مورد استفاده کارفرمایان قرار می گیرد و براي انعقاد قراردادهاي کار با کارگران، مدت قرارداد کار را به صورت موقت یا غیر

دائم درج می کنند که این مسئله سبب آسیب پذیري بیش از پیش قشر ...

یکی از مهم ترین انواع قراردادهاي کار، قرارداد کار موقت
است که با توجه به سهولت انعقاد آن، امروزه در بسیاري از
موارد، مورد استفاده کارفرمایان قرار می گیرد و براي انعقاد
قراردادهاي کار با کارگران، مدت قرارداد کار را به صورت
موقت یا غیر دائم درج می کنند که این مسئله سبب
آسیب پذیري بیش از پیش قشر مهمی از نیروي کار در

 
جامعه، یعنی کارگران مشمول قانون کار شده است. 

به گزارش خبرگزاري ایسکانیوز امنیت شغلی خط قرمز
جامعه کارگري است؛ خط قرمزي که امروزه به دغدغه

بسیاري از کارگران و بدنه تولید کشور تبدیل شده و می  توان تنظیم روابط کار و انعقاد قراردادهاي کاري را یکی از مهم ترین بخش
هاي قانون کار دانست، به طوري که این بخش از قانون کار در دو دهه گذشته محل چالش و مناقشه میان کارفرمایان و کارگران بوده
است که متاسفانه قراردادهاي کار موقت حجم بالایی از قراردادهاي کار را به خود اختصاص داده و جایگزین قراردادهاي دائم شده

 
است. 

یکی از مهم ترین انواع قراردادهاي کار، قرارداد کار موقت است که با توجه به سهولت انعقاد آن، امروزه در بسیاري از موارد، مورد
استفاده کارفرمایان قرار می گیرد و براي انعقاد قراردادهاي کار با کارگران، مدت قرارداد کار را به صورت موقت یا غیر دائم درج می
کنند که این مسئله سبب آسیب پذیري بیش از پیش قشر مهمی از نیروي کار در جامعه، یعنی کارگران مشمول قانون کار شده است.

با بحران حاکم بر وضعیت اقتصادي طی سال هاي اخیر، پایان دادن به قراردادهاي موقت و کوتاه مدت یکی از اصلی ترین مطالبات
کارگران است که سبب بروز مشکلاتی مانند عدم دستمزد واقعی، نبود امنیت شغلی، داشتن قراردادهاي موقت و کوتاه مدت، عدم

 
پرداخت به موقع بیمه تأمین اجتماعی، کاهش قدرت خرید شده است. 

باتوجه به اینکه چرخ صنعت کشور روي دوش کارگران می چرخد، هیچ کس نمی تواند نقش مهم نیروي انسانی در تولید را نادیده
بگیرد، اما شرایط نامطلوب کاري، یکی از دلایلی است که سبب می شود مشکلات ریز و درشتی گریبان کارگران را بگیرد، از اخراج و

 
تعدیل گرفته تا قراردادهاي سفید امضاء. 

 
در تنظیم قرارداد کار موقت به چه نکاتی باید توجه کرد؟ 



یکی از عمده ترین اشکالات مطرح در خصوص این نوع از قراردادهاي کاري، امنیت شغلی کارگران است که بر اساس قانون کار،
قراردادهاي کار موقت صحیح و معتبر تلقی می شود، ولی سازوکارهاي حمایتی ویژه اي در خصوص این نوع از قراردادها باید تنظیم

 
شود تا حقوق کارگران با مخاطرات ناشی از عدم امنیت شغلی مواجه نشود. 

 
_مشخصات طرفین در قرارداد کار موقت با مدت معین قید شود 

 
_مدت قرارداد در زمان تنظیم قرارداد کار موقت مشخص شود 

 
_موضوع کار در زمان تنظیم نمونه قرارداد کار موقت به طور دقیق تعیین شود 

 
_ساعات کار قرارداد کار موقت به طور مفصل بیان شود 

 
_محل انجام کار را با نشانی دقیق در قرارداد کار موقت بنویسید 

 
_دستمزد و مابقی مبالغ و حقوق را به طور مفصل توضیح دهید 

 
_تعهدات کارفرما و کارپذیر در زمان تنظیم قرارداد کار موقت شرح داده شود 

 
_مرخصی کارپذیر در متن قرارداد کار مدت معین تعیین شود 

 
_نسخه هاي قرارداد در زمان تنظیم نمونه قرارداد کار موقت قید شود 

 
برنامه وزارت کار براي حذف قراردادهاي مدت موقت 

بعد از گذشت 25 سال وزارت کار نسبت به حذف قراردادهاي کار مدت موقت و تبدیل آن به قراردادهاي دائم اقدام کرده و این در
صورتی است که چندي پیش وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نامه اي به قوه قضاییه در خصوص ابطال دادنامه 179 ارسال کرد و اگر
این اتفاق رخ دهد کلیه کارگرانی که در مشاغل مستمر اشتغال به کار دارند، تبدیل به نیروي دائم می شوند و قرارداد موقت جمع می

 
شود. 

محمدرضا تاجیک رئیس مجمع نمایندگان کارگران استان تهران در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، درباره آسیب هاي قرارداد
موقت براي کارگران اظهار کرد: متاسفانه روند کاري کارگاه ها به سمتی در حال حرکت است که در آن ها عقد قرارداد به صورت یک

 
ساله بسته نمی شود و متاسفانه اجراي قراردادهاي موقت سبب شده است تا امنیت شغلی کارگران به طور کامل از بین برود. 

رئیس مجمع نمایندگان کارگران استان تهران با اشاره به اینکه کارفرمایان حق اخراج یا خاتمه یک طرفه قرارداد کارگران را ندارند،

 
تصریح کرد: با قرارداد موقت کارفرما خیال خود را راحت می کند که هر موقعی نیاز نداشت، بتواند کارگر را از آن واحد اخراج کند. 

تاجیک گفت: در قراردادهاي موقت انواع و اقسام سوء استفاده ها از کارگر صورت می گیرد که این ایراد فاحش و آسیب زننده در
تبصره دو ماده هفت است که فعالان حوزه کارگري توانستند تبصره یک ماده هفت را سامان بخشند، اما تبصره دو در ماده هفت

 
توسط مسئولان ذي ربط مورد توجه قرار نمی گیرد. 

کار به عنوان شغل افراد و وسیله درآمد آنان به شمار می رود، لذا باید تدابیري پیش بینی شود که امنیت شغلی و فکري افراد ذینفع
تأمین شود تا نسبت به از دست دادن موقعیت شغلی خود هراسی نداشته باشند. انجام این مهم بر عهده قوانین هر کشور است که در
کشور ما نیز قانون اساسی، قانون کار و قانون تامین اجتماعی و آیین نامه هاي مربوط، براي جلوگیري از به خطر افتادن اشتغال

 
کارگران و حمایت از آن ها و ایجاد اطمینان در برابر خطر از دست دادن شغل، مقرراتی را وضع کرده اند که فقط نیاز به اجرا دارد. 



منبع: باشگاه خبرنگاران جوان



تلاش براي کارآفرینی در 20 درصد دروس رشته هاي علوم انسانی

منبع: آناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/04/11

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان قم حرکت در مسیر کارآفرینی رشته هاي دانشگاهی را ارزشمند توصیف و ابراز امیدواري
کرد 20 درصد دروس رشته هاي علوم انسانی این دانشگاه کارآفرین شوند.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان قم حرکت در مسیر کارآفرینی رشته هاي دانشگاهی را ارزشمند توصیف و ابراز امیدواري کرد

 
20 درصد دروس رشته هاي علوم انسانی این دانشگاه کارآفرین شوند. 

 
 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از قم، حجت الاسلام حسن خیري در جلسه هیئت مدیره انجمن علمی مطالعات
درسی ایران شعبه استان قم که به میزبانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم برگزار شد از تلاش براي کارآفرین شدن رشته هاي
دانشگاهی خبر داد و اظهار کرد: جایگاه رشته هاي علوم انسانی در حوزه مهارتی بسیار حائز اهمیت است؛ بنابراین امیدواریم در آینده

 
اي نزدیک 20 درصد دروس و رشته هاي علوم انسانی به سمت کارآفرینی و مهارتی پیش برود. 

وي افزود: دانشگاه آزاد اسلامی مصمم است که علوم انسانی را از حاشیه به متن بیاورد؛ بنابراین معاونت علوم انسانی و هنر در دانشگاه
آزاد اسلامی ایجاد و معاونت هاي موضوعی راه اندازي و با حضور حجت الاسلام والمسلمین عبدالحسین خسروپناه در معاونت علوم

 
انسانی و هنر شعار اصلی انقلاب که همان حکمی سازي رشته هاي علوم انسانی بود، محقق شد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان قم گفت: فعالیت معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی مطالعه سرفصل هاي رشته هاي
علوم انسانی است و در همین راستا هیئت هاي اندیشه ورز در استان ها تشکیل شده است که در واقع آنها اتاق فکر معاونت علوم

 
انسانی و هنر در استان ها هستند. 

خیري افزود: فعالیت دانشگاه آزاد اسلامی در معاونت علوم انسانی و هنر با رویکرد مطالعه و تغییر سرفصل هاي درسی دانشگاه با
فعالیت انجمن مطالعات درسی ایران شعبه استان قم سنخیت دارد و در این راستا دانشگاه آزاد اسلامی قم آمادگی دارد با این انجمن

 
همکاري کند. 

وي بیان کرد: زمینه هاي بسیار فراوانی براي همکاري بین انجمن مطالعات درسی ایران و دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم وجود دارد و

 
قطعاً دانشگاه از فعالیت هاي انجمن مطالعات درسی ایران حمایت می کند. 



 
 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی قم راه اندازي واحدي مستقل با عنوان دانشگاه علوم انسانی اسلامی به همت دانشگاه آزاد اسلامی در
استان قم را الگویی مناسب براي تعامل و همکاري حوزه و دانشگاه برشمرد و اظهار کرد: دانشگاه علوم انسانی اسلامی قم به عنوان
واحدي مستقل با رویکرد علوم انسانی و واحد دانشگاهی مادر براي واحدهاي دانشگاهی دانشگاه آزاد اسلامی است که همکاري حوزه و

 
دانشگاه در این دانشگاه محقق و ارتقاي هیئت علمی و برنامه ریزي درسی در این دانشگاه انجام می شود. 

خیري گفت: در راستاي همکاري حوزه و دانشگاه تفاهم نامه اي بین حوزه علمیه قم و دانشگاه آزاد اسلامی منعقد شده است که سبب

 
می شود دانشگاه در تغییر سرفصل ها از ظرفیت هاي حوزه علمیه استفاده کند. 

وي اضاقفه کرد: انجمن مطالعات درسی ایران شعبه استان قم می تواند با هیئت هاي اندیشه ورز دانشگاه آزاد اسلامی قم همزایی

 
ایجاد کند تا بتواند از ظرفیت هاي حوزه و دانشگاه استفاده کند. 

به گزارش آنا، جلسه هیئت مدیره انجمن مطالعات درسی ایران شعبه استان قم با حضور سیف االله فضل اللهی عضو هیئت علمی
دانشگاه آزاد اسلامی قم و رئیس انجمن مطالعات برنامه درس ایران شعبه استان قم، غلامرضا ویسی نائب رئیس انجمن مطالعات

 
برنامه درسی ایران شعبه استان قم و تعدادي از اعضاي انجمن در دانشگاه آزاد اسلامی قم برگزار شد. 

انتهاي پیام/4062/



جشنواره برداشت خربزه محلی در روستاي اسپند صومعه سرا

منبع: پاناشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/04/11

رشت ( پانا) - روستاي اسپند با 200 هکتار باغ خربزه بیشترین سطح زیر کشت این محصول در گیلان را دارد.

رشت ( پانا) - روستاي اسپند با 200 هکتار باغ خربزه

 
بیشترین سطح زیر کشت این محصول در گیلان را دارد. 

به گزارش صدا و سیما؛ مسوول برگزاري این جشنواره
گفت: خربزه محلی یکی از محصولات کشاورزي ویژه
شهرستان صومعه سراست که همزمان با برداشت این
محصول شیرین و خوشمزه علاقمندان زیادي از سراسر

 
استان گیلان براي خرید خریزه محلی به این شهرستان سفر می کنند. 

حمزه بخشنده گفت: جمعی از کشاورزان صومعه سرائی در کنار کشت برنج به کشت محصولات کشاورزي از جمله خربزه محلی

 
اشتغال دارند. 

فرماندار صومعه سرا هم گفت: در شهرستان صومعه سرا حدود 200 هکتار از زمین ها به کشت خربزه اختصاص دارد که بطور میانگین

 
از هرهکتار 8 تن خربزه برداشت. 

وي با بیان اینکه با استقبال خوب گیلانی ها از خربزه محلی صومعه سرا تولید این محصول در 2 سال گذشته 20 درصد افزایش یافته

 
است، پیش بینی کرد امسال بیش از هزار و 500 تن خربزه در این شهرستان برداشت شود. 

سیدجلال سیدمحمدي با بیان اینکه این جشنواره ها براي شادي و نشاط مردم و رونق و فروش محصولات کشاورزي برگزارمی شود

 
گفت: در کنار این جشنواره بازارچه فروش محصولات کشاورزي هم برگزاري شد. 

جشنواره برداشت خربزه روستاي اسپند صومعه سرا گیلان



بازدید خبرنگاران از دو پروژه گردشگري بخش خلجستان قم

منبع: تسنیمشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/04/11

گروه استان ها_منطقه نمونه گردشگري دشت بهشت خلجستان قم جزو 5 منطقه گردشگري نمونه کشور محسوب می شود،
در این سه سالی که موانع برطرف شده پروژه پیشرفت هاي خوب و چشمگیري داشته است.

 
 

گروه استان ها_منطقه نمونه گردشگري دشت بهشت خلجستان قم جزو 5 منطقه گردشگري نمونه کشور محسوب می شود، در این

 
سه سالی که موانع برطرف شده پروژه پیشرفت هاي خوب و چشمگیري داشته است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم، گلایه و انتقاد به کمبود امکانات تفریحی استان قم همیشه وجود داشته و این خلا همواره از سوي

 
ساکنین و زائرین این استان احساس شده است. 

شهر قم به عنوان خاستگاه انقلاب اسلامی که زائرین زیادي را از سراسر جهان داراست باید در تمامی زمینه ها امکانات کاملی داشته

 
باشد و نباید از نیازهاي این استان به ویژه انجام تفریحات سالم به سادگی عبور کرد. 

 
استان قم داراي ظرفیت هاي ویژه اي براي فعال سازي و افزایش امکانات تفریحی است 

استان قم داراي ظرفیت هاي ویژه اي براي فعال سازي و افزایش امکانات تفریحی است، اما سال ها از آن غافل شده و متأسفانه

 
امکانات موجود کنونی نیز چندان پاسخگوي نیاز شهروندان و زائرین این استان نمی باشد. 

اما در سال هاي اخیر شاهد گام هاي بزرگ و محکمی در راستاي ایجاد فضاي تفریحی و سرگرمی براي این استان هستیم که در این

 
میان نقش شهرداري و میراث فرهنگی را نمی توان نادیده گرفت. 

 
خسارت سنگین سیل به روستاهاي خراسان شمالی / چند منزل مسکونی نیز دچار آبگرفتگی و تعداد زیادي دام تلف شد 

 
تغییر دولت ها نباید بحث بازسازي و نوسازي واحدهاي روستایی را به تعویق اندازد 

 
روایت تسنیم از 7 روستاي بی بهره از نعمت گاز در نطنز/اینجا زندگی گرمایی ندارد 



در بازدید اصحاب رسانه از دو پروژه نیمه تمام گردشگري در بخش خلجستان که باهمت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی قم انجام گرفت، اقامتگاه بوم گردي وتوس واقع در روستاي کهندان و منطقه نمونه گردشگري دشت بهشت دو پروژه اي

 
بودند که موردبررسی و بازدید میدانی اصحاب رسانه قرار گرفتند. 

علیرضا ارجمندي مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی قم در حاشیه این بازدید و در جمع خبرنگاران به هدف از
برگزاري برنامه امروز اشاره و عنوان کرد: اصحاب رسانه بهترین گروه براي اطلاع رسانی، معرفی و فرهنگ سازي هستند و می توانند با

 
انجام نیازسنجی لازم، اعلام کنند که در کدام مراکز این نیازها را می توان بهتر برآورده کرد. 

 
 

وي بابیان اینکه استان قم زائرین زیادي را از خارج از کشور داراست، گفت: کسانی که به قم سفر می کنند بین یک تا دو روز در قم

 
اقامت دارند وجود این پروژه هاي بزرگ می تواند مکمل زیارتی براي آن ها باشد و ماندگاري آن ها را در این استان افزایش دهد. 

ارجمندي افزود: زائرین می توانند علاوه بر زیارت به تفریح هم بپردازند و طبیعتاً سهم اقتصاد گردشگري در استان افزایش می یابد که

 
بالطبع در اشتغال و مولدسازي برخی از کارخانه ها و فعالیت هاي اقتصادي مؤثر خواهد بود. 

وي با اشاره به شرایط کنونی کشور و شیوع بیماري کرونا در دو سال اخیر خاطرنشان کرد: امیدوارم کرونا به زودي از بین برود و
انتظار داریم صنعت گردشگري از شهریورماه رونق بیشتري بگیرد تا سرمایه گذارها و کسانی که در این زمینه آسیب دیدند، بتوانند

 
فعالیت هاي اقتصادي خود را از سر بگیرند. 



در این اردو ابتدا از اقامتگاه بوم گردي وتوس واقع در روستاي کهندان بازدید شد روستایی که در 79 کیلومتري قم واقع شده و داراي

 
محصولاتی مثل فندق، توت، گردو، گیلاس و زردآلو می باشد که محصولاتش ازلحاظ کیفیت در سطح کشور حرف اول را می زنند. 

 
بازسازي خانه هاي تخریب شده روستاي کهندان مورد تاکید است 

غلامحسین کهندانی مؤسس خانه بوم گردي وتوس واقع در روستاي کهندان در گفت وگو با خبرنگاران گفت: کهندان روستایی شبیه
به ابیانه است منتها ابیانه را با حفظ ظواهر آن ثبت یونسکو کردند اما خانه هاي قدیمی کهندان تخریب شده که تلاش من برگرداندن

 
این روستا به سبک قدیم خودش می باشد. 

 
 

وي افزود: من به اتفاق همسرم تصمیم گرفتیم که تا کهندان را به ظاهر قدیمی خود برگردانیم و نسل جدید شاهد کهندان قدیم

 
باشند و با آداب ورسومی که داشته آشنا شوند که در این راستا از اقامتگاه بوم گردي وتوس شروع کردیم. 

کهندانی بابیان اینکه کلبه وتوس را در سال 98 تأسیس کردیم، عنوان کرد: این کلبه به سبک قدیمی ساخته شده و براي چیدمان آن

 
از تمام وسایل هاي قدیمی این روستا که در انبارها مانده بود استفاده شده است. 

وي ظرفیت اتاق هاي این کلبه را بین 4 تا 8 نفر اعلام کرد و گفت: این کلبه داراي 10 اتاق است و زیربناي این مکان یک هزار و 50

 
متر است. 

غلامحسین کهندانی همچنین از راه اندازي فاز دوم این اقامتگاه در فاصله 1500متري کلبه وتوس خبر داد و اظهار کرد: فاز دوم این
اقامتگاه در زمینی به وسعت 9هکتار در دامنه کوه وتوس ایجاد می شود که کلنگ آن تا چند روز دیگر توسط استاندار قم زده می

 
شود. 

وي به امکانات برنامه ریزي شده براي این پروژه نیز اشاره و بیان کرد: دریاچه مصنوعی، فضاي سبز، بازارچه فروش محصولات

 
کهندان، پارك بازي کودکان سوئیت ازجمله امکانات پروژه جدید خواهد بود. 

مؤسس اقامتگاه وتوس، کهندان را ماسوله استان قم نامید و تصریح کرد: تصمیم دارم که تمامی اهالی کهندان را درگیر گردشگري این



 
منطقه نمایم تا سنت هاي قدیمی این روستا حفظ و ماندگار گردد. 

از دومین پروژه اي که بازدید به عمل آمد منطقه نمونه گردشگري دشت بهشت خلجستان بود که با 118 هکتار وسعت در 75

 
کیلومتري قم، 45 کیلومتري تفرش و 35 کیلومتري ساوه واقع شده است. 

 
 

سید مجتبی میرحسینی سرمایه گذار منطقه نمونه گردشگري دشت بهشت خلجستان قم اطلاعاتی از امکانات برنامه ریزي شده براي
این منطقه ارائه داد و گفت: دشت بهشت مجموعه کاملی خواهد بود که تا دو ماه آینده فاز اولش که شامل مجموعه هاي اقامتی،

 
رستوران، دریاچه، ماهیگیري، قایق سواري و اسب سواري است افتتاح می شود. 

 
وي بیان کرد: فاز دوم مجموعه کامل ورزشی است که شامل زمین هاي ورزشی، زمین فوتبال، تنیس و سالن هاي سرپوشیده است. 

میرحسینی بابیان اینکه براي جوانان ورزش هاي جوان محور در این منطقه ایجاد خواهیم کرد، افزود: آدرنالین پارك یکی از ورزش

 
هاي برنامه ریزي شده براي جوانان است که در دشت بهشت ایجاد خواهد شد. 

سرمایه گذار منطقه نمونه گردشگري دشت بهشت خلجستان قم همچنین تصریح کرد: ایجاد هتل، پرورش گل محمدي، گلاب گیري

 
و پرورش و تولید گیاهان دارویی از دیگر برنامه هاي ما براي این دهکده است که در فازهاي بعدي ایجاد می شوند. 

وي میزان سرمایه گذاري براي این پروژه را تاکنون 120 میلیارد تومان اعلام کرد و بیان کرد: تاکنون پیشرفت کار در کل این 118

 
هکتار تقریباً حدود 40 درصد بوده است. 

مجتبی میرحسینی ضمن تقدیر از همراهی استاندار قم براي پیشرفت این پروژه ادامه داد: در دو سال اخیر استاندار محترم به همراه

 
معاونت عمران استانداري همراهی و کمک هاي ویژه اي کردند که اگر حمایت آنان نبود این پروژه رشد چندانی نمی کرد. 

وي بابیان اینکه فعالیت در این پروژه به دلیل اینکه در منطقه کوهستانی قرار دارد دشوار است، عنوان کرد: این پروژه ارزش تحمل

 
سختی ها و دشواري ها را دارد چراکه محیط بکر طبیعی دارد و قطعاً گردشگران از عظمت طبیعی این مکان لذت خواهند برد. 



 
 

میرحسینی ادامه داد: اینجا گله 300 رأس دام داریم که افراد دوشیدن شیر را می توانند تجربه کنند و چون خاك حاصلخیزي دارد

 
این امکان براي گردشگران فراهم شده که با کاشت سبزیجات باغبانی را نیز تجربه کنند. 

سید مجتبی میرحسینی سرمایه گذار منطقه نمونه گردشگري دشت بهشت خلجستان قم یکی از جاذبه هاي ویژه اینجا را شب هاي
پر از ستاره آن اعلام کرد و گفت: این مکان به جهت پاکیزگی محیط و عدم وجود آلودگی هاي نوري، مثل کویر شب هاي عالی و پر

 
از ستاره دارد که جاذبه اي بسیار تماشایی است. 

 
پروژه دشت بهشت قم جزو 5 منطقه نمونه گردشگري کشور است 

وي بابیان اینکه فعالیت هاي پروژه از ده سال قبل آغازشده است، بیان کرد: این منطقه جزو 5 منطقه گردشگري نمونه کشور محسوب
می شود وبه همین دلیل ابتدا موانع و حساسیت هایی در بحث واگذاري آن وجود داشت و چندین سال درگیر کارهاي اداري آن

بودیم که در این سه سالی که موانع برطرف شده پروژه پیشرفت هاي خوب و چشمگیري داشته است.



میرتاج الدینی: کسري تراز بودجه از چالش هاي دولت سیزدهم است

منبع: فراسوشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/04/11

نایب رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی، کسري تراز عملیاتی بودجه را یکی از چالش هاي
دولت جدید عنوان کرد.

میرتاج الدینی: کسري تراز بودجه از چالش هاي دولت
سیزدهم استنایب رییس کمیسیون برنامه، بودجه و
محاسبات مجلس شوراي اسلامی، کسري تراز عملیاتی
بودجه را یکی از چالش هاي دولت جدید عنوان کرد و
گفت: لازم است دولت سیزدهم با ایجاد منابع پایدار این
مشکل را حل کند تا به بازتولید تورم افسارگسیخته سال

 
هاي اخیر منجر نشود. 

به گزارش فراسو، سیدمحمدرضا میرتاج الدینی در گفت وگویی، نخستین اولویت دولت جدید را برنامه ریزي براي رفع کاستی هاي
اقتصاد کشور عنوان کرد و گفت: ثبات بخشی به اقتصاد یکی از مسائل اصلی و اولویت کشور است که باید مورد توجه رییس جمهوري
منتخب قرار گیرد. در صورت تثبیت اقتصاد کشور، وضعیت براي سرمایه گذاران و کارآفرینان روشن می شود و ریسک فعالیت آنان

 
کاهش می یابد و در نتیجه با فعال شدن آنها تولید، اشتغال و صادرات رونق پیدا می کند. 

معاون امور مجلس دولت دهم ادامه داد: ایجاد فضاي امن براي سرمایه گذاري در کنار ثبات اقتصادي حتی می تواند به بازگشت

 
سرمایه از خارج و سرمایه گذاري ایرانیان مقیم خارج در داخل منجر شود. 

میرتاج الدینی با اشاره به مبارزه سیدابراهیم رییسی با فساد در دوران تصدي ریاست قوه قضاییه، افزود: رییسی با تجربه و سوابقی که

 
دارد توان ایجاد فضاي امن براي سرمایه گذاري و قطع دست رانت خواران و برهم زنندگان امنیت اقتصادي را دارد. 

نماینده تبریز، آذرشهر و اسکو در مجالس هفتم تا یازدهم، شعار سال درباره  «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» را یادآور شد و
گفت: اهتمام به امر تولید و رفع موانع آن از مطالبات مقام معظم رهبري و شعار سال است که باید جزو اولویت هاي دولت آینده باشد.
در کنار جهش تولید، یافتن بازارهاي صادراتی و تسهیل صادرات براي فروش کالاهاي تولیدشده نیز اهمیت ویژه دارد به ویژه بازارهاي

 
کشورهاي همسایه باید در اولویت دولت آینده باشد. 

میرتاج الدینی به برخی کمبودها در حوزه نهاده هاي دامی و مواد اولیه تولید برخی کالاها در کشور اشاره و تسهیل واردات کالاهاي
اساسی را از دیگر اولویت هاي دولت جدید ارزیابی کرد و گفت: به طور مثال در حوزه تامین نهاده هاي دامی الان چالش داریم و

 
اگر حل نشود، در مراحل بعدي با مشکل تامین پروتئین مردم مواجه خواهیم شد. 

وي، خواستار مهار تورم در دولت جدید شد و افزود: کسري تراز عملیاتی بودجه یکی از چالش هاي دولت جدید خواهد بود و لازم



است دولت جدید با ایجاد منابع پایدار این موضوع را حل کند تا این موضوع به بازتولید تورم افسارگسیخته سال هاي اخیر منجر

 
نشود. 

معاون امور مجلس رییس جمهوري در دولت دهم، اهمیت مدیریت نرخ ارز براي تثبیت اقتصاد کشور را یادآور شد و گفت: مدیریت و

 
یکسان سازي نرخ ارز باید در اولویت اقدامات دولت جدید قرار گیرد و امیدواریم این موضوع در یکسال ابتدایی دولت به نتیجه برسد. 

 
پروژه اي سه برابر ظرفیت مسکن مهر تعریف شود 

میرتاج الدینی از رییس جمهوري منتخب خواست تا کنار حل مسائل روزمره اقتصادي از رسیدگی به ایجاد و تکمیل زیرساخت هاي

 
اقتصادي نیز غافل نشود و افزود: حل مسائل اصلی اقتصاد کشور در گروه اصلاح زیرساخت هاست. 

وي، مسکن را یکی از موتورهاي پیشران اقتصاد کشور عنوان کرد و گفت: مسکن موضوعی است که اگر در اولویت دولت آینده قرار
گیرد لوکوموتیو فعال شدن دیگر بخش هاي اقتصاد نیز خواهد شد و بخشی از مشکل بیکاري را حل خواهد کرد. باتوجه به تجربیات
موفقی که در گذشته در حوزه مسکن مهر داشتیم، با رفع ایرادات این طرح، دولت آینده می تواند در حوزه مسکن موفق عمل کند و
هم مشکل تامین مسکن مردم را حل کند و هم مشکل تولید و اشتغال را برطرف کند. حداقل اقدامات دولت جدید در این عرصه با
توجه به برنامه هایی که هست، تعریف پروژه اي به ظرفیت 2 تا سه برابر مسکن مهر خواهد بود که این اقدام موتور محرك اقتصاد

 
کشور خواهد بود. 

عضو پیشین هیات رییسه مجلس شوراي اسلامی به زیان دیدن بخشی از مردم در بازار سرمایه اشاره کرد و افزود: دولت جدید با
تثبیت شرایط اقتصادي می تواند مساله بورس را هم حل کند و اعتماد عمومی را به بازار سرمایه برگرداند. امیدواریم که بورس روند
صعودي خود را به دور از اشکالات گذشته و در یک فرایند طبیعی و ثابت ادامه دهد و دیگر شاهد به هم خوردن آرامش بورس و
رشدهاي حبابی و افت هاي شدید مثل گذشته نباشیم تا سرمایه گذاران به آرامش برسند و تولید از نقدینگی موجود در این بازار بهره

 
مند شود. 

میرتاج الدینی درباره تاثیرگذاري سیاست خارجی بر اقتصاد کشور نیز گفت: در دولت جدید، سیاست کلی نظام براي رفع تحریم ها
تداوم پیدا می کند و فقط شیوه ها و رویکردها فرق می کند. سیاست خارجی کشور در دولت جدید باید از موضع اقتدار مذاکره کند

زیرا مذاکره از موضع قدرت زودتر به نتیجه می رسد و می تواند به تحریم هاي غیرقانونی علیه کشورمان پایان دهد.



هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد

منبع: فراسوشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/04/11

عضو هیات رئیسه اتاق ایران با بیان اینکه هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد، خاطرنشان کرد: تعدد
کشورهاي همسایه، مسیرهاي زمینی و دریایی متعدد در شمال و جنوب کشور، دسترسی به دریاي مدیترانه و قرارگیري در

مسیر جاده ابریشم همگی از جمله این مزیت ها است.

هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی
نداردعضو هیات رئیسه اتاق ایران با بیان اینکه هیچ
کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد،
خاطرنشان کرد: تعدد کشورهاي همسایه، مسیرهاي زمینی
و دریایی متعدد در شمال و جنوب کشور، دسترسی به
دریاي مدیترانه و قرارگیري در مسیر جاده ابریشم همگی

 
از جمله این مزیت ها است. 

به گزارش فراسو به نقل از اتاق ایران، «کیوان کاشفی» با بیان اینکه امروز صنعت و تولید ایران در بیم و امید به سر می برند، افزود:
چند چالش اصلی موجب نگرانی صنعت کشور شده که مهم ترین آن، نامساعد بودن فضاي کسب وکار کشور و ایستایی این فضاي

 
نامناسب در سال هاي اخیر است. 

وي با بیان اینکه نبود ثبات در قوانین و مقررات یکی دیگر از مواردي است که بخش صنعت و تولید را در بیم فرو برده است، گفت:
فضاي کسب وکار نامساعد موجب شده تولید در کشور پرهزینه و فرسایشی شود و با وجود همه تلاش هاي صورت گرفته بهبودي در

 
این محیط حاصل نشود. 

عضو هیات رئیسه اتاق ایران تصریح کرد: با وجود آنکه در چند وقت اخیر تا حدودي شاهد ثبات نرخ ارز در کشور بودیم اما همچنان

 
شاهد سیل قوانین و بخشنامه هاي متعدد و گاهی متضاد هستیم که فضا را براي فعالان اقتصادي تنگ می کند. 

وي با بیان اینکه دستگاه هاي مختلف مانند سازمان تامین اجتماعی، سازمان امور مالیاتی، محیط زیست و غیره بدون درگیر بودن
مستقیم با روند تجارت و تولید، بلافاصله خود را با دستورالعمل هاي جدید وفق می دهند، اظهار داشت: از آنجا که همه تار و پود

 
صنعت و تولید با فعالیت این دستگاه ها گره خورده، اکنون شاهد پیچیده شدن وضعیت کسب وکار در کشور هستیم. 

 
حجم بالاي نقدینگی و دست خالی بخش تولید 

کاشفی تامین نقدینگی را چالش دیگري دانست و گفت: با وجود حجم نقدینگی بالاي کشور که هر سال روند افزایشی دارد و پیش
بینی می شود امسال به بیش از پنج هزار میلیارد تومان هم برسد، واحدهاي تولیدي همچنان براي تامین مالی خود با مشکل مواجه

 
اند، اکنون روند تامین نقدینگی بسیار پرپیچ و خم است و به سختی می توان از آن عبور کرد. 



عضو هیات رئیسه اتاق ایران در ادامه از نبود حمایت لازم از صادرات انتقاد کرد و یادآور شد: صادرکنندگان ایرانی بین تمام کشورهاي

 
منطقه و همسایه کم ترین حمایت، پوشش بیمه، ضمانت و غیره را دارند و اگر در تجارت به مشکلی بر بخورند تک و تنها هستند. 

وي در عین حال نبود امکان گشایس اعتبار، بسته بودن سوئیفت، محدودیت هاي ناشی از تحریم که نقل و انتقلات مالی را دشوار

 
کرده را از دیگر موارد پیش روي صادرکنندگان دانست که به صادرات کشور به شدت صدمه زده است. 

 
چشم امید تولید به حمایت هاي رهبري و دولت سیزدهم 

این فعال اقتصادي در بخش دیگري از سخنان خود به امیدهایی که پیش روي صنعت و تولید کشور وجود دارد اشاره کرد و گفت:
مهم ترین امید، تاکیدات مقام معظم رهبري بر حمایت از تولید است که طی چند سال گذشته همواره شاهد آن بودیم. ایشان از

 
دقایق ابتدایی هر سال حمایت از تولید و اشتغال را در قالب نام گذاري هاي سالانه مورد تاکید قرار می دهند. 

کاشفی اظهار کرد: این مهم سبب شده اکنون حمایت از تولید به یک فرهنگ تبدیل شود و امیدواریم این فرهنگ در دولت سیزدهم

 
رنگ و بوي عملیاتی تري به خود بگیرد. 

وي خوشبینی دیگر پیش روي تولید را آغاز به کار دولت جدید عنوان کرد و گفت: به طور معمول هر دولتی که بر سر کار می آید به
ویژه در دوره چهار سال اول، بسیار باانگیزه است و در دولت آقاي رئیسی این خوشبینی بیشتر وجود دارد زیرا او در برنامه ها و
شعارهاي تبلیغاتی خود نیز مدام بر حمایت از تولید تاکید داشت و در زمان ریاست قوه قضاییه نیز از معدود روساي این قوه بود که در

 
سفرها و برنامه هاي کاري خود بازدید از کارخانجات و رفع مشکلات آنها را پیگیري می کرد. 

 
رئیس اتاق کرمانشاه ابراز امیدواري کرد: در دوره جدید دولت شاهد بارقه هایی از بهبود فضاي کسب وکار کشور باشیم. 

کاشفی عامل دیگري که زمینه ساز امید براي تولید و صنعت کشور می شود را به نتیجه رسیدن مذاکرات مرتبط با برجام دانست و
عنوان کرد: با این روند بخش قابل توجهی از تحریم ها و فشار ناشی از آنها شکسته خواهد شد و مجدد شاهد رشد اقتصادي کشور

 
خواهیم بود. 

این فعال اقتصادي مثبت شدن فضاي تعاملات بین المللی را نیز از دیگر پیامدهاي به نتیجه رسیدن برجام دانست و تاکید کرد: اتاق
هاي بازرگانی به ویژه اتاق هاي مشترك از همین حالا آماده هستند تا بلافاصله پس از توافق احتمالی، مباحث اقتصادي مشترك با

 
کشورها را پیگیري کنند. 

 
تولید توانمند و رشید ایران در انتظار حمایت 

عضو هیات رئیسه اتاق ایران به نقش صنعتگران در بحران هاي اقتصادي که با آن مواجه بودیم اشاره و تاکید کرد: اینکه با وجود
مسائل اقتصادي ناشی از شیوع کرونا، افزایش تقاضاهایی که براي برخی از کالاها ایجاد شد و سایر اتفاقاتی که رخ داد، اما کمبودي

 
براي تولید مایحتاج و ارزاق مردم نداشتیم، نشان از توانمندي بخش تولید کشور دارد. 

وي نمونه این موضوع را در تامین به موقع اقلام بهداشتی مورد نیاز در شرایط کرونا مانند ماسک، مواد ضدعفونی و غیره دانست که به



همت تولیدکنندگان ایرانی با قیمت بسیار کمتر از روزهاي اول در اختیار مردم قرار گرفت، به علاوه اکنون توفیقات خوبی هم در

 
صنعت داروسازي ایران در زمینه واکسن ایجاد شده و همه این موارد نشان از قابلیت هاي صنعتی ایران دارد. 

کاشفی همچنین پیشنهاد داد: استفاده از ظرفیت تشکل هاي بخش خصوصی در تصمیم گیري هاي اقتصادي کشور نکته مهم است
که باید مورد توجه کلیه دستگاه هاي دولتی، تصمیم گیر و قضائی باشد، زیرا این تشکل ها در خاکریز اول فعالیت هاي اقتصادي قرار

 
دارند و تجارب آنها در اختیار بسیاري از دستگاه ها و سازمان هاي دیگر نیست. از همین رو باید در راس مشورت ها قرار بگیرند. 

عضو هیات رئیسه اتاق ایران تسهیل فضاي کسب وکار را نیز از دیگر خواسته هاي بخش خصوصی برشمرد و گفت: امروز در فضاي
کسب وکار کشور با تابوهایی مواجه هستیم که هیچ اثربخشی هم ندارد و لازم است در حرکتی انقلابی یک بار براي همیشه کنار

 
گذاشته شوند. 

 
وي ثبات قوانین و بخشنامه ها و قابل پیش بینی شدن فضاي اقتصادي براي تولید و صنعت را نیز ضروري اعلام کرد. 

کاشفی خواسته دیگر بخش تولید کشور را واگذاري تنظیم بازار به این بخش عنوان کرد و ادامه داد: باید به بخش خصوصی اعتماد

 
کنیم زیرا تجربه 40 سال گذشته با تنظیم بازار دستوري و تعزیراتی نتیجه موفقی نداشته است. 

عضو هیات رئیسه اتاق ایران حمایت از صادرات را نیز بسیاري ضروري خواند و گفت: هر واحدي که دستی بر صادرات دارد اشتغال آن

 
نیز پایدار خواهد بود. 

وي با بیان اینکه هیچ کشوري در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد، خاطرنشان کرد: تعدد کشورهاي همسایه، مسیرهاي
زمینی و دریایی متعدد در شمال و جنوب کشور، دسترسی به دریاي مدیترانه و قرارگیري در مسیر جاده ابریشم همگی از جمله این

 
مزیت ها است. 

کاشفی تاکید کرد: حاکمیت باید زمینه استفاده بهینه از این ظرفیت هاي صادراتی را براي تقویت بنیه تولید و صنعت کشور فراهم
کند.



وزیر صمت: ایران بالاترین رشد فولادي جهان در دوران کرونا را کسب کرد

منبع: فراسوشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/04/11

وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن تبریک روز ملی صنعت و معدن، گفت: در دوران شیوع پاندمی کرونا کشور با رشد 13.3
درصدي در تولید فولاد، بالاترین رشد فولادي را در بین کشورهاي دنیا در سال 2020 به خود اختصاص داد.

وزیر صمت: ایران بالاترین رشد فولادي جهان در دوران
کرونا را کسب کردوزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن
تبریک روز ملی صنعت و معدن، گفت: در دوران شیوع
پاندمی کرونا کشور با رشد 13.3 درصدي در تولید فولاد،
بالاترین رشد فولادي را در بین کشورهاي دنیا در سال

 
2020 به خود اختصاص داد. 

به گزارش فراسو به نقل از شاتا، «علیرضا رزم حسینی»همزمان با روز ملی صنعت و معدن و در هفتاد و هفتمین پویش تدبیر و امید
براي جهش تولید که با حضور رییس جمهوري برگزار شد، با اشاره به حفظ جایگاه دهمی ایران در بین کشورهاي تولید کننده فولاد،

 
افزود: با بهره برداري از طرح هاي امروز وزارت صمت، تعداد واحدهاي تولید کننده شمش فولادي کشور به 89 مورد رسید. 

 
رشد صنعتی 9.9 درصدي در سه ماهه پایانی سال 1399 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با تشریح شرایط صنعتی کشور تصریح کرد: اگر امروز تولید کشور حال خوبی دارد و کالاي ایرانی در بازار
به فراوانی در دسترس است، با تکیه بر همت بلند کارآفرینان، تولیدکنندگان، صنعت گران و معدن کاران کشور میسر شده است که

 
می بایست به بهانه روز ملی صنعت و معدن قدردان زحمات آنان باشیم. 

رزم حسینی با تأکید بر میزان رشد صنعتی کشور در سال گذشته خاطرنشان کرد: در سه ماهه پایانی سال گذشته کشور رشد صنعتی

 
9.9 درصدي را تجربه کرد و در بسیاري از کالاها و رشته هاي صنعتی شاهد رشد چشمگیر و جهش تولید بودیم. 

وي با اشاره به فعالیت 72 هزار واحد فعال صنعتی و تولیدي کشور افزود: این واحدها اشتغال مستقیم دو میلیون و پانصد و چهل و دو
هزار نفر را فراهم کرده اند و بخش صنعت در کنار پتروشیمی، سهم 75 درصدي از ارزش صادرات غیر نفتی را به خود اختصاص داده

 
اند. 

وي با تأکید بر اجراي سیاست درون زایی و برون نگري اقتصاد مقاومتی در وزارت صنعت، معدن و تجارت، خاطرنشان کرد: در شرایط
تحریم و جنگ اقتصادي واردات مواد اولیه کارخانجات را تأمین کرده ایم و مفتخریم که در سه ماهه نخست سال جاري در اکثر کالاها

 
و محصولات رشد تولید بالاي 50 درصدي را تجربه کرده ایم. 

اجراي طرح عظیم آزادسازي 6000 محدوده و معدن غیرفعال کشور 



وزیر صنعت، معدن و تجارت به آمار رسمی مربوط به حوزه معدن کشور اشاره کرد و گفت: هم اکنون 6130 معدن فعال در کشور

 
داریم که ظرفیت مستقیم اشتغال 245 هزار نفر را فراهم کرده است. 

رزم حسینی به اجراي طرح عظیم آزادسازي 6000 محدوده و معدن غیرفعال کشور اشاره کرد و افزود: 6000 محدوده و معدن غیر
فعال کشور براي فعالسازي از طریق واگذاري با برگزاري مزایده آزاد شد و برنامه مزایده عمومی محدوده هاي اکتشافی، مجوز برداشت،
گواهی کشف و پروانه هاي بهره برداري این معادن در 31 استان کشور، جنوب کرمان، مناطق تجاري ارس، ماکو و قشم با ایجاد

 
فرصت برابر و شفافیت در واگذاري انجام گرفت. 

 
افتتاح 6 طرح ملی وزارت صمت، با سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومان و اشتغالزایی 881 نفر 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: 6 طرحی که امروز با دستور رئیس جمهوري مورد بهره برداري قرار می گیرند در مجموع با

 
سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومان و ظرفیت اشتغال زایی 881 نفري در مدار تولید قرار می گیرند. 

رزم حسینی با اشاره به جزئیات و ویژگی هاي طرح هایی که همزمان با روز ملی صنعت و معدن مورد افتتاح قرار می گیرند، تصریح
کرد: طرح شمش فولادي پارس بوتیل یزد در اشکذر، طرح توسعه توتون و تنباکو فراوري شده شرکت جی تی آي پارس سلطانیه،
طرح تولید کاشی و سرامیک جواهر یزد در اشکذر، طرح انتقال و ذخیره صادرات اسید سولفوریک در کرمان و بندرعباس، طرح آهک
پخته و هیدراته در اهر و طرح گندله سازي شرکت آهن اسفنجی اردکان طرح هایی هستند که با دستور رئیس جمهور مورد بهره

 
برداري قرار گرفته و ضمن رفع نیاز داخلی، تقویت توان صادراتی کشور را باعث می شوند. 

دهم تیرماه، برپایه مصوبه  شوراي عالی انقلاب فرهنگی، روز صنعت و معدن نامیده شده است.



حل مسائل سیاسی با پول نفت بی راهه اي به سمت ناکجا آباد

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/04/11

حل شدن مشکل تحریم موهبتی براي دولت سیزدهم است تا پله هاي بعدي را راحت تر طی کند تا زمانی که معیشت
روزمره مردم دغدغه نباشد به طوري که مشکلی براي تامین واکسن ، دارو، واردات نهاده هاي دامی وجود نداشته باشد بهتر

می توان درباره حل سایر مشکلات صحبت کرد.

حل شدن مشکل تحریم موهبتی براي دولت سیزدهم است
تا پله هاي بعدي را راحت تر طی کند تا زمانی که معیشت
روزمره مردم دغدغه نباشد به طوري که مشکلی براي
تامین واکسن ، دارو، واردات نهاده هاي دامی وجود نداشته

 
باشد بهتر می توان درباره حل سایر مشکلات صحبت کرد. 

«تداوم یا پایان ارجحیت سیاست بر اقتصاد» در گفتگوي

 
جهان اقتصاد با کارشناس حوزه انرژي 

بیژن زنگنه، وزیر نفت، پس از پایان یکصد و هشتاد و یکمین نشست سازمان کشورهاي صادرکننده نفت (اوپک) عنوان کرده فکر می

 
کنم مهمترین کاري که دولت آینده باید انجام دهد مدیریت کردن بازگشت ایران به بازار نفت پس از برداشتن تحریم هاست. 

به گزارش جهان اقتصاد، به گفته زنگنه در جهان سوم به طور معمول این طور است که ما یا با هم دوست هستیم یا دشمنیم و در
حال جنگ، حد وسطی نداریم، در حالی که در سیاست خارجی به هیچ وجه دوست و دشمن معنا ندارد، همه کشورها به دنبال منافع

 
خود هستند، امروز همه کشورها در اوپک به دنبال منافع خود می گردند، این موضوعی است که من در این سال ها یاد گرفتم. 

در همین زمینه، مرتضی بهروزي فر، کارشناس حوزه انرژي، در گفت وگو با خبرنگارجهان اقتصاد اظهار کرد: اگر مسایل و مشکلات
مربوطه به برجام حل شود، دولت به آسانی می تواند درآمد نفتی خوبی داشته باشد و این بهترین موهبت براي دولت سیزدهم

 
محسوب می شود تا حداقل مشکلات اقتصادي نداشته باشد و دراین باره بهتر تصمیم گیري کند. 

وي تصریح کرد: دولت از این فرصت می تواند دامنه تعامل با دنیا را توسعه بخشد چرا که هیچ کشوري سراغ نداریم که دور کشورش
را دیوار کشیده باشد و ارتباط خود را با دنیا قطع کرده باشد و تنها بخواهد با چند کشور خاص ارتباط داشته باشد تا بتواند به توسعه

 
دست پیدا کند. 

وي افزود: در کشور تعدادي مشکلات ساختاري وجود دارد که در صورت حل نشدن آن ها بسیاري از مشکلات درصورت اتفاق افتادن

 
جنبه مسکن خواهد داشت. 

این کارشناس حوزه انرژي بیان کرد: یکی از مشکلات ساختاري این است که مسایل سیاسی بر اقتصاد ترجیح داده شده است به طور
مثال در چهل سال گذشته زمانی که از لحاظ سیاسی با مشکلی مواجه شدیم با استفاده از پول نفت سعی شده است که مسایل



سیاسی حل شود در حالی که در دنیا عکس این قضیه است با این که هیچ کشوري اقتصاد ترامپ را قبول ندارد، اما وي در انجام هر

 
کاري با استفاده از فشار سیاست و نظامی، جاده صاف کن اقتصادش بود. 

وي عنوان کرد: یکی از وظایف دولت ایجاد رفاه در جامعه است یعنی مردم آن جامعه حداقل رفاه را داشته باشند و مسأله اقتصاد آن

 
ها هر روز بهتر باشد نه این که بدتر از دیروز باشد. 

وي با بیان اینکه از منظراقتصاددانان، مشکلات اقتصادي کشور ریشه در سیاست دارد گفت: حل شدن مشکل تحریم موهبتی براي
دولت سیزدهم است تا پله هاي بعدي را راحت تر طی کند تا زمانی که معیشت روزمره مردم دغدغه نباشد به طوري که مشکلی براي

 
تامین واکسن ، دارو، واردات نهاده هاي دامی وجود نداشته باشد بهتر می توان درباره حل سایر مشکلات صحبت کرد. 

این کارشناس حوزه انرژي افزود: دولت سیزدهم باید تعامل با دنیا و براي ورود سرمایه هاي خارجی در حوزه هایی مانند نفت،
کشاورزي، خودرو، صنایع هوایی و... تلاش کند چرا که در صورت تحقق این مهم اشتغال زایی ایجاد می شود و با وجود تورم و گرانی،

 
بیکاري ورود سرمایه هاي خارجی می تواند به حل مشکلات حوزه تولید، اشتغال و تورم کمک کند. 

به گفته وي، تنها راه براي حل مشکلات اقتصادي، توسعه تولید در داخل کشور است و تنها راه توسعه، ورود تکنولوژي هاي جدید و
توسعه زیربناهاي صنعتی به ویژه نفت و توسعه صنعت و کشاورزي است.



سرپرست جهاد کشاورزي ابرکوه: کشاورزان آبیاري اراضی را مدیریت کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/04/11

یزد - ایرنا - سرپرست مدیریت جهاد کشاورزي ابرکوه با تاکید بر رعایت اصول مدیریت برداشت از منابع آب هاي زیرزمینی از
سوي کشاورزان در فصل تابستان گفت: کشاورزان فرایند آبیاري در مزارع و باغ ها را با توجه به افزایش تدریجی دما، در زمان

خنکی هوا (صبح و عصر ) مدیریت کنند.

یزد - ایرنا - سرپرست مدیریت جهاد کشاورزي ابرکوه با
تاکید بر رعایت اصول مدیریت برداشت از منابع آب هاي
زیرزمینی از سوي کشاورزان در فصل تابستان گفت:
کشاورزان فرایند آبیاري در مزارع و باغ ها را با توجه به
افزایش تدریجی دما، در زمان خنکی هوا (صبح و عصر )

 
مدیریت کنند. 

علی محمد هوشمند عصر روز جمعه در گفت و گو با
خبرنگار ایرنا با اشاره به تبعات ناشی از تداوم 23 پدیده خشکسالی و کم آبی در ابرکوه تاکید کرد: اجراي این طرح تا میزان تبخیر و

 
هدر رفت آب در بخش کشاورزي به حداقل ممکن کاهش می یابد 

وي بهترین راهکار استفاده از آب را توسعه طرح هاي آبیاري نوین ذکر و افزود: کشاورزان با اجراي طرح هاي آبیاري نوین در مزارع ،

 
باغ ها و تغییر شیوه کشت محصول از سنتی به نوین ، برداشت آب را مدیریت کنند. 

هوشمند خاطرنشان کرد: توسعه کاشت محصولات کم آبخواه و گلخانه اي و نصب سامانه هاي هوشمند و اجراي طرح تحویل حجمی
آب و خاموشی 684 حلقه چاه کشاورزي در فصل زمستان در چهار دهه گذشته از جمله اقداماتی است که کشاورزان این شهرستان به

 
خوبی برداشت مصرف آب را مدیریت کردند. 

این مسوول حوزه کشاورزي ابرکوه با بیان اینکه تاکنون پنج هزار و500 هکتار از باغ ها و مزارع شهرستان به آبیاري نوین تجهیز شده

 
است ، ادامه داد: کشاورزان براي اجراي آبیاري نوین با کمک هاي بلاعوض دولت تلاش خوبی انجام داده اند. 

سرپرست جهاد کشاورزي ابرکوه یادآور شد: اجراي توسعه کاشت محصولات گلخانه اي ، زعفران ، پسته و گیاهان دارویی براي استفاده

 
بهینه از آب در دستور کار مسوولان مدیریت جهاد کشاورزي قرار دارد. 

با توجه به تبعات ناشی از کم آبی، خشکسالی و کاهش بارندگی در 40 سال گذشته از مجموع 91 رشته قنات در ابرکوه هم اکنون 13

 
رشته جاري و مابقی خشک شده است. 

اراضی قابل کشاورزي ابرکوه به علت کاهش بارندگی، کم آبی و تداوم خشکسالی از 20 هزار هکتار به 15 هزار و800 هکتار در سال



هاي اخیر کاهش یافت و 40 درصد اشتغال مردم وابسته به فعالیت هاي کشاورزي، دامداري و دامپروري است. هشت هزار و 500
خانوار،140 میلیون مترمکعب آب مورد نیاز حوزه کشاورزي را از 684 حلقه چاه عمیق و نیمه عمیق کشاورزي و همچنین 13 رشته

 
قنات برداشت می کنند. 

سالانه 200 هزار تن محصول کشاورزي و دامی در شهرستان ابرکوه تولید و بخشی از آن در بازار استان هاي همجوار و کشورهاي
حوزه خلیج فارس عرضه می شود و در این شهرستان با توجه به شرایط اقلیمی 50 گونه محصولات کشاورزي با کیفیت مناطق

 
گرمسیري و سردسیري به ارزش 2 هزار میلیارد تومان در سال تولید می شود. 

ابرکوه 200 سال قبل 120 رشته قنات داشت که به دلیل کاهش بارندگی در این مدت در 40 سال گذشته این تعداد به 91 رشته

 
کاهش یافت و هم اکنون از این تعداد 13 رشته دایر است. 

 
مرکز این شهرستان 55 هزار نفري در 140 کیلومتري جنوب غربی شهر یزد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- کشاورزي 

 
- آبیاري 

 
- ابرکوه 

 
- خشکسالی 

- اراضی کشاورزي



وزیر بعدي ورزش باید تحول نگر باشد

منبع: پول نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/04/11

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی گفت: وزیر آینده ورزش علاوه بر مدبر بودن باید روحیه تحول نگري داشته
باشد چون بسیاري از اتفاقات در ورزش کشور باید در ساختار وزارت ورزش بررسی شود.

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی گفت: وزیر آینده ورزش علاوه بر مدبر بودن باید روحیه تحول نگري داشته باشد

 
چون بسیاري از اتفاقات در ورزش کشور باید در ساختار وزارت ورزش بررسی شود. 

به گزارش پول نیوز، احمد راستینه هفشجانی در نشست جامعه
ورزش خراسان رضوي با کمیته ورزش کمیسیون فرهنگی
مجلس شوراي اسلامی که در هیات فوتبال خراسان رضوي
برگزار شد، اظهار کرد: مجلس شوراي اسلامی اولویت بندي را در
راس امور خود قرار داده است. اولویت اول کمیسیون فرهنگی
مربوط به جوانان و خانواده بود و براساس آن طرح جوانی
جمعیت و حمایت از خانواده شکل گرفت که این طرح در 72

 
ماده جمع بندي شد. 

وي افزود: 85 جلسه کارشناسی در کمیسیون خانواده برگزار شد و مراحل پایانی آن در شوراي نگهبان در حال تکمیل است. حمایت
از ازدواج و مسکن جوانان، تسهیلات تشکیل خانواده و حمایت از فرزندآوري از مواردي است که در این طرح گنجانده شده است.
عجیب است که 2/5 میلیون زوج نابارور در ایران وجود دارد. در این طرح هزینه هاي درمانی ناباروري تحت پوشش بیمه درمانی قرار

 
می گیرد. 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: موضوع بعدي در خصوص حمایت از کاربران فضاي مجازي است که امور آن
در حال انجام است. موضوع سوم مربوط به حمایت از ورزش و ورزشکاران است. در قدم اول اعتبارات حوزه ورزش افزایش پیدا کرد. در
ابتدا که لایحه بودجه به مجلس آمد، سهم اعتبارات فرهنگی نیم درصد از کل بودجه عمومی کشور بود. خوشبختانه این عدد به 2/5

 
درصد افزایش پیدا یافت. 

راستینه خاطر نشان کرد: 1553 میلیارد تومان به اعتبارات حوزه ورزش افزوده شد. اعتبارات فدراسیون هاي ورزشی از 664 میلیارد
تومان به 736 میلیارد تومان ارتقا پیدا کرده است. همچنین در خصوص اعتبارات کمیته ملی پاراالمپیک 50 میلیارد تومان افزایش

 
اعتبار داشتیم. علاوه بر اعتبارات کمیته ملی المپیک، 65 میلیارد تومان به فدراسیون هایی که رشته المپیکی دارند، افزوده شد. 

وي افزود: از میزان 0.27 سهم ورزش در لایحه، 821 میلیارد تومان دیده شد که به 1 هزار 71 میلیارد تومان ارتقا پیدا کرد. در
خصوص احداث فضا هاي ورزشی باید به افزایش اعتبارات از 1883 میلیارد تومان به 2523 میلیارد تومان در یک ردیف و در ردیف



 
دیگر از 1940 میلیارد تومان به 2288 میلیارد تومان اشاره کرد. 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: با بودجه هاي عمومی نمی توان در ورزش تحول ایجاد کرد. وزیر آینده
وزارت ورزش علاوه بر مدبر بودن باید روحیه تحول نگري داشته باشد. بسیاري از اتفاقات در ورزش کشور باید در ساختار وزارت

 
ورزش بررسی شود. ابتدا باید ساختار وزارت ورزش و فدراسیون ها تغییر کند. 

راستینه بیان کرد: در زمینه اشتغال و کارآفرینی به ازاي 16 دلاري که براي ورزش خرج می شود، یک اشتغال پایدار شکل می گیرد،
اما در ایران نتوانستیم از خرده سرمایه ها استفاده کنیم. وزیر آینده باید خرده سرمایه هاي ورزشکاران و مربیان را ساماندهی کند و از

 
برند قهرمانان ملی براي ایجاد شغل و توسعه تولید داخلی براي صادرات به کشور هاي همسایه استفاده کند. 

وي گفت: در طرح حمایت از ورزش و ورزشکاران آورده شده که هر کس که در ورزش سرمایه گذاري کرد به ازاي 30 درصد از سقف
مسقف، اجازه فعالیت تجاري خواهد داشت. دو موضوع دیگر هم اینکه قانون 0.27 درصد مالیات بر ارزش افزوده، دائمی و نیز ارائه

خدمات ورزشی از پرداخت مالیات معاف شدند.



میزان ذخایر سنگ آهن کشور چقدر است؟

منبع: عصر خبرشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/04/11

دبیر انجمن سنگ آهن ایران گفت: آنچه امروز درباره میزان ذخایر سنگ آهن کشور از سوي مسوولان و حتی کارشناسان
اعلام می شود و همان ارقام، مبناي تولید در زنجیره فولاد قرار می گیرد، می تواند ما را به پیش بینی هاي غلط در برنامه

ریزي ها سوق دهد.

دبیر انجمن سنگ آهن ایران گفت: آنچه امروز درباره میزان ذخایر سنگ آهن کشور از سوي مسوولان و حتی کارشناسان اعلام
می شود و همان ارقام، مبناي تولید در زنجیره فولاد قرار می گیرد، می تواند ما را به پیش بینی هاي غلط در برنامه ریزي ها سوق

 
دهد. 

به گزارش روز جمعه ایرنا، در افق چشم انداز 1404 تولید 55
میلیون تن فولاد پیش بینی شده است. به اعتقاد کارشناسان، اگر
قرار باشد به تولید قطعی 55 میلیون تنی برسیم، ذخایر سنگ
آهن کشور فقط پاسخ گوي 14 سال پس از افق چشم انداز
خواهد بود، به همین ترتیب با دستیابی به تولید قطعی حدود 45
میلیون تنی، ذخایر سنگ آهن فقط بین 17 تا 19 سال دوام

 
خواهند آورد. 

کارشناسان می گویند: در هر صورت، این مدت زمان کوتاه است
و باید به طور جدي به دنبال اکتشافات جدید و جذب سرمایه

گذاري براي اکتشاف و استخراج معادن جدید سنگ آهن باشیم تا وابستگی مان را همچون حال حاضر به واردات سنگ آهن قطع

 
کنیم. 

در این پیوند، دبیر انجمن سنگ آهن ایران در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي ایرنا گفت: این اعداد و ارقام که حاصل تقسیم کل ذخایر
بر میزان مصرف سالیانه سنگ آهن و اشتباه است، با توجه به مدل هاي تحلیلی مختلف، متفاوت است و از 10 سال تا حتی 25 سال

 
به عنوان عمر باقی مانده ذخایر سنگ آهن کشور مطرح می شود. 

«سعید عسکرزاده» گفت: واقعیت این است که ساده سازي محاسبات، درست نیست و مطرح شدن ارقامی همچون 4.8 میلیارد تن

 
ذخیره احتمالی و 2.9 میلیارد تن ذخیره قطعی براي سنگ آهن، کارشناسی نیست. 

وي ادامه داد: در تعیین میزان ذخایر قابل استحصال براي تولید، باید به مولفه هاي دیگري غیر از مسائل فنی هم توجه کرد، به طور

 
مثال بخش عمده اي از برداشت و استخراج معادن به عنوان باطله در سر معادن جدا می شود. 

این مقام صنفی اضافه کرد: اینکه تا چه عیاري را به عنوان باطله، اطلاق و جداسازي کرده و چه درصدي از سنگ را به عنوان کانی

 
شناسایی کنیم و در فرآوري از آن بهره گیري کنیم، به دو مولفه فناوري و قیمت محصولات بالادستی وابسته است. 



وي اظهار داشت: طبیعی است اگر قیمت ها به طور نسبی تغییر کرده یا به سمت واقعی شدن قیمت ها برویم، آن گاه بسیاري از

 
ذخایر، قابلیت استخراج پیدا می کنند و در این صورت، پیش بینی ما از عمر معادن سنگ آهن و ذخایر موجود تغییر خواهد کرد. 

دبیر انجمن سنگ آهن ایران، به باطله هاي معدنی اشاره کرد که بر اساس فناوري هاي قدیمی به عنوان باطله محسوب می شدند، اما

 
امروز می توان از آنها بهره برداري کرد. 

وي همچنین به معادن «هماتیتی» اشاره کرد که اکنون در زنجیره تولید سیمان قرار دارند و هنوز وارد زنجیره تولید فولاد نشده اند

 
که در این صورت، محاسبات را تغییر خواهند داد. 

 
میزان ذخایر سنگ آهن کشور چقدر است؟ 

این مقام صنفی به ذخایر عمیق اشاره کرد که اکنون با توجه به نسبت باطله برداري بالا یا استخراج زیرزمینی به صرفه نیست، اما در

 
آینده با توسعه فناوري هاي نوین صرفه اقتصادي پیدا خواهد کرد. 

وي در عین حال، به ذخایر کم عیاري اشاره کرد که با قیمت هاي مشخص شده از گذشته جزو ذخایر محسوب نمی شدند، اما در

 
صورت اصلاح قیمت ها به موجودي سنگ آهن کشور اضافه خواهند شد. 

عسکرزاده افزود: آنچه امروز در حال برداشت آن هستیم، مربوط به اکتشافات سال هاي گذشته است و موظفیم اکتشافات را به طور

 
جدي دنبال کرده و براي ارتقاي کمی و کیفی آن تلاش کنیم. 

وي همچنین بر لزوم رفتن به عمق و توسعه اکتشافات در بخش معدن تاکید کرد و افزود: اکنون متوسط عمق اکتشافات معدنی در

 
کشور 20 متر است، درحالی که متوسط جهانی این رقم 150 متر و در کشورهاي پیشرو تا بیش از یک هزار و 500 متر است. 

 
دبیر انجمن سنگ آهن ایران خاطرنشان کرد: توسعه اکتشافات عمیق می تواند اشتغال زا و متضمن توسعه همگون کشور باشد. 

به گزارش ایرنا، در راستاي اجراي برنامه هاي توسعه اي ایمیدرو و واحدهاي تابعه در حوزه اکتشاف، 977 میلیون تن ذخیره سنگ

 
آهن در 6 سال گذشته در کشور شناسایی شده است. 

 
آمار فوق نشان می دهد سهم ذخیره جدید از کل ذخایر، معادل 33 درصد است. 

نتیجه کشف ذخایر ناشی از فعالیت اکتشافی در 6 سال گذشته نشان می دهد، کل ذخایر سنگ آهن حال حاضر به 2 میلیارد و 736

 
میلیون تن می رسد. 

پیش بینی می شود با ادامه برنامه هاي توسعه اي و راهبري ایمیدرو در بخش اکتشاف، میزان ذخایر شناسایی شده سنگ آهن تا سال

 
1420، به میزان 2 میلیارد تن دیگر افزایش یابد. 



اکتشاف پهنه ها در فازهاي شناسایی و پی جویی در 30 استان شامل 107 پهنه بیش از 660 هزار کیلومترمربع گستره کشور در
راستاي اهداف کلان وزارت صنعت، معدن و تجارت در حال اجرا است که 80 درصد آن تکمیل شده است.



بررسی مشکلات منطقه امامزاده ابراهیم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/04/11

با حضور رئیس مرکز پژوهشهاي مجلس شوراي اسلامی مشکلات منطقه امامزاده ابراهیم بررسی شد

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ مرکز قم، دکتر علیرضا
زاکانی نماینده مردم قم و رئیس مرکز پژوهش هاي مجلس
شوراي اسلامی در بدو ورود به این منطقه با حضور در
گلزار شهداي امامزاده ابراهیم مزار شهداي مدفون در این

 
امامزاده را غبار روبی و عطر افشانی کرد. 

نماینده مردم قم در مجلس شوراي اسلامی همچنین با
حضور در منزل شهید محمدرضا غلامی یاد و خاطره

شهداي دفاع مقدس را که با حضور در جبهه هاي نبرد حق علیه باطل از انقلاب و کیان اسلامی صیانت کردند گرامی داشت و بر

 
ضرورت تجلیل و تکریم از ایثار و صبر و مقاومت والدین شهدا تاکید کرد. 

حضور در منازل برخی افراد کم برخوردار و بررسی مسائل عمرانی منطقه 6 از دیگر برنامه هاي نماینده مردم قم در مجلس شوراي

 
اسلامی بود. 

 
دکتر زاکانی همچنین با حضور در امامزاده جعفر شهید از نزدیک در جریان مشکلات و درخواست هاي اهالی این منطقه قرار گرفت. 

توجه به مسائل ترافیکی، زیبا سازي شهري، فرهنگی و اجتماعی، اشتغال، توجه به تغییر کاربري اراضی و ساخت و سازهاي غیرمجاز و

 
افزایش سرانه فضاي سبز از جمله درخواستهاي اهالی این منطقه بود. 

در این جلسه که برخی مسئولان استان هم حضور داشتند راهکارهاي حل مشکلات به خصوص در حوزه مسائل شهري تبیین شد.



گلایه امام جمعه سلطانیه از گلنگ زنی هاي بی سرانجام

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/04/11

 
گلایه امام جمعه سلطانیه از گلنگ زنی هاي بی سرانجام 

فارس/ امام جمعه سلطانیه به کنلگ زنی هاي بی ثمر و
ناتمام در سلطانیه اشاره کرد و با بیان اینکه ساختمان
فرمانداري، استخر و مجتمع رفاهی در حال احداث در جاده
قیدار با وجود کلنگ زنی با حضور مسئولان همچنان ناتمام
هستند، گفت: کنگ زنی ها یا بدون پشتوانه مالی است یا

 
هزینه بودجه در جاي دیگر است. 

حجت الاسلام حسینی نسب، امام جمعه شهرستان سلطانیه ظهر امروز در خطبه هاي نماز جمعه با توصیه به تقواي الهی و دوري از
گناه و معصیت، به آثار و برکات تقوا و عواقب گناه اشاره و اظهار کرد: ایمان و تقوا باعث نزول برکات آسمان و زمین اما گناه و معصیت

 
موجب از دست رفتن نعمت ها و هلاکت و نابودي انسان می شود. 

امام جمعه به مسائل و مشکلات شهرستان سلطانیه پرداخت و با بیان اینکه متاسفانه زمانی که خواستند سلطانیه به شهرستان ارتقاء
پیدا کند برخی شاخص ها و آیتم ها ارائه شده و این کار باعث شده شهرستان سلطانیه جزو مناطق برخوردار ثبت شود و مشکلاتی را
براي شهرستان بوجود آورد، افزود: محرومیت از بودجه نفت که به مناطق غیر برخوردار اختصاص دارد، یکی از مشکلات شهرستان

 
سلطانیه است. 

وي با بیان اینکه شهرستان سلطانیه با وجود کمبودها در حوزه هاي مختلف اعم از زیر ساخت ها، بیکاري و الِمِان شهري همچنان
جزو مناطق برخوردار محسوب می شود، گفت: مسئولان استان پیگیري کنند تا با تغییر وضعیت، شهرستان سلطانیه مجددا جزو

 
مناطق غیر برخوردار قرار گیرد. 

حسینی نسب با اشاره به افتتاح واحد فرآوري شرکت «جی تی آي» در شهرستان سلطانیه که براي 120 نفر بصورت مستقیم اشتغال
ایجاد می کند، گفت: به نمایندگی از جوانان بیکار تاکید می کنم که جوانان بیکار بومی شهرستان سلطانیه باید در جذب در اولویت

 
قرار بگیرند. 

امام جمعه سلطانیه به کنلگ زنی هاي بی ثمر و ناتمام در سلطانیه اشاره کرد و با بیان اینکه ساختمان فرمانداري، استخر و مجتمع
رفاهی در حال احداث در جاده قیدار با وجود کلنگ زنی با حضور مسئولان همچنان ناتمام هستند، گفت: کنگ زنی ها یا بدون

 
پشتوانه مالی است یا هزینه بودجه در جاي دیگر است. 

 
آخرین خبر زنجان در اینستاگرام : 

https://instagram.com/zanjan_today



هوشمندسازي صنعت طیور در کردستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/04/11

رئیس سازمان جهادکشاورزي کردستان از هوشمندسازي صنعت طیور استان کردستان خبرداد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیمامرکز کردستان، محمد
فرید سپري با اعلام این خبر گفت: 75 میلیارد ریال براي
هوشمندسازي 787 واحد مرغداري استان در نظر گرفته

 
شده است. 

سپري افزود: سهم تسهیلات خط اعتباري مکانیزاسیون

 
استان در سال جاري یک هزار و 200 میلیارد ریال است. 

سپري گفت: تاکنون متقاضیان دریافت 763 دستگاه
خودرو و ادوات کشاورزي به مبلغ 950 میلیارد ریال به

 
بانک معرفی شدند. 

رئیس سازمان جهادکشاورزي کردستان یکی از برنامه هاي وزارت جهاد کشاورزي را هوشمندسازي صنعت طیور، دام و آبزیان خواند و

 
گفت: تسهیلاتی براي اجراي این مهم از محل خط اعتباري مکانیزاسیون در نظر گرفته شده است. 

سپري با اشاره به اینکه قرار شده 21 هزار واحد پرورش طیور در کشور هوشمندسازي شوند، افزود: سهم استان کردستان هم

 
هوشمندسازي 787 واحد با اعتبار 75 میلیارد ریال است. 

وي یادآور شد: طی سه ماهه نخست امسال 99 مورد کمک بلاعوض آبیاري تحت فشار به مبلغ 19 میلیارد و 100 میلیون ریال در

 
استان شده است. 

سپري با اشاره به اینکه سه مورد تسهیلات مربوط به اشتغال پایدار روستایی در استان به مبلغ 16 میلیارد و 500 میلیون ریال
پرداخت شده است، گفت: از محل بند الف تبصره 18 قانون بودجه سال 1398 هم 2 مورد پرداختی به مبلغ 66 میلیارد ریال داشتیم.

سپري اظهار داشت: از محل تسهیلات رونق تولید و تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط 13 واحد به مبلغ 66 میلیارد و
950 میلیون ریال به بانک ها معرفی شده که تاکنون به سه واحد 18 میلیارد و 28 میلیون ریال پرداخت شده است.



برگزاري 29 دوره آموزشی براي هنرمندان صنایع دستی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/04/11

امسال 29 دوره آموزشی 180 ساعته در مدت زمان سه ماه براي هنرمندان صنایع دستی کهگیلویه و بویراحمد برگزار شده
است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، معاون صنایع دستی و هنر هاي سنتی اداره کل
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري این استان
گفت:520 نفر در استان آموزش هاي تخصصی صنایع
دستی در رشته هاي چرم، گلیم و البسه محلی را فرا

 
گرفتند. 

محمدکاظم رحمانی افزود: امسال 29 دوره آموزشی 180
ساعته در مدت زمان سه ماه براي هنرمندان صنایع دستی

 
کهگیلویه و بویراحمد برگزار شده است. 

وي با بیان اینکه 90درصد از این دوره هاي آموزشی در مناطق روستایی برگزار شده است اضافه کرد: سیلاب کلوار، سربیشه، درغک و

 
سپیدار از جمله مناطق برگزاري آموزش هاي صنایع دستی مذکور بوده است. 

معاون صنایع دستی و هنر هاي سنتی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: به شرکت
کنندگان در این دوره هاي مهارتی که موفق به کسی حد نصاب لازم علمی و عملی در آزمون پایان دوره ها شوند افزون بر اعطاي

 
مدرك مهارتی فنی وحرفه اي تسهیلات بانکی ارزان قیمت نیز داده می شود. 

رحمانی تاکید کرد: به هر هنرمند شرکت کننده در دوره هاي آموزشی متقاضی مشاغل خانگی 15 میلیون تومان و به هر کدام از
هنرمندان متقاضی کارگاه هاي تولیدي براساس تعداد اشتغال 50 تا 100 میلیون تومان تسهیلات بانکی داده می شود به طوري که از
یک سال گذشته تاکنون241 فقره مجوز مشاغل خانگی صنایع دستی در استان صادر شد که در نتیجه آن 275 نفر صاحب شغل

 
شدند. 

رحمانی اضافه کرد: همچنین در این مدت بیش از 15 میلیارد و 750 میلیون ریال، تسهیلات مشاغل خانگی در حوزه صنایع دستی

 
در کهگیلویه و بویراحمد پرداخت شده است. 

سالانه 20 هزار مترمربع انواع محصولات صنایع دستی در کهگیلویه و بویراحمد تولید می شود و جاجیم بافی، سفره بافی، نمدمالی،
نی چیت بافی، مشته بافی، رندبافی، گچمه بافی، ریسندگی، سوزن دوزي، سبد بافی، رودوزي هاي سنتی و سیاه چادر بافی از

مهمترین دست بافته هاي سرپنجه هنرمندان کهگیلویه و بویراحمد است.



اهداء 15 فقره جهیزیه به نوعروسان لنده

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/04/11

15 فقره جهیزیه به نوعروسان تحت حمایت کمیته امداد شهرستان لنده اهداء شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، رئیس کمیته امداد شهرستان لنده گفت: به
مناسبت فرا رسیدن سالگرد ازدواج حضرت علی (ع) و
حضرت فاطمه (ص) 15 فقره جهیزیه به نوعروسان تحت

 
حمایت کمیته امداد اهداء شد. 

امیرمحمود بصیري افزود: مهم ترین فعالیت و اولویت کاري
کمیته امداد، در سه حوزه تامین مسکن، تامین جهیزیه و

 
کمک معیشت مددجویان تحت حمایت این نهاد است. 

وي با اشاره به اینکه یکی از مهم ترین اولویت کاري کمیته
امداد شهرستان لنده، در سال 1400تامین جهیزیه همه نوعروسان تحت حمایت است بیان کرد: به مناسبت فرا رسیدن سالگرد ازدواج

 
حضرت علی (ع) وحضرت فاطمه (ص)، 15فقره جهیزیه به نوعروسان تحت حمایت کمیته امداد اهداء شد. 

رئیس کمیته امداد شهرستان لنده با بیان اینکه کالا هاي اساسی هر سري جهیزیه شامل، یخچال، تلویزیون، جاروبرقی، ماشین لباس

 
شویی و اجاق گاز هستند گفت: اعتبار هر سري جهیزیه200میلیون ریال است. 

بصیري بیان کرد: در سه ماهه سال اول در حوزه اشتغال زایی براي فرزندان مددجویان 30 فقره تسهیلات 50میلیون تومانی در زمینه
هاي دامداري، کشاورزي، مغازه داري و صنفی صنعتی در قالب تسهیلات قرض الحسنه پرداخت شد.



تبدیل رشته هاي تحصیلی از عرضه محور به آمایش محور

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/04/11

رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی که به استان
کهگیلویه و بویراحمد سفر کرده در نشست با کارکنان و
اعضاي هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج با
بیان اینکه بدون شک دانشگاه آزاد اسلامی عضو تأثیرگذار
آموزش عالی کشور است، گفت: دانشگاه آزاد اسلامی در
عرصه پزشکی و غیرپزشکی تأثیرات بسیار جدي در نظام
آموزش عالی دارد و در دوران شیوع ویروس کرونا که با
مسئله کمبود پرستار مواجه بودیم، دانشگاه آزاد اسلامی که
40 درصد پرستاران کشور را تربیت کرده، توانست نقش

 
آفرینی خوبی در این حوزه در سراسر کشور داشته باشد. 

دکتر طهرانچی افزود: اگر بخواهیم نقش این دانشگاه را در فرآیند توسعه کشور ببینیم، این نقش غیرقابل انکار و بسیار جدي است،
البته دانشگاه آزاد اسلامی در مقاطع مختلف توسط دولت ها مورد بی مهري قرار گرفت و در سال هاي اخیر شاهد بیشترین کم لطفی

 
نسبت به این دانشگاه بودیم. 

وي گفت: نوع نگاه مردم در انتخابات اخیر ریاست جمهوري نشان داد که خوب می دانند خادم ملت کسی است که نگاه یک جانبه به

 
مردم ندارد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: تمرکز این دانشگاه باید بر تحول در آموزش باشد، به طوري که پژوهش، فناوري، شرکت هاي
دانش بنیان و ... منجر به تحول در آموزش شود، بنابراین اگر اقتصاد شهر هاي دهدشت و گچساران قرار است تغییر کند، راه آن تحول
در آموزش جوانان این شهرهاست و به نوعی می توان گفت که توصیه به اهتمام داشتن به امور مسلمین در دانشگاه، ارائه آموزش

 
مفید، کاربردي و عمیق است. 

دکتر طهرانچی با تأکید بر اینکه ارائه رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود، اظهار داشت:
شبکه دانشگاه آزاد اسلامی داراي سه زیرشبکه «علوم و تحقیقات حل مسئله، «فناوري و نوآوري» و «مهارت و کارآفرینی» است و

 
براي شکل گیري این شبکه باید دانشکده هاي موضوع محور و دانشکده هاي چندرشته اي موضوعی داشته باشیم. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: دانشگاه باید جامعه و محیط بیرون را ببیند و بتواند دانش ضمنی را به دانش
مستند تبدیل کند.



ایجاد شغل براي 6 هزار کهگیلویه و بویراحمدي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/04/11

ارائه تسهیلات به طرح هاي روستایی کمیته امداد براي 6 هزار نفر در استان کهگیلویه و بویراحمد شغل ایجاد کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، معاون اقتصادي استاندار این استان در نشست
بررسی طرح هاي اشتغال روستایی کمیته امداد با اشاره به
86 میلیارد تومان تسهیلات روستایی کمیته امداد، گفت:
طرح هاي روستایی کمیته امداد، براي 6 هزار نفر شغل

 
ایجاد کرد. 

حشمت االله صمیمی دوست با بیان اینکه جمع اعتبار
اشتغال روستایی مربوط به کمیته امداد استان افزون بر 86
میلیارد تومان است، بیان کرد: تاکنون یک هزار و 677

پرونده در بانک هاي عامل موفق به جذب تسهیلات به میزان 63 میلیارد تومان شده اند که حاصل این اقدامات منجر به اشتغال بیش

 
از 6 هزار نفر در استان شده است. 

وي با تاکید بر پرداخت مابقی تسهیلات روستایی به متقاضیان، افزود: بانک هاي عامل توسعه تعاون، کشاورزي، پست بانک و صندوق
کارآفرینی امید حداکثر تا پایان تیرماه جاري زمینه پرداخت مابقی تسهیلات به میزان حدود 22 میلیارد تومان را فراهم کنند به

 
نحوي که تا پایان تیر بیش از 90 درصد تسهیلات باقی مانده به متقاضیان پرداخت شود. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد با تاکید بر توازن منطقه اي در طرح هاي اشتغال روستایی کمیته امداد و در نظر

 
گرفتن سهم شهرستان ها، افزود: دولت یازدهم و دوازدهم بیشترین حمایت ها را از نهاد هاي حمایتی داشته است. 

صمیمی دوست با بیان اینکه به واسطه این حمایت ها، کمیته امداد بیشترین تاثیر را در کاهش نرخ بیکاري داشته، افزود: مجموعه
حمایت هاي دولت در همه بخش هاي اقتصادي موجب شد نرخ بیکاري از 16.5 درصد ابتداي دولت در سال 92 به 10.9 درصد در

 
پایان سال گذشته برسد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) کهگیلویه و بویراحمد نیز با بیان اینکه 391 پرونده اشتغال روستایی در بانک در انتظار
پرداخت است، گفت: اشتغال در حوزه کمیته امداد به دلیل نظارت هایی که بر متقاضیان انجام می شود و همچنین نیازمندي واقعی

 
افراد مراجعه کننده، پایدارتر هستند. 

قباد مبشري بیان کرد: 80 درصد اشتغال در حوزه کمیته امداد پایدار بوده و به صورت واقعی کار انجام گرفته است.



قدردانی امام جمعه موقت شهرکرد از حضور حماسی مردم در انتخابات

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/04/11

امام جمعه موقت شهرکرد از حضور حماسی مردم در انتخابات قدردانی کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما،مرکز چهارمحال وبختیاري، حجت الاسلام فاطمی در خطبه هاي نماز جمعه شهرکرد با
حماسی دانستن حضور مردم در انتخابات اخیر افزود: مردم بار دیگر ثابت کردند که پیرو آرمان هاي انقلاب هستند و به ارزش هاي

 
نظام پاي بندند 

حجت الاسلام فاطمی همچنین با اشاره به بدعهدي هاي تاریخی آمریکا افزود: نگاه به امریکا باید حذف شود، چون آمریکا بار ها در

 
تاریخ به کشور و مردم ایران خیانت و ظلم کرده است. 

وي به حوادث کودتاي 28 مرداد 1332 و حمله به هواپیمایی مسافري در خلیج فارس هم اشاره کرد و گفت: رفتار هاي امریکا در

 
حمله اتمی به ژاپن نشانه وحشی گري و ظلم است. 

خطیب موقت نماز جمعه شهرکرد در پایان خواستار حمایت مردم و مسئولان از تولیدات داخلی شد و افزود: یکی از آسیب ها در این

 
حوزه قاچاق است که اثرات مخربی بر اشتغال کشور گذاشته است. 

خطیب موقت نماز جمعه شهرکرد همچنین در پیامی خطاب به رئیس جدید قوه قضائیه گفت: موضوع آب زاینده رود بهتر است از

 
روند غیر قضایی حل شود وبراي این منظور بزرگان دو استان ظرفیت مناسبی هستند 

حجت الاسلام فاطمی با اشاره به اینکه وساطت، صلح و سازش در اسلام جایگاه والایی دارد، توصیه کرد: در موضوع آب هم از روش

 
شورا هاي حل اختلاف استفاده شود. 

خطیب موقت نماز جمعه شهرکرد با اشاره به کاهش بارش ها در استان گفت: حالا که بارش هاي جوي کاهش یافته، اختلافات

 
بیشتري بوجود آمده است و برخی افراد در استان هاي دیگر مدعی مالکیت رودخانه ها و خرید آب هستند. 

خطیب موقت نماز جمعه شهرکرد همچنین هفته مبارزه با مواد مخدر را گرامیداشت و با اشاره به برپایی نمایشگاهی با محوریت بخش
هاي سلامت، مشاوره و پیشگیري از اعتیاد در محل مصلی امام خمینی شهرکرد ازپلیس مبارزه با مواد مخدر و سازمان بهزیستی به

عنوان متولیان برپایی این نمایشگاه با هدف ارتقا سطح آگاهی جامعه قدردانی کرد.



جزئیات آزمون اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70

درصد اعلام شد

منبع: آرمان تبریزشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/04/11

آرمان تبریز-مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران جزئیات اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان
جانبازان 70 درصد را اعلام کرد. اعلام جزئیات آزمون اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصدبه

گزارش گروه حماسه و جهاد دفاع پرس، مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و ...

آرمان تبریز-مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و
امور ایثارگران جزئیات اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا

 
و فرزندان جانبازان 70 درصد را اعلام کرد. 

آرمان تبریز-مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و
امور ایثارگران جزئیات اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا

 
و فرزندان جانبازان 70 درصد را اعلام کرد. 

اعلام جزئیات آزمون اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و
فرزندان جانبازان 70 درصدبه گزارش گروه حماسه و جهاد

دفاع پرس، مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران جزئیات اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان
70 درصد را اعلام کرد. سردار حسن زاده با بیان اینکه آزمون اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد روز
شنبه (12 تیر) برگزار می شود، اظهار داشت: با پیگیري هاي بنیاد شهید و امور ایثارگران بیش از 18 هزار شغل محل توسط 47
دستگاه در پورتال سازمان سنجش بارگذاري شده است، ولی علی رغم پیگیري هاي فراوان متأسفانه وزارت نفت و چهار شرکت ملی
تابعه آن حاضر به مشارکت در این آزمون و بارگذاري شغل محل هاي خود که مجوز آن توسط سازمان اداري و استخدامی صادر شده

 
بود، نشدند. 

وي با بیان اینکه سازمان دهیاري ها و شهرداري ها نیز از دو هزار مجوز خود تعداد 900 شغل محل مورد نظر خود را در سایت
سنجش بارگذاري کرده است، افزود: مجوز مربوط به وزارت نفت و مانده مجوز سازمان دهیاري ها و شهرداري ها به همراه سایر
دستگاه ها که در این آزمون شرکت نداشتند در حال پیگیري بوده و براي آزمون بعدي که قبل از پایان سال برگزار خواهد شد لحاظ

 
می شود. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران به شرکت کنندگان در این آزمون و همه فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان
70 درصد که به دلیل عدم موفقیت در آزمون و یا عدم نیاز مقطع یا رشته تحصیلی آن ها یا به دلایل دیگر نتوانند استخدام شوند،
گفت: این آزمون اولین آزمون بوده و با توجه به صراحت قانون در الزام دولت به جذب همه فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70
درصد بنیاد تمام سعی و تلاش خود را براي برگزاري آزمون بعدي و استخدام همه مشمولین قانون بکار خواهد بست؛ بنابراین
مشمولان، استرس و نگرانی را از خود دور کنند و با آرامش و توکل به خداوند در محل آزمون حضور داشته و به سؤالات به دقت پاسخ

 
دهند. 



حسن زاده افزود: این آزمون در 56 شهرستان روز شنبه (12 تیر) رأس ساعت هشت صبح برگزار می شود و ساعت هفت و 30 دقیقه
درب هاي حوزه هاي امتحانی بسته خواهد شد؛ لذا همه عزیزان قبل از ساعت هفت و 30 دقیقه در محل برگزاري آزمون حضور داشته

 
باشند. کارت ورود به جلسه نیز از روز چهارشنبه (9 تیر) از طریق درگاه سایت سنجش قابل دریافت است. 

وي به شرکت کنندگان توصیه کرد: شرکت کنندگان ضمن پرینت کارت ورود به جلسه آن را با اصل کارت ملی یا اصل شناسنامه
عکس دار خود به همراه داشته باشند. چنانچه در اطلاعات هویتی افراد مغایرت وجود داشته باشد لازم است به اطلاعیه مربوط به
پرینت و رفع نقص کارت و زمان برگزاري آزمون در سایت سنجش مراجعه کنند و به کلیه داوطلبان تأکید می شود که در روز آزمون

 
از همراه داشتن وسایل اضافی و وسایل هوشمند از قبیل کتاب، جزوه، تلفن همراه، ماشین حساب و... اجتناب کنند. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان اینکه رعایت پروتکل هاي بهداشتی اعم از فاصله گذاري اجتماعی و
پوشیدن ماسک الزامی است، افزود: داوطلبان به همراه خود چند مداد سیاه نرم و پررنگ، پاك کن، مدادتراش و یک سنجاق به همراه

 
داشته باشند و قبلاً محل برگزاري آزمون خود را شناسایی و از آن مطمئن باشند تا به موقع در محل آزمون حضور یابند. 

حسن زاده در پایان خاطرنشان کرد: دقت کافی در پاسخگویی به سؤالات، مدیریت زمان و کنترل استرس در موفقیت در آزمون مؤثر
است. نتیجه آزمون صرفاً از طریق سازمان سنجش صورت خواهد گرفت و از طریق همین سازمان و سایت رسمی آن اطلاع رسانی

خواهد شد.



حکم رفع وقف جنگل هاي ''آق مشهد'' ساري ابلاغ شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/04/11

گروه استان ها- با صدور راي شعبه اول دیوان عالی کشور مساحت 5103/1585 هکتار از جنگل هاي قریه آق مشهد به
عنوان منابع ملی اعاده شد.

گروه استان ها- با صدور راي شعبه اول دیوان عالی کشور
مساحت 5103/1585 هکتار از جنگل هاي قریه آق مشهد

 
به عنوان منابع ملی اعاده شد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ساري، به نقل از اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداري مازندران، در راستاي تقاضاي
اعاده دادرسی اداره کل منابع طبیعی استان مازندران
ساري نسبت به دادنامه هاي صادره از شعب سوم دیوان
عالی کشور و 11 دادگاه تجدید نظر استان مازندران مبنی
بر وقفیت جنگل هاي روستاي آق مشهد پس از بررسی

هاي قانونی و ارجاع امر به کارشناسان ذي فن و ذي صلاح در امور ثبتی، منابع طبیعی و اوقاف در نهایت شعبه اول دیوان عالی کشور
به ریاست حجت الاسلام والمسلمین سید احمد مرتضوي مقدم با صدور دادنامه مورخه 1400/3/17 حکم به نقض دادنامه هاي فوق
الذکر و تایید دادنامه شماره 1113-1384/10/8 شعبه اول دادگاه حقوقی ساري و ملی بودن مقدار 5106/1585 هکتار از جنگل هاي

 
قریه آق مشهد صادر کردند. 

ادعاي وقفی بودن پنج هزار و 100 هکتار از جنگل بکر و طبیعی و مناطق روستایی اطراف آن به استناد وقف نامه اي متعلق به 400
سال پیش از سوي یک شخص و با حمایت اداره کل اوقاف مازندران و صدور حکم وقفی بودن این عرصه هاي طبیعی از سوي دستگاه

 
قضا سبب شده بود که تنش هایی نیز در این منطقه ایجاد شود. 

 
سازمان اوقاف اجاره بهاء مستأجرین آسیب دیده از کرونا را می بخشد 

 
رئیس مرکز خیریه سازمان اوقاف: افزایش فعالیت خیران در حوزه بهداشت و درمان ضروري است 

 
سازمان اوقاف کارآفرینی اجتماعی را با محوریت بقاع امامزادگان تقویت می کند 

اما پیگیري هاي رسانه ها و فعالان محیط زیستی پس از چند ماه با وارد شدن جدي دستگاه قضا سبب متوقف شدن اجراي حکم و

 
بازنگري در پرونده شد. 

اسفندماه سال گذشته نیز حجت الاسلام سیدابراهیم رئیسی رئیس وقت قوه قضائیه در سفري که به استان مازندران داشت به صراحت
عنوان کرد با توجه به اینکه مالکیت بر وقف ارجحیت دارد، طبق بررسی هاي محلی دقیقی که صورت گرفته، این عرصه نمی تواند

 
مالکیت داشته باشد تا وقف شود. 



اکنون نیز پس از مدت ها کش و قوس فراوان با صدور راي شعبه اول دیوان عالی کشور مساحت 5103/1585 هکتار از جنگل هاي
قریه آق مشهد به عنوان منابع ملی اعاده شد.



تقدیر مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید از رئیس صندوق
کارآفرینی امید شهرستان کرمان با اهداي لوح

تقدیر مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید از رئیس صندوق کارآفرینی امید

شهرستان کرمان با اهداي لوح

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/04/11

اهداي لوح تقدیر مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید به

 
مهندس مقدم نیا رئیس صندوق کارآفرینی امید شهرستان کرمان 

در هفته اي که گذشت مهندس پور واجد مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان لوح تقدیر دکتر نوراله زاده را به محمد رضا

 
مقدم نیا تقدیم کرد. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان کرمان دکتر نوراله زاده این لوح را به دلیل کسب جایگاه اول صندوق
کارآفرینی امید شهرستان کرمان در حوزه بازاریابی ، جذب و بهره برداري از پوز هاي فروشگاهی براي محمد رضا مقدم نیا در نظر

 
گرفت که از سوي یوسف پور واجد به وي تقدیم شد. 

شایان ذکر است صندوق کارآفرینی امید شهرستان کرمان توانست جایگاه نخست را در بین شهرستان هاي استان کسب کند.



پرداخت 18 هزار و 300فقره تسهیلات از سوي صندوق
کارآفرینی امید در کهگیلویه و بویراحمد به ارزش2هزار و 900

میلیارد ریال از ابتداي سال 1392

پرداخت 18 هزار و 300فقره تسهیلات از سوي صندوق کارآفرینی امید در

کهگیلویه و بویراحمد به ارزش2هزار و 900 میلیارد ریال از ابتداي سال 1392

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/04/11

روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و
بویراحمد: مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و

بویراحمد گفت:این صندوق امسال پنج تفاهم نامه با دستگاه هاي اجرایی و مسئولان متولی براي توسعه اشتغال و رونق تولید منعقد
کرده است. حسن پور اظهار داشت:براساس این تفاهم نامه ها تسهیلات بانکی با کارمزد چهار تا 6 درصد و با دوره هاي بازپرداخت پنج

 
تا هفت ساله پرداخت می شود. 

وي بیان کرد:براساس تفاهم نامه اي که صندوق کارآفرینی امید با اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی کهگیلویه وبویراحمد منعقد کرده

 
است از هنرمندان براي تولیدات فرهنگی مختلف از جمله سینمایی حمایت می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: این صندوق همچنین چهار تفاهم نامه با اداره کل ورزش و جوانان،
بنیاد برکت، اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی و میراث فرهنگی براي حمایت از خدمات ورزشی، تعاونی ها،کسب و کارهاي خرد

 
روستایی و کارگاه هاي صنایع دستی بسته است. 

حسن پور ابراز داشت: براساس برنامه ریزي هاي صورت گرفته قرار است امسال یکهزار و500 شغل با پرداخت تسهیلات بانکی ارزان
قیمت در استان با مشارکت صندوق کارآفرینی ایجاد شود که این امر می تواند گامی براي تحقق شعار امسال با عنوان تولید،

 
پشتیبانی و مانع زدایی ها باشد. 

 
افزایش پرداخت تسهیلات بانکی به روایت آمار 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد گفت: پرداخت تسهیلات صندوق کارآفرینی امید در دولت تدبیر و امید در این

 
استان از نظر تعداد بیش از 4.5 و از نظر میزان تسهیلات پرداخت شده افزون بر 10 برابر رشد داشته است. 

حسن پور ابراز داشت:از ابتداي سال 1392 تاکنون 18 هزار و 300فقره تسهیلات از سوي صندوق کارآفرینی امید در کهگیلویه و

 
بویراحمد به ارزش2هزار و 900 میلیارد ریال بوده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه وبویراحمد با اشاره به اینکه در هشت سال گذشته تعداد 15 هزار طرح اشتغالزا در استان از

 
حمایت صندوق کارآفرینی استان بهره مند شده اند اظهار داشت:میزان اشتغال این طرح ها بیش از 17هزار نفر برآورد شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد تعداد تسهیلاتی را که در دولت دهم از سوي این صندوق در کهگیلویه و بویراحمد



 
پرداخت شد را چهار هزار و 106 فقره و به میزان 264 میلیارد و 400 میلیون ریال ذکر کرد. 

کهگیلویه و بویراحمد 726 هزار نفر جمعیت دارد که حدود 46 درصد آنان در روستاها زندگی می کنند.



روستاهاي بدون بیکار و پیش بینی طرح هاي تکمیل زنجیره
تولید در کهگیلویه و بویراحمد

روستاهاي بدون بیکار و پیش بینی طرح هاي تکمیل زنجیره تولید در کهگیلویه

و بویراحمد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/04/11

روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و
بویراحمد: طرح روستاهاي بدون بیکار، چراغ سبز آغاز ریشه کنی بیکاري از مناطق روستایی به عنوان مراکز اصلی تولید و قلب تپنده

 
توسعه اقتصادي کشور از سوي دولت است. 

این طرح که با پرداخت تسهیلات اشتغال،حمایت از متقاضیان در زمینه مشاوره، بازاریابی و به طور خلاصه برنامه هاي متنوعی از
تولید محصول تا فروش همراه را پیش بینی کرده باعث شناسایی ظرفیت هاي منحصر به فرد روستاها، افراد جویاي کار، آموزش و

 
چگونگی اجراي طرح هاي اقتصادي و پیدا کردن بازارهاي هدف شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد می گوید: تاکنون طرح روستاهاي بدون بیکار در مناطقی مانند باغچه جلیل،بن

 
زرد و سربیشه در شهرستان هاي مختلف استان عملیاتی شده است. 

ارسلان حسن پور اضافه کرد:امسال نیز قرار است طرح هاي روستاهاي بدون بیکار در مناطقی مانند دیل، اسلام آباد غورك،عزیزي،

 
گندي خوري وتراب علیا اجرا شود. 

وي تاکید کرد: 80 میلیارد ریال اعتبار براي تحقق این طرح ها پیش بینی شده و همچنین 117نفر جوانان مدرك تحصیلی براي

 
حمایت در این روستاها شناسایی شده اند. 

حسن پور ابراز داشت: در صورت تعامل دستگاه هاي اجرایی به ویژه فرمانداري براي شناسایی روستاهاي داراي ظرفیت امکان پیاده

 
کردن چنین طرح هایی در مناطق و شهرستان هاي مختلف وجود دارد. 

 
پیش بینی طرح هاي تکمیل زنجیره تولید 

وي عنوان کرد: امسال27 طرح اقتصادي تکمیل کننده زنجیره تولید در قالب برنامه هر شهرستان سه طرح، مجوز دریافت تسهیلات

 
بانکی ارزان قیمت دریافت کرده اند. 

وي بیان کرد: طرح هاي اقتصادي مذکور در بخش هاي مختلف مانند صنایع تبدیلی، گردشگري، صنایع دستی و تولیدي برنامه ریزي

 
شده که افزون بر ایجاد اشتغال براي تعدادي از کارجویان محرك تولید در حوزه هاي مستعد استان نیز خواهد بود. 



حسن پور تصریح کرد: صندوق کارآفرینی امید براي متقاضیان این طرح ها پس از انجام مراحل مقدماتی جهت دریافت تسهیلات
تشکیل پرونده می دهد.



تولیدات متنوع زاییده حمایت از کسب وکارهاي کوچک در
کهگیلویه و بویراحمد

تولیدات متنوع زاییده حمایت از کسب وکارهاي کوچک در کهگیلویه و

بویراحمد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/04/11

روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و
بویراحمد: تنوع بخشی به تولید و بسترسازي براي ارائه خدمات جدید زاییده حمایت از کسب و کارهاي کوچک در استان کهگیلویه و
بویراحمد است که در سایه تعامل صندوق کارآفرینی امید و دستگاه هاي اجرایی منجر به ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در سال هاي

 
اخیر شده است. 

در سایه این راهبرد تولید گلخانه اي، راه اندازي اقامتگاه هاي بومگردي، احداث کارخانه هاي میوه خشک کنی و کشت و کارهایی

 
چون نوغانداري و زعفران رونق گرفته است. 

از آنجا که بازارهاي فروش از دغدغه هاي همیشگی تولیدکنندگان این استان است چنین راهبردي یک تیر و چند نشان براي رونق

 
تولید، افزایش درآمد بهره برداران و زمینه ساز ایجاد فرصت هاي شغلی جدید محسوب می شود. 

ایجاد صندوق هاي خرد محلی، برنامه ریزي براي اجراي طرح هاي روستاهاي بدون بیکار و پیش بینی طرح هاي تکمیل کننده
زنجیره تولید از طریق پرداخت تسهیلات ارزان قیمت بانکی از اقدام هاي دولت براي رونق کسب و کارهاي کوچک در سال هاي اخیر

 
بوده است. 

تولید دست بافته هاي سنتی،دوخت لباس هاي محلی، کشت گیاهان دارویی، محصولات گلخانه اي، غذاهاي محلی، بسته بندي،
خشکبار، تولید شیرینی، عروسک دوزي، نوغانداري، چرم دوزي، چیپس میوه از ظرفیت هایی است که در سال هاي اخیر شکوفا یا در

 
مسیر رونق قرار گرفته است. 

از آنجا که بانوان و روستاییان بیشترین بهره برداران کسب و کارهاي کوچک در کهگیلویه و بویراحمد هستند رونق این طرح ها می

 
تواند ضمن کمک به وضعیت معیشتی خانواده ها و استقلال اقتصادي زنان به رونق تولید نیز کمک می کند. 

 
صندوق هاي خرد محلی 

صندوق هاي خرد محلی به عنوان یکی از اقدام هاي مهم صندوق کارآفرینی براي حمایت از کسب و کارهاي کوچک در واقع نظامی
است که منابع لازم براي فعالیت را در اختیار علاقه مندان قرار می دهد و چنانچه این متقاضیان فعالیت مناسبی داشته باشند خط

 
اعتباري بعدي نیز به آنان تعلق می گیرد. 

این اقدام یکی از ابزارهاي کارآمد براي توسعه کسب و کار در مناطق روستایی از طریق ایجاد نظام تامین مالی مبتنی بر ویژگی هاي



 
بومی منطقه است. 

ارتقاي مهارت هاي فردي و اجتماعی اعضا با استفاده از برنامه هاي آموزشی، تجهیز پس انداز خانوارهاي عضو، افزایش درآمد
خانوارهاي کم درآمد با پرداخت وام هاي کوچک براي انجام فعالیت هاي اقتصادي، دسترسی آسان به منابع مالی ایجاد ارزش آفرینی
در محصولات تولیدي زنان روستایی و اعضاي صندوق ها، کاهش فقر در مناطق روستایی و بین زنان روستایی از مزایاي صندوق هاي

 
خرد محلی است. 

در این صندوق ها، زنان با استفاده از سهم اندك خود و کمک صندوق کارآفرینی امید اقدام به ایجاد واحدهاي تولیدي کوچک می

 
کنند. 

 
راه اندازي 68 صندوق خرد محلی 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد می گوید: 68 صندوق خرد محلی در روستاهاي این استان در چند سال اخیر راه

 
اندازي شده که این صندوق ها سه هزار و243 نفر عضو دارند. 

ارسلان حسن پور اضافه کرد که این طرح ها در زمینه زنبورداري،بسته بندي،پرورش مرغ هاي محلی،خشک و بسته بندي سبزي، گل

 
دوزي و گلیم بافی ایجاد شده و شرایط اشتغال پایدار براي180 نفر را فراهم کرده است. 

وي بیان کرد:به هر یک صندوق هاي خرد محلی روستاییان در کهگیلویه و بویراحمد یک میلیارد و180 میلیون ریال تسهیلات بانکی

 
ارزان قیمت پرداخته شده است. 

حسن پور تاکید کرد:افزایش خودباوري، توجه به تصمیم گیري هاي خرد، رونق اقتصاد محلی و منطقه اي و ایجاد روحیه مشارکتی از

 
مزایاي راه اندازي این صندوق هاست. 

وي ابراز داشت: توانمند سازي زنان روستایی در راستاي بالا بردن توان اقتصادي روستائیان به منظور تسریع در فرایند توسعه پایدار،
ارتقاي دانش و بینش زنان روستایی در جهت افزایش بهره وري و بهبود کیفی تولیدات بخش کشاورزي به منظور تامین امنیت غذایی،
ایجاد و تقویت ساختار نهادي تشکل هاي غیردولتی زنان روستایی و تقویت زمینه هاي مشارکت اجتماعی اقتصادي در قالب اجراي

طرح هاي اشتغال زا پیگیري می شود.



بدبینی نسبت به کمپ ها در استان وجود دارد

منبع: گیرا آنلاینشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/04/11

گیرا آنلاین&– صبح امروز همایش تجلیل از بهبودیافتگان مراکز بهبودي اقامتی با حضور مدیرکل بهزیستی گیلان و جمعی
از مسئولان استانی در سالن همایش شهید فیاض بخش برگزار شد دکتر حسین نحوي نژاد در ابتداي این مراسم ضمن خوش

آمدگویی به همه ي مسئولان و حاضرین در جلسه عنوان داشت :بنده اعتقاد دارم که هیچ چیزي (...)

 
همایش تجلیل از بهبودیافتگان مراکز بهبودي اقامتی 

گیرا آنلاین&– صبح امروز همایش تجلیل از بهبودیافتگان مراکز
بهبودي اقامتی با حضور مدیرکل بهزیستی گیلان و جمعی از

 
مسئولان استانی در سالن همایش شهید فیاض بخش برگزار شد 

دکتر حسین نحوي نژاد در ابتداي این مراسم ضمن خوش
آمدگویی به همه ي مسئولان و حاضرین در جلسه عنوان داشت
:بنده اعتقاد دارم که هیچ چیزي حریف اراده ي پولادین انسان
نمی تواند شود و انسان اگر اراده کند با ظرفیت بالایی که دارد

 
می تواند خودش را از دام آسیب ها و مشکلات نجات دهد . 

ایشان ضمن تقدیر و تشکر از کارکرد همه ي مراکز اقامتی و سرپایی و کسانی که این مراکز را نگهداري می کنند به نمایندگان این

 
مراکز هشدار دادند  که به شدت دادستانی از عملکرد طرح هاي این مراکز ناراضی می باشد . 

 
وي اظهار کرد : یکی از مشکلاتی که در مورد کمپ ها مطرح است نبود برنامه هاي کافی در جهت آموزش صحیح افراد می باشد.  

 چیزي که امروزه  در ذهن ها وجود دارد این است که همه ي کمپ ها یا مراکز اقامتی ما در واقع  همان اتاق فیزیک هست در ابعاد
بزرگ تر. یعنی افراد فقط مراقبت و نگهداري میشوند تا از لحاظ جسمی گرسنه نباشند و لباس و لوازم سرمایشی و گرمایشی داشته

 
باشند و در این مابین بدن آنها سم زدایی شود . 

دکتر نحوي نژاد از دیگر مشکلات موجود در این مراکز را چنین بیان داشت :در بعضی از این مراکز دیده شده که  افراد زیر سن قانونی
یعنی زیر 18 سال نگهداري میشوند و یا تفکیک موقعیت براي افراد در نظر گرفته نشده است .به عنوان مثال فردي که خیلی آسیب

 
دیده نیست و یک یا دو بار مصرف مواد داشته است در کنار کسانی با تجربه هاي بسیار بالا پذیرش شده است . 

 
همچنین هیچگونه کار آموزشی و برنامه ي مفیدي براي زندگی افراد در یک ماه یا پونزده روزي که در آنجا هستند وجود ندارد . 

وي افزود: بنده در ابتدا از خودم انتقاد میکنم که مسئولیت این اداره را پذیرفتم اما در محل مسئولیت خودم اتفاقاتی می افتد که

 
خیلی با موازین اخلاقی و انسانی همخوان نیست 



دوم از همکارانم انتقاد میکنم که مسئولیت نظارت مراکز را بر عهده دارند و  سوم از قانون که به عنوان یک نهاد غیر دولتی و تشکل
موظف است قبل از این که دولت و دستگاه هاي نظارتی ، قضایی ، انتظامی و امنیتی وارد کار شوند خودکنترلی داشته باشد و  در آخر
از افرادي که این کسب و کار را راه اندازي کردند انتقاد می کنم. اگرچه اعتقاد دارم  کسانی  که این مراکز را دایر میکند در کنار

 
کسب در آمد و کارآفرینی قطعا بخشی از دلیلش انجام دادن کار خیر می باشد . 

ایشان ادامه داد : وضعیت به گونه اي است که جو بدبینی نسبت به کمپ ها در استان وجود دارد. و با بیان این که ظرف یک ماهه
آینده شخصا همه ي کمپ ها را سرکشی خواهم کرد گفت:از همه ي افرادي که توانستند این مسیر دشوار را با وجود سختی ها طی
کنند و به همه ي سرمایه گذاران این بخش ، پزشکان ،روانشاسان ،مددکاران ، بهیاران و... خسته نباشید گفته و از همه ي آنها تقدیر

 
و تشکر کرده و در آخر امیدوارم انشااله کار به جایی نرسد که شاهد تعطیلی بیشتري از مراکز در استان باشیم. 

نویسنده : صدف نصیري طولازدهی



افزایش سهم تامین مالی از طریق بازار سرمایه با تجمیع و تنقیح قوانین

منبع: روزنامه خریدارشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/04/11

رییس هیات مدیره بورس تهران به بررسی اهمیت بازار پایه و دلایل عدم توسعه آن در ایران پرداخت و گفت: در ایران
علیرغم آنکه بازار سرمایه متشکل و ساختار یافته از قدمت زیادي برخوردار نیست اما تصویب قانون توسعه ابزارها و نهادهاي و

تلاش هاي صورت گرفته و رشد شتابان بخش هاي مختلفی از بازار سرمایه در سال ...

رییس هیات مدیره بورس تهران به بررسی اهمیت بازار پایه
و دلایل عدم توسعه آن در ایران پرداخت و گفت: در ایران
علیرغم آنکه بازار سرمایه متشکل و ساختار یافته از قدمت
زیادي برخوردار نیست اما تصویب قانون توسعه ابزارها و
نهادهاي و تلاش هاي صورت گرفته و رشد شتابان بخش
هاي مختلفی از بازار سرمایه در سال هاي اخیر این بازار و
پتانسیل نهفته آن را براي تأمین مالی بنگاه هاي اقتصادي

 
در کانون توجه قرار داده است. 

به گزارش پایگاه خبري بازار سرمایه (سنا) و به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل بورس تهران، امیر تقی خان تجریشی ضمن
بیان مطلب فوق به نقش و اهمیت بازارهاي مالی اشاره کرد و گفت: در هر کشور، شرکت هاي دولتی و خصوصی فراوانی فعالیت می
کنند و بخشی از نیازهاي جامعه خود و دیگر کشورها را تامین می کنند. این شرکت ها براي شروع، ادامه و گسترش فعالیت هاي خود
به حجم بالایی از منابع مالی نیاز دارند. اغلب حجم تامین سرمایه براي بعضی از طرح هاي توسعه اي زیاد است، به گونه اي که یک
شرکت به تنهایی قادر به تامین آن نیست. در بسیاري اوقات دولت ها نیز براي اجراي طرح هاي مختلف نیاز به تامین سرمایه دارند

 
لذا نقش و اهمیت بازارهاي مالی در این شرایط پررنگ تر می شود. 

وي وجود بازارهاي مالی را فرصتی با اهمیت براي شرکت ها و دولت ها به منظور تامین منابع مالی خود عنوان کرد و اظهار داشت: در
واقع هدف اصلی این بازارها تسهیل ارتباط بین عاملین داراي مازاد منابع و عاملین داراي کمبود منابع و کاهش هزینه هاي مبادلاتی

 
می باشد. یکی از بازارهاي مهم در جهان که در تأمین مالی بنگاه ها نقش موثري دارد بازار سرمایه است. 

تجریشی تصریح کرد: بازارسرمایه شامل دو بخش بازار اولیه و بازار ثانویه است و تأمین مالی در بازار اولیه امکان پذیر است. در بازار
اولیه شرکت ها براي اولین بار با عرضه بخشی از سهام خود به عموم، منابع جهت انجام پروژه ها و طرح هاي خود را تأمین می کنند.

 
لیکن در بازار ثانویه تنها سهام شرکت هاي پذیرفته شده، مورد معامله و داد و ستد قرار می گیرند. 

رییس هیات مدیره بورس تهران به روش هاي تامین مالی در بازار اولیه اشاره کرد و افزود: تامین مالی در بازار اولیه به 2 روش کلی

 
تامین مالی مبتنی بر بدهی و تامین مالی سرمایه اي تقسیم می شود . 

در تامین مالی به روش بدهی، شرکت یا سازمان تامین مالی کننده براساس یکی از انواع اوراق موجود در بازار سرمایه اقدام به انتشار
اوراق بدهی می کند، در حال حاضر تامین مالی از طریق انتشار اوراق بهادار مبتنی بر عقود اسلامی از جمله اوراق مشارکت و انواع
صکوك از جمله صکوك،اجاره، مرابحه، منفعت، رهنی، خرید دین، سلف موازي و انواع اوراق خزانه امکان پذیر است. در حوزه ي تأمین



مالی سرمایه اي، تأمین مالی از طریق تأسیس یا عرضه بخشی از سهام شرکت یا پروژه و یا افزایش سرمایه صورت می  گیرد . در حال

 
حاضر، تاسیس شرکت سهامی عام با هدف سرمایه گذاري در بازار اولیه تعداد بسیار محدودي دارد. 

وي بازار اولیه را داراي پتانسیل رشد در تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي دانست و گفت: در ایران علیرغم آنکه بازار سرمایه متشکل و
ساختار یافته از قدمت زیادي برخوردار نیست، اما با تصویب قانون توسعه ابزارها و نهادهاي و تلاش هاي صورت گرفته و رشد شتابان
بخش  هاي مختلفی از بازار سرمایه در سال هاي اخیر این بازار و پتانسیل نهفته آن را براي تأمین مالی بنگاه  هاي اقتصادي در کانون

 
توجه قرار داده است. 

با این حال بررسی و آمار و اطلاعات منتشر شده نشان دهنده آن است که کارکرد اصلی این بازار یعنی تأمین و کمک به تخصیص
بهینه منابع مالی و کاهش هزینه تأمین مالی، تحت تأثیر رشد بازار ثانویه قرار گرفته است و نقش بازار اولیه نسبت به بازار ثانویه بسیار

 
کمتر از انتظار بوده است. 

تجریشی معتقد است در سال هاي گذشته علیرغم رشد بازار سرمایه این رشد صرفًا در بخش بازار ثانویه اتفاق افتاده است و
اظهارداشت: براساس آمارها، حجم اوراق و منابعی که در بازار اولیه بورس مورد معامله قرار گرفته از 22هزار میلیارد تومان در سال 94
به 38 هزار میلیارد تومان در سال 98 رسیده، یعنی چیزي حدود 30 درصد رشد داشته است. این در صورتی است که طی همین

 
مدت حجم بازار ثانویه از حدود 68 هزار میلیارد تومان به 1100 هزار میلیارد تومان رسیده و رشدي 1300 درصدي داشته است. 

وي ادامه داد: بدین ترتیب در دوره اي که بازار ثانویه با رشد قابل ملاحظه اي مواجه بوده است، شرکت هاي پذیرفته شده در بورس
نتوانسته اند در سطح بالایی نسبت به تأمین مالی از بازار اقدام کنند و ارزش بازار بورس تهران از ارزش اسمی خود فاصله معناداري
گرفته است. در واقع عملکرد بازار سرمایه در حوزه تأمین مالی به عنوان اصلی ترین کارکرد آن، کاملا تحت تأثیر تحولات بخش

 
معاملات ثانویه قرار گرفته است. 

تجریشی فرهنگ سازي در جهت تأمین منابع مالی که کارکرد اصلی بازار سرمایه است را کمرنگ دانست و گفت: در یک بازار مالی
توسعه یافته رشد بازار ثانویه در اثر رشد عوامل مرتبط اقتصادي عموماً تبعات مثبتی براي بنگاه هاي اقتصادي در جهت تأمین مالی از
این بازار را دارد، اما به نظر می رسد در ایران ارتباط متناسبی بین بازار اولیه و بازار ثانویه برقرار نیست و همه تلاش  ها معطوف به

 
رشد بازار ثانویه شده است و فرهنگ سازي در جهت تأمین منابع مالی که کارکرد اصلی بازار سرمایه است کمرنگ تر بوده است. 

وي به برخی از دلایل عدم توسعه بازار اولیه در تأمین مالی بنگاه هاي اقتصادي پرداخت و گفت: یکی از دلایل عدم توسعه بازار اولیه
در تأمین مالی بنگاه  هاي اقتصادي، تعدد قوانین و نهادهاي تصمیم  گیر قوانین است. عدم آشنایی مسئولین هر بخش با وظایف و
ظرفیت  هاي سایر بخش ها ، اغلب منجر به تعدد نهادهاي تصمیم گیر و تعارض قوانین و به تبع آن پیچیده شدن مسائل و ناکار آمد
شدن قوانین شده است. همچنین، خلاء وجود یک قانون اصلی در این حوزه که جامع موضوعات موجود در زمینه تأمین مالی و تبیین

 
کننده روش هاي طراحی و به کارگیري انواع روش هاي تامین مالی در آینده باشد محسوس است. 

رییس هیات مدیره بورس تهران به عدم تناسب قانون تجارت با شرایط روز بنگاه ها اشاره کرد و افزود: قانون تجارت که ساختار
حقوقی فعالیت بنگاه هاي اقتصادي را مشخص می کند مربوط به سال هاي دور پیش از انقلاب است. این در حالی است که فضاي
کسب و کار در این دوره بسیار تغییر یافته و این قوانین اغلب متناسب با شرایط روز بنگاه ها نیست . وجود این قوانین دست و پاگیر و
قدیمی، فرایند پذیرش شرکت ها را زمان بر و دشوار کرده است به طوریکه فرایند پذیرش، علیرغم تلاش بورس ها ممکن است
چندین ماه زمان ببرد. همچنین آشنا نبودن و کمبود ابزار و شیوه هاي تأمین مالی متنوع در این بازار متناسب با شرایط هر یک از

 
بنگاه ها، جذابیت این بازار براي بنگاه ها و سرمایه  گذاران را کاهش داده است. 

وي از جمله این موارد را کمبود ابزارهاي مالی تأمین مالی با سررسیدهاي مختلف ذکر کرد و گفت: با توجه به اینکه هر یک از بنگاهها
منابع مالی را براي نیازهاي مختلفی می گیرند، لازم است ابزارهاي مالی نیز متناسب با هریک از این نیازها تغییر کنند. در حال حاضر



گرچه برخی از ابزارها در بازار تعریف شده اند لیکن هنوز نتوانسته اند به طور گسترده مورداستفاده قرار گیرند. همچنین توسعه ابزارها
براي پوشش ریسک این امکان را براي موسسات تجاري فراهم می کندکه با استفاده از آنها، خود در مقابل تغییرات اقتصادي مصون

 
بمانند. 

تجریشی افزود: به عنوان مثال نوسانات نرخ ارز و نبود ابزاري براي پوشش آن فعالیت تولیدي را با مشکل مواجه می کند. از طرفی در
حال حاضر فعالیت هاي سوداگرانه روي خود کالاها و دارایی ها صورت می گیرد در حالیکه این امر می بایست بر روي ابزارهاي مالی
مبتنی برآنها انجام شود. به عبارت دیگر مردم براي تقاضاي سوداگرانه روي ارز به جاي نگهداري ارز خارجی بایداوراق مبتنی بر این ارز

 
را مبادله و نگهداري کنند. 

رییس هیات مدیره بورس تهران بر تغییر نرخ بهره متناسب با شرایط اقتصادي و میزان و نوع سرمایه گذاري  ها تاکید کرد و تصریح
کرد: علاوه بر این کنترل دولتها بر بانک ها و نبود شیوه جایگزین براي سرمایه گذاري ریسک گریز ، شاید از طریق کنترل نرخ بهره
(در شرایط تورمی) تداوم فعالیت بانکی را امکان پذیر کند، ولی در بازار سرمایه که اعمال چنین کنترل هایی سخت تر است این عمل

 
منجربه ناکارآمد شدن تأمین مالی از طریق انتشار اوراق می شود. 

لذا ضروري است نرخ بهره متناسب با شرایط اقتصادي و میزان و نوع سرمایه گذاري ها تغییر یابد. از طرفی در بحث تأمین مالی از
طریق انتشار اوراق، بنگاه  هاي اقتصادي یکسان تلقی شده اند و یک بنگاه از لحاظ نرخ تأمین مالی با یک بنگاه کم ریسک تفاوت

 
چندانی ندارد. 

وي در ادامه نقش موسسات رتبه بندي را با اهمیت ارزیابی کرد و توضیح داد: نقش کمرنگ موسسات رتبه بندي منجر به عدم درك
سرمایه گذاران از میزان ریسکی که می پذیرند گردیده و گاهاً سرمایه گذاران در حالیکه براي برخی از شرکت ها ریسک زیادي قبول
کرده اند، نرخ بازده متناسب دریافت نمی کنند. حقیقت آن است که همه شرکت ها و پروژه ها داراي نرخ بازدهی و بهره وري یکسان

 
نیستند و به طبع می توانند سرمایه گذاران خود را از بازده هاي متفاوتی برخوردار سازند. 

همچنین یکی از نکات قابل تامل در این خصوص آن است که متداول ترین ابزار تامین مالی در این حوزه اوراق مشارکت است که بر
اساس مبانی انتشار، قرار است منافع حاصل از مشارکت را میان سرمایه گذار و سرمایه پذیر تقسیم کند، اما در سال هاي اخیر سود
نهایی تمامی طرح هاي مبناي این اوراق دقیقا معادل سود علی الحساب و برابر با هر پروژه دیگري بوده است. شناورسازي نرخ سود
تسهیلات بانکی و سود اوراق تامین مالی بر اساس نرخ هاي بازدهی متفاوت شرکت  ها و پروژه  ها می تواند به پویایی بازار تامین مالی

 
کمک کند و از همبستگی شدید نرخ اوراق و تسهیلات بکاهد. 

وي افزود: علیرغم وجود اختیارات قانونی انتشار و صدور سهام به قیمتی متفاوت از قیمت اسمی در قانون تجارت (ماده 160) و قانون
مالیات هاي مستقیم، تقریباً تمامی افزایش سرمایه شرکت هاي پذیرفته شده در بورس و فرابورس از طریق صدور سهام به قیمت
اسمی انجام می شود، این امر باعث شده تا در ورود سرمایه گذاران جدید به شرکت، عمده مبالغ پرداختی توسط ایشان (در خرید حق
تقدم خرید سهام)، به سهامدارانی که از حق تقدم خود در افزایش سرمایه ها استفاده نکرده اند، داده شده و تنها بخش اندکی (به
قیمت اسمی) به شرکت وارد شود؛ این رویه قطعا در جذب منابع چندان موفق نبوده و به شرکت ها امکان جذب منابع در زمان

 
افزایش قیمت سهام را نخواهد داد . 

تجریشی به عدم آشنایی بنگاه هاي مالی از ابزارهاي بازار سرمایه به منظور تأمین مالی اشاره کرد و گفت: یکی دیگر از مشکلات، عدم
آشنایی بنگاه هاي مالی از ابزارهاي بازار سرمایه در جهت تأمین مالی است و اغلب تأمین مالی در بازار سرمایه از طریق افزایش
سرمایه و انتشار سهام که گرانترین شیوه تأمین مالی است به عنوان مطلوبترین روش مد نظر بنگاه ها قرار گرفته است. لذا فرهنگ
سازي و آشنا کردن فعالان اقتصادي به موضوع تأمین مالی به صورت عام و از طریق روش ها و ابزارهاي نوین بازار سرمایه به صورت

 
خاص و تشویق استفاده از ظرفیت هاي قانونی موجود در تأمین مالی از بازار سرمایه می تواند راهگشا باشد. 

وي برخی چالش هاي موجود در مسیر تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي را برشمرد و اظهار داشت: در نهایت با توجه به چالش هاي



موجود در مسیر تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي ، به نظرمی  رسد راهکارهایی از قبیل تجمیع تمام قوانین مرتبط با انواع تامین مالی
در یک قانون جامع تحت عنوان قانون تامین مالی ، شناور سازي نرخ سود تسهیلات بانکی و سود اوراق تامین مالی بر اساس نرخ هاي
بازدهی متفاوت شرکت ها و پروژ ها، تأسیس و گسترش موسسات رتبه بندي اعتباري اوراق با قابلیت رتبه بندي انواع اوراق بهادار
مالی، تعیین شرکت هاي برتر جهت انتشار اوراق بدون رکن ضامن ، توسعه ابزارهاي مبتنی برسرمایه در کنار انتشار طیف وسیعی از
اوراق بدهی (مانند اوراق وکالت، جعاله، منفعت، مرابحه، استصناع و...)، تأسیس شرکت هاي سهامی عام پروژه و تقویت صندوق هاي
سرمایه گذاري بتواند به پویایی نظام تامین مالی کمک کند و در عین حال منجر به افزایش سهم تامین مالی از طریق بازار سرمایه

 
شود. 

رییس هیات مدیره بورس تهران در پایان هدف از ایجاد بازار اولیه را تامین مالی بنگاه ها عنوان کرد و گفت: باید توجه کرد عدم توجه
به بازار اولیه و عدم هدایت منابع به سمت بازار سرمایه، منجر به افزایش قیمت محصولات مالی در بازار ثانویه در صورت ورود بیش از
حد نقدینگی می شود. باید توجه کرد که بازار ثانویه به تنهایی مولد نیست و درصورتی که رونق بازار سرمایه به بازار اولیه منتقل شود
می تواند منجر به جذب سرمایه، تولید و اشتغال شود. در واقع هدف از این بازار ایجاد رونق براي هدف اصلی بازار سرمایه که تأمین

مالی بنگاه هاست و نباید تحت تأثیر بازار ثانویه مورد غفلت قرار گیرد.



بهره برداري از 3 طرح بزرگ صنعتی  در یزد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/04/11

 
رئیس جمهور در ارتبـاط ویدئوکنفرانسی به مناسبت روز صنعت، از سه طرح بزرگ صنعتی استان یزد بهره برداري کرد. 

مراسم آغاز به کار سه طرح صنعتی استان یزد با ارتباط ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد. در این مراسم یک واحد تولید
شمش فولادي با ظرفیت تولید 400 هزار تن در سال و در زنجیره تولید فولاد استان یزد شروع به کار کرد. این مجموعه صنعتی
شهرستان اشکذر که در 300 هزار متر مربع زمین و 20 هزار متر مربع زیربنا ایجاد شده، در تاریخ اول اردیبهشت امسال به صورت
آزمایشی شروع به کار کرد و افتتاح و آغاز به کار رسمی آن از روز پنج شنبه هفته گذشته انجام شد. با افتتاح این مجموعه 240
اشتغال به صورت مستقیم ایجاد می شود و براي اجراي آن 2 هزار میلیارد ریال سرمایه ریالی، 40 میلیون دلار سرمایه ارزي و در
مجموع 12 هزار میلیارد ریال هزینه صورت گرفته است. دیگر واحد افتتاح شده این مراسم، واحد تولید کاشی و سرامیک در
شهرستان اشکذر بود که با ظرفیت 4 میلیون و 300 هزار تن تولید در سال فعالیت خود را آغاز کرده است. این واحد تولیدي هم در
180 هزار متر مربع زمین و 28 هزار متر مربع زیربنا و اشتغالزایی 251 نفر به صورت مستقیم راه اندازي شده و براي آن 2 هزار و
200 میلیارد ریال سرمایه گذاري ریالی، 9 میلیون و 300 هزار دلار و 150 هزار یورو سرمایه گذاري ارزي انجام شده است. افتتاح
واحد تولیدي آهن اسفنجی در شهرستان اردکان هم دیگر مجموعه اي بود که به صورت ویدئو کنفرانسی از سوي رئیس جمهور به
بهره برداري رسید. این واحد در زمینه گندله آهن و با ظرفیت 600 هزار تن در سال فعالیت می کند و 99 هزار متر کل زمین و 22
هزار متر مربع زیربنا و اشتغالزایی مستقیم براي 130 نفر ایجاد شده است. براي راه اندازي این مجموعه یک هزار و 832 میلیارد ریال
سرمایه گذاري ریالی و 5 میلیون یورو سرمایه گذاري ارزي صورت گرفته که مجموع سرمایه گذاري آن به 3 هزار و 332 میلیارد ریال
می رسد. هم اکنون 31 شهرك و ناحیه صنعتی با 6 هزار و 706 هکتار در استان یزد وجود دارد که 25 هزار کارگر در این مکان ها
مشغول به فعالیت هستند. شهرك هاي صنعتی یزد با دارا بودن امکاناتی از قبیل راه، آب، برق، گاز، فاضلاب صنعتی، مخابرات،

اینترنت از بروزترین شهرك هاي صنعتی کشور به شمار می روند.



موادمخدر بلاي خانمانسوز کانون خانواده و جامعه

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/04/11

رئیس بهزیستی صالح آباد گفت: اعتیاد به موادمخدر بلاي خانمانسوز و عامل اصلی از هم گسیختگی کانون خانواده و جامعه
است.

زري صادقی در این خصوص در گفت و گو با خبرنگار
گیتی آنلاین، اظهار کرد: گرفتار شدن در دام اعتیاد به
مصرف مواد مخدر به عنوان یک بلا و تهدیدي براي جامعه
تبدیل شده و نیز سبب می شود اشتغال، خانواده و اعتماد

 
را بین افراد در جامعه کاهش دهد. 

وي افزود: در همین راستا اداره بهزیستی صالح آباد با
همکاري کارشناس واحد سلامت روان شبکه بهداشت
ودرمان شهرستان براي نیروي ها مرکز مثبت زندگی دوره

 
آموزشی مبارزه با اعتیاد به موادمخدر برگزار کرده است . 

صادقی بیان کرد: اعتیاد به مواد مخدر مسائل روانی و جسمی افراد را مورد حمله قرار داده و عواقب ناخوشایندي را در بردارد، بسیاري

 
از خانواده ها به همین دلیل از هم پاشیده و بیشتر افراد به همین علت از کار بیکار شده و د چار فقر می شوند. 

وي برگزاري دوره هاي آموزشی درخصوص آشنایی اقشار مختلف در جامعه با معضلات ناشی از اعتیاد به موادمخدر را بسیار حائز
اهمیت دانست و گفت: مشارکت مردم و سازمان هاي مردم نهاد همانند تیم هاي پیشگیري اجتماع محور در محلات در ارتقاي

فرهنگ عمومی و حساسیت بیشتر مردم نسبت به مسئله اعتیاد موثر است.



1/5 میلیارد دلار براي اشتغال ریال شد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/04/11

تاکنون و در راستاي حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري، حدود 5/1 میلیارد دلار از منابع
صندوق توسعه ملی به ریال تبدیل و در بانک ها سپرده گذاري شده است.

تاکنون و در راستاي حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري، حدود1/5 میلیارد دلار از منابع

 
صندوق توسعه ملی به ریال تبدیل و در بانک ها سپرده گذاري شده است. 

به گزارش ایسنا، در سال 1396 بود که قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري با استفاده از

 
منابع صندوق توسعه ملی به تصویب رسید. 

طبق این قانون به صندوق توسعه ملی اجازه داده شد تا براي ارتقاي تولید و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري،
معادل ریالی 1/5 میلیارد دلار از منابع صندوق را به صورت قرض الحسنه نزد موسسات مالی تعیین شده در قانون سپرده گذاري کند
تا این منابع صرف اعطاي تسهیلات به اشخاص حقیقی و حقوقی غیردولتی، براي ایجاد اشتغال در روستا ها و شهر هاي زیر 10هزار

 
نفر جمعیت واقع در مناطق مرزي و عشایري شود. 

این در حالی است که بررسی تازه ترین گزارش عملکرد صندوق توسعه ملی در رابطه با وضعیت تأمین منابع جهت حمایت از اشتغال
در مناطق روستایی و عشایري نشان می دهد که این صندوق طی پنج مرحله و در سال هاي 1396، 1387 و 1399 نسبت به سپرده
گذاري مبلغ 9 هزار و 750 هزار میلیارد تومان معادل 5/1 میلیارد دلار در بانک ها یا صندوق هاي منتخب در قانون، اقدام کرده است.
همچنین در 9 ماهه سال 1399 مطابق با ابلاغ مرحله پنجم تخصیص اعتبار قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق
روستایی و عشایري، دستور برداشت و تسعیر مانده مصرف نشده این اعتبارات به میزان 245میلیون دلار از حساب صندوق به بانک

 
مرکزي صادر شده است. 

در همین جریان از چهار قرارداد ابلاغ شده، سهم مبلغ ریالی مربوط به دو بانک عامل نیز به حساب آن ها واریز شده است ولی دو
فقره قرارداد مربوط به دو بانک دیگر در مرحله تسعیر از سوي بانک مرکزي و واریز وجه به حساب بانک هاست.



کدخدایی درباره شکایت رسایی: انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران تایید

شد/ کوثري به مجلس یازدهم می رود
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کدخدایی درباره شکایت رسایی: انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران تایید شد/ کوثري به مجلس یازدهم می رود 

باشگاه خبرنگاران: سخنگوي شوراي نگهبان از تایید صحت
انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران خبر داد و گفت: شوراي

 
نگهبان ورود آقاي کوثري به مجلس را تایید کرد. 

عباسعلی کدخدایی سخنگوي شوراي نگهبان با اشاره به شکایت
حجت الاسلام و المسلمین حمید رسایی مبنی بر قانونی نبودن
حضور سردار اسماعیل کوثري در انتخابات میان دوره اي مجلس

شوراي اسلامی گفت: شکایت آقاي رسایی و اظهارات وي در شوراي نگهبان بررسی و گزارش هاي مفصلی نیز ارائه شد. در نهایت،

 
اعضاي این شورا به صحت این انتخابات در تهران راي دادند و آقاي کوثري به مجلس راه پیدا کرد. 

گفتنی است در روز هاي گذشته آقاي رسایی یکی از نامزد هاي انتخابات میان دوره اي مجلس در حوزه انتخابیه تهران، ري،

 
شمیرانات، اسلامشهر و پردیس از شکایت خود درباره قانونی نبودن حضور آقاي کوثري خبر داده بود. 

وي در کانال تلگرامی خود گفته بود که آقاي حداد عادل روز 13 فروردین 1400 در تماسی تلفنی از آقاي کوثري درخواست می کند

 
تا در انتخابات میان دوره مجلس به عنوان کاندیداي ائتلاف اصولگرایان ثبت نام کند. 

این نامزد انتخاباتی در بخش دیگري از اظهارات خود بیان کرده بود طبق قانون نیرو هاي نظامی که شش ماه قبل در نهاد هاي نظامی

 
مشغول به کار بوده یا مسئولیت داشته اند، حق کاندیداتوري مجلس را ندارند. 

آقاي رسایی افزوده با توجه به الزام قانونی، آقاي کوثري باید در روز ثبت نام، برگه استعفاي خود از عضویت در سپاه و همچنین استعفا
از جایگاه مشاور عالی فرمانده کل سپاه و عدم اشتغال به تاریخ شش ماه قبل را ارائه می داده، اما هیچ کدام از این اسناد را به همراه

 
نداشته و ارائه نداده است. 

سردار اسماعیل کوثري هم در روز هاي گذشته نسبت به این موضوع پاسخ داده و گفته است در رابطه با شکایت آقاي رسایی از سوي

 
شوراي نگهبان به وي زنگ زده اند. 

وي ادامه داده "بنده هم توضیحاتی ارائه دادم و بیان کردم که اگر حضور بنده در انتخابات غیرقانونی بوده پس بر چه اساسی در
مجلس هشتم و نهم حضور داشتم؟ بنده در سال 87 بازنشسته شده ام. "



تلاش سایپا براي تأمین قطعات خودرو در داخل در راستاي افزایش و رونق

تولید است
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عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه حمایت از صنعت خودرو، باعث ایجاد اشتغال می شود، گفت: این حمایت
همچنین در افزایش درآمد مردم مؤثر است و باید براي حمایت از صنعت خودرو برنامه ریزي بهتري صورت گیرد.

تلاش سایپا براي تأمین قطعات خودرو در داخل در راستاي افزایش و رونق تولید است عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان
اینکه حمایت از صنعت خودرو، باعث ایجاد اشتغال می شود، گفت: این حمایت همچنین در افزایش درآمد مردم مؤثر است و باید

 
براي حمایت از صنعت خودرو برنامه ریزي بهتري صورت گیرد. 

نماینده رامیان و آزادشهر در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ما موافق حمایت
از صنعت خودرو هستیم گفت: تلاش سایپا براي تأمین قطعات خودرو در داخل در

 
راستاي افزایش و رونق تولید است. 

به گزارش سایپانیوز به نقل از عصر خدمات، غلامعلی کوهساري با اشاره به سیاست
مجلس در قبال صنعت خودرو اظهار داشت: ما موافق افزایش کمیت و کیفیت
خودرو هستیم و معتقدیم شرکت هاي داخلی باید مورد حمایت قرار گیرند تا از

 
توانمندي آنها براي افزایش کیفیت و کمیت خودرو استفاده شود. 

وي با بیان اینکه کارکرد صنعت خودرو داراي رشد بوده است، عنوان کرد: با توجه به نیاز جامعه، سازندگان به کیفیت توجه بیشتري

 
داشته باشند تا خودروي باکیفیت در شأن مردم تولید شود. 

عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه حمایت از صنعت خودرو، باعث ایجاد اشتغال می شود، گفت: این حمایت همچنین در

 
افزایش درآمد مردم مؤثر است و باید براي حمایت از صنعت خودرو برنامه ریزي بهتري صورت گیرد. 

 
کوهساري تصریح کرد: از صنعت خودرو باید به گونه اي حمایت شود تا روزي روي پاي خود بایستیم و تولیدات داخلی سازي شود. 

وي با اشاره به تلاش مدیران سایپا در دوران تحریم گفت: برنامه ریزي شرکت سایپا براي تولید قطعات خودرو در داخل، سیاست

 
بسیار خوبی بود و قراردادهایی که این شرکت با وزارت دفاع و شرکت هاي زیرمجموعه آن منعقد کرد اقدام بسیار خوبی بود. 

عضو کمیسیون عمران مجلس تصریح کرد: همانطوري که نیروهاي نظامی در حوادث غیرمترقبه مثل سیل و زلزله کارهاي بسیار
بزرگی انجام می دهند و به خدمت مردم و کشور می شتابند، این توانمندي را دارند که در صنعت خودرو تحول و شگفتی ایجاد کنند

 
بنابراین ضرورت دارد از ظرفیت آنها در این صنعت استفاده شود. 

 
کوهساري افزود: هرچه توجه به داخل بیشتر باشد شاهد کاهش وابستگی خواهیم بود. 



وي با بیان اینکه قیمت خودرو باید به گونه اي باشد که اقشار متوسط جامعه بتوانند خودرویی در شأن خود خریداري کنند، اظهار
داشت: وقتی قیمت دلار کاهش پیدا می کند طبیعی است که قیمت خودرو نیز باید کاهش یابد.



روحانی: ایران سال گذشته 3.6 درصد رشد مثبت اقتصادي داشت
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روحانی با بیان اینکه در فرآورده ها، محصول را بالا بردیم، خاطرنشان کرد: قبل از دولت یازدهم بنزین را وارد می کردیم و
مقداري هم بنزین پتروشیمی تولید می شد که بسیار آلوده بود ولی در تولید بنزین خودکفا شدیم. الان به تولید 110 میلیون

لیتر بنزین در روز رسیدیم که دو برابر شده است.

روحانی: ایران سال گذشته 3.6 درصد رشد مثبت اقتصادي داشت روحانی با بیان اینکه در فرآورده ها، محصول را بالا بردیم،
خاطرنشان کرد: قبل از دولت یازدهم بنزین را وارد می کردیم و مقداري هم بنزین پتروشیمی تولید می شد که بسیار آلوده بود ولی

 
در تولید بنزین خودکفا شدیم. الان به تولید 110 میلیون لیتر بنزین در روز رسیدیم که دو برابر شده است. 

ایرنا: رییس جمهور اعلام کرد: سال گذشته بیش از هفت درصد رشد صنعتی داشتیم در حالی که بسیاري از کشورها، سال گذشته

 
رشد اقتصادي منفی داشتند و رشد اقتصادي جهان نیز منفی سه بود اما ایران در سال 99 رشد اقتصادي مثبت 3.6 درصد داشت. 

حجت الاسلام والمسلمین «حسن روحانی» ظهر امروز در مراسم افتتاح طرح هاي ملی با بیان اینکه مردم سختی هاي زیادي
کشیدند، افزود: بیش از 9 درصد رشد صنعتی در سه ماهه چهارم سال گذشته را شاهد بودیم، همچنین بیش از هفت درصد رشد

 
صنعتی داشتیم که موجب مثبت شدن رشد اقتصادي ما در سال 99 شد. 

وي ادامه داد: این مسائل کمتر گفته می شود. فکر می کنند اگر این مسائل را بگویند، به نفع دولت است در حالی که به نفع نظام
است. در بسیاري از کشورها رشد اقتصادي منفی بود و رشد اقتصادي جهان نیز منفی سه بود اما در سال 99 رشد اقتصادي مثبت

 
3.6 درصد داشتیم. 

روحانی با بیان اینکه خیلی دوست داشتم دولت را با رشد منفی به دولت بعدي تحویل ندهیم، گفت: اکنون دولت را با رشد اقتصادي
مثبت 3.6 درصد تحویل می دهیم. در حالی دولت را تحویل می دهیم که تخت آي سی یو، دو برابر شده است و با تلاش هاي زیادي

 
که انجام می شود، 14 هزار تخت بیمارستانی اضافه می شود که در تاریخ کشور ما بی سابقه است. 

رییس جمهور با تقدیر و قدردانی از صبر و مقاومت مردم ایران در برابر تحریم ها و مشکلات تصریح کرد: مردم صبر و مقاومت کردند و
سختی زیادي کشیدند. من دیروز در دولت گفتم حقوق کارمندان را در این هشت سال، 5.5 برابر کردیم و حقوق بازنشستگان هفت
برابر شد اما این کافی نبوده است. من می فهم کرونا یک میلیون و 100 هزار نفر را بیکار کرد. یک میلیون بیکار یعنی چند میلیون

 
نفر را در مشقت قرار داد. جنگ اقتصادي، خشکسالی و یک سال سیل مردم را در مشقت قرار داد. 

 
زنجیره تولید فولاد در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تکمیل شد 

رییس جمهور تاکید کرد: بسیار خوشحالم در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تلاش شد، زنجیره تولید فولاد کامل شود. بحث خام
فروشی که مطرح می شود، کنسانتره داشته باشیم ولی گندله را نداشته باشیم، مقصد نهایی یعنی شمش فولاد را نخواهیم داشت و

 
مجبور به صادرات سنگ آهن می شویم. 

روحانی افزود: بسیار خوشحالیم هفتاد و هفتمین پنج شنبه افتتاح امروز را داشتیم. امروز، روز صنعت و معدن است و افتتاح هاي امروز



 
نیز در همین چارچوب بود. معادن یکی از نعمت هاي خدادادي است که در اختیار مردم داده شده است. 

وي با اشاره به اقدامات بزرگی که در کشور در حوزه صنعت و معدن انجام شده است، گفت: در معادن و صنایع کنار آن، کار بسیار
بزرگی در کشور انجام می شود؛ هم از لحاظ اشتغال، هم از لحاظ درآمدزایی، هم از لحاظ رفع نیازهاي کشور و هم از لحاظ صادرات.

 
وقتی در زمینه فولاد نگاه می کنیم، واردات قابل ملاحظه اي در زمینه فولاد داشتیم ولی امروز به خودکفایی رسیدیم. 

رییس جمهور ادامه داد: ما امروز نیازمندي هاي داخل را رفع و صادر می کنیم. اینکه در زمینه فولاد دهمین کشور و در مس هفتمین
کشور در دنیا هستیم، جاي افتخار است. این زحمات مدیران و مهندسان ما است که این ظرفیت ها را به بالفعل می کنند و سنگ از

 
زیرزمین استخراج می شود و به زنجیره فولاد تبدیل می شود. 

 
زنجیره تولید فولاد در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تکمیل شد 

روحانی با ابراز خوشحالی از تکمیل زنجیره تولید فولاد در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تصریح کرد: بسیار خوشحالم در دولت هاي
یازدهم و دوازدهم تلاش شد، زنجیره تولید فولاد کامل شود. بحث خام فروشی که مطرح می شود، کنسانتره داشته باشیم، ولی گندله
را نداشته باشیم، مقصد نهایی یعنی شمش فولاد را نخواهیم داشت و مجبور به صادرات سنگ آهن می شویم. چه قدر تفاوت است

 
بین صادرات سنگ آهن تا شمش آهن. چه ارزش افزوده اي را این زنجیره ایجاد می کند. 

وي با یادآوري افتتاح هاي امروز در زمینه فولاد خاطرنشان کرد: یکی از کارهاي مهم این است که این زنجیره کامل شد. بسیاري از
طرح هایی که امروز افتتاح شد، زنجیره قبلی را در همان استان یا استان مجاور تکمیل می کرد. گاهی یک شرکت همه زنجیره را دارد

 
یا در یک استان این زنجیره وجود دارد. 

رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به طرح هاي آبرسانی از خلیج فارس به مرکز کشور ابراز داشت: بحث هاي زیادي بود که این سنگ
آهن را استخراج کنیم و در همان جا فرایند تولید فولاد انجام شود یا در جنوب و لبه آب این زنجیره انجام شود. مسئله آب بود که آیا

 
صرفه دارد آب ببریم یا سنگ را ببریم. 

 
سالانه 590 میلیون تن از معادن استخراج می شود 

روحانی افزود: همه شرکت هاي معدنی بار آن را به دوش گرفتند و آب از جنوب شیرین سازي شد، از طریق لوله ها به مرکز کشور
آمد و دو استان به این آب شیرین سازي شده از خلیج فارس متصل است. کار بسیار بزرگی هم براي توسعه کشور و هم در مسیر راه،

 
هم براي آب آشامیدنی مردم و هم در مسیر صنعت و هم حمل و نقل انجام شد. 

وي حرکت انجام شده در هشت سال گذشته براي توسعه معادن و صنایع معدنی را بسیار خوب دانست و بیان کرد: معادن بسیاري به

 
افرادي واگذار شده بود که نه خودشان کار می کردند و آن را آزاد می کردند. در دولت تلاش زیادي شد و این معادن آزاد شدند. 

رییس جمهور با بیان اینکه یکی از منابع بزرگ براي اشتغال، معادن است، یادآور شد: معادن زیادي در کشور در زمینه هاي مختلف
وجود دارد. معادن ما وسیع است. در سال 590 میلیون تن از این معادن استخراج می شود که نعمت بزرگی است. در استخراج آنها و

 
زنجیره اي که به همراه دارد، اشتغال زیادي وجود دارد. 



 
در هشت سال گذشته، به اندازه کل تاریخ ایران اکتشاف انجام شده است 

به گفته روحانی، در زمینه اکتشاف کار عظیمی انجام گرفت. در هشت سال گذشته، به اندازه کل تاریخ ایران اکتشاف انجام شده است

 
که البته همه این اکتشافات باید راستی آزمایی شود، عیار آن را سنجیده و دید آیا استخراج از آنها صرفه دارد. 

وي با اشاره به جنگ اقتصادي ایالات متحده علیه ایران در طول سه سال گذشته عنوان کرد: در دوران جنگ اقتصادي که می
خواستند ما را محاصره کرده و اقتصاد کشور را نابود کنند، اگر بخش خصوصی و مردم به میدان نیامده بودند، علی الظاهر درست پیش
بینی کردند چون ما به چهل، پنجاه میلیارد دلار در سال پول نیازمندیم تا منابع اولیه را وارد کشور کنیم. اینها می گفتند وقتی فروش

 
نفت را قطع کنیم، ایران دیگر درآمدي ندارد. 

رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به ذهنیت موجود نسبت به واردات در اکثریت جامعه گفت: واردات در ذهن مردم منفی است.
واردات محصول ساخته شده در ایران، منفی است اما براي مواد اولیه اي که به آن نیاز داریم، تجهیزاتی که لازم است و مواد اولیه
براي دارو و...، واردات ضروري است. بخشی از کالاهاي اساسی در کشور تولید و بخشی از خارج وارد می شود؛ به ویژه امسال که

 
خشکسالی بی نظیري در 50 سال اخیر بود. 

 
آمریکایی ها می خواستند در کشور قطحی ایجاد کنند اما نتوانستند 

روحانی با اشاره به نقشه دولت ترامپ براي ایران اظهار داشت: می گفتند وقتی ایران کالایی را وارد نکند، قحطی می شود و آن وقت
مردم بیرون می آیند و نظام ساقط می شود. البته آمریکایی ها عقل زیادي ندارند ولی با همین عقل کم طراحی کرده بودند توسط

 
ترامپ، بولتون و پمپئو و افرادي رذلی که در صدر امور بودند. 

وي با طرح این سوال که آمریکا چگونه در اجراي نقشه اي موفق نشد، اضافه کرد: دلیل عدم موفقیت آمریکا این بود که ما صادرات
کالاهاي دیگر را جایگزین صادرات نفت کردیم. بازار ما پر از جنس بود، قحطی وجود نداشت البته گرانی بود. جنگ اقتصادي که
ترامپ وارد کرد، فشار زیادي به مردم از نظر قیمت و تورم وارد کرد ولی در خود محصول که می خواستند قطحی درست کنند،

 
اشتغال ایجاد نشود، بیکاري گسترده باشد، موفق نشده و نتوانستند. 

رییس جمهور اضافه کرد: به جاي نفتی که تحریم کردند، جایگزین ایجاد کردیم. در زمینه گاز، محصول بیشتري به دست آوردیم. از
640 میلیون مترمکعب گاز به هزار و خرده اي میلیون مترمکعب گاز در روز رسیدیم که دیگر لازم به وارد کردن گاز نشد و حتی

 
بخشی از آن را هم صادر کردیم. 

 
110 میلیون لیتر بنزین در روز تولید می کنیم 

روحانی با بیان اینکه در فرآورده ها، محصول را بالا بردیم، خاطرنشان کرد: قبل از دولت یازدهم بنزین را وارد می کردیم و مقداري هم
بنزین پتروشیمی تولید می شد که بسیار آلوده بود ولی در تولید بنزین خودکفا شدیم. الان به تولید 110 میلیون لیتر بنزین در روز

 
رسیدیم که دو برابر شده است. 

وي با اشاره به تلاش دولت براي کاهش مصرف بنزین و صادرات آن ابراز داشت: وقتی به تولید 100 میلیون لیتر رسیدیم، همانقدر
هم مصرف می شد. بعد طرحی را ریختیم که مصرف کم شود و وقتی این گونه شد، آن را صادر کردیم. اکنون ما به یکی از



 
صادرکنندگان بنزین تبدیل شده ایم. 

رییس جمهور با بیان اینکه هزار مگاوات سالانه به تولید برق اضافه می شد ولی به طور متوسط در هشت سال گذشته، سالانه 2500
مگاوات اضافه شده و آن را صادر می کنیم، عنوان کرد: بخش دیگر مربوط به صنعت می شود؛ اعم از پتروشیمی و صنایع معدنی. در
پتروشیمی جهش عظیمی در تاریح ایران ایجاد کردیم. در سال 99، 17 طرح بزرگ پتروشیمی را در یک سال افتتاح کردیم که در
تاریخ نظیر ندارد. عمده ارز ما را پتروشیمی به ما می دهد و بخشی هم فولاد و صنایع معدنی به ما می دهند. در سال 99، دو میلیارد

 
و 600 میلیون دلار صادر کردیم. 

 
تخت هاي آي سی یو طی یکسال و نیم دو برابر شد 

روحانی با تاکید بر اینکه کسی توضیح نمی دهد آمریکا چطور شکست خورد و نتوانست ما را به زمین بزند، یادآور شد: شرکت هاي
دانش بنیان ما را خودکفا کردند. کرونا که آمد، کسی به ما کیت تشخیص نداد ولی عرض یکی، دو ماه کیت تشخیص را تولید کردیم.

 
در ابتدا، فقط دو آزمایشگاه تشخیص کرونا داشتیم اما اکنون 400 آزمایشگاه داریم یعنی در یکسال، 200 برابر شد. 

وي ادامه داد: ماسک می خواستیم ولی کسی به ما ماسک نمی داد. ونتیلاتور کسی به ما نمی داد. احمق ترامپ به ما پیام داده بود که

 
اگر می خواهید چهار ونتیلاتور به شما می دهیم که گفتم اگر شما 40 ونتیلاتور می خواهید، ما به شما می دهیم. 

رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به دیگر اقدامات دولت در هشت سال گذشته اضافه کرد: در یک سال و نیم گذشته، تخت هاي آي
سی یو دو برابر شد. اگر این کار نمی شد از کرونا و ویروس ترامپ شکست می خوردیم. کار بزرگی انجام شد که بخشی از این کار

 
مربوط به صنعت و معدن بود. 

 
صادرات و واردات ما ترازش مثبت است 

روحانی با بیان اینکه در سه ماه ابتداي امسال صادرات و واردات ما چقدر بوده است، خاطرنشان کرد: اینکه مردم می گویند به داخل
توجه داشته باشیم، درست است اما بدون توجه به خارج هم غلط است. این همان مسئله اي است که مقام معظم رهبري در مورد
اقتصاد مقاومتی گفتند که ما باید درون زا باشیم اما بیرون نگر هم باشیم. 10 میلیارد و 213 میلیون دلار جنس وارد کردیم و در

 
همین سه ماه، 10 و 689 میلیون کالا صادر؛ یعنی صادرات و واردات ما ترازش مثبت است. 

وي با بیان اینکه در سه ماهه امسال نسبت به سه ماهه پارسال، 69.2 درصد صادرات ما افزایش یافته است، ابراز داشت: این آمارها
براي ایران و ملت ایران افتخارآمیز است. این ضربه بزرگی به دشمنان ماست. چرا کسانی که این فشارها را ایجاد کردند، امروز به وین

 
آمدند و اصرار دارند مسائل حل شود، چون دیدند ایران قوي است و شکست نمی خورد. 

رییس دولت تدبیر و امید در پایان، از مردم ایران، مهندسان، صنعتگران و معدنکاران کشور و همه کسانی مکه در سه سال و نیم
گذشته استقاومت کردند، تشکر و قدردانی کرد.



بهره برداري از 3 طرح بزرگ صنعتی  در یزد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/04/11

 
رئیس جمهور در ارتبـاط ویدئوکنفرانسی به مناسبت روز صنعت، از سه طرح بزرگ صنعتی استان یزد بهره برداري کرد. 

مراسم آغاز به کار سه طرح صنعتی استان یزد با ارتباط ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد. در این مراسم یک واحد تولید
شمش فولادي با ظرفیت تولید 400 هزار تن در سال و در زنجیره تولید فولاد استان یزد شروع به کار کرد. این مجموعه صنعتی
شهرستان اشکذر که در 300 هزار متر مربع زمین و 20 هزار متر مربع زیربنا ایجاد شده، در تاریخ اول اردیبهشت امسال به صورت
آزمایشی شروع به کار کرد و افتتاح و آغاز به کار رسمی آن از روز پنج شنبه هفته گذشته انجام شد. با افتتاح این مجموعه 240
اشتغال به صورت مستقیم ایجاد می شود و براي اجراي آن 2 هزار میلیارد ریال سرمایه ریالی، 40 میلیون دلار سرمایه ارزي و در
مجموع 12 هزار میلیارد ریال هزینه صورت گرفته است. دیگر واحد افتتاح شده این مراسم، واحد تولید کاشی و سرامیک در
شهرستان اشکذر بود که با ظرفیت 4 میلیون و 300 هزار تن تولید در سال فعالیت خود را آغاز کرده است. این واحد تولیدي هم در
180 هزار متر مربع زمین و 28 هزار متر مربع زیربنا و اشتغالزایی 251 نفر به صورت مستقیم راه اندازي شده و براي آن 2 هزار و
200 میلیارد ریال سرمایه گذاري ریالی، 9 میلیون و 300 هزار دلار و 150 هزار یورو سرمایه گذاري ارزي انجام شده است. افتتاح
واحد تولیدي آهن اسفنجی در شهرستان اردکان هم دیگر مجموعه اي بود که به صورت ویدئو کنفرانسی از سوي رئیس جمهور به
بهره برداري رسید. این واحد در زمینه گندله آهن و با ظرفیت 600 هزار تن در سال فعالیت می کند و 99 هزار متر کل زمین و 22
هزار متر مربع زیربنا و اشتغالزایی مستقیم براي 130 نفر ایجاد شده است. براي راه اندازي این مجموعه یک هزار و 832 میلیارد ریال
سرمایه گذاري ریالی و 5 میلیون یورو سرمایه گذاري ارزي صورت گرفته که مجموع سرمایه گذاري آن به 3 هزار و 332 میلیارد ریال
می رسد. هم اکنون 31 شهرك و ناحیه صنعتی با 6 هزار و 706 هکتار در استان یزد وجود دارد که 25 هزار کارگر در این مکان ها
مشغول به فعالیت هستند. شهرك هاي صنعتی یزد با دارا بودن امکاناتی از قبیل راه، آب، برق، گاز، فاضلاب صنعتی، مخابرات،

اینترنت از بروزترین شهرك هاي صنعتی کشور به شمار می روند.



ISO حمایت از گردشگري با اجراي استانداردهاي بین المللی

منبع: میراث آریاشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/04/11

جهان گردي یکی از بخش هاي اقتصادي با رشد سریع در
جهان است و همچنین یکی از بخش هاي اصلی اشتغال
است که حدود 10٪ مشاغل در سراسر جهان را تشکیل
می دهد، توسعه گردشگري ارتباط مستقیمی با توسعه
جامعه دارد و همچنین عامل اصلی توسعه پایدار است.
بسیاري از استانداردهاي ISO به حمایت از توسعه پایدار
گردشگري در سراسر جهان، ایجاد مشاغل بیشتر و بهتر
کمک می کند. براي مثال صنعت گردشگري بخشی حیاتی
از زندگی اجتماعی و اقتصادي شهر لندن است در حالی که

این صنعت از هر هفت شغل یک شغل را در پایتخت تشکیل می دهد و تقریباً 12 درصد از تولید ناخالص داخلی لندن را تشکیل می
دهد. پی بردن به ارزش این صنعت می تواند در شهرهایی که توان جذب سرمایه گذار را به هر دلیلی را ندارند نجات دهد چرا که با

 
ایجاد زیرساخت هاي حیاتی در شهرها براي جذب توریست، توسعه اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی را پدید آورد. 

ناتالیا اورتیز دزارات، مدیر کمیته ISO ISO / TC 228، جهان گردي و خدمات مربوط به آن، مطرح کرد که ISO داراي تعدادي
استاندارد است که در جهت بهبود صلاحیت افرادي که در جهانگردي کار می کنند، است. براي مثال ایزو 24802، خدمات غواصی
تفریحی - الزامات آموزش مربیان غواصی و ایزو 13970، خدمات غواصی تفریحی - الزامات آموزش راهنماهاي غواصی تفریحی را
عنوان می کند، او معتقد است، استانداردهاي گسترده اي پذیرفته شده است که بهترین تمرین بین المللی را در آموزش ارائه می
دهند و این موضوع بسیاري از شائبه ها را حول و محور افرادي که از دید دیگران بدون دلیل و مهارت وارد صنعت گردشگري و
هاسپیتالیتی شده اند دور می کند و قطعا عکس این موضوع را نیز مورد هدف قرار می دهد و باعث می شود تا یک فیلترینگ کاملا

 
بی طرف در این دو صنعت ایجاد شود و افراد کاملا حرفه اي و آموزش دیده وارد این صنعت بسیار حساس شوند. 

این سطح از استاندارد به اطمینان سطح بالایی از کیفیت را تضمین می کنند و به طور کلی صنایع گردشگري هر کشوري را ارتقا می
دهد. مثال دیگر ISO / TR 21102، درخصوص گردشگري ماجراجویی - رهبران و صلاحیت پرسنل است، یک سند کامل فنی که
جزئیات هر آنچه که بازار به عنوان صلاحیت هاي مورد نیاز در نظر می گیرد و به کارفرمایان یک معیار مورد توافق بین المللی و به
کارمندان یک مزیت رقابتی ارائه می دهد. پایداري و ایمنی، همچنین تاییدهاي بین المللی باعث دلگرمی مشتریان است، و باعث می
شود تا کارفرمایان نیروهاي آموزش دیده در سطح بین المللی خود را به راحتی از دست ندهند و از طرفی این پرسنل ترس از دادن

 
شغل خود را نداشته باشند چرا که یک نیروي بین المللی محسوب می شوند و کارفرمایان بسیاري منتظر آن ها هستند. 

در زیر، فقط تعدادي از استانداردهاي ISO براي بهبود پایداري، ایمنی و حرفه اي بودن در فعالیت هاي گردشگري، ایجاد اعتماد به

 
نفس به مسافران و کاهش تأثیرات زیست محیطی را پیدا خواهید کرد. 



ایزو 21101، جهانگردي ماجراجویی - سیستم هاي مدیریت ایمنی - الزامات، به ارائه دهندگان فعالیت هاي گردشگري ماجراجویی
راهی می دهد تا سیستم مدیریت ایمنی را تاسیس کنند، اطمینان حاصل می شود که شرکت کنندگان از یک تجربه عالی برخوردار
خواهند شد و باعث می شود اپراتور گردشگري ماجراجویی عملکرد ایمنی خود را بهبود بخشد، انتظارات مربوط به ایمنی شرکت

 
کنندگان و کارکنان را برآورده کند و از رعایت الزامات قانونی قابل اجرا پشتیبانی کند. 

ایزو 20611، گردشگري ماجراجویی - روش هاي مناسب براي پایداري - الزامات و توصیه ها، چگونگی فعالیت سازمانهاي گردشگري
ماجراجویانه را به طور پایدار و ترویج شیوه هاي خوب براي شرکت کنندگان و جوامع محلی را بیان می کند. به عنوان مثال، می توان
با برنامه ریزي دقیق و ارزیابی ریسک، مانند استفاده از منابع انرژي تجدیدپذیر، آگاهی از مقررات زباله و مناطق داراي اکوسیستم

 
شکننده، پایداري محیط زیست را تأیید کرد. 

جهانگردي و خدمات مرتبط - سیستم مدیریت پایداري براي مراکز اقامتی - الزامات، به صنعت مهمان نوازي کمک می کند تا تأثیر

 
خود را بر محیط زیست کاهش دهد، تبادلات اجتماعی را ترویج داده و کمک هاي مثبتی به اقتصاد محلی کند. 

علاوه بر این، ایزو 22525، جهانگردي و خدمات مرتبط - گردشگري پزشکی - الزامات خدمات (در حال توسعه)، به ارائه دهندگان

 
خدمات بهداشتی در صنعت گردشگري پزشکی کمک می کند تا سطح کیفی مورد انتظار بیماران را ارائه دهند. 

با رعایت ایزوهاي مختلف از سردرگمی در این صنعت فوق پیشرفته خارج می شویم و امنیت و پایداري شغلی را براي همه اقشار این
صنعت تضمین خواهیم کرد و قطعا سرمایه گذاران رغبت بیشتري براي سرمایه گزاري در کشوري که داراي نیروي متخصص است از

خود نشان خواهد داد.



پیوند نا گسستنی هنر و صنعت نقطه عطف شکوفایی البرز

منبع: میراث آریاشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/04/11

به گزارش میر اث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگر ي و صنایع دستی استان البرز،
فریدون محمد ي روز پنج شنبه دهم تیر ماه 1400
مصادف با روز صنعت و معدن، بیان کرد: «البرز قطب
صنایع مختلف محسوب شده که تعدد شهر ك ها ي
صنعتی گواه این مدعاست و بر این اساس توسعه زیر

 
ساخت ها ي لازم در استان در حال پیگیر ي است.» 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگر ي و صنایع دستی البرز
عنو ان کرد: «در راستا ي حمایت از هنر مند ان و صنعتگر ان حوزه صنایع دستی، در حال حاضر کار گاه ها ي تولید ي واقع در

 
مجتمع تولید صنایع دستی مشکین دشت کرج مشغول فعالیت هستند.» 

او با اشاره به راه اندازي اولین نمایشگاه دائمی صنایع دستی استان که سال گذشته با حضور دکتر علی اصغر مونسان انجام شد،
تصریح کرد: «به همت سر پرست معاونت صنایع دستی این اداره کل در صدد ایجاد اولین شهرك صنایع دستی هستیم و به منظور

 
واگذا ر ي زمین شرایط ویژه اي براي هنر مند ان فعال در این حوزه در نظر گرفته و اطلاع رسانی لازم نیز انجام شده است.» 

محمد ي با توجه به فعالیت بیش از 5 هزار هنرمند در 72 رشته صنایع دستی البرز گفت: «پیوند صنعت و هنر همواره نقش به سزایی

 
در تولید نا خالص ملی و افزایش در آمد دارد.» 

او در ادامه با تأکید بر لزوم افزایش همکاري دستگاه هاي مرتبط اظهار کرد: «اصلاح قوانین اقتصاد ي، مانع زدایی، صدور مجوزهاي

 
تولید و صادر ات منجر به کارآفرینی شده و ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي را به دنبال خواهد داشت.» 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگر ي و صنایع دستی البرز افزود: «همچنین بهبود وضعیت اشتغال و ایجاد اشتغال پایدار در حوزه
حرف سنتی و صنایع دستی زمینه خود کفایی را فراهم آورده که در رشد و تعالی جوامع اثر گذار است.»



فعالان طرح «ایران قوي» در راز و جرگلان تقدیر شدند

منبع: شبستانشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/04/11

کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد شهرستان راز و جرگلان که در طرح ملی «ایران قوي» بیشترین امتیاز را کسب کرده
بودند، طی مراسمی در شهر راز مورد تقدیر قرار گرفتند.

کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد شهرستان راز و
جرگلان که در طرح ملی «ایران قوي» بیشترین امتیاز را
کسب کرده بودند، طی مراسمی در شهر راز مورد تقدیر

 
قرار گرفتند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از بجنورد؛ مدیران 6 کانون
فرهنگی و هنري فعال در مساجد شهرستان راز و جرگلان

که بیشترین امتیاز ثبت فعالیت هاي کانون خود در سامانه بچه هاي مسجد و بر اساس ارزیابی هاي طرح ملی ایران قوي کسب کرده
بودند، با حضور مدیر ستاد فهماي خراسان شمالی، امام جمعه موقت راز و مدیر اداره تبلیغات اسلامی و مدیر اداره فرهنگ و ارشاد

 
اسلامی در محل مسجد جامع تقدیر شدند. 

«هاشم شیرازیان» مدیر ستاد کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد خراسان شمالی در ابتداي این جلسه با معرفی طرح ایران قوي
گفت: این طرح از ابتداي سال 99 در قالب 12 رواق و 48 برنامه کلی در حوزه هاي مختلف قرآنی و فرهنگی و هنري و کتابخوانی و

 
کارآفرینی و فناوري اطلاعات در سامانه بچه هاي مسجد بارگذاري شد تا کانون هاي فعالیت هاي خود را در این بخش ها ثبت کنند. 

وي همچنین افزود: هم اکنون دومین رویداد ملی فهما آغاز شده که بر این اساس دومین پایتخت فرهنگ و هنر مساجد ایران (فهما)

 
انتخاب می شود. 

این برنامه با تقدیر از مدیران کانون هاي فرهنگی و هنري شفا، چشمه کوثر، قدس، حنیف-اهل تسنن، شهداي پشنده و زلال معرفت
همراه شد.



آیا تسهیلات بانکی رکود اقتصادي را تشدید می کند؟

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/04/11

به گزارش پایگاه خبري تفاهم آنلاین؛ تسهیلات بانکی از اولین راهکارهایی است که براي حل معضلات اقتصادي کشور
پیشنهاد می شود. وام ازدواج، وام مسکن و تسهیلات کارآفرینی از نمونه هاي مشهور این نوع راهکار هستند. اما علیرغم رشد

قابل توجه مبلغ تسهیلات بانکی، بهبودي در این حوزه ها دیده نمی شود. شاید به این ...

 
 

به گزارش پایگاه خبري تفاهم آنلاین؛ تسهیلات بانکی از اولین راهکارهایی است که براي حل معضلات اقتصادي کشور پیشنهاد می
شود. وام ازدواج، وام مسکن و تسهیلات کارآفرینی از نمونه هاي مشهور این نوع راهکار هستند. اما علیرغم رشد قابل توجه مبلغ
تسهیلات بانکی، بهبودي در این حوزه ها دیده نمی شود. شاید به این دلیل که عرضه این تسهیلات، اقدامی سریع و ساده براي پاك
کردن صورت مسئله است. وقتی دولت در مورد مسئله اي مورد هجمه قرار می گیرد و همه خواهان اقدام فوري دولت هستند؛ ارائه
تسهیلات بانکی همانند یک مسکن، درد را آرام می کند. اما کسی میزان اثرگذاري این اقدامات را ارزیابی نمی کند. در واقع آن قدر

 
بحث و کشمش بر سر مبلغ و سود تسهیلات هست که اصل مطلب یعنی اثرگذاري فراموش می شود. 

 
آیا تسهیلات بانکی همیشه مفید است؟ 

آمار بالاي معوقات بانکی، پاسخ روشنی براي این پرسش در اختیار ما قرار می دهد. تسهیلات بانکی در حوزه اقتصاد باید محرك
تولید، صنعت و کارآفرینی باشد. اگر به هر دلیل اعم از سود بالاي تسهیلات، این نقش محرك ایفا نشود؛ تسهیلات نه تنها مفید
نیستند که مخرب نیز هستند. بنابراین تسهیلات بانکی چاقوي برنده اي است که اگر به جا و اصولی به کار نرود می تواند بسیار مخرب

 
باشد. 

در بحث حمایت از تولیدکنندگان، ارائه تسهیلات بانکی بدون کار کارشناسی کاملاً مخرب و آسیب زننده است. زیرا تسهیلات باید به
کسب و کارهایی تعلق گیرد که ظرفیت و توانایی پیشرفت و توسعه در آنها وجود داشته باشد. ارائه تسهیلات به کسب و کارهاي
ضعیف می تواند شکست و ورشکستگی آنها را تسریع نماید. در نتیجه آمار مبالغی که ظاهراً در حمایت از تولید داخلی پرداخت شده

 
اند افزایش می یابد ولی در رکود بازار تغییري ایجاد نمی شود. بنابراین اولویت بندي در ارائه تسهیلات اهمیت بسیار زیادي دارد. 



از سوي دیگر بخشی از مشکل کمبود نقدینگی در بنگاه هاي تولیدي به دلیل کاهش تقاضا است. در حقیقت کاهش قدرت خرید
مردم موجب شده بسیاري از محصولات در انبار ماندگار شوند. در چنین شرایطی اعطاي تسهیلات، ریشه مشکلات را از بین نمی برد.

 
چه بسا چنین اقدامی معضل بدهکاري به بانک را نیز به مشکلات فعالان اقتصادي اضافه کند. 

 
 

 
معضل سود تسهیلات بانکی 

مسئله دیگر معضل سود بالاي تسهیلات بانکی است. نارضایتی فعالان عرصه صنعت از این مسئله به حدي است که تا زمانی که ناچار
نباشند دست به دامن بانک ها نمی شوند. آنها معتقدند دریافت وامی که در بهترین حالت با سود 18 درصد ارائه می شود مصداق از
چاله به چاه افتادن است. سود فعالیت هاي تولیدي و صنعتی هرگز به اندازه بازپرداخت چنین وام هایی نیست. این در حالی است که
بانک ها عمده مبالغ سپرده هاي خود را براي افزایش املاك و دارایی خود صرف می کنند. بنابراین وابستگی بانک ها به مبلغ سود
تسهیلات بانکی حقیقت ندارد. ضمن اینکه نرخ بالاي سود تسهیلات در نهایت موجب افزایش هزینه تولید و افزایش قیمت براي

 
مصرف کننده می شود. بنابراین سود بالاي وام هاي بانکی چرخه اي ناتمام از رکود و تورم در جامعه ایجاد می کند. 

بنابراین اگر مسئله حمایت از تولید داخلی مطرح است باید تفاوت روشنی میان بنگاه هاي تولیدي و سایر بنگاه هاي اقتصادي وجود
داشته باشد. اگر سیستم بانکی کشور با شناسایی واحدهاي تولیدي کارآمد براي تأمین نقدینگی آنها با نرخ سود مناسب اقدام کند؛

رونق تولید و ایجاد اشتغال کمترین ثمره آن خواهد بود.



رشته هاي دانشگاه آزاد باید از عرضه محور به آمایش محور تغییر کنند

منبع: شعار سالشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/04/11

شعارسال: محمدمهدي طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در نشستی با کارکنان و اعضاي هیأت علمی دانشگاه آزاد
اسلامی واحد یاسوج دیدار و گفتگو کرد. طهرانچی با بیان اینکه بدون شک دانشگاه آزاد اسلامی عضو تأثیرگذار آموزش عالی

کشوراست، گفت: دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه پزشکی و غیرپزشکی تأثیرات بسیار جدي در ...

شعارسال: محمدمهدي طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در نشستی با کارکنان و اعضاي هیأت علمی دانشگاه آزاد اسلامی

 
واحد یاسوج دیدار و گفتگو کرد. 

طهرانچی با بیان اینکه بدون شک دانشگاه آزاد اسلامی عضو تأثیرگذار آموزش عالی کشوراست، گفت: دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه
پزشکی و غیرپزشکی تأثیرات بسیار جدي در نظام آموزش عالی دارد و در دوران شیوع ویروس کرونا که با مسئله کمبود پرستار مواجه
بودیم، دانشگاه آزاد اسلامی که 40 درصد پرستاران کشور را تربیت کرده، توانست نقش آفرینی خوبی در این حوزه در سراسر کشور

 
داشته باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: اگر بخواهیم نقش این دانشگاه را در فرآیند توسعه کشور ببینیم، این نقش غیرقابل انکار و بسیار
جدي است، البته دانشگاه آزاد اسلامی در مقاطع مختلف توسط دولت ها مورد بی مهري قرار گرفت و در سال هاي اخیر شاهد
بیشترین کم لطفی نسبت به این دانشگاه بودیم. نوع نگاه مردم در انتخابات اخیر ریاست جمهوري نشان داد که خوب می دانند خادم

 
ملت کسی است که نگاه یک جانبه به مردم ندارد. 

طهرانچی با اشاره به سفر خود به استان کهگیلویه و بویراحمد، گفت: پیش از سفر بنده، گروهی از کارشناسان به استان آمدند و
گزارشی از وضعیت دانشگاه آزاد اسلامی در این استان تهیه کردند که در جلسه هیأت رئیسه واحد یاسوج مورد بررسی قرار گرفت.
استان کهگیلویه و بویراحمد نیازمند مدیریت کارآمد، پرانگیزه و خردمند است، چرا که 20 درصد منابع نفت و گاز کشور در گچساران

 
است، اما سوال این است که سهم دانشگاه آزاد اسلامی در بهره وري این صنعت و اقتصاد استان و شهر کجاست؟ 

وي با بیان اینکه از سال 1393 یک سوال در برابر دانشگاه قرار گرفت که آموزش عالی به آن فکر نکرده بود، تصریح کرد: سوال این
است که چرا شرکت کنندگان در رشته تجربی 6 برابر رشته ریاضی شده اند و متقاضیان رشته ریاضی حتی از زبان هاي خارجی نیز
کمتر شده است؟ با توجه به اتفاقات چند سال اخیر، از سال 1393 سالانه 150 هزار دانشجو در دانشگاه ها کاهش یافت، اما هیچ
کسی به دنبال چاره آن نبود، در صورتی که اگر در سال 1390 متولدین 1372 را با 5 سال قبل از آن مقایسه می کردند، به این
نتیجه می رسیدند که 18 سال آینده با کاهش جمعیت دانشجویی مواجه می شوند و نباید هزینه هاي دانشگاه را صرف ساختمان

 
سازي و هزینه هاي اضافی کنند. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد اسلامی با تأکید بر اینکه آموزش باید عمقی، کاربردي و فایده محور باشد، افزود: نگاه ما به دانشگاه آزاد
اسلامی این است که این دانشگاه یک جامعه هم بسته و یک خانواده بزرگ است که باید در آموزش خود تحول ایجاد کند، چرا که
دیگر شیوه آموزش گذشته خریدار ندارد. در عین حال به این موضوع واقف هستیم که هر جامعه در جهت زندگی بهتر نیاز به آموزش

 
دارد و آموزش را نمی توان از جامعه گرفت، اما این آموزش نیازمند تحول است. 



طهرانچی ادامه داد: اگر جوان بیکار است، نشان می دهد که آموزش ها منجر به آمادگی و بسترسازي اشتغال جوانان نمی شود و
آموزش کانون و بستر پیشرفت در زندگی نیست، بنابراین باید آموزشی که فرداي امتحان از یاد دانشجو می رود را به آموزش عمقی،

 
کاربردي و فایده محور تغییر داد. 

 
تمرکز دانشگاه آزاد اسلامی باید بر تحول در آموزش باشد 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: تمرکز این دانشگاه باید بر تحول در آموزش باشد، به طوري که پژوهش، فناوري، شرکت هاي
دانش بنیان و ... منجر به تحول در آموزش شود، بنابراین اگر اقتصاد شهر هاي ده دشت و گچساران قرار است تغییر کند، راه آن تحول
در آموزش جوانان این شهرهاست. به نوعی می توان گفت که توصیه به اهتمام داشتن به امور مسلمین در دانشگاه، ارائه آموزش مفید،

 
کاربردي و عمیق است. 

وي با بیان اینکه در گام دوم انقلاب، علم و پژوهش محور است و باید آن را جدي گرفت، گفت: دانشگاه در جامعه معنا پیدا می کند و
دانشگاه به ما هو دانشگاه معنا ندارد، همانطور که یک فروشگاه و بازار بدون مشتري و شهر بی معناست. دانشگاه بی جامعه نیز معنایی
ندارد. درست است که دانشگاه کشف اسرار الهی را برعهده دارد، اما واقعیت این است که دانشگاه ها نسبت به چند سده قبل متفاوت
شده اند و اکنون به عنوان سازمان تولید و انتقال دانش تخصصی پس از کشف اسرار الهی نقش آفرینی می کنند تا بتوانند به کشف

 
مهارت هاي مورد نیاز جامعه و ارتقاي مطلوب و همچنین آگاهی هاي فرهنگی و اجتماعی با رویکرد خلق فناوري بیانجامد. 

 
فعالیت دانشگاه آزاد اسلامی باید اثرات اجتماعی و اقتصادي در پی داشته باشد 

طهرانچی با تأکید بر اینکه کشف پدیده ها و توجه به منافع مردم از کارکرد هاي مهم دانشگاه است، تصریح کرد: ما علم براي علم
نداریم، بلکه علم براي مردم است و فعالیت دانشگاه آزاد اسلامی باید اثرات اجتماعی و اقتصادي همچون افزایش بهره وري کسب و کار
هاي موجود، جذب سرمایه ها از بازار هاي مالی و جهانی، خلق کسب و کار هاي جدید، عرضه افراد بسیار ماهر به بازار کار، عرضه

 
منابع اجتماعی به معناي خاص و عالم از طریق ارتقاي سیاست عمومی و خدمات عمومی و... را در پی داشته باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بیان کرد: مدیران گروه واحد هاي
این دانشگاه نسبت به شغل دانشجویان مسئول هستند. حل
مسئله باید به عنوان قدرت دانشگاه مطرح باشد و دانشگاه باید
بین فشار دانش و کشش بازار، بین منافع اقتصادي و اجتماعی،

 
تبادل دانش به وجود آورد. 

وي با بیان اینکه دانشگاه باید به دانشجویان مهارت تعامل، کار گروهی، حل مسئله، کارآفرینی و مدیریت بیاموزد و پژوهش منجر به
افزایش قدرت اقتصادي کشور و دانش فنی شود، گفت: براي تحقق این هدف، لازم است که مأموریت هاي مطالعاتی صنعتی در
دانشگاه آزاد اسلامی تعریف شود تا پژوهشگران این دانشگاه به صنایع، مزارع و... بروند و مسائل را دریابند تا بتوانیم آموزش را مبتنی
بر نیاز جامعه و صنایع اصلاح کرده و ارتقا دهیم. بدین منظور باید بین دانشگاه و بخش هاي تجاري و صنعتی رفت و آمد ایجاد شود.

 
افزایش بهره وري، ارتقاي تکنولوژي و دانش فنی باید با تعامل صنایع در دانشگاه دنبال شود. 



 
ارائه رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود 

طهرانچی با تأکید بر اینکه ارائه رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود، اظهار داشت: دانشگاه
آزاد اسلامی باید حل مسئله محور و کادرساز محلی، پیشران محلی و رشد دهنده باشد. شبکه دانشگاه آزاد اسلامی داراي سه زیر
شبکه «علوم و تحقیقات حل مسئله، «فناوري و نوآوري» و «مهارت و کارآفرینی» است. براي شکل گیري این شبکه باید دانشکده

 
هاي موضوع محور و دانشکده هاي چند رشته اي موضوعی داشته باشیم. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: دانشگاه باید جامعه و محیط بیرون را ببیند و بتواند دانش ضمنی را به دانش

 
مستند تبدیل کند. 

 
مدرسه داري عادي در دانشگاه آزاد اسلامی ممنوع است 

وي با بیان اینکه مدرسه داري عادي در دانشگاه آزاد اسلامی ممنوع است، گفت: مدارس سما باید تحولی باشند و اساتید علوم تربیتی

 
دانشگاه باید با این مدارس در ارتباط بوده و دانشجویان رشته هاي مرتبط نیز کارورزي خود را در این مدارس بگذرانند. 

 
اکنون فضاي گفت و شنود در دانشگاه آزاد اسلامی شکل گرفته است 

طهرانچی تأکید کرد: در گذشته مدیریت دانشگاه آزاد اسلامی قالب و یکسویه بود، اما اکنون فضاي گفت و شنود در دانشگاه شکل
گرفته است. برخی که غیبت می کنند، دروغ می گویند و آداب گفتگو را رعایت نمی کنند، مخالف شکل گیري چنین فضایی هستند
و از این بابت عصبانی هستند که فضاي گفت و شنود دوطرفه در دانشگاه آزاد اسلامی به وجود آمده است. عصبانیت آن ها به خاطر

 
تغییر فرهنگ گذشته به فرهنگ گفت و شنود مدیران و رویکرد ضد اشرافی گري و تجملاتی این دانشگاه است. 
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برگزاري آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد

منبع: شعار سالشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/04/11

شعارسال: سردار حسن زاده افزود: این آزمون در 56 شهرستان روز شنبه 12 تیر ماه ساعت 8 صبح برگزار می شود و ساعت
7 و 30 دقیقه در هاي حوزه هاي امتحانی بسته خواهد شد بنابراین همه داوطلبان قبل از ساعت 7 و 30 دقیقه در محل

برگزاري آزمون حضور داشته باشند. کارت ورود به جلسه نیز از روز چهارشنبه 9 تیر از طریق ...

شعارسال: سردار حسن زاده افزود: این آزمون در 56 شهرستان روز شنبه 12 تیر ماه ساعت 8 صبح برگزار می شود و ساعت 7 و
30 دقیقه در هاي حوزه هاي امتحانی بسته خواهد شد بنابراین همه داوطلبان قبل از ساعت 7 و 30 دقیقه در محل برگزاري آزمون

 
حضور داشته باشند. کارت ورود به جلسه نیز از روز چهارشنبه 9 تیر از طریق درگاه سایت سنجش قابل دریافت شده است. 

وي ادامه داد: با پیگیري هاي بنیاد شهید و امور ایثارگران بیش از 18 هزار شغل محل توسط 47 دستگاه در پورتال سازمان سنجش
بارگذاري شده است، ولی با وجود پیگیري هاي فراوان متأسفانه وزارت نفت و چهار شرکت ملی تابعه آن حاضر به مشارکت در این

 
آزمون و بارگذاري شغل محل هاي خود که مجوز آن توسط سازمان اداري و استخدامی صادر شده بود، نشدند. 

حسن زاده با بیان اینکه سازمان دهیاري ها و شهرداري ها نیز از 2000 مجوز خود تعداد 900 شغل محل مورد نظر خود را در سایت
سنجش بارگذاري کرده است، گفت: مجوز مربوط به وزارت نفت و مانده مجوز سازمان دهیاري ها و شهرداري ها به همراه سایر
دستگاه ها که در این آزمون شرکت نداشتند در حال پی گیري بوده و براي آزمون بعدي که قبل از پایان سال برگزار خواهد شد لحاظ

 
می شود. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران به شرکت کنندگان در این آزمون و همه فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان
70 درصد که به دلیل عدم موفقیت در آزمون و یا عدم نیاز مقطع یا رشته تحصیلی آن ها یا به دلایل دیگر نتوانند استخدام شوند،
گفت: این آزمون اولین آزمون بوده و با توجه به صراحت قانون در الزام دولت به جذب همه فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70
درصد بنیاد تمام سعی و تلاش خود را براي برگزاري آزمون بعدي و استخدام همه مشمولین قانون به کار خواهد بست؛ بنابراین
مشمولان، استرس و نگرانی را از خود دور کنند و با آرامش و توکل به خداوند در محل آزمون حضور داشته و به سؤالات به دقت پاسخ

 
دهند. 

حسن زاده به شرکت کنندگان در این آزمون توصیه کرد ضمن
پرینت کارت ورود به جلسه آن را با اصل کارت ملی یا اصل
شناسنامه عکس دار خود به همراه داشته باشند و چنانچه در
اطلاعات هویتی افراد مغایرت وجود داشته باشد لازم است به
اطلاعیه مربوط به پرینت و رفع نقص کارت و زمان برگزاري

 
آزمون در سایت سنجش مراجعه کنند. 



وي اضافه کرد: به همه داوطلبان تأکید می شود که در روز آزمون از همراه داشتن وسایل اضافی و وسایل هوشمند از قبیل کتاب،

 
جزوه، تلفن همراه، ماشین حساب و... اجتناب کنند. 

مدیر کل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان اینکه رعایت پروتکل هاي بهداشتی اعم از فاصله گذاري اجتماعی و
پوشیدن ماسک الزامی است، افزود: داوطلبان به همراه خود چند مداد سیاه نرم و پررنگ، پاك کن، مدادتراش و یک سنجاق به همراه

 
داشته باشند و قبلاً محل برگزاري آزمون خود را شناسایی و از آن مطمئن باشند تا به موقع در محل آزمون حضور یابند. 

حسن زاده خاطرنشان کرد: دقت کافی در پاسخگویی به سؤالات، مدیریت زمان و کنترل استرس در موفقیت در آزمون مؤثر است.

 
نتیجه آزمون صرفاً از طریق سازمان سنجش اعلام و از طریق همین سازمان و سایت رسمی آن اطلاع رسانی خواهد شد. 
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خیز گردشگران به سمت گردشگري رویدادمحور و قاعده سازي طبیعت گردي

منبع: شعار سالشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/04/11

شعار سال: محمد قاسمی، مدیرکل دفتر توسعه گردشگري داخلی، که چندي پیش در سمت مدیرکل دفتر بازاریابی و
تبلیغات گردشگري معاونت گردشگري فعالیت داشت و در طی تغییر و تحولات دقیقه 90 وزارتخانه میراث و گردشگري در

این سمت فعال شده است، درخصوص چگونگی فعال شدن شاخه هاي مختلف گردشگري در ایران گفت: گونه هاي ...

شعار سال: محمد قاسمی، مدیرکل دفتر توسعه گردشگري داخلی، که چندي پیش در سمت مدیرکل دفتر بازاریابی و تبلیغات
گردشگري معاونت گردشگري فعالیت داشت و در طی تغییر و تحولات دقیقه 90 وزارتخانه میراث و گردشگري در این سمت فعال
شده است، درخصوص چگونگی فعال شدن شاخه هاي مختلف گردشگري در ایران گفت: گونه هاي مختلف گردشگري وجود دارد و
ایران نیز ظرفیت هاي زیادي در زمینه گردشگري دارد و می تواند در انواع شاخه هاي گردشگري فعال شود. در این میان طبیعت و

 
فرهنگ و تاریخ جایگاه ویژه اي دارد. 

او ادامه داد: طبیعت ایران چهار فصل است و به تبع آن می توانیم تنوع زیادي در محصولات گردشگري داشته باشیم. در سال هاي
گذشته توجه به گونه هاي مختلف گردشگري در اولویت قرار گرفته و توسعه گردشگري موضوعی را مد نظر قرار دادیم. طبیعتگردي

 
یکی از موضوعاتی است که می تواند محور گردشگري موضوعی قرار گیرد. 

قاسمی با تاکید برآنکه، طبیعت گردي بخصوص با رویکرد گردشگري پایدار و اکوتوریسم مد نظر قرار دارد، تصریح کرد: گردشگري

 
روستایی، کشاورزي، دریایی، خوراك و حتا گردشگري ورزشی و سلامت موضوعاتی است که مد نظر قرار گرفته. 

مدیرکل دفتر توسعه گردشگري داخلی در ادامه از لزوم بازنگري آیین نامه طبیعت گردي خبر داد و گفت: در سال 84 این آیین نامه
به تصویب هیات وزیران رسید تا بتواند اکوتوریسم را رونق بخشد. این آیین نامه تاکنون بازنگري نشده و نیاز است تا بازنگري در این
خصوص داشته باشیم. در این بازنگري، آزمون و خطا هاي انجام شده، خلاء هایی که وجود داشت مورد بررسی قرار می گیرد تا در

 
نهایت شاهد به روزرسانی آیین نامه طبیعتگردي باشیم. 

 
 

او در پاسخ به این سئوال که آیا آیین نامه طبیعت گردي به مرحله اجرا رسید که اکنون نیازمند بازنگري باشد، گفت: در راستاي



عملیاتی شدن این آیین نامه شاهد شکل گیري کمیته ملی طبیعت گردي بودیم و جلسات خود را برگزارکرد. حتا مواردي که بین
نهاد ها اختلاف نظر وجود داشت در این کمیته ملی به بررسی رسید. درصدد آن هستیم که در آیین نامه طبیعت گردي وظایف ارگان

 
ها و نهاد هاي دخیل در قالب حکم به آن ها ارائه شود. در حکم آورده شود که هر نهاد موظف است که چه کاري انجام دهد. 

قاسمی همچنین از برگزاري دوره هاي تخصصی طبیعت گردي از جمله پرنده نگري، آشنایی با رفتینگ، ایمنی در سفر هاي طبیعت
گردي و... براي کارشناسان و فعالان طبیعت گردي خبر داد و گفت: این روز ها به دلیل شیوع کرونا، برگزاري جلسات آموزشی به

 
صورت حضوري تحت الشعاع قرار گرفته بود که امیدواریم به زودي شاهد از سر گیري این جلسات آموزشی باشیم. 

او ادامه داد: در حوزه گردشگري روستایی و کشاورزي موفق شدیم 500 روستا را به عنوان روستاي هدف گردشگري معرفی کنیم.
همچنین با همکاري دفتر مطالعات و برنامه ریزي موفق شدیم مطالعات سند راهبردي گردشگري روستایی با رویکرد محصول محور را
آغاز کردیم. زمانی که سند راهبردي شود، ضمانت اجرایی آن افزایش می یابد. ضمانت اجرایی هر سندي، حکم و تکلیفی است که

 
براي ارگان ها و نهاد ها در آن سند آورده می شود. 

 
 

قاسمی از فعال شدن گردشگري کشاورزي در استان هاي کشور خبر داد و گفت: تدوین و ابلاغ دستورالعمل صدور مجوزفعالیت هاي
گردشگري کشاورزي انجام شده و درحال انجام است. جهاد کشاورزي نیز تعامل خوبی در این خصوص دارد. حتا یادداشت تفاهم
همکاري با این مجموعه به امضا رسیده است. اکنون نیازمند فرهنگ سازي، جریان سازي و آموزش گردشگري کشاورزي هستیم
چراکه این حوزه در ایران مقوله نوینی است و نیازمند معرفی و شناسانده شدن است. همچنین با صندوق کارآفرینی امید براي

 
پرداخت تسهیلات کم بهره صحبت شده است. 

به گفته، مدیرکل دفتر توسعه گردشگري داخلی هر استان با توجه به ظرفیتی که دارد در حوزه گردشگري کشاورزي فعال می شود،
یادآور شد: به طور مثال استان هاي شمالی کشور در حوزه باغات فعال خواهند شد و استان هاي جنوبی و غربی در حوزه کشت و زرع
فعال خواهند شد. این امر همچون گردشگري سلامت خواهد بود که برخی از استان ها در حوزه خاصی از گردشگري سلامت همچون،

 
ناباروري، کاشت مو، عمل زیبایی، قلب و... فعال شده اند. 

او ادامه داد: بحث ارگانیک بودن محصولات در گردشگري کشاورزي و مزرعه مد نظر قرار خواهد گرفت. چراکه این روز ها علاقه
گردشگران به سمت دریافت محصولات ارگانیک بیشتر شده است. همچنین تجربه محور بودن در میان گردشگران مورد توجه
قرارگرفته. در گذشته بیشتر گردشگران به سمت شمال کشور می رفتند تا از دریا بهره جویند، اما این روز ها گردشگري رویدادمحور

همانند گلاب گیري و جشنواره هایی مانند جشنواره انار و... مورد علاقه قرار گرفته. 



قاسمی درخصوص توجه و توسعه گردشگري ماجراجویانه و سایر زیر مجموعه هاي طبیعت گردي نیز گفت: توجه به گردشگري
ورزشی در دستور کار قرار گرفته و دفتر بازاریابی و تبلیغات در نظر دارد در جام جهانی 2022 قطر در قالب گردشگري رویدادها،
بتواند تماشاچیان و حتا فوتبالیست هایی که براي مسابقه و تشویق به قطر می آیند را جذب کند. جذب هواداران و ورزشکاران جام

 
جهانی 2022 قطر در دستور کار قرارگرفته. 

او همچنین از توجه به گردشگري سلامت براي گردشگران داخلی خبر داد و گفت: در گذشته تصور برآن بود که گردشگري سلامت
مخصوص خارجی هاست، اما این روز ها رویکرد گردشگران داخلی نیز به سمت گردشگري سلامت رفته است به طورمثال براي کاشت
مو به استان فارس می روند. البته تور هاي گروهی در این حوزه هنوز همانند طبیعتگردي و گردشگري فرهنگی فعال نشده است، اما

 
امیدواریم تور هاي گروهی در حوزه گردشگري سلامت داخلی نیز فعال شود. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایلنا، تاریخ انتشار: 9 تیر 1400، کد خبر: 1097141،
www.ilna.news



اعطاي تسهیلات بانک قرض الحسنه رسالت به دارندگان ایساکوکارت

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/04/11

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  به نقل از روابط عمومی بانک قرض
الحسنه رسالت، محمدحسین حسین زاده؛ مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت بااشاره به غیرحضوري بودن خدمات این

بانک گفت: ما ارائه خدمات شرعی، آسان و ارزان در بستري مدرن را ...

مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت و مهدي مونسان
مدیرعامل شرکت ایساکو با هدف ارتباط موثر بین سیستم

 
بانکی و صنعت تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه

 
خبري اقتصاد و بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی بانک قرض الحسنه رسالت،
محمدحسین حسین زاده؛ مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت بااشاره به غیرحضوري بودن خدمات این بانک گفت: ما ارائه خدمات
شرعی، آسان و ارزان در بستري مدرن را برگزیده ایم تا مشتریان بدون نیاز به شعبه و در بستري مدرن بتوانند در هر ساعت از شبانه

 
روز خدمات بانکی خود را دریافت کنند. 

حسین زاده، اشتغال زایی را یکی از ابعاد مهم این تفاهم نامه برشمرد و افزود: گردش ایجاد شده در این طرح به اشتغال زایی در
تعمیرگاه ها و فروشگاه هاي لوازم یدکی منجر خواهد شد. وي اظهارداشت: به سبب این طرح همه دارندگان محصولات ایران خودرو،

 
تعمیرکاران و فروشندگان لوازم یدکی بدون نیاز به خروج از منزل و محل کار خود می توانند از خدمات ایساکو کارت بهره مند شوند. 

به گفته مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت، انجام مراحل افتتاح حساب، اعتبار سنجی و خرید ایساکو کارت توسط مشتري به
صورت غیر حضوري انجام می شود. همچنین میزان اعتبار ایساکو کارت از پنجاه میلیون تا یک میلیارد و 200میلیون ریال با

 
بازپرداخت شش ماهه و سه ماه تنفس اقساط است. 

وي گفت: بانکداري دیجیتال رشد سواد اینترنتی را به دنبال داشته و با افزایش سهم تجارت الکترونیک موجب رونق تولید نیز می
شود. حسین زاده، بانک قرض الحسنه رسالت را یکی از سازمان هاي راهبري شبکه توسعه اجتماعی رسالت عنوان کرد و اظهارداشت:
همیاري اجتماعی، قرض الحسنه و کارآفرینی اجتماعی سه مولفه دستیابی به سبک زندگی برتر در شبکه به شمار می روند و

 
خوشبختانه شاهد همیاري اجتماعی در این طرح خواهیم بود. 

در ادامه مدیرعامل ایساکو با اشاره به برنامه هاي این شرکت در سال جاري گفت: برنامه ما براي سال 1400 نیز تحقق شعار تولید،



مانع زدایی ها و پشتیبانی ها است .یکی از اقدامات صورت گرفته توسعه ضریب نفوذ و قابلیت دسترسی قطعات اصل براي مردم است

 
که منجر به طرح ایساکوکارت و ارائه آن به مشتریان شد. 

مونسان با بیان اینکه حدود 25 هزار تعمیرکار ثبت شده داریم که قصد داریم تسهیلاتی به آن ها دهیم تا بتوانند قطعات اصلی را در
اختیار مردم قرار دهند، افزود: طرحی که در نظر گرفته ایم شامل ارائه تسهیلات در قالب ایساکو کارت به تعمیرکاران متفرقه، یدکی
فروشان غیر ایساکویی و اشخاص حقیقی عضو شبکه توسعه اجتماعی رسالت است. وي اظهارداشت: انجام مراحل افتتاح حساب، اعتبار

سنجی و خرید ایساکو کارت توسط مشتري به صورت غیر حضوري انجام می شود.



ضرورت مسئولیت اجتماعی شرکت ها/ حرکت به سوي سازمان هاي با فرهنگ

هیبریدي

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/04/11

مدیرعامل سازمان مدیریت صنعتی در همایش ملی کارآفرینان و مسئولیت اجتماعی بر ضرورت مسئولیت اجتماعی شرکتها و

 
حرکت به سوي سازمان هاي با فرهنگ هیبریدي تاکید کرد. 

به گزارش آرمان اقتصادي ، در این همایش ابوالفضل کیانی بختیاري ، با موضوع کارآفرینی و مسئولیت اجتماعی به سخنرانی پرداخت.

وي با تاکید بر ضرورت مسئولیت اجتماعی شرکتی تصریح کرد: از منظر اجتماعی شرکت ها، نهادهاي اجتماعی و افراد، هر یک به
میزانی از منابع عمومی براي تحقق سودآوري استفاده می کنند و از سوي دیگرعمل برخی شرکت ها تبعات زیست محیطی دارد. اما
از منظر شرکتی، بهبود تصویر شرکت در افکار عمومی، ارتقاي برند، استفاده از برخی معافیت هاي قانونی، کاهش برخی ریسک ها از

 
جمله ریسک منابع انسانی، افزایش وفاداري مشتریان، افزایش جذابیت شرکت براي سرمایه گذاران حائز اهمیت است. 

وي به گذار از شرکت هاي سهامی و حقوقی به شهروند شرکتی خوب پرداخت و گفت: ماهیت شرکت ها در سرتاسر دنیا در حال
تغییر است. شرکت ها دیگر فقط یک ماهیت حقوقی ندارند که هدف اول آن سودآوري و پاسخگویی به سهامداران باشد. شرکت ها به

 
شهروندانی تبدیل شده اند که در قبال جامعه مسئول هستند و باید به شهروند شرکتی خوب تبدیل شوند. 

وي ویژگی هاي شهروند شرکتی خوب را در برنامه ریزي در جهت حداقل سازي تأثیرات منفی کسب و کار بر محیط و اجتماع و
کارکنان، استفاده از منابع شرکت براي منافع اجتماعی، ایجاد زنجیره هاي خلق ارزش پایدار، نوآوري اجتماعی، تعهد به طیف گسترده

 
اي از ذي نفعان و سنجش میزان تعهد به شهروندي خوب و اصلاح در صورت نیاز بر شمرد. 

کیانی حرکت به سوي سازمان با فرهنگ هیبریدي را یک ضرورت خواند و گفت: سازمان هاي هیبریدي گونه اي از سازمان هاي
دوسوتوان هستند که از یک طرف داراي بال ماموریت فرهنگی- اجتماعی و زیست محیطی هستند و از طرف دیگر داراي بال کسب و

 
کار و درآمدزا هستند. 

وي همچنین با تعریف فرهنگ هیبریدي تصریح کرد: رویکرد جدیدي اجتماعی پدید آمده است که مزیت رقابتی را تنها بر اساس
کیفیت نمی دانند، بلکه مزیت رقابتی آنها توانایی تغییرات فرهنگی- اجتماعی و زیست محیطی است. مدل هاي کسب و کار این
سازمان ها مرز میان سازمان ها انتفاعی و غیرانتفاعی را برداشته است بگونه اي که سازمان هاي هیبریدي می توانند در هر دو دسته

 
انتفاعی یا غیر انتفاعی قرار بگیرند. 

مدیر عامل سازمان مدیریت صنعتی اصول فکري فرهنگ هیبریدي را مبتنی بر خلق ارزش براي زندگی سالم، عدالت محیطی و
اجتماعی، پایداري محیط زیست، محصولات و خدمات با کیفیت برتر دانست و به ویژگی هاي مدیران و سیاست گذاران هیبریدي

 
پرداخت. 



وي این افراد را معماران فرهنگی و شیوه هاي زندگی سالم و پایدار و کارآفرینان آگاه به مسائل زیست محیطی و مدیران توسعه

 
دهنده مفاهیم جدید کسب و کار دانست. 

کیانی بختیاري با بیان عوامل کلیدي متمایز کننده سازمان هاي هیبریدي از سازمان هاي سنتی افزود در این نوع سازمان ها، اصالت
با جامعه و محیط زیست است و کسب وکار در درجه ثانویه است. به عبارتی می توان گفت این نوع سازمان علاقه مند به سودآوري در
راستاي حل مسائل و دغدغه هاي محیط زیست و جامعه است. رابطه با تامین کنندگان، کارکنان و مشتریان مبتنی بر منافع دوجانبه
و نتایج پایداري است. و هدف اصلی این نوع سازمان ها، رفع دغدغه هاي اساسی بشریت است و در این راستا از تعامل، همکاري،

 
تشکیل اکوسیستم و … دریغ نخواهند کرد. 

کیانی به بیان اصول پیاده سازي سازمان هاي هیبریدي از طریق تغییر اجتماعی و زیست محیطی به عنوان هدف سازمانی، افق هاي
بلند مدت براي توسعه پایدار و رهبري مثبت و علاقمند پرداخت. وي رهبران سازمان هیبریدي داراي ارزش هاي فرهنگی- اجتماعی
و زیست محیطی قوي توصیف کرد که ماموریت سازمانی آنها را به پیش می برد و ارزشها را از طریق فعالیت هاي روزانه و رویکردهاي
مدیریتی اعمال می کند. سبک این رهبران، رهبري مثبت از طریق اخلاقیات، مدیریت مشارکتی و تمرکز بر هدایت سازمان براي

 
موفقیت هاي استثنایی است. 

مدیر عامل سازمان مدیریت صنعتی ضمن برشمردن نمونه هایی از مسئولیت اجتماعی در شرکت هاي جهانی، به نتایج ایجاد سازمان
هیبریدي پرداخت و گفت: 92 درصد از مصرف کنندگان تصویر مثبتی از ساختارهاي هیبریدي دارند زیرا از مسائل فرهنگی-
اجتماعی و تلاش هاي محیط زیست پشتیبانی می کنند. 87 درصد مشتریان، محصول شرکت هاي با فرهنگ هیبریدي را خریداري
می کنند، به این دلیل که به دغدغه آنها توجه می کند. 66 درصد از مصرف کنندگان حاضر به پرداخت هزینه اضافی براي حمایت از
شرکت هاي هیبریدي هستند که به مسئولیت اجتماعی شرکتی متعهد هستند. وي از افزایش اعتماد 3.2 برابري براي شرکت هاي

 
هیبریدي بخاطر این نکته که اغلب امتیازش در مسئولیت اجتماعی شرکتی از “متوسط” به “عالی” رسیده است خبر داد. 

کیانی بختیاري در ادامه با پرداختن به مسئولیت اجتماعی در دوران پاندومی کرونا چند واقعیت درباره تأثیر کرونا بر کسب وکارها و
اجتماع را بر شمرد: کرونا باعث ضرردهی بسیاري از کسب وکارها با هر اندازه و سابقه اي شده است. موج بیکاري بی سابقه اي را در
جهان ایجاد کرده که پس از کرونا نیز ادامه خواهد یافت. کرونا باعث کاهش روحیه اجتماعی و افزایش افسردگی اجتماعی در سرتاسر

 
جهان شده است. 

وي واکنش شرکت ها به پاندمی کرونا از منظر مسئولیت اجتماعی را تشریح و تصریح کرد: برخی شرکت ها با نوآوري در مسئولیت
اجتماعی به پاندمی واکنش نشان داده اند. برخی نوآوري هاي مسئولیت اجتماعی در دوران پاندمی را آموزش هاي عمومی براي
کارکنان و سایر اعضاي جامعه براي مهارت افزایی کار در دوران پاندمی و پس از پاندمی، نظیر مهارت دورکاري یا تنوع شغلی، کمک
به جامعه پزشکی با تأمین مالی تحقیقات کرونا، حفظ کارکنان در دوران رکود و حتی گسترش خدمات درمانی شرکتی براي کارکنان
و کمک به اقشار آسیب پذیر جامعه براي پشت سر گذاشتن تبعات بحران کرونا انچام شده است. کیانی نکته طلایی را تعهد به

 
مسئولیت اجتماعی در دوران کرونا می تواند یک مزیت رقابتی براي شرکت ها در دوران پساکرونا دانست. 

مدیر عامل سازمان مدیریت صنعتی از انتشار فصل نامه مسئولیت اجتماعی توسط این سازمان و برگزاري دوره MBA با گرایش
مسئولیت اجتماعی سازمانی و آمادگی سازمان مدیریت صنعتی براي برگزاري دوره هاي DBA و Post DBA در حوزه مسئولیت

 
اجتماعی با همکاري دانشگاه هاي معتبر بین المللی خبر داد. 



وي در پایان آینده مسئولیت اجتماعی شرکتی را در اجبار شرکت ها به گزارشگري مسئولیت اجتماعی، تبدیل شدن مسئولیت
اجتماعی شرکتی به الزام براي شرکت ها و تدوین استانداردهاي قانونی مسئولیت اجتماعی شرکتی، اقبال بیشتر مصرف کنندگان به

 
شرکت هاي متعهد به مسئولیت اجتماعی و تبدیل شدن مسئولیت اجتماعی به بخشی از مدل کسب وکار شرکت ها دانست. 

همایش ملی کارآفرینان و مسئولیت اجتماعی با حضور جمعی از مسئولین و کارآفرینان در مرکز همایش هاي سازمان مدیریت
صنعتی برگزار شد.



اعلام جزئیات آزمون اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان

جانبازان 70 درصد

منبع: پارسینهشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/04/11

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران جزئیات اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70
درصد را اعلام کرد.

سردار حسن زاده، مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران جزئیات اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و

 
فرزندان جانبازان 70 درصد را اعلام کرد. 

وي با بیان اینکه آزمون اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد روز شنبه 12 تیر ماه برگزار می شود،
گفت: با پیگیري هاي بنیاد شهید و امور ایثارگران بیش از 18 هزار شغل محل توسط 47 دستگاه در پورتال سازمان سنجش بارگذاري
شده است، ولی علی رغم پیگیري هاي فراوان متأسفانه وزارت نفت و 4 شرکت ملی تابعه آن حاضر به مشارکت در این آزمون و

 
بارگذاري شغل محل هاي خود که مجوز آن توسط سازمان اداري و استخدامی صادر شده بود، نشدند. 

وي با بیان اینکه سازمان دهیاري ها و شهرداري ها نیز از 2000 مجوز خود تعداد 900 شغل محل مورد نظر خود را در سایت سنجش
بارگذاري نموده است، گفت: مجوز مربوط به وزارت نفت و مانده مجوز سازمان دهیاري ها و شهرداري ها به همراه سایر دستگاه ها که

 
در این آزمون شرکت نداشتند در حال پی گیري بوده و براي آزمون بعدي که قبل از پایان سال برگزار خواهد شد لحاظ می شود. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران به شرکت کنندگان در این آزمون و همه فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان
70 درصد که به دلیل عدم موفقیت در آزمون و یا عدم نیاز مقطع یا رشته تحصیلی آن ها یا به دلایل دیگر نتوانند استخدام شوند،
گفت: این آزمون اولین آزمون بوده و با توجه به صراحت قانون در الزام دولت به جذب همه فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70
درصد بنیاد تمام سعی و تلاش خود را براي برگزاري آزمون بعدي و استخدام همه مشمولین قانون بکار خواهد بست؛ بنابراین
مشمولان، استرس و نگرانی را از خود دور کنند و با آرامش و توکل به خداوند در محل آزمون حضور داشته و به سؤالات به دقت پاسخ

 
دهند. 

حسن زاده افزود: این آزمون در 56 شهرستان روز شنبه 12 تیر رأس ساعت 8 صبح برگزار می شود و ساعت 7 و 30 دقیقه درب هاي
حوزه هاي امتحانی بسته خواهد شد؛ لذا همه عزیزان قبل از ساعت 7 و 30 دقیقه در محل برگزاري آزمون حضور داشته باشند. کارت

 
ورود به جلسه نیز از روز چهارشنبه 9 تیرماه از طریق درگاه سایت سنجش قابل دریافت است. 

وي به شرکت کنندگان توصیه کرد: شرکت کنندگان ضمن پرینت کارت ورود به جلسه آن را با اصل کارت ملی یا اصل شناسنامه
عکس دار خود به همراه داشته باشند. چنانچه در اطلاعات هویتی افراد مغایرت وجود داشته باشد لازم است به اطلاعیه مربوط به
پرینت و رفع نقص کارت و زمان برگزاري آزمون در سایت سنجش مراجعه نمایند و به کلیه داوطلبان تأکید می شود که در روز آزمون

 
از همراه داشتن وسایل اضافی و وسایل هوشمند از قبیل کتاب، جزوه، تلفن همراه، ماشین حساب و... اجتناب کنند. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان اینکه رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی اعم از فاصله گذاري اجتماعی



و پوشیدن ماسک الزامی است، افزود: داوطلبان به همراه خود چند مداد سیاه نرم و پررنگ، پاك کن، مدادتراش و یک سنجاق به

 
همراه داشته باشند و قبلاً محل برگزاري آزمون خود را شناسایی و از آن مطمئن باشند تا به موقع در محل آزمون حضور یابند. 

حسن زاده در پایان خاطرنشان کرد: دقت کافی در پاسخگویی به سؤالات، مدیریت زمان و کنترل استرس در موفقیت در آزمون مؤثر
است. نتیجه آزمون صرفاً از طریق سازمان سنجش صورت خواهد گرفت و از طریق همین سازمان و سایت رسمی آن اطلاع رسانی

خواهد شد.



اهداي 2500 جهیزیه به نوعروسان در استان اصفهان

منبع: تابناكشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/04/11

 
اهداي 2500 جهیزیه به نوعروسان در استان اصفهان 

رئیس شعب خیریه آبشار عاطفه ها در استان اصفهان از اهداي دو هزار و 500 سرویس جهیزیه و پنج هزار سبد غذایی به نوعروسان و
نیازمندان شعب خیریه آبشار عاطفه ها در استان اصفهان خبر داد و گفت: هر سري جهیزیه شامل 8 قلم است و حدود 11 میلیون

 
تومان ارزش دارد. 

شهره شیرانی با اشاره به فعالیت 830 شعبه خیریه آبشار عاطفه ها در کشور، اظهار کرد: این خیریه با 80 شعبه، بزرگترین خیریه در
استان اصفهان است که از سال 1380 شروع به فعالیت کرده و بیش از دو دهه فعالیت هاي خود را در راستاي محرومیت زدایی دنبال

 
کرده است. 

وي با بیان اینکه بیش از از میلیون خیر در کشور حامی خیریه آبشار عاطفه ها هستند، گفت: در استان اصفهان نیز 100 هزار نفر از
خیرین با ما همکاري می کنند. این خیریه با مجوزي که از وزرات کشور دریافت کرد در 32 استان کشور فعالیت می کند، اما آنچه
باعث برکت و بزرگی این خیریه شده همراهی 8 هزار نفر از کارکنانی است که 98 درصد آنها بانوان جوان، متخصص و تحصیلکرده اي

 
هستند که به صورت داوطلبانه با دفاتر ما همکاري می کنند و تعداد آنها در استان اصفهان نیز 500 نفر است. 

رئیس شعب خیریه آبشار عاطفه ها در استان افزود: هم اکنون 400 هزار خانوار نیازمند تحت پوشش خیریه آبشار عاطفه ها هستند
که در راستاي محرومیت زدایی از آنها تلاش می شود و در استان اصفهان نیز 15 هزار زن سرپرست خانوار تحت پوشش خیریه

 
هستند. 

وي از اهداي دو هزار و 500 سرویس جهیزیه و پنج هزار سبد غذایی به نوعروسان و نیازمندان شعب خیریه آبشار عاطفه ها در استان
اصفهان خبر داد و گفت: تهیه جهیزیه یکی از اقدامات شاخص این خیریه است که طی سه نوبت در سال به خانواده هاي تحت پوشش

 
اهدا می شود. 

شیرانی با بیان اینکه در سال گذشته حدود 4 هزار و 500 سرویس جهیزیه توزیع کردیم، گفت: هر سري جهیزیه شامل 8 قلم است

 
که حدود 11 میلیون تومان ارزش دارد و با اولویت نیازمندان اهدا می شود. 

رئیس شعب خیریه آبشار عاطفه ها در استان اصفهان ادامه داد: ارزش هر سبد غذایی در هر مرتبه که توزیع می کنیم متفاوت است،

 
اما حداقل و حداکثري که تعیین شده بین 300 تا 500 هزار تومان است. 

شیرانی به حمایت خیریه آبشار عاطفه ها از خانواده هاي نیازمند از جمله خانواده ایتام، زنان سرپرست خانوار، خانواده هاي
بدسرپرست و بی سرپرست و اقشار آسیب دیده اشاره و اضافه کرد: یکی از علت گسترده بودن شعب خیریه این است که منزلت
خانواده ها نادیده گرفته نشود و کارکنان خیریه در هر منطقه بتوانند به منزل مددجویان مراجعه کرده و پس از تحقیق، آنها را تحت

 
پوشش قرار دهند. 



رئیس شعب خیریه آبشار عاطفه ها در استان اصفهان با بیان اینکه بسیاري از خانواده هاي تحت پوشش خیریه مشکلات معیشتی
دارند، گفت: سبدهاي غذایی شامل چند قلم مواد غذایی اساسی است که در اختیار این خانواده ها قرار می گیرد و بخشی از نیازهاي

 
آنها را برطرف می کند. 

وي یادآور شد: خیریه آبشار عاطفه ها در ابتداي کار دفتري در شهر اصفهان ایجاد کرد و بنا بر این بود که به نیازمندان کمک کنیم،
اما با وجود اینکه استان اصفهان خیریه هاي زیادي فعالیت می کنند، تاکید ما بر حمایت از مناطق محروم بود، به طوري که پنج شعبه
در شروع کار در شهرستان هاي محروم استان دایر شد و بعد از آن توانستیم در تمام شهرستان هاي استان شعب خیریه راه اندازي

 
کرده و بعد از آن در روستاها و کل استان دامنه فعالیت خود را گسترش دادیم. 

شیرانی خاطرنشان کرد: هیچ محدودیتی در کمک رسانی به خانواده ها نداریم و تلاش می کنیم از هر کسی به خیریه مراجعه می کند

 
حمایت کنیم. 

وي با اشاره به اینکه با مجازي شدن آموزش ها به خاطر همه گیري کرونا دانش آموزان محروم توان خرید گوشی و تبلت نداشتند،
گفت: اوایل آبان ماه 99 حدود پنج هزار تبلت در استان تهیه و به دانش آموزان نیازمند اهدا کردیم. بسیاري از دانش آموزان حتی از

 
تحصیل منصرف شده بودند، اما پس از اهداي تبلت از سوي خیرین توانستند به تحصیل خود ادامه دهند. 

رئیس شعب خیریه آبشار عاطفه ها در استان اصفهان با بیان اینکه همه تأکید ما بر کمک به خانواده هاي مددجو نیست، تصریح کرد:
15 کارگاه در استان اصفهان داریم که به خانواده ها فراخوان می کنیم تا در صورت توان مشغول به کار شوند. حدود یک ماه است
مجتمع بزرگ کارآفرینی با عنوان سوغات ایران در مشهد راه اندازي شده که 100 فروشگاه دارد و در 200 متري حرم و در مکانی

 
رایگان تولیدات زنان سرپرست خانوار به فروش می رسد و خوشبختانه ار آن استقبال شده است. 

شیرانی گفت: حدود هزار و 200 نفر از زنان سرپرست خانوار سر کار آمده و از گردونه کمک رسانی خیریه آبشار عاطفه ها حذف

 
شدند چون هم حقوق و هم بیمه دارند و چرخ کارگاه ها می چرخد. 

وي با بیان اینکه برخی از خانواده هاي تحت پوشش در تأمین هزینه هاي درمان مشکل دارند، گفت: هزار پزشک متخصص در شهر
اصفهان و شهرستان ها به صورت افتخاري با خیریه همکاري می کنند، همچنین با چند داروخانه بزرگ در شهر اصفهان قرارداد داریم

 
و با بیمارستان ها هم قرارداد داریم و با همدیگر تعامل می کنیم. 

شیرانی خاطرنشان کرد: در همه شهرستان ها با کمیته امداد هم افزایی داریم و شعب خیریه در شهرستان ها با آنها قرارداد دارند و در

 
زمینه جهیزیه و اهداي سبدهاي غذایی و هزینه هاي درمانی هماهنگی و تعامل داریم. 

وي با اشاره به بین المللی بودن خیریه آبشار عاطفه ها گفت: این خیریه تقریبا دو سال است بین المللی شده و حامیانی در سراسر
دنیا دارد، ضمن اینکه برخی بیماران نیاز به درمان در کشورهاي خارج از کشور دارند مثل کودکان پروانه اي، در این زمینه با کمک

 
خیرین و پزشکان در سراسر دنیا تلاش می کنیم از این بیماران حمایت کنیم. 

رئیس شعب خیریه آبشار عاطفه ها در استان اصفهان در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار ایسنا در مورد موازي کاري خیریه ها در اصفهان
گفت: جلسه اي در استانداري برگزار شد و در مورد جلوگیري از موازي کاري ها صحبت شد. بسیاري از خیریه ها که مجوز از بخش



هاي مختلف گرفته اند اعلام کرده اند که جلوي این موازي کاري ها را می گیرند و ما هم تلاش می کنیم از مددجویان بدون واسطه

 
حمایت کنیم، البته کارتکسی آماده کرده ایم که کمک ها در آن ثبت می شود. 

وي اضافه کرد: استانداري اصفهان نیز سامانه اي راه اندازي کرده که خیریه ها به آن دسترسی دارند، اما تا همه خیریه ها به این
سامانه متصل شوند زمان می برد، اگرچه قدم هایی براي جلوي این موازي کاري ها گرفته شود.



تعهد خراسان جنوبی براي ثبت بیش از 11 هزار اشتغال در سامانه رصد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/04/11

ثبت 11 هزار و 361 اشتغال در سامانه رصد؛ تعهد خراسان جنوبی در سال 1400 است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی ؛ مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
گفت: بر اساس خوداظهاري و پیش بینی ایجاد فرصت هاي
شغلی توسط دستگاه هاي اجرایی استان ، ثبت تعداد 11 هزار و
361 اشتغال جزو تعهدات استان است که تاکنون 772 اشتغال
معادل 6.8 درصد تعهد پیش بینی شده ، توسط دستگاه هاي
اجرایی از جمله بنیاد مسکن، صنعت، معدن و تجارت، صندوق
کارآفرینی امید، بهزیستی و دانشگاه علوم پزشکی در سامانه رصد

 
ثبت شده است. 

محمدمهدي راستگو افزود: بر اساس پیش بینی صورت گرفته ،
بیشترین تعداد اشتغال تعهد شده براي ثبت در سامانه رصد،

 
مربوط به شهرستان بیرجند و پس از آن به ترتیب شهرستان هاي طبس ، قاینات و نهبندان است. 

وي گفت: بر اساس اطلاعات اخذ شده از سامانه رصد ، تاکنون شهرستان هاي طبس، بیرجند و درمیان بیشترین تعداد اشتغال ثبت

 
شده در این سامانه را داشته اند. 

راستگو افزود: تعهد استان براي ثبت اشتغال در سامانه رصد در سال 99، هجده هزار و 80 اشتغال بود.



کدخدایی درباره شکایت رسایی: انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران تایید

شد/ کوثري به مجلس یازدهم می رود

منبع: خبر فوريشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/04/10

سخنگوي شوراي نگهبان از تایید صحت انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران خبر داد و گفت: شوراي نگهبان ورود آقاي
کوثري به مجلس را تایید کرد.

سخنگوي شوراي نگهبان از تایید صحت انتخابات میاندوره
اي مجلس در تهران خبر داد و گفت: شوراي نگهبان ورود

 
آقاي کوثري به مجلس را تایید کرد. 

عباسعلی کدخدایی با اشاره به شکایت حجت الاسلام و
المسلمین حمید رسایی مبنی بر قانونی نبودن حضور
سردار اسماعیل کوثري در انتخابات میان دوره اي مجلس
شوراي اسلامی گفت: شکایت آقاي رسایی و اظهارات وي

در شوراي نگهبان بررسی و گزارش هاي مفصلی نیز ارائه شد. در نهایت، اعضاي این شورا به صحت این انتخابات در تهران راي دادند و

 
آقاي کوثري به مجلس راه پیدا کرد. 

گفتنی است در روز هاي گذشته آقاي رسایی یکی از نامزد هاي انتخابات میان دوره اي مجلس در حوزه انتخابیه تهران، ري،

 
شمیرانات، اسلامشهر و پردیس از شکایت خود درباره قانونی نبودن حضور آقاي کوثري خبر داده بود.پ 

وي در کانال تلگرامی خود گفته بود که آقاي حداد عادل روز 13 فروردین 1400 در تماسی تلفنی از آقاي کوثري درخواست می کند

 
تا در انتخابات میان دوره مجلس به عنوان کاندیداي ائتلاف اصولگرایان ثبت نام کند. 

این نامزد انتخاباتی در بخش دیگري از اظهارات خود بیان کرده بود طبق قانون نیرو هاي نظامی که شش ماه قبل در نهاد هاي نظامی

 
مشغول به کار بوده یا مسئولیت داشته اند، حق کاندیداتوري مجلس را ندارند. 

آقاي رسایی افزوده با توجه به الزام قانونی، آقاي کوثري باید در روز ثبت نام، برگه استعفاي خود از عضویت در سپاه و همچنین استعفا
از جایگاه مشاور عالی فرمانده کل سپاه و عدم اشتغال به تاریخ شش ماه قبل را ارائه می داده، اما هیچ کدام از این اسناد را به همراه

 
نداشته و ارائه نداده است. 

سردار اسماعیل کوثري هم در روز هاي گذشته نسبت به این موضوع پاسخ داده و گفته است در رابطه با شکایت آقاي رسایی از سوي

 
شوراي نگهبان به وي زنگ زده اند. 

وي ادامه داده "بنده هم توضیحاتی ارائه دادم و بیان کردم که اگر حضور بنده در انتخابات غیرقانونی بوده پس بر چه اساسی در
مجلس هشتم و نهم حضور داشتم؟ بنده در سال 87 بازنشسته شده ام. "





اعلام شرایط تمدید اعتبار آزمون ورود به حرفه مهندسان

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/04/10

رئیس اداره توسعه مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خوزستان شرایط تمدید اعتبار چهار ساله
آزمون ورود به حرفه مهندسان در شرایط کرونایی را اعلام کرد. پیمان (...)

رئیس اداره توسعه مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خوزستان شرایط تمدید اعتبار چهار ساله آزمون

 
ورود به حرفه مهندسان در شرایط کرونایی را اعلام کرد. پیمان (...) 

رئیس اداره توسعه مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خوزستان شرایط تمدید اعتبار چهار ساله آزمون ورود

 
به حرفه مهندسان در شرایط کرونایی را اعلام کرد. 

پیمان رحمتی در گفت وگو با صبحانه پرس، اظهار کرد: با توجه به شیوع بیماري کرونا از اسفندماه سال 98 در سراسر کشور و تعویق
برگزاري دوره هاي آموزشی و صدور پروانه اشتغال به کار برخی از متقاضیان، دفتر مقررات ملی و کنترل ساختمان به منظور مساعدت

 
با داوطلبان، اعتبار قبولی این آزمون ها را در دو مورد تا پایان مردادماه سال جاري جهت اخذ پروانه اشتغال کار تمدید کرد. 

وي افزود: مورد اول مربوط به متقاضیان اخذ پروانه اشتغال در رشته هاي عمران و معماري صرفا در صلاحیت اجرا در آزمون هاي

 
آذرماه 92، خردادماه و آبان ماه 93 و مردادماه 94 است. 

رحمتی ادامه داد: مورد دوم مربوط به متقاضیان اخذ پروانه اشتغال در کلیه رشته هاي مهندسی در صلاحیت هاي نظارت، محاسبات

 
و اجرا در آزمون هاي بهمن ماه 94 و شهریورماه و اسفندماه 95 است. 

رئیس اداره توسعه مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خوزستان گفت: فرصت زمانی در نظر گرفته شده به

 
هیچ عنوان قابل تمدید نیست و این بخشنامه شامل آزمون هاي ورود به حرفه مهندسی سایر سنوات نخواهد بود. 

انتهاي پیام



دولت را با رشد اقتصادي مثبت تحویل می دهیم

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/04/10

به گزارش تجارت نیوز، حسن روحانی در مراسم افتتاح طرح هاي ملی وزارت صنعت افزود: بیش از 9 درصد رشد صنعتی در
سه ماهه چهارم سال گذشته را شاهد بودیم، همچنین بیش (...)

به گزارش تجارت نیوز، حسن روحانی در مراسم افتتاح طرح هاي ملی وزارت صنعت افزود: بیش از 9 درصد رشد صنعتی در سه

 
ماهه چهارم سال گذشته را شاهد بودیم، همچنین بیش (...) 

به گزارش تجارت نیوز، حسن روحانی در مراسم افتتاح طرح هاي ملی وزارت صنعت افزود: بیش از 9 درصد رشد صنعتی در سه ماهه
چهارم سال گذشته را شاهد بودیم، همچنین بیش از هفت درصد رشد صنعتی داشتیم که موجب مثبت شدن رشد اقتصادي ما در

 
سال 99 شد. 

وي تأکید کرد: این مسائل کمتر گفته می شود. فکر می کنند اگر این مسائل را بگویند، به نفع دولت است در حالی که به نفع نظام
است. در بسیاري از کشورها رشد اقتصادي منفی بود و رشد اقتصادي جهان نیز منفی سه بود اما در سال 99 رشد اقتصادي مثبت

 
3.6 درصد داشتیم. 

روحانی با بیان اینکه خیلی دوست داشتم دولت را با رشد منفی به دولت بعدي تحویل ندهیم، گفت: اکنون دولت را با رشد اقتصادي
مثبت 3.6 درصد تحویل می دهیم. در حالی دولت را تحویل می دهیم که تخت آي سی یو، دو برابر شده است و با تلاش هاي زیادي

 
که انجام می شود، 14 هزار تخت بیمارستانی اضافه می شود که در تاریخ کشور ما بی سابقه است. 

رئیس جمهور یادآور شد: مردم صبر و مقاومت کردند و سختی زیادي کشیدند. من دیروز در دولت گفتم حقوق کارمندان را در این
هشت سال، 5.5 برابر کردیم و حقوق بازنشستگان هفت برابر شد اما این کافی نبوده است. من می فهم کرونا یک میلیون و 100 هزار
نفر را بیکار کرد. یک میلیون بیکار یعنی چند میلیون نفر را در مشقت قرار داد. جنگ اقتصادي، خشکسالی و یک سال سیل مردم را

 
در مشقت قرار داد. 

وي با بیان اینکه بسیار خوشحالم در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تلاش شد، زنجیره تولید فولاد کامل شود، ادامه داد: موضوع خام
فروشی که مطرح می شود، کنسانتره داشته باشیم ولی گندله را نداشته باشیم، مقصد نهایی یعنی شمش فولاد را نخواهیم داشت و

 
مجبور به صادرات سنگ آهن می شویم. 

روحانی تاکید کرد: در معادن و صنایع کنار آن، کار بسیار بزرگی در کشور انجام می شود؛ هم از لحاظ اشتغال، هم از لحاظ
درآمدزایی، هم از لحاظ رفع نیازهاي کشور و هم از لحاظ صادرات. وقتی در زمینه فولاد نگاه می کنیم، واردات قابل ملاحظه اي در

 
زمینه فولاد داشتیم ولی امروز به خودکفایی رسیدیم. 

رئیس جمهور با بیان اینکه ما امروز نیازمندي هاي داخل را رفع و صادر می کنیم، یادآور شد: اینکه در زمینه فولاد دهمین کشور و در
مس هفتمین کشور در دنیا هستیم، جاي افتخار است. یکی از کارهاي مهم این است که این زنجیره کامل شد. بسیاري از طرح هایی



که امروز افتتاح شد، زنجیره قبلی را در همان استان یا استان مجاور تکمیل می کرد. گاهی یک شرکت همه زنجیره را دارد یا در یک

 
استان این زنجیره وجود دارد. 

وي با اشاره به طرح هاي آبرسانی از خلیج فارس به مرکز کشور ادامه داد: حرکت انجام شده در هشت سال گذشته براي توسعه معادن
و صنایع معدنی بسیار خوب است. معادن بسیاري به افرادي واگذار شده بود که نه خودشان کار می کردند و آن را آزاد می کردند. در

 
دولت تلاش زیادي شد و این معادن آزاد شدند. 

روحانی تاکید کرد: در سال 590 میلیون تن از این معادن استخراج می شود که نعمت بزرگی است. در استخراج آنها و زنجیره اي که
به همراه دارد، اشتغال زیادي وجود دارد. در زمینه اکتشاف کار عظیمی انجام گرفت. در هشت سال گذشته، به اندازه کل تاریخ ایران
اکتشاف انجام شده است که البته همه این اکتشافات باید راستی آزمایی شود، عیار آن را سنجیده و دید آیا استخراج از آنها صرفه

 
دارد. 

وي با یادآوري جنگ اقتصادي آمریکا علیه ایران در طول سه سال گذشته اظهار کرد: در دوران جنگ اقتصادي که می خواستند ما را
محاصره کرده و اقتصاد کشور را نابود کنند، اگر بخش خصوصی و مردم به میدان نیامده بودند، علی الظاهر درست پیش بینی کردند
چون ما به چهل، پنجاه میلیارد دلار در سال پول نیازمندیم تا منابع اولیه را وارد کشور کنیم. اینها می گفتند وقتی فروش نفت را

 
قطع کنیم، ایران دیگر درآمدي ندارد. 

رئیس جمهور با اشاره به ذهنیت موجود نسبت به واردات در اکثریت جامعه گفت: واردات در ذهن مردم منفی است. واردات محصول
ساخته شده در ایران، منفی است اما براي مواد اولیه اي که به آن نیاز داریم، تجهیزاتی که لازم است و مواد اولیه براي دارو و موارد
دیگر واردات ضروري است. بخشی از کالاهاي اساسی در کشور تولید و بخشی از خارج وارد می شود؛ به ویژه امسال که خشکسالی بی

 
نظیري در 50 سال اخیر بود. 

روحانی با اشاره به نقشه دولت ترامپ براي ایران اظهار کرد: می گفتند وقتی ایران کالایی را وارد نکند، قحطی می شود و آن وقت
مردم بیرون می آیند و نظام ساقط می شود. البته آمریکایی ها عقل زیادي ندارند ولی با همین عقل کم طراحی کرده بودند توسط

 
ترامپ، بولتون و پمپئو و افرادي رذلی که در صدر امور بودند. 

وي با طرح این سوال که آمریکا چگونه در اجراي نقشه اي موفق نشد، تاکید کرد: دلیل عدم موفقیت آمریکا این بود که ما صادرات
کالاهاي دیگر را جایگزین صادرات نفت کردیم. بازار ما پر از جنس بود، قحطی وجود نداشت البته گرانی بود. جنگ اقتصادي که
ترامپ وارد کرد، فشار زیادي به مردم از نظر قیمت و تورم وارد کرد ولی در خود محصول که می خواستند قطحی درست کنند،

 
اشتغال ایجاد نشود، بیکاري گسترده باشد، موفق نشده و نتوانستند. 

رئیس جمهور گفت: به جاي نفتی که تحریم کردند، جایگزین ایجاد کردیم. در زمینه گاز، محصول بیشتري به دست آوردیم. از 640
میلیون مترمکعب گاز به هزار و خرده اي میلیون مترمکعب گاز در روز رسیدیم که دیگر لازم به وارد کردن گاز نشد و حتی بخشی از

 
آن را هم صادر کردیم. 

روحانی تصریح کرد: قبل از دولت یازدهم بنزین را وارد می کردیم و مقداري هم بنزین پتروشیمی تولید می شد که بسیار آلوده بود

 
ولی در تولید بنزین خودکفا شدیم. الان به تولید 110 میلیون لیتر بنزین در روز رسیدیم که دو برابر شده است. 



وي با اشاره به تلاش دولت براي کاهش مصرف بنزین و صادرات آن ابراز داشت: وقتی به تولید 100 میلیون لیتر رسیدیم، همانقدر
هم مصرف می شد. بعد طرحی را ریختیم که مصرف کم شود و وقتی این گونه شد، آن را صادر کردیم. اکنون ما به یکی از

 
صادرکنندگان بنزین تبدیل شده ایم. 

رئیس جمهور با بیان اینکه به طور متوسط در هشت سال گذشته، سالانه 2500 مگاوات اضافه شده و آن را صادر می کنیم، تاکید
کرد: بخش دیگر مربوط به صنعت می شود؛ اعم از پتروشیمی و صنایع معدنی. در پتروشیمی جهش عظیمی در تاریح ایران ایجاد
کردیم. در سال 99، 17 طرح بزرگ پتروشیمی را در یک سال افتتاح کردیم که در تاریخ نظیر ندارد. عمده ارز ما را پتروشیمی به ما

 
می دهد و بخشی هم فولاد و صنایع معدنی به ما می دهند. در سال 99، دو میلیارد و 600 میلیون دلار صادر کردیم. 

روحانی با بیان اینکه کسی توضیح نمی دهد آمریکا چطور شکست خورد و نتوانست ما را به زمین بزند، گفت: شرکت هاي دانش بنیان
ما را خودکفا کردند. کرونا که آمد، کسی به ما کیت تشخیص نداد ولی عرض یکی، دو ماه کیت تشخیص را تولید کردیم. در ابتدا،

 
فقط دو آزمایشگاه تشخیص کرونا داشتیم اما اکنون 400 آزمایشگاه داریم یعنی در یکسال، 200 برابر شد. 

وي ادامه داد: ماسک می خواستیم ولی کسی به ما ماسک نمی داد. ونتیلاتور کسی به ما نمی داد. احمق ترامپ به ما پیام داده بود که

 
اگر می خواهید چهار ونتیلاتور به شما می دهیم که گفتم اگر شما 40 ونتیلاتور می خواهید، ما به شما می دهیم. 

رئیس جمهور ادامه داد: در یک سال و نیم گذشته، تخت هاي آي سی یو دو برابر شد. اگر این کار نمی شد از کرونا و ویروس ترامپ

 
شکست می خوردیم. کار بزرگی انجام شد که بخشی از این کار مربوط به صنعت و معدن بود. 

روحانی با بیان اینکه در سه ماه ابتداي امسال صادرات و واردات ما چقدر بوده است، اظهار کرد: اینکه مردم می گویند به داخل توجه
داشته باشیم، درست است اما بدون توجه به خارج هم غلط است. این همان مسئله اي است که رهبري در مورد اقتصاد مقاومتی
گفتند که ما باید درون زا باشیم اما بیرون نگر هم باشیم. 10 میلیارد و 213 میلیون دلار جنس وارد کردیم و در همین سه ماه، 10 و

 
689 میلیون کالا صادر؛ یعنی صادرات و واردات ما ترازش مثبت است. 

وي با بیان اینکه در سه ماهه امسال نسبت به سه ماهه پارسال، 69.2 درصد صادرات ما افزایش یافته است، گفت: این آمارها براي
ایران و ملت ایران افتخارآمیز است. این ضربه بزرگی به دشمنان ماست. چرا کسانی که این فشارها را ایجاد کردند، امروز به وین آمدند

 
و اصرار دارند مسائل حل شود؟ چون دیدند ایران قوي است و شکست نمی خورد. 

 
منبع: ایسنا 

مهم ترین اخبار حوزه اجتماعی و سیاسی را در صفحه جامعه تجارت نیوز بخوانید.



ماجراي لیست منتشر شده اسامی افراد استخدام شده در بیمارستان ولیعصر

بهبهان چیست؟

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/04/10

به گزارش خبرگزاري فارس از بهبهان، امسال بخشی از
بیمارستان حضرت ولیعصر(عج) که از شروع ساخت آن
حدود 38 سال میگذرد، راه اندازي خواهد شد که نیروي
انسانی مورد نیاز این بیمارستان در مرحله اول طی آزمون
سراسري انتخاب شد و بخشی دیگر از این نیروهاي مورد
نیاز در قالب نیروهاي خدماتی و حراستی باید جذب شوند.

اما چند روزي است در فضاي مجازي بهبهان لیستی 77
نفره مبنی بر استخدام بی ضابطه در بیمارستان ولیعصر(عج) منتشر شده که مورد انتقاد شهروندان قرار گرفت و مردم به دنبال

 
پیگیري این موضوع از مسوولین به ویژه رئیس دانشکده علوم پزشکی بهبهان هستند. 

 
مطالبه مردم بهبهان استخدام ضابطه مند است 

یکی از جوانان بهبهان در رابطه با این موضوع طی گفتگو با خبرنگار فارس اظهار کرد: لیست استخدامی منتشر شده هیچ یک از اصول
قانونی استخدامی اعم از شفافیت در فراخوان جذب و مراحل استخدام صورت نگرفته است و باید در اسرع وقت از شروع بکار این افراد

 
جلو گیري شود. 

وي در ادامه بیان کرد: تجربه تلخ استخدام هاي بدون ضابطه در بهبهان به ویژه در پالایشگاه بید بلند باعث ایجاد اثرات منفی در بین

 
جوانان و جامعه شده و این امر موجب شده مردم پیگیر رفع این چالش شوند. 

 
لیست تکذیب لیست منتشر شده در فضاي مجازي 

رمضان احدي رئیس دانشکده علوم پزشکی بهبهان در گفتگو با خبرنگار فارس بیان کرد: در همین مدت کوتاهی که مسوولیت این
دانشکده را عهده دار شدم موضوع استخدام قانونی نیرو انسانی از دغدغه.هاي اصلی اینجانب بوده و در اولین جلسه هیئت رئیسه این

 
دانشکده اعلام کردم براي جذب حتی یک نفر باید مجوز از هیت رئیسه صادر شود. 

احدي در ادامه اظهار کرد: لیست اسامی منتشرشده مربوط به سال گذشته بوده و قبل از زمان شروع مسوولیت بندا صورت گرفته

 
است که بعد از مطلع شدن از وجود این لیست آن را باطل اعلام کردم. 

رئیس دانشکده علوم پزشکی بهبهان افزود:  تعداد نیروي مورد نیاز بیمارستان حضرت ولیعصر(عج) طی مراحلی قانونی با محوریت



مصوبات کمیته اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان بهبهان با حضور نمایندگان اداره کار و امور اجتماعی، امام جمعه و فرماندار صورت

 
خواهد گرفت. 

انتهاي پیام/س



رئیس جمهور : رتبه دهم و هفتم ایران در فولاد و مس افتخار آفرین است

منبع: روزنامه اقتصاد برترشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/04/10

همزمان با روز ملی صنعت و معدن 6 طرح ملی وزارت صمت با حضور رئیس جمهور به صورت ویدیو کنفرانسی افتتاح شد.
این شش طرح بزرگ صنعتی و معدنی در هفتاد و هفتمین پنجشنبه هاي افتتاحی دولت، دهم تیرماه، به دستور رئیس

جمهور و با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت به صورت ویدیوکنفرانسی مورد بهره برداري (...)

این طرح ها مجموعا با سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومان و ایجاد 881 فرصت شغلی جدید در استان هاي یزد، زنجان،
هرمزگان و آذربایجان شرقی به بهره برداري رسید. طرح شمش فولادي پارس بوتیل یزد در اشکذر، طرح توسعه توتون و تنباکو
فراوري شده شرکت جی تی آي پارس سلطانیه، طرح تولید کاشی و سرامیک جواهر یزد در اشکذر، طرح انتقال و ذخیره صادرات
اسید سولفوریک در کرمان و بندرعباس، طرح آهک پخته و هیدراته در اهر و طرح گندله سازي شرکت آهن اسفنجی اردکان طرح

 
هایی بودند که با دستور رئییس جمهور مورد بهره برداري قرار گرفتند. 

 
روحانی : در فولاد دهمین و در مس هفتمین کشور دنیا هستیم 

رئیس جمهور در مراسم روز صنعت و معدن گفت : ما امروز نیازمندي هاي داخل را رفع و صادر می کنیم. اینکه در زمینه فولاد
دهمین کشور و در مس هفتمین کشور در دنیا هستیم، جاي افتخار است. این زحمات مدیران و مهندسان ما است که این ظرفیت ها

 
را به بالفعل می کنند و سنگ از زیرزمین استخراج می شود و به زنجیره فولاد تبدیل می شود. 

دکتر روحانی روز صنعت و معدن را به همه دست اندرکاران و فعالان این بخش تبریک گفت و افزود، اقدامات بسیار بزرگی در حوزه

 
معادن انجام شده که از نظر اشتغال جوانان، تامین نیازهاي داخلی و صادرات محصولات معدنی آثار آن مشهود است. 

- زنجیره تولید فولاد تکمیل شددکتر روحانی با ابراز خوشحالی از تکمیل زنجیره تولید فولاد در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تصریح
کرد: بسیار خوشحالم در این دولت تلاش شد، زنجیره تولید فولاد کامل شود. بحث خام فروشی که مطرح می شود، کنسانتره داشته
باشیم، ولی گندله و... را نداشته باشیم، مقصد نهایی یعنی شمش فولاد را نخواهیم داشت و مجبور به صادرات سنگ آهن می شویم.
چه قدر تفاوت است بین صادرات سنگ آهن تا شمش آهن. چه ارزش افزوده اي را این زنجیره ایجاد می کند. رئیس دولت با اشاره به
طرح هاي آبرسانی از خلیج فارس به مرکز کشور ابراز داشت: بحث هاي زیادي بود که این سنگ آهن را استخراج کنیم و در همان جا
فرآیند تولید فولاد انجام شود یا در جنوب و لبه آب این زنجیره انجام شود. مسأله آب بود که آیا صرفه دارد آب ببریم یا سنگ را

 
ببریم. 

- رشد صادرات کشور در بهار امسالرئیس جمهور تآکید کرد: صادرات کشور در سه ماهه نخست امسال نسبت به همین زمان در سال
گذشته 69/2 دهم درصد افزایش داشته است و در سه ماهه نخست امسال نسبت به همین بازه زمانی درسال گذشته، 10 میلیارد و
213 میلیون دلار جنس وارد کردیم که نیاز کشور بوده، در همین زمان 10 میلیارد و 689 میلیون دلار صادرات داشتیم یعنی
صادرات و واردات ما تراز مثبتی داشته است. وي افزود: در سه ماهه نخست امسال نسبت به همین زمان در سال گذشته 69/2 دهم
درصد افزایش صادرات داشته ایم یعنی صادرات ما بیشتر ازواردات بوده است. روحانی گفت: اینکه مردم می گویند باید به داخل توجه
داشته باشیم منطقی است، اما بدون نگاه به خارج هم غلط است چنانچه رهبري فرمودند اتکا به درون و برون نگري، یعنی هم باید به



درون کشور توجه داشته باشیم وهم برون نگر باشیم. رئیس جمهور با اشاره به وقوع جنگ اقتصادي و همزمانی آن با کرونا طی یک
سال اخیر افزود: صنعت کشور نقش بزرگی در هماهنگی هاي این شرایط سخت داشت و مردم باید توجه کنند که رشد ما نسبت به
سال هاي گذشته مثبت بوده است در سال 99 که در بسیاري از کشور ها رشد منفی هفت درصد یا 9 درصد حاکم بود یعنی رشد
اقتصاد جهانی بیش از 3 درصد منفی بود ما رشد مثبت 3/6 دهم داشتیم که با وجود جنگ اقتصادي و کرونا رشد ما مثبت بوده است.
رئیس جمهور تاکید کرد: من می خواهم در این روز صنعت و معدن از همه مردم ایران از تمام صنعتگران و معدنکاران از همه آنها که
براي ایران عزیز در این سه سال و نیم در سخت ترین جنگ ایستادگی کردند و رزمندگان خط مقدم جنگ نرم بودند تشکر و

 
سپاسگزاري کنم. 

روحانی تاکید کرد: خیلی دلمان می خواست که دولت را با رشد منفی به دولت بعدي تحویل ندهیم وتلاش کردیم که شرایطی خوبی
ایجاد شود و دولت بعدي در کرونا نیاز به تخت آي سی یو نداشته باشد امروز در حالی دولت را تحویل می دهیم که حدود 14 هزار
تخت بیمارستانی درسراسر کشورداریم و توسعه 14 هزار تخت بیمارستانی طی یکسال در تاریخ کشور بی سابقه است. وي تصریح
کرد: همه این موفقیت ها با تلاش بخش خصوصی ودولتی و همراهی مردم حاصل شده است. رئیس جمهور گفت: ما در سال هاي
اخیر حقوق کارمندان و بازنشستگان را افزایش دادیم یعنی افزایش 5 ونیم برابري هر چند که زندگی مردم در این سه سال اخیر
خیلی سخت بود، وقتی ازکرونا صحبت می کنیم یعنی یک میلیون و 100 هزار نفر به خاطرکرونا بیکار شده اند و زندگی آنها در
مشقت قرارگرفته است. آقاي روحانی افزود: امسال خشکسالی بخش زیادي از مشاغل را تعطیل کرد و مردم در سختی قرار گرفتند، اما

 
با همراهی شان کار بزرگی انجام دادند. 

- کسب بالاترین رشد فولادي جهان در دوران کرونارزم حسینی در مراسم روز صنعت و معدن گفت :وزارت صمت بالاترین رشد
فولادي جهان در دوران کرونا را کسب کرده است. وزیر صمت گفت: در دوران شیوع پاندمی کرونا کشور با رشد 3/13 درصدي در
تولید فولاد، بالاترین رشد فولادي را در بین کشورهاي دنیا به خود اختصاص داد. رزم حسینی خاطر نشان کرد: با بهره برداري از طرح
هاي امروز وزارت صمت، تعداد واحدهاي تولید کننده فولادي کشور به 149 مورد رسید. وي افزود: 6000 محدوده و معدن غیر فعال
کشور براي فعال سازي از طریق واگذاري با برگزاري مزایده آزاد شد و برنامه مزایده عمومی محدوده هاي اکتشافی، مجوز برداشت،
گواهی کشف و پروانه هاي بهره برداري این معادن در 31 استان کشور، جنوب کرمان، مناطق تجاري ارس، ماکو و قشم با ایجاد
فرصت برابر و شفافیت در واگذاري انجام پذیرفت. رزم حسینی با تأکید بر میزان رشد صنعتی کشور در سال گذشته خاطرنشان کرد:
بر اساس آمار بانک مرکزي در سه ماهه پایانی سال گذشته کشور رشد صنعتی 9/9 درصدي را تجربه کرد و در بسیاري از کالاها و

 
رشته هاي صنعتی شاهد رشد چشمگیر و جهش تولید بودیم. 

وزیر صمت گفت : طرح شمش فولادي پارس بوتیل یزد در اشکذر، طرح توسعه توتون و تنباکو فراوري شده شرکت جی تی آي پارس
سلطانیه، طرح تولید کاشی و سرامیک جواهر یزد در اشکذر، طرح انتقال و ذخیره صادرات اسید سولفوریک در کرمان و بندرعباس،
طرح آهک پخته و هیدراته در اهر و طرح گندله سازي شرکت آهن اسفنجی اردکان طرح هایی هستند که با دستور رئیس جمهور

 
مورد بهره برداري قرار گرفته و ضمن رفع نیاز داخلی، تقویت توان صادراتی کشور را باعث می شوند. 

آیا این خبر جالب بود؟ می توانید لینک این خبر را براي دیگران
بفرستید:چاپفیسبوکلینکداینتوییترTelegramWhatsAppرایانامه



ابوالفضل پایداري: فعالیت بیش از 25000 همکار در گروه میهن

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/04/10

فصل اقتصاد - مدیرعامل گروه صنعتی میهن از فعالیت و اشتغال بیش از 25 هزار همکار به طور مستقیم، در گروه صنعتی
میهن خبر داد.

 
ابوالفضل پایداري: فعالیت بیش از 25000 همکار در گروه میهن 

فصل اقتصاد - مدیرعامل گروه صنعتی میهن از فعالیت و اشتغال بیش از 25 هزار همکار به طور مستقیم، در گروه صنعتی میهن خبر

 
داد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، مدیرعامل گروه صنعتی میهن، ضمن تبریک روز ملی صنعت و معدن، اظهار داشت: با توجه به اهداف تولید
ملی و اهمیت اشتغال زایی که همواره مورد تاکید " حاج ایوب پایداري بنیانگذار گرامی گروه صنعتی میهن" است، توانسته ایم تا با

 
حضور 25 هزار همکار در خانواده بزرگ میهن به سوي این مهم حرکت کنیم . 

ابوالفضل پایداري ، در ادامه از تلاش گروه صنعتی میهن براي گسترش عرصه هاي تولیدي و خدماتی به منظور افزایش اشتغال زایی

 
خبر داد تا خانواده میهن بیش از پیش به نمونه اي پویا از تحقق کارآفرینی و شکوفایی تولید داخلی، تبدیل شود . 

وي با تاکید بر اینکه توجه به نوآوري، کیفیت عالی و تداوم اعتماد مصرف کنندگان عزیز، از موضوعات بسیار مهم در گروه صنعتی
میهن است، تصریح کرد: با لطف پروردگار و تلاش همکارانمان براي ارتقاء کیفیت طی دهه ها و سال هاي گذشته، همواره گروه میهن
در عرصه تولید محصولات لبنی و بستنی و ... مورد اعتماد و عنایت هم میهنان عزیزمان بوده که این افتخار حاصل توجه و تاکید

 
بسیار عمیق بنیاگذار این مجموعه است . 

پایداري با توجه به موفقیت گروه صنعتی میهن در تولید و عرضه محصولات جدید، متذکر شد: این مجموعه حتی پس از دوره هاي
زمانی کوتاه، توانسته است برندهاي خود را در گروه محصولات متنوع و جدید نیز، با اتکاء به کیفیت به جایگاه مطلوبی از لحاظ اقبال

 
مصرف کنندگان ارتقاء دهد. 

وي تلاش براي تکمیل زنجیره تولید و عرضه محصولات متفاوت را از ارزش هاي اساسی گروه صنعتی میهن نامید و اضافه کرد: به
عنوان نمونه، میهن براي مراقبت از کیفیت تولید و استفاده از شیر تازه و سالم، اقدام به راه اندازي دامداري هاي غزال یک و دو، در

 
صنعت دامپروري با استفاده از پیشرفته ترین تجهیزات و فناوري هاي روز کرده است. 

مدیرعامل گروه صنعتی میهن ادامه داد: استفاده از فناوري هاي پیشرفته در این گروه موجب شده است تا شهر لبنیات میهن در سطح
بین المللی بدرخشد و با استفاده از مدرن ترین تجهیزات و امکانات بتواند باکیفیت ترین محصول را تولید کند تا جایی که امروزه نه

 
تنها در سراسر کشور عزیزمان بلکه در بسیاري از کشورها نیز شاهد حضور موفق محصولات میهن هستیم. 

ابوالفضل پایداري، اعتماد طولانی مدت هم میهنان عزیزمان به میهن و این گروه صنعتی را ارج نهاد و گفت: براي پاسخگویی بهتر به
این اعتماد، صنعت پخش مویرگی حتی براي دورترین نقاط کشور را گسترش داده ایم و همچنین با ایجاد و راه اندازي فروشگاه هاي
زنجیره اي دیلی مارکت، مینی دیلی مارت، وال مارکت و فروشگاه اینترنتی آلین لند سعی بر بهبود بیش از پیش آن داریم تا

 
محصولات گروه میهن به راحتی در دسترس عموم باشد. 



 
 

وي با اشاره به اینکه گروه صنعتی میهن با شرکت ها و زیرمجموعه هاي متنوع خود در عموم حوزه هاي صنعت در خدمت مردم عزیز
کشورمان است، افزود: سال 1400، پنجاهمین سال آغاز به کار بنیانگذار گرانقدر گروه میهن است و تمام این دستاوردها پس از لطف
خدا حاصل نیت خیر و زحمات پدرم حاج ایوب پایداري است و تمام اعضاي پرتلاش مجموعه میهن نیز با الگو قراردادن ایشان به

 
منظور رشد و تعالی تولید و صنعت ملـی، لحظه اي از تلاش و تکاپو برکنار نمی مانند. 

مدیرعامل گروه صنعتی میهن در پایان روز ملی صنعت و معدن، که روز ارج نهادن به تلاش پویندگان عرصه صنعت و معدن کشور

 
است را بار دیگر به تمام تلاشگران این عرصه از جمله کارآفرینان، مدیران و تمامی کارکنان و کارگران عزیز تبریک و تهنیت گفت. 

انتهاي پیام/



بازدید استاندار از محل حوزه هاي برگزاري کنکور سراسري در شهر یاسوج /

رقابت علمی بیش از 22 هزار کهگیلویه و بویراحمدي

منبع: تابناكشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/04/10

بازدید استاندار از محل حوزه هاي برگزاري کنکور سراسري در شهر یاسوج / رقابت علمی بیش از 22 هزار کهگیلویه و

 
بویراحمدي 

 
استاندار کهگیلویه وبویراحمد با حضور در دانشگاه یاسوج از روند برگزاري کنکور سراسري رشته علوم انسانی بازدید کرد. 

به گزارش تابناك کهگیلویه و بویراحمد ، حسین کلانتري در این
بازدید با حضور دکتر عریان رئیس دانشگاه یاسوج و برخی
مدیران کل ستادي از مجموعه دانشگاه و آموزش و پرورش و
دیگر دستگاه هاي اجرایی استان به جهت فراهم کردن زمینه
مناسب و فضایی مساعد براي برگزاري کنکور سراسري تقدیر

 
کرد. 

کلانتري با آرزوي موفقیت براي تمامی داوطلبان رشته هاي مختلف و خدا قوت به والدین آنها که زمینه را براي حضور و شرکت آنها
در این رقابت فراهم کردند، گفت: والدین داوطلبان اطمینان خاطر داشته باشند که شرایط براي آزمون و موفقیت آنها فراهم شده

 
است. 

استاندار کهگیلویه وبویراحمد در بازدید از محل آزمون در دانشکده کشاورزي و دانشکده علوم انسانی دانشگاه یاسوج تصریح کرد:

 
خوشبختانه ظرفیت دانشگاه هاي ما بسیار خوب است و میزان موفقیت داوطلبان رقابت در کنکور سراسري بالا می باشد. 

استاندار با بیان اینکه، حدود 60 درصد داوطلبان کنکور امسال در استان خانم و 40 درصد آقایان هستند، گفت: این مسئله بسیار معنا

 
دار است و یک پیام دارد و اینکه باید به فکر اشتغال این قشر باشیم. 

 
 

استاندار ابراز داشت: در کهگیلویه وبویراحمد 22 هزار و 225 نفر داوطلب آزمون در رشته هاي مختلف هستند که از این تعداد در
رشته ریاضی 935 نفر، تجربی 11هزار و 277 نفر، انسانی هفت هزار و 314 نفر، هنر یکهزار و 13 نفر و زبان خارجی یکهزار و 686



 
نفر هستند. 

کلانتري خاطرنشان کرد: کنکور سراسري 1400 کهگیلویه وبویراحمد در شش شهر یاسوج، گچساران، دهدشت، لیکک، چرام و لنده

 
برگزار می شود. 

استاندار گفت: با تلاش ها و تدابیري که از قبل انجام گرفت همه شرایط به لحاظ رعایت پروتکل هاي بهداشتی ، مساعد بودن مکان و

 
امنیت و ارائه خدمات در همه شهرهاي محل آزمون به خوبی ایجاد شده است. 

استاندار کهگیلویه وبویراحمد با آرزوي موفقیت براي همه داوطلبان از مجموعه دستاندرکاران برگزاري این آزمون در راستاي فراهم

 
شدن فضاي مناسب براي داوطلبان تقدیر کرد. 

کلانتري یادآور شد؛ همه حوزه هاي امتحانی از ساعت 6:30 صبح باز است و داوطلبان باید براي حفظ سلامت خود با رعایت همه
پروتکل هاي بهداشتی به ویژه زدن ماسک در آزمون شرکت کنند.



نماینده مجلس: مشکل برخی ایرانیان براي بازگشت به کویت حل شود

منبع: ایرناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/04/10

لارستان- ایرنا- برخی ایرانیان مقیم کویت براي بازگشت به آن کشور به دلیل شرایط کرونایی با مشکلاتی مواجه شده اند که
نماینده مردم لارستان،خنج، گراش و اوز در مجلس شوراي اسلامی در نامه هایی به وزاري امورخارجه و بهداشت ، درمان و

آموزش پزشکی خواهان رفع این مشکل شد.

لارستان- ایرنا- برخی ایرانیان مقیم کویت براي بازگشت به
آن کشور به دلیل شرایط کرونایی با مشکلاتی مواجه شده
اند که نماینده مردم لارستان،خنج، گراش و اوز در مجلس
شوراي اسلامی در نامه هایی به وزاري امورخارجه و
بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی خواهان رفع این مشکل

 
شد. 

بر اساس قانونی که به تازگی از سوي دولت کویت اعلام
شده، بازگشت خارجی ها و ایرانیان مقیم کویت به آن
کشور مشروط به تزریق دو دوز یکی از واکسن هاي

 
فایزر،آسترازنکا ومدرنا یا یک دوز واکسن جانسون شده است. 

دفتر نماینده مردم لارستان، از قول حسین حسین زاده آورده است: جمع زیادي از هموطنان از شهرستان هاي لارستان، خنج، گراش
و اوز که داراي اشتغال در کشور کویت می باشند و هم اینک براي مرخصی در ایران به سر می برند، قصد بازگشت به آن کشور را

 
دارند، اما به تازگی دولت کویت براي بازگشت این عزیزان شرط تزریق واکسن کرونا قبل از عزیمت را لحاظ نموده است. 

در نامه حسین زاده تاکید شده است: این افراد براي بازگشت محدودیت زمانی دارند و در صورت عدم بازگشت در موعد مقرر روادید
دائم آن ها باطل و متحمل خسارت هاي سنگین مالی و بیکاري خواهند شد. از این رو خواهشمند است جهت حل این مشکل پیگیري

 
هاي لازم را انجام بفرمایید. 

حسین زاده در این نامه از سعید نمکی و محمد جواد ظریف وزیران بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی و امور خارجه جمهوري
اسلامی ایران خواسته نسبت به رفع این چالش و مشکل ایرانیان مقیم کشور کویت اقدامات و مساعدت و پیگیري لازم را انجام دهند و

 
شرایط بازگشت این افراد را به محل کار و اشتغال آنها فراهم کنند. 

در نامه حسین زاده آمده است: درخواست ما از وزارت امور خارجه و معاونت بین الملل وزارت بهداشت این است که در گفت و گو و
تعامل با دولت کویت، شرایط اعلامی از سوي آن دولت تغییر یابد؛ هم اینکه واکسن هاي ایرانی، روسی و چینی به لیست اضافه شود و
هم اینکه مدت زمان تزریق دو دوز واکسن کاهش یابد تا هموطنانمان به زودي به کشور کویت بازگردند و روادید و اشتغال آنان دچار

آسیب نشود. 



همچنین در روزهاي گذشته از سوي ایرانیانی که قصد بازگشت به کویت را داشته اند، پیگیري ها ومطالبات زیادي در این زمینه انجام

 
گرفته است. 

حسین زاده همچنین ازفرمانداري هاي شهرهاي جنوبی فارس خواسته با انجام اقدامات مناسب زمینه شناسایی افرادي که بازگشت

 
آنان به کویت ضروري است را به وجود آورند تا در صورت تغییر شرایط، دیگر اقدامات به سرعت انجام گیرد. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- وزارت امور خارجه 

 
- کویت 

 
- نماینده مجلس شوراي اسلامی 

 
- لارستان 

 
- وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی 

- فارس



فرماندار: بانک جامع اطلاعاتی نیازمندان و مددجویان کاشان تشکیل شود

منبع: ایرناشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/04/10

کاشان - ایرنا - فرماندار ویژه کاشان گفت: ایجاد بانک جامعی با گردآوري آماري از مددجویان، نیازمندان، موسسه هاي فعال
خیریه شهرستان براي یکپارچه سازي و هدفمندسازي کمک ها به آنان ضروري است.

کاشان - ایرنا - فرماندار ویژه کاشان گفت: ایجاد بانک
جامعی با گردآوري آماري از مددجویان، نیازمندان، موسسه
هاي فعال خیریه شهرستان براي یکپارچه سازي و

 
هدفمندسازي کمک ها به آنان ضروري است. 

به گزارش ایرنا، علی اکبر مرتضایی روز پنجشنبه در بازدید
از موسسه خیریه خاتم النبیین (ص) در مسکن مهر کاشان
افزود: باید براي نیازمندان و مددجویان با کمک سازمان
هاي مردم نهاد از جمله موسسه هاي خیریه کارآفرینی و

 
اشتغالزایی شود. 

وي با اشاره به فعالیت افزون بر 100 سازمان مردم نهاد در کاشان که بخشی از آنها را موسسه هاي خیریه تشکیل می دهند، ادامه

 
داد: سازماندهی موسسه ها در دستور کار برنامه هاي آتی فرمانداري قرار گرفته است. 

وي با تاکید بر لزوم روند کاهشی مددجویان موسسه هاي خیریه با کارآفرینی و آموزش مدون براي آنان اظهار داشت: با ایجاد اشتغال

 
و کارآفرینی شمار نیازمندان و مددجویان واقعی کاهش می یابد. 

فرماندار ویژه کاشان کمک رسانی به نیازمندان واقعی و آبرومند شهرستان با همیاري خیران نیک اندیش را از بزرگترین امور
خداپسندانه دانست و اظهار داشت: مشارکت خیران کاشانی این خطه را به شهر خیران بزرگ در عرصه هاي مختلف تبدیل کرده

 
است. 

مرتضایی ورود خیران کاشانی در بیشتر زمینه ها به ویژه مدرسه سازي با ساخت بیش از 75 درصد از مدرسه هاي این شهرستان

 
توسط آنان را تاکید و اضافه کرد: مشارکت خیران کمک بزرگی به مردم و مجموعه دولتی شهرستان است. 

وي، مهمترین اصل در حفظ کرامت انسانی ورفع نیاز مردم را افزایش واحدهاي تولیدي و کارآفرینی در جامعه عنوان کرد و گفت: امید

 
است باکمک و همفکري مجموعه ها و خیران اقدام اساسی براي کاهش تعداد نیازمندان واقعی انجام شود. 

 
نزدیک به 2 هزار و 400 خانوار در شهر راوند و سه هزار و 700 خانوار در شهر کاشان زیر پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) دارد. 



 
همچنین اداره بهزیستی شهرستان کاشان حدود 10 هزار نفر مددجو زیر پوشش دارد. 

کاشان افزون بر 264 هزار نفري، پرجمعیت ترین شهرستان اصفهان پس از مرکز این استان است و در فاصله نزدیک به 200

 
کیلومتري اصفهان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- مستمري مددجویان 

 
- فرمانداران 

 
- خیران مدرسه ساز 

- کاشان



رئیس شوراي مرکزي خانه نخبگان بسیج گیلان معرفی شد

منبع: آناشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/04/10

رئیس جدید شوراي مرکزي خانه نخبگان بسیج گیلان با حضور مسئولان معرفی شد.

 
رئیس جدید شوراي مرکزي خانه نخبگان بسیج گیلان با حضور مسئولان معرفی شد. 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از رشت،
مراسم تکریم و معارفه روساي قدیم و جدید شوراي مرکزي خانه
نخبگان بسیج گیلان با حضور روساي دانشگاه هاي استان گیلان
و مسئولان انتظامی، دریایی و سپاه قدس گیلان در سالن الغدیر
سپاه قدس گیلان برگزار و محمد دوستار به عنوان رئیس شوراي
مرکزي خانه نخبگان بسیج گیلان معرفی و از تلاش هاي محمد

 
االله خواه قدردانی شد. 

رئیس شوراي مرکزي خانه نخبگان بسیج گیلان در این نشست با
اشاره به اینکه براي پیشرفت جامعه باید تفکر جدید ایجاد شود، اظهار کرد: هرگونه تغییر تحول و پیشرفت با تفکر همراه است، چراکه

 
بدون ایده و خلاّقیت هیچ موفقیتی حاصل نمی شود. 

دوستار با اشاره به نقش بسیج در استفاده بهینه از ظرفیت علمی جامعه بیان کرد: اگر بسیج در کنار علم قرار گیرد از ظرفیت نخبگان

 
بدون بوروکراسی اداري استفاده می شود که در اینصورت به راحتی می توان بسیاري از احساس هاي نیاز جامعه را برطرف کرد. 

وي، ایجاد خانه نخبگان بسیج را در جامعه ضروري دانست و افزود: براي رشد این ساختار باید برنامه هاي کوتاه، میان و بلندمدت

 
داشته باشیم. 

رئیس شوراي مرکزي خانه نخبگان بسیج گیلان با تأکید بر لزوم توجه از ظرفیت نخبگان در تمامی عرصه هاي علمی، فرهنگی و
اجتماعی بیان کرد: اگر خواهان پیشرفت در جامعه هستیم باید به جاي چشم دوختن به خارج باید از ظرفیت نخبگان استفاده کنیم و

 
این نخبگان فقط محدود به دانشگاهیان نیست. 

نقش نخبگان در حل مشکلات کشور مؤثر است جانشین فرمانده سپاه قدس گیلان هم در این مراسم با بیان اینکه ترورهاي منافقین
طی این 40 سال نشان دهنده انزواي دشمن در قبال جمهوري اسلامی است، اظهار کرد: خون شهدا موجب شد تا جمهوري اسلامی

 
روي به روز قوي و مستحکم تر ایستاده و به مسیر خود ادامه دهد. 

الیاس کوثري با اشاره به نقش نخبگان در رفع مشکلات کشور گفت: نخبگان به راحتی می توانند بخش بزرگی از مشکلات کشور را

 
رفع و به رشد اقتصادي و همچنین تولید کمک کنند. 



وي، یکی راه هاي رفع مشکلات کشور را استفاده از ظرفیت نخبگان دانست و بیان کرد: در استان گیلان مشکلات عدیده اي در عرصه

 
هاي مختلف از جمله تولید و اشتغال وجود دارد، بنابراین سازمان نخبگان بسیج این آمادگی را دارد تا به رفع مشکلات کمک کند. 

سیاست هاي ابلاغی اقتصاد مقاومتی در کشور تفهیم شود جانشین فرمانده سپاه قدس گیلان در سازمان بسیج اقشار هم در این
جلسه با بیان اینکه مردم با حضور خود در انتخابات وفاداري خود به انقلاب را نشان دادند، متذکر شد: استکبار در تلاش براي کاهش
مشارکت مردم در انتخابات بود، اما مردم با حضور چشمگیر و بی نظیر خود موجب اقتدار جمهوري اسلامی شده و به جهانیان نشان

 
دادند که تا پاي جان از انقلاب خود دفاع کردند. 

حسن حبیبی با اشاره به نقش علم در پیشبرد اهداف کشور گفت: علم اهمیت بسیار زیادي در پیشرفت کشور در عرصه هاي مختلف

 
دارد، بنابراین باید از ظرفیت نخبگان نهایت بهره را برد. 

وي، یکی از مشکلات کشور را تفهیم نشدن درست سیاست هاي اقتصاد مقاومتی دانست و افزود: مقام معظم رهبري تنها راه برون
رفت کشور از شرایط نامناسب اقتصادي را توجه به سیاست هاي اقتصاد مقاومتی معرفی کردند، اما متأسفانه هنوز این برنامه به

 
درستی براي مسؤولان تفهیم نشده و باید در جلسات مختلف به این امر توجه ویژه شود 

جانشین فرمانده سپاه قدس گیلان در سازمان بسیج اقشار با تأکید بر لزوم توجه به رشد تراز علمی در کشور بیان کرد: تراز هر کشور
براساس مقاله و پیشرفت هاي علمی سنجیده می شود که خوشبختانه با وجود همه تحریم ها ایران رتبه اول منطقه و 16 جهان در

 
رشد علمی و عرضه مقاله هاي مختلف است. 

حبیبی با بیان اینکه رشد علمی منجر به افتخار و عزت براي ملت می شود، تبیین کرد: در عقبه تاریخ معاصر ایران دانشمندان بسیار

 
زیادي در عرصه هاي مختلف وجود داشتند که با توان علمی خود موجب عزت و افتخار کشور شدند. 

وي با ابراز خرسندي از ساخت واکسن هاي متعدد کرونا توسط دانشمندان ایرانی گفت: کشور در سخت ترین شرایط تحریم قرار
داشته و ورود برخی از اقلام و داروها به کشور ممنوع است، اما دانشمندان ایرانی با تکیه بر توان علمی خود توانستند واکسن هاي

 
متعدد کرونا را ساخته و حتی روش ساخت آن را در اختیار دیگر کشورها قرار دهند. 

جانشین فرمانده سپاه قدس گیلان در سازمان بسیج اقشار با اشاره به وجود 9 مرکز علمی و پژوهشی کشوري در گیلان افزود: سپاه و

 
بسیج به دنبال رشد علم و فناوري در کشور هستند، چراکه باید حلقه مفقوده میان علم، صنعت و جامعه از بین برود. 

انتهاي پیام/4078/



66 واحد صنعتی در گیلان به مدار تولید و اشتغال بازکشت

منبع: جارستانشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/04/10

جارستان:رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان با اشاره به احیاي واحدهاي راکد بعنوان یکی از اولویت هاي این
سازمان گفت: با اقدامات صورت گرفته سال گذشته 66 واحد صنعتی به مدار تولید و اشتغال بازگشتند. به گزارش روز

پنجشنبه روابط عمومی سازمان صنعت ،معدن و تجارت  گیلان،  فرهاد دلق پوش به مناسبت روز ...

جارستان:رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان با
اشاره به احیاي واحدهاي راکد بعنوان یکی از اولویت هاي
این سازمان گفت: با اقدامات صورت گرفته سال گذشته 66
واحد صنعتی به مدار تولید و اشتغال بازگشتند. به گزارش
روز پنجشنبه روابط عمومی سازمان صنعت ،معدن و
تجارت  گیلان،  فرهاد دلق پوش به مناسبت روز صنعت  و

 
 (...)

جارستان:رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان با
اشاره به احیاي واحدهاي راکد بعنوان یکی از اولویت هاي این سازمان گفت: با اقدامات صورت گرفته سال گذشته 66 واحد صنعتی به

 
مدار تولید و اشتغال بازگشتند. 

به گزارش روز پنجشنبه روابط عمومی سازمان صنعت ،معدن و تجارت  گیلان،  فرهاد دلق پوش به مناسبت روز صنعت  و معدن با
صدور پیامی افزود:از تعداد  66 واحد صنعتی راکد بازگشته به چرخه تولید، 50 واحد مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی و 16

 
واحد خارج از شهرك هاي صنعتی استان  بوده است. 

وي تصریح کرد: در سالجاري نیز با توجه به واگذاري مسئولیت احیاي واحدهاي راکد به شرکت شهرکهاي صنعتی، این سازمان و
تشکل هاي بخش خصوصی تمام تلاش و همت خود را در قالب اعطاء تسهیلات و رفع چالش ها و استفاده از ظرفیت کارگروه هاي

 
قانونی مرتبط جهت همکاري در این زمینه و ارتقاي ظرفیت بخش تولید به کار خواهند بست. 

 
انعقاد تفاهم نامه همکاري  صنعت و دانشگاه  

وي همچنین  با اشاره به فعالیت هاي این سازمان در حوزه ارتباط با دانشگاه و مراکز پژوهشی گفت: انعقاد تفاهم نامه همکاري صنعت
و دانشگاه که به نمایندگی از شوراي هم خانواده صمت استان توسط این سازمان با دانشگاه گیلان به امضاء رسید، گام بزرگی در
مسیر گسترش و تعمیق ارتباط صنعت و دانشگاه جهت بهره گیري از توان علمی، فنی و پژوهشی در راستاي ارتقاي علمی فعالیت

 
هاي صنعتی است. 

دلق پوش  با بیان اینکه طرح تاپ توانمند سازي تولید و توسعه اشتغال پایدار به عنوان یکی از طرح هاي اولویت دار وزارت صنعت،



معدن و تجارت است،  اجراي این طرح ملی را  راهی مطمئن در راستاي توسعه پژوهش و فناوري در بنگاه هاي صنعتی و معدنی 
دانست  تا چالش هاي پیش روي بنگاه هاي تولیدي و راهکارهاي برون رفت از آنها به صورت علمی بررسی و چاره اندیشی شود که در

 
واقع این طرح براي توسعه فناوري در صنایع و مشارکت هر چه بیشتر بین این دو بخش ایجاد شده است. 

وي خاطر نشان کرد:  در این زمینه تاکنون 5 قرارداد طرح پژوهشی بین صنعت و دانشگاه گیلان منعقد شده و گیلان در این زمینه
جزو استان هاي پیشتاز کشور می باشد و با توجه به مزایاي ویژه این طرح ملی، اجراي این طرح در سالجاري با شتاب بیشتري

 
پیگیري خواهد شد. 

 
حمایت از 32 واحد خدمات فنی و مهندسی  استان 

دلق پوش تصریح کرد: در راستاي حمایت علمی، فناوري و ارائه خدمات مشاوره به صنایع  32 واحد خدمات فنی و مهندسی داراي
مجوز در عرصه هاي مختلف فنی، آموزشی و پژوهشی از جمله مشاوره هاي مدیریتی و بازاریابی، مالی، طراحی و برنامه ریزي، ساخت

 
و تاسیسات  به ارائه خدمات به واحدهاي تولیدي می پردازند . 

وي  افزود: در حال حاضر  126 واحد داراي پروانه تحقیق و توسعه در استان مشغول به فعالیت هستند و 68 واحد نوپا و تولیدي
استان نیز جزو واحدهاي دانش بنیان می باشند که افزایش تعداد شرکت هاي دانش بنیان استان و حمایت از آنها در دستور کار این

 
سازمان قرار دارد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان خاطر نشان کرد: در راستاي برنامه راهبردي وزارت صمت، اقدامات سازمان صنعت،
معدن و تجارت گیلان در سالجاري بر اساس محورهاي اصلی فعال سازي واحدهاي راکد، جایگزینی واردات از طریق ارتقاي توان

 
ساخت داخل و اتمام طرح هاي نیمه تمام و نیز افزایش تولیدات صادرت محور متمرکز  خواهد بود. 

 
گیلان داراي 33 شهرك و نواحی صنعتی در حال بهره برداري و  بیش از 3 هزار واحد صنعتی است . 

جارستان:



افتتاح 6 طرح ملی با سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومانی

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/04/10

وزیر صمت اعلام کرد که 6 طرحی که امروز با دستور رئیس جمهور مورد بهره برداري قرار می گیرند در مجموع با سرمایه
گذاري 3577 میلیارد تومان و ظرفیت اشتغال زایی 881 نفري در مدار تولید قرار می گیرند.

اقتصادگردان- علیرضا رزم حسینی همزمان با روز ملی صنعت ومعدن و در هفتاد و هفتمین پویش تدبیر و امید براي جهش
تولید، در آیین افتتاح طرح هاي ملی وزارت صمت با حضور رییس جمهور با اشاره به حفظ جایگاه دهمی ایران در بین کشورهاي
تولید کننده فولاد، اظهار کرد: با بهره برداري از طرح هاي امروز وزارت صمت، تعداد واحدهاي تولید کننده شمش فولادي کشور به

 
89 مورد رسید. 

به گفته وي، در دوران شیوع پاندمی کرونا کشور با رشد 3/13 درصدي در تولید فولاد، بالاترین رشد فولادي را در بین کشورهاي دنیا

 
در سال 2020 به خود اختصاص داد. 

 
رشد صنعتی 9/9 درصدي در سه ماهه پایانی سال 1399 

وي با تشریح شرایط صنعتی کشور خاطرنشان کرد: اگر امروز تولید کشور حال خوبی دارد و کالاي ایرانی در بازار به فراوانی در
دسترس است، با تکیه بر همت بلند کارآفرینان، تولیدکنندگان، صنعت گران و معدن کاران کشور میسر شده است که می بایست به

 
بهانه روز ملی صنعت و معدن قدردان زحمات آنان باشیم. 

رزم حسینی با تأکید بر میزان رشد صنعتی کشور در سال گذشته خاطرنشان کرد: در سه ماهه پایانی سال گذشته کشور رشد صنعتی

 
9/9 درصدي را تجربه کرد و در بسیاري از کالاها و رشته هاي صنعتی شاهد رشد چشمگیر و جهش تولید بودیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به فعالیت 72 هزار واحد فعال صنعتی و تولیدي کشور افزود: این واحدها اشتغال مستقیم دو
میلیون و 542 نفر را فراهم کرده اند و بخش صنعت در کنار پتروشیمی، سهم 75 درصدي از ارزش صادرات غیر نفتی را به خود

 
اختصاص داده اند. 

رزم حسینی با تأکید بر اجراي سیاست درون زایی و برون نگري اقتصاد مقاومتی در وزارت صنعت، معدن و تجارت، خاطر نشان کرد:
در شرایط تحریم و جنگ اقتصادي واردات مواد اولیه کارخانجات را تأمین نمودیم و مفتخریم که در سه ماهه نخست سال جاري در

 
اکثر کالاها و محصولات رشد تولید بالاي 50 درصدي را تجربه کرده ایم. 

 
اجراي طرح عظیم آزادسازي 6000 محدوده و معدن غیرفعال کشور 

وي به آمار رسمی مربوط به حوزه معدن کشور اشاره کرد و گفت: هم اکنون 6130 معدن فعال در کشور داریم که ظرفیت مستقیم

 
اشتغال 245 هزار نفر را فراهم کرده اند. 



وزیر صمت به اجراي طرح عظیم آزادسازي 6000 محدوده و معدن غیرفعال کشور اشاره کرد و افزود: 6000 محدوده و معدن غیر
فعال کشور براي فعالسازي از طریق واگذاري با برگزاري مزایده آزاد شد و برنامه مزایده عمومی محدوده هاي اکتشافی، مجوز برداشت،
گواهی کشف و پروانه هاي بهره برداري این معادن در 31 استان کشور، جنوب کرمان، مناطق تجاري ارس، ماکو و قشم با ایجاد

 
فرصت برابر و شفافیت در واگذاري انجام پذیرفت. 

 
افتتاح 6 طرح ملی وزارت صمت، با سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومان و اشتغالزایی 881 نفر 

وزیر صمت ادامه داد: شش طرحی که امروز با دستور رئیس جمهور مورد بهره برداري قرار می گیرند در مجموع با سرمایه گذاري

 
3577 میلیارد تومان و ظرفیت اشتغال زایی 881 نفري در مدار تولید قرار می گیرند. 

رزم حسینی با اشاره به جزئیات و ویژگی هاي طرح هایی که همزمان با روز ملی صنعت و معدن مورد افتتاح قرار می گیرند، تصریح
کرد: طرح شمش فولادي پارس بوتیل یزد در اشکذر، طرح توسعه توتون و تنباکو فراوري شده شرکت جی تی آي پارس سلطانیه،
طرح تولید کاشی و سرامیک جواهر یزد در اشکذر، طرح انتقال و ذخیره صادرات اسید سولفوریک در کرمان و بندرعباس، طرح آهک
پخته و هیدراته در اهر و طرح گندله سازي شرکت آهن اسفنجی اردکان طرح هایی هستند که با دستور رئیس جمهور مورد بهره

 
برداري قرار گرفته و ضمن رفع نیاز داخلی، تقویت توان صادراتی کشور را باعث می شوند. 

همزمان با روز ملی صنعت و معدن شش طرح ملی وزارت صمت، با سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومان، با حضور رئیس جمهور به
صورت ویدیوکنفرانسی افتتاح شد. این شش طرح بزرگ صنعتی و معدنی در هفتاد و هفتمین پنجشنبه هاي افتتاحی دولت، دهم

 
تیرماه، به دستور رئیس جمهور و با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت به صورت ویدیوکنفرانسی مورد بهره برداري قرار گرفت. 

این طرح ها مجموعا با سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومان و ایجاد 881 فرصت شغلی جدید در استانهاي یزد، زنجان، هرمزگان و

 
آذربایجان شرقی به بهره برداري رسید. 

طرح شمش فولادي پارس بوتیل یزد در اشکذر، طرح توسعه توتون و تنباکو فراوري شده شرکت جی تی آي پارس سلطانیه، طرح
تولید کاشی و سرامیک جواهر یزد در اشکذر، طرح انتقال و ذخیره صادرات اسید سولفوریک در کرمان و بندرعباس، طرح آهک پخته
و هیدراته در اهر و طرح گندله سازي شرکت آهن اسفنجی اردکان طرح هایی بودند که با دستور رئییس جمهور مورد بهره برداري

قرار گرفتند.



اعلام شرایط تمدید اعتبار آزمون ورود به حرفه مهندسان

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/04/10

رئیس اداره توسعه مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خوزستان شرایط تمدید اعتبار چهار ساله
آزمون ورود به حرفه مهندسان در شرایط کرونایی را اعلام کرد.

اقتصادگردان- پیمان رحمتی اظهار کرد: با توجه به شیوع بیماري کرونا از اسفندماه سال 98 در سراسر کشور و تعویق برگزاري
دوره هاي آموزشی و صدور پروانه اشتغال به کار برخی از متقاضیان، دفتر مقررات ملی و کنترل ساختمان به منظور مساعدت با

 
داوطلبان، اعتبار قبولی این آزمون ها را در دو مورد تا پایان مردادماه سال جاري جهت اخذ پروانه اشتغال کار تمدید کرد. 

وي افزود: مورد اول مربوط به متقاضیان اخذ پروانه اشتغال در رشته هاي عمران و معماري صرفا در صلاحیت اجرا در آزمون هاي

 
آذرماه 92، خردادماه و آبان ماه 93 و مردادماه 94 است. 

رحمتی ادامه داد: مورد دوم مربوط به متقاضیان اخذ پروانه اشتغال در کلیه رشته هاي مهندسی در صلاحیت هاي نظارت، محاسبات

 
و اجرا در آزمون هاي بهمن ماه 94 و شهریورماه و اسفندماه 95 است. 

رئیس اداره توسعه مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خوزستان گفت: فرصت زمانی در نظر گرفته شده به
هیچ عنوان قابل تمدید نیست و این بخشنامه شامل آزمون هاي ورود به حرفه مهندسی سایر سنوات نخواهد بود.



اگر نمی توانید براي شهرك صعنتی خیرآباد کاري کنید، استعفا دهید

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/04/10

امام جمعه موقت ورامین خطاب به مدیران شهرك صنعتی خیرآباد این شهرستان گفت: مدیران اگر نمی توانند براي این
شهرك صنعتی کاري کنند، سریع تر استعفا بدهند.

اقتصادگردان- حجت الاسلام سیدمحسن محمودي امروز پنجشنبه دهم تیرماه با انتقاد از وضعیت موجود در شهرك صعنتی
خیرآباد در نشست ویژه پیگیري هاي این شهرك و موانع زدایی در حضور رئیس شهرك هاي صنعتی کشور و استان تهران، مقامات
استانی و شهرستانی گفت: هر کسی در حوزه مدیریتی در ورامین توان ندارد، خداحافظی کند؛ هر زمان وارد شهرك صعنتی خیرآباد

 
می شوم خجالت می کشم ، این وضعیت اصلا قابل نیست. 

امام جمعه موقت ورامین عنوان کرد: شهرك صنعتی خیرآباد براي تولید کنندگان و ایجاد اشتغال احداث شده است نه براي مسائل

 
دیگر؛ مدیران به فکر تولیدکنندگان و قشر کارگر باشند. 

این مقام مسئول یادآور شد: مسیر و جاده این شهرك نامناسب است و خیابان ها و کوچه هاي این منطقه هیچ نشانی از خود ندارند؛
بهترین امکانات باید براي تولیدکنندگان و کارگران باشد.



دولت را با رشد اقتصادي مثبت تحویل می دهیم

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/04/10

رییس جمهوري با بیان اینکه اکنون دولت را با رشد اقتصادي مثبت 3.6 درصد تحویل می دهیم، اظهار کرد: ما در حالی
دولت را تحویل می دهیم که تخت آي سی یو، دو برابر شده است و با تلاش هاي زیادي که انجام می شود، 14 هزار تخت

بیمارستانی اضافه می شود که در تاریخ کشور ما بی سابقه است.

اقتصادگردان- حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در مراسم افتتاح طرح هاي ملی وزارت صنعت اظهار کرد: بیش از 9
درصد رشد صنعتی در سه ماهه چهارم سال گذشته را شاهد بودیم، همچنین بیش از هفت درصد رشد صنعتی داشتیم که موجب

 
مثبت شدن رشد اقتصادي ما در سال 99 شد. 

وي تأکید کرد: این مسائل کمتر گفته می شود. فکر می کنند اگر این مسائل را بگویند، به نفع دولت است در حالی که به نفع نظام
است. در بسیاري از کشورها رشد اقتصادي منفی بود و رشد اقتصادي جهان نیز منفی سه بود اما در سال 99 رشد اقتصادي مثبت

 
3.6 درصد داشتیم. 

روحانی با بیان اینکه خیلی دوست داشتم دولت را با رشد منفی به دولت بعدي تحویل ندهیم، گفت: اکنون دولت را با رشد اقتصادي
مثبت 3.6 درصد تحویل می دهیم. در حالی دولت را تحویل می دهیم که تخت آي سی یو، دو برابر شده است و با تلاش هاي زیادي

 
که انجام می شود، 14 هزار تخت بیمارستانی اضافه می شود که در تاریخ کشور ما بی سابقه است. 

رییس جمهوري یادآور شد: مردم صبر و مقاومت کردند و سختی زیادي کشیدند. من دیروز در دولت گفتم حقوق کارمندان را در این
هشت سال، 5.5 برابر کردیم و حقوق بازنشستگان هفت برابر شد اما این کافی نبوده است. من می فهم کرونا یک میلیون و 100 هزار
نفر را بیکار کرد. یک میلیون بیکار یعنی چند میلیون نفر را در مشقت قرار داد. جنگ اقتصادي، خشکسالی و یک سال سیل مردم را

 
در مشقت قرار داد. 

وي با بیان اینکه بسیار خوشحالم در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تلاش شد، زنجیره تولید فولاد کامل شود، ادامه داد: موضوع خام
فروشی که مطرح می شود، کنسانتره داشته باشیم ولی گندله را نداشته باشیم، مقصد نهایی یعنی شمش فولاد را نخواهیم داشت و

 
مجبور به صادرات سنگ آهن می شویم. 

روحانی تاکید کرد: در معادن و صنایع کنار آن، کار بسیار بزرگی در کشور انجام می شود؛ هم از لحاظ اشتغال، هم از لحاظ
درآمدزایی، هم از لحاظ رفع نیازهاي کشور و هم از لحاظ صادرات. وقتی در زمینه فولاد نگاه می کنیم، واردات قابل ملاحظه اي در

 
زمینه فولاد داشتیم ولی امروز به خودکفایی رسیدیم. 

رییس جمهوري با بیان اینکه ما امروز نیازمندي هاي داخل را رفع و صادر می کنیم، یادآور شد: اینکه در زمینه فولاد دهمین کشور و
در مس هفتمین کشور در دنیا هستیم، جاي افتخار است. یکی از کارهاي مهم این است که این زنجیره کامل شد. بسیاري از طرح
هایی که امروز افتتاح شد، زنجیره قبلی را در همان استان یا استان مجاور تکمیل می کرد. گاهی یک شرکت همه زنجیره را دارد یا در

 
یک استان این زنجیره وجود دارد. 



وي با اشاره به طرح هاي آبرسانی از خلیج فارس به مرکز کشور ادامه داد: حرکت انجام شده در هشت سال گذشته براي توسعه معادن
و صنایع معدنی بسیار خوب است. معادن بسیاري به افرادي واگذار شده بود که نه خودشان کار می کردند و آن را آزاد می کردند. در

 
دولت تلاش زیادي شد و این معادن آزاد شدند. 

روحانی تاکید کرد: در سال 590 میلیون تن از این معادن استخراج می شود که نعمت بزرگی است. در استخراج آنها و زنجیره اي که
به همراه دارد، اشتغال زیادي وجود دارد. در زمینه اکتشاف کار عظیمی انجام گرفت. در هشت سال گذشته، به اندازه کل تاریخ ایران
اکتشاف انجام شده است که البته همه این اکتشافات باید راستی آزمایی شود، عیار آن را سنجیده و دید آیا استخراج از آنها صرفه

 
دارد. 

وي با یادآوري جنگ اقتصادي آمریکا علیه ایران در طول سه سال گذشته اظهار کرد: در دوران جنگ اقتصادي که می خواستند ما را
محاصره کرده و اقتصاد کشور را نابود کنند، اگر بخش خصوصی و مردم به میدان نیامده بودند، علی الظاهر درست پیش بینی کردند
چون ما به چهل، پنجاه میلیارد دلار در سال پول نیازمندیم تا منابع اولیه را وارد کشور کنیم. اینها می گفتند وقتی فروش نفت را

 
قطع کنیم، ایران دیگر درآمدي ندارد. 

رییس جمهوري با اشاره به ذهنیت موجود نسبت به واردات در اکثریت جامعه گفت: واردات در ذهن مردم منفی است. واردات
محصول ساخته شده در ایران، منفی است اما براي مواد اولیه اي که به آن نیاز داریم، تجهیزاتی که لازم است و مواد اولیه براي دارو و
موارد دیگر واردات ضروري است. بخشی از کالاهاي اساسی در کشور تولید و بخشی از خارج وارد می شود؛ به ویژه امسال که

 
خشکسالی بی نظیري در 50 سال اخیر بود. 

روحانی با اشاره به نقشه دولت ترامپ براي ایران اظهار کرد: می گفتند وقتی ایران کالایی را وارد نکند، قحطی می شود و آن وقت
مردم بیرون می آیند و نظام ساقط می شود. البته آمریکایی ها عقل زیادي ندارند ولی با همین عقل کم طراحی کرده بودند توسط

 
ترامپ، بولتون و پمپئو و افرادي رذلی که در صدر امور بودند. 

وي با طرح این سوال که آمریکا چگونه در اجراي نقشه اي موفق نشد، تاکید کرد: دلیل عدم موفقیت آمریکا این بود که ما صادرات
کالاهاي دیگر را جایگزین صادرات نفت کردیم. بازار ما پر از جنس بود، قحطی وجود نداشت البته گرانی بود. جنگ اقتصادي که
ترامپ وارد کرد، فشار زیادي به مردم از نظر قیمت و تورم وارد کرد ولی در خود محصول که می خواستند قطحی درست کنند،

 
اشتغال ایجاد نشود، بیکاري گسترده باشد، موفق نشده و نتوانستند. 

رییس جمهوري گفت: به جاي نفتی که تحریم کردند، جایگزین ایجاد کردیم. در زمینه گاز، محصول بیشتري به دست آوردیم. از 640
میلیون مترمکعب گاز به هزار و خرده اي میلیون مترمکعب گاز در روز رسیدیم که دیگر لازم به وارد کردن گاز نشد و حتی بخشی از

 
آن را هم صادر کردیم. 

روحانی تصریح کرد: قبل از دولت یازدهم بنزین را وارد می کردیم و مقداري هم بنزین پتروشیمی تولید می شد که بسیار آلوده بود

 
ولی در تولید بنزین خودکفا شدیم. الان به تولید 110 میلیون لیتر بنزین در روز رسیدیم که دو برابر شده است. 

وي با اشاره به تلاش دولت براي کاهش مصرف بنزین و صادرات آن ابراز داشت: وقتی به تولید 100 میلیون لیتر رسیدیم، همانقدر
هم مصرف می شد. بعد طرحی را ریختیم که مصرف کم شود و وقتی این گونه شد، آن را صادر کردیم. اکنون ما به یکی از



 
صادرکنندگان بنزین تبدیل شده ایم. 

رییس جمهوري با بیان اینکه به طور متوسط در هشت سال گذشته، سالانه 2500 مگاوات اضافه شده و آن را صادر می کنیم، تاکید
کرد: بخش دیگر مربوط به صنعت می شود؛ اعم از پتروشیمی و صنایع معدنی. در پتروشیمی جهش عظیمی در تاریح ایران ایجاد
کردیم. در سال 99، 17 طرح بزرگ پتروشیمی را در یک سال افتتاح کردیم که در تاریخ نظیر ندارد. عمده ارز ما را پتروشیمی به ما

 
می دهد و بخشی هم فولاد و صنایع معدنی به ما می دهند. در سال 99، دو میلیارد و 600 میلیون دلار صادر کردیم. 

روحانی با بیان اینکه کسی توضیح نمی دهد آمریکا چطور شکست خورد و نتوانست ما را به زمین بزند، گفت: شرکت هاي دانش بنیان
ما را خودکفا کردند. کرونا که آمد، کسی به ما کیت تشخیص نداد ولی عرض یکی، دو ماه کیت تشخیص را تولید کردیم. در ابتدا،

 
فقط دو آزمایشگاه تشخیص کرونا داشتیم اما اکنون 400 آزمایشگاه داریم یعنی در یکسال، 200 برابر شد. 

وي ادامه داد: ماسک می خواستیم ولی کسی به ما ماسک نمی داد. ونتیلاتور کسی به ما نمی داد. احمق ترامپ به ما پیام داده بود که

 
اگر می خواهید چهار ونتیلاتور به شما می دهیم که گفتم اگر شما 40 ونتیلاتور می خواهید، ما به شما می دهیم. 

رییس جمهوري ادامه داد: در یک سال و نیم گذشته، تخت هاي آي سی یو دو برابر شد. اگر این کار نمی شد از کرونا و ویروس ترامپ

 
شکست می خوردیم. کار بزرگی انجام شد که بخشی از این کار مربوط به صنعت و معدن بود. 

روحانی با بیان اینکه در سه ماه ابتداي امسال صادرات و واردات ما چقدر بوده است، اظهار کرد: اینکه مردم می گویند به داخل توجه
داشته باشیم، درست است اما بدون توجه به خارج هم غلط است. این همان مسئله اي است که رهبري در مورد اقتصاد مقاومتی
گفتند که ما باید درون زا باشیم اما بیرون نگر هم باشیم. 10 میلیارد و 213 میلیون دلار جنس وارد کردیم و در همین سه ماه، 10 و

 
689 میلیون کالا صادر؛ یعنی صادرات و واردات ما ترازش مثبت است. 

وي با بیان اینکه در سه ماهه امسال نسبت به سه ماهه پارسال، 69.2 درصد صادرات ما افزایش یافته است، گفت: این آمارها براي
ایران و ملت ایران افتخارآمیز است. این ضربه بزرگی به دشمنان ماست. چرا کسانی که این فشارها را ایجاد کردند، امروز به وین آمدند

و اصرار دارند مسائل حل شود؟ چون دیدند ایران قوي است و شکست نمی خورد.



صنعت ایران در دهه 90 چه تغییراتی کرده است؟
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بررسی آمارهاي وزارت صنعت، معدن و تجارت نشان می دهد طی 10 سال اخیر نه تنوع محصولات صنعتی تغییر چندانی
داشته و نه جهش تولید کالاها به حدي بوده که بتوانیم به طور گسترده در بازارهاي جهانی حاضر شویم، اما تعداد شاغلان در

شهرك هاي صنعتی کمتر از دو برابر شده و تمایل سرمایه گذاران به بخش صنعت نیز بیشتر ...

اقتصادگردان- دهم تیر ماه روز صنعت و معدن است. به مناسبت این روز نگاهی کردیم به روند تغییرات وضعیت صنعت و تولید
در کشور طی 10 سال گذشته و در گزارش پیش رو وضعیت شهرك هاي صنعتی و تولید کالاهاي مهم صنعتی در پایان سال 1399

 
نسبت به پایان سال 1389 مقایسه شده است. 

مقایسه آمارهاي منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) در سال 1389 و 1399 نشان می دهد که لیست
کالاهاي منتخب صنعتی تغییر خاصی نکرده و در هر دو 25 تا 29 کالاي مشابه بررسی شده است که دقت در روند تغییر 11 کالاي
مصرفی از بین آن ها نشان می دهد همه آن ها به جز تلویزیون پنج تا 118 درصد رشد داشته و بیشترین افزایش تولید مربوط به
سیگار، کاغذ و یخچال و فریزر است که با 182.2، 118.8 و 106.3 درصد رشد، تولید آن ها دو تا نزدیک به سه برابر شده است. تولید
این محصول در سال 1399 معادل 58 میلیارد و 700 میلیون نخ، بیش از یک میلیون تن کاغذ و بیش از دو میلیون دستگاه یخچال و

 
فریزر بوده است. 

تولید شش کالاي داروي انسانی، محصولات پتروشیمی و لاستیک در 10 سال بیش از 20 درصد افزایش تولید داشتند، و تولید آن ها
با59.7، 47.3 و 31.9 درصد افزایش به ترتیب به بیش از 49 میلیارد و 400 میلیون عدد دارو، 60 میلیون و 700 هزار تن محصولات

 
پتروشیمی و 278 هزار و 200 تن لاستیک رسیده است. 

تولید چهار کالا یعنی ماشین لباسشویی با 17.8 درصد، پودر شوینده با 10.4 درصد، روغن نباتی با 8.5 درصد و روغن موتور با 5.8
درصد رشد، طی یک دهه اخیر کمتر از 20 درصد افزایش تولید داشتند و تولید آن ها به بیش از یک میلیون و 100 هزار دستگاه،

 
634 هزار و 400 تن پودر شوینده، 1.5 میلیون تن روغن و حدود 668 هزار تن روغن مواور رسیده است. 

در این میان طی 10 سال تولید تلویزیون کاهش 25.5 درصدي داشته و اولید آن از بیش از یک میلیون و 690 هزار دستگاه در سال

 
1389 به یک میلیون 260 هزار دستگاه در سال 1399 رسیده است. 

گفتنی است؛ گروه انواع خودروهاي سواري و بزرگ در این گزارش بررسی نشده و خود می تواند در گزارشی جداگانه مورد بررسی قرار

 
گیرد. 

بنابراین از این آمار اینطور برداشت می شود که طی 10 سال گذشته، نه تنوع محصولات صنعتی تغییر چندانی داشته و نه جهش
تولید کالاها به حدي بوده که بتوانیم به طور گسترده در بازارهاي جهانی حاضر شویم. حتی سه برابر شدن تولید سیگار نیز براي

 
مصرف داخل و توقف واردات محقق شده است. 



 
افزایش 85 درصدي بنگاه هاي تولیدي مستقر در شهرك هاي صنعتی 

بررسی گزارش عملکرد وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) در زمینه شهرك هاي صنعتی نیز نشان می دهد که تعداد شهرك ها و
نواحی صنعتی مصوب تا پایان سال 1399 به 1011 شهرك و ناحیه رسید که نسبت به تعداد 895 شهرك و ناحیه صنعتی مصوب در
سال 1389، افزایش 13.5 درصدي داشته است. همچنین تعداد شهرك ها و نواحی صنعتی بهره برداري شده نیز در مدت یاد شده با
28 درصد افزایش نسبت به سال 1389 به 828 شهرك و ناحیه رسیده است. تعداد شهرك ها و نواحی صنعتی در حال بهره برداري

 
تا پایان سال 1389 معادل 647 مورد بوده است. 

طبق این آمار در مجموع تا پایان سال 1399 معادل 47 هزار و 509 واحد در شهرك ها و نواحی صنعتی به بهره برداري رسیده که

 
نسبت به تعداد 25 هزار و 610 واحد که تا پایان سال 1389 به بهره برداري رسیده بودند، حدود 85.5 درصد افزایش داشته است. 

همچنین آمارها نشان می دهد در مجموع تا پایان سال گذشته 955 هزار 12 نفر در واحدهایی که در شهرك ها و نواحی صنعتی به
بهره برداري رسیدند مشغول به کار بودند که نسبت به اشتغال 537 هزار و 616 نفر تا پایان سال 1389 در این واحدها، حدود 77.6

 
درصد افزایش داشته است. 

 
تمایل به سرمایه گذاري در صنعت بیشتر شد 

همچنین بر اساس آمارها در سال 1399 براي 41 هزار و 343 بنگاه جواز تاسیس صادر شده که نسبت به صدور 15 هزار و 914 فقره
جواز در سال 1389 حدود 159 درصد افزایش داشته است. اما در سال گذشته براي 7473 بنگاه پروانه بهره برداري صادر شده که

 
نسبت به صدور 6862 فقره در سال 1389حدود 9 درصد افزایش داشته است. 

با توجه به اینکه تعداد صدور جواز صنعتی به نوعی نشان دهنده تمایل سرمایه گذاران به سرمایه گذاري در بخش تولید و پروانه هاي
بهره برداري به معنی واحدهاي است که فعالیت خود را آغاز کردند، می توان گفت طی دهه اخیر تمایل سرمایه گذاران به بخش

صنعت بیشتر شده، اما تعداد واحدهایی که طی یک سال به بهره برداري می رسند تغییر چندانی نداشته است.



خرید و فروش زمین و دلالی را به صفر رسانده ایم ، 5100 هزار شغل ایجاد

شده است
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مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران گفت: همه واحدهاي راکد در تمام نقاط شهرك ها تعیین و تکلیف شده
اند.

اقتصادگردان- صابر پرنیان، ظهر پنجشنبه 10 تیر ماه در نشست بررسی مشکلات واحدهاي تولیدي شهرك صنعتی قرچک ،
اظهار کرد: شهرك صنعتی قرچک به عنوان زنده ترین شهرك صنعتی کشور است به این مفهوم که در کنار کارهاي زیرساختی که
انجام می دهیم واحدها هم در حال ساخت و ساز هستند، از حدود 800 قرارداد 5100 هزار شغل ایجاد شده و پیش بینی می کنیم

 
در یک سال آینده 5000 شغل پایدار در این شهرك ایجاد کنیم. 

وي ادامه داد: سال گذشته توانستیم برق 15مگاواتی این شهرك را به 30 مگاوات افزایش دهیم، آب این شهرك 20لیتر بر ثانیه بود
که تبدیل به 40 لیتر بر ثانیه یعنی دو برابر شد، تفاهم نامه اي نیز تدوین و امضا کردیم که در کشور بی نظیر بود، شش پست برق
63به 20 همزمان در استان تهران بود که مدیر برق منطقه اي شهرك آن را اعلام کرد که در کشور بی نظیر بود، با این حساب 540
مگاوات برق به ظرفیت برق شهرك هاي صنعتی استان تهران افزوده شد، در این راستا انتظار داریم سازمان برنامه و بودجه هم به

 
تعهد خود عمل کند. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران ادامه داد: در پایان سال گذشته 110 میلیارد تومان منابع مالی به شرکت برق
منطقه اي تزریق کردیم که یک پست برق دیگر هم به این شهرك اختصاص یابد که می تواند براي همیشه برق این شهرك را تامین

 
کند. 

پرنیان بیان کرد: همه واحدهاي راکد در تمام نقاط شهرك ها تعیین تکلیف شده اند یعنی قطعه زمینی نیست که تا آخر سال 97

 
واگذار شده و تعیین تکلیف نشده باشد، یعنی بحث خرید فروش زمین و دلالی را به صفر رسانده ایم. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران گفت: امیدواریم تا دو ماه آینده این زمین ها قیمت گذاري شود و سرمایه گذاران

 
جدیدي که واقعا صف بسته اند را جذب کنیم که در حال حاضر می توانیم این مهم را انجام دهیم. 

پرنیان خاطرنشان کرد: عمده مشکل شهرك صنعتی قرچک بحث تخصیص آب است، مشکلات زیادي از جمله بحث مخابرات، گاز و
برق بوده که برق آن در حال تکمیل است و امیدواریم شهرك صنعتی قرچک تبدیل به یکی از قطب هاي مهم اشتغال کشور شود.



لطمه وصل نشدن گاز به تولید در شهرك صنعتی قرچک

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/04/10

نماینده مردم ورامین ، قرچک و پیشوا در مجلس شوراي اسلامی گفت: وصل نشدن به موقع گاز در شهرك صنعتی قرچک به
تولید لطمه می زند.

اقتصادگردان- حسین نوش آبادي امروز پنج شنبه 10 تیرماه در نشست بررسی مشکلات واحدهاي صنعتی و زیرساخت هاي
شهرك صنعتی قرچک که با حضور معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، معاون
هماهنگی امور اقتصادي استانداري تهران، فرماندار قرچک، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران و دیگر مسئولان
برگزار شد با بیان مطلب فوق تاکید کرد: بحث وصل انشعاب گاز است که اگر به موقع این کار انجام نشود لطمات جبران ناپذیري

 
خواهد داشت و با همه تلاش ها، پیمانکار به تعهد خود عمل نکرده است. 

وي در ادامه با بیان اینکه امروز روز ملی صنعت و معدن است و با توجه به اهمیت این حوزه در ایجاد پیشرفت مادي و معنوي و ایجاد
اشتغال در کشور این روز نامگذاري شده است، تصریح کرد: وزارت صمت و حوزه شهرك هاي صنعتی وظایفی دارد که بر اساس قانون
تدوین برنامه هاي راهبردي این وظایف را بر عهده گرفته اند و اصولاً بحث توانمند سازي واحدهاي صنعتی و توسعه همه جانبه بر

 
عهده این نهاد است و قانون گذار مسئولیت کار براي بخش صنعت به ویژه شهرك هاي صنعتی را بر عهده این اداره گذاشته است. 

نماینده مردم شهرستان هاي قرچک، ورامین و پیشوا در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اهمیت نظارت بر قیمت ها که بر عهده
شهرك هاي صنعتی است گفت: در صورتی که قیمت زمین در شهرك هاي صنعتی نامتعادل باید سرمایه گذار و تولید کننده هر دو

 
دچار لطمه خواهند شد. 

نوش آبادي به مشکلات مربوط به حمل و نقل عمومی و تردد بین شهرك و سایر مراکز نیز اشاره و اظهار کرد: راه اتصال شهرك به
مراکز باید هموار شود و در این خصوص ایده اتصال قرچک به آزادراه الغدیر مطرح است که می تواند بسیاري از مشکلات اتصال
شهرك را حل کند اما در این زمینه ناهماهنگی هایی در دستگاه هاي اجرایی وجود دارد البته امسال سال رفع موانع و مشکلات است
و این اقدامات باید به صورت جهادي انجام شود چرا که شهرك صنعتی قرچک نقطه امیدي براي ایجاد اشتغال است و تا 10 هزار نفر

ظرفیت اشتغال دارد.



تعیین ضرب الاجل براي رفع مشکل تامین برق شهرك صنعتی قرچک

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/04/10

فرماندار شهرستان قرچک گفت: شهرك صنعتی قرچک ظرفیت بسیار بالایی براي رونق تولید و اشتعال است از این رو باید
براي رفع مشکل تامین برق و واگذاري اسناد مالکیتی واحدهاي تولیدي ضرب الاجل تعیین و اجرا شود.

اقتصادگردان- بهمن خطیبی پیش از ظهر امروز پنجشنبه دهم تیرماه در نشست بررسی مشکلات واحدهاي صنعتی قرچک با
حضور معاون وزیر صمت بیان کرد: واحدهاي تولیدي این شهرك از سال 97 با سرعت قابل توجهی در حال ساخت بوده و مستقر شده

 
اند، با این همه ظرفیت متاسفانه برخی دستگاه ها در تامین زیرساخت ها و رفع مشکلات تعلل دارند. 

وي ادامه داد: این شهرك در 800 هکتار زمین و در قالب سه فاز فعالیت می کند که در فاز اول 800 قرارداد منعقد شده و فاز دوم

 
نیز در حال آماده سازي براي واگذاري است. 

نماینده عالی دولت در شهرستان قرچک اظهار کرد: همه دستگاه ها باید کمک کنند با پشتیبانی و مانع زدایی ها این شهرك به قطب
اشتغال تبدیل شود.



نوسازي راهبردي در حکمرانی اقتصادي با جایگزینی صنعت به جاي نفت

محقق می شود

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/04/10

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت صمت در یادداشتی به مناسبت دهم تیرماه، روز ملی صنعت و معدن ضمن
تبریک روز ملی صنعت و معدن به تمامی فعالان اقتصادي، کارآفرینان، صنعت گران و معدن کاران کشور بر ضرورت نوسازي

راهبردي در حکمرانی اقتصادي با جایگزینی صنعت به جاي نفت تأکید کرد.

اقتصادگردان- متن یادداشت محمد حسن ترابی بدین شرح است: " نوسازي راهبردي یا تحول استراتژیک یکی از مهمترین ابعاد
کارآفرینی سازمانی است و اینکه چگونه در شرایط امروزي و به عنوان یک استراژي در حکمرانی اقتصادي کشور می تواند موثر باشد؛

 
موضوعی است که در این یادداشت مورد تجزیه و تحلیل قرار می گیرد. 

تغییرات محیطی و سازمانی از جمله عوامل اصلی نوسازي راهبردي هستند که با توان بخشی مجدد به عملیات اصلی و تغییر گسترده

 
فعالیت ها و رویکردها و با در نظر داشتن شرایط رقابتی در ابعاد داخلی و بین المللی منجر به تحقق رفتارهاي کارآفرینانه می شوند. 

نگارنده معتقد است در شرایط خاص کشور، با توجه به فضاي تحریمی ایجاد شده و اثرات پیچیده آن بر زیرساخت هاي اقتصادي،
نوسازي راهبردي حکمرانی اقتصادي مبتنی بر روش هاي کارآفرینانه و فرصت شناسی هاي هوشمندانه از ناحیه تصمیم گیران و
تصمیم سازان کشور با هدف «جایگزینی صنعت به عنوان یک مزیت رقابتی، با نفت» از ضروري ترین استراتژي هاي حال حاضر کشور

 
است. 

ذکر این نکته لازم است که این راهبردها همواره با پذیرش ریسک و قبول هزینه ناشی از تغییر و تحول به سرانجام رسیده است و در

 
حقیقت قبول ریسک مواجهه با این موقعیت ها است که می تواند اثرگذاري تحولات و بازنگري هاي استراتژیک را ارتقا دهد. 

بخش صنعت و معدن با سهم حدود 45 درصدي از GDP و 36 درصدي از اشتغال کشور نقش مؤثري در عبور اقتصاد کشور از شرایط
سخت تحریم هاي ظالمانه دشمنان داشت و در شرایطی که اقتصاد تمام دنیا به سبب شیوع ویروس کرونا با چالش هاي جدي روبه رو
بود این بخش موتور محرکه تأمین نیازهاي کشور و توسعه اقتصادي شد و زمینه عبور از تنگناهاي پیش رو را فراهم آورد. موضوعی که

 
توانایی و توانمندي این حوزه را براي جایگزینی با حوزه نفت بر همگان آشکار ساخت. 

حضور موثر بخش خصوصی به عنوان متولیان اصلی صنعت و معدن؛ این بخش مولد، جریان ساز و پول ساز را به تعبیري در خط

 
مقدم جهاد اقتصادي در جبهه توسعه، کارآفرینی، اشتغال و ارزآوري قرار داد. 

ایستادگی، پویایی و توانمندي جامعه تولید و تجارت کشور، تمامی ظرفیت ها را در جهت، تحقق جهش تولید، افزایش کیفیت و تنوع
در محصولات ایرانی، تکمیل زنجیره ارزشی و جلوگیري از خام فروشی، جایگزینی واردات و بهبود تراز تجاري کشور، رشد اقتصادي،
ایجاد اشتغال، بهبود وضعیت معیشتی و امیدآفرینی در جامعه، توسعه نوآوري و کارآفرینی فناورانه و حرکت در مسیر اقتصاد درون زا
و برون نگر و هدایت سرمایه ها به بخش تولید به کار گرفت تا همچنان براي غلبه بر چالش ها و ساختن کشوري آبادتر، سرزمینی

 
پیشرفته تر و زیست پذیرتر امید و انگیزه وجود داشته باشد. 



پیشگامان عرصه صنعت و معدن ایران در همین شرایط سخت و طاقت فرسا، دستاورهاي بزرگی را در یک سال گذشته ثبت کردند که
به ثمر نشستن رویاي ناباورانه انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان براي توسعه همه جانبه شرق و فلات مرکزي کشور، به عنوان
یکی از بزرگترین ابرپروژه هاي آبی_خاکی تاریخ این سرزمین از مهترین آنان بود و طلیعه هاي امیدبخشی را براي رشد و شکوفایی

 
هرچه بیشتر در قرن جدید نمایان کرد. 

رشد هفت درصدي بخش صنعت، احیاي مسئولیت اجتماعی شرکت ها، احیاي واحدهاي صنعتی و معدنی تعطیل و نیمه تعطیل و
طرح بزرگ و نوین توسعه سرمایه گذاري اقتصاد مقاومتی با شرکت هاي برتر، آزادسازي 6000 محدوده و معدن غیرفعال کشور و
افزایش تولید با رشد بالاي 100 درصدي در برخی رشته هاي صنعتی از دیگر اتفاقات مبارکی بود که با تکیه بر همت بلند تلاشگران

 
عرصه صنعت، معدن و تجارت کشور حاصل شد. 

بررسی آمار 10 سال گذشته شامل رشد 160، 99 و 697 درصدي به ترتیب تعداد، اشتغال و میزان سرمایه جوازهاي تاسیس صادره و
رشد 8.9، 7.7 و 961 درصدي به ترتیب تعداد، اشتغال و میزان سرمایه پروانه  هاي بهره  برداري صادره نیز موید این مطلب است که با
ارتقاي وضعیت موجود و حمایت از این بخش مهم می توان راهبرد جایگزینی "صنعت با نفت" را عملیاتی کرده که این مهم طی سال
هاي گذشته محقق و زمینه ساز اجرایی شدن یکی از مهمترین دغدغه ها و منویات مقام معظم رهبري در کاهش و یا حذف وابستگی

هاي افتصاد کشور به نفت خواهد بود".



پیام آیت االله اعرافی به فعالان و مجاهدان صنعت و معدن به ویژه کارگران

منبع: قم نیوزشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/04/10

آیت االله اعرافی ابراز داشت: مشکلات و چالش هاي زندگی کارگران و کارمندان و فعالان صنعت و معدن را باید مهم شمرد و
دلسوزانه و عالمانه و مجاهدانه در جهت حل آن کوشش کرد.

پیام آیت االله اعرافی به فعالان و مجاهدان صنعت و معدن

 
به ویژه کارگران 

به گزارش قم نیوز آیت االله علیرضا اعرافی مدیر حوزه هاي
علمیه در پیامی روز صنعت و معدن را به همه فعالان و

 
مجاهدان این عرصه به ویژه کارگران تبریک گفت. 

 
متن کامل پیام به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
وبه نستعین انه خیر ناصر و معین 

 
روز صنعت و معدن را به همه فعالان و مجاهدان حوزه صنعت و معدن بویژه کارگران گرامی تبریک و شادباش می گویم. 

صنایع و معادن دوحوزه مهم و راهبردي و داراي نقشی اساسی و بنیادي در رشد و پیشرفت کشور است و حضور و نقش آفرینی در

 
این قلمرو جهاد علمی و عملی بشمار می آید. 

 
مهم ترین نکاتی که از سیاست گزاران و برنامه ریزان و طراحان و معماران و مجریان صنعت و معدن انتظار می رود عبارت است از : 

1 . دانش بنیان سازي همه طرح ها و برنامه هاي صنعت و معدن و ابتناي همه برنامه بر تحقیق و پژوهش از اصول اساسی است و باید

 
براي آن برنامه جامع تهیه کرد و صاحبان صنایع و معادن باید پیشگام سرمایه گذاري در این زمینه باشند. 

2 . اصول و ضوابط صیانت از منابع طبیعی و محیط زیست سالم امروز و فرداي جامعه قواعد مصرف انرژي و آب باید راهنماي شفاف و
برجسته راه توسعه پایدار صنعت و معدن باشد و با نهایت تلاش باید صنعت سبز و کم آلاینده و با مصرف بهینه آب و انرژي هدف

 
گیري شود. 

3 . اهتمام به خودکفایی در کالاهاي اساسی و زنجیره قطعه سازي و کارخانه سازي و بهره گیري از فناوري هاي نوین اصل مهمی

 
است که نباید مغفول قرار گیرد. 



 
4 . ارتباط صنعت و معدن و دانشگاه ها و مراکز علمی همچنان دچار رخوت و سستی است و نیازمند تدابیر اساسی تر است. 

5 . اصلاح قوانین و مقررات و فرایند ها و رویه هاي اداري براي ارتقاي صنعت و گره گشایی از موانع تولید به عزم ملی و جامع نیازمند

 
است و برغم همه اقدامات بعمل آمده از سوي نهادهاي اجرایی و عملیاتی و قضایی کافی نیست. 

6 . پشتیبانی هاي هوشمند و مشاوره هاي درست و تسهیلات بانکی عادلانه و منصفانه و به دور از تبعیض و فساد به همه صاحبان
ذوق و استعداد و ابتکار و خلاقیت و حمایت از جوانان عزیز و تعاونی ها موضوع دیگري است که در سال رونق تولید باید جدي تر بدان

 
پرداخت و گره هاي کور موجود در کار تولید و اشتغال و کارآفرینی را گشود. 

7 . مشکلات و چالش هاي زندگی کارگران و کارمندان و فعالان صنعت و معدن را باید مهم شمرد و دلسوزانه و عالمانه و مجاهدانه در

 
جهت حل آن کوشش کرد. 

8 . ایران بفضل الهی از جایگاهی والا در منابع انسانی و طبیعی و بویژه در حوزه معادن و ذخائر و انرژي برخوردار است اما متناسب با
آن هنوز جایگاه زیبنده در تولید و سهم مناسب در بازار جهانی و رتبه برتردر صنایع برتر و استانداردها و کیفیت ندارد ، وظیفه همه

 
همکاري براي پیمودن سریع این مسیر است. 

9 . از همه این ها مهم تر آن که باید توسعه و پیشرفت در صنعت و معدن و سایر ساحت ها در چارچوب اندیشه کلان و تمدنی و
بومی ایران و انقلاب اسلامی ساماندهی و مدیریت شود و در این زمینه نقش حوزه هاي علمیه و دانشگاه ها برجسته است و این امر
نیازمند تحولات علمی و فرهنگی در این دو نهاد است و حوزه هاي علمیه تلاش خواهند کرد دراین زمینه گام هاي موثري بردارند و

 
درخدمت ملت و نظام اسلامی خواهند بود 

در گام دوم انقلاب اسلامی و براساس سیاست هاي ترسیم شده از سوي رهبري معظم انقلاب اسلامی وبرپایه اسناد رسمی کشور و در

 
فصل جدید کشور باید درکنار هم فصل جدیدي از تحول در صنعت و معدن و تولید و پیشرفت را رقم زنیم. 

از همه دست اندرکاران و خادمان بخش صنعت و معدن تقدیر و تشکر و قدردانی و از خداوند مهربان توفیقات فزاینده آنان را

 
خواستارم. 

 
علی رضا اعرافی 

 
10 تیرماه سال 1400 
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زمان آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/04/10

خلیج فارس:مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران با اعلام
جزئیات اختصاصی استخدامی فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد

 
گفت: این آزمون روز شنبه 12 تیر برگزار می شود. 

به گزارش«خلیج فارس» به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بنیاد شهید و امور
ایثارگران «ایثار»، سردار حسن زاده افزود: این آزمون در 56 شهرستان روز
شنبه 12 تیر ماه ساعت 8 صبح برگزار می شود و ساعت 7 و 30 دقیقه درهاي

حوزه هاي امتحانی بسته خواهد شد بنابراین همه داوطلبان قبل از ساعت 7 و 30 دقیقه در محل برگزاري آزمون حضور داشته باشند.

 
کارت ورود به جلسه نیز از روز چهارشنبه 9 تیر از طریق درگاه سایت سنجش قابل دریافت شده است. 

وي ادامه داد: با پیگیري هاي بنیاد شهید و امور ایثارگران بیش از 18 هزار شغل محل توسط 47 دستگاه در پورتال سازمان سنجش
بارگذاري شده است ولی با وجود پیگیري هاي فراوان متأسفانه وزارت نفت و چهار شرکت ملی تابعه آن حاضر به مشارکت در این

 
آزمون و بارگذاري شغل محل هاي خود که مجوز آن توسط سازمان اداري و استخدامی صادر شده بود، نشدند. 

حسن زاده با بیان اینکه سازمان دهیاري ها و شهرداري ها نیز از 2000 مجوز خود تعداد 900 شغل محل مورد نظر خود را در سایت
سنجش بارگذاري کرده است، گفت: مجوز مربوط به وزارت نفت و مانده مجوز سازمان دهیاري ها و شهرداري ها به همراه سایر
دستگاه ها که در این آزمون شرکت نداشتند در حال پی گیري بوده و براي آزمون بعدي که قبل از پایان سال برگزار خواهد شد لحاظ

 
می شود. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران به شرکت کنندگان در این آزمون و همه فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان
70 درصد که به دلیل عدم موفقیت در آزمون و یا عدم نیاز مقطع یا رشته تحصیلی آنها یا به دلایل دیگر نتوانند استخدام شوند،
گفت: این آزمون اولین آزمون بوده و با توجه به صراحت قانون در الزام دولت به جذب همه فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70
درصد بنیاد تمام سعی و تلاش خود را براي برگزاري آزمون بعدي و استخدام همه مشمولین قانون به کار خواهد بست؛ بنابراین
مشمولان، استرس و نگرانی را از خود دور کنند و با آرامش و توکل به خداوند در محل آزمون حضور داشته و به سؤالات به دقت پاسخ

 
دهند. 

حسن زاده به شرکت کنندگان در این آزمون توصیه کرد ضمن پرینت کارت ورود به جلسه آن را با اصل کارت ملی یا اصل شناسنامه
عکس دار خود به همراه داشته باشند و چنانچه در اطلاعات هویتی افراد مغایرت وجود داشته باشد لازم است به اطلاعیه مربوط به

 
پرینت و رفع نقص کارت و زمان برگزاري آزمون در سایت سنجش مراجعه کنند. 

وي اضافه کرد: به همه داوطلبان تأکید می شود که در روز آزمون از همراه داشتن وسایل اضافی و وسایل هوشمند از قبیل کتاب،



 
جزوه، تلفن همراه، ماشین حساب و... اجتناب کنند. 

مدیر کل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان اینکه رعایت پروتکل هاي بهداشتی اعم از فاصله گذاري اجتماعی و
پوشیدن ماسک الزامی است، افزود: داوطلبان به همراه خود چند مداد سیاه نرم و پررنگ، پاك کن، مدادتراش و یک سنجاق به همراه

 
داشته باشند و قبلاً محل برگزاري آزمون خود را شناسایی و از آن مطمئن باشند تا به موقع در محل آزمون حضور یابند. 

حسن زاده خاطرنشان کرد: دقت کافی در پاسخگویی به سؤالات، مدیریت زمان و کنترل استرس در موفقیت در آزمون مؤثر است.
نتیجه آزمون صرفاً از طریق سازمان سنجش اعلام و از طریق همین سازمان و سایت رسمی آن اطلاع رسانی خواهد شد.



طهرانچی در یاسوج

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/04/10

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از تغییر رویکرد معاونت هاي آموزشی و پژوهشی واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی به معاونت هاي
«آموزشی و کارآفرینی» و «پژوهشی و حل مسئله» خبر داد.

 
 

 
کبنا ؛رئیس دانشگاه آزاد اسلامی به یاسوج مرکز استان کهگیلویه و بویراحمد سفر کرد. 

به گزارش کبنا، محمدمهدي طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در سفر به استان کهگیلویه و بویراحمد، در بدو ورود به واحد

 
یاسوج با حضور در یادمان شهداي گمنام آرمیده در این واحد دانشگاهی به مقام شامخ شهدا اداي احترام کرد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی سپس با حضور در جلسه با اعضاي هیئت رئیسه و رؤساي واحدهاي گچساران و دهدشت، درباره مأموریت

 
هاي دانشگاه آزاد اسلامی استان کهگیلویه و بویراحمد براي توسعه و پیشرفت استان گفت وگو و تبادل نظر کرد. 

طهرانچی در این جلسه با تأکید بر اینکه آموزش عالی باید با مردم و جامعه آشتی کرده و براي حیات خود به جامعه نزدیک شود،
گفت: متأسفانه رویکردي که تاکنون دانشگاه ها براي کشور داشته بر این روال بوده که به نیاز و توسعه کشور توجه نداشته است. به
عنوان مثال دانشگاه به جاي آنکه از اساتید کشاورزي بخواهد که به فکر بهره وري ظرفیت کشاورزي استان باشند، از آنها تولید مقاله

 
می خواهد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به تغییر رویکرد در این دانشگاه، اظهار داشت: بر اساس تغییر ریلی که در دانشگاه آزاد اسلامی
اتفاق افتاده، رویکرد معاونت آموزشی واحدها تغییر خواهد کرد و از این پس معاون آموزش، معاون آموزشی و کارآفرینی خواهد بود،
چرا که هدف آموزش دانشگاه باید منجر به کارآفرینی شود، همانطور که هدف معاونت پژوهشی نیز باید به نوآوري بینجامد. بر این
اساس، معاونت پژوهشی واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی نیز از این پس به عنوان معاونت پژوهشی و حل مسئله فعالیت خواهند داشت.

 
پژوهش باید به نوآوري، فناوري تجاري شده و حل مسئله بیانجامد 



 
 

وي ادامه داد: معتقدیم تولید و چاپ مقاله به خودي خود براي اظهار حدود توانمندي علمی و نمایش روش علمی دانشگاه خوب است،

 
اما رویکرد پژوهش براي چاپ مقاله اشتباه است و پژوهش باید به نوآوري، فناوري تجاري شده و حل مسئله بینجامد. 

طهرانچی تصریح کرد: همانطور که مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب اشاره کردند، مدیریت پرانگیزه، کارآمد و خردمند می
تواند منابع انسانی را با منابع طبیعی کشور گره زده و از آن ثروت تولید کند، بنابراین ما نیز در دانشگاه آزاد اسلامی باید نگاه و

 
رویکرد گذشته را تغییر دهیم. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: براي استانی مانند کهگیلویه و بویراحمد که 20 درصد ذخایر نفت و گاز کشور را در
اختیار دارد و همچنین از نظر ظرفیت کشاورزي، آب و گیاهان دارویی استانی غنی است، پذیرفته نیست که نرخ بیکاري در این استان
بالا باشد و واحد گچساران در حوزه تربیت مدیران و مهندسان نفتی حرفی براي گفتن نداشته باشد. وعده خداست که عدم توجه به
نعمت هاي الهی و محیطی باعث تنگی معیشت خواهد شد که دانشگاه نیز از این موضوع مستثنا نیست، بنابراین نعمات و ظرفیت ها
را ببینیم و با توکل به خدا و برنامه ریزي حرکت کنیم. وعده خداست که ثروت را افزون می کند. در این مسیر رؤسا و معاونان
واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان افسران یک لشکر باید براي توسعه و پیشرفت استان دوندگی داشته باشند و فکر و ایده ها را

 
براي تحقق این هدف به کار بیندازند. 

عضو هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی افزود: واحد دهدشت باید به این سؤال پاسخ دهد که چگونه می تواند به فناورمحور شدن
کشاورزي کمک کند. براي دانشگاه عیب است که نتواند مدیریت بازرگانی ارائه کند که به فروش محصول کشاورزان و قطع دست
دلالان و واسطه ها کمک کند. ما در دانشگاه آزاد اسلامی متناسب با ظرفیت هر استان باید مدیران مالی، حسابدار و... تربیت کنیم که

 
بتوانند یک مجموعه مانند زمین کشاورزي، گلخانه و... را مدیریت و حسابداري کنند. 

وي با تأکید بر اینکه کشاورزي نیازمند دانش بالادستی و پایین دستی است و دانشگاه وظیفه دارد این مسیر را ترسیم کند، گفت:
منظور از کشاورزي محدود به زراعت یا تولید گیاهان دارویی نیست، بلکه صنعت کشاورزي را باید به عنوان یک بسته ببینیم که در آن

 
موضوع غذا، امنیت غذایی، فراسودمندها و... دیده شده است. 

طهرانچی با بیان اینکه در چرخه گیاه دارویی تا داروي گیاهی را نبینیم و براي آن برنامه نداشته باشیم، به نتیجه نخواهیم رسید،
تصریح کرد: از این رو دانشگاه آزاد اسلامی که به یک شبکه دانشگاهی تبدیل شده، باید یک بانک اطلاعاتی کامل و جامع و یک

 
هرباریوم (Herbarium) پیشرفته گیاهان دارویی داشته باشد. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: دانشگاه آزاد اسلامی یک شبکه است و باید دانش و اطلاعات این شبکه بین دیگر اجزا اشتراك گذاري
شود. به عنوان مثال واحد رفسنجان در کشت بافت موفقیت هاي خوبی داشته که باید مورد استفاده دیگر واحدها نیز قرار گیرد.
دانشگاه آزاد اسلامی استان کهگیلویه و بویراحمد بیشترین تعداد اعضاي هیئت علمی و ي تخصصی استان را در خود جاي داده و

 
اولین مؤسسه آموزش عالی استان است. انتظار می رود این دانشگاه به کانون توسعه و پیشرفت استان تبدیل شود. 

در این جلسه محمدعلی باغستانی، مجري طرح باز مهندسی نظام آموزشی، پژوهشی و خدمات فناوري علوم کشاورزي و منابع
طبیعی، سعید آزادیان دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی، وحید ضرغامی قائم مقام معاونت
تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی که از روز گذشته به استان کهگیلویه و بویراحمد سفر کرده و از بخش هاي مختلف



 
واحدهاي استان بازدید داشتند، گزارشی از وضعیت این دانشگاه ارائه کردند. 

 
طهرانچی: نمایندگان ولی فقیه در استان ها راهبر معنوي دانشگاه آزاد اسلامی هستند 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: نمایندگان ولی فقیه در استان ها راهبر

 
معنوي دانشگاه آزاد اسلامی هستند. 

 
 

محمدمهدي طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه سفر به استان کهگیلویه و بویراحمد، عصر روز چهارشنبه (9 تیرماه) با
حجت الاسلام والمسلمین سید نصیر حسینی، نماینده ولی فقیه در استان کهگیلویه و بویراحمد و امام جمعه یاسوج دیدار و گفت وگو

 
کرد. 

طهرانچی در این نشست، با بیان اینکه پس از انتصاب ولایتی به عنوان رئیس هیئت مؤسس و هیئت امنا و تغییر مدیریت دانشگاه آزاد
اسلامی، ریل گذاري و ماهیت این دانشگاه متحول شد، گفت: مقام معظم رهبري سه محور ارتقاي سطح علمی، گسترش فضاي

 
انقلابی و حفظ کیان دانشگاه آزاد اسلامی را به عنوان سه مأموریت این دانشگاه تعیین کردند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: رهبر معظم انقلاب در پیامی به نخستین رویداد ملی رقابت تیم هاي دانشجویی در کرسی
هاي آزاداندیشی در دانشگاه آزاد اسلامی، از برگزاري چنین رویدادي ابراز رضایت فرمودند و از مدیریت و دانشجویان شرکت کننده در
این رویداد تشکر کردند که براي ما بسیار امیدوارکننده بود و نشان داد که مقام معظم رهبري بر مجموعه حرکت هایی که در دانشگاه

 
آزاد اسلامی انجام می شود، نظارت دارند. 

طهرانچی با بیان اینکه اوضاع اقتصادي کشور به جامعه و دانشگاه آزاد اسلامی فشار زیادي تحمیل کرده است، تصریح کرد: براي
کاهش فشارهاي اقتصادي، تلاش کردیم تا حقوق و مزایاي اساتید و کارکنان دانشگاه را افزایش دهیم، اما واقعیت این است که درآمد
اصلی دانشگاه آزاد اسلامی از محل شهریه است و نمی توانیم براي افزایش درآمد، به مردم فشار بیاوریم. با توکل به خدا و همراهی
همه اساتید و کارکنان دانشگاه توانستیم یک حرکت تحولی با مبناي نگاه به مردم و براي مردم بودن، داشته باشیم تا منافع اقتصادي

 
و اجتماعی دانشگاه به استان و مردم بازگردد. 

عضو هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به ظرفیت هاي استان کهگیلویه و بویراحمد خاطرنشان کرد: انتظار ما این است که

 
دانشگاه آزاد اسلامی استان کهگیلویه و بویراحمد بتواند علاوه بر اقتصاد خود، اقتصاد استان را نیز تقویت کند. 

وي تأکید کرد: با توجه به ظرفیت کشاورزي در استان و پرورش گل رز شاخه بریده، تلاش داریم رشته مهندسی گلخانه را طراحی
کنیم تا همه مسائل مورد نیاز گلخانه از جمله مسائل فنی سازه، حسابداري گلخانه، قلمه و بذر مورد نیاز و... را در یک بسته ببینیم.

 
همچنین یک نمایشگاه دائمی ایجاد کنیم که صنایع مورد نیاز گلخانه در آن ارائه شود. 

طهرانچی با بیان اینکه در واحد گچساران باید نفت و گاز به طور تخصصی مورد توجه قرار گیرد و آموزش ها فایده محور باشد، گفت:
با توجه به بررسی هاي تیم کارشناسی دانشگاه آزاد اسلامی؛ براي هر سه شهرستان یاسوج، گچساران و دهدشت سند آمایش اقتصادي

 
و اجتماعی در حال تدوین است و امیدواریم با این رویکرد بتوانیم رسالت خود را انجام دهیم و منشأ تحول در استان باشیم. 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در پایان تأکید کرد: نمایندگان ولی فقیه در استان ها راهبر معنوي دانشگاه آزاد اسلامی هستند. 



در ادامه این جلسه، حجت الاسلام والمسلمین حسینی، نماینده ولی فقیه در استان کهگیلویه و بویراحمد و امام جمعه یاسوج، گفت:
دانشگاه آزاد اسلامی مولود جمهوري اسلامی ایران بوده و از این رو مسئولیت در این دانشگاه سنگین است. دانشگاه آزاد اسلامی
برکات فراوانی داشته و فارغ التحصیلان زیادي را به جامعه عرضه کرده است، به طوري که بسیاري از ادارات و مراکز توسط دانش

 
آموختگان دانشگاه آزاد اسلامی مدیریت می شود. 

وي با تأکید بر اینکه مردم باید اثرگذاري دانشگاه را در زندگی خود لمس کنند، اظهار داشت: نقش دانشگاه در حوزه صنعت، دامداري
و کشاورزي باید مورد بررسی قرار گیرد. استان کهگیلویه و بویراحمد منابع زیادي از جمله جنگل، آب، نفت و گاز در اختیار دارد که

 
باید با علم بهره وري آن را افزایش داد. 

حجت الاسلام والمسلمین حسینی خطاب به طهرانچی گفت: حرکت حضرتعالی که مانع تعطیل شدن واحدها و رشته هاي دانشگاهی

 
شده، قابل تحسین و تشکر است. امیدواریم با توجه شما، پردیس واحد یاسوج نیز به زودي مورد بهره برداري قرار گیرد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی روز گذشته از مجموعه آزمایشگاه ها و دستاوردهاي پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج بازدید کرد.
محمدمهدي طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی روز گذشته از مجموعه آزمایشگاه ها و دستاوردهاي پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی

 
واحد یاسوج بازدید کرد. 

طهرانچی در این بازدید با اشاره به ظرفیت هاي استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: با توجه به این ظرفیت ها، واحد یاسوج می تواند
مرکز آزمایشگاه هاي استاندارد گلخانه اي در منطقه شود. همچنین سه حوزه تولید نهال مرکبات، تولید مکانیزه نشا و رز شاخه بریده

 
باید به عنوان مأموریت هاي دانشگاه آزاد اسلامی استان کهگیلویه و بویراحمد در اولویت فعالیت هاي علمی و پژوهشی قرار گیرد. 

سعید آزادیان، دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی، باغستانی، مجري طرح بازمهندسی نظام
آموزشی، پژوهشی و خدمات فناوري علوم کشاورزي و منابع طبیعی دانشگاه آزاد اسلامی، ضرغامی، قائم مقام معاونت تحقیقات،
فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی و ملکی تبار، رئیس مرکز نظارت، ارزیابی، بازرسی و رسیدگی به شکایات دانشگاه آزاد اسلامی

 
در این بازدید طهرانچی را همراهی کردند. 

دیدار با حجت الاسلام والمسلمین حسینی، نماینده ولی فقیه در استان کهگیلویه و بویراحمد و امام جمعه یاسوج، نشست صمیمانه با
کارکنان و اعضاي هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج و حضور در جلسه با اعضاي هیئت رئیسه و رؤساي واحدهاي

 
گچساران و دهدشت، از دیگر برنامه هاي روز گذشته طهرانچی در سفر به استان کهگیلویه و بویراحمد بود. 

 
 

 
تبدیل پردیس واحد یاسوج به مرکز آموزش هاي فرهنگی، مهارتی و فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از تبدیل پردیس واحد یاسوج به مرکز آموزش هاي فرهنگی، مهارتی و فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی خبر

 
داد. 

محمدمهدي طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در دومین روز سفر خود به استان کهگیلویه و بویراحمد، صبح امروز از بخش هاي

 
مختلف پردیس 38 هکتاري واحد یاسوج بازدید کرد. 

طهرانچی در این بازدید سه ساعته که با همراهی سعید آزادیان، دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه آزاد
اسلامی، باغستانی، مجري طرح بازمهندسی نظام آموزشی، پژوهشی و خدمات فناوري علوم کشاورزي و منابع طبیعی دانشگاه آزاد



اسلامی، ضرغامی، قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی انجام شد، از ساختمان هاي تکمیل شده و
همچنین پروژه هاي نیمه تمام این مجموعه دانشگاهی بازدید و پیشنهادهایی براي کاربري و بهره برداري مفید از این مجموعه ارائه

 
کرد. 

وي در حاشیه بازدید از پردیس 38 هکتاري دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج گفت: هدف از سفر به استان کهگیلویه و بویراحمد،
تحول در ادامه حرکت دانشگاه آزاد اسلامی در این استان و تبدیل شدن از دانشگاهی عرضه محور به دانشگاه پاسخگو به تقاضاي

 
آمایش محور است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: این دانشگاه باید بتواند براي زیست بوم استان کهگیلویه و بویراحمد و ارتقا و تعالی فرهنگ
اجتماعی این استان نقش آفرینی جدي داشته باشد. از این رو ایجاد رشته هاي جدید، فناوري ها، ملزومات تخصصی در حوزه گلخانه

 
و کشاورزي و ایجاد آزمایشگاه هاي موردنیاز در دستور کار قرار گرفته تا دانشگاه آزاد اسلامی بتواند منشأ تحول باشد. 

طهرانچی تعیین تکلیف مجموعه بزرگ پردیس واحد یاسوج را از دیگر اهداف سفر به استان کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد و افزود:

 
لازم بود که در گذشته مطالعات عمیق تري درخصوص احداث چنین مجموعه بزرگی صورت می گرفت. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: زمانی که پروژه اي کلید می خورد، اما به ثمر نمی رسد، تأثیر منفی بر مردم آن شهر و
استان دارد. مجموعه بزرگ پردیس واحد یاسوج نیز دچار این معضل شده بود که 23 هزار مترمربع ساختمان آن تکمیل شده بود و
36 هزار مترمربع نیز نیمه تمام رها شده بود و باید درخصوص تکمیل این پروژه تصمیم جدي گرفته می شد. به همین منظور یک

 
گروه کارشناسی از سازمان مرکزي دانشگاه آزاد اسلامی به یاسوج آمدند و ابعاد مختلف این پروژه را مورد ارزیابی قرار دادند. 

وي از تبدیل پردیس واحد یاسوج به مرکز آموزش هاي فرهنگی، مهارتی و فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی خبر داد و گفت: پس از
بررسی هاي کارشناسانه، تصمیم گرفته شد تا کاربري این مرکز به صورت ملی براي مجموعه دانشگاه آزاد اسلامی و سایر بخش هاي
کشوري تغییر یابد تا این مرکز آموزشی بتواند به طور مستمر در خدمت رشد منطقه بوده و علاوه بر ایجاد زمینه آشنایی مردم با
استان کهگیلویه و بویراحمد به ویژه شهر یاسوج، به تربیت و رشد نیروي انسانی در کشور کمک کند. امیدواریم این مجموعه بتواند در

 
آینده به یکی از مجموعه هاي آموزشی اثرگذار در کشور تبدیل شود. 

طهرانچی ادامه داد: با توجه به جمعیت شهري یاسوج و تعداد دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی استان کهگیلویه و بویراحمد، این
مجموعه یک پروژه فوق ظرفیت براي واحد یاسوج بود و از آنجا که ترکیب دانشجویی در کشور به گونه اي شده است که اکثر
دانشجویان بومی بوده و تعداد دانشجویان غیربومی به حداقل رسیده، عملاً بلوك هاي خوابگاهی این مجموعه بلااستفاده می شد. به
همین دلیل تصمیم گرفتیم که یک نگاه ملی به این مجموعه داشته باشیم و با این هدف، پروژه را به سرعت به روزرسانی و تکمیل

 
کرده و براي آینده آن برنامه ریزي کنیم. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: در ضمن «رویداد ایده هاي برتر براي پردیس واحد یاسوج» به قوت خود باقی است و از طرح

 
ها و ایده هاي اساتید و کارکنان واحد یاسوج براي استفاده هرچه بهتر از این مجموعه بهره خواهیم برد. 

وي با بیان اینکه یاسوج آب وهواي خوبی در فصل تابستان دارد، گفت: به همین دلیل مرکز آموزش هاي فرهنگی، مهارتی و فناورانه
دانشگاه آزاد اسلامی می تواند محل مناسبی براي برگزاري دوره هاي آموزشی این دانشگاه و آموزش هاي فرهنگی و مهارتی براي

 
فرهنگیان و دانش آموزان سراسر کشور باشد. 

طهرانچی در پایان ابراز امیدواري کرد پردیس واحد یاسوج با ارائه آموزش هاي مفید در حوزه فناوري، بتواند زمینه اشتغال جوانان را

 
فراهم کند. 



 
 

 
رشته هاي تحصیلی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی گفت: نگاه ما به دانشگاه آزاد اسلامی این است که این دانشگاه یک جامعه هم بسته و یک خانواده بزرگ

 
بوده که باید در آموزش خود تحول ایجاد کند. 

محمدمهدي طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی که به استان کهگیلویه و بویراحمد سفر کرده، عصر روز چهارشنبه (9 تیرماه) در

 
نشستی صمیمانه با کارکنان و اعضاي هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج دیدار و گفت و گو کرد. 

طهرانچی در ابتداي این جلسه با قدردانی از زحمات جانی پور در مدت تصدي مسئولیت دانشگاه آزاد اسلامی استان کهگیلویه و

 
بویراحمد، براي اکرامی سرپرست جدید دانشگاه آزاد اسلامی این استان آرزوي موفقیت کرد. 

وي با بیان اینکه بدون شک دانشگاه آزاد اسلامی عضو تأثیرگذار آموزش عالی کشور است، گفت: دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه
پزشکی و غیرپزشکی تأثیرات بسیار جدي در نظام آموزش عالی دارد و در دوران شیوع ویروس کرونا که با مسئله کمبود پرستار مواجه
بودیم، دانشگاه آزاد اسلامی که 40 درصد پرستاران کشور را تربیت کرده، توانست نقش آفرینی خوبی در این حوزه در سراسر کشور

 
داشته باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: اگر بخواهیم نقش این دانشگاه را در فرآیند توسعه کشور ببینیم، این نقش غیرقابل انکار و بسیار
جدي است، البته دانشگاه آزاد اسلامی در مقاطع مختلف توسط دولت ها مورد بی مهري قرار گرفت و در سال هاي اخیر شاهد
بیشترین کم لطفی نسبت به این دانشگاه بودیم. نوع نگاه مردم در انتخابات اخیر ریاست جمهوري نشان داد که خوب می دانند خادم

 
ملت کسی است که نگاه یک جانبه به مردم ندارد. 

طهرانچی با اشاره به سفر خود به استان کهگیلویه و بویراحمد، گفت: پیش از سفر بنده، گروهی از کارشناسان به استان آمدند و
گزارشی از وضعیت دانشگاه آزاد اسلامی در این استان تهیه کردند که در جلسه هیئت رئیسه واحد یاسوج مورد بررسی قرار گرفت.
استان کهگیلویه و بویراحمد نیازمند مدیریت کارآمد، پرانگیزه و خردمند است، چرا که 20 درصد منابع نفت و گاز کشور در گچساران

 
است، اما سؤال این است که سهم دانشگاه آزاد اسلامی در بهره وري این صنعت و اقتصاد استان و شهر کجاست؟ 

وي با بیان اینکه از سال 1393 یک سؤال در برابر دانشگاه قرار گرفت که آموزش عالی به آن فکر نکرده بود، تصریح کرد: سؤال این
است که چرا شرکت کنندگان در رشته تجربی 6 برابر رشته ریاضی شده اند و متقاضیان رشته ریاضی حتی از زبان هاي خارجی نیز
کمتر شده است؟ با توجه به اتفاقات چند سال اخیر، از سال 1393 سالانه 150 هزار دانشجو در دانشگاه ها کاهش یافت، اما هیچ
کسی به دنبال چاره آن نبود، در صورتی که اگر در سال 1390 متولدین 1372 را با 5 سال قبل از آن مقایسه می کردند، به این
نتیجه می رسیدند که 18 سال آینده با کاهش جمعیت دانشجویی مواجه می شوند و نباید هزینه هاي دانشگاه را صرف ساختمان

 
سازي و هزینه هاي اضافی کنند. 

عضو هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی با تأکید بر اینکه آموزش باید عمقی، کاربردي و فایده محور باشد، گفت: نگاه ما به دانشگاه آزاد
اسلامی این است که این دانشگاه یک جامعه هم بسته و یک خانواده بزرگ است که باید در آموزش خود تحول ایجاد کند، چرا که
دیگر شیوه آموزش گذشته خریدار ندارد. در عین حال به این موضوع واقف هستیم که هر جامعه در جهت زندگی بهتر نیاز به آموزش

دارد و آموزش را نمی توان از جامعه گرفت، اما این آموزش نیازمند تحول است. 



طهرانچی ادامه داد: اگر جوان بیکار است، نشان می دهد که آموزش ها منجر به آمادگی و بسترسازي اشتغال جوانان نمی شود و
آموزش کانون و بستر پیشرفت در زندگی نیست، بنابراین باید آموزشی که فرداي امتحان از یاد دانشجو می رود را به آموزش عمقی،

 
کاربردي و فایده محور تغییر داد. 

 
تمرکز دانشگاه آزاد اسلامی باید بر تحول در آموزش باشد 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: تمرکز این دانشگاه باید بر تحول در آموزش باشد، به طوري که پژوهش، فناوري، شرکت هاي
دانش بنیان و ... منجر به تحول در آموزش شود، بنابراین اگر اقتصاد شهرهاي دهدشت و گچساران قرار است تغییر کند، راه آن تحول
در آموزش جوانان این شهرهاست. به نوعی می توان گفت که توصیه به اهتمام داشتن به امور مسلمین در دانشگاه، ارائه آموزش مفید،

 
کاربردي و عمیق است. 

وي با بیان اینکه در گام دوم انقلاب، علم و پژوهش محور است و باید آن را جدي گرفت، گفت: دانشگاه در جامعه معنا پیدا می کند و
دانشگاه به ما هو دانشگاه معنا ندارد، همانطور که یک فروشگاه و بازار بدون مشتري و شهر بی معناست. دانشگاه بی جامعه نیز معنایی
ندارد. درست است که دانشگاه کشف اسرار الهی را برعهده دارد، اما واقعیت این است که دانشگاه ها نسبت به چند سده قبل متفاوت
شده اند و اکنون به عنوان سازمان تولید و انتقال دانش تخصصی پس از کشف اسرار الهی نقش آفرینی می کنند تا بتوانند به کشف

 
مهارت هاي مورد نیاز جامعه و ارتقاي مطلوب و همچنین آگاهی هاي فرهنگی و اجتماعی با رویکرد خلق فناوري بیانجامد. 

 
فعالیت دانشگاه آزاد اسلامی باید اثرات اجتماعی و اقتصادي در پی داشته باشد 

طهرانچی با تأکید بر اینکه کشف پدیده ها و توجه به منافع مردم از کارکردهاي مهم دانشگاه است، تصریح کرد: ما علم براي علم
نداریم، بلکه علم براي مردم است و فعالیت دانشگاه آزاد اسلامی باید اثرات اجتماعی و اقتصادي همچون افزایش بهره وري کسب و
کارهاي موجود، جذب سرمایه ها از بازارهاي مالی و جهانی، خلق کسب و کارهاي جدید، عرضه افراد بسیار ماهر به بازار کار، عرضه

 
منابع اجتماعی به معناي خاص و عالم از طریق ارتقاي سیاست عمومی و خدمات عمومی و... را در پی داشته باشد. 

 
 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: مدیران گروه واحدهاي این دانشگاه نسبت به شغل دانشجویان مسئول هستند. حل مسئله
باید به عنوان قدرت دانشگاه مطرح باشد و دانشگاه باید بین فشار دانش و کشش بازار، بین منافع اقتصادي و اجتماعی، تبادل دانش به

 
وجود آورد. 

وي با بیان اینکه دانشگاه باید به دانشجویان مهارت تعامل، کار گروهی، حل مسئله، کارآفرینی و مدیریت بیاموزد و پژوهش منجر به
افزایش قدرت اقتصادي کشور و دانش فنی شود، گفت: براي تحقق این هدف، لازم است که مأموریت هاي مطالعاتی صنعتی در
دانشگاه آزاد اسلامی تعریف شود تا پژوهشگران این دانشگاه به صنایع، مزارع و... بروند و مسائل را دریابند تا بتوانیم آموزش را مبتنی
بر نیاز جامعه و صنایع اصلاح کرده و ارتقا دهیم. بدین منظور باید بین دانشگاه و بخش هاي تجاري و صنعتی رفت و آمد ایجاد شود.

 
افزایش بهره وري، ارتقاي تکنولوژي و دانش فنی باید با تعامل صنایع در دانشگاه دنبال شود. 

 
ارائه رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود 

طهرانچی با تأکید بر اینکه ارائه رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود، اظهار داشت: دانشگاه
آزاد اسلامی باید حل مسئله محور و کادرساز محلی، پیشران محلی و رشددهنده باشد. شبکه دانشگاه آزاد اسلامی داراي سه زیرشبکه



«علوم و تحقیقات حل مسئله، «فناوري و نوآوري» و «مهارت و کارآفرینی» است. براي شکل گیري این شبکه باید دانشکده هاي

 
موضوع محور و دانشکده هاي چندرشته اي موضوعی داشته باشیم. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: دانشگاه باید جامعه و محیط بیرون را ببیند و بتواند دانش ضمنی را به دانش

 
مستند تبدیل کند. 

 
مدرسه داري عادي در دانشگاه آزاد اسلامی ممنوع است 

وي با بیان اینکه مدرسه داري عادي در دانشگاه آزاد اسلامی ممنوع است، گفت: مدارس سما باید تحولی باشند و اساتید علوم تربیتی

 
دانشگاه باید با این مدارس در ارتباط بوده و دانشجویان رشته هاي مرتبط نیز کارورزي خود را در این مدارس بگذرانند. 

طهرانچی در ادامه این نشست صمیمانه دوساعته به سؤالات اعضاي هیئت علمی و کارکنان دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج پاسخ

 
گفت. 

موارد مطرح شده در این جلسه موضوعاتی درخصوص برگزاري آزمون متمرکز پیش دفاع ي، درخواست راه اندازي دانشکده حقوق در
واحد یاسوج، بخشنامه اعضاي هیئت علمی الف و ب، راه اندازي مدرسه مهارتی حقوق، تحول در فعالیت هاي مدارس سما و... را شامل

 
می شد که طهرانچی به تفصیل درخصوص هر کدام توضیحاتی ارائه کرد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در بخش دیگري از این جلسه، پیشنهاد برگزاري رویداد ایده هاي برتر براي پردیس واحد یاسوج را مطرح
کرد و گفت: کارکنان و اعضاي هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج در قالب گروه هاي سه نفره پیشنهادات و ایده هاي خود

 
را براي فعالیت پردیس واحد یاسوج ارائه دهند. 

 
اکنون فضاي گفت و شنود در دانشگاه آزاد اسلامی شکل گرفته است 

طهرانچی در پایان تأکید کرد: در گذشته مدیریت دانشگاه آزاد اسلامی قالب و یکسویه بود، اما اکنون فضاي گفت و شنود در دانشگاه
شکل گرفته است. برخی که غیبت می کنند، دروغ می گویند و آداب گفتگو را رعایت نمی کنند، مخالف شکل گیري چنین فضایی
هستند و از این بابت عصبانی هستند که فضاي گفت و شنود دوطرفه در دانشگاه آزاد اسلامی به وجود آمده است. عصبانیت آنها به

خاطر تغییر فرهنگ گذشته به فرهنگ گفت و شنود مدیران و رویکرد ضداشرافی گري و تجملاتی این دانشگاه است.



ارتقاي دانش، مهارت و توانمندي عشایر هفتکل

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/04/10

همکاري میان مرکز فنی و حرفه اي و اداره امور عشایر شهرستان هفتکل، بیشتر می شود.

همکاري میان مرکز فنی و حرفه اي و اداره امور عشایر شهرستان هفتکل، بیشتر می

 
شود. 

به گزارش خبرنگار ما، سرپرست مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان هفتکل
گفت: به منظور ارتقاي مهارت و تربیت نیروي انسانی متخصص، همچنین ارائه
آموزش هاي فنی و حرفه اي بر اساس استاندارد هاي آموزشی، نشست همکاري بین

 
مرکز آموزش فنی و حرفه اي و اداره امور عشایر شهرستان برگزار شد. 

منصوره فرامرزي مهم ترین اهداف این نشست را هم افزایی جهت ارتقاي توانمندي، دانش و مهارت جامعه عشایري، بهره مندي از

 
ظرفیت هاي طرفین، ایجاد اشتغال وتسهیل در ورود به بازارکار برشمرد. 

وي برگزاري دوره هاي آموزشی براي جامعه هدف، تامین فضا و تجهیزات آموزشی، برگزاري ارزشیابی و سنجش مهارت و ارائه

 
گواهینامه معتبر به مهارت آموختگان پس از موفقیت در آزمون را ازتعهدات مرکز آموزش فنی و حرفه اي عنوان کرد. 

درادامه، درویشی _ رئیس اداره امور عشایر شهرستان هفتکل برگزاري این نشست و تحقق اهداف گفته شده را مثبت ارزیابی و اظهار
امیدواري کرد: گسترش این همکاري ها بتواند خدمات آموزشی و مهارت آموزي به جامعه عشایر این شهرستان را افزایش دهد.



بورس ها در جهان روز بدي داشتند

منبع: فرازشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/04/10

بیشتر شاخص هاي مهم بورسی جهان ریزش کردند.

بورس ها در جهان روز بدي داشتند بیشتر شاخص هاي

 
مهم بورسی جهان ریزش کردند. 

به گزارش فراز، هرچند که معامله گران به روزهاي بهتر در
ادامه سال امید دارند اما روند صعودي نرخ تورم در
کشورهاي مختلف و احتمال بازگشت قرنطینه ها در نتیجه

 
بیشتر شدن آمار مبتلایان به کرونا کماکان دو عاملی هستند که چشم انداز احیاي رشد را تحت تاثیر قرار داده اند. 

در هفته هاي اخیر شرکت هاي فعال در حوزه انرژي، صنعت و خدمات بانکی و مالی بیش از سایر شرکت ها شاهد افزایش قیمت
سهام خود بوده اند. پایان نیمه نخست امسال همچنین بهتر نیمه نخست بورسی در آمریکا از سال 1988 تاکنون بوده و تحلیل بیشتر

 
کارشناسان، ادامه روند صعودي کنونی بازارها است. 

 
امیدواري ها به احیاي اقتصادهاي اروپایی بیش از پیش تشدید شده است. 

اورسلا فون در لین- رییس کمیسیون اروپا با بیان اینکه اقتصادهاي اروپایی به تدریج در حال بازگشت به سطوح قبل از همه گیري
هستند، گفت: به دنبال اتخاذ تصمیمات سخت، رویکرد حمایتی دولت ها و بانک هاي مرکزي و همچنین واکسیناسیون، احیاي
اقتصادي اکنون محقق شده و اکنون به حدود 60 درصد شهروندان اتحادیه اروپا یک دوز واکسن تزریق شده است. همچنین این رقم

 
براي کسانی که دو دوز واکسن دریافت کرده اند، حدود 42 درصد بوده است. 

بعد از رشد ناامیدکننده بخش خرده فروشی آمریکا، حالا از چین نیز اخبار مشابهی به گوش می رسد. در ماه می رشد تولیدات
کارخانه هاي چین براي سومین ماه متوالی عددي منفی بوده و گویا پیامدهاي کرونا بر روي سفارشات مشتریان کالاهاي چینی
کماکان موثر است. از آنجایی که اقتصاد چین یک اقتصاد صادرات محور محسوب می شود، تداوم روند فعلی می تواند رشد اقتصادي را

 
دچار وقفه کند. رشد بخش خرده فروشی این کشور نیز با کاهش 1.2 درصدي نسبت به ماه قبل به 12.4 درصد رسیده است. 

پس از گذشت حدود دو سال از درگیري جهانی با ویروس کرونا، اکنون شاهد بازگشت مجدد شاخص هاي مهم بورسی به سطوح قبل
از بحران و حتی رکوردشکنی تاریخی مجدد برخی از آن ها هستیم. این امیدواري در بین معامله گران ایجاد شده است که کم کم
کابوس کرونا به پایان برسد و شاهد یک دوره شکوفایی جدید باشیم. با این حال هنوز کرونا جایگاه ویژه اي در محاسبات ریسک

 
معامله گران دارد به ویژه آنکه برخلاف کشورهاي توسعه یافته، وضعیت واکسیناسیون در بسیاري از نقاط هنوز مطلوب نیست. 



مقامات بانک مرکزي آمریکا اطمینان زیادي از بهتر شدن شرایط اقتصادي این کشور در روزهاي پیش رو دارند. مدیر دفتر منطقه اي
فدرال رزرو در فیلادلفیا گفته است رشد اقتصادي آمریکا در حال بازگشت به سطوح نیرومند قبل از دوران همه گیري بوده و این
مساله در بخش هاي اصلی نظیر مصارف، مسکن و تولید قابل مشاهده است. پاتریک هارکر در همایش پولی و مالی آمریکا با اشاره به

 
بازگشت سطح تولیرات ناخالص داخلی به زمان قبل بحران کرونا گفت: با این حال نرخ اشتغال هنوز در سطح پایینی قرار دارد. 

سرانجام پس از چندین ماه بحث و جدال درباره اعتبارات مورد نیاز دولت آمریکا براي پیشبرد پروژه عظیم زیرساختی دولت، جو بایدن
اعلام کرد به توافق اولیه با رهبران دموکرات و جمهوري خواه براي تصویب اعتبارات مورد نیاز رسیده است. قرار است طبق این لایحه،
صدها میلیارد دلار سرمایه گذاري در زیرساخت هاي اصلی نظیر اتوبان ها، بنادر، جاده ها و تاسیسات حیاتی صورت گیرد تا اقتصاد

 
آمریکا با دستیابی به یک رشد نیرومند، به طور کامل از دوران کرونا خارج شود. 

میزان رشد فعالیت هاي تجاري در سطح منطقه یورو به بالاترین سطح ماهانه خود طی 15 ماه اخیر رسیده است. شاخص اي اچ اس
مارکیت در سطح 19 کشور عضو منطقه یورو تا پایان ماه ژوین به 59.2 واحد رسیده که این رقم نسبت به ماه قبل آن 2.1 واحد
افزایش یافته است. با کاهش محدودیت هاي کرونایی، به میزان قابل توجهی شاهد رشد بخش خدمات و همچنین تقاضاي مصرفی

 
بوده ایم و اکنون این دو بخش به موتور رشد اقتصادي کشورهاي اروپایی تبدیل شده اند. 

کمیسیون اروپا در گزارشی اعلام کرد با بهتر شدن روند مقابله با کرونا، شاخص اطمینان به اقتصاد منطقه یورو تا پایان ماه ژوئن به
منفی 3.3 واحد رسیده که این رقم نسبت به ماه قبل آن 1.8 واحد بیشتر شده است. این رقم که 0.3 درصد بیشتر از انتظارات قبلی
بوده می تواند نویدبخش افزایش سرمایه گذاري ها در این منطقه و کاهش رویکرد احتیاطی فعالان اقتصادي باشد. در سطح اتحادیه

 
اروپا نیز این شاخص با افزایش 1.5 واحدي به منفی 4.5 واحد رسیده است. 

تاکنون بیش از 182 میلیون و 756 هزار و 17 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین سه میلیون و 956 هزار و 650
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 619 هزار و 992 نفر، برزیل با 516

 
هزار و 119 نفر، هند با 398 هزار و 913 نفر، مکزیک با 232 هزار و 803 نفر و پرو با 192 هزار و 163 نفر بوده است. 

راب هاورث - کارشناس ارشد سرمایه گذاري در موسسه یو اس بنک ولث - گفت: دیدگاه کلی ما این است که در کوتاه مدت، وضعیت
رشد اقتصادي و نرخ تورم شرایط را به نفع دارایی هاي پرریسک تر رقم خواهد زد. نرخ هاي بهره در بسیاري از کشورهاي جهان هنوز
هم در سطح بسیار پایینی قرار دارد و تا زمانی که شاهد بازگشت سطح تولیدات به زمان قبل از آغاز همه گیري نباشیم، بعید است که

 
بانک هاي مرکزي به تغییر در نرخ هاي فعلی رضایت دهند. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت بیشتر شاخص ها صعودي بودند؛ تا جایی که دو شاخص از سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالاتري از روز قبل خود

 
بسته شدند. 

شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.48 درصد صعود نسبت به روز قبل و در سطح 34 هزار و 455.40 واحد بسته شد. شاخص
«اس اند پی 500» با 0.08 درصد افزایش تا سطح 4295.08 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 0.21 درصد کاهش در سطح 14 هزار و 497.52 واحدي بسته شد. 



 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص ""فوتسی 100"" بورس لندن با 0.71 درصد ریزش نسبت به روز قبل و در سطح
7037.45 واحد بسته شد. شاخص ""دکس 30"" بورس فرانکفورت در آلمان با کاهش 1.02 درصدي و ایستادن در سطح 15 هزار و
531.04 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص ""کک 40"" بورس پاریس با عقبگرد 0.91 درصدي در سطح 6507.83 واحد

 
بسته شد. در مادرید شاخص ""ایبکس 35"" 1.05 درصد پایین رفت و به 8821.20 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد بدي داشتند؛ تا جایی که شاخص ""نیک کی 225"" بورس توکیو ژاپن با کاهش
0.07 درصدي تا سطح 28 هزار و 79.153 واحدي پایین رفت. شاخص ""هانگ سنگ"" بورس هنگ کنگ 0.57 درصد پایین رفت و

 
در سطح 28 هزار و 827.95 واحد بسته شد. 

در چین شاخص ""شانگهاي کامپوزیت"" صعود 0.65 درصدي را تجربه کرد و در سطح 5224.04 واحد بسته شد. در استرالیا
شاخص ""اس اند پی اس اند ایکس 200"" بورس سیدنی با 0.16 درصد کاهش و ایستادن در سطح 7313.02 واحدي به کار خود
خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص "" تاپیکس"" ژاپن نزولی بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی، ساعت

 
پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است.) 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها نزولی بود. هر بشکه نفت ""وست تگزاس اینتر مدیت"" با 0.82 درصد صعود به 73.58 دلار رسید

 
و نفت خام برنت دریاي شمال با افزایش 0.52 درصدي به ازاي 75.15 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با صعود 0.35 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1767.32 دلار معامله شد.
هر اونس نقره با افزایش 0.86 درصدي به ازاي 26.13 دلار مبادله شد.



صنعت ایران در دهه 90 چه تغییراتی کرده است؟

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1400/04/10

بررسی آمارهاي وزارت صنعت، معدن و تجارت نشان می دهد طی 10 سال اخیر نه تنوع محصولات صنعتی تغییر چندانی
داشته و نه جهش تولید کالاها به حدي بوده که بتوانیم به طور گسترده در بازارهاي جهانی حاضر شویم، اما تعداد شاغلان در

شهرك هاي صنعتی کمتر از دو برابر شده و تمایل سرمایه گذاران به بخش صنعت نیز بیشتر ...

به گزارش صبحانه،دهم تیر ماه روز صنعت و معدن است.
به مناسبت این روز نگاهی کردیم به روند تغییرات وضعیت
صنعت و تولید در کشور طی 10 سال گذشته و در گزارش
پیش رو وضعیت شهرك هاي صنعتی و تولید کالاهاي مهم
صنعتی در پایان سال 1399 نسبت به پایان سال 1389

 
مقایسه شده است. 

مقایسه آمارهاي منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن
و تجارت (صمت) در سال 1389 و 1399 نشان می دهد
که لیست کالاهاي منتخب صنعتی تغییر خاصی نکرده و

در هر دو 25 تا 29 کالاي مشابه بررسی شده است که دقت در روند تغییر 11 کالاي مصرفی از بین آن ها نشان می دهد همه آن ها
به جز تلویزیون پنج تا 118 درصد رشد داشته و بیشترین افزایش تولید مربوط به سیگار، کاغذ و یخچال و فریزر است که با 182.2،
118.8 و 106.3 درصد رشد، تولید آن ها دو تا نزدیک به سه برابر شده است. تولید این محصول در سال 1399 معادل 58 میلیارد و

 
700 میلیون نخ، بیش از یک میلیون تن کاغذ و بیش از دو میلیون دستگاه یخچال و فریزر بوده است. 

تولید شش کالاي داروي انسانی، محصولات پتروشیمی و لاستیک در 10 سال بیش از 20 درصد افزایش تولید داشتند، و تولید آن ها
با59.7، 47.3 و 31.9 درصد افزایش به ترتیب به بیش از 49 میلیارد و 400 میلیون عدد دارو، 60 میلیون و 700 هزار تن محصولات

 
پتروشیمی و 278 هزار و 200 تن لاستیک رسیده است. 

تولید چهار کالا یعنی ماشین لباسشویی با 17.8 درصد، پودر شوینده با 10.4 درصد، روغن نباتی با 8.5 درصد و روغن موتور با 5.8
درصد رشد، طی یک دهه اخیر کمتر از 20 درصد افزایش تولید داشتند و تولید آن ها به بیش از یک میلیون و 100 هزار دستگاه،

 
634 هزار و 400 تن پودر شوینده، 1.5 میلیون تن روغن و حدود 668 هزار تن روغن مواور رسیده است. 

در این میان طی 10 سال تولید تلویزیون کاهش 25.5 درصدي داشته و اولید آن از بیش از یک میلیون و 690 هزار دستگاه در سال

 
1389 به یک میلیون 260 هزار دستگاه در سال 1399 رسیده است. 

گفتنی است؛ گروه انواع خودروهاي سواري و بزرگ در این گزارش بررسی نشده و خود می تواند در گزارشی جداگانه مورد بررسی قرار

 
گیرد. 



بنابراین از این آمار اینطور برداشت می شود که طی 10 سال گذشته، نه تنوع محصولات صنعتی تغییر چندانی داشته و نه جهش
تولید کالاها به حدي بوده که بتوانیم به طور گسترده در بازارهاي جهانی حاضر شویم. حتی سه برابر شدن تولید سیگار نیز براي

 
مصرف داخل و توقف واردات محقق شده است. 

 
افزایش 85 درصدي بنگاه هاي تولیدي مستقر در شهرك هاي صنعتی 

بررسی گزارش عملکرد وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) در زمینه شهرك هاي صنعتی نیز نشان می دهد که تعداد شهرك ها و
نواحی صنعتی مصوب تا پایان سال 1399 به 1011 شهرك و ناحیه رسید که نسبت به تعداد 895 شهرك و ناحیه صنعتی مصوب در
سال 1389، افزایش 13.5 درصدي داشته است. همچنین تعداد شهرك ها و نواحی صنعتی بهره برداري شده نیز در مدت یاد شده با
28 درصد افزایش نسبت به سال 1389 به 828 شهرك و ناحیه رسیده است. تعداد شهرك ها و نواحی صنعتی در حال بهره برداري

 
تا پایان سال 1389 معادل 647 مورد بوده است. 

طبق این آمار در مجموع تا پایان سال 1399 معادل 47 هزار و 509 واحد در شهرك ها و نواحی صنعتی به بهره برداري رسیده که

 
نسبت به تعداد 25 هزار و 610 واحد که تا پایان سال 1389 به بهره برداري رسیده بودند، حدود 85.5 درصد افزایش داشته است. 

همچنین آمارها نشان می دهد در مجموع تا پایان سال گذشته 955 هزار 12 نفر در واحدهایی که در شهرك ها و نواحی صنعتی به
بهره برداري رسیدند مشغول به کار بودند که نسبت به اشتغال 537 هزار و 616 نفر تا پایان سال 1389 در این واحدها، حدود 77.6

 
درصد افزایش داشته است. 

 
تمایل به سرمایه گذاري در صنعت بیشتر شد 

همچنین بر اساس آمارها در سال 1399 براي 41 هزار و 343 بنگاه جواز تاسیس صادر شده که نسبت به صدور 15 هزار و 914 فقره
جواز در سال 1389 حدود 159 درصد افزایش داشته است. اما در سال گذشته براي 7473 بنگاه پروانه بهره برداري صادر شده که

 
نسبت به صدور 6862 فقره در سال 1389حدود 9 درصد افزایش داشته است. 

با توجه به اینکه تعداد صدور جواز صنعتی به نوعی نشان دهنده تمایل سرمایه گذاران به سرمایه گذاري در بخش تولید و پروانه هاي
بهره برداري به معنی واحدهاي است که فعالیت خود را آغاز کردند، می توان گفت طی دهه اخیر تمایل سرمایه گذاران به بخش

صنعت بیشتر شده، اما تعداد واحدهایی که طی یک سال به بهره برداري می رسند تغییر چندانی نداشته است./ایسنا



اعلام شرایط تمدید اعتبار آزمون ورود به حرفه مهندسان

منبع: دیار کارونشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/04/10

ایسنا:رئیس اداره توسعه مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خوزستان شرایط تمدید اعتبار چهار ساله

 
آزمون ورود به حرفه مهندسان در شرایط کرونایی را اعلام کرد. 

پیمان رحمتی اظهار کرد: با توجه به شیوع بیماري کرونا از اسفندماه سال 98 در سراسر کشور و تعویق برگزاري دوره هاي آموزشی و
صدور پروانه اشتغال به کار برخی از متقاضیان، دفتر مقررات ملی و کنترل ساختمان به منظور مساعدت با داوطلبان، اعتبار قبولی این

 
آزمون ها را در دو مورد تا پایان مردادماه سال جاري جهت اخذ پروانه اشتغال کار تمدید کرد. 

وي افزود: مورد اول مربوط به متقاضیان اخذ پروانه اشتغال در رشته هاي عمران و معماري صرفا در صلاحیت اجرا در آزمون هاي

 
آذرماه 92، خردادماه و آبان ماه 93 و مردادماه 94 است. 

رحمتی ادامه داد: مورد دوم مربوط به متقاضیان اخذ پروانه اشتغال در کلیه رشته هاي مهندسی در صلاحیت هاي نظارت، محاسبات

 
و اجرا در آزمون هاي بهمن ماه 94 و شهریورماه و اسفندماه 95 است. 

رئیس اداره توسعه مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خوزستان گفت: فرصت زمانی در نظر گرفته شده به
هیچ عنوان قابل تمدید نیست و این بخشنامه شامل آزمون هاي ورود به حرفه مهندسی سایر سنوات نخواهد بود.



اشتغالزایی 3 هزار و 232 نفري در بخش صنعت زنجان

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/04/10

علی کلانتري امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در زنجان با اشاره به اینکه در سال گذشته 154 پروانه بهره برداري صنعتی
در استان زنجان صادر شد، اظهار کرد: با این (...)

علی کلانتري امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در زنجان با اشاره به اینکه در سال گذشته 154 پروانه بهره برداري صنعتی

 
در استان زنجان صادر شد، اظهار کرد: با این (...) 

علی کلانتري امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در زنجان با اشاره به اینکه در سال گذشته 154 پروانه بهره برداري صنعتی در
استان زنجان صادر شد، اظهار کرد: با این میزان پروانه بهره برداري صادر شده، 5 هزار و 32 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده و براي

 
3 هزار و 232 نفر نیز اشتغالزایی شد. 

وي با تاکید براینکه واحدهایی که در ابتداي بهره برداري هستند با حداقل ظرفیت فعالیت دارند تصریح کرد: سال گذشته میزان بهره

 
برداري واحدهاي صنعتی حجم بالایی داشت، چرا که واحدهاي زیادي در دست بهره برداري بود که سال گذشته به نتیجه رسیدند. 

معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان از افزایش صدور مجوز پروانه بهره برداري در استان نسبت به سال
گذشته خبر داد و تصریح کرد: یکی از دلایل افزایش صدور مجوز پروانه بهره برداري در استان به بهره برداري رسیدن طرح هاي بزرگ
صنعتی سال هاي گذشته است و این در حالی است که میزان سرمایه گذاري استان قبل از سال 98، کمتر از یک هزار میلیارد تومان

 
بود که حال این میزان پنج برابر شده است. 

کلانتري با اشاره به اینکه برق و الکترونیک، نساجی، صنایع معدنی (شمش روي و فولاد) و شوینده ها، مزیت هاي استان در بخش
صنعت هستند و استان زنجان رتبه خوبی را در این بخش ها دارد، اضافه کرد: در بخش صنایع معدنی یک میلیون و 200 هزار تن

 
برداشت مواد معدنی داریم که براي مثال ظرفیت فرآوري سنگ آهن در استان 2 میلیون تن در استان است. 

معاون امور صنایع سازمان صمت استان زنجان با اشاره به اینکه چند واحد تولید مواد شوینده ها در دست بهره برداري داریم که با
تکمیل این واحدها زنجیره تولید مواد شوینده ها در استان زنجان تکمیل می شود، اظهار داشت: امیدواریم این واحد ها در کمترین

 
زمان ممکن به بهره برداري برسند. 

وي با اشاره به اینکه در مجموع در استان زنجان یک هزار و 283 فقره پروانه بهره برداري صادر شده است، گفت: از این تعداد 80

 
مورد مربوط به صنایع نساجی است. 

کلانتري با بیان اینکه میزان اشتغالزایی واحدهاي نساجی در استان زنجان را بیش از 5 هزار و 100 نفر عنوان کرد و افزود: میزان

 
اشتغال واحدهاي صنعتی استان زنجان حدود 46 هزار نفر است. 

وي در ادامه با اشاره به پایش مشکلات واحدهاي صنعتی در استان زنجان عنوان کرد: بیشتر مشکلات واحدهاي تعطیل شده استان



 
زنجان کمبود نقدینگی و مواد اولیه است. 

معاون امور صنایع سازمان صمت استان زنجان با بیان اینکه معوقات بانکی نیز از دیگر مواردي است که واحدهاي تعطیل شده استان
با آن ها مواجه هستند، اظهار کرد: مشکلات واحدهاي صنعتی که تعطیل و نیمه تعطیل هستند در کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع

 
تولید استان مورد بررسی قرار می گیرد. 

وي با اشاره به اینکه دادگستري استان زنجان نیز در راستاي تحقق شعار سال به موضوع حمایت از تولید وارد شده است، یادآور شد:
ورود دادگستري به مشکلات واحدهاي صنعتی روند رفع موانع را تسهیل کرده، چرا که برخی از واحدهاي صنعتی که با مشکلات

 
حقوقی و قضایی مواجه هستند نیز توسط دادگستري برطرف می شود. 

کلانتري با بیان اینکه هیچ واحد صنعتی در استان زنجان نداریم که با ورود مستقیم دادگستري تعطیل شده باشد مگر اینکه معوقات
بانکی باشد که با شکایت بانک جلو فعالیت واحد مورد نظر گرفته شود، بیان کرد: ورود دادگستري زنجان کار را براي صنعت و معدن

 
در حل مشکلات واحدهاي صنعتی تعطیل و نیمه تعطیل تسهیل کرده است. 

وي با اشاره به اینکه دادگستري زنجان علاوه بر آن اقدامات پیشگیري از تعطیلی واحدهاي تولیدي و صنعتی استان زنجان را در
دستور کار خود قرار داده است، خاطر نشان کرد: دادگستري زنجان براي حل مشکلات واحدهاي تولیدي با سازمان صمت استان

 
ارتباط تنگاتنگی دارد. 

انتهاي پیام/73005/ق



2 میلیون و 300 هزار فرصت شغلی با اجراي طرح هاي نیمه تمام

منبع: ایرناشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/04/10

تهران- ایرنا- قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید اعلام کرد: در صورت تکمیل طرح و واحدهاي تولیدي با
پیشرفت فیزیکی بالاي 80 درصد، 2 میلیون و 300 هزار فرصت شغلی ایجاد می شود.

تهران- ایرنا- قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع
تولید اعلام کرد: در صورت تکمیل طرح و واحدهاي
تولیدي با پیشرفت فیزیکی بالاي 80 درصد، 2 میلیون و

 
300 هزار فرصت شغلی ایجاد می شود. 

به گزارش روز پنجشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی وزارت
کشور، بابک دین پرست در حاشیه یکصد و بیستمین
جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید که با ریاست وزیر
صمت و حضور اعضاء این ستاد برگزار شد، با استناد به
گزارش ارائه شده در این زمینه افزود: تعداد کل طرح هاي

نیمه تمام در حوزه صنعت و صنایع معدنی 76 هزار و 835 مورد با حجم سرمایه گذاري 12 هزار و 125 میلیارد تومان است که اگر

 
این طرح ها و واحدهاي تولیدي تکمیل و به بهره برداري برسند، دو میلیون و 300 هزار فرصت شغلی جدید ایجاد می شود. 

وي ادامه داد: تعداد 76 هزار و 835 طرح نیمه تمام با حجم سرمایه گذاري12 هزار میلیارد تومان در حوزه هاي صنعت و صنایع
معدنی وجود دارد که علت عدم تکمیل 50 درصد از طرح هاي تولیدي با پیشرفت فیزیکی بالاي 80 درصد، مربوط به مشکلات مالی

 
است. 

دین پرست با اشاره به ماده 61 قانون رفع موانع تولید گفت: یکی از تکالیف مهم این ستاد بررسی و اتخاذ تصمیم در جهت حل و
فصل مشکلات واحدهاي تولیدي به ویژه در موارد مربوط به تکمیل و راه اندازي طرح هاي نیمه تمام بوده که بر همین اساس این
موضوع مهم در دستور کار جلسه ستاد تسهیل قرار گرفت و نماینده وزارت صمت، گزارشی در ارتباط با آخرین وضعیت واحدهاي

 
صنعتی و معدنی نیمه تمام به جلسه ارائه و پیشنهاداتی در این رابطه مطرح کرد. 

بر اساس توضیحات دین پرست، ارزیابی حدود سه هزار و 850 طرح نیمه تمام که داراي پیشرفت فیزیکی بالاي 80 درصد در سال
99، براي احصاء دلیل عدم تکمیل آنها انجام شده است و حدود 50 درصد این واحدها به دلیل مشکلات مالی است؛ مسائل مدیریتی،

 
زیرساخت ها و تامین مواد اولیه از دیگر موانع اصلی تکمیل این طرح ها بوده است. 

وي با بیان اینکه تعداد طرح هاي نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی بالاي 80 درصد در حال حاضر به سه هزار و 360 طرح تقلیل پیدا
کرده است، حجم کل سرمایه گذاري آنها را بیش از 1400 هزار میلیارد تومان برآورد و مبلغ مورد نیاز براي تکمیل شان را در حدود

180 هزار میلیارد تومان اعلام کرد. 



معاون اقتصادي وزیر کشور ادامه داد: با دستور رییس ستاد تسهیل، مصوب شد کارگروهی ویژه در دبیرخانه ستاد تسهیل جهت

 
بررسی و تکمیل طرح هاي داراي پیشرفت فیزیکی بالاي 80 درصد و با سرمایه گذاري حداقل هزار میلیارد تومان، تشکیل شود. 

دین پرست به گزارش ارائه شده درخصوص بررسی سامانه هاي مربوط به مبارزه با قاچاق کالا و ارز اشاره و تصریح کرد: در جلسه روز
دوشنبه ستاد اصلی که در وزارت کشور برگزار شد، میانگین اجرا و راه اندازي سامانه ها 72 درصد اعلام شد و در این جلسه هم مقرر
شد راه اندازي و تکمیل این سامانه ها در بازه زمانی مشخصی تکمیل و اجرایی شود و همچنین با توجه دستور ماه قبل معاون اول
رییس جمهور در نامه وزیر کشور و نماینده رییس جمهور در ستاد مرکزي مبارزه با قاچاق کالا و ارز، مبنی بر ارایه آخرین وضعیت راه
اندازي سامانه هاي موضوع قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز مرکزي و معرفی دستگاه هاي تعلل کننده، مقرر شد دبیرخانه ستاد

 
هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادي نیز نسبت به پیگیري تحقق امریه صادره اقدام کند. 

وي افزود: همچنین براساس دستور وزیر صمت، مقرر شد دسترسی هاي لازم به پلیس امنیت اقتصادي ناجا داده شود و جلسه اي نیز
با حضور مسئولان ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، اتاق هاي بازرگانی، اصناف و سایر تشکل هاي اقتصادي غیر دولتی، پلیس امنیت
اقتصادي ناجا با مسئولیت معاون اقتصادي وزارت کشور و با هدف بررسی مشکلات موجود و افزایش تعاملات فیمابین در راستاي حل

 
و فصل مشکلات واحدهاي تولیدي برگزار شود. 

طبق توضیحات قائم مقام رئیس ستاد تسهیل، موضوع تعیین هیات خبرگان بانکی و اقتصادي به عنوان نماینده تام الاختیار بانک
مرکزي در استان ها از دیگر موارد مطرح شده در جلسه بود و همچنین موضوع شناسایی قوانین و مقررات مالی در حوزه تولید و

 
اشتغال و سرمایه گذاري آخرین موضوعی بود که در جلسه امروز مطرح شد. 

دین پرست ضمن ابراز گلایه از نحوه تعامل اقدامات دستگاه هاي اجرایی و بخش خصوصی مورد خطاب مصوبات یکصد و دوازدهمین
جلسه ستاد تسهیل، مبنی بر تحقق شعار سال، از ارسال پرونده مربوط به مصوبات جلسه 112 این ستاد و پاسخ هاي دریافتی از
دستگاه هاي اجرایی و ارکان بخش خصوصی داراي تکلیف و مورد خطاب مصوبات ستاد، به دستگاه قضایی و سازمان بازرسی کل

 
کشور خبر داد. 

 
برچسب ها 

 
- ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادي 

 
- سازمان بازرسی کل کشور 

 
- وزارت کشور 

 
- صمت 

- بانک مرکزي



انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران تایید شد

منبع: سلام نوشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/04/10

عباسعلی کدخدایی، سخنگوي شوراي نگهبان از تایید صحت انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران خبر داد و گفت: کوثري
به مجلس یازدهم می رود.

عباسعلی کدخدایی، سخنگوي شوراي نگهبان از تایید صحت انتخابات میاندوره اي مجلس در تهران خبر داد و گفت: کوثري به

 
مجلس یازدهم می رود. 

به گزارش سلام نو به نقل از آفتاب نیوز ، عباسعلی کدخدایی
سخنگوي شوراي نگهبان با اشاره به شکایت حجت الاسلام و
المسلمین حمید رسایی مبنی بر قانونی نبودن حضور سردار
اسماعیل کوثري در انتخابات میان دوره اي مجلس شوراي
اسلامی گفت: شکایت آقاي رسایی و اظهارات وي در شوراي
نگهبان بررسی و گزارش هاي مفصلی نیز ارائه شد. در نهایت،
اعضاي این شورا به صحت این انتخابات در تهران راي دادند و

 
آقاي کوثري به مجلس راه پیدا کرد. 

گفتنی است در روزهاي گذشته آقاي رسایی یکی از نامزدهاي انتخابات میان دوره اي مجلس در حوزه انتخابیه تهران، ري، شمیرانات،

 
اسلامشهر و پردیس از شکایت خود درباره قانونی نبودن حضور آقاي کوثري خبر داده بود. 

وي در کانال تلگرامی خود گفته بود که آقاي حداد عادل روز 13 فروردین 1400 در تماسی تلفنی از آقاي کوثري درخواست می کند

 
تا در انتخابات میان دوره مجلس به عنوان کاندیداي ائتلاف اصولگرایان ثبت نام کند. 

این نامزد انتخاباتی در بخش دیگري از اظهارات خود بیان کرده بود طبق قانون نیروهاي نظامی که شش ماه قبل در نهادهاي نظامی

 
مشغول به کار بوده یا مسئولیت داشته اند، حق کاندیداتوري مجلس را ندارند. 

آقاي رسایی افزوده با توجه به الزام قانونی، آقاي کوثري باید در روز ثبت نام، برگه استعفاي خود از عضویت در سپاه و همچنین استعفا
از جایگاه مشاور عالی فرمانده کل سپاه و عدم اشتغال به تاریخ شش ماه قبل را ارائه می داده، اما هیچ کدام از این اسناد را به همراه

 
نداشته و ارائه نداده است. 

سردار اسماعیل کوثري هم در روزهاي گذشته نسبت به این موضوع پاسخ داده و گفته است در رابطه با شکایت آقاي رسایی از سوي

 
شوراي نگهبان به وي زنگ زده اند. 



وي ادامه داده "بنده هم توضیحاتی ارائه دادم و بیان کردم که اگر حضور بنده در انتخابات غیرقانونی بوده پس بر چه اساسی در
مجلس هشتم و نهم حضور داشتم؟ بنده در سال 87 بازنشسته شده ام. "



معرفی پیمانکاران خاطی پارس جنوبی به دادگاه

منبع: شعار سالشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/04/10

شعار سال: مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر گفت: بر اساس قانون کار، نظارت بر اجراي قانون کار بر عهده
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گذاشته شده است و بازرسان کار را وزارت کار منصوب می کند و بایستی بازرسی از واحد

هاي کار را انجام دهند. مصدق کشاورز اضافه کرد: با توجه به این که این ...

شعار سال: مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر گفت: بر اساس قانون کار، نظارت بر اجراي قانون کار بر عهده
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گذاشته شده است و بازرسان کار را وزارت کار منصوب می کند و بایستی بازرسی از واحد هاي کار

 
را انجام دهند. 

مصدق کشاورز اضافه کرد: با توجه به این که این موضوع مهم در چند سال اخیر مغفول مانده بود در شش ماه گذشته روند قانونی را
گذراندیم و امروز می توانیم این مژده را به کارگران بدهیم که وزارت و اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان به منطقه ویژه انرژي

 
اقتصادي پارس ورود کرده و در دو سه روز آینده 25 گروه بازرسی وارد این منطقه خواهند شد تا از واحد هاي کارگري بازرسی کنند. 

 
بیشترین حجم کارگران ما در منطقه اقتصادي انرژي پارس و عسلویه مشغول به خدمت هستند 

او با اشاره به این که بیشترین حجم کارگران ما در منطقه اقتصادي انرژي پارس و عسلویه مشغول به خدمت هستند، افزود: ما بر
اساس فصل هشتم قانون کار باید بر وضعیت معیشت و رفاه کارگران نظارت کنیم؛ البته این مسئله با توجه به این که سرپرستی حوزه
اشتغال منطقه ویژه در درون منطقه بوده از نظر ما بایستی بهتر رسیدگی می شد، اما با تفاهمی که به تازگی با منطقه ویژه انرژي

 
اقتصادي پارس داشته ایم به زودي کارگران شاهد تحول در حوزه رفاه خواهند بود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر گفت: اکنون خارج از این منطقه افزون بر 230 انجمن کارگري و کارفرمایی را داریم

 
و بر اساس قانون و فصل ششم قانون کار ما بایستی انجمن ها و تشکلات کارگري و کارفرمایی را در مناطق کارگري راه اندازي کنیم. 

کشاورزي با بیان این که با وجود شمار بالاي کارگران در پارس جنوبی، اما تاکنون هیچ انجمن صنفی کارگري و کارفرمایی در این
منطقه نبوده، گفت: پس از 18 سال با ورود اداره کار، این مژده را به کارگران عزیز می دهیم که ظرف هفته آینده انجمن هاي صنفی
کارگري و کارفرمایی را در منطقه تشکیل بدهیم تا کارگران بتوانند از مسیر انجمن ها نماینده داشته باشند و مطالبات به حق

 
خودشان را بگویند. 

او با اشاره به اعتراض کارگران و کارکنان پیمانی به پیمانکاران در شرکت هاي نفت و گاز جنوب استان گفت: تذکر قانونی و جدي را
به پیمانکاران خاطی می دهیم که بایستی قوانین و مقررات کار را رعایت کنند. شعبات ویژه رسیدگی به تعقیب هاي قانونی که اداره
کل تعاون کار و رفاه اجتماعی صادر می کند در دادگاه هاي دادگستري شهرستان هاي عسلویه و کنگان راه اندازي شده و امیدواریم

 
در کمترین زمان به این موارد رسیدگی خواهد شد. 
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کمیته وزارتی براي توسعه رشته هاي علوم پایه تشکیل شد

منبع: شعار سالشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/04/10

شعار سال: علی خاکی صدیق معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري صبح امروز چهارشنبه 9 تیرماه در حاشیه
بازدید از حوزه امتحانی گروه آزمایشی هنر در دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی در زمینه توجه به رشته هاي علوم پایه و

عدم اقبال به این رشته ها گفت: این یک واقعیتی است که در سال هاي اخیر توجه به رشته ...

شعار سال: علی خاکی صدیق معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري صبح امروز چهارشنبه 9 تیرماه در حاشیه بازدید
از حوزه امتحانی گروه آزمایشی هنر در دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی در زمینه توجه به رشته هاي علوم پایه و عدم اقبال به این
رشته ها گفت: این یک واقعیتی است که در سال هاي اخیر توجه به رشته هاي علوم تجربی بیشتر شده و علوم پایه به دلایل مجموعه

 
اي از عوامل مغفول مانده است. 

وي افزود: مجموعه اي از سیاست ها در کل کشور که آموزش عالی بخشی از آن است، موجب شده در درجه اول علوم پایه لطمه
خورده است و داوطلبان کمتر به سمت این رشته ها می روند. از نظر کیفیت ورودي هم ما شاهد یک افت در سال هاي گذشته بوده

 
ایم و این روند افت از 15 - 20 سال پیش آغاز شده است. در رشته هاي مهندسی و فنی هم همینطور است. 

معاون آموزشی وزارت علوم یادآور شد: در وزارت علوم یک کارگروهی براي موضوع علوم پایه تشکیل شده است و در حال بررسی این
مسئله هستند که چکار می توان براي رشد و توسعه این رشته ها انجام داد. به هر حال مسئله سختی است، چون موضوع عرضه و

 
تقاضا است. 

خاکی صدیق گفت: یکی از دلایل عدم اقبال به علوم پایه آن است که جامعه قبل از ورود به دانشگاه نظرات دانش آموزان دبیرستانی را
شکل داده است. ضمن اینکه مسئله اشتغال دانش آموختگان در اختیار وزارت علوم نیست و راه حل آن یک موضوع فرا وزارتخانه اي

 
است. 
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آیت االله اعرافی: ارتباط صنعت و معدن و دانشگاه ها دچار رخوت و سستی

است

منبع: شفقناشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/04/10

شفقنا &–  آیت االله اعرافی ابراز داشت: ایران هنوز جایگاه زیبنده در تولید و سهم مناسب در بازار جهانی و رتبه برتردر
صنایع برتر و استانداردها و کیفیت را ندارد. آیت االله علیرضا اعرافی مدیر حوزه هاي علمیه در پیامی روز صنعت و معدن را به

همه فعالان و مجاهدان این عرصه به ویژه کارگران تبریک گفت. متن کامل ...

شفقنا &–  آیت االله اعرافی ابراز داشت: ایران هنوز جایگاه زیبنده در تولید و سهم مناسب در بازار جهانی و رتبه برتردر صنایع برتر و

 
استانداردها و کیفیت را ندارد. 

آیت االله علیرضا اعرافی مدیر حوزه هاي علمیه در پیامی روز صنعت و معدن را به همه فعالان و مجاهدان این عرصه به ویژه کارگران

 
تبریک گفت. 

 
متن کامل پیام به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
وبه نستعین انه خیر ناصر و معین 

 
روز صنعت و معدن را به همه فعالان و مجاهدان حوزه صنعت و معدن بویژه کارگران گرامی تبریک و شادباش می گویم. 

صنایع و معادن دوحوزه مهم و راهبردي و داراي نقشی اساسی و بنیادي در رشد و پیشرفت کشور است و حضور و نقش آفرینی در

 
این قلمرو جهاد علمی و عملی بشمار می آید. 

 
مهم ترین نکاتی که از سیاست گزاران و برنامه ریزان و طراحان و معماران و مجریان صنعت و معدن انتظار می رود عبارت است از : 

1 . دانش بنیان سازي همه طرح ها و برنامه هاي صنعت و معدن و ابتناي همه برنامه بر تحقیق و پژوهش از اصول اساسی است و باید

 
براي آن برنامه جامع تهیه کرد و صاحبان صنایع و معادن باید پیشگام سرمایه گذاري در این زمینه باشند. 

2 . اصول و ضوابط صیانت از منابع طبیعی و محیط زیست سالم امروز و فرداي جامعه قواعد مصرف انرژي و آب باید راهنماي شفاف و
برجسته راه توسعه پایدار صنعت و معدن باشد و با نهایت تلاش باید صنعت سبز و کم آلاینده و با مصرف بهینه آب و انرژي هدف

 
گیري شود. 

3 . اهتمام به خودکفایی در کالاهاي اساسی و زنجیره قطعه سازي و کارخانه سازي و بهره گیري از فناوري هاي نوین اصل مهمی



 
است که نباید مغفول قرار گیرد. 

 
4 . ارتباط صنعت و معدن و دانشگاه ها و مراکز علمی همچنان دچار رخوت و سستی است و نیازمند تدابیر اساسی تر است. 

5 . اصلاح قوانین و مقررات و فرایند ها و رویه هاي اداري براي ارتقاي صنعت و گره گشایی از موانع تولید به عزم ملی و جامع نیازمند

 
است و برغم همه اقدامات بعمل آمده از سوي نهادهاي اجرایی و عملیاتی و قضایی کافی نیست. 

6 . پشتیبانی هاي هوشمند و مشاوره هاي درست و تسهیلات بانکی عادلانه و منصفانه و به دور از تبعیض و فساد به همه صاحبان
ذوق و استعداد و ابتکار و خلاقیت و حمایت از جوانان عزیز و تعاونی ها موضوع دیگري است که در سال رونق تولید باید جدي تر بدان

 
پرداخت و گره هاي کور موجود در کار تولید و اشتغال و کارآفرینی را گشود. 

7 . مشکلات و چالش هاي زندگی کارگران و کارمندان و فعالان صنعت و معدن را باید مهم شمرد و دلسوزانه و عالمانه و مجاهدانه در

 
جهت حل آن کوشش کرد. 

8 . ایران بفضل الهی از جایگاهی والا در منابع انسانی و طبیعی و بویژه در حوزه معادن و ذخائر و انرژي برخوردار است اما متناسب با
آن هنوز جایگاه زیبنده در تولید و سهم مناسب در بازار جهانی و رتبه برتردر صنایع برتر و استانداردها و کیفیت ندارد ، وظیفه همه

 
همکاري براي پیمودن سریع این مسیر است. 

9 . از همه این ها مهم تر آن که باید توسعه و پیشرفت در صنعت و معدن و سایر ساحت ها در چارچوب اندیشه کلان و تمدنی و
بومی ایران و انقلاب اسلامی ساماندهی و مدیریت شود و در این زمینه نقش حوزه هاي علمیه و دانشگاه ها برجسته است و این امر
نیازمند تحولات علمی و فرهنگی در این دو نهاد است و حوزه هاي علمیه تلاش خواهند کرد دراین زمینه گام هاي موثري بردارند و

 
درخدمت ملت و نظام اسلامی خواهند بود 

در گام دوم انقلاب اسلامی و براساس سیاست هاي ترسیم شده از سوي رهبري معظم انقلاب اسلامی وبرپایه اسناد رسمی کشور و در

 
فصل جدید کشور باید در کنار هم فصل جدیدي از تحول در صنعت و معدن و تولید و پیشرفت را رقم زنیم. 

از همه دست اندرکاران و خادمان بخش صنعت و معدن تقدیر و تشکر و قدردانی و از خداوند مهربان توفیقات فزاینده آنان را

 
خواستارم. 

 
علی رضا اعرافی 

 
10 تیرماه سال 1400 

 
انتهاي پیام 
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رشته هاي تحصیلی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود

منبع: آناشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/04/10

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی گفت: نگاه ما به دانشگاه آزاد اسلامی این است که این دانشگاه یک جامعه هم بسته و یک خانواده
بزرگ بوده که باید در آموزش خود تحول ایجاد کند.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی گفت: نگاه ما به دانشگاه آزاد اسلامی این است که این دانشگاه یک جامعه هم بسته و یک خانواده

 
بزرگ بوده که باید در آموزش خود تحول ایجاد کند. 

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا، دکتر محمدمهدي
طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی که به استان کهگیلویه و
بویراحمد سفر کرده، عصر روز چهارشنبه (9 تیرماه) در نشستی
صمیمانه با کارکنان و اعضاي هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی

 
واحد یاسوج دیدار و گفت و گو کرد. 

دکتر طهرانچی در ابتداي این جلسه با قدردانی از زحمات دکتر
جانی پور در مدت تصدي مسئولیت دانشگاه آزاد اسلامی استان
کهگیلویه و بویراحمد، براي دکتر اکرامی سرپرست جدید دانشگاه

 
آزاد اسلامی این استان آرزوي موفقیت کرد. 

وي با بیان اینکه بدون شک دانشگاه آزاد اسلامی عضو تأثیرگذار آموزش عالی کشور است، گفت: دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه
پزشکی و غیرپزشکی تأثیرات بسیار جدي در نظام آموزش عالی دارد و در دوران شیوع ویروس کرونا که با مسئله کمبود پرستار مواجه
بودیم، دانشگاه آزاد اسلامی که 40 درصد پرستاران کشور را تربیت کرده، توانست نقش آفرینی خوبی در این حوزه در سراسر کشور

 
داشته باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: اگر بخواهیم نقش این دانشگاه را در فرآیند توسعه کشور ببینیم، این نقش غیرقابل انکار و بسیار
جدي است، البته دانشگاه آزاد اسلامی در مقاطع مختلف توسط دولت ها مورد بی مهري قرار گرفت و در سال هاي اخیر شاهد
بیشترین کم لطفی نسبت به این دانشگاه بودیم. نوع نگاه مردم در انتخابات اخیر ریاست جمهوري نشان داد که خوب می دانند خادم

 
ملت کسی است که نگاه یک جانبه به مردم ندارد. 

دکتر طهرانچی با اشاره به سفر خود به استان کهگیلویه و بویراحمد، گفت: پیش از سفر بنده، گروهی از کارشناسان به استان آمدند و
گزارشی از وضعیت دانشگاه آزاد اسلامی در این استان تهیه کردند که در جلسه هیئت رئیسه واحد یاسوج مورد بررسی قرار گرفت.
استان کهگیلویه و بویراحمد نیازمند مدیریت کارآمد، پرانگیزه و خردمند است، چرا که 20 درصد منابع نفت و گاز کشور در گچساران

 
است، اما سوال این است که سهم دانشگاه آزاد اسلامی در بهره وري این صنعت و اقتصاد استان و شهر کجاست؟ 



وي با بیان اینکه از سال 1393 یک سؤال در برابر دانشگاه قرار گرفت که آموزش عالی به آن فکر نکرده بود، تصریح کرد: سوال این
است که چرا شرکت کنندگان در رشته تجربی 6 برابر رشته ریاضی شده اند و متقاضیان رشته ریاضی حتی از زبان هاي خارجی نیز
کمتر شده است؟ با توجه به اتفاقات چند سال اخیر، از سال 1393 سالانه 150 هزار دانشجو در دانشگاه ها کاهش یافت، اما هیچ
کسی به دنبال چاره آن نبود، در صورتی که اگر در سال 1390 متولدین 1372 را با 5 سال قبل از آن مقایسه می کردند، به این
نتیجه می رسیدند که 18 سال آینده با کاهش جمعیت دانشجویی مواجه می شوند و نباید هزینه هاي دانشگاه را صرف ساختمان

 
سازي و هزینه هاي اضافی کنند. 

عضو هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی با تأکید بر اینکه آموزش باید عمقی، کاربردي و فایده محور باشد، گفت: نگاه ما به دانشگاه آزاد
اسلامی این است که این دانشگاه یک جامعه هم بسته و یک خانواده بزرگ است که باید در آموزش خود تحول ایجاد کند، چرا که
دیگر شیوه آموزش گذشته خریدار ندارد. در عین حال به این موضوع واقف هستیم که هر جامعه در جهت زندگی بهتر نیاز به آموزش

 
دارد و آموزش را نمی توان از جامعه گرفت، اما این آموزش نیازمند تحول است. 

دکتر طهرانچی ادامه داد: اگر جوان بیکار است، نشان می دهد که آموزش ها منجر به آمادگی و بسترسازي اشتغال جوانان نمی شود و
آموزش کانون و بستر پیشرفت در زندگی نیست، بنابراین باید آموزشی که فرداي امتحان از یاد دانشجو می رود را به آموزش عمقی،

 
کاربردي و فایده محور تغییر داد. 

 
تمرکز دانشگاه آزاد اسلامی باید بر تحول در آموزش باشد 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: تمرکز این دانشگاه باید بر تحول در آموزش باشد، به طوري که پژوهش، فناوري، شرکت هاي
دانش بنیان و ... منجر به تحول در آموزش شود، بنابراین اگر اقتصاد شهرهاي دهدشت و گچساران قرار است تغییر کند، راه آن تحول
در آموزش جوانان این شهرهاست. به نوعی می توان گفت که توصیه به اهتمام داشتن به امور مسلمین در دانشگاه، ارائه آموزش مفید،

 
کاربردي و عمیق است. 

وي با بیان اینکه در گام دوم انقلاب، علم و پژوهش محور است و باید آن را جدي گرفت، گفت: دانشگاه در جامعه معنا پیدا می کند و
دانشگاه به ما هو دانشگاه معنا ندارد، همانطور که یک فروشگاه و بازار بدون مشتري و شهر بی معناست. دانشگاه بی جامعه نیز معنایی
ندارد. درست است که دانشگاه کشف اسرار الهی را برعهده دارد، اما واقعیت این است که دانشگاه ها نسبت به چند سده قبل متفاوت
شده اند و اکنون به عنوان سازمان تولید و انتقال دانش تخصصی پس از کشف اسرار الهی نقش آفرینی می کنند تا بتوانند به کشف

 
مهارت هاي مورد نیاز جامعه و ارتقاي مطلوب و همچنین آگاهی هاي فرهنگی و اجتماعی با رویکرد خلق فناوري بیانجامد. 

 
فعالیت دانشگاه آزاد اسلامی باید اثرات اجتماعی و اقتصادي در پی داشته باشد 

دکتر طهرانچی با تأکید بر اینکه کشف پدیده ها و توجه به منافع مردم از کارکردهاي مهم دانشگاه است، تصریح کرد: ما علم براي علم
نداریم، بلکه علم براي مردم است و فعالیت دانشگاه آزاد اسلامی باید اثرات اجتماعی و اقتصادي همچون افزایش بهره وري کسب و
کارهاي موجود، جذب سرمایه ها از بازارهاي مالی و جهانی، خلق کسب و کارهاي جدید، عرضه افراد بسیار ماهر به بازار کار، عرضه

 
منابع اجتماعی به معناي خاص و عالم از طریق ارتقاي سیاست عمومی و خدمات عمومی و... را در پی داشته باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: مدیران گروه واحدهاي این دانشگاه نسبت به شغل دانشجویان مسئول هستند. حل مسئله
باید به عنوان قدرت دانشگاه مطرح باشد و دانشگاه باید بین فشار دانش و کشش بازار، بین منافع اقتصادي و اجتماعی، تبادل دانش به



 
وجود آورد. 

وي با بیان اینکه دانشگاه باید به دانشجویان مهارت تعامل، کار گروهی، حل مسئله، کارآفرینی و مدیریت بیاموزد و پژوهش منجر به
افزایش قدرت اقتصادي کشور و دانش فنی شود، گفت: براي تحقق این هدف، لازم است که مأموریت هاي مطالعاتی صنعتی در
دانشگاه آزاد اسلامی تعریف شود تا پژوهشگران این دانشگاه به صنایع، مزارع و... بروند و مسائل را دریابند تا بتوانیم آموزش را مبتنی
بر نیاز جامعه و صنایع اصلاح کرده و ارتقا دهیم. بدین منظور باید بین دانشگاه و بخش هاي تجاري و صنعتی رفت و آمد ایجاد شود.

 
افزایش بهره وري، ارتقاي تکنولوژي و دانش فنی باید با تعامل صنایع در دانشگاه دنبال شود. 

 
ارائه رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود 

دکتر طهرانچی با تأکید بر اینکه ارائه رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی باید از عرضه محور به آمایش محور تبدیل شود، اظهار داشت:
دانشگاه آزاد اسلامی باید حل مسئله محور و کادرساز محلی، پیشران محلی و رشددهنده باشد. شبکه دانشگاه آزاد اسلامی داراي سه
زیرشبکه «علوم و تحقیقات حل مسئله، «فناوري و نوآوري» و «مهارت و کارآفرینی» است. براي شکل گیري این شبکه باید دانشکده

 
هاي موضوع محور و دانشکده هاي چندرشته اي موضوعی داشته باشیم. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: دانشگاه باید جامعه و محیط بیرون را ببیند و بتواند دانش ضمنی را به دانش

 
مستند تبدیل کند. 

 
مدرسه داري عادي در دانشگاه آزاد اسلامی ممنوع است 

وي با بیان اینکه مدرسه داري عادي در دانشگاه آزاد اسلامی ممنوع است، گفت: مدارس سما باید تحولی باشند و اساتید علوم تربیتی

 
دانشگاه باید با این مدارس در ارتباط بوده و دانشجویان رشته هاي مرتبط نیز کارورزي خود را در این مدارس بگذرانند. 

دکتر طهرانچی در ادامه این نشست صمیمانه دوساعته به سؤالات اعضاي هیئت علمی و کارکنان دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج

 
پاسخ گفت. 

موارد مطرح شده در این جلسه موضوعاتی درخصوص برگزاري آزمون متمرکز پیش دفاع دکتري، درخواست راه اندازي دانشکده
حقوق در واحد یاسوج، بخشنامه اعضاي هیئت علمی الف و ب، راه اندازي مدرسه مهارتی حقوق، تحول در فعالیت هاي مدارس سما

 
و... را شامل می شد که دکتر طهرانچی به تفصیل درخصوص هر کدام توضیحاتی ارائه کرد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در بخش دیگري از این جلسه، پیشنهاد برگزاري رویداد ایده هاي برتر براي پردیس واحد یاسوج را مطرح
کرد و گفت: کارکنان و اعضاي هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج در قالب گروه هاي سه نفره پیشنهادات و ایده هاي خود

 
را براي فعالیت پردیس واحد یاسوج ارائه دهند. 

 
اکنون فضاي گفت و شنود در دانشگاه آزاد اسلامی شکل گرفته است 

دکتر طهرانچی در پایان تأکید کرد: در گذشته مدیریت دانشگاه آزاد اسلامی قالب و یکسویه بود، اما اکنون فضاي گفت و شنود در
دانشگاه شکل گرفته است. برخی که غیبت می کنند، دروغ می گویند و آداب گفتگو را رعایت نمی کنند، مخالف شکل گیري چنین



فضایی هستند و از این بابت عصبانی هستند که فضاي گفت و شنود دوطرفه در دانشگاه آزاد اسلامی به وجود آمده است. عصبانیت

 
آنها به خاطر تغییر فرهنگ گذشته به فرهنگ گفت و شنود مدیران و رویکرد ضداشرافی گري و تجملاتی این دانشگاه است. 

انتهاي پیام/4162/



تغییر معاونت هاي آموزشی و پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی به معاونت هاي

«آموزش و کارآفرینی» و «پژوهشی و حل مسئله»

منبع: آناشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/04/10

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از تغییر رویکرد معاونت هاي آموزشی و پژوهشی واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی به معاونت هاي
«آموزشی و کارآفرینی» و «پژوهشی و حل مسئله» خبر داد.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از تغییر رویکرد معاونت هاي آموزشی و پژوهشی واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی به معاونت هاي

 
«آموزشی و کارآفرینی» و «پژوهشی و حل مسئله» خبر داد. 

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا، دکتر محمدمهدي
طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در سفر به استان کهگیلویه
و بویراحمد، در بدو ورود به واحد یاسوج با حضور در یادمان
شهداي گمنام آرمیده در این واحد دانشگاهی به مقام شامخ

 
شهدا اداي احترام کرد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی سپس با حضور در جلسه با اعضاي
هیئت رئیسه و رؤساي واحدهاي گچساران و دهدشت، درباره
مأموریت هاي دانشگاه آزاد اسلامی استان کهگیلویه و بویراحمد

 
براي توسعه و پیشرفت استان گفت وگو و تبادل نظر کرد. 

دکتر طهرانچی در این جلسه با تأکید بر اینکه آموزش عالی باید با مردم و جامعه آشتی کرده و براي حیات خود به جامعه نزدیک
شود، گفت: متأسفانه رویکردي که تاکنون دانشگاه ها براي کشور داشته بر این روال بوده که به نیاز و توسعه کشور توجه نداشته است.
به عنوان مثال دانشگاه به جاي آنکه از اساتید کشاورزي بخواهد که به فکر بهره وري ظرفیت کشاورزي استان باشند، از آنها تولید

 
مقاله می خواهد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به تغییر رویکرد در این دانشگاه، اظهار داشت: بر اساس تغییر ریلی که در دانشگاه آزاد اسلامی
اتفاق افتاده، رویکرد معاونت آموزشی واحدها تغییر خواهد کرد و از این پس معاون آموزش، معاون آموزشی و کارآفرینی خواهد بود،
چرا که هدف آموزش دانشگاه باید منجر به کارآفرینی شود، همانطور که هدف معاونت پژوهشی نیز باید به نوآوري بینجامد. بر این
اساس، معاونت پژوهشی واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی نیز از این پس به عنوان معاونت پژوهشی و حل مسئله فعالیت خواهند داشت.

 
پژوهش باید به نوآوري، فناوري تجاري شده و حل مسئله بیانجامد 

وي ادامه داد: معتقدیم تولید و چاپ مقاله به خودي خود براي اظهار حدود توانمندي علمی و نمایش روش علمی دانشگاه خوب است،

 
اما رویکرد پژوهش براي چاپ مقاله اشتباه است و پژوهش باید به نوآوري، فناوري تجاري شده و حل مسئله بینجامد. 



دکتر طهرانچی تصریح کرد: همانطور که مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب اشاره کردند، مدیریت پرانگیزه، کارآمد و
خردمند می تواند منابع انسانی را با منابع طبیعی کشور گره زده و از آن ثروت تولید کند، بنابراین ما نیز در دانشگاه آزاد اسلامی باید

 
نگاه و رویکرد گذشته را تغییر دهیم. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: براي استانی مانند کهگیلویه و بویراحمد که 20 درصد ذخایر نفت و گاز کشور را در
اختیار دارد و همچنین از نظر ظرفیت کشاورزي، آب و گیاهان دارویی استانی غنی است، پذیرفته نیست که نرخ بیکاري در این استان
بالا باشد و واحد گچساران در حوزه تربیت مدیران و مهندسان نفتی حرفی براي گفتن نداشته باشد. وعده خداست که عدم توجه به
نعمت هاي الهی و محیطی باعث تنگی معیشت خواهد شد که دانشگاه نیز از این موضوع مستثنا نیست، بنابراین نعمات و ظرفیت ها
را ببینیم و با توکل به خدا و برنامه ریزي حرکت کنیم. وعده خداست که ثروت را افزون می کند. در این مسیر رؤسا و معاونان
واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان افسران یک لشکر باید براي توسعه و پیشرفت استان دوندگی داشته باشند و فکر و ایده ها را

 
براي تحقق این هدف به کار بیندازند. 

عضو هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی افزود: واحد دهدشت باید به این سؤال پاسخ دهد که چگونه می تواند به فناورمحور شدن
کشاورزي کمک کند. براي دانشگاه عیب است که نتواند مدیریت بازرگانی ارائه کند که به فروش محصول کشاورزان و قطع دست
دلالان و واسطه ها کمک کند. ما در دانشگاه آزاد اسلامی متناسب با ظرفیت هر استان باید مدیران مالی، حسابدار و... تربیت کنیم که

 
بتوانند یک مجموعه مانند زمین کشاورزي، گلخانه و... را مدیریت و حسابداري کنند. 

وي با تأکید بر اینکه کشاورزي نیازمند دانش بالادستی و پایین دستی است و دانشگاه وظیفه دارد این مسیر را ترسیم کند، گفت:
منظور از کشاورزي محدود به زراعت یا تولید گیاهان دارویی نیست، بلکه صنعت کشاورزي را باید به عنوان یک بسته ببینیم که در آن

 
موضوع غذا، امنیت غذایی، فراسودمندها و... دیده شده است. 

دکتر طهرانچی با بیان اینکه در چرخه گیاه دارویی تا داروي گیاهی را نبینیم و براي آن برنامه نداشته باشیم، به نتیجه نخواهیم
رسید، تصریح کرد: از این رو دانشگاه آزاد اسلامی که به یک شبکه دانشگاهی تبدیل شده، باید یک بانک اطلاعاتی کامل و جامع و

 
یک هرباریوم (Herbarium) پیشرفته گیاهان دارویی داشته باشد. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: دانشگاه آزاد اسلامی یک شبکه است و باید دانش و اطلاعات این شبکه بین دیگر اجزا اشتراك گذاري
شود. به عنوان مثال واحد رفسنجان در کشت بافت موفقیت هاي خوبی داشته که باید مورد استفاده دیگر واحدها نیز قرار گیرد.
دانشگاه آزاد اسلامی استان کهگیلویه و بویراحمد بیشترین تعداد اعضاي هیئت علمی و دکتري تخصصی استان را در خود جاي داده و

 
اولین مؤسسه آموزش عالی استان است. انتظار می رود این دانشگاه به کانون توسعه و پیشرفت استان تبدیل شود. 

در این جلسه محمدعلی باغستانی، مجري طرح باز مهندسی نظام آموزشی، پژوهشی و خدمات فناوري علوم کشاورزي و منابع
طبیعی، سعید آزادیان دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی، وحید ضرغامی قائم مقام معاونت
تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی که از روز گذشته به استان کهگیلویه و بویراحمد سفر کرده و از بخش هاي مختلف

 
واحدهاي استان بازدید داشتند، گزارشی از وضعیت این دانشگاه ارائه کردند. 

انتهاي پیام/4162/پ



کسب بالاترین رشد فولادي جهان در دوران کرونا

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/04/10

وزیر صمت در آیین افتتاح طرح هاي ملی وزارت صمت با حضور رییس جمهور، ضمن تبریک روز ملی صنعت و معدن، گفت:
در دوران شیوع پاندمی کرونا کشور با رشد 3/13 درصدي در تولید فولاد، بالاترین رشد فولادي را در بین کشورهاي دنیا در

سال 2020 به خود اختصاص داد.

وزیر صمت در آیین افتتاح طرح هاي ملی وزارت صمت با حضور رییس جمهور، ضمن تبریک روز ملی صنعت و معدن، گفت: در
دوران شیوع پاندمی کرونا کشور با رشد 3/13 درصدي در تولید فولاد، بالاترین رشد فولادي را در بین کشورهاي دنیا در سال 2020

 
به خود اختصاص داد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از ایدرونیوز، علیرضا رزم حسینی همزمان با روز ملی صنعت ومعدن و در هفتاد و هفتمین پویش تدبیر
و امید براي جهش تولید، با اشاره به حفظ جایگاه دهمی ایران در بین کشورهاي تولید کننده فولاد، خاطر نشان کرد: با بهره برداري

 
از طرح هاي امروز وزارت صمت، تعداد واحدهاي تولید کننده شمش فولادي کشور به 89 مورد رسید. 

 
رشد صنعتی 9/9 درصدي در سه ماهه پایانی سال 1399 

وي با تشریح شرایط صنعتی کشور خاطرنشان کرد: اگر امروز تولید کشور حال خوبی دارد و کالاي ایرانی در بازار به فراوانی در
دسترس است، با تکیه بر همت بلند کارآفرینان، تولیدکنندگان، صنعت گران و معدن کاران کشور میسر شده است که می بایست به

 
بهانه روز ملی صنعت و معدن قدردان زحمات آنان باشیم. 

رزم حسینی با تأکید بر میزان رشد صنعتی کشور در سال گذشته خاطرنشان کرد: در سه ماهه پایانی سال گذشته کشور رشد صنعتی

 
9/9 درصدي را تجربه کرد و در بسیاري از کالاها و رشته هاي صنعتی شاهد رشد چشمگیر و جهش تولید بودیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به فعالیت 72 هزار واحد فعال صنعتی و تولیدي کشور افزود: این واحدها اشتغال مستقیم دو
میلیون و پانصد و چهل و دو هزار نفر را فراهم نموده اند و بخش صنعت در کنار پتروشیمی، سهم 75 درصدي از ارزش صادرات غیر

 
نفتی را به خود اختصاص داده اند. 

رزم حسینی با تأکید بر اجراي سیاست درون زایی و برون نگري اقتصاد مقاومتی در وزارت صنعت، معدن و تجارت، خاطر نشان کرد:
در شرایط تحریم و جنگ اقتصادي واردات مواد اولیه کارخانجات را تأمین نمودیم و مفتخریم که در سه ماهه نخست سال جاري در

 
اکثر کالاها و محصولات رشد تولید بالاي 50 درصدي را تجربه کرده ایم. 

 
اجراي طرح عظیم آزادسازي 6000 محدوده و معدن غیرفعال کشور 

وي به آمار رسمی مربوط به حوزه معدن کشور اشاره کرد و گفت: هم اکنون 6130 معدن فعال در کشور داریم که ظرفیت مستقیم

 
اشتغال 245 هزار نفر را فراهم نموده اند. 



وزیر صمت به اجراي طرح عظیم آزادسازي 6000 محدوده و معدن غیرفعال کشور اشاره کرد و افزود: 6000 محدوده و معدن غیر
فعال کشور براي فعالسازي از طریق واگذاري با برگزاري مزایده آزاد شد و برنامه مزایده عمومی محدوده هاي اکتشافی، مجوز برداشت،
گواهی کشف و پروانه هاي بهره برداري این معادن در 31 استان کشور، جنوب کرمان، مناطق تجاري ارس، ماکو و قشم با ایجاد

 
فرصت برابر و شفافیت در واگذاري انجام پذیرفت. 

 
افتتاح 6 طرح ملی وزارت صمت، با سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومان و اشتغالزایی 881 نفر 

وزیر صمت ادامه داد: 6 طرحی که امروز با دستور رئیس جمهور مورد بهره برداري قرار می گیرند در مجموع با سرمایه گذاري 3577

 
میلیارد تومان و ظرفیت اشتغال زایی 881 نفري در مدار تولید قرار می گیرند.. 

رزم حسینی با اشاره به جزئیات و ویژگی هاي طرح هایی که همزمان با روز ملی صنعت و معدن مورد افتتاح قرار می گیرند، تصریح
کرد: طرح شمش فولادي پارس بوتیل یزد در اشکذر، طرح توسعه توتون و تنباکو فراوري شده شرکت جی تی آي پارس سلطانیه،
طرح تولید کاشی و سرامیک جواهر یزد در اشکذر، طرح انتقال و ذخیره صادرات اسید سولفوریک در کرمان و بندرعباس، طرح آهک
پخته و هیدراته در اهر و طرح گندله سازي شرکت آهن اسفنجی اردکان طرح هایی هستند که با دستور رئیس جمهور مورد بهره

برداري قرار گرفته و ضمن رفع نیاز داخلی، تقویت توان صادراتی کشور را باعث می شوند.



کرد:اقدامات ارزشمند دولت در حوزه معادن و تکمیل زنجیره فولاد/ تبریک

روز صنعت و معدن به همه دست اندرکاران و فعالان این بخش

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/04/10

رئیس جمهور در آیین افتتاح طرح هاي ملی وزارت صمت ضمن تبریک روز صنعت و معدن به تمامی فعالان این بخش،
گفت: اقدامات بسیار بزرگی در حوزه معادن انجام شده که از نظر اشتغال جوانان، تامین نیازهاي داخلی و همچنین صادرات

محصولات معدنی آثار آن مشهود است.

رئیس جمهور در آیین افتتاح طرح هاي ملی وزارت صمت ضمن تبریک روز صنعت و معدن به تمامی فعالان این بخش، گفت:
اقدامات بسیار بزرگی در حوزه معادن انجام شده که از نظر اشتغال جوانان، تامین نیازهاي داخلی و همچنین صادرات محصولات

 
معدنی آثار آن مشهود است. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از ایدرونیوز، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز پنج شنبه همزمان با روز ملی صنعت ومعدن
و در هفتاد و هفتمین پویش تدبیر و امید براي جهش تولید بعد از افتتاح طرح هاي ملی بخش صنعت، معدن و تجارت در استان هاي
مختلف کشور، اظهار داشت: ما امروز نیازمندي هاي داخل را رفع و صادر می کنیم. اینکه در زمینه فولاد دهمین کشور و در مس
هفتمین کشور در دنیا هستیم، جاي افتخار است. این زحمات مدیران و مهندسان ما است که این ظرفیت ها را به بالفعل می کنند و

 
سنگ از زیرزمین استخراج می شود و به زنجیره فولاد تبدیل می شود. 

 
زنجیره تولید فولاد در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تکمیل شد 

روحانی با ابراز خوشحالی از تکمیل زنجیره تولید فولاد در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تصریح کرد: بسیار خوشحالم در دولت هاي
یازدهم و دوازدهم تلاش شد، زنجیره تولید فولاد کامل شود. بحث خام فروشی که مطرح می شود، کنسانتره داشته باشیم، ولی گندله
و… را نداشته باشیم، مقصد نهایی یعنی شمش فولاد را نخواهیم داشت و مجبور به صادرات سنگ آهن می شویم. چه قدر تفاوت

 
است بین صادرات سنگ آهن تا شمش آهن. چه ارزش افزوده اي را این زنجیره ایجاد می کند. 

وي با یادآوري افتتاح هاي امروز در زمینه فولاد خاطرنشان کرد: یکی از کارهاي مهم این است که این زنجیره کامل شد و بسیاري از
طرح هایی که امروز افتتاح شد، زنجیره قبلی را در همان استان یا استان مجاور تکمیل می کرد. گاهی یک شرکت همه زنجیره را دارد

 
یا در یک استان این زنجیره وجود دارد. 

رییس دولت با اشاره به طرح هاي آبرسانی از خلیج فارس به مرکز کشور ابراز داشت: بحث هاي زیادي بود که این سنگ آهن را
استخراج کنیم و در همان جا فرایند تولید فولاد انجام شود یا در جنوب و لبه آب این زنجیره انجام شود. مسئله آب بود که آیا صرفه

 
دارد آب ببریم یا سنگ را ببریم. 

 
رشد صادرات کشور در بهار امسال 

رئیس جمهور تآکید کرد: صادرات کشور در سه ماهه نخست امسال نسبت به همین زمان در سال گذشته 69/2 دهم درصد افزایش



داشته است و در سه ماهه نخست امسال نسبت به همین بازه زمانی درسال گذشته، 10 میلیارد و 213 میلیون دلار جنس وارد کردیم
که نیاز کشور بوده، در همین زمان 10 میلیارد و 689 میلیون دلار صادرات داشتیم یعنی صادرات و واردات ما تراز مثبتی داشته است.
وي افزود: در سه ماهه نخست امسال نسبت به همین زمان در سال گذشته 69/2 دهم درصد افزایش صادرات داشته ایم یعنی

 
صادرات ما بیشتر ازواردات بوده است. 

روحانی ادامه داد: اینکه مردم می گویند باید به داخل توجه داشته باشیم منطقی است، اما بدون نگاه به خارج هم غلط است چنانچه

 
رهبري فرمودند اتکا به درون و برون نگري، یعنی هم باید به درون کشور توجه داشته باشیم وهم برون نگر باشیم. 

رئیس جمهور با اشاره به وقوع جنگ اقتصادي و همزمانی آن با کرونا طی یک سال اخیر افزود: صنعت کشور نقش بزرگی در
هماهنگی هاي این شرایط سخت داشت و مردم باید توجه کنند که رشد ما نسبت به سال هاي گذشته مثبت بوده است در سال 99
که در بسیاري از کشور ها رشد منفی هفت درصد یا 9 درصد حاکم بود یعنی رشد اقتصاد جهانی بیش از 3 درصد منفی بود ما رشد

 
مثبت 3/6 دهم داشتیم که با وجود جنگ اقتصادي و کرونا رشد ما مثبت بوده است. 

آقاي روحانی تاکید کرد: خیلی دلمان می خواست که دولت را با رشد منفی به دولت بعدي تحویل ندهیم وتلاش کردیم که شرایطی
خوبی ایجاد شود و دولت بعدي در کرونا نیاز به تخت آي سی یو نداشته باشد امروز در حالی دولت را تحویل می دهیم که حدود 14

 
هزار تخت بیمارستانی درسراسر کشورداریم و توسعه 14 هزار تخت بیمارستانی طی یکسال در تاریخ کشور بی سابقه است. 

 
وي تصریح کرد: همه این موفقیت ها با تلاش بخش خصوصی ودولتی و همراهی مردم حاصل شده است. 

رئیس جمهور گفت: ما در سال هاي اخیر حقوق کارمندان و بازنشستگان را افزایش دادیم یعنی افزایش 5 ونیم برابري هر چند که
زندگی مردم در این سه سال اخیر خیلی سخت بود، وقتی ازکرونا صحبت می کنیم یعنی یک میلیون و 100 هزار نفر به خاطرکرونا

 
بیکار شده اند و زندگی آن ها در مشقت قرارگرفته است. 

آقاي روحانی افزود: امسال خشکسالی بخش زیادي از مشاغل را تعطیل کرد و مردم در سختی قرار گرفتند، اما با همراهی شان کار

 
بزرگی انجام دادند. 

رئیس جمهور تاکید کرد: من می خواهم در این روز صنعت و معدن از همه مردم ایران از تمام صنعتگران و معدنکاران از همه آن ها
که براي ایران عزیز در این سه سال و نیم در سخت ترین جنگ ایستادگی کردند و رزمندگان خط مقدم جنگ نرم بودند تشکر و

 
سپاسگزاري کنم. 

گفتنی است همزمان با روز ملی صنعت و معدن 6 طرح ملی وزارت صمت، با سرمایه گذاري 3577 میلیارد تومان، با دستور رئیس
جمهور و با حضور وزیر صمت به صورت ویدیوکنفرانسی افتتاح شد.



فرصتی براي تجلیل از طلایه داران عرصه تولید

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/04/10

دهم تیرماه و فرارسیدن روز بزرگداشت صنعت و معدن را به تمامی تلاشگران و طلایه داران عرصه تولید، پیشرفت و آبادانی
کشور که در شرایط بسیار سخت تحریمی، با تلاش خود صحنه هاي ارزشمندي در حوزه صنعت و معدن کشور آفریده و

اجازه ندادند چرخ تولید از حرکت باز ایستد، تبریک عرض می نمایم.ایران طی یکسال گذشته (...)

دهم تیرماه و فرارسیدن روز بزرگداشت صنعت و معدن را به تمامی تلاشگران و طلایه داران عرصه تولید، پیشرفت و آبادانی
کشور که در شرایط بسیار سخت تحریمی، با تلاش خود صحنه هاي ارزشمندي در حوزه صنعت و معدن کشور آفریده و اجازه ندادند

 
چرخ تولید از حرکت باز ایستد، تبریک عرض می نمایم.ایران طی یکسال گذشته (...) 

دهم تیرماه و فرارسیدن روز بزرگداشت صنعت و معدن را به تمامی تلاشگران و طلایه داران عرصه تولید، پیشرفت و آبادانی کشور که
در شرایط بسیار سخت تحریمی، با تلاش خود صحنه هاي ارزشمندي در حوزه صنعت و معدن کشور آفریده و اجازه ندادند چرخ

 
تولید از حرکت باز ایستد، تبریک عرض می نمایم. 

ایران طی یکسال گذشته از گردنه سخت تحریم عبور کرده و اگرچه این مسیر، بسیار سخت و ناهموار بوده؛ ولی به نظر می رسد این
تجربه گران سنگ، راه پیش رو را هموارتر خواهد کرد؛ این در حالی است که هر چند میزان تولیدات ایرانی در اغلب حوزه ها در
شرایط مناسبی به سر می برد؛ اما به لحاظ محتوایی، تولید ایرانی همچنان وابسته به نهاده ها، تجهیزات و ماشین آلات خارجی بوده

 
است که باید براي آن چاره اندیشی کرد. 

از سوي دیگر، استفاده از فرصت تحریم این خودباوري را در صنعتگران ایرانی ایجاد کرده که بتوانند با استفاده از فناوري هاي بومی
کشور و به کارگیري تمامی ظرفیت هاي انسانی و سخت افزاري، یک صنعت خوداتکا و کمتر وابسته را براي اقتصاد ایران رقم بزند که
بر همین اساس، به نظر می رسد ادامه این روند، با روي کار آمدن دولت سیزدهم و گسترش حوزه ساخت داخل، زمینه را براي
استفاده هاي وسیع تري از حوزه هاي فناورانه و دانش بومی با استفاده از مدل هاي توسعه در بخش هاي مختلف صنعتی، فراهم

 
خواهد کرد تا بخش تولید بتواند در کنار بانکها و نهادهاي سرمایه گذاري بانکها ایران را در زمره کشورهاي پیشرو صنعتی قرار دهد. 

در این مسیر، حتما تجربیات ذي قیمتی که طی سنوات گذشته در حوزه دانش صنایع دفاعی حاصل شده، قابل تعمیم به بخش
صنعتی کشور است و صنایع غیرنظامی هم می تواند با استفاده از ظرفیت هاي موجود در صنایع دفاعی و رویکرد تحول گرایانه اي که
در این صنایع در نظر گرفته شده، بر توان تولید داخلی تکیه زده و راه استقلال صنعتی را در پیش گیرد؛ به خصوص اینکه این هدف،
حتما دست یافتنی است و باید تصور کرد که در بخش هاي صنعتی هم می توان همچون صنایع دفاعی، علاوه بر تبدیل شدن به یک

 
قطب صنعتی در دنیا، نسبت به صادرات دانش و تکنولوژي حوزه صنعت هم گام برداشت. 

به موازات، استفاده از کالاي ایرانی نیز باید به یک فرهنگ در میان تمامی بخش هاي مختلف جامعه تبدیل شده و مردم نیز باید با
خرید این کالاها، علاوه بر اقدام در جهت تحقق شعار «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها»، نسبت به گسترش ساخت داخلی اقدام
کرده و به فناوري و دانش مهندسان ایرانی اعتماد و اتکا نمایند؛ به نحوي که اجازه ندهند که حوزه اشتغالی که در بخش هاي صنعتی
مختلف متصور است، به خارج از کشور منتقل شود؛ بنابراین باید اشتغال را در داخل کشور بارور کرد و در عین حال، ترویج فرهنگ
استفاده از کالاهاي تولید داخلی را به منظور انگیزش آفرینی و روحیه دادن به صنعتگران در مسیر تولید کالاي ایرانی باکیفیت تر در

 
دستور کار قرار داد. 

مردم هم می توانند با خرید کالاي ایرانی، پا به پاي صنعتگران در تحقق شعار تولید، پشتیبانی و مانع زدایی موثر واقع شده و فرهنگ

 
استفاده از کالاهاي تولید داخلی را در ایران اسلامی جاري و ساري نمایند. 

طبیعی است که در این بین، نتایج حاصل از این خوداتکایی و خودکفایی در حوزه صنعت، ارتقاي سطح رفاه جامعه، بهبود معیشت و



افزایش اشتغال به خصوص با محرومیت زدایی و احداث واحدهاي صنعتی در نقاط مرزي را به دنبال خواهد داشت؛ به نحوي که در
استان هاي مرزي که ظرفیت خوبی براي توسعه دارند، علاوه بر اینکه در حوزه صنعتی اقدام به توسعه نمود، از ظرفیت هاي فرامرزي

 
و کشورهاي همسایه در جهت بارور نمودن استعداد توسعه در این استان ها استفاده نمود. 

در پایان این امیدواري وجود دارد که با اعمال سیاست هاي حمایتی از سوي دولت سیزدهم که بخشی از آن، در محور برنامه هاي
رئیس جمهور منتخب که متمرکز بر کاهش نرخ مالیات تولید، ارتقاي زیرساخت هاي صنعتی و تامین انرژي و برق مورد نیاز واحدهاي
صنعتی بوده است، بتوان جهش تولید را به لحاظ کمی و کیفی محقق نموده و توسعه زنجیره هاي مختلف تولید از تقویت بخش قطعه

 
سازي و ماشین سازي گرفته تا تبدیل شدن به یک قطب صنعتی در دنیا را محقق کرد. 

 
براي تمامی دست اندرکاران، مهندسان، کارآفرینان و کارگران تلاشگر این مرز و بوم، آرزوي موفقیت و سلامتی دارم. 

 
حسین مدرس خیابانی 

مدیرعامل شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید




















































